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UVOD 
 

Ovo je doista neobiļna knjiga ï knjiga koja govori o dva stupa moje Hrvatske.  
O ļemu se radi? 

Moje publicistiļke knjige je poznati knjiģevnik i kolumnist dr. sc. Damir Peġorda nazvao 

ĂPeļariĺeva Hrvatskañ. Profesor knjiģevnosti sa Sveuļiliġta u Mostaru dr. sc. Marko Tokiĺ 

konstatirao je kako su ļetiri stupa te moje Hrvatske: Franjo TuĽman, Dario Kordiĺ, Marko 

Perkoviĺ-Thompson i biskup Vlado Koġiĺ, da bi kasnije uz Darija Kordiĺa zajedno dodali 

i generala Slobodana Praljka. 
Znamo da su sve vlasti i veĺi dio oporbe poslije smrti Utemeljitelja RH, dakle od 2000. od 

kada su na vlasti ponizno izvrġavali naloge svjetskih moĺnika koji nisu ģeljeli RH. 

Na udaru su im posebno bili stupovi moje Hrvatske. Napadi na Thompsona zapravo je 

hrvatska priļa o Davidu i Golijatu jer je na kraju kao pobjednik izaġao Thompson, zato je 

on po profesoru Tokiĺu treĺi stup moje Hrvatske. Napadan je naravno i biskup Koġiĺ, za 

koga mi je pokojni biskup Valentin Pozaiĺ i rekao da je HRVATSKI biskup. To mi je rekao 

i zato ġto je on od svih biskupa stalno i uporno branio Thompsona prepoznavġi da su napadi 

na Thompsona napadi na Domovinski rat i RH. 

Zato bi u seriji knjiga o uglednim Hrvatima koji su branili Thompsona, a na taj naļin i 

Domovinski rat i RH trebala prva biti o HRVATSKOM biskupu. Ali kako on ne voli da se 

piġe o njemu ova knjiga dolazi poslije knjiga: 

J. Peļariĺ, Prof. dr. sc. don Josip Ļoriĺ!, dragovoljac.com., 2025.: 

https://www.dragovoljac.com/pecaric/josipcoric.pdf  

J. Peļariĺ, Davorin Karaļiĺ, dragovoljac.com., 2025.: 

https://www.dragovoljac.com/pecaric/karacic.pdf  

J. Peļariĺ, Marijaļiĺ i Thompson u mojim zapisima, dragovoljac.com., 2025.: 

http://www.dragovoljac.com/pecaric/marijacicthompson.pdf  

J. Peļariĺ, Josip Stjepandiĺ i Thompson,  dragovoljac.com., 2025.: 

https://www.dragovoljac.com/pecaric/stjepandicithompson.pdf  

Knjiga je sastavljena od tekstova iz mojih knjiga u kojima se spominje ili im je autor sam 

biskup. 

 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

 

  

https://www.dragovoljac.com/pecaric/josipcoric.pdf
https://www.dragovoljac.com/pecaric/karacic.pdf
http://www.dragovoljac.com/pecaric/marijacicthompson.pdf
https://www.dragovoljac.com/pecaric/stjepandicithompson.pdf
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 óAKO VOLIĠ HRVATSKU SVOJUô, ZAGREB, 2014. 

 
MATEMATIĻKA ISTINA 

 

Predgovor knjizi akademika Josipa Peļariĺa: Ako voliġ Hrvatsku svoju 

 
 

Akademik Josip Peļariĺ je ļovjek s mnogo talenata i izvanredne energije ali i 

organizacijskih sposobnosti. On je hrvatski znanstvenik kojemu su radovi najviġe 

objavljivani u znanstvenim ļasopisima u svijetu. Jedan je od vodeĺih svjetskih 

matematiļara, a u njegovu se ļast organiziraju velike meĽunarodne znanstvene 

konferencije. Njegovo je podruļje djelovanja cijeli svijet, tako da pored svih svojih obveza 

stigne i predavati u dalekom Pakistanu i tamo "proizvoditi" doktore matematike.  

Mislim da je akademik Josip Peļariĺ jedinstvena pojava i osobnost u znanstvenom svijetu. 

Jer, iako je najpoznatiji hrvatski matematiļar i znanstvenik, on je istodobno i jedan od 

najplodnijih hrvatskih publicista. Godiġnje objavljuje dvije knjige u kojima piġe o svojoj 

Hrvatskoj koju beskrajno ljubi, o problemima i dostignuĺima. Nema dogaĽaja za 

nacionalne interese kojega Peļariĺ ne komentira i o kojem ne piġe. Vrlo je kritiļan i u ruci 

ima pravi duhovni maļ kojim udara bez milosti po petoj koloni i neprijateljima hrvatskog 

naroda. Organizirao je mnoge peticije, znaļi nije samo znanstvenik individualac, nego je i 

sjajan motivator i organizator, koji pokuġava pokrenuti uspavanu hrvatsku elitu kako bi 

shvatila da u sudbinskim danima borbe za sudbinu hrvatskog naroda nema pravo ġutjeti i 

ģmiriti na zlo protuhrvatske politike koja se ġiri i jaļa. Viġe puta sam zajedno sa 

akademikom Peļariĺem pokretao neke druġtvene akcije i peticije te smo se zajedno borili 

za istinu o Domovinskom ratu, suprotstavljali smo se krivotvorinama, suprotstavljali smo 

se petoj hrvatskoj koloni, branili smo istinu o teġkoj sudbini Hrvata u Bosni i Hercegovini 

i njihovoj borbi. Borili smo se protiv nepravdi Haaġkog suda, a ġto je po mom miġljenju 

najznaļajnije, branili smo hrvatske heroje od groznih napada i krivotvorina. O toj borbi 

akademik Josip Peļariĺ razlikuje se od svih nas drugih koji se borimo za iste ciljeve kao i 

on. On je matematiļar i za njega nema kompromisa, za njega je dva i dva ļetiri i ne moģe 

biti ni tri ni pet. Tom matematiļkom logikom on se kao jedan od vodeĺih hrvatskih 

publicista u svojim tekstovima, esejima, kolumnama i knjigama sluģi matematiļkom 

metodom. Nije spreman na trule kompromise, nije spremna preġutjeti istinu ma koliko ona 

gorka bila. Ponekad sam i sam bio malo zaļuĽen pa i uplaġen misleĺi da pretjeruje u nekim 

svojim reakcijama. On je vrlo argumentirano Haaġki su nazvao zloļinaļkim Haaġkim 

sudom. Mislim da je bio u pravu. Uvijek kaģe punu istinu, niġta ne preġuĺuje, ne taktizira 
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i zato ima mnogo neprijatelja. Zato nije ļudno da glavni mediji u Hrvatskoj preġuĺuju 

znaļajne konferencije u njegovu ļast. Nije sluļajno ġto akademik Josip Peļariĺ faktiļno 

nema pristupa hrvatskoj televiziji i hrvatskom radiju, ġto nema velikih intervjua koje je 

zasluģio u glavnim hrvatskim medijima, ġto nema prikaza njegovih knjiga. Oni koje on s 

pravom kritizira imaju strategiju kritizirati, preġutjeti i ignorirati njegov lik i djelo. Mi 

znanstvenici politolozi i sociolozi ļesto smo skloni relativiziranju odreĽenih dogaĽaja, 

procesa i pojava, spremni smo na odreĽene kompromise. Za razliku od nas, Peļariĺ uvijek 

kaģe bobu bob a popu pop, bez obzira na posljedice za njega i njegovo djelo. Zato je on 

izuzetna osobnost, izuzetna pojava u hrvatskom znanstvenom, politiļkom i druġtvenom 

ģivotu. Veliki je domoljub, traģi i bori se da hrvatski narod za svoje voĽe izabere 

domoljube, ljude koji vole Hrvatsku, koji ju ne mrze, koji ju ne podcjenjuju, koji ju ne 

vrijeĽaju kako to rade Stjepan Mesiĺ, Ivo Josipoviĺ, Zoran Milanoviĺ, Vesna Pusiĺ, 

Milorad Pupovac i drugi. Zato je njegovo oġtro pero i u ovoj knjizi sjajno seciralo 

djelovanje sadaġnje hrvatske nenarodne vlasti, odnosno zaġto je potrebno razbuditi hrvatski 

narod kako bi izaġao na izbore i promijenio nenarodnu vlast. Za Peļariĺa je to uvjet izlaska 

iz krize.  

U Peļariĺevom druġtvenom djelovanju znaļajno mjesto zauzima borba za iznoġenje istine 

o hrvatskim domoljubima, o hrvatskim herojima koji se sustavno sotoniziraju i napadaju 

upravo zato ġto vole svoj hrvatski narod, ġto su se ģrtvovali za svoj hrvatski narod ali i zato 

ġto hrvatski narod njih voli. Peļariĺ polazi od stajaliġta da je izuzetno znaļajno za proġlost, 

sadaġnjost i buduĺnost hrvatskog naroda obraniti istinu o naġim velikanima, osobito o dr. 

Franji TuĽmanu. On spada u grupu od tridesetak intelektualaca koji su, okupljeni uz prof. 

dr. Miroslava TuĽmana, iz godine u godinu govorili istinu o Franji TuĽmanu, 

suprotstavljali se krivotvorinama i procesima detuĽmanizacije. Dakle, stalna tema 

Peļariĺevog djelovanja i njegovih knjiga jest prvi hrvatski predsjednik Franjo TuĽman. I u 

ovoj Peļariĺ vrlo oġtro i argumentirano pokazuje svu bijedu TuĽmanovih protivnika i 

argumentirano odgovara na njihovo protuhrvatsko djelovanje. On spada u one ljude koji je 

godinama podrģavao hrvatskog branitelja i pjevaļa Marka Perkoviĺa Thompsona, koji se 

suprotstavio njegovoj sotonizaciji, koji je borio protiv zabrane njegovog nastupanja u Puli 

i drugdje. U svojim sjajnim tekstovima pokazao je svu bijedu kritiļara Marka Perkoviĺa 

Thompsona, pokazao je i dokazao je da ga napadaju zbog njegove popularnosti, zbog toga 

ġto ga hrvatski narod voli a posebno zbog toga ġto Thompson svojim pjevanjem budi 

emocija i ljubav prema hrvatskoj domovini i hrvatskom narodu, osobito prema Hrvatima u 

Bosni i Hercegovini, koji su ugroģeni, ļiji se opstanak dovodi u pitanje. Bio je inicijator 

objavljivanja knjige ļlanaka i politiļkih eseja hrvatskih intelektualaca koji su govorili 

istinu o Marku Perkoviĺu Thompsonu kao ļovjeku ljubavi, a ne mrģnje. Sjeĺam se s 

kakvim oduġevljenjem smo doļekani na promociji knjige u Puli, istoj Puli u kojoj Marku 

Perkoviĺu Thompsonu ne dopuġtaju pjevati u Areni. I u ovoj knjizi ima niz sjajnih analiza 

o Marku Perkoviĺu Thompsonu, kroz koje akademik Peļariĺ razobliļuje petu hrvatsku 

kolonu i djelovanje nenarodne vlasti.  

Znatan dio knjige posveĺen je hrvatskom muļeniku i heroju Dariju Kordiĺu. U prvom 

dijelu knjige, pod naslovom "Dario Kordiĺ", akademik Peļariĺ konstatira da je on svojim 

ģivotom i djelom moralna veliļina koja je svojom ļvrstinom porazila one koji su ga 

nepravedno osudili i one koji ga pokuġavaju progoniti kao navodnog ratnog zloļinca i 

ubojicu do kraja njegovog ģivota. Peļariĺ posebno istiļe da je, za razliku od mnogih drugih, 

Dario Kordiĺ izuzetna moralna veliļina, jer je odbio optuģivanjem drugih skinuti krivnju 

sa sebe. Dario Kordiĺ odbio je ponudu da optuģi TuĽmana i Ġuġka za ono za ġto su njega 
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laģno optuģivali i da se nagodi sa sudom. Dakle, odbio je optuģiti druge kako bi skinuo 

optuģnicu sa sebe. I tu je veliļina Darija Kordiĺa o kojoj akademik Peļariĺ opġirno piġe. 

On pokazuje i dokazuje da je Dario Kordiĺ bio ponosan ġto se borio za iste ideale s 

TuĽmanom i Ġuġkom te da mu nije padalo na pamet pokuġati ih optuģiti. Kordiĺ je smatrao 

da bi to bilo sramotno, da ne bi mogao s tim ģivjeti. Na isti naļin se ponaġao i drugi hrvatski 

heroj kojem joġ uvijek sude, Slobodan Praljak, koji je odbio bilo kakvu nagodbu i 

optuģivanje Franje TuĽmana, rekavġi da je Franjo TuĽman stvorio Republiku Hrvatsku i 

spasio Bosnu i Hercegovinu te da bi bilo sramotno prihvatiti bilo kakvu trulu nagodbu sa 

sudom kojemu je ustvari i bio cilj da suĽenjem Kordiĺu, Praljku i drugima optuģi Franju 

TuĽmana, drģavno i vojno vodstvo Hrvatske kao udruģeni zloļinaļki pokret kako bi se 

Hrvatska mogla optuģiti da je nastala na zloļinu.  

Dakle, Dario Kordiĺ je jedna od srediġnjih osoba ove nove Peļariĺeve knjige. Kroz sudbinu 

Darija Kordiĺa Peļariĺ prikazuje politiļke borbe u Hrvatskoj, djelovanje pete kolone ali i 

hrvatske nenarodne vlasti. Peļariĺ smatra da je borba za istinu o Dariju Kordiĺu presudna 

za naġu buduĺnost. On smatra, s pravom, da je potrebno angaģirati svjetske pravne eksperte 

koji bi znanstveno dokazali neodrģivost Kordiĺeve presude i krivnje. Nakon ġto su 

osloboĽeni Gotovina i Markaļ, s nadom da ĺe biti osloboĽeni i Praljak, Prliĺ i drugi, 

protivnicima Hrvatske kao nacionalne drģave hrvatskog naroda, protivnicima 

ravnopravnosti naroda u Bosni i Hercegovini kljuļna je presuda Dariju Kordiĺu. Oni ģele 

na toj pravomoĺnoj sudskoj presudi kako tako opravdavati svoje monstruozne optuģbe 

protiv hrvatskog naroda u Bosni i Hercegovini i protiv TuĽmanove Hrvatske. Moralna 

rehabilitacija Darija Kordiĺa i ljubav i zahvalnost koju mu pokazuje hrvatski narod straġno 

su uznemirili petu haaġku kolonu i nenarodnu vlast te su krenuli u sramotnu sotonizaciju 

Darija Kordiĺa i svih onih koji su ga prihvatili kao slobodnog ļovjeka sa svim ljudskim 

pravima koji su ga prihvatili kao muļenika i kao ļovjeka koji govori o ljubavi i ġiri ljubav 

a protiv svake mrģnje.  

Druga bitna liļnost nove Peļariĺeve knjige sisaļki je biskup dr. Vlado Koġiĺ. U mnogo 

tekstova u ovoj knjizi Peļariĺ piġe o biskupu Koġiĺu kao velikom humanistu i domoljubu 

koji, sliļno Peļariĺu, ne kalkulira, koji se bori za istinu, koji se bori za prava svakog 

ļovjeka bez obzira ġto je svjestan da ĺe od mnogih doģivjeti straġne napade. Biskup Koġiĺ 

posjeĺivao je u zatvoru Darija Kordiĺa, drģao je mise. Doļekao ga je i u zagrebaļkoj 

zraļnoj luci i pred nekoliko tisuĺa ljudi molio zajedno s Kordiĺem. Navodim kao vrlo 

znaļajan sljedeĺi tekst iz knjige, piġe Peļariĺ:  

Zato sam s radoġĺu proļitao kako je u Frohnleitenu kod Graza 28. oģujka odrģana sv. Misa, 

po ģelji Daria Kordiĺa, a koju su predvodili biskupi mons. Valentin Pozaiĺ, mons. Vlado 

Koġiĺ i mons. Juraj Jezerinac  

U homiliji je biskup Koġiĺ istaknuo kako je sam ovaj susret zapravo propovijed za sebe: 

"To ġto si Ti, Dario, na slobodi, pa makar i privremenoj, te ļinjenica da si ģelio da se 

okupimo ovdje, u crkvi i slavimo sv. Misu te da smo se okupili u ovako velikom broju, Tvoji 

najbliģi ï obitelj i prijatelji, veĺ sve govori. Ali treba to i istaknuti rijeļima: to znaļi 

najprije da si nam mnogima drag, da Te volimo i da se za Tebe molimo; to znaļi da se Ti 

moliġ za nas i za naġu Domovinu, da si izdrģao do sada noseĺi teġki kriģ uzniġtva tolike 

godine, ali i da konaļno malo po malo stiģeġ do kraja tog kriģnog puta. Mi se tome veselimo 

i svi mi se molimo dobrom Bogu da Ti okonļa taj Tvoj put kriģa i vrati Te Tvojoj obitelji, 

na ġto imaġ puno pravo i ġto si zasluģio svojim ustrajnim uspravnim stavom pred 

nepravednom osudom i onima koji Te ne razumiju, kao ġto ne razumiju ni naġega 

Gospodina koji je prvi bio nevin osuĽen i nosio za sve nas ljude teġki kriģ, bio raspet na 
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njemu, umro, ali i treĺi dan uskrsnuo od mrtvimñ, poruļio je biskup Koġiĺ Dariju, te dodao 

kako su i mnogi naġi Hrvati trpjeli i trpe nepravde i osudu i tamnicu, ali ï najvaģnije je da 

se nisu dali slomiti, da stoje uspravno i vjeruju u pobjedu istine i kad-tad pravorijek 

pravednosti u korist naġeg hrvatskog naroda. 

Biskup je rekao kako bi Dario mogao najbolje protumaļiti proļitanu Rijeļ Boģju i kako on 

to ļini svojim ģivotom, svojom ģrtvom, svojom neviĽenom ljubavlju kojom obuhvaĺa sve 

ljude, i svoje najbliģe, i svoj hrvatski narod, kako u Hrvatskoj tako i u Bosni i Hercegovini, 

i sve druge narode, i prijatelje i neprijatelje. 

http://narod.hr/eu/biskup-kosic-dariju-kordicu-mnogi-hrvati-su-trpjeli-ali-najvaznije-je-

da-se-nisu-dali-slomiti/ 

Biskupove rijeļi podsjetile su me da sam odmah nakon presude Kordiĺu napisao kako je 

Sud u Haagu neġto najsramotnije ġto je svijet stvorio jer je Dario Kordiĺ jedan od 

najzasluģnijih za opstojnost Hrvata u BiH.  

U ovoj knjizi akademik Peļariĺ pokazuje da neprijatelji hrvatskog naroda ne mogu do kraja 

ģivota oprostiti Dariju Kordiĺu upravo to ġto je jedan od najzasluģnijih za opstojnost Hrvata 

u Bosni i Hercegovini. Zbog toga je on za njih zloļinac nad zloļincima, kojeg treba izopĺiti 

iz ljudske zajednice kao da ima kugu. Taj "zloļin" koji mu ne opraġtaju jest veliki doprinos 

organiziranju hrvatskog naroda u obrani hrvatskog doma, svoje obitelji, u obrani 

opstojnosti hrvatskog naroda u Laġvanskoj dolini i Bosni i Hercegovini u cjelini.  

Znaju njegovi tuģitelji i progonitelji da Dario Kordiĺ nije zloļinac, da nije ubojica, da nije 

kriv za ono za ġto su ga optuģili i presudili. Ali baġ zato u strahu od istine koja bi neprijatelj 

hrvatskog naroda dovela do velike teġkoĺe oni su krenuli u pravi kriģarski rat ne samo 

protiv Darija Kordiĺa, nego i biskupa Koġiĺa i Katoliļke crkve i svih onih koji se bore za 

istinu o Dariju Kordiĺu. Jer kroz borbu za istinu o Dariju Kordiĺu borimo se za istinu o 

hrvatskom narodu kao ģrtvi agresije. 

Jer, nakon ġto je, ipak, na kraju krajeva, u konaļnoj presudi Haaġkog suda utvrĽeno da 

Gotovina i Markaļ nisu zloļinci, da hrvatsko drģavno i vojno vodstvo na ļelu s Franjom 

TuĽmanom nije provelo udruģeni zloļinaļki pothvat etniļkog ļiġĺenja Srba, neprijateljima 

hrvatskog naroda joġ je vaģnije istrajati na sotoniziranju Darija Kordiĺa i Hrvata iz Srednje 

Bosne.  

SuĽenje Hrvatima iz Srednje Bosne od poļetka je bio lakmus papir za davanje odgovara 

na pitanje: Tko su istinski Hrvati domoljubi i zagovaratelji istine i pravde, a tko su peta 

hrvatska kolona i kukavice i izdajice koji su spremni ģrtvovat svoje heroje i pomagati da 

se krivotvorinama pretvaraju u navodne zloļince, ubojice i ne ljude? Ovo je prilika da 

javno kaģem i o jednom osobnom kontaktu s Darijem Kordiĺem. Prilikom mise na 

hipodromu, koju je slavio Papa Ivan Pavao II., iza mene i moje supruge, izmeĽu ostalih, 

sjedio je i Dario Kordiĺ. U kratkom razgovoru rekao sam mu da mora biti jako oprezan jer 

da imam informacije kako se spremaju velike optuģbe protiv Hrvata iz Srednje Bosne, kako 

se spremaju i velike podvale pa i organiziranje zloļina za koje ĺe onda optuģiti Hrvate. 

Dario  

Kordiĺ mi je rekao da paze ġto rade i nasmijeġio se i rekao: niġta ne ĺemo raditi bez 

dogovora s vama u Zagrebu jer naġa borba za slobodu je jedinstvena. Kasnije se dogodilo 

ono ġto se dogodilo. Hrvati u Srednjoj Bosni su napadnuti, Britanci su poticali sukobe, 

Muslimani Boġnjaci su krenuli u osvajanje Srednje Bosne. Oni su bili agresori a Hrvati su 

se branili a britanska politika je preko Haaġkog suda krivotvorinama i laģima pokuġala 

dokazati obrnuto. Pohapsili su Hrvate, od njih deset sedam je osloboĽeno kroz nekoliko 
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godina a kola su se slomila na Dariju Kordiĺu ali njega nisu mogli slomiti i zato im je on i 

dalje trn u oku. U zatvoru nisam posjetio Darija Kordiĺa, ali sam mu preko Ante ņapiĺa, 

koji ga je iġao posjetiti, poslao pismo u kojem sam ga podsjetio na naġ tadaġnji razgovor te 

mu zaģelio da bude ļvrst jak i da pobijedi nepravdu. Ante ņapiĺ mi je donio njegov 

odgovor, jedno dugo emotivno pismo u kojem  je Kordiĺ opisao svoju vjeru, svoje 

obraĺenje i kako je u zatvoru postao drugi ļovjek, mnogo jaļi. Cijelo vrijeme sam se borio 

za istinu i pokuġao sam dokazivati i kao mnogi drugi da Kordiĺ nije kriv, da Hrvati u 

Srednjoj Bosni nisu agresori, nego ģrtve koje su oļajniļkom snagom branili ģivote svojih 

obitelji, svoje domove i svoju opstojnost. Dakle, spadao sam u one malobrojni intelektualce 

koji su od poļetka branili istinu i suprotstavljali se laģnim optuģnicama. U toj borbi za 

istinu upoznao sam a kasnije se  i sprijateljio i krenuo u zajedniļku borbu s akademikom 

Josipom Peļariĺem.  

Zbog svog politiļkog djelovanja ja sam doġao na udar te sam, ne slaģuĺi se s hrvatskom 

politikom, napustio politiļki ģivot. Tako da sam nakon odlaska s politiļkih duģnosti sve 

svoje vrijeme posvetio borbi za istinu o Domovinskom ratu i borbi za rehabilitaciju 

hrvatskih heroja. MeĽutim, joġ dok sam bio potpredsjednik Hrvatskog sabora i predsjednik 

Odbora za vanjsku politiku bio sam tretiran kao crveni ustaġa, kao nacionalist i ġovinist, 

kao neprijatelj koga treba istjerati iz javnog ģivota. Bio sam prisluġkivan i kontroliran. 

Pismo Darija Kordiĺa spremio sam u stol u kabinetu u Hrvatskom saboru i zakljuļao ga, 

ali su mi ga svejedno ukrali. Ne mogu preģaliti ġto ga nisam fotokopirao i ġto nisam imao 

prilike objaviti ga kao izvanredno svjedoļanstvo velikog ļovjeka, muļenika kojega 

nikakve patnje nisu mogle slomiti, dapaļe, koje su ga uļinile joġ ļvrġĺim i jaļim.  

U svojoj knjizi Peļariĺ piġe o hrvatskoj sramoti, o hrvatskom ponosu. On piġe o svim 

najvaģnijim dogaĽajima u posljednje dvije godine. Zato je ova knjiga dragocjena ne samo 

kao svjedoļanstvo burnih vremena u kojim ģivimo, nego i kao poticaj hrvatskim 

domoljubima kako bi se angaģirali u predstojeĺim sudbinskim danima u kojima je nuģno 

joġ jedanput obraniti istinu o Vukovaru, o Domovinskom ratu, o dr. Franji TuĽmanu, o 

hrvatskim herojima Gotovini, Markaļu, Kordiĺu, Praljku i drugima. Bila mi je izuzetna 

ļast suraĽivati i zajedno raditi s akademikom Josipom Peļariĺem. S obzirom da sam ga 

mogao bolje upoznati i kao ļovjeka i kao znanstvenika kroz naġ zajedniļki rad, s joġ viġe 

argumenata mogu tvrditi da je akademik Josip Peļariĺ jedan od vodeĺih hrvatskih ljudi u 

borbi za istinu i, ġto je posebno znaļajno, da svojim emocijama i svojim domoljubljem 

potiļe uspavani hrvatski narod da shvati kako smo joġ uvijek narod nade koji moģe odluļiti 

o svojoj sudbini. Prva prilika za to su sljedeĺi predsjedniļki izbori. Ova je knjiga svojevrsni 

pledoaje zaġto bi bila katastrofa kada bi hrvatski narod ponovno za predsjednika izabrao 

Ivu Josipoviĺa. Dakle, akademik Josip Peļariĺ uvijek je jasan u svojim stavovima, a baġ 

zato ġto smatra da je Ivo Josipoviĺ prava katastrofa nije se kolebao u svojoj knjizi to 

pokazati i dokazati.   

 

Prof. dr. sc. Zdravko Tomac 
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I BISKUP KOĠIĹ I THOMPSON 

  
Tekst Matematiļka konferencija i biskup Koġiĺ zavrġio sam rijeļima: 

Ne znam zaġto, ali ļini mi se da svi ti napadi na biskupa Koġiĺa i neodazivanje medija na 

otvaranje jedne matematiļke konferencije povodom tisuĺitog rada jednog hrvatskog 

znanstvenika imaju isti razlog, Ili se varam? 

Dobio sam niz komentara ovog dijela. Jedan naġ biskup mi je uz ļestitku za tisuĺiti rad 

napisao: 

Uz zavrġetak ļlanka: Ili se varam? 

Ne varate se. Svaki dan sve viġe postaje jasno: faġizam-anti-faġizam: sve je isto u 

trenutaļnoj reģimskoj administraciji u RH. Ļeka se oluja-lustracija. 

Zapravo, drago mi je ġto sve viġe ljudi kod nas razumije i izjednaļava tzv. antifaġiste s 

onim ġto oni doista jesu - s faġistima o ļemu sam pisao u viġe navrata. 

Naravno, mogao sam tu priļu oko odnosa medija s konferencijom povodom tisuĺitog rada 

jednog hrvatskog znanstvenika povezati i s odnosom prema Thompsonu jer smo upravo 

svjedoci jednog drugaļijeg preġuĺivanja povodom njegovog Porina. Tako Milan Jajļinoviĺ 

(Veļernji list, 02. 07. 2014.; facebook MPT) piġe:  

Da su Porin dodjeljivali ovdaġnji glazbeni kritiļari i muziļka estrada, sigurno je da Marko 

Perkoviĺ Thompson tu nagradu ne bi dobio. No, kako je glasovanje bilo dopuġteno i tzv. 

obiļnom puku, Thompson je ipak dobio nagradu za pjesmu ñLjubav je tajna dvaju 

svjetovaò koja je proglaġena hitom godine. I te se veļeri na Hrvatskoj televiziji moglo 

vidjeti postojanje dvije Hrvatske. Njihovo se postojanje inaļe moģe zamijetiti posvuda: od 

estrade do filozofije. Te dvije Hrvatske, ļesto opreļne, ģive zajedno jedna uz drugu, ali se 

ne podnose. Jedna od takvih nepodnoġljivih realnosti je i sam Marko Perkoviĺ Thompson. 

Njegovi ga osporavatelji i protivnici spominju s mrzovoljom ili prezirom, odnosno 

preġuĺuju ļak i onda kada je to suprotno svakome razumu. Nakon HTV-ova prijenosa 

dodjele Porina, dojam je da bi tako uļinili i neki njegovi glazbeni kolege, a napose sama 

Televizija. 

Kada se Thompson nije pojavio na dodjeli nagrade, HRT je valjda bio sretniji nego i sam 

Thompson kada je ļuo da ju je dobio. Kasnije smo saznali da je poziv na sveļanu dodjelu 

dobio isti dan! Oļito s neļijom namjerom da na sveļanost i ne doĽe. Tako bi se valjda 

hrvatsku realnost i dalje nastavilo krivotvoriti. Thompson je postao simbol takvoga 

krivotvorenja. 

https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson?ref=stream&fref=nf 

Naime, Thompsonov menadģer g. Zdravko Bariġiĺ kaģe:  

Organizatori su me zvali u podne na dan dodjele i rekli da  

bi THOMPSON ISTE VEĻERI TREBAO PJEVATI. Ne znam kako je doġlo do  

 

ovakvog propusta. Javili su nam u posljednji ļas, kaģe ZDRAVKO BARIĠIĹ, MENADĢER 

MARKA PERKOVIĹA, koji je dobio Porina za hit godine za pjesmu ñSAMO JE LJUBAV 

TAJNA DVAJU SVJETOVA. 

Prva je reagirala mr. art. Eva Kirchmayer Biliĺ, Muziļka akademija Sveuļiliġta u Zagrebu 

tekstom HRVATSKI NAROD JE ODLUĻIO: PORINA DOBIVAAAAA: MARKO 

PERKOVIĹ THOMPSON!!! 

https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson?ref=stream&fref=nf
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http://www.thompson.hr/osvrt/174-hrvatski-narod-je-odlucio-porina-dobivaaaaa-

marko-perkovic-thompson 

http://www.dragovoljac.com/index.php?option=com_content&view=article&id=25

206:hrvatski-narod-je-odluioporina-dobivaaaaa-marko-perkovi-

thompson&catid=9:politika-i-drutvo&Itemid=11#addcomments 

Kreġimir Duvnjak dipl. ing., mag. phil. et univ. bacc. rel. uputio je protest onima u ļijoj 

reģiji je ovo ñpreġuĺivanjeò izvedeno (hds@hds.hr, hrt@hrt.hr, " hgu@hgu.hr): 

To NIJE poziv! To debelo nadilazi biti neozbiljan. To je ruganje, izrugivanje. Osim toga 

dvoga postoji joġ jedan cilj toga postupka: pokuġaj skidanja formalne odgovornosti od 

strane organizatora za ne pozivanje naġega Marka koji je, a ġto bi trebalo biti jedino vaģno 

za organizatore, daleko viġe nego premoĺno pobijedio za HIT godine. 

Ovakvo "pozivanje" organizatora premoĺnom dobitniku nagrade za hit godine je niġta 

drugo nego ruganje Marku i svim Hrvati(ca)ma i drugim sluġatelji(ca)ma njegovih hitova 

te samo pokuġaj skidanja formalne (ali i sadrģajne) odgovornosti za ne pojavljivanje 

Marka na Porinu.  

Zbog  takvog naļina pozivanja to je, u stvari, ne pozivanje i predstavlja, ne samo pokuġaj 

skidanja formalne odgovornosti od strane organizatora za ne pozivanje naġega Marka, 

nego je, stvarno, propali pokuġaj. Jer tim propalim pokuġajem ovogodiġnji organizatori (a 

i viġegodiġnji ukoliko su isti) su dokazali, oļitovavġi javno, da bit nagrade Porin nije 

glazbena stvarnost nego politiļka stvarnost.  

U takvoj stvarnosti Porin nije samo ispolitiziran nego politiļki objekt koji se koristi za 

promicanje vjerske i rasne diskriminacije Hrvatskog naroda.  

Naime, glazba je bitno, po meni, ogledalo duġe. Glazbom ļovjek otkriva one dubine duġe 

do koje ne moģemo doprijeti razgovorom s istom tom osobom te koje isti (ne)svjesno skriva 

manje ili viġe uspjeġno. Kada se pjevaļa kao ġto je Marko, a on je jedini u nas takav, koji 

pjeva o ljubavi prema Bogu, obitelji i domovini, a ġto je bitno obiljeģje Hrvatskoga naroda, 

tako diskriminira, omalovaģava onda to predstavlja i vjersku i rasnu diskriminaciju cijelog 

Hrvatskoga naroda. 

Svoje pismo Duvnjak, sliļno biskupu, zavrġava povezivanjem ovakvog ponaġanja medija 

s lustracijom! 

Zapravo, cijela priļa o odnosu medija i vlasti prema Thompsonu sadrģana je veĺ u naslovu 

teksta Anta Muralea (7Dnevno, 04. 07. 2014.) Thompson osvojio najprestiģnijeg Porina ï 

a namijenili mu giljotinu! I Murale spominje i ñmoderneò faġiste i lustraciju: 

Bijedni faġisti modernog vremena, u mraku svoje prljave savjesti strahuju, zubima cvokoĺu 

kada ļuju da je vojska zvana narod pod vodstvom Thompsona za dom spremna vrlo skoro 

provesti lustraciju i sve ih otpremiti onamo gdje im je mjesto. 

Preġuĺivanje konferencije je neġto ġto sam i oļekivao. Isto se dogodilo s prethodnom 

konferencijom MIA 2008. koja je takoĽer bila u Trogiru. Tada sam to usporedio s napadima 

na, vjerovali ili ne, Thompsona. Pogledajmo kako sam o tome govorio u intervjuu za Fokus, 

8. kolovoza 2008.: 

Kako tumaļite to ġto je umjesto primjerenog publiciteta, jer je u interesu drģave, tjedan 

svjetskih matematiļara u Hrvatskoj medijski Ăgromoglasnoñ ignoriran?  

Ne dvojim da je po srijedi moja publicistiļka djelatnost. Spomenimo samo da mi uskoro 

izlazi iz tiska 22. publicistiļka knjiga. Milan Ivkoġiĺ je komentirao taj Ăgromoglasniñ 

http://www.thompson.hr/osvrt/174-hrvatski-narod-je-odlucio-porina-dobivaaaaa-marko-perkovic-thompson
http://www.thompson.hr/osvrt/174-hrvatski-narod-je-odlucio-porina-dobivaaaaa-marko-perkovic-thompson
http://www.dragovoljac.com/index.php?option=com_content&view=article&id=25206:hrvatski-narod-je-odluioporina-dobivaaaaa-marko-perkovi-thompson&catid=9:politika-i-drutvo&Itemid=11#addcomments
http://www.dragovoljac.com/index.php?option=com_content&view=article&id=25206:hrvatski-narod-je-odluioporina-dobivaaaaa-marko-perkovi-thompson&catid=9:politika-i-drutvo&Itemid=11#addcomments
http://www.dragovoljac.com/index.php?option=com_content&view=article&id=25206:hrvatski-narod-je-odluioporina-dobivaaaaa-marko-perkovi-thompson&catid=9:politika-i-drutvo&Itemid=11#addcomments
mailto:hds@hds.hr
mailto:hrt@hrt.hr
mailto:hgu@hgu.hr
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medijski muk, spomenuvġi moje Ăpolemiļke istupe i tekstove o politiļkim i povijesnim 

temama, s naglaġenim domoljubljemñ.  

Dovoljan razlog da Vas mediji izoliraju?  

Tako je. Pogledajte npr. kako na HTV-u nije ni spomenuto nedavno pismo o zabrani 

koncerata Marka Perkoviĺa Thompsona, koje je potpisalo 80-ak akademika, biskupa, 

sveuļiliġnih profesora, odvjetnika, glumaca, knjiģevnika itd. Po meni je Thompson jedan 

od najveĺih ģivuĺih Hrvata! Mislim da su i oni toga svjesni i zato ga proganjaju. Vidite, 

nedavno je MeĽunarodni sud u Strasbourgu, poniġtio presudu maĽarskog suda zbog 

noġenja komunistiļke zvijezde petokrake. Ne spore da je to oznaka zloļinaļkog reģima, ali 

maĽarska demokracija je stabilna demokracija, pa je takva (ne)djela ne mogu 

destabilizirati. A u Hrvatskoj, na Thompsonovu primjeru kao da se ģeli pokazati svijetu 

kako je hrvatska demokracija neġto najnestabilnije. Moģe je destabilizirati ļak i jedna kapa 

sa slovom ĂUñ u skupu od 130 000 ljudi! Ili sintagma ĂZa dom spremni!ñ, koja je dio 

jedne pjesme bez navodnika ï dakle nije ustaġki pozdrav. Pismo pokazuje kako ti koji vode 

hajku protiv Thompsona i dalje ne prihvaĺaju hrvatsku drģavu. Sjetimo se da je iz istih 

krugova svojevremeno pokrenuta hajka na novu hrvatsku valutu kunu s istim 

obrazloģenjem. Sutra ĺe se sjetiti i da je Zagreb u NDH bio glavni grad pa ne moģe biti to 

i danas. A onda ĺe se Ăsjetitiñ ġto znaļi ono H u NDH. Da, smeta im svaka hrvatska drģava.  

Koji od medija je za to najviġe odgovoran?  

Svakako javna televizija koja dotiļno pismo ni ne spomene hrvatskoj javnosti, a prije 

toga je danima Ăraspredalañ o pismu 30-ak intelektualaca, lijeve orijentacije, 

predsjedniku SDP-a. Time je HTV pokazala da je njena javnost SDP, a mi ostali im 

sluģimo samo za TV-pretplatu.  
Znaļi li to da na izvjeġĺe s konferencije matematiļara niste raļunali? 

Ne sasvim. Ipak sam vjerovao da ĺe o konferenciji izvijestiti znanstveni program HTV-a. 

Jedan od 15 plenarnih predavaļa bio je i ameriļki matematiļar Ingram Olkin, kome su 84 

godine.  

Kada je proġle godine drģao seminar u institutu RuĽer Boġkoviĺ, napravili su intervju s 

njim. A na ovoj konferenciji, organiziranoj u ļast jednoga hrvatskog znanstvenika, bilo je 

ļak tridesetak matematiļara njegova ranga. 

Kako reagirate na to, ġto mediji favoriziraju, na primjer jednog Radmana ili ņikiĺa, a 

Vas ignoriraju, iako ste, objektivno, u znanstvenim postignuĺima ispred njih?  

Opet ĺu spomenuti Ivkoġiĺa koji u svom tekstu kaģe:  

Ġiroj su javnosti poznati znanstvenici Miroslav Radman i Ivan ņikiĺ, ali ne zato ġto 

zasluģuju biti poznatiji od podosta drugih svojih kolega, nego zato ġto su omiljeli u 

prevladavajuĺim lijevo-liberalnim medijima, a i zato ġto su sami estradni tipovi i ġto ģele 

biti Einstein i Severina u jednoj osobié Da je takav kongres odrģan u ļast Radmana i 

ņikiĺa, mjesec bi dana odjekivalo po medijima, a na HTV-u bi s njima Stankoviĺ, Ġprajc i 

Bago, igrali Kozaraļko kolo.  

Ja se s njima ne bih usporeĽivao, jer je vrhunske znanstvenike, i u istoj znanosti, teġko 

usporeĽivati, a pogotovo one koji se bave razliļitim oblastima.  

Zanimljivo je kako je o razliļitosti rada unutar matematike na otvaranju govorio prof. dr. 

sc. Neven Elezoviĺ. Druga zanimljivost je ġto je tada Ivkoġiĺ, pa onda i ja u ovom intervjuu, 

povezao Radmana i ņikiĺa. Zamjerao sam im ġto im je drģava dala prostor i ogromna 

sredstva za Radmanov privatni institute u Splitu. Govorio sam da mi to ne bi smetalo da je 

taj institut dio Sveuļiliġta u Splitu. Kasnije je doġlo do razlaza Radmana i ņikiĺa i ņikiĺ je 

sa svojom grupom doista preġao na Sveuļiliġte. Negdje u to vrijeme u 4. Razredu HAZU 

ņikiĺ je kandidiran za dopisnog ļlana HAZU. Dakle za poziciju koju je on itekako zasluģio. 
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MeĽutim, tada je doġlo do njegova razlaza s Radmanom, pa ga na kraju u 4. Razredu nisu 

ni predloģili Akademiji za izbor. Da bi se sakrila istina o tome u medijima su optuģili 

HAZU poistovjeĺujuĺi to s neizborom Radmana za redovitog ļlana (Radman je dopisni 

ļlan HAZU, dakle u zvanju za koje je predloģen ņikiĺ, joġ od 1992. godine). Da stvar bude 

joġ smjeġnija glavni krivci smo im bili akademik Paar i ja. Naime, nas dvojica smo u 2. 

Razredu HAZU i nemamo nikakvog utjecaja na ono ġto se dogaĽa u 4. Razredu. Kao 

uostalom i ostatak Akademije koja je takoĽer optuģena zbog toga. Iste godine ņikiĺ je 

izabran za redovnog ļlana Deutsche Akademie der Naturforscher Leopoldina (Njemaļke 

akademije znanosti). A ove godine smo i ņikiĺ i ja suosnivaļi Hrvatskog etiļkog sudiġta! 

Zapravo, ne moģemo reĺi da u Splitu nije tiskano niġta o Konferenciji. U prilogu Slobodne 

Dalmacije uobiļajeno se tiska Universitas list Sveuļiliġta u Splitu gdje je najava 

konferencije od strane predsjednice Organizacionog odbora prof. dr. sc. Milice Klariļiĺ 

Bakula pretvorena u izvjeġĺe s konferencije. Tako nije ni zabiljeģeno da je Konferenciju 

otvorio ģupan Splitsko-dalmatinske ģupanije Zlatko Ģevrnja. Ovaj tekst zavrġavam s 

rijeļima iz njegova govora, koje zapravo i objaġnjavaju medijsku ignoranciju same 

konferencije: 

Konferencija je organizirana u ļast akademika Peļariĺa koji je svjetski poznati 

matematiļar. 

On je jedan od rijetkih hrvatskih intelektualaca  koji neumorno, bez zadrġke, progovara, 

polemizira i pouļava o povijesti i sadaġnjosti Hrvatske a to je Hrvatskoj danas jako 

potrebno. Njegova, nije pretjerano kazati ļesto proroļka rijeļ, ima ġiroki odjek u svijetu, 

ġto je jako bitno za naġu mladu demokraciju. 

Zato, poġtovani akademiļe i dragi prijatelju Josipe, imate naġu punu potporu za Vaġe javno 

djelovanje, kako na podruļju znanosti tako i u druġtvenim temama od znaļaja za hrvatsko 

druġtvo. 

 

 

Glas Brotnja, 07. 07. 2014. 

Dragovoljac.com, 07. 07. 2014. 

  

http://hr.wikipedia.org/w/index.php?title=Deutsche_Akademie_der_Naturforscher_Leopoldina&action=edit&redlink=1
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PROPADE IM CRVENA HRVATSKA, ZAGREB, 2015.  

 

PREDGOVOR 
 

Knjiga Propade im Crvena Hrvatska u prvom poglavlju s istim naslovom daje niz tekstova 

u posljednjim mjesecima pred predsjedniļke izbore u Hrvatskoj koji su zavrġili sramotno 

za Iva Josipoviĺa koji je najavio stvaranje Crvene Hrvatske. Iako je tijekom svog 

petogodiġnjeg mandata praktiļno sve u Hrvatskoj u vlastima i glavnim medijima zacrvenio 

i okrenuo ponovnom sluganstvu Beogradu i Londonu, nije uspio u svojoj nakani. Prvi je 

predsjednik, o kojemu su ti glavni mediji pisali ode u njegovu slavi, uvjeravali narod u 

osamdesetpostotnu popularnost i sl., koji nije uspio obnoviti svoj mandate. Sjetimo se, 

uvjeravali su narod, a uvjerili svoje gazde, kako ĺe Josipoviĺ pobijediti u prvom krugu. U 

ovom poglavlju treba posebno pogledati tekstove o Hrvatskom nacionalnom etiļkom 

sudiġtu, koje se sustavno preġuĺivalo u tim medijima, kao i tekstove o braniteljskim 

udrugama koje su meĽu najzasluģnijima za propast Crvene Hrvatske: Stoģer za obranu 

hrvatskog Vukovara i branitelje u Savskoj 66. 

Drugo poglavlje je posveĺeno knjizi óAko voliġ Hrvatsku svojuô, koja je ï nadam se ï 

zajedno s knjigama prof. dr. sc- Zdravka Tomca, Crveni predsjednik, Tihomira Dujmoviĺa, 

Hrvatska u raljama djece komunizma i Vjekoslava Krsnika, Ivo Josipoviĺ ï kronologija 

izdaje, pomogla da ljudi spoznaju bit Josipoviĺeve Crvene Hrvatske. Zapravo moja knjiga 

nudi drugaļiju Hrvatsku - Hrvatsku ljudi koji vole i svoj narod i svoju drģavu. Doc. dr. sc. 

Marko Tokiĺ je za takvu 'moju' Hrvatsku rekao da poļiva na ļetiri stupa: dr. Franjo 

TuĽman, Dario Kordiĺ, Marko Perkoviĺ Thompson i biskup Vlado Koġiĺ. Zapravo, ļini 

mi se da je on govorio o ļetiri skupine hrvatskih ljudi koji su najzasluģniji za opstojnost 

Hrvatske, a dao im je imena onih najnapadanijih meĽu njima od sluganskih politiļara i 

medija u RH i drugdje.  

Frano TuĽman je sigurno najomraģeniji i od takvih najnapadanijih od onih koji ne vole RH 

i predstavlja sve one koji su najzasluģniji za stvaranje Hrvatske. Tu je sigurno i ratni 

Ministar Gojko Ġuġak, braniteljié Dario Kordiĺ predstavlja sve one koji su stradali zbog 

svoje ljubavi rema hrvatskom narodu i hrvatskoj drģavi. Thompson je sigurno 

najnapadaniji meĽu Hrvatima kojima je Bog dao neki talenat i koji ga koriste za dobrobit 

svoga naroda. Nadam se da u tom stupu pripadam i ja sam. A biskup Koġiĺ predstavlja 

Crkvu u Hrvata. Crkva je stalna meta óhrvatskihô ljeviļara, a posebno biskup Koġiĺ. 

Treĺe poglavlje je posveĺeno ótreĺem stupuô Marku Perkoviĺu Thompsonu. Naslov Hajka 

na Thompsona istovjetan je knjizi koju sam objavio 2012. godine i sadrģe tekstove iz 

vremena poslije objave knjige. 

 

 

Josip Peļariĺ 
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HRVATSKA VERTIKALA - BISKUP KOĠIĹ 

  
Baġ sam razmiġljao da novog vlasnika Jutarnjeg lista upitam hoĺe li im i dalje glavni 

kolumnisti biti ljudi koji izmiġljaju intervjue ili koji ne znaju osnovne svog zanata, kao ġto 

je njihov kolumnist Davor Butkoviĺ, kada sam doznao da Butkoviĺ viġe nije dio Jutarnjeg 

lista (http://narod.hr/hrvatska/jutarnji-list-od-sutra-bez-butkovica-plese-pavica-mladeg/). 

Izgleda da novog vlasnika nisam morao upozoravati na takove stvari. 

I dok za Butkoviĺev izmiġljeni intervju svi znaju, vjerojatno nije baġ najjasnije zaġto tvrdim 

da on ne zna neke elementarne stvari iz svog posla za koji je dobivao ogromnu plaĺu. 

Naime, poznato je da naslovi koje daju urednici ļesto ne prate ono ġto stvarno u tekstu piġe 

i da ih obiļno daju da bi poveĺali nakladu. 

Sjajan primjer za tako neġto je nedavni intervju Darka Paviļiĺa s biskupom Vladom 

Koġiĺem: 

  

BISKUP KOĠIĹ: 

'Moģda su Milanoviĺ i Josipoviĺ krenuli putem obraĺenja, ali neka mi ne dolaze na 

boģiĺnu misu' 

http://www.vecernji.hr/blagdani/mozda-su-milanovic-i-josipovic-krenuli-putem-

obracanja-ali-neka-mi-ne-dolaze-na-bozicnu-misu-980983 

I malom djetetu je jasno da taj naslov uopĺe ne odgovara onome ġto je dano u intervjuu. 

Pogledajmo taj dio: 

:: Ġto da vas sad nazovu iz ureda predsjednika ili premijera i vele da ģele doĺi na boģiĺnu 

misu? 

Rekao bih da bi bilo bolje da ne dolaze. Ako baġ hoĺe doĺi, ja ih ne bih pozdravio. Ġto 

onda, neka stanu u zadnji red i ako se ģele moliti, neka mole zajedno sa svima. Moģda je 

poļeo njihov put obraĺenja, ļemu se veselim. 

:: Moģda im treba pomoĺ i duhovno vodstvo u tom obraĺenju? 

- Ma dajte, baġ ĺe mene izabrati i da ĺe se ovdje obratiti! 

:: Zaġto ne bi vas izabrali? 

- Zato ġto ste i vi dio toga sustava koji je o meni stvorio sliku nekakvog radikala, gdje ja, 

toboģe, ako samo jasno govorim, predstavljam batinu za komuniste. Nisam to! Ali ne sviĽa 

mi se to ġto se u naġem druġtvu ne moģe slobodno govoriti, veĺ vas raspnu na stup srama i 

proglase vas ñkatoliļkim vehabijomò. 

Dakle, biskup na pitanje novinara kaģe da je BOLJE da ne dolaze, a u naslovu stoji da im 

je poruļio Ăda ne dolazeñ. A zatim objaġnjava da su dobrodoġli, dapaļe biskup se veseli, 

ako kao obiļni vjernici doĽu na misu. A u naslovu stoji da im je poruļio da ni u tom sluļaju 

ne dolaze na njegovu misu. 

Istina biskup ne ģeli vrijeĽati ni Milanoviĺa ni Josipoviĺa pa ne vjeruje da bi oni naprasno 

postali vjernici, ali oļito mu je jasno da im je to bitno zbog izbora. Pa zar i sam taj dio 

razgovora ne poļinje s pitanjem s pozivom iz Ureda predsjednika ili premijera. Pa ako 

hoĺete moģe se razabrati kako biskupu smeta to ġto Josipoviĺ i crkvu koristi u svojoj 

kampanji. Da je poġten, da to ne bi ļinio, zar ne? To bi, zapravo, bio kontekst koji daje 

smisao njegovim rijeļima o tome je li u redu da dolazi u crkvu sada uoļi izbora. 

  

Ali urednici Veļernjeg lista su joġ ļista naiva ako se usporede s interpretacijama 

biskupovih rijeļi danih u komentaru Davora Butkoviĺa: Tko su proizvoĽaļi kaosa: 

Katoliļka crkva, Milan Bandiĺ ili Zdravko Mamiĺ? 

http://narod.hr/hrvatska/jutarnji-list-od-sutra-bez-butkovica-plese-pavica-mladeg/
http://www.vecernji.hr/blagdani/mozda-su-milanovic-i-josipovic-krenuli-putem-obracanja-ali-neka-mi-ne-dolaze-na-bozicnu-misu-980983
http://www.vecernji.hr/blagdani/mozda-su-milanovic-i-josipovic-krenuli-putem-obracanja-ali-neka-mi-ne-dolaze-na-bozicnu-misu-980983
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http://www.jutarnji.hr/komentar-davora-butkovica-tko-su-proizvodaci-kaosa-katolicka-

crkva--miland-bandic-ili -zdravko-mamic-/1263263/ 

Ļitajuĺi Butkoviĺev komentar ļovjek se mora zapitati je li on doista toliko glup ili je samo 

proļitao naslov intervjua? Ili jednostavno kao ġto smo vidjeli u nedavnom tekstu u 

7Dnevno (26.12.2014.) oļito zaġto je u pripremi buduĺih kontakata Radivoja Cvetiĺanina 

u Hrvatskoj srpskom veleposlaniku dano ime i Davora Butkoviĺa. Pogledajmo ġto 

Butkoviĺ piġe:  

U jednoj od blagdanskih propovijedi, sisaļki biskup Vlado Koġiĺ, poznat po svojim tvrdim 

nacionalistiļkim i protuliberalnim stavovima, kazao je kako on, eto, ne bi dopustio Zoranu 

Milanoviĺu I Ivi Josipoviĺu, da doĽu na njegovu misu. Ova je Koġiĺeva izjava 

karakteristiļan primjer proizvodnje kaosa u hrvatskom druġtvu. 

Lukavo, Butkoviĺ ne spominje Koġiĺev intervju da ne bi ļitatelji i pokuġali pronaĺi 

originalan tekst, pa naslov iz Veļernjeg postaje tvrdnja iz jedne od blagdanskih 

propovijedi. Naravno, ova manipulacija nije nikakva proizvodnja kaosa, ali je dokaz koliko 

su pripreme Cvetiĺanina bile temeljne. Butkoviĺ mu izvrsno pomaģe u sprovoĽenju 

velikosrpskom Memoranduma SANU 2., zar ne? Zapravo, vidimo kako se ona Matoġeva 

(ĂLaģu Srbi. To je njima od boga.ñ) prenosi i na one koji im sluģe. 

Joġ je smjeġnija Butkoviĺeva raġļlamba biskupovih rijeļi da ga veseli moguĺe obraĺenje 

dva predsjednika, ġto je dano u pitanju samog novinara. Mislim, da tako neġto glupo teġko 

moģemo naĺi pa vam taj dio neĺu ni komentirati. Evo Butkoviĺevih bedastoĺa: 

Prije svega, sam je smisao krġĺanstva u oprostu. Smatra li Koġiĺ da predsjednik Vlade nije 

dovoljno dobar krġĺanin, on bi trebao podrģati Milanoviĺevu eventualnu namjeru da 

prisustvuje misi veĺ i zato da bi mu pruģio priliku postati boljim krġĺaninom. Smatra li, 

pak, sisaļki biskup da Milanoviĺ, kao agnostik, nema ġto traģiti na misi, on bi ga svejedno 

trebao doļekati raġirenih ruku, nadajuĺi se da bi ga moģda mogao potaknuti da povjeruje. 

Drģi li, na kraju, gospodin Koġiĺ da Zoran Milanoviĺ svojim postupcima ne zadovoljava 

elementarne moralne kriterije, on bi ga opet morao trpjeti na misi, nadajuĺi se da ĺe mu 

vjera i vjerski rituali pomoĺi da se pretvori u boljeg ļovjeka i politiļara. 

 

Umjesto svega toga - ġto ionako pripada u elementarnu, vjeronauļnu teologiju - gospodin 

Koġiĺ ne ģeli vidjeti predsjednika Valde i predsjednika Republike na ñsvojojò misi. Rijeļ 

je o tipiļnom, sektaġkom politikanskom ponaġanju kakvo veĺ godinama uvodi ideologiju 

kaosa, kao jedno od naļela javnog i politiļkog djelovanja u hrvatskom druġtvu. Vladi 

Koġiĺu dovoljno je ġto se ne slaģe s Milanoviĺevim politiļkim i ideoloġkim stavovima pa da 

bi premijera pokuġao ekskomunicirati. 

Mraļna vremena 

Crkva se tako redovito ponaġala u onim mraļnim, davnim vremenima, kada je 

katoliļanstvo imalo svoj ISIS, svoj ġerijat i svoje torture: danas je, pak, svoĽenje 

katoliļanstva na svjetonazorski zelotizam jedna ruģna i slijepa zloporaba Katoliļke crkve 

u politiļke svrhe, koja izaziva nepotrebne antagonizme u druġtvu. Vlado Koġiĺ pripada 

meĽu one crkvene dostojanstvenike koji zbog oļiglednog nerazumijevanja stvarnosti i zbog 

viġka mrģnje povremeno proizvode ideoloġki motiviran kaos u hrvatskom druġtvu. 

Da, Butkoviĺev podnaslov je doista toļan. Doista ģivimo u mraļnim vremenima kada je 

moguĺe objavljivati komentare kao ġto je ovaj Butkoviĺev, zar ne? 

MeĽutim, ne iznenaĽuje ġto je napadnut baġ biskup Koġiĺ. Nedavno je u Mostaru 

predstavljena moja knjiga 'Ako voliġ Hrvatsku svoju'. Predstavljaļ dr. sc. Marko Tokiĺ 

rekao je da sam ļovjek kojemu ļetiri stupa njegove Hrvatske ļine: Franjo TuĽman, Marko 

Perkoviĺ-Thompson, Dario Kordiĺ i biskup Vlado Koġiĺ. 

http://www.jutarnji.hr/komentar-davora-butkovica-tko-su-proizvodaci-kaosa-katolicka-crkva--miland-bandic-ili-zdravko-mamic-/1263263/
http://www.jutarnji.hr/komentar-davora-butkovica-tko-su-proizvodaci-kaosa-katolicka-crkva--miland-bandic-ili-zdravko-mamic-/1263263/
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 (http://glasbrotnja.net/vijesti/bosna-i-hercegovina/ako-volis-hrvatsku-svoju-knjiga-

akademika-pecarica-predstavljena-u-mostaru). Zapravo, ļetiri osobe koji su neprijatelji 

hrvatske drģave i hrvatskog naroda najviġe napadali, a predstavljaju najzasluģnije dijelove 

hrvatskog naroda u stvaranju hrvatske drģave. Biskup Koġiĺ, zapravo predstavlja Crkvu u 

Hrvata, a i sam Butkoviĺ kada govori o tzv. proizvoĽaļima kaosa kada govori o Katoliļkoj 

crkvi uzima za primjer upravo biskupa Koġiĺa, ļime samo potvrĽuje ono ġto je docent iz 

knjiģevnosti s Mostarskog sveuļiliġta i rekao. 

Drugim rijeļima, i Butkoviĺ samo potvrĽuje koliko je velika hrvatska vertikala ï biskup 

dr. sc. Vlado Koġiĺ! Istina, poznavajuĺi biskupa ne bi me iznenadilo da mi kaģe:  

ĂPoġtovani Akademiļe, 

Ne slaģem se s naslovom, nisam ja vertikala, molim Vas. Meni je Krist jedini uzor, a sveci 

poput Alojzija Stepinca su mi primjer, ali boriti se za istinu i pravednost, ġiriti ljubav prema 

Bogu, bliģnjima, sebi i domovini sveta je duģnost za svakog krġĺanina.ñ 

Zapravo, ovdje se radi o tome da je biskup za mene hrvatska vertikala i stup moje Hrvatske. 

A upravo sve ġto bi tako spomenuo i jesu hrvatske vrjednote, zar ne? 

Zapravo, ļinjenicu da biskup Koġiĺ jest hrvatska vertikala potvrdio je juļer sam Milanoviĺ, 

iako je, moram na ģalost reĺi, priļao gluposti, neistine i ġirio mrģnju prema Crkvi. Jer kako 

drukļije protumaļiti sljedeĺe: Prvo, on stalno ponavlja nepotpunu istinu tj. neistinu da su 

"neki militantni biskupi" ocijenili kako je ova vlast "nenarodna" (oļito misli na biskupa 

Koġiĺa, pa u podnaslovi intervjua u Veļernjem i kaģu kako je biskup Ăprozvao 

protunarodnom i protuhrvatskomñ), a izabrao ju je "glupi narod koga sad oni brane od 

te nenarodne vlasti". Oļito sugerira da biskupi, tj. Crkva, osporavaju da je sadaġnja vlast 

izabrana demokratskim putem tj. da ju je narod izabrao - pa po toj logici ona ne moģe biti 

nenarodna, ALI ne ģeli razmotriti prave razloge te ocijene, a to je NAĻIN VLADANJA 

koji provodi ova vlada, i to da je biskup dao tu ocjenu o "nenarodnoj vlasti" kad je Hrvatski 

Sabor odustao od pokroviteljstva nad Komemoracijom u Bleiburgu. Drugo, Milanoviĺ 

navodi da je biskup rekao da je ta vlast i "protunarodna odnosno protuhrvatska" kad je 

poslala specijalce s dugim cijevima na hrvatske branitelje u Vukovar. Treba li uopĺe 

spomenuti da je Hrvatsko nacionalno etiļko sudiġte optuģilo ļetiri istaknuta predstavnika 

ovih vlasti za etiļku veleizdaju baġ u Vukovaru, a nedavno je donijela i osudu Ive 

Josipoviĺa za etiļku veleizdaju. 

Naravno, sigurno nije poġteno samo optuģiti Butkoviĺa zbog njegovih neistina. Morao bi 

netko veĺ jednom odgovoriti tom ponavljanju neistine o pohlepi Crkve za materijalnim 

dobrima, ġto je Milanoviĺ opet juļer ponovio na RTL-u. Prvo, ima i jedna institucija u RH 

koja se u zadnjih pet godina odrekla primanja pomoĺi u visini jednogodiġnjeg iznosa jer 

veĺ 5 godina upravo Crkva se godiġnje odriļe 50 milijuna kn, a prima godiġnje oko 250 

milijuna, ġto je u pet godina jednogodiġnji iznos! Pri tome ne navodi da se daleko najveĺi 

dio tog novca koristi za gradnju novih i u ratu poruġenih crkvi i pomaganje socijalno 

ugroģenim ljudima putem Caritasa. Drugo, kako moģe reĺi da Crkva traģi samo 

materijalno, a njegovo ministarstvo kulture veĺ dvije godine ġalje baġ za biskupiju biskupa 

Koġiĺa dopis da ne mogu pomagati kapitalne gradnje odnosno obnove, crkvu u Gori 

spomenik kulture nulte kategorije i Veliki Kaptol spomenik kulture, a da ne govorimo 

kakve probleme ima Biskupija s dobivanjem otete crkvene lokacije u uniġtenom Zrinu gdje 

ģeli ponovno podiĺi sruġenu crkvu! 

Ali, kada je veĺ rijeļ o Milanoviĺevoj uporabi laģi, u istom intervjuu ih je koristio i 

kada je govorio o sastanku s ņurom Glogoġkim, organizatorom braniteljskog 

prosvjeda ispred resornog ministarstva u Savskoj 66.  

Zgroģeni Glogoġki je odgovorio:  

http://glasbrotnja.net/vijesti/bosna-i-hercegovina/ako-volis-hrvatsku-svoju-knjiga-akademika-pecarica-predstavljena-u-mostaru
http://glasbrotnja.net/vijesti/bosna-i-hercegovina/ako-volis-hrvatsku-svoju-knjiga-akademika-pecarica-predstavljena-u-mostaru
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Premijer je osoba koja nije bila u Domovinskom ratu, nije imao hrabrosti uzeti puġku u 

ruke, a govori laģi o ļovjeku koji je za Domovinski rat dao svoje zdravlje. 

http://direktno.hr/en/2014/domovina/5710/Zbog-Milanovi%C4%87evih-la%C5%BEi-

svi-dr%C5%BEavni-du%C5%BEnosnici-moraju-pro%C4%87i-%27psiho-test%27.htm 

Napasti laģima 100-postotnog ratnog vojnog invalida, straġno, zar ne? 

A moģda je Milanoviĺ samo ljubomoran na Osudu Josipoviĺa za veleizdaju, dok je protiv 

njega tek najavljena optuģba HNES-a? 

 

Akademik Josip Peļariĺ 

 
Dragovoljac.com, 04. 01. 2015. 

Glas Brotnja,  05. 01. 2015. 

  

http://direktno.hr/en/2014/domovina/5710/Zbog-Milanovi%C4%87evih-la%C5%BEi-svi-dr%C5%BEavni-du%C5%BEnosnici-moraju-pro%C4%87i-%27psiho-test%27.htm
http://direktno.hr/en/2014/domovina/5710/Zbog-Milanovi%C4%87evih-la%C5%BEi-svi-dr%C5%BEavni-du%C5%BEnosnici-moraju-pro%C4%87i-%27psiho-test%27.htm
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ĢIVJELA NAM ANTIFAĠISTIĻKA, TJ BRANITELJSKA 

HRVATSKA, ZAGREB, 2015. 

 

AKADEMIK PEĻARIĹ: NIĠTA NE MOĢE NA BOLJE 

BEZ VLASTI KOJA VOLI HRVATSKI NAROD I 

DRĢAVU 

Portal HKV -a, 15. oģujka 2015. 

 

Razgovor s akademikom Josipom Peļariĺem povodom izlaska knjige 

"Propade im crvena Hrvatska"  

 

Poġtovani gosp. Peļariĺu, 25. oģujka u dvorani Udruge specijalne policije bit ĺe 

predstavljena Vaġa nova publicistiļka knjiga "Propade im crvena Hrvatska". O 

ļemu moģemo ļitati u Vaġem novom djelu? 

Naslov moģe zavarati one koji znaju da sam ja Hrvat iz Boke kotorske. Tako mi je dragi 

prijatelj hrvatski knjiģevnik Stijepo Mijoviĺ Koļan napisao: KAD SE VEĹ BAVIĠ 

Crvenom Hrvatskom, proļitaj moj poetsko-ogledniļki tekst (pjesmu) Svjedoci su... o 

zajedniļkom jeziku nekada u Crvenoj Hrvatskoj (Duklji, Zeti, Crnoj Gori) koji je jednak u 

Dubrovaļkom Primorju i Konavlima i u danaġnjoj Crnoj Gori kao i u nekim selima u 

Albaniji, u ostacima starinskih rijeļi (tzv. arhaizama). U CG ih je Nikļeviĺ ozakonio u 

njihovu jeziku. Ali, ti fonemi su dokaz o jedinstvu narodnoga govora nekadaġnje Crvene 

Hrvatske, od Neretve do Bojane. Osim toga, jeziļno "crmno" (Crmnica) je isto ġto i 

"crveno", isto ġto i "crljenica" (crvena boja brda gdje ima boksita (?!). Lako je moguĺe da 

se "crmno" prometnulo u "crno", a izgubilo znaļenje "crveno" pa JE GORA POSTALA 

CRNA, NE VIĠE CRMNA (CRVENA!)?! Tebi poezija ZNAM DA NE LEĢI BAĠ, ALI 

PROĻITAJ KAO ĻINJENICU, TO TI LEĢI! Ġaljem cio ciklus, a ti proļitaj samo ono 

"Svjedoci..."! (Koļanove pjesme dao je portal Glas Brotnja). 

Njegovo reagiranje podsjetilo me je na jednog drugog dragog prijatelja, pokojnog 

hrvatskog redatelja Krsta Papiĺa, koji je takoĽer bio s podruļja Crvene Hrvatsko koju 

spominje Koļan. U onim vremenima kada se stvarala Hrvatska znao je reĺi da je Crveni 

Hrvat, a ljudi su mislili da kaģe da je komunist. Da, moja knjiga govori o takvoj Hrvatskoj 

na koju su mislili ti o kojima mi je priļao Krsto. Knjiga zapravo predstavlja svojevrsni 

nastavak na dvije moje knjige: 'Ako voliġ Hrvatsku svoju' i Hajka na Thompsona. 

 

Kome je to "propala crvena Hrvatska" i na ļemu temeljite takav zakljuļak? 

http://glasbrotnja.net/kultura/boka-izbliza-i-svisoka
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Poznato je kako je Ivo Josipoviĺ svojevremeno najavio Crvenu Hrvatsku. Zato u prvom 

poglavlju s istim naslovom dajem niz tekstova u posljednjim mjesecima pred predsjedniļke 

izbore u Hrvatskoj, koji su zavrġili sramotno za Ivu Josipoviĺa. Iako je tijekom svog 

petogodiġnjeg mandata praktiļno sve u Hrvatskoj u vlastima i glavnim medijima zacrvenio 

i okrenuo ponovnom sluganstvu Beogradu i Londonu, nije uspio u svojoj nakani. 

Prvi je predsjednik, u ļiju su slavu glavni mediji pisali ode, uvjeravali narod u 

osamdesetpostotnu popularnost i sl., koji nije uspio obnoviti svoj mandat. Sjetimo se, 

uvjeravali su narod, a uvjerili svoje gazde, kako ĺe Josipoviĺ pobijediti u prvom krugu. U 

ovom poglavlju treba posebno pogledati tekstove o Hrvatskomu nacionalnom etiļkom 

sudiġtu, koje se sustavno preġuĺivalo u tim medijima, kao i tekstove o braniteljskim 

udrugama koje su meĽu najzasluģnijima za propast Crvene Hrvatske: Stoģer za obranu 

hrvatskog Vukovara i branitelje u Savskoj 66. To ponajbolje pokazuje i ovi organizirani 

antiprosvjedi protiv sto-postotnih invalida iz Domovinskog rata tzv. "ġtakoraġa". Ne 

zaboravimo da je hajka na Thompsona i stoga ġto je on branitelj! 

Kako u kontekstu onoga o ļemu ste prethodno govorili gledate na izbor Kolinde 

Grabar Kitaroviĺ za predsjednicu drģave. Koliko je njen izbor zasluģan za pad 

"crvene Hrvatske"?  

Kolinda Grabar Kitaroviĺ ni u jednom momentu nije navela nikoga da posumnja u njenu 

ljubav prema hrvatskom narodu i hrvatskoj drģavi. A u Hrvatskoj je veĺ postalo jasno 

veĺini naroda, vjerojatno velikom i njenom zaslugom, da smo na vlasti imali one koji ne 

vole ni hrvatski narod ni hrvatsku drģavu. To je postalo toliko oļito da je i Biskupska 

konferencija preporuļila da se bira kandidat koji voli hrvatski narod i hrvatsku drģavu. Ta 

preporuka bi bila besmislena u bilo kojoj drģavi u svijetu jer tamo sigurno ne mogu biti 

predsjedniļki kandidati ili uopĺe na vlasti oni koji ne vole ni narod ni drģavu svog naroda. 

Na ģalost nije. 

Hrvatski predsjednik akademik Franjo TuĽman je stvarao hrvatsku drģavu pozivajuĺi se na 

pomirbu. Tu posebno mjesto ima sam Ivo Josipoviĺ. Naime, njegov otac je bio 

svojevremeno predsjednik partijske komisije koja je poslije Hrvatskog proljeĺa odluļivala 

tko ĺe iĺi u zatvor, tko ĺe biti najuren s posla i sl. Desetak tisuĺa Hrvata proġlo je tako kroz 

njegove ruke. Znamo da je u zatvor otiġao i TuĽman. MeĽutim, TuĽman 1993. godine 

osniva Komisiju za ģrtve rata i u nju meĽu ugledne struļnjake ukljuļuje i jednog magistra 

asistenta na Pravnom fakultetu Iva Josipoviĺa i tako mu daje moguĺnost brzog 

napredovanja. 

Josipoviĺ je od tada bio stalno u sliļnim komisijama, a o njegovom ponaġanju najviġe nam 

govori to da ga je Hrvatsko nacionalno etiļko sudiġte osudilo za etiļku veleizdaju. 

MeĽutim, u kontekstu TuĽmanove pomirbe treba posebno naglasiti da je Josipoviĺ dobio 

prve izbore pozivajuĺi se na Novu pravednost. A uzor za tu "novu pravednost" bio mu je 

otac Ante. Da, desetak tisuĺa Hrvata u zatvoru, ili bez posla i sl. 

Ne mislite li da ĺe za konaļan pad "crvene Hrvatske" ipak biti potreban poraz 

sadaġnje vlasti na parlamentarnim izborima? 

Da, u naslovu moje knjige stoji "propade im". Sigurno im je veĺ sada oļito da niġta nema 

od Josipoviĺeva obeĺanja. Ali sigurno joġ nije gotovo. Svojevremeno smo prof. Tomac i ja 

uputili otvoreno pismo ļelnim ljudima hrvatske oporbe pozivajuĺi ih na jedinstvo, 

naglaġavajuĺi upravo da je to vaģno zato da nikada viġe nemamo u Hrvatskoj na vlasti one 

koji ne vole ni hrvatski narod ni hrvatsku drģavu. Sve govori naslov moje prethodne knjige 
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'Ako voliġ Hrvatsku svoju', koja je ï nadam se ï zajedno s knjigama prof. dr. sc. Zdravka 

Tomca, Crveni predsjednik, Tihomira Dujmoviĺa, Hrvatska u raljama djece komunizma i 

Vjekoslava Krsnika, Ivo Josipoviĺ ï kronologija izdaje, pomogla da ljudi spoznaju bit 

Josipoviĺeve Crvene Hrvatske. 

Zapravo, moja knjiga nudi drukļiju Hrvatsku ï Hrvatsku ljudi koji vole i svoj narod i svoju 

drģavu. Doc. dr. sc. Marko Tokiĺ je za takvu 'moju' Hrvatsku rekao kako poļiva na ļetirima 

stupovima: dr. Franji TuĽmanu, Dariju Kordiĺu, Marku Perkoviĺu Thompsonu i biskupu 

Vladi Koġiĺu. Zapravo, ļini mi se da je odgovorio o ļetiri skupine hrvatskih ljudi koji su 

najzasluģniji za opstojnost Hrvatske, a dao im je imena onih najnapadanijih meĽu njima od 

strane sluganskih politiļara i medija u RH i drugdje. 

Franjo TuĽman je sigurno najomraģeniji i od takvih najnapadaniji i predstavlja sve one koji 

su najzasluģniji za stvaranje Hrvatske. Tu su sigurno i ratni ministar Gojko Ġuġak, 

branitelji... Dario Kordiĺ predstavlja sve one koji su stradali zbog svoje ljubavi rema 

hrvatskom narodu i hrvatskoj drģavi. Thompson je sigurno najnapadaniji meĽu Hrvatima 

kojima je Bog dao neki talent i koji ga koriste za dobrobit svoga naroda. Nadam se da u 

tom stupu pripadam i ja sam. A biskup Koġiĺ predstavlja Crkvu u Hrvata. Crkva je stalna 

meta 'hrvatskih' ljeviļara, a posebno biskup Koġiĺ. 

Kako gledate na politiļke potencijale oporbe? 

Vjerojatno Vam je poznato da ja ne volim komentirati politiļke teme. Ali nisam slijep ne 

vidjeti da je HDZ pobijedio na veĺ pet-ġest uzastopnih izbora. To zapravo predstavlja i 

odgovor na prethodno pitanje o konaļnom padu Crvene Hrvatske. Mada je vjerojatno 

poznato kako ja veĺ naslovima svojih knjiga ukazujem na ono ġto oļekujem da ĺe se 

dogoditi. Tako se nedavno i veliki hrvatski kolumnist i publicist Josip Joviĺ sjetio naslova 

moje knjige "Trijumf tuĽmanizma" iz 2003., dakle iz vremena kada je detuĽmanizacija 

Hrvatske bila na svom vrhuncu. 

 

OslobaĽajuĺe presude generalima, uspjeh referenduma o braku, poraz Ive Josipoviĺa 

kao i neki drugi dogaĽaji posljednjih godina ipak ulijevaju nadu u promjene na bolje 

u Hrvatskoj. Vaġ komentar? 

OslobaĽajuĺe presude generalima su bile straġan udarac Josipoviĺu i cijeloj kukuriku 

koaliciji jer oni svoj uspon mogu zahvaliti podrġci britansko-srpskoj politici. I svo vrijeme 

su i djelovali promiļuĺi velikosrpsku politiku formuliranu u Memoranumu SANU 2. Sam 

Dejan Joviĺ je nedavno potvrdio koliki je ġok to bio za Josipoviĺa. U ovoj, a i drugim 

mojim knjigama, posebno naglaġavam na onu Meronovu reļenicu kako je NERAZUMNO 

osuĽivati one koji su oslobaĽali okupirana podruļja svoje drģave. A to Josipoviĺu, 

profesoru na Pravnom fakultetu, nije bilo jasno. Mo'ġ mislit! 

Meni je kao znanstveniku straġno vidjeti kako su neki "znanstvenici" na taj naļin spremni 

izdati svoju znanost. S druge strane treba posebno istaknuti kako su upravo nepolitiļari 

posebno zasluģni ġto je doġlo do propasti ideje Crvene Hrvatske. Moram tu posebno 

spomenuti i HAZU jer je moja akademija ļesto na meti kritika. Ali, prvi neuspjeh ideja o 

Crvenoj Hrvatskoj doģivjela je u HAZU. 

Naime, kada je vlast pokuġala u HAZU instalirati "svoga" povjesniļara prof. dr. sc. Iva 

Goldsteina, izrazitog predstavnika jugo-komunistiļke paradigme u hrvatskoj povijesti, 
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'propao' je ne dobivġi ni jednu treĺinu glasova. A kada spominjemo referendum o braku 

treba se podsjetiti koliko je zasluģna za to Karolina Vidoviĺ Kriġto koja je na HTV-a 

razobliļila one koji zastupaju rodnu teoriju. Ova naġa vukovarka, majka ļetvoro djece, 

nedavno je dobila otkaz na HTV-u. Dok mi lako zaboravljamo najzasluģnije meĽu nama, 

oļito oni znaju ļekati da bi im se osvetili, zar ne? 

Ļini mi se da je trenutno najveĺi problem Hrvatske iseljavanje mladih i kvalitetnih 

ljudi u najvitalnijoj dobi iz Hrvatske kao i vrlo loġa demografska slika o kojoj se u 

hrvatskim medijima vrlo malo govori. Politiļari kao da ne vide da je demografija 

strateġko pitanje hrvatske buduĺnosti jer ï kao ġto je pred koji tjedan u svoj kolumni 

zapisao Damir Peġorda ï "ļemu sve ako nas ne bude?". Kako gledate na taj problem? 

Cijela politika onih koji u Hrvatskoj provode britansko-srpske interese uvijek je dovodila 

i do egzodusa hrvatskog puļanstva. Ġto manje ima onih koji mogu voljeti hrvatski narod i 

hrvatsku drģavu to bolje za njih! Ponavljam, bez vlasti u rukama onih koji vole hrvatski 

narod i hrvatsku drģavu, niġta ne moģe iĺi na bolje. 

http://www.hkv.hr/razgovori/19872-akademik-j-pecaric-nista-ne-moze-na-bolje-bez-

na-vlast-ne-dodu-oni-koji-vole-hrvatski-narod.html#disqus_thread 

  

http://www.hkv.hr/razgovori/19872-akademik-j-pecaric-nista-ne-moze-na-bolje-bez-na-vlast-ne-dodu-oni-koji-vole-hrvatski-narod.html#disqus_thread
http://www.hkv.hr/razgovori/19872-akademik-j-pecaric-nista-ne-moze-na-bolje-bez-na-vlast-ne-dodu-oni-koji-vole-hrvatski-narod.html#disqus_thread
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DVA PISMA KOJA SU SKINULA MASKE / NA HRVATSKU 

ĠUTNJU NISMO SPREMNI!, ZAGREB, 2015. 

 

DR. SC. JOSIP STJEPANDIĹ 

 

MENTALNI BLJESAK I TEKSTOVNA OLUJA ZA ISTINU I 

PRAVDU 
 

Nekim svojim prirodnim slijedom, poļetkom svakog semestra izlazi sljedeĺa nova knjiga 

akademika Josipa Peļariĺa, iako nije prvenstveno namijenjena niti studentima, niti 

akademskoj zajednici. Tako ni ova knjiga nije nikakvo iznenaĽenje, moģda samo njezin 

opseg, koji zorno pokazuje ļime se autor najviġe bavio tijekom proteklog ljeta. Buduĺi sam 

njezino nastajanje pratio iz neposredne (virtualne) blizine, a i doprinio s nekoliko stranica 

teksta, meni je pripala rijetka ļast da napiġem predgovor. 

Ġto nam donosi najnovija knjiga? Tu su sabrani dnevniļki zapisi, dokumenti i reagiranja 

tijekom kasnog proljeĺa i ljeta 2015. godine, koja otprilike tisuĺu odabranih primatelja 

primaju u redovitim, katkad dnevnim Ămail poslanicamañ akademika Peļariĺa, a ġire 

ļitateljstvo djelomiļno na meĽumreģnim portalima. U ģiģi autorova zanimanja nalaze se 

kao i uvijek istina i pravda. Ovaj puta povod su dva pisma iz pera akademika Peļariĺa i 

njegovih prijatelja upuĺena visokim duģnosnicima, koja su ļim su objavljena zadobila 

puno istomiġljenika i supotpisnika na jednoj strani, te izazvala buru i posvemaġnje skidanje 

maski na drugoj, suprotstavljenoj strani. 

Kao i u svim ranijim knjigama, tema je domoljublje, kontekst politika, srģ logika, 

komunikacijska metoda polemika u ozraļju gotovo totalitarne netrpeljivosti. Danaġnja je 

Hrvatska na ģalost drģava s ñtvorniļkom pogrjeġkomò, teġkim strukturnim problemom koji 

potjeļe od nikad provedene lustracije. Slijedom toga, protivnici hrvatske drģave iskoļili su 

iz svojih zaklona, ļim je oruģje zaġutjelo, te nastavili tamo, gdje su godine 1990. stali. 

Posljedica je, da danas mnoge kljuļne pozicije u drģavi ļvrsto drģe neprijatelji hrvatske 

drģave, koji ne propuġtaju priliku da napakoste drģavi koja ih hrani, ġto se moģe uoļiti po 

apsurdnim postupcima u skoro svim sferama javnog ģivota. Na politiļkoj pozornici malo 

je sudionika koji su spremni suoļiti se i razotkriti takve postupke, ġto se najbolje vidjelo 

po njihovu mlakom drģanju prema bivġim predsjednicima, koje je Hrvatsko nacionalno 

etiļko sudiġte u meĽuvremenu osudilo za veleizdaju. Takvih apsurda svjestan je naravno 

akademik Peļariĺ, te ih razobliļuje i razara svojom ubitaļnom logikom. Pritom ne ġtedi ni 

truda ni vremena, ne ustupajuĺi niti pred ñmedijskim vuļjim ļoporomò, koji je u 

meĽuvremenu postao najjaļa orjunaġka falanga. 

U prvom sluļaju (ñPismo HAZUò) skupina povjesniļara i njihovih podupiratelja iz drugih 

zanimanja utemeljila je udrugu graĽana ñDruġtvo za istraģivanje trostrukog logora 

Jasenovacò, preskaļuĺi pritom poneku podmuklu administrativnu prepreku. Da su osnovali 

druġtvo za istraģivanje kamilice, smilja i draļa, sve bi bilo u najboljem redu i vjerojatno bi 

dobili kakvu drģavnu potporu. Jasenovac??? Ne, to nikako ne ide, jer je jednom veĺ 

odluļeno da je Jasenovac najveĺi srpski grad, ġto bi se dalo razumjeti da tamo poļiva viġe 
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od 1,200.000 ģrtava, koliko Beograd ima stanovnika! I svake godine ih je sve viġe, onako 

kako broj ģitelja Beograda raste. Dogma se mora sluġati, na zapovijed svemoĺne Partije! 

Mene su sedamdesetih godina proġlog stoljeĺa u ġkoli najprije uļili da je u Jasenovcu bilo 

700.000 ģrtava. Dok sam zavrġio studij, ta je brojka po srbijanskim izvorima veĺ bila 

narasla na 1,300.000 ģrtava, da bi poslije bila korigirana na 80.000 ģrtava, ġto bi trenutaļno 

bila sluģbena brojka u Republici Hrvatskoj. Zaġto bi netko, tko je doģivio takvu 

jugokomunistiļku i velikosrpsku propagandu u njezinu najsurovijem originalu, vjerovao 

da je uopĺe postojao neki logor, a pogotovo ogroman broj ģrtava u njemu, koji nije dokazan 

tijekom neovisnog istraģivanja? Kao ġto su ļitatelji proġle knjige akademika  Peļariĺa 

ĂĢivjela nam antifaġistiļka tj. braniteljska Hrvatskañ ili Hrvatskog tjednika mogli proļitati, 

postoje ozbiljne, utemeljene sumnje, da je ova posljednja brojka od 80.000 ģrtava takoĽer 

prenapuhana. Da bi se tomu stalo na kraj, povijest logora Jasenovac mora se temeljito 

istraģiti, koristeĺi najmodernije znanstvene metode umjesto dosadaġnje partijske dogme, a 

da se pritom ishod istraģivanja naravno ni u kojem obliku ne prejudicira. Tko zna, moģda 

se na koncu dokaģe da je u Jasenovcu bilo puno viġe ģrtava, nego ġto se dosad mislilo!? 

Ta skromna ambicija, da novoosnovana udruga pokrene istraģivanje, koje dosad nisu 

pokrenule moĺne i skupe drģavne institucije poput ministarstava, akademija, instituta itd., 

iako su imale mnogo razloga za to, izazvala je ģestoke negativne reakcije upravo kod onih, 

koji su tu inicijativu ï vjerojatno iz ideoloġkih razloga ï sami propustili pokrenuti. 

Da se ñantifaġistiò bune, moģe se interpretirati njihovom ģeljom da se makar do njihove 

smrti moģda sakrije neki mraļni dio njihove proġlosti, koji bi mogao nesmotreno izviriti na 

svjetlo dana. Ali ñmlade i mlaĽe zvijezde povijesne znanostiò, udruge civilnog druġtva, 

ñdocumentirani centri za suoļavanje s proġloġĺuò i ostali nesalomljivi zaġtitnici ljudskih 

prava!? Lijepo li stoji na meĽumreģnoj stranici: ñĢrtve su predugo ļekale. Ģrtve nisu 

brojke. One imaju ime i prezime, ali i bliģnje koji su ih voljeli. Pomozite nam u stvaranju 

jedinstvenog poimeniļnog popisa ģrtava rata.ò Zaġto su oni protiv? Pa upravo to trebamo: 

poimeniļni popis svih ģrtava, koji se ne ĺe viġe moĺi manipulirati! Novo bi istraģivanje 

bilo izvrstan povod da se oni pokaģu kao perjanice istine i pravde, te da se joġ ļvrġĺe stisnu 

uz drģavnu, a moģda i briselsku sisu. 

U takvoj situaciji logiļno je da netko ġiru javnost podsjeti na temeljne zasade demokratskog 

druġtva, primjerice slobodu znanstvenog istraģivanja. Tu ļasnu misiju preuzeli su profesori 

Maruġiĺ i Peļariĺ, napisali pismo HAZU sa zahtjevom da ova donese Deklaraciju o slobodi 

znanstvenog istraģivanja, sakupili potpise te ga uputili primatelju. Koliko mi je poznato, 

akademik Zvonko Kusiĺ, predsjednik HAZU, najavio je da ĺe se Predsjedniġtvo Akademije 

oļitovati o njemu. Dosad mi nikakvo oļitovanje niti odgovor Akademije nije poznat. 

Dok se u prvom sluļaju na povod gleda sa sedamdesetgodiġnjim odmakom, pa malo koji 

suvremenik moģe govoriti o tome u svojstvu svjedoka, u drugom sluļaju povod je tu meĽu 

nama, dokumentiran na video i audio vrpcama, digitalnim medijima i meĽumreģju. 

Usprkos tomu, oni (da isti oni !) pokuġavaju zanijekati ļinjenicu da su tri rijeļi (za, dom, 

spremni) u tom redoslijedu  u Domovinskom ratu koriġtene u razliļitim sastavnicama 

Hrvatske vojske, te da su kao pozdrav ili pokliļ ovjekovjeļene u pjesmama i drugim 

djelima. Kako je Domovinski rat ne samo odlukama hrvatskih institucija, nego i 

rezolucijama Ujedinjenih naroda, te presudama dvaju meĽunarodnih sudova, utvrĽen kao 

pravedni, legalni, oslobodilaļki rat, logiļno bi bilo da se njegova ostavġtina preuzme u 

hrvatsku tradiciju. U svojoj najboljoj vjeri hrvatski pjevaļ Marko Perkoviĺ Thompson 

uģivo ili s nositelja filma i zvuka uveseljava svoje gledatelje i sluġatelje pjesmom ñBojna 

Ļavoglaveò koja zapoļinje upravo tim pokliļem. Slijedom toga, Thompsonov koncert 
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postao je dijelom tradicije obiljeģavanja Dana domovinske zahvalnosti i hrvatskih 

branitelja, te Dana pobjede. 

Taj koncert iz godine u godinu prolazi u najboljem redu, u ġto sam se ove godine osobno 

mogao uvjeriti: zajedniġtvo kao na hodoļaġĺu. Nikakvog izgreda, kojeg bi paģljivi 

promatraļ mogao uoļiti s tribine kninskog stadiona punog besposlene interventne policije. 

Ali ne, to nekome smeta, pa se oko Thompsona svake godine u isto vrijeme plete mreģa 

laģi, podvala i ucjena. Reģimski su mediji ove godine stvarali ozraļje da bi milicija konaļno 

trebala postupati protiv Thompsona. 

 

Ta neugodna spoznaja bila je tema u druġtvu koje je 5. kolovoza popodne slavilo blagdan 

na OPG Paje Toġiĺa u Oklaju, u kome se rodila ideja da se takvom ocrnjivanju 

Domovinskog rata i hrvatskih branitelja moģe stati na kraj jedino ako se pozdrav ĂZa dom 

spremniñ uvede u sluģbenu uporabu u Hrvatsku vojsku, gdje je tijekom Domovinskog rata 

bio u ġirokoj uporabi, kako ĺe nas kasnije pouļiti Mario Filipi, dragovoljac Domovinskog 

rata i sam zagovornik ovog pozdrava. 

Ideju koju je formulirao Branko Borkoviĺ Mladi Jastreb akademik Peļariĺ je uz pomoĺ nas 

nekoliko pomagaļa pretoļio u pismo upuĺeno predsjednici Republike Hrvatske Kolindi 

Grabar Kitaroviĺ te predsjedniku HDZ-a i vjerojatnom buduĺem predsjedniku Vlade 

Republike Hrvatske Tomislavu Karamarku. 

Ako je prvo pismo izazvalo buru, onda je reakcija na drugo pismo bio tropski uragan. Kao 

po zapovijedi, zapoļelo je nabacivanje blatom na nas potpisnike, pri ļemu su pale (skoro) 

sve maske. Akademik Peļariĺ viġe je puta bio optuģen za ñustaġlukò, tako da je onako jadan 

i bijedan mogao pomisliti ili da su ga u snu bez njegova znanja vratili u Beograd ili da su 

oni njegovi ñprijateljiò iz Beograda doġli u Zagreb, da mu malo uljepġaju ģivot. Kako mu 

je bilo u Beogradu, opisao je u jednom poglavlju ove knjige. Za mene je sve to bilo jako 

zabavno s jedne strane, kako su se nizale teorije urote, jer je bilo oļigledno da su protivnici 

potpuno zanemarili ġto u pismu stoji, da ih to zapravo uopĺe ne zanima. S druge strane bilo 

je vrlo zabrinjavajuĺe, kako su nas pored svih orjunaġkih medijskih batinaġa primjerice dva 

sveuļiliġna profesora s istog fakulteta, Ăpotpuno neovisniñ kolumnisti u dvije naoko 

suprotstavljene novine, gotovo sinkrono ñpoļastiliò komplimentima o naġoj toboģnjoj 

intelektualnoj ograniļenosti i iznimnoj pokvarenosti. Dobro je da nisu pozvali miliciju da 

nas pohapsi ili pak spremi u ludnicu! 

Posebno zanimljivo bilo je postupanje prema biskupima Koġiĺu i Pozaiĺu, te mnogim 

sveĺenicima, koji su potpisali peticiju. Slijedom nepisanog partijskog zakona, da iza 

druġtvenih dogaĽaja koji se ne dadu objasniti, sigurno stoji Crkva tj. klerofaġisti, odmah je 

krenuo juriġ, ultimativni zahtjev za oļitovanje i sankcije protiv dvojice biskupa. I tu se 

pokazala visoka razina koordiniranog agresivnog suglasja, tako da je nadbiskup Puljiĺ, 

predsjednik Hrvatske biskupske konferencije, na koncu javno zapitao stoji li iza takvih 

orkestriranih napada neki medijski dirigent. 

Ovaj prikaz ne bi bio potpun, kad bi se preskoļile reakcije Ădobrohotnihñ ļitatelja peticije, 

koje bi se mogle saģeti u dvije reļenice: ĂJeste li vi normalni, ġto ĺe na to reĺi NATO, EU, 

svijet? Oni tako neġto nikad ne ĺe dopustiti!ñ Kao da se nekog tiļe da li Hrvatska pozdravlja 

sa ZDS ili s Ăja uzduģ ï ti poprijekoñ odnosno ima li kunu ili talar za valutu.  

Primatelji naġeg pisma o njemu su se nekako nevoljko oļitovali. Predsjednica je preko svog 

suradnika  jednom izrazito orjunaġkom portalu poruļila da je peticija neozbiljna i na razini 

provokacije, dok je HDZ priopĺio na meĽumreģju da sluģbenih pozdrava ima dovoljno, te 

da je potrebno rjeġavati goruĺe probleme. Ni jedno ni drugo nisu se pak oļitovali o tome, 

da li Marka Perkoviĺa Thompsona treba proganjati zbog pozdrava ZDS i kako ĺe policija 
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postupati dogodine, kad HDZ bude obnaġao vlast, ako Bog da i hrvatski biraļi tako izaberu. 

Da o ubogim hosovcima, koji su krvarili svuda gdje je trebalo, ne govorim. Sad bi se i njih 

toboģe trebalo staviti izvan zakona! 

Uzgred budi reļeno, u Njemaļkoj, gdje ģivim, ļlankom 17 Ustava propisano je pravo da 

se svatko smije obratiti obnaġatelju vlasti ili predstavniļkom tijelu, ġto dugi niz godina 

intenzivno koristim i uvijek dobijem odgovor. Za primatelje peticija u Njemaļkoj vrijedi 

jednostavno pravilo: nema neozbiljne ili provokativne peticije, nego samo odmjereni 

odgovor! 

U uvjerenju, da je dominantno razdoblje u hrvatskoj povijesti bilo od 1991. do 1995. 

godine, pa prema tome zasluģuje posebnu paģnju u njegovanje hrvatske tradicije, autori se 

nisu osvrtali na podmetanja, da se peticijom pokuġava rehabilitirati Ănacistiļki/faġistiļki 

pozdravñ, u ļemu je prednjaļila Ădrģavnañ Yugovizija. Bilo je zanimljivo sluġati 

uspjenjene Ăpolitiļke analitiļareñ, povjesniļare, profesionalce i amatere, kako se zaklinju, 

da ZDS nikada, na ļasnu skojevsku rijeļ zbilja nikada (!!!) nije bio u uporabi prije 1941. 

godine. To je izazvalo reakciju mnogih domoljuba koji su imaju posve druge informacije 

(zato smo ga i nazvali Ăstarim hrvatskim pozdravomñ), od kojih bih posebno istaknuo 

neumornog Miru Banoviĺa, koji je iskopao vrijedne informacije. Ovdje ĺu navesti podulji 

izvadak iz lista ĂVirovitiļanñ, broj 45 iz srpnja 1921. godine, u kojem se s istim ushiĺenjem 

izvjeġĺuje o velikoj sreĺi, da je kraljeviĺ Aleksandar izbjegao atentat, te o zabavici druġtva 

ĂOkriljeñ, na kojoj su ġkolska djeca u svome igrokazu slavila za dom i rod spremni: 

ĂĻovjeku stane pamet nad vijeġĺu, da je neki krvolok bacio na Vidovdan u Beogradu 

bombu u kola kraljeviĺa Aleksandra, koja je na veliku sreĺu cijele Jugoslavije zapela o ģicu 

u zraku, te eksplodirala, tako da su kola s regentom proġla i on ostao neozlijeĽen, dok je 

viġe njih od pratnje teġko ranjeno. 

é 

Hvaleĺi sveviġnjem ġto nam je oļuvao na ģivotu kraljeviĺa regenta kliļemo iz dna duġe: 

Ģivio kraljeviĺ Aleksandar! 
 

Zabavica ĂOkriljañ 

 

Druġtvo ĂOkriljeñ ima svrhu odijevati siromaġnu ġkolsku djecu u Virovitici i nabavljati im 

ġkolske knjige, pisaĺe i risaĺe stvari, da im se omoguĺi polaziti osnovnu ġkolu i u njoj 

napredovatié.é 

Nastojanjem uļiteljstva virovitiļkih ġkola stupila su dne 26. lipnja o.g. javno pred 

opĺinstvo ġkolska djeca za svoje siromaġne sudruge, ġto ima zamaġnu uzgajnu i oblikovnu 

(?) vrijednost, koji po Ľaļe, koje javno govorom, pjesmom, sviranjem djeluje, toli po 

sluġatelje. Siromaġno je Ľaļe izgovorilo jezgroviti proslov soznaļenjem ġto im je ĂOkriljeñ 

darovalo, lijepo se zahvalilo i za daljnu potporu preporuļilo.é 

Cijeli igrokaz vrlo je pouļan, laganim i shvatljivim vezanim slogom sastavljen. U njem se 

ponavlja na bajoslovni naļin zemljopis. U prizornom smislu pripovijedaju oļevidci, ovdje 

lastavice, ġto su doģivjeli i vidjeli u preletenim (?) dalekim krajevima, spominju se slavni 

stari hrvatski knjiģevnici iz Dalmacije. Istiļu se na viġe mjesta i domoljubni osjeĺaji: 

 

Ne valja, braĺo, zaboraviti brata, 

A pomoĺ brza vrijedi poput zlata, 

Za brata ginuli su uvijek baġ Hrvati, 

Za rod i dom spremni ģivot datié 
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Svako je dijete svoju ulogu shodnim prikazivanjem razgovijetno i razumljivo 

izgovoriloé.ò 
 

Ako su djeca u Virovitici 1921. godine pjevala ñZa rod i dom spremni ģivot datiò, moģemo 

si zamisliti ġto su onda pjevali odrasli? Gdje bi bila Hrvatska, kad bi se njezini sveuļiliġni 

profesori povijesti bavili pouļnim igrokazima iz 1921. godine, a ne jugokomunistiļkom, 

protuhrvatskom propagandom? 

Na koncu ovog predgovora moram se kratko osvrnuti na onu drugu, profesionalnu, 

Ămatematiļkuñ stranu akademika Josipa Peļariĺa. Kada sam prije nekoliko godina ļuo 

tvrdnju da je objavio 1.000 (tisuĺu!) radova, najprije nisam mogao povjerovati, pa sam iġao 

gledati u meĽumreģje i znanstvene baze podataka poput Scopus-a. Broj radova je doista 

tako veliki, da je puno vjerojatnije da je akademik neke radove zaboravio staviti na popis, 

nego da je nadodao naslove, koji tamo ne pripadaju. 

Nekakvu ñtop listuò najplodnijih znanstvenika po mojim skromnim saznanjima nitko u 

svijetu ne vodi. Sama pomisao, da bi jedan hrvatski znanstvenik mogao biti pri ili ļak na 

samome vrhu svjetske liste, nije mi dala mira, pa sam ga nagovorio da se registrira u 

otvorenoj bazi podataka researchgate 

(https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric), koja podatke popunjava 

automatskom pretragom na meĽumreģju. Tamo je s trenutaļno 1634 registrirana objavljena 

rada prvi na listi najplodnijih znanstvenika u svijetu, dok je drugoplasirani na toj ljestvici 

negdje pri 1250 radova. S takvim opusom u nekoj drugoj zemlji Peļariĺ bi imao sve 

pogodnosti, a njegovo ime bi krasilo trgove, ulice i ġkole. Mnogi napadaļi na akademika 

Peļariĺa primaju plaĺu od Sveuļiliġta u Zagrebu, koje polako i sigurno klizi na dolje na 

popisu najboljih svjetskih sveuļiliġta. Kako i ne bi kad Ăzdrave snageñ, koje bi akademika 

Peļariĺa najradije najurile iz Akademije, kad bi mogle, gotovo nemaju nikakve 

meĽunarodno relevantne radove: Ivo Banac (3 rada u Scopus-u), Neven Budak (2), Ivo 

Goldstein (2), Tvrtko Jakovina (2), Hrvoje Klasiĺ (0), Ģarko Puhovski (1). Sigurno neĺu 

pogrijeġiti, ako ustvrdim, da bi ovi drugovi morali postati besmrtni, ako bi u svome 

buduĺem radu svojim sveukupnim zajedniļkim naporima htjeli dostiĺi znanstveni opus 

akademika Peļariĺa. 

Za usporedbu navest ĺu gospodu Isamu Akasaki, Hiroshi Amano, Shuji Nakamura, koji po 

Scopus-u (685, 680, 645) imaju viġe objavljenih radova nego akademik Peļariĺ (554). Ta 

trojica fiziļara dobili su naime skupno Nobelovu nagradu za fiziku za godinu 2014. 

Slijedom toga, sigurno nisam u krivu ako tvrdim da bi naġ akademik bio ozbiljan kandidat, 

da se daje Nobelova nagrada u matematici. 

Veselim se da je dragi Bog podario Hrvate takvim darom. Joġ kad bi to moji Hrvati shvatili 

i malo viġe sluġali akademika Peļariĺa, pogotovo u ovo predizborno vrijeme! 

 

Dr. sc. Josip Stjepandiĺ, Bensheim, 24. rujna 2015. 

  

https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric
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PISMO PREDSJEDNICI RH I PREDSJEDNIKU HDZ -A 

 
Ġtovana Predsjednice RH gĽo Kolinda Grabar Kitaroviĺ, 

Ġtovani Predsjedniļe HDZ-a g. Tomislave Karamarko, 

 

Najavljeno je kako ĺe ġibenska policija kazniti pjevaļa Marka Perkoviĺa Thompsona zbog 

uzvikivanja pozdrava ZA DOM SPREMNI na velikom koncertu u Kninu,   

Pozdrav je dio Thompsonove pjesme BOJNA ĻAVOGLAVE koju on izvodi veĺ 25 godina. 

SVATKO u bilo kojoj demokratskoj sredini smije pjevati i recitirati stihove te pjesme sve 

dok ona nije sluģbeno ZABRANJENA. 

Pjesma, nastala u vrijeme kada je Hrvatska bila razoruģana, a UN joj je zabranio 

naoruģavanje tj. prepustio je velikosrpskoj agresiji, dizala je moral naroda.  

Moģe li i smije li netko kaģnjavati, zabranjivati ili prekrajati rijeļi te pjesme koja je dio 

povijesti hrvatskog naroda? 

Posljednji zapovjednik obrane Vukovara, Branko Borkoviĺ, poznat i pod nadimkom Mladi 

Jastreb, na svom se Facebooku osvrnuo na polemike oko pozdrava óZa dom - spremniô. 

Borkoviĺ smatra da bi se pozdrav trebao uvesti u sluģbenu vojnu uporabu: 

Koliko god se trudim proniknuti u problem starohrvatskog pozdrava ñZA DOM -

SPREMNIò ne mogu dokuļiti ġto je u njemu neprimjereno i nedoliļno. Osobno smatram 

da bi ga regularno trebalo uvesti u sluģbenu uporabu u oruģane snage. Otprilike bi se 

dogodilo isto ġto se dogodilo i s uvoĽenjem kune kao novca. 

Raznorazni anti ovi ili oni bi vriġtali par mjeseci, a nakon toga bi naġli neġto drugo ġto ih 

evocira na dane kada su njihovi preci (a i oni) tamanili Hrvate. Braĺo i sestre: ZA DOM ï 

SPREMNI! 

Postoje I sudske presude da se radi o starom hrvatskom pozdravu (vidjeti npr.:   

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-pozdrav-za-

dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav.). 

Sjetimo se, tvrdili su kako je uvoĽenje kune dokaz da je RH istovjetna s NDH. 

I doista je Borkoviĺ u pravu kada nas je podsjetio na velikog hrvatskog predsjednika 

akademika Franju TuĽmana i naļin na koji je on rijeġio pitanje kune. Danas oni koji su se 

opirali uvoĽenju kune vrlo rado primaju mirovinu u kunama, paļe, daju si je prebaciti na 

raļune u Srbiji. 

Pojam "Domu ili domovini odan/privrģen/predan/spreman" postoji u sliļnom obliku u svim 

zemljama i narodima, te budi nepodijeljeno pozitivna ļuvstva. UvoĽenjem takvog 

pozdrava u sluģbenu uporabu njegovala bi se hrvatska kultura i tradicija. U protivnom 

protivnici ovog pozdrava mogli bi sutra doĺi na ideju da nam zabrane naġ pleter, 

zagrebaļku katedralu ili ļak Sinjsku alku. 

 

Zato od vas ġtovana Predsjednice RH i ġtovani predsjedniļe HDZ-a traģimo da usvojite 

sugestiju Mladog Jastreba i predloģite izmjene zakona o hrvatskoj vojsci tj. da se pozdrav 

ZA DOM - SPREMNI uvede u sluģbenu vojnu uporabu. 

 
akademik Josip Peļariĺ 

prof. dr. Valentin Pozaiĺ, pomoĺni biskup zagrebaļki 

dr. sc. Vlado Koġiĺ, biskup sisaļki 

akademik Stanko Popoviĺ 

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav


36                               BISKUP VLADO KOĠIĹ I THOMPSON 

 

 

 

dr. sc. Mirko Valentiĺ, znanstvenik emeritus, bivġi ravnatelj Hrvatskog instituta za 

povijest 

dr. sc. Josip Stjepandiĺ, Njemaļka 

Josip Ġimuniĺ 

dr. sc. Henrik Heger Juriļan, Sveuļiliġte Pariz-Sorbona, dopisni ļlan HAZU 

akademik Borislav Arapoviĺ, inozemni ļlan Ruske akademije znanosti 

Kreġimir Kraljeviĺ 

Franislav Staniĺ 

dr. sc. Zvonimir Ġeparoviĺ, Predsjednik Hrvatskog nacionalnog etiļkog sudiġta 

prof. dr. sc. Mislav Grgiĺ 

prof. dr. sc. Zlatko Vrljiļak 

dr. sc. Stjepan Razum 

prof. dr. sc. Nikica Ugleġiĺ 

prof. dr. sc. Ante Lauc 

prof. dr. sc. Darko Ģubriniĺ 

prof. dr. sc. Ivo Rendiĺ ï Mioļeviĺ 

dr. sc. Zvonimir Mariĺ, umirovljeni sveuļ. prof., bivġi diplomat 

prof. dr. sc. Ivan Karliĺ, KBF Sveuļiliġta u Zagrebu 

prof. dr. sc. Sreĺko Kovaļ 

prof. dr. sc. Ivica Veģa 

dr. Milan Jelic, ekonomist, sveuļiliġni profesor hrvatskog jezika, odjel prevoditelji, na 

sveuļiliġtu u Buenos Airesu 

prof. dr. sc. Marin Ļikeġ 

Tomislav Josiĺ, SOHV 

Zvonimir Hodak. odvjetnik, kolumnist 

don AnĽelko Kaĺunko 

Velimir Bujanec, urednik i voditelj Tv Emisije óBujicaô 

dr. sc. Milko Brkoviĺ, umirovljeni znanstveni savjetnik i naslovni profesor u trajnim 

zvanjima 

prof. dr. sc. Ġime Vuļkov, dr. med. 

Nikola Ġtedul  

Slobodan Markic, P. Eng. Toronto  

dr. sc. Danijel Dugonjiĺ, dr. med. vet., Imunoloġki Zavod, Zagreb 

Stanko Ġariĺ, dipl. ing., Najbolji Hrvatski Tamburaġi (Ranije Zlatni Dukati) 

Damir Borovļak, dipl. ing., Zagreb 

Mr. Art. Eva Kirchmayer Bilic 

dr. sc. Amira Delic 

dr. sc. Ana Mrġiĺ 

prof. dr. sc. Dino Mihaljeviĺ Tolj 

prof. dr. sc Franjo Plavġiĺ 

dr.sc. Krunoslav Brļiĺ-Kostiĺ 

Mirela Paviĺ, prof., kolumnistica u Hrvatskom tjedniku 

mr. sc. Marko Grubiġiĺ, predsjednik Hrvatskog Druġtva Politiļkih Zatvorenika 

Petar Mamiĺ,  glavni urednik Boka Cro Press-a, hrvatskog tjednika Iz Sydneya, Australija 

prof. dr. fra Andrija Nikiĺ, sa 1402 Napretkovca Iz Mostara i svim akademicima 

dr. sc. Mato Artukoviĺ, znanstveni savjetnik 

prof. dr. sc. Boris Ġirola 

Zlatko Mustapiĺ, direktor Festivala Melodije Hrvatskog Juga 
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Blazenko Juracic, mag. komp., docent 

prof. dr. sc SerĽo Dokoza 

Mladen Ibler dr. med., bivġi veleposlanik RH 

Miljenko Stojiĺ, franjevac, knjiģevnik i novinar 

Mladen Pavkoviĺ, novinar i publicist 

dr. Ruģica Ĺavar, dr. stom. i dr. med. 

doc. dr. sc. Sreĺko Botriĺ 

doc. dr. sc. Ivan Poljakoviĺ 

prof. emer. dr. sc. Marija Kaġtelan-Macan 

general Ljubo Ĺesiĺ Rojs 

izv. prof. dr. sc. Mario Grļeviĺ 

general Marinko Kreġiĺ 

... 

Potpisnika je blizu 4200. Cijeli popis moģete vidjeti na: 

http://kamenjar.com/potpisnici-pismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a/ 

 

Neke nasumiļno izabrane komentare moģete vidjeti na: 

http://kamenjar.com/najzanimljiviji-komentari-uz-peticiju-za-dom-spremni/ 

 

Komentar akademika Josipa Peļariĺa moģete vidjeti na: 

http://kamenjar.com/mogu-li -prijetnje-ponistiti-spremnost-za-svoj-dom/ 

 

 

  

http://kamenjar.com/potpisnici-pismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a/
http://kamenjar.com/najzanimljiviji-komentari-uz-peticiju-za-dom-spremni/
http://kamenjar.com/mogu-li-prijetnje-ponistiti-spremnost-za-svoj-dom/
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TRILOGIJA BEĠĻAĠĹA 

 
Ova trilogija sadrģi tri teksta poslanih vjerojatno najtiraģnijim novinama u RH: Jutarnjem 

listu, Veļernjem listu i Slobodnoj Dalmaciji. Neļasno su svojim ļitateljima prikazali 

"Pismo Predsjednici RH i Predsjedniku HDZ-a" povezujuĺi naġu peticiju s Ăustaġlukomñ 

tj. navodnim veliļanjem NDH. 

Glede pozdrava ZDS smatram da je nama potpisnicima peticije kljuļna njegova uloga i 

uporaba u Domovinskom ratu 90-ih godina. U Domovinskom ratu taj je pozdrav stekao 

konotaciju i vaģnost zbog koje ima izuzetnu prihvaĺenost u domoljubnom dijelu hrvatske 

javnosti, a koja vremenom samo raste i ne jenjava. Da je u Domovinskom ratu taj pozdrav 

bio rabljen i izvan jedinica HOS-a, zorno svjedoļi Thompsonova pjesma Bojna Ļavoglave, 

jedna od dviju ili triju najvaģnijih i najutjecajnijih hrvatskih ratnih pjesama, a koju danas 

pokuġavaju inkriminirati. Da bi mogli potpisnike optuģiti za ustaġtvo potpuno preġuĺuju da 

je peticija zapravo podrġka i Thompsonu i Bojni Ļavoglave.  

Evo ġto o tome kaģe jedan od potpisnika biskup dr. sc. Vlado Koġiĺ (facebook: 

https://www.facebook.com/vlado.kosic.7) koji je po Jutarnjem listu, zajedno s biskupom 

prof. dr. sc  Valentinom Pozaiĺem, duhovnim inicijator Pisma: 

(osobni fb profil, javna objava 31.08.2015. u 21:14) 

"Rijeļ nije ni o kakvom zazivanju ustaġkih ili faġistiļko-nacistiļkih vremena ili pozdrava 

ili ne daj Boģe "vrijednosti", nego obrana Thompsona i njegove pjesme Ļavoglave. Bilo je 

naime najavljeno da ĺe ġibenska policija podiĺi prijavu protiv njega zato ġto je u Kninu 

pjevao tu pjesmu koja ima u sebi i pozdrav "za dom spremni". Ako se veĺ radi o zazivanju 

nekog proġlog vremena, to onda moģe biti samo vrijeme Domovinskog rata, kada su mnogi 

naġi branitelji - pripadnici HOS-a ġto je legitimna i priznata komponenta HV - umirali za 

Domovinu s tim pozdravom! I samo o tome je rijeļ. Neka to uzmu u obzir i politiļari i 

mediji koji prolijevaju ģuĺ i mrģnju prema Crkvi i prema nekoliko tisuĺa potpisnika peticije 

koju je akademik Peļariĺ pokrenuo. Ja sam osobno imao na pameti ġto mi je ljetos priļao 

mons. Alojzije Bavļeviĺ, rektor svetiġta u Vepricu u miru, koji je prva dva razreda osnovne 

ġkole polazio u Sisku, upravo za vrijeme Drugog svjetskog rata. On mi je priļao da su djeca 

u ġkoli morali doļekivati uļiteljicu stojeĺi i kad bi ona uġla u razred i rekla "za dom", oni 

su svi u glas ogovarali: "spremni!" I to se njemu svidjelo, to je oļito bilo neġto pozitivno 

jer biti spreman - i za ġkolu, i za obranu domovine je plemenito i lijepo. On tada, dakle nije 

bio ni ustaġa ni vojnik nego dijete ġto znaļi da se tim pozdravom nije tada pozdravljalo 

samo u vojsci nego i u ġkoli i vjerojatno drugdje. Zanimljivo, ima iz tog vremena Drugog 

svjetskog rata joġ jedan pozdrav a to je: "smrt faġizmu!" Taj je pozdrav upotrijebila sisaļka 

gradonaļelnica gospoĽa Kristina Ikiĺ Baniļek u Brezovici 22.lipnja ove godine. I nitko ju 

nije provlaļio kroz medije niti traģio zaġto je to rekla, a oļito da je to ruģniji pozdrav u 

svakom pogledu od pozdrava "za dom spremni". Na kraju i danas se, svaki dan, joġ uvijek 

Talijani na telefon pozdravljaju rijeļju "pronto!", ġto znaļi "spreman". Pa kako to da njih, 

koji su izmislili faġizam - Hrvati ga nisu izumili nego Talijani - nitko ne sili da odustanu 

od tog pozdrava?!? 

(2 minute kasnije, u 21:16) 

"Dodao bih samo, nakon komentara koje sam sad proļitao, da se nije moguĺe braniti protiv 

zlonamjernika jer oni jednostavno pretpostavljaju uvijek najgoru motivaciju za izreļene 

rijeci i geste pa i kad nema argumenata oni se imputiraju jer kako bi drukļije neki vjernik, 

ļovjek Crkve i mogao drukļije - nego biti faġist, nacist, ustaġa! Ja ipak ostajem kod malo 

prije napisanoga, pa makar me nitko ne ģelio shvatiti, naime da je pozdrav kojim se ģeli 

https://www.facebook.com/vlado.kosic.7
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nekome smrt u svakom sluļaju ruģniji od pozdrava kojim se izriļe spremnost da se brani 

svoj dom i domovinu!" 

Da, njima su i djeļica u ġkoli ustaġe, zar ne? 

 

PISMO JUTARNJEM LISTU 

 

Jutarnji list je 31. 08. 2015. kao moje Reagiranje objavio dio mog reagiranja. Podcrtao 

sam dijelove koje nisu objavili. Zapravo je itekako zanimljivo vidjeti koje su dijelove 

izbacili, zar ne?  

 

REDAKCIJA JUTARNJEG LISTA KAO MOJ NAJVEĹI FAN 

 

Poġtovana redakcijo Jutarnjeg lista, 

Stvarno ste mi priredili neoļekivano zadovoljstvo kada ste se u vaġem cijenjenom listu od 

27. 08. 2015. predstavili ļitateljstvu kao moji najveĺi fanovi. O tome sam govorio na 

juļeraġnjem predstavljanju moje knjige u Pakoġtanima u nazoļnosti naġega velikog 

generala Ante Gotovine i njegove supruge: 

Na nastavak takovog rada obavezuje me i reagiranje nekih glavnih medija kakav je npr. 

ĂJutarnji listñ. Tako se naslovom ĂKoliko bi Hrvatska bila vrednija da se HAZU odrekne 

Peļariĺañ Jutarnji list upisuje u moje najveĺe fanove. Da, zar nije sjajno kad misle da 

samo zahvaljujuĺi meni Hrvatska moģe biti vrednija. 

http://kamenjar.com/pakostane-zivjela-nam-antifasisticka-tj-braniteljska-hrvatska/ 

Jasno mi je da je takovo svrstavanje redakcije jednog veoma ļitanog dnevnika neġto 

potpuno novo, pa su moguĺe i nedosljednosti. Tako u istom broju imate tekst: Maġtruko: 

Iz HBK neĺe reagirati, Koġiĺ i Pozaiĺ duhovni su inicijatori. 

Doista je smijeġna tvrdnja da su biskupi bili duhovni inicijatori u peticiji u kojoj sam ja 

prvi potpisnik. Jasno je da sam ja prvi potpisnik i akademik, koji je pokrenuo niz peticija i 

otvorenih pisama, a Maġtruko misli da netko takav mora imati duhovne voĽe. Smijeġno zar 

ne? Ali moramo mu oprostiti jer je on ipak svoju znanstvenu i nastavnu karijeru realizirao 

iz sociologije u vrijeme kada je postojala jedina sveznajuĺa partija, pa on vjerojatno svoju 

karijeru preslikava i na druge. 

 

Vaġa novinarka Tanja Rudeģ dala si je truda dati moj portret: AKADEMIK KOJI 

ZAGOVARA 'ZA DOM SPREMNI' Vrstan matematiļar s doktoratom iz Beograda i 

amaterski povjesniļar ridikuloznih stavova. 

Tako je pronaġla moj intervju iz ļasopisa ĂBanach Journal of Mathematical Analysisñ, Vol. 

2, No.2 (2008). Ali bitnu informaciju kako je zbog mojih zasluga u matematici, posveĺen 

taj broj ļasopisa vaġoj novinarki nije vaģan. A rijeļ je o meĽunarodnom znanstvenom 

ļasopisu koji je na SCIE i CC listi, a u tom posebnom broju ļlanke su objavili i posvetili 

ih meni mnogobrojni svjetski matematiļari. Intervju koji je tamo objavljen (str. 163-170), 

a koji koristi vaġa novinarka, objavljen je i na kineskom u ļasopisu Mathematics 3 (2012), 

245-249. 

Navela je priļu o mojoj suradnji s profesorom Mitrinoviĺem i navela lijepu priļu: 

Kad sam odlazio u Zagreb, rekao mi je: óTrebaġ iĺi, tebi ĺe tamo biti boljeô.  Na ģalost 

kazala je kako sam ja to priznao. Vjerojatno i otud tvrdnja iz naslova teksta kako sam ja 

amaterski povjesniļar ridikuloznih stavova. Kao da se gĽa Rudeģ htjela narugati Ăpravimñ 

povjesniļarima u Hrvatskoj kojima su glavna vrela priznanja sa suĽenja staljinistiļkog tipa 

koji koriste predstavnici jugo-komunistiļke paradigme u hrvatskoj povjesnici. Ili se htjela 

http://kamenjar.com/pakostane-zivjela-nam-antifasisticka-tj-braniteljska-hrvatska/
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narugati onima koji su predlagali prof. dr. sc. Iva Goldstein za redovitog ļlana HAZU. 

Javno sam se suprotstavio tome, pa je viġe od dvije treĺine akademika podrģalo stav 

amaterski povjesniļar ridikuloznih stavova. Duhovito od gĽe Rudeģ, zar ne.? 

Obradovalo me je kada je podsjetila: 

Upuĺeni tvrde kako Peļariĺ spada u ñnajtvrĽe krilo HAZUò, meĽu akademike koji su 

pozivali na bojkot predavanja bivġeg predsjednika Mesiĺa u Akademiji ili pokretali peticije 

za puġtanje Branimira Glavaġa iz zatvora kad je ġtrajkao glaĽu. 

Zapravo gĽa Rudeģ se malo ruga Akademiji, posebice naġem prvom razredu (Razred za 

druġtven znanosti) koji je pozvao Mesiĺa da njima akademicima drģi predavanje iz njihove 

struke. Valjda kada je netko predsjednik mora bolje znati od njih i njihovu struku., zar ne? 

Ġto se Glavaġa tiļe, to  je neġto na ġto sam doista ponosan. Kada je prije nekoliko godina 

ġtrajkao glaĽu u zatvoru ļekala se njegova smrt. Tada smo mi akademici i biskupi napisali 

Otvoreno pismo poslije ļega je naġ general puġten na slobodu. 

Ali, vratimo se na matematiku. GĽa Rudeģ tvrdi kako sam najproduktivniji hrvatski 

matematiļar (ġto je toļno) jer sam DOSAD objavio viġe od 800 znanstvenih radova (ġto je 

netoļno). Naime, u lipnju 2014. godine u Trogiru je pod pokroviteljstvom Hrvatske 

akademije znanosti i umjetnosti (Razred za matematiļke, fiziļke i kemijske znanosti) 

odrģana konferencija pod nazivom ĂMathematical Inequalities and Applications 2014 ï 

One thousand papers conferenceñ u ļast akademika Josipa Peļariĺa povodom objavljivanja 

viġe od 1000 znanstvenih radova u matematiļkim ļasopisima. Kada se piġe neļiji portret, 

ne smije se zaboraviti posebno naglasiti kako su toliki broj radova imalo samo nekoliko 

matematiļara u povijesti. Dakle, nemoguĺe ih je do danas imati 800, zar ne? Jedan moj 

prijatelj iz Njemaļke tvrdi da predvodim listu u znanstvenoj bazi researchgate s ukupno 

1627 objavljenih radova  

(https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric), ġto bi po njemu trebao biti dosad 

neobjavljeni svjetski rekord. Zapravo, gĽi Rudeģ Ădanasñ jeste 2008. Zato u tekstu uopĺe 

nema podataka koji su bitni ako radi iole ozbiljniji portret. Npr. nije spomenula da sam 

osnovao tri ļasopisa koji su na svjetskim listama najpoznatijih ļasopisa. Na Scopusovoj 

listi 50 najboljih hrvatskih znanstvenih ļasopisa oni zauzimaju prvo, drugo i ġesto mjesto! 

Trebalo je spomenuti i kako sam najcitiraniji matematiļar u RH, sa skoro ļetiri puta veĺim 

brojem citata od slijedeĺeg na toj listi. Vaģno je spomenuti i broj doktora matematike. Iz 

moje znanstvene ġkole ima ih preko 40 samo u RH, a drugi je najveĺi ģivuĺi znanstvenik 

profesor Zvonimir Janko iz Heidelberga. On ih ima manje od 20 u RH. Na najboljim 

njemaļkim sveuļiliġtima profesori ocijene prosjeļno izmeĽu 1,5 i 1,9 doktorske disertacije 

na godinu, a ja u skromnim hrvatskim uvjetima 2,5. Imam preko 200 suradnika iz cijelog 

svijeta itd. Itd. Puno je toga za ozbiljni portret jednog znanstvenika. 

Naravno, drago mi je ġto se gĽa Rudeģ potrudila da na duhovit naļin komentira neke moje 

akcije. Reklamira moju knjigu ñKako su ruġili HAZU?ò, koja se odnosi na kako ona kaģe 

neizbora svjetski priznatog Miroslava Radmana za redovitog ļlana HAZU. Naravno ona 

zna kako sam ismijao u knjizi Radmanovu ģelju da s pozicije dopisnog ļlana HAZU, dakle 

ļlanstva u kome imamo i nobelovce, preĽu u redovito ļlanstvo gdje nema nobelovaca.  

Naravno imam mnogo viġe od 20 takovih knjiga, ali kao ġto smo veĺ konstatirali gĽi Rudeģ 

je vrijeme stalo 2008.  

Cijenjena redakcijo, 

nadam se da ĺete ove moje primjedbe prihvatiti dobronamjerno, jer ipak je sjajno ġto ste se 

javno predstavili kao moj fan. 

TakoĽer morate paziti da je ono ġto napiġete doista istinito. Pored moje slike je tekst: 

AKADEMIK PEĻARIĹ ROņEN JE U KOTORU, DOKTORIRAO U BEOGRADU, A U 

https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric
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ZAGREB SE VRATIO 1987. Naime ovo VRATIO podrazumijeva da je Kotor u Hrvatskoj, 

pa ĺe vas naġi jugonostalgiļari optuģit za nacionalizam. Naravno, vi i ja znamo da je to 

ljubav prema svom narodu, ali njima je takva ljubav, kada je u pitanju hrvatski narod, 

najveĺi zloļin! 

Vaġ, 

 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

 

PISMO SLOBODNOJ DALMACIJI 

 

GOSPODIN 2+2 

 

Odavno nisam proļitao gluplji tekst od ĂSrpske oļi i hrvatska prsañ autora Ivice 

Ivaniġeviĺa, Slobodna Dalmacija, 29. 08. 2015. Zapravo ļak je i zabavno kada novinar sam 

za sebe kaģe da niġta ne zna o matematici, ali piġe o tome. On misli da zna koliko je dva i 

dva. Jadniļak mali. 

Evo ġto piġe gospodin 2+2: 

ĂUvid u njegovu bibliografiju ne ostavlja mjesta nikakvoj dvojbi: Peļariĺ i Mitrinoviĺ 

godinama su bili neġto poput Lennona i McCartneya jugoslavenske matematike. Zajedno 

su publicirali ļak devet knjiga, tri na engleskom jeziku, a ostale redom u Beogradu. 

Poļetkom devedesetih neġto se dogodilo, jer je ovaj slavni dvojac prestao suraĽivati. 

Dragoslav Mitrinoviĺ, ugledni profesor na fakultetima u Beogradu, Niġu i Skoplju, inaļe 

roĽen 1908., godine 1995. je preminuo. Od 1991., kada je razvrgnuo plodno partnerstvo s 

nestorom srpske matematike, Peļariĺ je publicirao, veli Wikipedija, samo pet knjiga, jednu 

autorsku i ļetiri zbornika.ñ 

Pogledajte popis mojih matematiļkih knjiga/monografija koje dajem u Prilogu-: 

Dakle, dok sam bio u Beogradu objavio sam prvu knjigu koja je bila samostalna ([1]). Do 

zakljuļno s 1991.  godine kada gospodin 2+2 tvrdi da sam raskinuo plodno partnerstvo, 

objavio sam s Mitrinoviĺem 8 knjiga. Da bi opravdao naziv Ăgospodin 2+2ñ Ivaniġeviĺ 

tvrdi da se do 1991.  ukljuļuje i godina 1993. (vidjeti referencu [11]; tada Srbi nisu 

priznavali RH, ali u toj knjizi uz moje ime stoji naravno RH). Oļito mu je broj 1993 manji 

od 1991. Od 1992. imam joġ 11 monografija u kojima doista koautor nije prof. Mitrinoviĺ. 

A joġ dvije su u tisku! Valjda je gospodinu 2+2 i to manje od 5. Inaļe, jasno je da sam i 

objavio nekoliko puta viġe radova od profesora Mitrinoviĺa, jer preko 1000 radova u 

povijesti je objavilo samo nas nekoliko matematiļara. Zakljuļno s 1987. imam oko 100 

rad, a poslije blizu 1000 (ukupno ih je 1083). To je gospodinu 2+2 isto 100 i 1000 se 

razlikuju samo za niġticu, zar ne? Bojim se napisati kako sam u Zagrebu osnovao 3 ļasopisa 

koji su uġli na svjetske liste, a prvi je uġao na SCIE listu prije nego ġto je to uspjelo srpskoj 

matematici (da utjeġim gospodina 2+2, prije nego ġto je to uspjelo bilo kome s podruļja 

bivġe Juge, iliti Srboslavije).  

I mora biti! Pa kako neki hrvatski matematiļar moģe napisati toliko monografija a da mu 

nije ġef netko iz Srbije, zar ne? Da, doista sam Ăhrvatsku matematiku ļitao preko srpskih 

oļijuñ. 

Pred smrt profesor Mitrinoviĺ je izrazio ģelju da cjelokupnu svoju matematiļku knjiģnicu 

pokloni meni. U tim vremenima teġko je bilo to ostvariti. 

Mene ne ļudi zaġto se gospodin 2+2 upustio u pisanje o matematici. Pa naslov veĺ pokazuje 

kako se prepoznao kada sam u Pismu Predsjednici govorio o onima koji hrvatsku povijest 
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ļitaju preko srpskih oļiju. MeĽutim, iole inteligentniji novinar pronaġao bi knjigu Mladena 

Pavkoviĺa Razgovori s Josipom Peļariĺem, Koprivnica, 2006. I ne bi morao pokazati 

svojim ļitateljima kako ne zna koliko je 2+2. 

akademik Josip Peļariĺ 

 

PRILOG: 

 

1.J. Peļariĺ,  Konveksne funkcije: nejednakosti, Nauļna knjiga, Beograd, 1987, 243 pp 

2.D. S. Mitrinoviĺ, J. Peļariĺ, Diferencijalne i integralne nejednadģbe, Nauļna knjiga, 

Beograd, 1988, 168 pp 

3.D. S. Mitrinoviĺ, J. Peļariĺ, and V. Volenec,  Recent Advances in Geometric Inequalities, 

Kluwer Acad. Publ., Dordrecht-Boston-London, 1989, 710 pp 

4.D. S. Mitrinoviĺ, J. Peļariĺ, Srednje vrednosti u  matematici,  Nauļna knjiga, Beograd, 

1989, 394 pp 

5.D. S. Mitrinoviĺ, J. Peļariĺ, Monotone funkcije i njihove nejednakosti I,  Nauļna knjiga, 

Beograd, 1990, 294 pp 

6.D. S. Mitrinoviĺ, J. Peļariĺ, Hºlderova i srodne nejednakosti,  Nauļna knjiga, Beograd, 

1990, 250 pp 

7.D. S. Mitrinoviĺ, J. Peļariĺ, and A.M. Fink, Inequalities Involving Functions and Their 

Integrals and Derivatives,  Kluwer Acad. Publ., Dordrecht-Boston-London, 1991, 587 pp 

8.D. S. Mitrinoviĺ, J. Peļariĺ, Cikliļke nejednakosti i cikliļne funkcionalne 

jednaļine,  Nauļna knjiga, Beograd, 1991, 165 pp 

9.D. S. Mitrinoviĺ, J. Peļariĺ, Nejednakosti i norme,  Nauļna knjiga, Beograd, 1991, 196 

pp 

10.J. Peļariĺ, F.  Prochan and Y.L. Tong, Convex Functions, Partial Orderings, and 

Statistical Applications, Academic Press, New York-London-Toronto-Sydney-San 

Francisco, 1992, 467 pp. 

11.D. S.  Mitrinoviĺ, J.  Peļariĺ, and AM.  Fink, Classical and new Inequalities in 

Analysis,  Kluwer Acad. Publ., Dordrecht-Boston-London, 1993 

12.J. Peļariĺ, Nejednakosti,  Hrvatsko Mat. Druġtvo i Element, Zagreb 1996.  

13.T. Furuta, J. Miĺiĺ Hot, J. Peļariĺ and Y. Seo,Mond-Peļariĺ Method in Operator 

Inequalities / Inequalities for bounded selfadjoint operators on a Hilbert space, 

Monographs in inequalities 1, Element, Zagreb, 2005. 

14.L. Larsson, L. Maligranda, J. Peļariĺ and L.-E. Persson,Multiplicative Inequalities of 

Carlson Type and Interpolation, World Scientific Publishing Co., Singapore, 2006. 

15.M. Anwar and J. Peļariĺ, Means of the Cauchy type, LAP Lambert Academic 

Publishing, 2009. 

16.I. Franjiĺ, J. Peļariĺ, I. Periĺ and A. Vukeliĺ, Euler integral identity, quadrature 

formulae and error estimations / / From the point of view of inequality theory, Monographs 

in inequalities 2, Element, Zagreb, 2011. 

17.M. Krniĺ, J. Peļariĺ, I. Periĺ and P .Vukoviĺ, Recent Advances in Hilbert-type 

Inequalities / A unified treatment of Hilbert-type Inequalities, Monographs in inequalities 

3, Element, Zagreb, 2012., pp. 246. 

18.M. Fujii, J. Miĺiĺ Hot, J. Peļariĺ and Y. Seo, Recent Developments of Mond- Peļariĺ 

Method in Operator Inequalities/ Inequalities for bounded selfadjoint operators on a Hilbert 

space II., Monographs in inequalities 4, Element, Zagreb, 2012.,  pp. 332. 
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19.A. Agliĺ Aljinoviĺ, A. Ļivljak, S. Kovaļ, J. Peļariĺ, M. Ribiļiĺ Penava, General Integral 

Identities and Related Inequalities / Arising from Weighted Montgomery Identity, 

Monographs in inequalities 5, Element, Zagreb, 2013., 

20.K. Kruliĺ Himmelreich, J. Peļariĺ, D. Pokaz, Inequalities of Hardy and Jensen / New 

Hardy type inequalities with general kernels, Monographs in inequalities 6, Element, 

Zagreb, 2013., pp. 282. 

21.J. Peļariĺ, K. Smoljak Kalamir, S. Varoġanec, Steffensenôs and related Inequalities / A 

Comprehensive Survey and Recent results, Monographs in inequalities 7, Element, Zagreb, 

2014., pp. 268. 

22.L. Horváth, K. A. Khan and J. Peļariĺ, Combinatorial Improvements of Jensenôs 

Inequality / Classical and New Refinements of Jensenôs Inequality with Applications, 

Monographs in inequalities 8, Element, Zagreb, 2014., pp. 229. 

23.J. Bariĺ, R. Bibi, M. Bohner, A. Nosheen, J. Peļariĺ, Jensen Inequalities on Time Scales 

/ Theory and Applications, Monographs in inequalities 8, Element, Zagreb, 2014., pp. 229. 

 

 

PISMO VEĻERNJEM LISTU 

 

VEĻERNJAKOVO GLORIFICIRANJE NDH ILI  SAMO SLUGANSTVO 

VELIKOSRPSKOJ POLITICI?  

 

Nazvao me jedan prijatelj i reļe mi kako me je Veļernji list proglasio osobom tjedna. Bilo 

mi je ļudno jer je taj list toliko neozbiljan jer nije dao ni kao kratku vijest o proġlogodiġnjoj 

meĽunarodnoj konferenciji u Trogiru odrģanoj u povodu mojih tisuĺu znanstvenih radova 

u matematiļkim ļasopisima. (Napominjem da o konferenciji u Trogiru nisu obavijestili 

svoje ļitatelje ni Slobodna Dalmacija ni Jutarnji list.) Naime, toliko radova je u povijesti 

objavilo samo nekoliko matematiļara, a u RH tisuĺu znanstvenih radova u znanstvenim 

ļasopisima nema niti jedan znanstvenik: 

http://kamenjar.com/matematika-konferencija/ 

Zato nisam ni kupio te nekada ugledne hrvatske novine. 

MeĽutim, drugi prijatelj mi je poslao e-mail: 

Ma, vidi ti ovoga kretena! Izgleda da je zavladala kolektivna histerija. A meni se ļini da 

tu ima elemenata za jednu dobru tuģbu i protiv novinara i protiv Veļernjaka. 

http://www.vecernji.hr/hrvatska/ustasluk-akademika-josipa-pecarica-sokirao-javnost-

1021765 

Naravno, kada sam veĺ dobio i link otvorio sam ga. Iz naslova i podnaslova vidio sam 

zaġto je prijatelj govorio o kretenu (nitko inteligentan ne bi ļasne hrvatske biskupe 

povezao s ustaġlukom): 

Ustaġluk akademika Josipa Peļariĺa ġokirao javnost 

 

Inicijativu su podrģali i sisaļki biskup Vlado Koġiĺ te pomoĺni biskup zagrebaļki 

Valentin Pozaiĺ 

Autor: 

Marko Ġpoljar 

Akademik Josip Peļariĺ, frontmen anticivilizacijske, sramotne i, ne manje vaģno, 

protuhrvatske inicijative da ustaġki pokliļ "za dom spremni" postane sluģbeni pozdrav 

koji bi se koristio u Hrvatskoj vojsci, ġokirao je politiļare, povjesniļare, struļnu i opĺu 

javnost. 

http://bib.irb.hr/prikazi-rad?&rad=620661
http://authors.ele-math.com/J-Baric
http://authors.ele-math.com/R-Bibi
http://authors.ele-math.com/A-Nosheen
http://authors.ele-math.com/J-Pecaric
http://kamenjar.com/matematika-konferencija/
http://www.vecernji.hr/hrvatska/ustasluk-akademika-josipa-pecarica-sokirao-javnost-1021765
http://www.vecernji.hr/hrvatska/ustasluk-akademika-josipa-pecarica-sokirao-javnost-1021765
http://www.vecernji.hr/autori/marko-spoljar-942/profil
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Ġokirao je i predsjednicu Kolindu Grabar-Kitaroviĺ i pretendenta na premijersko mjesto 

Tomislava Karamarka, na ļije je adrese poslao peticiju. Oboje su ekspresno Peļariĺu 

kazali kako stoje stvari u Republici Hrvatskoj. 

Da sramota za Hrvatsku akademiju znanosti i umjetnosti bude veĺa, pobrinuli su se 

vodeĺi ljudi te institucije jer nisu osudili postupak svoga ļlana. MeĽutim, razloga za sram 

imaju i ļelnici Katoliļke crkve u Hrvatskoj jer su tu inicijativu podrģali i sisaļki biskup 

Vlado Koġiĺ te pomoĺni biskup zagrebaļki Valentin Pozaiĺ. 

Utuģivo jest jer je to inicijativa Mladog Jastreba. Jasno je da su (po onom Laģ je najviġe 

pomogla Srbima u njihovoj povijest) morali slagati jer je doista smijeġno tvrditi da je 

inicijativa hrvatske legende protuhrvatska. Uostalom naġe Pismo, koje je veĺ potpisalo 

preko 4000 ljudi, potpisali su i generali Ljubo Ĺesiĺ Rojs i Marinko Kreġiĺ.  

Kako je Veļernjak objavio i miġljenje akademika Ivana Aralice koji im je objasnio kako 

ZDS nije ustaġki pozdrav veĺ je to Za Poglavnika i Dom spremni, neobiļno je da oni i dalje 

tvrde da se radi o ustaġkom pozdravu. 

MeĽutim poznato je da su Srbi uvijek tvrdili da su hrvatski branitelji zapravo ustaġe. Ļak 

su i za drģavu koja je obranjena nakon ġto su branitelji slomili faġistiļku velikosrpsku 

agresiju nazivali/nazivaju ustaġkom drģavom. Kako su naġi branitelji i u Domovinskom 

ratu koristili poklik ZDS, a naġe pismo je napisano u obrani Thompsona i njegove Bojne 

Ļavoglave (svi znamo koliko je veliku ulogu odigrala ĂBojna Ļavoglaveñ u Domovinskom 

ratu), oļito je da su u Veļernjem listu prihvatili tvrdnju o hrvatskim braniteljima-ustaġama 

i hrvatskoj drģavi kao ustaġkoj drģavi. Doista je straġna spoznaja kako su nekada veoma 

ugledne hrvatske novine u sluģbi velikosrpske politike, zar ne?   

Zaġto mislim da je vjerojatno i da Veļernjak glorificira NDH? Pa to je oļito iz reagiranja 

na izjavu nadbiskupa Ģelimira Puljiĺa, predsjednika HBK.  

Evo ġto je rekao Nadbiskup: 

Ostajuĺi na demokratskoj razini, imao bih prijedlog s obzirom na ovu i sliļne teme o kojima 

se nerijetko traģi oļitovanje putem peticije ili referenduma. Pogotovu kad se radi o 

dvoznaļnim i nedovoljno definiranim pojmovima koji najļeġĺe izazivaju napetosti i 

prijepore. Ili pak ako ideje i prijedlozi daju ġiroku moguĺnost manipulacije ljudskim 

osjeĺajima, vrijednostima ili tome sliļno. A ļini se da pozdrav ñZa dom spremniò ulazi u 

to podruļje dvoznaļnosti i nejasnoĺe. 

Smatram, stoga, kako bi bilo korisno i svrsishodno o odreĽenom predmetu, koji u danom 

trenutku zaokuplja javnost, prirediti prigodan skup ljudi od struke koji ĺe dati svoje struļne 

i znanstvene priloge.ò 

Nadbiskup Puljiĺ je preloģio da se nakon oļitovanja struke eventualno moģe i poduzeti 

oļitovanje putem potpisa ili referenduma, kako se ne bi privatiziralo ovo pitanje od ġireg, 

opĺeg interesa, te dodao kako je ġteta ako nema znanstvenu i struļnu podlogu. 

ñPogotovu ako nosi ópolitiļkuô ili neku drugu etiketu, ġto je onda izlaģe joġ veĺoj pogibelji 

i moguĺnosti manipuliranja, navijanja i stvaranja nepotrebnih napetosti i druġtvenog 

raslojavanja, umjesto konstruktivnih rasprava, razgovora, dogovora i zakljuļakaò, rekao 

je u izjavi predsjednika HBK-a Ģelimir Puljiĺ. 

Veļernjak je traģio komentar od prof. dr. Ģarka Puhovskog, Ăvelikog ekspertañ za koga je 

Sud u Haagu ustanovio da govori laģi o Domovinskom ratu. Veĺ ta ļinjenica pokazuje da 

je Veļernji list u sluģbi velikosrpskog Memoranduma SANU 2. Evo ġto piġe u Veļernjaku: 

ï Najbolje bi bilo da se odrģi i referendum o tome treba li se Hrvatska zvati NDH. A 

srbijanskog predsjednika Tomislava Nikoliĺa bi, logiļki, trebalo postaviti za predsjednika 

odbora za provedbu referenduma o promjeni imena RH  u NDH. To ġto se sada dogaĽa 

samo je pokazatelj da biskupi ģive izvan vremena i prostora, u koljaļkoj proġlosti. A s 
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obzirom na njihovu sluģbenu funkciju, to je paradoksalno ï kaģe politiļki analitiļar Ģarko 

Puhovski. Dodaje kako se takvim tumaļenjem zapravo pokazuje i prezir prema svim 

ģrtvama NDH, ali i pomaģe Zoranu Milanoviĺu pa i predsjedniku Srbije Tomislavu 

Nikoliĺu za kojeg je Hrvatska nastala na ostacima Paveliĺeve NDH. 

Ġto nam oļito Puhovski poruļuje komentirajuĺi nadbiskupove rijeļi koji prije raspisivanja 

referenduma traģi oļitavanje struke. Puhovski (i Veļernjak) tvrde da bi struka podrģala 

ideju o promjeni imena RH u NDH. Tko bi rekao da je i Puhovski apologeta NDH. Ili on 

samo opet laģe? A Veļernjaku to odgovara. 

Joġ je zanimljivija izjava predsjednika saborskog Odbora za Ustav PeĽe Grbina. Poznato 

je da je on Thompsonov fan i voli u druġtvu pjevati Bojnu Ļavoglave. Dakle, ako je doista 

iskreni ljubitelj glazbe i kapljica, potpisao bi Pismo kojim se traģi zaġtita i Thompsona i 

Bojne Ļavoglave. MeĽutim i on se ģeli predstaviti kao apologeta nacizma u Hrvata: 

ï Hoĺemo li odrģati i referendum je li óSieg heilô bio nacistiļki? 

Dakle, ako bi struļnjaci u Hrvatskoj trebali odluļivati o ovakvom referendumu, Grbin je 

uvjeren da bi struka podrģala i takav prijedlog. Zapravo Grbina se moģe i razumjeti. 

Jadniļak je Thompsonov fan, ali i u vlasti koja provodi Memorandum SANU 2. Njegov 

izbor u toj dvojbi se svidio Veļernjaku i zato objavljuje njegovu izjavu.   

Veļernjak ļak objavljuje i priglupu izjavu politiļkog analitiļara Ivana Rimca. O povijesti 

se, kaģe Rimac, ne moģe odluļivati na referendumu.ï Jasno je ġto se dogaĽalo i 

promoviranje neznanja i skrivanje iza referenduma je ignoriranje povijesti, ġto je 

besmisleno ï kaģe Rimac. Dodaje i kako se nada da se radi o pojedinaļnom istupu 

nadbiskupa Puljiĺa, a ne o stavu Crkve.ï Ako se radi o sluģbenom stavu Crkve, onda bismo 

se doista svi skupa trebali zabrinuti koliko seģe pamĺenje ovog naroda i koliko smo spremni 

ponavljati pogreġke iz proġlosti ï kaģe Rimac.  

Naravno, Nadbiskup nije nigdje govorio o odluļivanju o povijesti veĺ prijedloga za 

uvoĽenje ZDS u Hrvatsku vojsku i sliļne teme o kojima se nerijetko traģi oļitovanje putem 

peticije ili referendumu. Naġem politiļkom analitiļaru je Hrvatska vojska ï povijest. Ġto 

je babi milo ï to joj se i snilo. A Veļernjak to objavljuje! 
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KAKO SMO OBRANILI KOLINDU  

 
Priļa mi jedan istaknuti borac za Hrvatsku kako su neki njegovi prijatelji razoļarani 

reagiranjem Predsjednice RH na Peticiju ZDS. Sliļan je komentar jednog od najboljih 

hrvatskih kolumnista dr. sc. Damira Peġorde. Naime evo kako Peġorda (Portal HKV-a) 

odgovara na pitanje o radu Predsjednice: 

Kako ocjenjujete dosadaġnji rad predsjednice Kolinde Grabar Kitaroviĺ? 

Da se razumijemo, izuzetno je vaģno da je na izborima za predsjednika drģave Kolinda 

Grabar Kitaroviĺ pobijedila Ivu Josipoviĺa. Ġto se tiļe njezinih poteza na funkciji 

predsjednice Republike Hrvatske, oni su u velikoj mjeri limitirani predsjedniļkim 

ovlastima i otvorenim neprijateljstvom aktualne vlasti. Dosada njezino drģanje i aktivnosti 

ocjenjujem dobrim, no glede prijepora oko pozdrava ''Za dom spremni'' mogla se 

elegantnije izvuĺi. Akademik Peļariĺ nije zasluģio da ga se naziva neozbiljnim ili 

provokatorom. 

http://www.hkv.hr/razgovori/21159-d-pesorda-vjerujem-u-karamarkovu-najavu-o-

lustraciji-i-progonu-komunistickih-zlocina.html 

 

Zapravo je ljudima ġokantno zvuļalo kada su ļuli za takovu izjavu iz predsjedniļinog ureda 

znajuĺi da su potpisnici i dva velika hrvatska domoljuba biskupi dr. sc. Vlado Koġiĺ i prof. 

dr. sc. Valentin Pozaiĺ i niz drugih uglednih hrvatskih intelektualaca. A biskupi Koġiĺ i 

Pozaiĺ i jesu najnapadaniji (uz mene i nadbiskupa Puljiĺa) zbog Peticije ZDS. Da stvar 

bude joġ smjeġnija navode se i njihovi srodni grijesi. Tako za biskupa Koġiĺa izdvajaju 

ļetiri "smrtna" grijeha:, tj. njegove izjave 

1.Boljġeviļke i komunistiļke laģi 

2. Koġiĺ je molio boga da Kolinda bude predsjednica 

3. Koġiĺ o ratnom zloļincu Kordiĺu: ñOn je moralna veliļinaò 

4. Hrvatska vlast je nenarodna, tvrdi Koġiĺ 

http://www.telegram.hr/politika-kriminal/dva-istaknuta-crkvena-vjerodostojnika-kosic-i-

pozaic-zele-pozdrav-za-dom-spremni-u-hrvatskoj-vojsci-ovo-su-neke-od-njihovih-izjava/ 

Dakle, jedan od Ăsmrtnih grijehañ je ġto je Biskup molio Boga da Kolinda bude 

predsjednica  

(vidi http://www.jutarnji.hr/biskup-kolindi--vi-ste-prva-predsjednica-koja-nije-bila-u-

partiji--izvucite-hrvatsku-iz-udbasko---komunistickih-ralja--/1272396/),  

a Predsjednici je i on, ne samo akademik Peļariĺ, neozbiljni provokator. 

A zapravo, mislim da moj prijatelj dr. Peġorda nije u pravu.  

Moģda je Predsjednici takvo grubo obraĺanje ponajbolji potez.  

Kako je to moguĺe? 

Vratimo se malo unazad. Sjetimo se bezobraznih zahtjeva Milorada Pupovca da se 

Predsjednica ogradi od pozdrava "Za dom spremni" i "Ubi Srbina". 

Potom je najavljena njena nazoļnost na Thompsonovom koncertu u Kninu. Nije doġla, ali 

su tamo bili i njen suprug i Karamarko. Odmah sam komentirao da je vjerojatno oļekivala 

napad na nju zbog nazoļnosti dok Thompson izvodi Bojnu Ļavoglave, a prepun stadion i 

oko njega, mnogo viġe od 100,000 ljudi na njegovo ZA DOM odgovara SPREMNI.  

Ġto im je ostalo: TUĢBA protiv Thopmpsona. Zapravo tuģba protiv ĂBojne Ļavoglaveñ. 

Vjerojatno bi se to brzo okrenulo na daljnja Pupovļeva prozivanja i izjednaļavanja 

domoljubnog pozdrava ZA DOM SPREMNI s uzvikom, koji to nije, UBIJ SRBINA.  

http://www.hkv.hr/razgovori/21159-d-pesorda-vjerujem-u-karamarkovu-najavu-o-lustraciji-i-progonu-komunistickih-zlocina.html
http://www.hkv.hr/razgovori/21159-d-pesorda-vjerujem-u-karamarkovu-najavu-o-lustraciji-i-progonu-komunistickih-zlocina.html
http://www.telegram.hr/politika-kriminal/dva-istaknuta-crkvena-vjerodostojnika-kosic-i-pozaic-zele-pozdrav-za-dom-spremni-u-hrvatskoj-vojsci-ovo-su-neke-od-njihovih-izjava/
http://www.telegram.hr/politika-kriminal/dva-istaknuta-crkvena-vjerodostojnika-kosic-i-pozaic-zele-pozdrav-za-dom-spremni-u-hrvatskoj-vojsci-ovo-su-neke-od-njihovih-izjava/
http://www.jutarnji.hr/biskup-kolindi--vi-ste-prva-predsjednica-koja-nije-bila-u-partiji--izvucite-hrvatsku-iz-udbasko---komunistickih-ralja--/1272396/
http://www.jutarnji.hr/biskup-kolindi--vi-ste-prva-predsjednica-koja-nije-bila-u-partiji--izvucite-hrvatsku-iz-udbasko---komunistickih-ralja--/1272396/
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Zato je Predsjednici kao dar iz vedra neba doġla Peticija ZDS. Svojim odgovorom usmjerila 

je sav bijes jugoslava, pripremljen za nju, na potpisnike Peticije ZDS, prvenstveno na dva 

naġa velika biskupa od ļijih rijeļi stalno strijepe a onda i na mene. 

Rezultat znamo: tjerali su nas potpisnike i istjerali dobar dio Katedre za povijest 

Filozofskog fakulteta u Zagrebu. Sada je njihov bijes okrenut protiv dr. Banca koji je 

javnosti objavio njihovu sramotnu izjavu, pa ļak i neuspjeh iste na samom Fakultetu 

(vidjeti: http://kamenjar.com/je-li -katedra-za-povijest-ff -a-sramota-sveucilista-u-

zagrebu/)  

U tom bijesu na dr. Banca otkrivaju stvarni scenarij napada na Predsjednicu. To ļini dr. sc. 

Boģo Kovaļeviĺ, nekadaġnji ministar i veleposlanik. Tako saznajemo kako su u Kninu 

"mnoge tisuĺe onih koji su na kninskom stadionu izvikivali Za dom spremni i to popratili 

skandiranjem Ubij, ubij Srbina." (Ovo ĂUbij Srbinañ nisu ļuli paģljivi posjetitelji koncerta. 

Ġto je Boģi milo, to se Boģi snilo, zar ne?) Da je krenuo napad na Predsjednicu to bi u 

glavnim medijima ubrzo postalo NA DESETKE TISUĹA, ako ne i SVI, po poznatoj 

srpskoj maniri uveĺavanja brojki. A onda Kovaļeviĺ kaģe: 

"Zanimljivo je da tu masovnu (...) provokaciju predsjednik HDZ-a nije komentirao premda 

se ona dogaĽala pred njegovim oļima i oļima njegovih najbliģih suradnica i suradnika. 

Ġefica njegove kampanje se ļak s pozornice obratila onima koji su prethodno tako 

gromoglasno izvodili (...) provokacije kliļuĺi Za dom spremni i pozivajuĺi na ubojstva 

Srba i ļinilo se da je bila upravo oduġevljena onim ġto se ondje zbivalo." 

http://www.telegram.hr/politika-kriminal/revizija-povijesti-kako-se-gura-bizarna-teza-da-

ljevica-stoji-iza-ustaskih-ispada-i-peticije-za-dom-spremni/ 

 

Svaka sliļnost s Pupovļevim zahtjevom Predsjednici sasvim je sluļajna, zar ne? 

Istina, moramo priznati da onima koji su ļuvġi prvi put Bojnu Ļavoglave veĺ postali 

spremni za ZEĻEVE u "Oluji". Doista ZA DOM SPREMNI i UBIJ SRBINA i moģe njima 

biti isto. Ali Kovaļeviĺ je bio na istaknutim pozicijama u RH pa oļito on samo opisuje 

scenario koji smo im upropastili Peticijom ZDS. Kakvi bi to tek napadi bili na Predsjednicu 

koja voli ZA DOM SPREMNI tj. UBI SRBINA, zar ne? 

  

http://kamenjar.com/je-li-katedra-za-povijest-ff-a-sramota-sveucilista-u-zagrebu/
http://kamenjar.com/je-li-katedra-za-povijest-ff-a-sramota-sveucilista-u-zagrebu/
http://www.telegram.hr/politika-kriminal/revizija-povijesti-kako-se-gura-bizarna-teza-da-ljevica-stoji-iza-ustaskih-ispada-i-peticije-za-dom-spremni/
http://www.telegram.hr/politika-kriminal/revizija-povijesti-kako-se-gura-bizarna-teza-da-ljevica-stoji-iza-ustaskih-ispada-i-peticije-za-dom-spremni/
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PISMO HAZU  
 

Akademik Zvonko Kusiĺ 

Predsjednik, Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti 

Zrinski trg 11, 10000 Zagreb 

  

Predmet: traģenja da Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti donese deklaraciju o slobodi 

istraģivanja, peticija 

  

Poġtovani akademiļe Kusiĺu, 

dostavljamo Vam peticiju kojom traģimo da Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti 

donese deklaraciju o slobodi svih istraģivanja i da djeluje kao autoritet, inicijator, 

organizator i medijator u znanstvenim raspravama o nerijeġenim pitanjima u odnosu na 

dogaĽaje u Hrvatskoj u vrijeme II. svjetskoga rata i poslije njega. 

Briga o slobodi znanstvenoga istraģivanja logiļna je zadaĺa najviġe znanstvene nacionalne 

ustanove kojoj ste na ļelu. Oļekujemo da HAZU bude nositelj rasprave koja bi ta pitanja 

oslobodila politike te organizirala da se sva ona slobodno razmotre u duhu ravnopravnosti, 

otvorenosti i objektivnosti. To znaļi da analize i rasprave moraju poļivati na znanstvenom 

pristupu, gdje su podatci iznad svakog svjetonazora, teorije ili uvjerenja. Valjanost i snaga 

podataka utvrĽuju se klasiļnim znanstvenim metodama, a odgovori se doseģu suglasjem 

kompetentnih struļnjaka i samo na osnovi podataka pouzdanih prema znanstvenim 

kriterijima.  

Potpisujuĺi ovu peticiju, bivġa saborska zastupnica Gordana Turiĺ je konstatirala: 

S osobitim zadovoljstvom supotpisujem Vaġe pismo Akademiji, posebice stoga, ġto sam - 

kao bivġa podpredsjednica ukinute Drģavne komisije za istraģivanje ģrtava Drugoga 

svjetskog rata i poraĺa ï svjesna moguĺih otpora  istraģivanjima koja traģe istinu o toj 

tematici. 

Tekst sa ġirim obrazloģenjem peticije i s imenima njezinih potpisnika ġaljemo Vam u 

privitku. 

S poġtovanjem, 

prof. dr. sc. Matko Maruġiĺ 

akademik Josip Peļariĺ  

20. 07. 2015. 

 

PISMO HAZU 

 

Akademik Zvonko Kusiĺ, predsjednik 

Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti 

Zrinski trg 11, 10000 Zagreb 

 

Predmet: traģenje da Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti donese deklaraciju o slobodi 

znanstvenoga istraģivanja i da djeluje kao autoritet, inicijator, organizator i medijator u 

znanstvenim raspravama o nerijeġenim pitanjima u odnosu na dogaĽaje u Hrvatskoj u 

vrijeme II. svjetskoga rata i poslije njega 

 

Poġtovani gospodine akademiļe Kusiĺu, 
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obraĺamo se Hrvatskoj akademiji znanosti i umjetnosti (HAZU), obraĺajuĺi se Vama kao 

njezinu predsjedniku. Ļasnoj akademiji obraĺamo se kao najviġem hrvatskom 

znanstvenom autoritetu, predlaģuĺi i traģeĺi da Akademija javno istupi u obranu slobode 

znanstvenih istraģivanja i znanstvenoga raspravljanja. Nadalje predlaģemo i traģimo da 

Akademija preuzme odgovornost za znanstvenoistraģivaļke aspekte nerijeġenih pitanja 

dogaĽaja u Hrvatskoj u vrijeme II. svjetskoga rata i poslije njega i da u tom pogledu djeluje 

kao autoritet, inicijator, organizator i medijator u znanstvenim raspravama u odnosu na ta 

pitanja. 

Na taj smo se korak odluļili, zabrinuti nedavnim reakcijama nekih hrvatskih povjesniļara, 

sveuļiliġnih nastavnika i savjetnika Predsjednika Vlade na tiskanje knjige ĂJasenovaļki 

logori ï istraģivanjañ, autora Vladimira Horvata, Igora Vukiĺa, Stipe Piliĺa i Blanke 

Matkoviĺ. Izdavaļ je ĂDruġtvo za istraģivanje trostrukog logora Jasenovacñ. Knjiga je 

tiskana u Zagrebu ove godine (ISBN 978-953-58565-0-4.). 

Kritika, zapravo napad na knjigu doġao je odmah nakon njezina predstavljanja u Splitu; 

ĂSlobodna Dalmacijañ od 21. lipnja 2015. na str. 24 i 25 donijela je reakcije Slavka 

Goldsteina, Hrvoja Klasiĺa i Tvrtka Jakovine. Naģalost, kritike navedenih osoba nisu bile 

zasnovane na znanstvenim ili logiļkim argumentima, nego na uvredama i prijetnjama 

(citati u kurzivu). 

G. Klasiĺ je izjavio da to (ta knjiga) pokazuje da ovom druġtvu ostaje jedno vaģno 

suļeljavanje ï Katoliļke crkve s vlastitom proġloġĺu. Nama to zvuļi kao poziv na novo 

ĂsuĽenje Alojziju Stepincuñ. G. Jakovina taj tip izjava i djelovanje tog Druġtva smatra 

gadljivim i njega je 70 godina nakon zatvaranja Jasenovca sramota da se te teme otvaraju 

na ovakav naļin. 

G. Slavko Goldstein je dao izjavu koja najviġe zabrinjava. Ni njega ne zanima znanost ni 

argumenti, nego se poziva na Ănegiranje holokaustañ (engl. Ăholocaust denialñ), koje je 

kaģnjivo u Sjedinjenim Ameriļkim Drģavama. On tuĽe argumente naziva neistinama i 

ocjenjuje da on za takve stvari viġe nema tolerancije. 

Zabrinuti smo tako ruģnim reagiranjima na knjigu koja ima pretenziju da bude znanstvena, 

ozbiljna i pristojna, zbog dvaju razloga. Prvi je da uljuĽeno i demokratsko druġtvo ne moģe 

dopustiti zabranu znanstvenih istraģivanja i raspravu o argumentima koji istraģivaļima 

stoje na raspolaganju. Drugo, radi se o vrlo osjetljivoj i nacionalno, povijesno, druġtveno i 

politiļki vrlo vaģnoj temi, koja je poznata po izobliļenjima i politiļkoj, druġtvenoj i 

obrazovnoj zloporabi, pa u odnosu na nju svaka zabrana, nasilje i arogancija, netolerancija 

i politikantstvo samo otvaraju dodatne rane i produbljuju podjele u druġtvu. 

Znanstveni normativni sustav sastoji se od dvaju dijelova: temeljnih pretpostavki koje 

jasno prihvaĺaju svi znanstvenici i stvarnih, strogih pravila, koja imaju znaļaj zapovijedi. 

Temeljne su pretpostavke znanstvenoistraģivaļke etike: a) stvarnost svijeta oko nas, b) 

moguĺnost njegova razumijevanja, barem do neke mjere, c) vrijednost formalne logike u 

njegovu opisu, d) moguĺnost otkrivanja uzroka nekim pojavama. 

Ne smatramo se izravno pozvanim ocijeniti je li sve navedeno u reļenoj knjizi toļno i 

potpuno istinito. To ne ģelimo ni tvrditi, ali i ï ne moramo! U ovom se sluļaju prije svega 

radi o slobodi istraģivanja i govora, potom o metodologiji istraģivanja, a tek na kraju, nakon 

joġ mnogo rada i rasprava, o dosezanju konsenzusa kompetentnih struļnjaka o istini koja 

nam je dostupna. Otvoreno, uljuĽeno i znanstveno knjiga poziva svakoga tko zna neġto 

drugo da joj se suprotstavi, da se usporede podatci i izvori i da se tako pribliģimo istini 

koliko je ona ļovjeku dostupna. 

Znanstvena se istraģivanja ne mogu provoditi bez neograniļene slobode miġljenja i 

istraģivanja. To znaļi da na rezultat znanstvenoga istraģivanja ne smije djelovati ni jedan 
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neznanstveni ļimbenik, a da je znanstveni rezultat naļelno dobar, uvijek bolji od neznanja, 

i da nema zabranjenoga znanja. Pojedinac, ustanova ili druġtvo mogu odrediti istraģivaļki 

prioritet, ali ne mogu se sluģiti stvarnim ili prikrivenim popisom zabranjenoga znanja. 

Doduġe, moģe se zabraniti primjena nekoga znanja u praksi, ali stjecanje znanja ne moģe 

se ograniļavati. 

Jedino ograniļenje slobodi istraģivanja jest znanstvenoistraģivaļka etika. 

Znanstvenik se podreĽuje normativnomu sustavu zasnovanome na vrijednostima koje 

pripadaju znanosti samoj. Znanstvenikovo prihvaĺanje normativnoga sustava znanosti 

proistjeļe iz njegove ģelje za struļnim prihvaĺanjem i priznanjem. Nepoġtovanje etiļkih 

normi znanstvenoga rada uzrokuje iskljuļenje znanstvenika iz znanstvene zajednice. 

Dopustite da podsjetimo na temeljna pravila znanstvenoistraģivaļke etike, koja proistjeļu 

iz prirode i obiljeģja znanosti: 

¶ Budi poġten! 

¶ Budi objektivan i pravedan! (U davanju prednosti podatcima i zamislima.) 

¶ Nikada ne mijenjaj i ne izmiġljaj podatke! 

¶ Ustraj na toļnosti! 

¶ Ne budi pristran! (U odnosu prema podatcima i zamislima svojih suparnika.) 

¶ Ne ustukni, nego nastoj rijeġiti problem! 

Naģalost, bojimo se da kolege koji su dali izjave za reļeni broj dnevnika ĂSlobodna 

Dalmacijañ nisu to uļinili na tragu tih temeljnih pravila znanstvenoistraģivaļke etike. 

Zato traģimo od Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti da svojim autoritetom i 

poznavanjem prije svega zaġtiti slobodu istraģivanja i pravo znanstvenika ali i laika na 

iznoġenje argumenata. Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti mora se suprotstaviti 

svakom pokuġaju zabrane istraģivanja, prijetnjama znanstvenicima i graĽanima, pa i 

vrijeĽanju osjeĺaja svih koji u raspravama sudjeluju. 

Jednako tako, predlaģemo Hrvatskoj akademiji znanosti i umjetnosti da organizira okrugle 

stolove, simpozije i suļeljavanja svih ljudi koji imaju konkretne argumente i podatke, i da 

pod zaġtitom svojega ugleda i znanstvene ekspertize raspravu drģi demokratskom i 

otvorenom, a istodobno u granicama pristojnosti i tolerancije i u okvirima metodologije 

koja odreĽuje znanstvenoistraģivaļku logiku, dokazivanje i zakljuļivanje. 

Rasprava o argumentima knjige ĂJasenovaļki logori ï istraģivanjañ, kao i drugih 

istraģivaļkih izvjeġĺa o osjetljivim temama, uopĺe ne bi trebala biti optereĺena politiļkim 

i svjetonazorskim utezima, nego se samo oslanjati na argumente i naġu ģelju i pravo da 

doznamo svu istinu koja se iz svih postojeĺih i buduĺih dokaza moģe iġļitati. 

akademik Josip Peļariĺ 

prof. dr. sc. Matko Maruġiĺ 

akademik Andrej Dujella 

dr. sc. Vlado Koġiĺ, biskup sisaļki 

akademik Dubravko Jelļiĺ 

akademik Marin Hraste 

akademik Andrija Kaġtelan 

dr. sc. Mile Bogoviĺ, biskup gospiĺko-senjski 

prof. dr. sc. Zvonimir Janko, dopisni ļlan HAZU, Sveuļiliġte u Heidelbergu 

prof. dr. Valentin Pozaiĺ, pomoĺni biskup zagrebaļki  

Ante Ivas, biskup ġibenski 

akademik Stanko Popoviĺ 

akademik Ģarko Dadiĺ 

akademik Ivan Aralica 
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prof. dr. Ante Sekuliĺ, dopisni ļlan HAZU-a 

akademik Frano Krġiniĺ 

dr. sc. Marin Bariġiĺ, nadbiskup, metropolit splitsko-makarski 

mons. Josip Mrzljak, biskup varaģdinski 

akademik Stjepan Gamulin 

prof. dr. sc. Dubravka Sesar, ļlan suradnik HAZU, razred za filologiju 

izv. prof. dr. sc. Mario Grļeviĺ, ļlan suradnik HAZU,  razred za filologiju 

dr. sc. Henrik Heger Juriļan, Sveuļiliġte Pariz-Sorbona, dopisni ļlan HAZU 

Ante Glibota, potpredsjednik Europske akademije znanosti, umjetnosti i knjiģevnosti   

prof. em. dr. sc. Zvonimir Ġeparoviĺ, ļlan Europske akademije znanosti i umjetnosti 

prof. dr. sc. Ivica Veģa, ļlan Europske akademije industrijskog management 

prof. dr. sc.  fra Andrija Nikiĺ, predsjednika HAZU sa sjediġtem u Mostaru  

dr. sc. Josip Stjepandiĺ, Njemaļka 

prof. dr. sc. Ivan Malļiĺ  

doc. dr. sc. Dubravko Jeliĺ 

doc. dr. sc. Ivan Bokan 

prof. dr. sc. Sreĺko Kovaļ 

dr. sc. Mato Artukoviĺ, znanstveni savjetnik 

dr. sc. Hrvoje Kaliniĺ 

izv. prof. dr. sc. Milica Klariļiĺ Bakula 

izv. prof. dr. sc. Borka Jadrijeviĺ     

prof. dr. sc. Boris Ġirola 

dr. sc. Stjepan Koģul    

dr. sc. Stjepan Razum      

prof. dr. sc. Boro Mioļ 

prof. emer. dr. sc. Ivo Soljaļiĺ 

mr. sc. Ante Milinoviĺ, znanstveni savjetnik  

dr. sc .AnĽelko Mijatoviĺ  

prof. dr. sc. Boģo Goluģa, Proļelnik Studija povijesti i voditelj Poslijediplomskoga 

studija Sveuļiliġte u Mostaru Filozofski fakultet 

prof. dr. sc. Nikica Ugleġiĺ 

dr. sc. Zlatko Vuļiĺ 

doc. dr. sc. Branko Hebrang 

prof. dr. sc. Ivan Karliĺ, KBF Sveuļiliġta u Zagrebu 

prof. dr. sc. Milko Brkoviĺ 

doc. dr. sc. Zlatko Begonja 

prof. dr. dr. h. c. Nikola Debeliĺ, veleposlanik u m. 

dr. sc. Miroslav Banoviĺ 

prof. dr. sc. Darko Ģubriniĺ 

prof. dr. sc. Slavko Kovaļiĺ 

prof. dr. Stipe Kutleġa 

Mladen Ibler, dr. med., veleposlanik RH u mirovini 

dr. sc. Anto Orlovac, sveĺenik 

dr. sc. Vladimir David, Australija 

prof. dr. sc. Jerko Barbiĺ 

prof. dr. sc. Mihovil Bioļiĺ 

prof. dr. sc. Nikola Bradariĺ 

dr. sc. Rok Ļivljak 
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prof. dr. sc. Marija Definis Gojanoviĺ 

prof. dr. sc. Marinko Erceg 

prof. dr. sc. Mladen Kuftinec 

prof. dr. sc. Ilija Kuzman 

prof. dr. sc. Ana Maruġiĺ 

prof. dr. sc. Darko Oreġkoviĺ 

prof. dr. sc. Davor Pavuna 

prof. dr. sc. Stojan Poliĺ 

prof. dr. sc. Ivan Poljakoviĺ 

Branko Salaj, veleposlanik RH u mirovini, bivġi direktor HINE 

izv. prof. dr. sc. Danica Galeġiĺ Ljubanoviĺ 

dr. sc. Marko Jerļinoviĺ 

prof. dr. sc. Andrija Hebrang 

prof. dr. sc. Ana Jeronļiĺ 

dr. sc. Kreġimir Buġiĺ 

dr. sc. Davor Peĺnjak  

prof. dr. sc. Vladimir Mikuliļiĺ 

dr. sc. Vine Mihaljeviĺ 

Marija Peakiĺ-Mikuljan, bivġa predsjednica Druġtva hrvatskih knjiģevnika    

prof. dr. sc. Marin Ļikeġ 

mr. sci. Gordana Turiĺ,  bivġa podpredsjednica ukinute Drģavne komisije za istraģivanje 

ģrtava Drugoga svjetskog rata i poraĺa  

dr. Tomislav Djurasovic, München 

doc. dr. sc. Sreĺko Botriĺ 

prof. dr. sc. Ante Lauc 

mr. art. Eva Kirchmayer Biliĺ, Muziļka akademija, Zagreb     

prof. dr. sc. Ivan Periĺ 

prof. dr. sc. Miroslav TuĽman  

prof. dr. sc. Neven Elezoviĺ 

dr. sc. Vladimir Horvat       

doc. dr. sc. Mario Puljiz   

doc. dr. sc. Julije Jakġetiĺ  

doc. dr. sc. Josip Dukiĺ  

prof. dr. Sven Seiwerth 

prof. dr. sc. Zvonimir Janoviĺ, umirovljeni redoviti professor u trajnom zvanju 

dr. sc. Vladimir Ĺepuliĺ, umir. prof. FER-a   

Rozina Paliĺ-Jelaviĺ, Odsjek za povijest hrvatske glazbe HAZU 

doc. dr. sc. Maja Andriĺ 

izv. prof. dr. sc. Anita Matkoviĺ 

prof. dr. sc. Zoran Vatavuk 

prof. dr. sc. Ivan Petroviĺ 

dr. sc. Frano Glavina 

Nikola Ġtedul, Master of Arts Honours, ģrtva atentata  

dr. sc. Pero Vidoviĺ SJ, bibliļar 

Benjamin Toliĺ, filozof, diplomat, publicist i kolumnist 

izv. prof. dr. sc., Ruģica Razum 

mr. sc. Josip Ungarov, dobitnik drģavne nagrade za znanost 

prof. dr. sc. Tomislav Ģivkoviĺ 
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izv. prof. dr. sc. Mario Krniĺ 

dr. sc. Domagoj Jamiļiĺ, znanstv. Savjetnik 

prof. dr. sc. Branko Jeren  

prof.dr.sc. Ġimun Kriģanac 

dr. sc. Niksa Krstulovic 

prof. dr. sc. Nedjeljko Periĺ 

prof. dr. sc. Mislav Grgiĺ 

prof. dr. sc. Zdravko Tomac 

prof. dr. sc. Mladen Parlov 

dr. sc. Zvonimir Mariĺ, sveuļ. prof. u m., bivġi diplomat 

prof. dr. sc. Stipe Tadiĺ, znanstveni savjetnik 

doc. dr. sc. Ambroz Ļivljak 

dr. sc. Miroslav MeĽimorec 

Prof. dr. sc. Vlado Jukiĺ 

dr. sc. Stjepan Kuġar, red. prof. na Hrvatskom katoliļkom sveuļiliġtu 

prof. dr. sc. Marinko Vidoviĺ, bibliļar 

prof. dr. sc. Zlatko Vrljicak  

dr. sc. fra Smiljan Dragan Koģul O.F.M. (Duhovni ravnatelj Pokreta krunice za obraĺenje 

i mir) 

prof. dr. sc. Ġime Vuļkov 

prof. dr. sc. Mijo Nikiĺ, SJ 

Vjekoslav Krsnik, prvi glavni urednik HINE 

doc. dr. sc. Ljiljanka Kvesiĺ, Mostar 

dr. sc. Marija Buzov, znanstvena savjetnica 

red. prof. art. ņuro Tikvica, pijanist, Muziļka akademija Sveuļiliġta u Zagrebu 

dr. sc. Davorin Lovriĺ  

dr. sc. Osor Bariġiĺ 

dr. sc. Ante Vuļkoviĺ 

dr. sc. Irena Zakarija Grkoviĺ 

prof. dr. sc. Stipan Jankoviĺ 

prof. dr. sc. Antonija Balenoviĺ 

prof. dr.sc. Ģeljko Jeriļeviĺ  

Marko Perkoviĺ Thompson 

Miljenko Stojiĺ, franjevac, knjiģevnik i novinar 

prof. dr. sc. Ivica Grkoviĺ 

prof. dr. sc. Zoran Vatavuk 

prof. dr. sc. Mladen Petravic  

prof. dr. sc. Ivan Bodrozic 

prof. dr. sc. Luka Tomaġeviĺ 

prof. dr. Ante Ļuvalo 

dr. sc. Jure Kriġto, zasluģni znanstvenik u miru  

dr. sc. Ģarko Domljan, predsjednik Hrvatskog sabora u miru 

izv. prof. dr. Ante Pavloviĺ 

prof. emeritus dr. sc. Radoslav Galiĺ 

doc. dr. sc. Ante Periġa 

ņuro Vidmaroviĺ, knjiģevnik, bivġi veleposlanik, predsjednik HKV-a 

Nikola Obuljen, bivġi gradonaļelnik Dubrovnika i saborski zastupnik u miru 

dr. sc. Ante Matana, dr. med 
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prof. dr. sc. Milan Nosiĺ 

don AnĽelko Kaĺunko 

dr. sc. Drago Katoviĺ, profesor emeritus 

prof. dr. sc. Mile Dģelalija 

dr. sc. Stijepo Mijoviĺ Koļan, knjiģevnik 

prof. Ive Livljaniĺ, veleposlanik u miru 

prof.dr.sc. Vlado Dadiĺ 

prof. dr. sc. Ivo Rendiĺ ï Mioļeviĺ 

prof. emer. dr. sc. Ivan Iliĺ 

prof. emer. dr. sc. Marija Kaġtelan-Macan 

 

Potpora Pismu HAZU: 

ņivo Baġiĺ, prof.; Dubrovnik 

Velimir Ļerkez 

Ivan Vukiĺ, 

Mladen Pavkoviĺ, novinar i publicist 

Stanko Ġariĺ, dipl. Ing. (Najbolji hrvatski tamburaġi) 

Janko Buļar, dipl. Pravnik, karikaturist 

Branko Haubrich iur. 

Dijana Bigunac, Vodeĺi struļnjak za geologiju, INA d.d. 

Stipo Piliĺ, prof. 

Dijana Bigunac, MBA, doktorandica na RGNF 

Ivo markulin,kap.d.pl. 

Slobodan Markic, P. Eng. Toronto 

Marija Markic, CTC. Toronto 

Ante Nadomir Tadiĺ Ġutra, prof., Knin 

Juraj Cigler, dipl. inģ. GraĽ., Ļakovec 

Jasenka Poliĺ Biliġko 

Branko Prpiĺ, prof. Sociologije 

Marija Kramer  

Dr. med. Aleksander Krġnjavi, Ġvicarska 

Josip Maloviĺ 

Pejo Ļiļak 

Mislav Benļeviĺ 

Miroslav Kuġek, dipl. Iur. 

Mate Suġac 

Vide Blaģeviĺ 

Krunoslav Gliha 

Marijan Petek mr. sci. 

Domagoj Musa 

Milat Gojmir dragovoljac svetog Domovinskog rata 

mr. zn. Marica ņurekoviĺ 

Josip Kokiĺ 

Ante Kukavica 

Kreġimir Kraljeviĺ, Kamenjar.com 

Renato Ġelj, umirovljeni bojnik HV 

mr.  sig. Ivan Lulic 

Miljenko Plisic 
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Viktor Dukiĺ 

Vera Primorac, knjiģevnica 

Ivan Vrdoljak ï sveĺenik 

prof. u mirovini Ante Ļizmiĺ 

Miroslav Papiĺ 

Vladimir  Mrkoci, prof. povijesti 

Ivan Bradvica,dipl. ing. graĽ., knjiģevnik 

Stjepan Tokiĺ doļasnik HV i Google moderator 

Oskar Ġaruniĺ 

Ivanka Ļuljak, prof. 

Vlatko Biliĺ, dipl. ing., Zagreb 

Ivanka Biliĺ, umirovljenica, Zagreb 

Smiljana Ġunde, novinarka u publicistkinja 

Kata Ģarko 

Nediljko Ģarko 

Ana Bariġiĺ 

Marko Ģarko 

Marija Senjiĺ 

Niko Senjiĺ 

Vicko Goluģa 

ņurĽica Bastjanļiĺ, prof.  ; 

Ivan Bastjanļiĺ, dipl. ing. stroj.  ; 

Iva Bastjanļiĺ, nastavnica. 

mr.sc. Jelenka Vuļkov 

Kreġimir Duvnjak, dipl. ing., mag. phil. et univ. bacc. relig. 

Josip Marġiĺ 

Danijela Ġakota, novinarka 

Boģidar Ruļeviĺ, dipl. inģ. 

Ilija Lukanoviĺ, teolog i diplomat  

Franislav Staniĺ,  osnivaļ portala kamenjar 

Nikola Mulanoviĺ 

Ante Stipic, ing. brodogradnje 

Antun Raguģ, prof., Ġvedska 

Marija Bakovic, Stockholm 

Robert Majeriĺ dipl. ing. el. 

Josip Grilec, mr. sci. 

Josip Vuļetiĺ, glavni urednik portala www.dragovoljac.com 

Zdravko Vlaiĺ, dipl. ing. 

Ljilja Zovko 

Don Vjenceslav Kujundģiĺ Split 

Miljenko Mustac, Privlaka/Salzburg 

Franjo Ģgela dipl. ing. arh. 

Ankica Markulin, prof. 

Prim. mr. sc. Miljenko Raos dr. med. 

Ivana Babic, prof. hrvatskoga jezika i knjiģevnosti 

Tonĺi Zokiĺ, Orebiĺ 

Dusko Abramovic, Toronto - Canada 

Nevena Abramovic, Toronto - Canada 

http://www.dragovoljac.com/
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Damir Borovļak, dipl. ing., publicist, Zagreb 

Vanda Boras Podravac Senj-Canberra (Australija) 

Petar Gelo, Melbourne 

Don Lazar Ļibariĺ 

Dr Josip Divic, SAD 

Antun Drndeliĺ, novinar 

mr. sc. ņuro Ġkvorc, Kriģevci 

Ģeljko Antun Milina, Nova Gradiġka 

Marija Milina, Nova Gradiġka 

Ivan Budimir 

Hrvoje Budimir 

Mirjana Budimir 

Tomislav Budimir 

Siniġa Posariĺ, knjiģevnik iz Rijeke 

Mario Filipi 

Rudi  Tomic, Hrv. Akad. hazud/d, Kanada 

Tomislav S. Krļmar 

Radoslav Maric, M. D., New York 

Miroslav Papic, dipl. Ing. Stroj., 

prof. Ikica Ļuvalo 

prof. Malkica Dugeļ, hrvatska pjesnikinja 

mr. sc. Zlatko Uvanovic 

Zlatko Klarin, ing.  

Andro Klarin, ing.  

Zrinka Klarin 

Dr. Anto Kriģiĺ, Berlin 

Marijan Kriģiĺ, Zagreb 

ing. Stipo Baraĺ 

Nikola Baġiĺ, pisac, Vis 

Vlado Glavaġ 

Danica Glavaġ 

dipl.-ing. Stjepan Poropatiĺ, Ġtutgart 

Branko Hrkaļ, sam. likovni umjetnik 

Daran Baġiĺ, branitelj, Mostar 

Zdravko Lozar, slobodni umjetnik .Berlin 

Jakov Lozar, ekonomist, Berlin 

Ante Tokic, HFDV, Berlin-Livno 

Slobodan Vlaġiĺ, dipl. oec. 

Vesna Plazibat, Split 

Edo Pivcevic 

Katica Ģmire  

Ivo Poljak 

Jakov Vranjkovic 

Marta Ļerina, Zagreb 

mr. sc. Ivan Mance 

Lovro Cindori, kanonik, Zagreb 

Matija Grgat  

mailto:jvranjkovic0304@gmail.com
http://mr.sc/
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OBA SU PALA, ZAGREB, 2016. 

 

SRPSKO-HRVATSKA HRVATSKA  
 

Govor na predstavljanju knjige: òDva pisma koja su skinula maske-Na hrvatsku ġutnju 

nismo spremni!ò u Travnom: SRPSKO-HRVATSKA HRVATSKA 

  

Milanoviĺevo ĂMi ili oniñ izvrsno opisuje danaġnju Hrvatsku: 

Srpska Hrvatska ili Hrvatska Hrvatska. 

Od 2000. smo u stalnoj borbi ĂZa hrvatsku Hrvatskuñ kako se i zove moja knjiga iz 2001. 

Dr. sc. Marko Tokiĺ je zapravo govorio o hrvatskoj Hrvatskoj kada je ustvrdio kako 

ĂPeļariĺeva Hrvatskañ poļiva na ļetiri stupa: Franjo TuĽman, Dario Kordiĺ, Marko 

Perkoviĺ Thompson i biskup Vlado Koġiĺ. 

Da je nastavak napada na Thompsona izuzetno vaģan svima onima koji se bore za Srpsku 

Hrvatsku pokazao je, uoļi proslave u Kninu i oļekivanog veliļanstvenog povratniļkog 

Thompsonovog koncerta, Milorad Pupovac upornim prozivanjem Predsjednice RH da se 

ogradi od pozdrava ZA DOM SPREMNI. Znamo da su veĺ uspjeli svojim laģima ocrniti i 

Josipa Ġimuniĺa i nogometnu reprezentaciju. Ponaġanja hrvatskih vlasti u oba sluļaja su 

bila blago reļeno sramotna. Kao ġto je sramotan najnoviji sluļaj u Rijeci kada je rijeļki 

komunistiļki gradonaļelnik zabranio ispunjenje posljednje ģelje vukovarskom branitelju 

iz Rijeke, ļasniku HOS-a Boġku Vidasu da mu na grobu bude pozdrav ZDS. Ivica 

Marijaļiĺ s pravom kaģe (ĂHrvatski tjednikñ, 17. 12. 2015.) : 

Za ljude poput Obersnela oļito su branitelji koji su ginuli u obrani Hrvatske pod sloganom 

ĂZa dom spremniñ faġisti i agresori, a oni koji su napadali Vukovar i Hrvatsku pod 

simbolom drage mu crvene zvijezde su antifaġisti i borci dostojni ispunjena posljednje 

ģelje.   

Pupovca itekako sluġaju ovi koji rastu pa je bio i logiļan naġ prijedlog da se pozdrav ZDS 

uvede u Hrvatsku vojsku. Jednostavno bi se na taj naļin sprijeļila poniznost hrvatskih 

politiļara pred treĺerazrednim sluģbenicima iz svijeta i kriminalcima iz svjetskih 

nogometnih udruģenja. A, poslala bi se i snaģna poruka da nova Hrvatska smatra da ĺe se 

hrvatska pitanja rjeġavati u Hrvatskoj, i da ĺe oļekivana nova vlast voditi raļuna o 

hrvatskim, a ne o srpskim (i britanskim) interesima. Zato je pismo o pozdravu ZDS i bilo 

poslano i jedino moglo biti poslano Predsjednici RH i Predsjedniku HDZ-a. 

Strategija ponaġanja SDP-a i njihovog ameriļkog savjetnika je bila oļita: Sukob Partizana 

(pobjednika iz Drugog svjetskog rata koje nasljeĽuje SDP zajedno s ostalima koji su za 

Srpsku Hrvatsku) i Branitelja (i svih onih koji su za Hrvatsku Hrvatsku) uporno prikazivati 

kao sukob Partizana i Ustaġa i izbjegavati spominjanja branitelja jer bi njihova strategija 

postala oļita ġirokom krugu ljudi. 

Da sam bio svjestan toga mnogo prije najave kaģnjavanja Thompsona zbog ĂBojne 

Ļavoglaveñ i pozdrava ZDS svjedoļi i moja knjiga ĂĢivjela nam antifaġistiļka tj. 

braniteljska Hrvatskañ s jasnom porukom da su branitelji jedini istinski antifaġisti jer su 

pobijedili faġistiļkog velikosrpskog agresora. 

Spomenuta strategija je bila oļita i u napadima koji su uslijedili. Uopĺe se nije spominjao 
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ni Thompson, ni Bojna Ļavoglave, veĺ se jedino spominjao pozdrav iz NDH. 

Logiļno je bilo i za oļekivati da ĺe tzv. drģavotvorni Hrvati uoļiti to izbjegavanje 

spominjanja i Thompsona i Bojne Ļavoglave u napadima i na inicijatore pisma i na biskupe 

Koġiĺa i Pozaiĺa i nadbiskupa Puljiĺa i na Josipa Ġimuniĺa. Nisu uoļili ili nisu htjeli uoļiti. 

Ne treba biti puno inteligentan pa znati da treba govoriti upravo o onome ġto Tvoj protivnik 

izbjegava, zar ne? Jasno je da su oni nauļili da ne smiju izjednaļavati izravno branitelje i 

ustaġe, veĺ to moraju posredno. Umjesto da ih se napada zbog toga, jer Thompson i Bojna 

Ļavoglave je neġto ġto je dio Domovinskog rata, napadnuti smo mi. Je li veĺ tada bila na 

djelu ideja o Srpsko-hrvatskoj Hrvatskoj koja se danas valja Hrvatskom? Tako neġto je 

pripremljeno sustavnim osiromaġenjem Hrvatske, ġto je ova vlast svjesno sprovodila jer 

kako sam svojevremeno najavio na Radiju Mariji, to bio jedini naļin da ostanu na vlasti. 

Osiromaġeni ljudi mogu misliti samo o preģivljavanju, a onda su podloģni svakojakim 

manipulacijama. 

S druge strane svi su mogli oļekivati da ĺu ja braniti jedan stup svoje Hrvatske, kako je 

Thompsona definirao dr. Tokiĺ, zar ne? Uostalom poznato je da sam pokretao otvorena 

pisma u njegovu obranu i ranije, pa su i dvije moje knjige govorile o toj obrani: S. Matom 

Kovaļeviĺem ĂThompson u oļima hrvatskih intelektualacañ i ĂHajka na Thompsonañ, a i 

veliko poglavlje kao nastavak na tu drugu knjigu dano je u knjizi ĂPropade im Crvena 

Hrvatskañ. 

Ono ġto treba spomenuti jeste, da je najava kaģnjavanja Thompsona zbog ĂBojne 

Ļavoglaveñ ostala samo najava. A to ġto su se raspisali o Ăustaġkom akademikuñ baġ me 

nije puno ni pogodilo, jer je to samo iznova ispriļana priļa o srpskoj i hrvatskoj Hrvatskoj, 

koju sam ja priļao joġ krajem 1987. godine kada sam govorio o tome kako Srbi dijele 

Hrvate na ustaġe i srpske sluge, i pri tome u takovoj podijeli sebe jasno definirao uz 

komentar: Znate, ja vam ne volim biti sluga! To na nekim hrvatskim portalima nazivaju 

Pouļkom akademika Peļariĺa! 

Sliļno su nedavno postupili i Hrvati u Ġvicarskoj s peticijom popraĺenom s pet tisuĺa 

potpisa oko nastupa Marka Perkoviĺa Thompsona u Ġvicarskoj uspjeli sruġiti zabranu 

odrģavanja koncerta. Napisali su i slijedeĺe: ĂMnogi od oko stotinu tisuĺa Hrvata i njihovih 

potomaka u Ġvicarskoj tom zabranom su oġteĺeni i razoļarani. Osjeĺamo da ona nije u 

duhu dosegnute europske uljudbe ni demokracije, a ġteti ugledu same Ġvicarske. Ovdje se 

radi o zabrani osnovne slobode kretanja i bavljenja svojim pozivom, a bez igdje ikakva 

sudskog procesa ili presude pripadniku jednoga drugog naroda.ñ 

Thompson je nedavno nastupio s velikim uspjehom u Ġvicarskoj, kao ġto je i Josip Ġimuniĺ 

s filmom Jakova Sedlara o njemu doģivio velike uspjehe meĽu Hrvatima u SAD, Kanadi i 

Njemaļkoj. Prije ġest godina Thompson nije mogao nastupiti u Ġvicarskoj. Evo kako sam 

poļeo svoj govor na prosvjedu ispred Ġvicarskog veleposlanstva 9. listopada 2009.: 

Nema dvojbe da je zabrana ulaska Marku Perkoviĺu Thompsonu u Ġvicarsku i Europsku 

Uniju poruka svima nama. Njihovo obrazloģenje poļinje konstatacijom kako je on ñjedan 

je od najuspjeġnijih i najpopularnijih pjevaļa hrvatske glazbene sceneò. Oļito nam 

poruļuju: Kakav je vaġ najpopularniji pjevaļ ï takvi ste i vi. Mi njima odmah kaģemo: 

Hvala vam! Kamo sreĺe da smo svi kao Marko Perkoviĺ Thompson! 

Sam tekst obrazloģenja je doista neġto sramotno: 

ñPoznat je postao 1991. s pjesmom óBojna Ļavoglaveô. Ta pjesma ima za temu borbu 

protiv pripadnika srpske paravojske za vrijeme graĽanskog rata u Hrvatskoj (.) 

PERKOVIĹ Marko hrvatski je folk-rock pjevaļ ļije pjesme djelomice sadrģe dijelove teksta 

koji veliļaju ratne zloļine i genocid. Slovi za predstavnika ultranacionalistiļkog 

svjetonazora koji se nastavlja na faġistiļku proġlost Hrvatske. Tako on u pjesmi óBojna 
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Ļavoglaveô pjeva o tome da na Srbe treba bacati bombe i pucati u njih iz puġaka te da sve 

Srbe treba razbiti ġakom.ò 

Ovo zadnje ne postoji u toj pjesmi, ali je zanimljivo to njihovo izjednaļavanje srpske 

paravojske sa svim Srbima, zar ne? 

Tu je joġ i najmanji problem ġto oni velikosrpsku agresiju na Hrvatsku nazivaju 

graĽanskim ratom. Mnogo veĺi problem je ġto njihov tekst, kako bi to rekao predsjednik 

Mesiĺ, koketira s neonacizmom. Naime, oni su svjesni da je óBojna Ļavoglaveò! pjesma iz 

rata, ali ako u takvoj pjesmi kaģeġ da ĺe se Hrvati braniti tako ġto ĺe na one koji ih 

napadaju bacati bombe ili pucati iz puġaka onda veliļaġ ratne zloļine i genocid. Time nam 

Ġvicarska, koja se obogatila i zahvaljujuĺi ï kako kaģe Milan Ivkoġiĺ u ñVeļernjem listuò 

ï ñneizmjernim svotama novca nagrabljenog na krvi, na straġnim nesreĺama i Ģidova i 

podosta drugih naroda, pogotovo afriļkih, azijskih i juģnoameriļkihò poruļuje da smo 

genocidan narod. Sama hrvatska obrana od velikosrpske agresije njima je ratni zloļin i 

genocidé 

Poznata je Ĺosiĺeva tvrdnja kako je laģ najviġe pomogla Srbima u njihovoj povijesti. 

Njome se oļito moraju koristiti i svi oni koji podrģavaju velikosrpsku politiku ï oni koji 

zastupaju Srpsku Hrvatsku. 

Zaġto mogu biti tako uspjeġni oni koji zagovaraju Srpsku Hrvatsku, a moģda i Srpsko-

hrvatsku Hrvatsku pokazuje ono drugo pismo dano u ovoj knjizi koje je napisano povodom 

najave zabrane knjiga i istraģivanja kojima je cilj istina. 

Poslao sam ga mnogim kolegama u HAZU. Mnogi nisu odgovorili, a negativan odgovor 

jednog od neosporno drģavotvornih akademika doista me je iznenadio. Ļini mi se da 

odgovor objaġnjava i mnogo toga u danaġnjoj Hrvatskoj, pa i to zaġto na izborima oni koji 

su svoju politiku zasnivali i joġ uvijek zasnivaju na laģima o Jasenovcu uopĺe postoje u 

RH. 

Poġtovani i dragi kolega Peļariĺu! 

Vaġe pismo jako me je zaokupilo jer je pitanje doista vrlo vaģno. Sa svime ġto piġete o 

nuģnoj slobodi istraģivanja u potpunosti se slaģem  i postavljam se uz Vas. 

Ipak to pismo neĺu supotpisati jer se ne slaģem ni sa kakvim umanjivanjem ili ublaģavanjem 

Jasenovaļkih zloļina. A Vaġe pismo ne moģe biti shvaĺeno drukļije nego kao pokuġaj takva 

ublaģavanja, bar ne moģe kod nas. 

Bio sam ģiv i svjestan kad se to dogaĽalo i stoga znam, da je to bio samo uģasan zloļin i 

niġta drugo. 

S kolegijalnim pozdravima i dobrim ģeljama, lijepo Vas pozdravljam. 

  

Odgovorio sam ovako: 

Poġtovani i dragi kolega é, 

Zahvaljujem na odgovoru, mada nisam razumio kako se moģe uopĺe koristiti termin 

ublaģavanja za  neġto ġto je neistina. 

Ali Vi ste stariji pa valjda znate da se u komunistiļkoj Jugoslaviji laģima napuhavala priļa 

o Jasenovcu (iskopano je manje od 500 ostataka ģrtava) kako bi se osiguralo da Sava ne 

potekne uzvodno. 

Pogledajte u novom broju Hrvatskog tjednika (poslije teroristiļkog napada) razgovor s 

tajnikom druġtva ļiji je otac Srbin kao dijete s Kozare proġao Jasenovac, a koautor je 

napadnute knjige koji tvrdi i u naslovu kaģe: 

Jasenovac je veĺa ljaga na Titovoj Jugoslaviji, nego na Paveliĺevoj Hrvatskoj. 

Malo mi je i neobiļan Vaġ iskaz: ñne slaģem ni sa kakvim umanjivanjem ili ublaģavanjem 

Jasenovaļkih zloļinaò. Mi traģimo, suļeljavanje dvije strane, a ovakva Vaġa tvrdnja 
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implicira da znate kakav ĺe rezultat biti. 

Naravno, zahvaljujem se ġto ste se uopĺe javili. 

Mnoge kolege nisu. Valjda zato ġto je zabrane najavio posebni savjetnik za kulturu 

predsjednika Vlade. 

Nedavno je g. Igor Vukiĺ dao i sjajan intervju ĂVijencuñ, koji obavezno treba proļitati 

svatko tko ģeli doznati istinu o Jasenovcu. Evo samo jedne Ăsitniceñ iz tog razgovora: 

Je li toļan podatak o 10.700 ubijenih u 1941. godini? 

Ja sam s ocem, jasenovaļkim logoraġem, iġao u muzej i kustosa pitao kako je moguĺe da 

na sadaġnjem jasenovaļkom popisu ï gdje je popisano 83.000 navodnih ģrtava ï za 1941. 

stoji 10.700 imena ubijenih, kada dvadesetak tadaġnjih zatoļenika tvrde da u logoru nije 

bilo viġe od 1200 ljudi? A logor nije bio i na desnoj obali Save, gdje je ģivjela moja rodbina. 

I ġto je kustos odgovorio? 

Rekao je da su vjerojatno baļeni u Savu. Ļuvġi to moj otac je rekao da je Sava te zime bila 

zaleĽena pa se nekim danima moglo kolima prelaziti. Tada je kustos rekao da onda 

jednostavno nema odgovora. Hrvatska drģava te kustose plaĺa da istraģuju logor i 

posjetiteljima daju toļne, istraģene i argumentirane ļinjenice, a ne komunistiļke 

konstrukcije koje smo sluġali desetljeĺima. 

Zapravo sam i osobno zahvalan i g. Vukiĺu i dr. Razumu i njihovom druġtvu jer su svojim 

istraģivanjima pokazali koliko sam bio u pravu u svom odgovoru jednom ameriļkom 

struļnjaku za holokaust. Poġto sam razobliļio dr. Milana Bulajiĺa i njegove laģi knjigama 

ĂSrpski mit o Jasenovcu 1. i 2.ñ pitao me je zaġto mi u Hrvatskoj ne prihvatimo daleko 

manju brojku o kojoj govore otac i sin Goldstein. Rekao sam mu da je neĺemo nikada 

prihvatiti jer nije istinita. Dapaļe i tu brojku s popisa navodnih ģrtava Jasenovca nazvao 

sam Ăvelikosrpskom brojkom Goldsteinovih i Draģe Mihailoviĺañ. 

Na kraju ostaje mi samo upitati i vas i sebe: 

Hoĺemo li ponovno imati hrvatsku Hrvatsku? 

 

http://glasbrotnja.net/kolumne-akademik-josip-pecaric/josip-pecaric-2 
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O ĻETVRTOM STUPU óMOJEô HRVATSKE: 

AKO SVI ĠUTE, NE ĹE SISAĻKI BISKUP MSGR. VLADO 

KOĠIĹ 
 

Moju knjigu "Ako voliġ Hrvatsku svoju" je  u Mostaru 05, 12. 2014. predstavio doc. dr. sc. 

Marko Tokiĺ. Tokiĺ je naglasio (Glas Brotnja, 05. 12. 2014.) da ļetiri stupa moje Hrvatske 

ļine: Franjo TuĽman, Dario Kordiĺ, Marko Perkoviĺ-Thompson i biskup Vlado Koġiĺ. 

Kako sam viġe puta naglasio ta "moja" Hrvatska je zapravo hrvatska Hrvatska kojoj teģe 

svi drģavotvorni Hrvati. Svakim danom mnogima u Hrvatskoj (a i van nje) postaje sve viġe 

jasno koliki je znaļaj biskupa, koji se sam sebe ponajbolje definirao naslovom svoje knjige 

"Biskup na prvoj crti". 

Sve to se ponajbolje moglo vidjeti ovih dana. Komentirajuĺi tekst Benjamina Toliĺa o 

zasluzi biskupa Koġiĺa za to ġto danas imamo mandatara vlade sam rekao: 

Nemam dvojbe da je istup biskupa Koġiĺa itekako puno doprinio jer je nemoguĺe da iole 

misleĺi drģavotvorni Hrvat nije svjestan koliko on znaļi i njemu i bilo kojem drģavotvornom 

Hrvatu. 

S prijateljima sam na ġaljiv naļin to dalje komentirao jer se iz dana u dan pokazivalo da je 

to doista toļno:    

 

Josip Stjepandiĺ: 

Je li biskup Koġiĺ odluļio mandatara? 

Takve vijesti iz partijskog tiska upravo prenose na HRT4. 

Ako je istina, da je jedan politiļar konaļno doġao do pameti, onda se jako veselim!  

Kako je lijepo sluġati kad skojevci cvile! 

Josip Peļariĺ: 

Zar nisam neġto sliļno i ja napisao:))) 

 

Josip Stjepandiĺ: 

To je intelektualni stupanj viġi od akademika: kad te partija poļne plagirati. 

 

Marijana Petir: 

Vas dva Josipa ste stvarno neumorni!!! 

 

Josip Stjepandiĺ: 

http://www.jutarnji.hr/obitelj-boze-petrova-tesko-je-podnijela-napad-biskupa-koscica--

komunisti-su-hrvatskom-narodu-nanijeli-najvise-zla-u-njegovoj-povijesti--/1484873/ 

 

Ovaj Yutarnji ne moģe preģaliti! : ))) 

Josip Peļariĺ: 

"Naġi sveĺenici, voĽeni Duhov Svetim, ponekad vide viġe od graĽana. Hvala naġem biskupu 

Koġiĺu za hrabrosti, na poruci koju je izaslao i neka ga za to dobro blagoslovi naġ 

Svemoguĺi Bog." 

 

Proļitajte viġe na http://kamenjar.com/komunisti-opet-u-cudu-crkva-i-biskupi-za-sve-im-

krivi/, Kamenjar 

http://www.jutarnji.hr/obitelj-boze-petrova-tesko-je-podnijela-napad-biskupa-koscica--komunisti-su-hrvatskom-narodu-nanijeli-najvise-zla-u-njegovoj-povijesti--/1484873/
http://www.jutarnji.hr/obitelj-boze-petrova-tesko-je-podnijela-napad-biskupa-koscica--komunisti-su-hrvatskom-narodu-nanijeli-najvise-zla-u-njegovoj-povijesti--/1484873/
http://kamenjar.com/komunisti-opet-u-cudu-crkva-i-biskupi-za-sve-im-krivi/
http://kamenjar.com/komunisti-opet-u-cudu-crkva-i-biskupi-za-sve-im-krivi/
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Znaļaj istupa biskupa Koġiĺa (Vidjet priloge) danas su komentirali i u Hrvatskom 

tjedniku i na portalu dnevno.hr. 

Tako u BONUSu Hrvatskog tjednika nalazimo: 

 

Msgr. Koġiĺ pravodobno upozorio Petrova 

 

Ako svi ġute, ne ĺe sisaļki biskup msgr. Vlado Koġiĺ. Ne mogavġi otrpjeti protunaravnu i 

protunarodnu koaliciju izmeĽu Mosta i SDP-a, na svome je Facebook-profilu izrazio je 

svoje razoļaranje Mostom. Kaģe da to nije most, nego mostobran za spaġavanje SDP-a, tj. 

komunista koji su hrvatskom narodu nanijeli najviġe zla u njegovoj povijesti. Most je po 

rezultatima treĺa snaga na hrvatskoj sceni, ali oni ģele mnogo viġe. Hoĺe biti prvi i 

postavljati svima uvjete. A to se zove u moralnoj teologiji preuzetnost, dakle preuzimanje 

kompetencija koje ti ne pripadaju. "Petrov je i nesiguran ï ļudne li kombinacije: psihijatar 

i politiļar! - ali posve slijep! Onaj je stari lisac, lopina i prevarant, a ovaj naivļina i zapravo 

ï izdajica. Neka nam se Bog smiluje", istaknuo je msgr. Koġiĺ. Moģda je to i utjecalo na 

Petrova da odustane od koalicije sa SDP-om. 

 

Hrvatski tjednik, 24. 12. 2015. 

 

Uslijedili su napadi svih onih koji podrģavaju, kako sam nedavno rekao, Srpsku Hrvatsku 

ili Srpsko-hrvatsku Hrvatsku. To je danas sjajno raġļlanio Marko Ljubiĺ: 

 

boģiĺni detektor 

 
BISKUP JE GOVORIO PETROVU KOJI GA RAZUMIJE A NE  

MILANOVIĹU! 

 

Marko Ljubiĺ  

 

Biskup Koġiĺ je rekao istinu, otuda takav urlik zla u Hrvatskoj nakon njegovih 

rijeļi. 

Katolici u Hrvatskoj pitaju se ovih dana koliko su rijeļi biskupa Koġiĺa utjecale na ļudesni 

preokret u raspletu postizborne politiļke drame. Antikatolici se ne pitaju previġe, oni znaju. 

Ġto ne znaju ï slute. 

Znaļi li to da bolje razumiju utjecaj poruka biskupa svojoj Crkvi? 

Ne. 

Bolje znaju tko je ģestoki, trajni, snaģni i povijesno nepokoreni zid njihovim idejama, 

namjerama, ciljevima i htijenjima. Znaju to, jer to baġtine, jer je neprijateljstvo i negacija 

njihov razlog postojanja, a razlog i svrha krġĺanskog naroda to nije, pa se lako zaboravi zlo 

i njegove ruģne i slatke pojavnosti. U Hrvatskoj se danas, baġ kao i unatrag pedeset godina, 

baġ kao i unatrag dvadeset i pet godina, baġ kao i unatrag petnaest godina, trajno, uporno, 

ģestoko i brutalno vodi nekada tihi, nekada vidljivi, nekada nevidljivi rat do istrijebljena 

ljutih neprijatelja, zla i dobra. 

A to nije uvijek, nije ni najļeġĺe vidljivo, jer niġta nema zaboravnije od ļovjeka, niġta veĺe 

od sitnice svakodnevne koja usmjerava naġe ģivote, niġta upornije od zloļeste namjere i 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/biskup-je-govorio-petrovu-koji-ga-razumije-ne-milanovicu-874235
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samog zla. 

Biskup Koġiĺ je oġtrim rijeļima upozorio Boģu Petrova, a zapravo svoj narod i svoju ģivu 

Crkvu. Petrova je upozorio jer je znao da Petrov i moģe, i zna ļuti poruke ljudi oko sebe. 

Nije upozorio politiļara Milanoviĺa, jer on ne bi bio moguĺ da zna ļuti i prepoznati svoju 

ljudsku zajednicu. 

Ġto je pogreġno rekao biskup Koġiĺ? 

Niġta. 

Da nije niġta pogreġno rekao, da nije nimalo preoġtro reagirao, najbolji dokaz su erupcija 

mrģnje, nasrtaja, linļa sa svih strana i na svim dostupnim kanalima ljudske komunikacije 

u naġoj Hrvatskoj. Njegove rijeļi su imale egzorcistiļki uļinak, pri kojima se zlo paklenski 

otima, trese, udara i razbija sve oko sebe u samrtnom hropcu. 

I upravo tome svjedoļimo na druġtvenim mreģama, na portalima, u medijima i s politiļkih 

govornica. 

Zar je pogrijeġio Biskup ġto je rekao javno da su komunisti nanijeli najviġe zla hrvatskome 

narodu u njegovoj povijesti? 

Zar je pogrijeġio ġto je rekao da je Milanoviĺ Ălisac, lopina i prevarantñ i zar je pogrijeġio 

upozorenjem da je Petrov naivļina ļiji koraci vode u ï izdaju? 

Ni u ļemu nije pogrijeġio. 

Biskup nije govorio o Zoranu Milanoviĺu, suprugu njegove ģene, ocu njegove djece, 

neļijemu sinu, bratu, prijatelju. Biskup je govorio o politiļaru Milanoviĺu. 

Zar nije politiļar Milanoviĺ Ălopina, lisac, prevarantñ? 

Zar nekoga zdrava razuma, ļistoga srca i krġĺanskoga morala, nekoga bez straha i 

pomanjkanja samopoġtovanja pred zagluġujuĺom tutnjavom brisanja i trganja naġih 

korijena i zamagljivanja naġih putova, treba podsjeĺati da je sve to na ģalost surovo toļno, 

kao ġto je ļesto surova istina, kao ġto je u konaļnici surov kriģ, koji svijetli pred krġĺanima. 

Kriģ nije prihvatljiv i lijep zbog straviļne smrti na njemu, veĺ zbog simbolike ģrtve 

Raspetoga. 

Biskup je rekao istinu, otuda takav urlik zla u Hrvatskoj nakon njegovih rijeļi. 

Biskup Koġiĺ je prije svega postupio kao biskup Katoliļke crkve, toļno na autentiļnom 

tragu i uļenju EvanĽelja, na nauku naġe katoliļke vjere. 

Ni viġe ni manje. 

Tko se srami toga, tko je spreman zanemariti u ime krivotvorene i umjetne kulture laģi kao 

esencije dijaloga, odnoġenja izmeĽu ljudi u ureĽenome druġtvu, u hrvatskom druġtvu, 

spreman je ne traģeĺi istinu u svome srcu i duġi, odustati od Biskupa. 

Biskup Koġiĺ je viġe puta pokazao da nije trgovac, da nije farizej, da nije spreman skrivati 

svoje ljudske i krġĺanske stavove i naļela, te da nije spreman u ime laģnog civilizacijskog 

sjaja, odreĺi se Isusova nauka i svoje vjere, a joġ manje poruke svojoj Crkvi. 

To je njegova duģnost danas i ovdje, a ne kako antikatolici koji se imenuju ateistima, 

humanistima, graĽanima, europejcima, internacionalistima, promicateljima ljubavi i dobra, 
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ravnopravnosti, povlaļenje u zatvorene prostore, zagovaraju, nasrĺu i traģe ï odustati od 

ģive Crkve u ime laģne Ănebeske crkveñ. Biskupi ne bi trebali postojati kada bi njihovo 

poslanje bilo ono ġto priģeljkuju i joġ od vremena Isusa Krista, nasiljem pokuġavaju postiĺi 

neprijatelji i laģni proroci antikrġĺanskih silnica. 

To je potpuno odvajanje sveĺenika od ģivota i iz ģivota, od druġtva i ļovjeka u nekakav 

apstraktni nebeski prostor, izvan utjecaja i vrednota Boģjeg naroda i ģive Crkve. 

Biskupi su biskupi i sveĺenici na zemlji, u Hrvatskoj, a ne na nebesima, jer tamo je jedini 

biskup, jedini arbitar, jedini ï svemoguĺi Bog. 

On je nagrada biskupu za djelovanje na zemlji, zbog toga slavimo i Boģiĺ, jer je poslao 

svoga Sina meĽu ljude potvrĽujuĺi trajno upravo ovo ġto radi biskup Vlado Koġiĺ. 

Milanoviĺ politiļar je i lopina, i prevarant, i lisac po definiciji, jer ideja koja poniģava 

narod, kojoj je namjera i cilj oduzeti mu osobnost, oduzeti mu ljudsko dostojanstvo i 

autentiļnu slobodu izbora i odluļivanja, mora biti i prijetvorna, mora varati, mora biti 

lukava kao lisica i mora biti lopov. 

Ne govori Biskup o lopovu koji ĺe ukrasti jabuku u duĺanu, novac iz banke, govori o 

opasnijem lopovu, koga je u zapletima suvremene civilizacije teġko otkriti i primjereno 

moralno oznaļiti. To je najļeġĺe vrlo sjajan i prihvatljiv lopov, ļesto lijep i izazovan kao 

grijeh, lopov koji svome narodu krade ime, prezime, korijene, krade mu prepoznatljivost, 

dostojanstvo i autentiļnost bez koje niti jedna civilizacija nije nikada opstala, a kamo li se 

razvijala. 

To je lopov koji prije svega krade nadu, a zar ima Boģiĺa bez nade. 

Krġĺani vjeruju da civilizacija, da sve vrijednosti moraju poļivati na ljubavi, a ne na mrģnji, 

na dobru, a ne zlu, da je Isus put, a ne sjaj onih koji bacaju trnje po tom putu. A hrvatski 

narod je krġĺanski narod ili ga neĺe biti. 

Zbog tog lopovluka vriġti biskup Koġiĺ i zbog toga je njegov vrisak duboko duhovan, 

odvaģan, hrabar, proroļanski i u konaļnici ï evanĽeoski. 

Koġiĺ me je podsjetio na rijeļi Ivana Krstitelja Herodu Antipi koji je ģivio u bezboģnom 

braku sa svojom neĺakinjom Herodijadom. Upravo je to neprirodno prileģniġtvo sa ģenom 

vlastitog brata, koja je prije toga ģivjela sa svojim stricem, oġtro kritizirao Ivan Krstitelj i 

to je bio izravan povod za njegovo smaknuĺe. 

Nije li neprirodno prileģniġtvo savez jednoga katolika i antikatolika koji bi trebao upravljati 

hrvatskim narodom, nije li to izravan put u izdaju svojih naļela, svojih korijena, svoga 

imena i ļasti. 

Milanoviĺ je rekao Ămiñ ili Ăoniñ. 

To je njegov politiļki program, to je ideja koja je trebala figurativno odsjeĺi glavu Ivanu 

Krstitelju po drugi i tko zna koji sve ne put, na tlu hrvatskoga naroda, pred njegovim oļima. 

I ġto je trebao Biskup? 

A ġto treba hrvatski narod, biskupova ģiva Crkva, na Herodov urlik i zahtjev njegove 

prileģnice? 

Ġutjeti? 
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Drģati glavu hrvatskome Ivanu Krstitelju dok mu je Herod odsjeca za nagradu njegovoj 

prileģnici? Javna ġutnja na histeriju i mrģnju prema Biskupu je odsijecanje glave Ivanu 

Krstitelju. 

Nije se ni Ivan blagim rijeļima osvrnuo na Herodova zlodjela, niti je Isus njeģno postupio 

uniġtavajuĺi trgovce u Hramu. 

Biskupove oġtre rijeļi bile su krik prijateljstva i duhovne potpore mladom ļovjeku koji 

nema izvorne politiļke zastranjenosti i koji nikada nije slijedio Ăherode i herodijadeñ u 

njihovim zlodjelima. Niti je ikada odsijecao Ăglaveñ svome narodu. 

Nije ni Milanoviĺ mnogi ĺe reĺi. 

Nije stvarno, ali jest simboliļki, tisuĺama rijeļi, poruka, politiļkih postupaka i poticanjem 

na iste u svojoj blizini. 

Biskup Vlado Koġiĺ je veĺ sada prepoznatljivi simbol nove, autentiļne, ali i one 

svevremenske Stepinļeve Crkve, koja neĺe ni pod koju cijenu odustati od svojih naļela i 

svojih zavjeta. I, koju ĺe dok ģivi i spominje se, razapinjati. 

Ļak i kada u samoj Crkvi to svi ne vide. 

Sudbina vizonara i proroka jest upravo to. 

A svako doba treba i ima svoje proroke. 

Prorok se ne moģe biti bez osobne hrabrosti, s kojom je na zagrebaļkom aerodromu 

doļekao osuĽenoga Darija Kordiĺa, prema kojemu je zlo nanovo nasrnulo nastojeĺi u 

ļovjeku Kordiĺu ubiti duh koga nije slomio zatvor. Duh prema kojemu je, zbog 

nemoguĺnosti uniġtenja, trajno nasrtalo zlo, neljudsko, necivilizacijsko i nekrġĺansko 

suĽenje i suci, pri kojemu osuĽenik nema pravo na ljudsku i krġĺansku obranu, jer je gomila 

drģala uģe prebaļeno preko grane. 

Biskupi ne smiju u gomilu. 

Biskup ni tada nije presuĽivao drģavama, nije si uzimao prava drģavnoga poretka, niti je 

traģio Ăcarevoñ upravo slijedeĺi Isusove rijeļi, ali je uzimao svojom duhovnom, 

sveĺeniļkom, ljudskom i moralnom obvezom stati ispred ļovjeka koga cinici, prevaranti, 

pokvarenjaci i farizeji kamenuju. 

Nije lako u vremenima kada je brutalna relativizacija naļela tolika, pa ļak nije zaobiġla ni 

Biskupovu subraĺu u crkvenim redovima, na oltarima i propovjedaonicama, primiti toliko 

kamenja u nebranjena prsa. Nije to ni obiļan duhovni i svakodnevni izraz zavjeta i vjere. 

To je neġto viġe od toga, a biskup Vlado Koġiĺ se nikada nije bojao isturiti prsa ispred 

svoga naroda, ispred grjeġnika, ģestoko se sukobljavajuĺi s grijehom i zlom, a ġtiteĺi 

stvarnoga ili krivotvorenoga grjeġnika. Nikada nije bjeģao od zaġtite ļovjeka u takvim 

trenucima. 

Zbog toga osjeĺam ponos kao katolik zbog takvoga Biskupa i ponos kao Hrvat zbog 

takvoga sunarodnjaka i suvremenika. 

 

Da, ja vjerujem, da je viġe od bilo koga svojom porukom utjecao na Boģu Petrova. 

I hvala Bogu da jest. 
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Je li to loġe i umanjuje li vrijednost Boģe Petrova? 

Nikako. Upravo suprotno. 

Ima li ljepġega saznanja i ljepġe ļestitke za Boģiĺ, kao i privilegije izreĺi je svojim 

ļitateljima, ġto i ļinim uz Boģji blagoslov svima. 

dnevno.hr, 24. 12. 2015.       

PRILOZI: 

Koġiĺ:  

 

U ove veĺ noĺne sate, nakon molitve i uranjanja u otajstvo Boģjeg dolaska na zemlju, opet 

mi dolaze svjetovne misli, dapaļe jedna originalna.  

 

Kako nalazim posvuda po internetu, Petrov ĺe dakle biti premijer a Milanoviĺ predsjednik 

sabora pa bih ja Petrovu predloģio da poġalje u sabor zakon da se ubuduĺe u Hrvatskoj 

odbacuju izbori kao nepotrebni, a da se Milanoviĺa proglasi suverenom.  

 

Buduĺi da ĺe Milanoviĺ biti predsjednik sabora, taj ĺe zakon biti brzo usvojen i onda imamo 

novu dinastiju bez nepotrebnog gubljenja ģivaca. 

 

Ģivio Zoran, novi hrvatski kralj! Ģivio Boģo, nova dvorska kraljevska...(dodajte sami)! 

 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/34219/Ģivio-Zoran-novi-hrvatski-kralj!-Ģivio-Boģo-

nova-dvorska-kraljevska.htm 

 

'Spaġavanje komunista' 

 
Biskup Koġiĺ iskritizirao Petrova: óOn je naivļina i izdajica, MOST vodi u ralje 

komunizmaô 

 
Autor: M. Mariĺ  

dnevno.hr, 21. 12 2015 

 

"Petrov je i nesiguran - ļudne li kombinacije: psihijatar i politiļar! - ali i posve 

slijep", napisao je Koġiĺ. 

Sisaļki biskup Vlado Koġiĺ na svom se Facebook profilu obruġio na Boģu Petrova i 

MOST zbog ñspaġavanja komunista koji su hrvatskom narodu nanijeli najviġe zla u 

njegovoj povijestiò. Njegov status prenosimo u cijelosti: 

ñĢelim izraziti i svoje razoļaranje Mostom, koje gledam svaki dan na daljinovidnici, 

sluġam njihove teze, zahtjeve i postrojavanje koje su si dopustili kako prema jednoj tako 

prema drugoj najveĺoj politiļkoj koaliciji ovih proteklih izbora. Rijeļ je o snazi koja je 

prema rezultatima izbora dobila treĺe mjesto na politiļkoj hrvatskoj sceni. Njihovih 12 % 

osvojenih mandata u Hrvatskom saboru svakako im je donijelo poziciju tzv. jeziļca na vagi 

jer bez njih se ne moģe sastaviti Vlada. No, oni su poģeljeli viġe. 

Naime, nije im ta treĺa pozicija i pozicija presudnog subjekta za Vladu bila dovoljna, nego 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/34219/Živio-Zoran-novi-hrvatski-kralj!-Živio-Božo-nova-dvorska-kraljevska.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/34219/Živio-Zoran-novi-hrvatski-kralj!-Živio-Božo-nova-dvorska-kraljevska.htm
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/biskup-kosic-iskritizirao-petrova-je-naivcina-izdajica-vodi-u-ralje-komunizma-872798
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su htjeli biti ne treĺi ni drugi nego ï prvi i svima nareĽivati, postavljati svima uvjete. A to 

se zove u moralnoj teologiji preuzetnost, dakle preuzimanje kompetencija koje ti ne 

pripadaju. SviĽa mi se da je Karamarko na kraju odbio u tome sudjelovati, a potez 

Milanoviĺa ne ļudi jer komunisti uvijek laģu i njima laģ i prijetvornost niġta ne znaļi.  

No, da ĺe Petrov tako nasjesti i odvesti Most u ralje komunista, nisam se nadao. Zapravo 

sad se pokazuje da to nije most nego mostobran za spaġavanje SDP-a, tj. komunista koji su 

hrvatskom narodu nanijeli najviġe zla u njegovoj povijesti. Pa jesu li zato bili potrebni 

izbori i ova veĺ skoro mjesec i po dana duga trakavica? Petrov je i nesiguran ï ļudne li 

kombinacije: psihijatar i politiļar! ï ali i posve slijep! Onaj je stari lisac, lopina i prevarant, 

a ovaj naivļina i zapravo ï izdajica. Neka nam se Bog smiluje!ò 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/biskup-kosic-iskritizirao-petrova-je-naivcina-

izdajica-vodi-u-ralje-komunizma-872798 

 

PODSJETIMO I NA: 

Vlado Koġiĺ prozvao HTV i Milanoviĺa: 'Ne bi smio biti premijer. Amen'  

 Biskup Vlado Koġiĺ o medijima i Milanoviĺu 

 

Sisaļki biskup Vlado Koġiĺ na Facebooku se osvrnuo na tretman HTV-a i stil Zorana 

Milanoviĺa spram Predsjednice Kolinde Grabar-Kitaroviĺ. 

Njegovu objavu od 27. studenog, kada je predsjednica posjetila Sisak, prenosimo u 

cijelosti. 

óôLijepo je druģiti se sa svima koji se trude pomoĺi drugima, osobito djeci i mladima. 

Posebna mi je bila ļast ġto se na naġ poziv na dodjelu stipendija odazvala naġa draga 

Predsjednica RH. Ali premda je doġlo puno novinara, ni u jednoj informativnoj TV emisiji 

to nije bila vijest!!! Pitam se kakvi su to mediji kojima briga za mladost koje podupire i 

sama Predsjednica RH nije vijest! Na kraju pri odlasku nakon jednosatnog druģenja dala je 

medijima izjavu o tome da su mladi njoj a i cijeloj drģavi trebaju biti prioritet. No jedna ju 

je novinarka pitala ima li Milanoviĺ 66 potpisa. Predsjednica je odgovorila, sjeĺam se jer 

sam bio pokraj nje: "Ja ih nisam vidjela. Drugi krug pregovora je 7. prosinca. Do viĽenja!" 

MeĽutim na HTV 4 odrezali su joj prvi dio i prenijeli samo da ĺe drugi krug konzultacija 

biti 7.XII. Nije li sve ovo prestraġno i odveĺ bezobrazno ġto ovi mediji rade naġoj 

Predsjednici? A znamo ļiji su i za koga rade. Ako ni zbog ļega drugog, onda zbog 

bezobraznog i neodgojnog stila ovaj Milanoviĺ ne bi smio dobiti mandat da bude premijer 

Vlade ove drģave. Amen.ôô, napisao je Koġiĺ na Facebooku. 

 

ODMAH SE NAĠAO NA METI MEDIJA 

Biskup Koġiĺ: Molimo se za novu vlast i novi Sabor, ali da to ne budu ljudi koji ĺe 

raditi protiv svoga naroda 

Sisaļki biskup Vlado Koġiĺ naġao se na meti medija zbog svoje poruke vjernicima 

i ģupnicima pred izbore. 

ñPoslao sam poslanicu da se u nedjelju prije izbora molimo za novu vlast i novi Sabor, ali 

da to ne budu ljudi koji ĺe raditi protiv svoga naroda. Dakle, nenarodna i protunarodna 

vlast, nego ljudi koji ĺe biti zauzeti za svoj hrvatski narod i koji ĺe naġe obiteljske, vjerniļke 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/biskup-kosic-iskritizirao-petrova-je-naivcina-izdajica-vodi-u-ralje-komunizma-872798
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/biskup-kosic-iskritizirao-petrova-je-naivcina-izdajica-vodi-u-ralje-komunizma-872798
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i domoljubne vrijednosti promicatiò, rekao je biskup Koġiĺ za Veļernji list. 

Upitan da li to znaļi da se opredijelio za neku politiļku opciju, msgr. Koġiĺ odgovara da 

se opredijelio ï protiv: ñTo znaļi da sam se opredijelio protiv neke politiļke opcije, koju 

sam joġ na poļetku, u travnju 2012., nazvao nenarodnom, zbog odustajanja Sabora nad 

komemoracijom u Bleiburgu. Rekao sam da je to sramota i da ta vlast nije uz svoj narod, 

jer se posveĺuje ġtovanju ģrtava samo jedne skupine ljudi, ali ne i cijelog naroda. Rekli su 

mi da ju je izabrao narod i da ne moģe biti nenarodna. To nikad nisam ni stavljao u pitanje, 

ali javni posao podlijeģe javnoj kritici, a vlast je javna i svi je mogu vrednovatiò. 

ñAko gledamo na politiku kao uģe stranaļko bavljenje poslovima, onda to nije primjereno 

crkvenim ljudima. Ako je politika briga za opĺe dobro, onda smo itekako pozvani biti 

odgovorni i svoj glas diģemo kada vidimo nepravde, kada treba zaġtititi malog ļovjeka, 

kada je zbog neļega ugroģeno ļitavo nacionalno biĺeéò, poruļuje msgr. Koġiĺ. 

Jasno poruļuje: ñForsiraju antifaġizam, a to je samo smokvin list za komunizam i ģele 

zaġtititi komunistiļke zloļine. Ova vlast nije bila socijaldemokratska i nije se zalagala za 

prava radnika, veĺ je to neokomunistiļka vlast. Promovirala je komunizam, branila ga, kao 

i udbaġke zloļine. Zaġto je protuhrvatska? Rekao sam to kada je vlast demonstrirala 

brutalnu represiju nad braniteljima u Vukovaru, jer to moģe napraviti samo protuhrvatska 

i protunarodna vlastò. 

Istiļe da se protiv svih totalitarizama jednako zalagao, no ova je vlast zaboravila ģrtve 

komunizma. ñKod nas 1945. nije doġla stvarna sloboda, veĺ je doġlo joġ veĺe zlo, gdje je 

pobijeno 600 katoliļkih sveĺenika ï kaģe biskup Koġiĺ, ļija se molitva protiv ñnenarodne 

vlastiò juļer ļitala u svim crkvama njegove biskupije. 

Izvor: narod.hr/vecernji.hr 

http://narod.hr/hrvatska/biskup-kosic-molimo-se-za-novu-vlast-i-novi-sabor-ali-da-to-ne-

budu-ljudi-koji-ce-raditi-protiv-svoga-naroda 

 
ĻESTITKE 

 
Vjerojatno biskup Koġiĺ nije sretan s onim ġto i kako piġem o njemu jer on misli da je u 

svemu tome on nevaģan. Ali mora priznati da  su napadi na njega stvarno Ľavolski, A zar 

bi bili takovi da je doista nevaģan, zar ne? Pa ne bi toliko puno drģavotvornih Hrvata mislilo 

jednako o njegovoj ulozi u odluci Mosta, pa to ide tako daleko da na lokalnim televizijama 

moģemo ļuti  gledatelja koji kaģe: 

Ja bih samo molio sisaļkog biskupa .. da doĽe i posveti Sabor prije nego se konstituira 

Sabor...éda oļisti te zle duhoveé 

Zapravo se i sam pitam zaġto sam vam baġ ove godine uputio boģiĺnu ļestitku pridruģujuĺi 

se ļestitci biskupa Koġiĺa. Zato sve ono ġto ste pisali meni u svojim ļestitkama doģivljavam 

i kao rijeļi upuĺene NAĠEM biskupu. Zato moram svima proslijediti ļestitku hrvatske 

pjesnikinje Malkice Dugeļ: 

 
Naslov:  Cestitka 

Datum:  Thu, 24 Dec 2015 05:12:17 +0100 

Ġalje:  Malkica Dugec  

http://www.vecernji.hr/hrvatska/biskup-kosic-zbog-molitve-protiv-sdp-a-optuzuju-me-da-imam-luksuzno-imanje-u-moslavini-1032968
http://narod.hr/hrvatska/biskup-kosic-molimo-se-za-novu-vlast-i-novi-sabor-ali-da-to-ne-budu-ljudi-koji-ce-raditi-protiv-svoga-naroda
http://narod.hr/hrvatska/biskup-kosic-molimo-se-za-novu-vlast-i-novi-sabor-ali-da-to-ne-budu-ljudi-koji-ce-raditi-protiv-svoga-naroda
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Prima:  JOSIP PECARIC <pecaric@element.hr> 

 

Dragi i poġtovani akademiļe Peļariĺ! 

Sretan i blagoslovljen Boģiĺ, obilje radosti, osobnog zadovoljstva, dobro zdravlje i joġ 

mnogo ustrajnosti u ļuvanju veĺ ostvarenog sna svih Hrvata,  a kojem ste Vi osobno veĺ 

darovali neizmjeriv osobni doprinos, i svako dobro u novoj 2016. godini ģeli Vam svojom 

pjesmom  

Vaġa ġtovateljica  Malkica Dugeļ 

          

            

 RADUJEM SE O BOĢIĹU 

  

            Radujem se srcem cijelim 

            Ġto sa prijateljem dijelim 

            Sretan Boģiĺ, Novo ljeto 

            I hrvatsko ime sveto! 

  

            Radujem se jutru novu 

            Domovine pred vratima 

            I Djeteġca sretnom zovu 

            Ġto spasenje javi svima! 

  

            Radujem se o Boģiĺu 

            Dragom pismu iz daleka 

            I svakome ģivom biĺu. 

  

            Radujem se, o, Boģe moj, 

            Ġto saļuvah vjeru ģivu, 

            San o zemlji Hrvatskoj!! 

  

  

            MALKICA DUGEĻ    Stuttgart, 24.12.2015. 

             

Dok na jednoj strani imam problema s biskupom koji ne vidi sebe kao stup naġe Hrvatske, 

tako imam i jako dobrih prijatelja koji bi i mene tu uvalili. Tako Stanko Ġariĺ piġe: 

 

Naslov:  
Re: O ĻETVRTOM STUPU óMOJEô HRVATSKE - Ako 

svi ġute, ne ĺe sisaļki biskup msgr. Vlado Koġiĺ 

Datum:  Thu, 24 Dec 2015 22:33:34 +0100 

Ġalje:  Stanko Ġariĺ  

Pria:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 

Dragi Josipe,  

kad je rijeļ o stupovima na kojima poļiva naġa hrvatska Hrvatska nadam se da se neĺe 

umanjiti znaļaj ona ļetiri stupa koja navodiġ ako im pridruģimo joġ jedan stup po mojem 

uvjerenju vrlo znaļajan. Taj stup si svakako Ti i u njemu ugraĽeno sve ono ġto si napravio 

svih ovih godina. Mislim da bi smo samo imali sigurniju konstrukciju. Ja bih taj stup stavio 
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u sredinu konstrukcije kako bismo izbjegli eventualni pentagon u temeljima, :) ! 

Pozz 

Stanko Ġariĺ 

 

Iako smo Stanko i ja jako dobri prijatelji ipak se u neļemu malo i razlikujemo. On je 

diplomirani graĽevinski inģenjer, a ja diplomirani inģenjer elektrotehnike. On je ostavio 

graĽevinu i sa Zlatnim dukatima (Najbolji hrvatski tamburaġi) svojim pjesmama uļinio 

ļuda u borbi za Hrvatsku, a ja sam ostavio elektrotehniku i postao uspjeġan u matematici.  

Rat me je natjerao da poļnem pisati, a jedan ļovjek me je natjerao napisati prvu knjigu: 

Srpski mit o Jasenovcu. To je bio dr. sc. Mirko Valentiĺ, tada ravnatelj Hrvatskog instituta 

za povijest ï ustanove u kojoj se prouļavala istinska hrvatska povijest. On me je nagovarao 

i da se ostavim matematike i doĽem kod njega u Institut. Nisam to uradio i vjerujem da je 

ipak bolje ġto nisam. Ovako sam im kao akademik iz matematike bio veĺi trn u oku, zar 

ne? 

Ono ġto treba posebno naglasiti jeste da je u Pismu ZDS njegov potpis bio odmah poslije 

potpisa dva akademika i dva biskupa. Napadan sam i ja i biskupi, ali njega su jedva tu i 

tamo spomenuli. Da, zar ne bi bili smijeġni, kada bi napadali na taj naļin ravnatelja 

Hrvatskog instituta za povijest. Kao ġto su "zaboravili" Marka Perkoviĺa Thompsona i 

"Bojnu Ļavoglave" i naġe Pismo smjestili u Drugi svjetski rat, tako su "zaboravili"  i 

ravnatelja Hrvatskog instituta za povijest i ļlana nekadaġnje Komisije za ģrtve rata i poraĺa. 

Ļovjek bi oļekivao da ĺe se barem oni meĽu drģavotvornim Hrvatima koji su nas napadali 

malo zamisliti kada vide njegov potpis. Ali nisu. A on nije sigurno potpisao zato ġto mi je 

prijatelj, Zar ne? Evo i njegove ļestitke Ankici i meni: 

 
Naslov:  ļestitla zahvale 

Datum:  Thu, 24 Dec 2015 18:20:34 +0100 

Ġalje:  Mirko Valentiĺ  

Prima:  'Josip Pecaric' <pecaric@element.hr> 

 

Dragi moji prijatelji, sve mi se poklopilo. Najprije u ļekanju Boģiĺa i lijepih blagdana, 

zatim u trenutku koji mi vraĺa nadu. Doduġe imam ionako dosta godina ali svejedno 

pomisao da i dalje moram gledati Zokija, pa bilo to i ko jarca na brvnu, teġko bi izdrģao. 

Hvala svima, ali ti si ipak meĽu prvima. Koliko si samo uloģio vremena, energije i nervi. 

Svaka ļast tebi i tvojoj supruzi. Ovaj tren kao da vas gledam. Dok sam bio u Opatiļkoj bili 

smo ļesto puta zajedno, osobito u vremenu kada si pisao svoju knjigu o Logoru Jasenovac. 

Vi ste mi bili uvijek iskreni i odani  prijatelji.  U nekoliko posljednjih godina doista mi 

olakġali  ģivot sa svojim vijestima koje sam gotovo svakodnevno primao. Nikada Vam to 

neĺu zaboraviti. Po stoti put hvala Vam dragi prijatelji sretan vam Boģiĺ zajedno s Novom 

godinom. Nadam se da ĺe moja ģelja jednom biti ispunjena: sjesti s vama na kavi u kavani 

Palass a preko puta tvoje i naġe HAZU. Vaġ Mirko 

Da, Mirko me je prvo nagovorio da napravim knjigu o Jasenovcu, ļitao dijelove koji su 

bili napravljeni, a potom mi davao literaturu kako bih knjigu proġirio. To su bila 

nezaboravna vremena. Ankiļino radno mjesto je bilo u Institutu, iako je bila zaposlena u 

HIC-u. Tako je imala dva ravnatelja i Belja i Valentiĺa (poslije 2000. viġe nije radila, pa 

tako nije ni mirovinu dobila). A u Institutu niz povjesniļara koji su njegovali hrvatsku 

paradigmu u povjesnici, za razliku od onih na raznim fakultetima koji su i tada a joġ viġe 

danas njegovali tj. njeguju jugo-komunistiļku paradigmu. Nikako da nam se ispuni ta ģelja 
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da se naĽemo i podsjetimo na ta vremena. Obaveze, putovanja, unuci (a s Mirkom se 

moramo naĺi i Ankica i ja), a i godine ļine svoje  :( 

 

Na kraju ĺu samo parafrazirati ono ġto je meni napisao Ante Glibota: 

Ja ĺu naravno sa zadovoljstvom pratiti odsjaj sreĺe u vaġim oļima u godini koja dolazi. 

Danas je sv. Stjepan, pa ļestitam svima kojima je danas imendan. 

Vaġ, 

Josip 

 

Komentar: Miljenko Stojiĺ u tekstu "Hrvatski san", Hrsvijet, 06. 01. 2015., kaģe: 

Sve su ovo poteġkoĺe zbog kojih ĺe hod prema hrvatskom snu biti, i jest, posut trnjem 

umjesto ruģama. A tako nam treba. Bi ga svjestan biskup Vlado Koġiĺ pa primijeni ġok 

terapiju kada je Boģo Petrov zaslijepljen zmijskim jugokomunistiļkim pogledom krenuo 

ravno u ralje. I trznu se, hvala Bogu. A biskup se ispriļa zbog svega, onako kulturno, iako 

nije imao zbog ļega. Lijek je lijek i niġta viġe. Onaj spomenuti preostali sveĺenik odobri 

dvojici biskupa javno kritiziranje biskupa Koġiĺa. I opet uleti u raskorak. Puk tako ne misli 

i dobro zna ġto je grijeh propustom. Biskup Koġiĺ ga oļito nije napravio. 

http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-miljenko-stojic/41002-miljenko-stojic-

hrvatski-san 

 
  

http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-miljenko-stojic/41002-miljenko-stojic-hrvatski-san
http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-miljenko-stojic/41002-miljenko-stojic-hrvatski-san


72                               BISKUP VLADO KOĠIĹ I THOMPSON 

 

 

 

 

 

 

DNEVNIK U ZNAKU óZA DOM SPREMNIô, ZAGREB, 2017.  

 

PISMO PREDSJEDNICI - TKO POTPISUJE? 
 

Poġtovana Predsjednice RH gĽo Kolinda Grabar Kitaroviĺ, 

 

Sa ģaljenjem vidimo kako se proġlogodiġnja priļa iz Knina ponavlja. U pismu koje smo 

Vam tada poslali predloģili smo uvoĽenje pozdrava Za dom spremni u Hrvatsku vojsku 

upravo zbog incidenta s pjevanjem pjesme Bojna Ļavoglave koja  predstavlja simbol 

Domovinskog rata.  

Znamo da je proġle godine na Paradi HV-a nastupao i HOS sa svojom zastavom na kojoj 

piġe ZDS, koji jeste pozdrav odobren od hrvatskih vlasti. 

Zato nije jasan tadaġnji Vaġ odgovor da je naġ zahtjev koji ima za cilj obranu Marka 

Perkoviĺa Thompsona i Bojne Ļavoglave u kome je reļeno da je on Ăna razini 

provokacijeñ. 

Neshvatljivo je kako hrvatskim vlastima smetaju simboli Domovinskog rata kao ġto je 

Bojna, pa ĺe Vas sigurno zanimati ġto o tome kaģe nedavni kandidat za Ustavnog suca RH 

g. Pero Kovaļeviĺ: 

 

PONAVLJA SE PROĠLOGODIĠNJA PRIĻA  

 

PERO KOVAĻEVIĹ UPOZORAVA: ZBOG LAJKANJA I DIJELJENJA óBOJNE 

ĻAVOGLAVEô MOGU VAS KAZNITI! 

 

Autor: I.G. Subota, 06. Kolovoz 2016. u 16:41  

"Kani li policija poļeti zabranjivati i ostale domoljubne pjesme nastale u Domovinskom 

ratu", pita se Pero Kovaļeviĺ.  

Pero Kovaļeviĺ, pravni ekspert za nacionalno zakonodavstvo na portalu Nezavisni.hr 

objavio je kolumnu u kojoj se osvrnuo na sinoĺnji dogaĽaj u Kninu i uruļenje obavijesti o 

poļinjenom prekrġaju Marku Perkoviĺu Thompsonu jer je pjevao Bojnu Ļavoglave. 

________________________________________UĠUTK

AVANJE THOMPSONA: Dobio prekrġajnu prijavu zbog glasnog pjevanja óZA DOM 

SPREMNIô, nakon toga mu blokirali Facebook stranicu?! 

 
U kolumni Kovaļeviĺ upozorava da se ñponavlja proġlogodiġnja priļa, stoga, kaģe, pazite 

i nemojte prenositi pjesmu Ļavoglave jer bi mogli prekrġajno odgovarati, zbog 

reproduciranja i lajkanja Bojne Ļavoglave moģete prekrġajno odgovaratiò. 

Nadalje navodi kako oni zasluģni za ovu ñļestitkuò Thompsonu zaboravljaju ñda je samo 

pjevao jednu od najveĺih domoljubnih hitova iz Domovinskog rata, pjesmu koja je dizala 

moral nama braniteljima. Pjesmu koja nije zabranjena niti je nama braniteljima nitko ne 

moģe zabranitiò. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/usutkavanja-thompsona-dobio-prekrsajnu-prijavu-zbog-glasnog-pjevanja-dom-spremni-nakon-toga-mu-blokirali-facebook-stranicu-944566
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/usutkavanja-thompsona-dobio-prekrsajnu-prijavu-zbog-glasnog-pjevanja-dom-spremni-nakon-toga-mu-blokirali-facebook-stranicu-944566
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/usutkavanja-thompsona-dobio-prekrsajnu-prijavu-zbog-glasnog-pjevanja-dom-spremni-nakon-toga-mu-blokirali-facebook-stranicu-944566
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ñKani li policija poļeti zabranjivati i ostale domoljubne pjesme nastale u Domovinskom 

ratu, jer kako ĺe prekrġajni sud kazniti Perkoviĺa ġto pjeva pjesmu nastalu u Domovinskom 

ratu ili opet rade popis nepoĺudnih pjesama, kao nekad, od Vile Velebita itd.. Zar se opet 

vlast dodvorava ļetniļkim vojvodama Nikoliĺu i Vuļiĺu, kojima Ļavoglave bude loġe 

osjeĺaje, osjeĺaje poraza, zaleĽene krvi i straha kad ļuju Ļavoglaveé ñ, pita se Kovaļeviĺ 

te svoju kolumnu zavrġava rijeļima A.G. Matoġa: 

ñSad samo mogu ponoviti: Hrvatska veĺ vidje dosta raznih ļuda, ali ne naĽe ġtrika za 

toliko Juda!ò 

  

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-

dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787 

  

S obzirom da g. Kovaļeviĺ spominje srbijanske ļelnike u prilogu Vam ġaljem govor 

Aleksandra Vuļiĺa u Glini 1995. 

Uvjeren sam da danaġnja vlast ne misli, kao Vuļiĺ da je u pravu kada govori o ustaġkoj 

vlasti i zloļinaļkom reģima Franje TuĽmana iako se mnogi tzv. ljeviļari ili antifaġisti u RH 

itekako slaģu s Vuļiĺem. Tome smo svjedoci iz dana u dan. 

Ponavljanje proġlogodiġnje priļe samo pokazuju kako vlast mora uvaģiti naġu 

proġlogodiġnju peticiju. 

  

S poġtovanjem 

  

Akademik Josip Peļariĺ 

Biskup dr. sc. Vlado Koġiĺ 

  

P.S. Podsjeĺamo Vas: 

 a) Pokojna gĽa Vera Staniĺ i g. Pero Kovaļeviĺ su 1994 uvjerili predsjednika TuĽmana i 

ministra Ġuġka da se prizna status hrvatskog branitelja pripadnicima HOS-a; 

b) da je predsjednik TuĽman 1. listopada 1991(napisao je g. Kovaļeviĺ) donio zapovijed 

da postrojbe HOS-a ulaze u sastav OS RH; 

c) da je znakovlje postrojbi HOS-a sluģbeno odobrilo Ministarstvo obrane 1994. sukladno 

Sluģbovniku OSRH. 

d) U zakon o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i ļlanova njihovih obitelji 

uvrġteni su pripadnici HOS-a, a promjenom vlasti 2000-e su im ta prava oduzeta. 

 

Pismo su joġ potpisali: 

 

Biskup prof. dr. sc. Valentin Pozaiĺ 

general Ljubo Ĺesiĺ Rojs  

general Marinko Kreġiĺ  

general Josip Ġtimac  

general Ivan Tolj 

dr. sc Josip Stjepandiĺ 

dr. sc. Stjepan Razum 

prof. dr. dr. h. c. Nikola H. Debeliĺ, veleposlanik u m. 

Prof. dr. sc. Marin Ļikeġ, RGN, Sveuļiliġte u Zagrebu 

Prof. dr. sc. Zlatko Vrljiļak 

Prof. dr. sc. Fra Andrija Nikiĺ 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787


74                               BISKUP VLADO KOĠIĹ I THOMPSON 

 

 

 

Mirela Paviĺ, kolumnistica 

Zvonimir Josip Tumbri 

Krunoslav Lukenda, Zadar 

Jozo Lukenda, Zadar 

Ivan Lukenda, Njemaļka 

Tereza Klier, Njemaļka  

Valerija Weiss, Njemaļka 

Damir Tuļkar, dipl. ing. 

Ivan Bradvica, dipl. ing. graĽ., knjiģevnik 

Marko Magdaleniĺ, KBF Zagreb 

Juraj Cigler, dipl. inģ. graĽ. Ļakovec  

Vicko Goluģa 

mr. sig. Ivan Lulic 

dr. Ruģica Ĺavar 

Pero Tadiĺ, hrvatski knjiģevnik 

Vinko Vice Ostojiĺ, hrvatski publicist 

Ivan Bastjanļiĺ, dipl. ing. stroj. 

ņurĽica Bastjanļiĺ, prof.  

Iva Bastjanļiĺ, baccalaurea 

Josip Marġiĺ  

Slobodan Marġiĺ  dragovoljac  DR 

Branko Hrkaļ, sam. likovni umjetnik 

Vera Primorac, knjiģevnica 

Stjepan Grgic, Toronto, Kanada 

Josip Kocijan 

Don Lazar Ļibariĺ 

ņivo Baġiĺ, Dubrovnik 

Damir Borovļak, dipl. ing., publicist, Zagreb 

Tomislav Beram, Australija 

Kreġimir Duvnjak, dipl. inģ., mag. phil., univ bacc. relig., Zagreb 

Zvonimir R. Doġen 

Mate Suġac 

Dajana Glavota, prof.   

Hrvoje Glavota, dipl. ing. 

Alojzije Petracic, umirovljenik 

Danica Glavaġ 

Vlado Glavaġ 

Domagoj Musa, mag. dipl. ing. 

Stanko Ġariĺ, dipl. ing. (Najbolji hrvatski tamburaġi) 

Ivo Markulin,kap.d.pl. Preko 

Ankica Markulin, prof. Zadar 

Blaģena Magdiĺ, umirovljenica 

Ivan Magdiĺ, umirovljeni ļasnik HV-a 

Dusko Abramovic, Toronto-Canada 

Nevena Abramovic, Toronto-Canada 

Jozo Ĺuk, dugogodiġnji hrvatski javni djelatnik, Melbourne Australia 

Mario Filipi 

Roko Sikiriĺ, Lausanne 
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Petar Gelo Urednik i voditelj Hrvatskog radija Melbourne 

Don AnĽelko Kaĺunko 

Mijo Maljkoviĺ, inovator 

Ivan Filipoviĺ, pomorac 

Slobodan B. Markic, P. Eng., Toronto 

Miljenko Plisic 

Branko Haubrich, iur. 

Ivanka Haubrich 

Ivana Haubrich Mihoviloviĺ 

Kristina Vrebac 

Ivan Haubrich 

Manda Haubrich 

Stjepan Fiolic, Argentina 

Dr. sc. August Janekoviĺ 

V. Ġkolnik-Popoviĺ, dr. med. spec. ped. 

Dr. sc. Zvonimir Ġeparoviĺ, prof. emeritus 

 

07. 08. 2016. 

  

 

PRILOG:  

  

Govor Aleksandra Vuļiĺa (danas predsjednika Vlade Republike Srbije) u okupiranoj 

Glini 20.03.1995., ļetiri i pol mjeseca prije oslobodilaļke operacije Oluja 

Braĺo Srbi i sestre Srpkinje, pozdravljam junaļki narod srpske Banije i srpske Gline, vas 

koji ste podigli prvi baklju slobode tamo 26. juna joġ 91. godine, vas koji ste prvi krenuli 

na ustaġku vlast, vas koji ste prvi oslobodili neke srpske teritorije u Republici Srpskoj 

Krajini. Nikada viġe ustaġka vlast ovde neĺe moĺi da doĽe. Nikada viġe oruģanim putem. 

Nikada viġe onako kako su to namerili. Onako kako je zloļinaļki reģim Franje TuĽmana 

veĺ pokuġao. Vi ste ih u tome na najbolji naļin spreļili. Pokuġaĺe drugaļijim, perfidnijim 

metodama. Uz pomoĺ meĽunarodnih sila, zapadnih zemalja, a preko njihovih slugu u 

Beogradu ï tu mislim na Slobodana Miloġeviĺa i njegovu nesreĺnu ģenu Mirjanu Markoviĺ 

ï i njihovih jataka ovde u Krajini, predsednika krajinske vlade Borislava Mikeliĺa. 

 

Seĺate se da je Slobodan Miloġeviĺ i onaj njegov kurir Borislav Joviĺ, pri potpisivanju 

Vanceovog plana, da su rekli da ĺe kod prvog napada ustaġkih snaga na Krajinu 

jugoslovenska vojska doĺi da pomogne, doĺi da interveniġte. Ima ovde ljudi koji se toga 

sigurno seĺaju. Ġta je bilo, koliko je puta Hrvatska napala Srpsku Krajinu? Nekoliko puta! 

I na miljevaļki plato, i u medaļkom dģepu na Divoselo, Poļitelj i Maslenicu. Gde je bila 

jugoslovenska vojska, gdje je bio Bora Joviĺ? Nigde niste mogli da ih vidite, nigde niste 

mogli da ih ļujete. Lagali su! Lagali su jer su to neļasni ljudi, ljudi kojima nije do morala, 

ljudi kojima nije do srpstva. Ġta je joġ uradio Slobodan Miloġeviĺ, po nagovoru one njegove 

ģene? Prihvatio je bio onaj Vance-Owenov plan, ģeleĺi ï seĺate se tad je Republika Srpska 

trebala da dobije 42% teritorija bivġe BiH, ali bez kopnenog koridora za Bosansku Krajinu, 

bez kopnene veze za Srpsku Krajinu. I rekao bi Miloġeviĺ: eto braĺo, hteo sam da ģivimo 

zajedno, a sad ne moģemo, nemamo viġe nikakvu kopnenu vezu, pa ĺete morati u Hrvatsku. 

Sve je to hteo predsednik Srbije, ali na veliku sreĺu srpski narod u Republici Srpskoj i 



76                               BISKUP VLADO KOĠIĹ I THOMPSON 

 

 

 

srpski narod u Republici Srpskoj Krajini su odbacili njegove izdajniļke namere i dalje se 

junaļki bore za slobodu sopstvenog naroda i za odrģanje svojih teritorija. 

Vi se braĺo ovde ne borite nizaġta ġta nije vaġe, veĺ samo da saļuvate ono ġto je oduvek 

bilo srpsko. I to mora ostati srpsko. Ġta joġ radi Slobodan Miloġeviĺ? Seĺate se pred tri, 

ļetiri godine da je svako veļe na drģavnoj televiziji bilo u Dnevnicima po 20 minuta, po 

pola sata, o onome ġto se deġava u Srpskoj Krajini, o onome ġto se deġava na Baniji, 

Kordunu, u Lici. Ġta sada ima na drģavnoj televiziji? Ima samo poneko privredno ļudo 

Borislava Mikeliĺa, valjda kako mu borci imaju 30 dinara platu. To je neġto. I ġta joġ ima? 

Kakvo je vreme u Krajini. Eto ġta njih samo interesuje. Niġta viġe nema od vesti u Krajini. 

Kao da je to inostranstvo, kao da je to u Hrvatskoj. E neĺe moĺi! Nikada Srpska Krajina, 

nikada Glina neĺe biti hrvatska! Nikada Banija neĺe nazad u Hrvatsku! I ono ġto je ostalo 

u Srbiji simpatizera Slobodana Miloġeviĺa, onih koji tek sad shvataju svu pogubnost 

njegove politike, kad ih pitate, ne znaju u kakvoj ĺe drģavi ģiveti sutradan. Niko viġe ne 

zna ni u ovoj sali za kakvu se drģavu zalaģe Slobodan Miloġeviĺ. Oĺe li mu to biti 

Beogradski paġaluk ili nekakva AVNOJ-ska Jugoslavija, kakva ĺe to drģava biti? Ukoliko 

srpski radikali pobede i poraze predsednika Srbije, vi znate da ĺete ģiveti u Velikoj Srbiji, 

jedinstvenoj srpskoj drģavi i tu odstupanja biti neĺe! Ģiveli! 

  

TEKST JE TRANSKRIPT VIDEO ZAPISA IZ 1995.:  

https://www.youtube.com/watch?v=vu5qvsloewU 

VIDEO IZ 2013. U KOJEM VUĻIĹ TVRDI DA NIKADA TAMO NIJE BIO: 

https://www.youtube.com/watch?v=ReVwofRQVPY 

  

https://www.youtube.com/watch?v=vu5qvsloewU
https://www.youtube.com/watch?v=ReVwofRQVPY


                              BISKUP VLADO KOĠIĹ I THOMPSON                  77 

 

 

 

13.04.-19.04.2016. 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-pecaric-dnevnik-srijeda-13-

travnja-utorak-19-travnja-2016.html 

Josip Peļariĺ ï Dnevnik: Srijeda, 13. travnja - utorak, 19. travnja 2016.  

Portal HKV-a: 21. travnja 2016.  

 

DNEVNIK JOSIPA PEĻARIĹA: SRIJEDA, 13. TRAVNJA - 

UTORAK, 19. TRAVNJA 2016. 

 
Ļetvrtak, 14. travnja 2016. 

Re: Dokle ĺe te dopustati klevetanje? 

Datum: Thu, 14 Apr 2016 04:41:41 +0200 

Ġalje: Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima: Stjepandic, Josip, sinisa.kovacic@hrt.hr<sinisa.kovacic@hrt.hr>, 

jozo.barisic@hrt.hr<jozo.barisic@hrt.hr> 

CC: Igor Vukiĺ, Razum, dr. Stjepan Razum, Jakov Sedlar, Velimir Bujanec 

Ġtovani kolega dr. Stjepandiĺu, 

U potpunosti podrģavam sve ġto ste naveli u Vaġem pismu. 

Jedino u svezi s Vaġom preporukom za ļitanje moje knjige ĂDva pisma koja su skinula 

maske: za hrvatsku ġutnju nismo spremniñ moram Vas izvjestiti da sam prije dva dana 

poslao g. Kovaļiĺu moj tekst "Za dom spremniò itekako smeta poraģenima u 

Domovinskom ratu i srpskim slugama u RH koji predstavlja odgovor na napade kojima su 

izloģeni vodeĺi ljudi hrvatskog naroda u Crnoj Gori. (poveznica) 

Naime, povodom mog izbora za Dopisnog ļlana Dukljanske akademije nauka i umjetnosti 

bio sam gost predsjednika Hrvatskoga nacionalnog vijeĺa Crne Gore g. Zvonimira 

Dekoviĺa i g. Adrijana Vuksanoviĺa, predsjednika Hrvatske krovne zajednice ĂDux 

Croatorumñ. Tom prigodom pridruģila nam se i ministrica u Vladi CG gĽa Marija 

Vuļinoviĺ. 

Napisao sam g. Kovaļiĺu: 

"Vi odluļite treba li HTV pomoĺi HGI i naġoj ministrici u CG." 

Kao ġto se moģe vidjeti u Prilogu mog odgovora na taj napad ministrica kaģe kako im crtaju 

metu na ļelima! Kako je u naslovu mog teksta ZDS ne mogu vjerovati da je g. Kovaļiĺ 

propustio poslati moj tekst onima koji su pripremali emisiju o kojoj govorite. 

Zapravo pitam se je li ta emisija pomoĺ Hrvatima Crne Gore i njihovoj tj. naġoj ministrici 

u Vladi CG koju sam traģio? 

Ġto se tiļe blaĺenja g. Bujanca nadam se da ste uspjeli gledati i njegovu danaġnju Bujicu u 

kojoj je gostovao g. Anto ņapiĺ. ņapiĺ je odrģao lekciju hrvatskim politiļarima. Zapravo 

ih je pokuġao nauļiti ono o ļemu ja odavno piġem u svojim tekstovima: NAPAD JE 

NAJBOLJA OBRANA, odnosno ono ġto je govorio kardinal Kuhariĺ: Razgovarajte s 

velikima s polaziġta principa, nikada na koljenima. Principi su oruģje. I zato kad Hrvatska 

ļistih ruku i ļiste savjesti nastupi pred svijetom, ona je jaka i pred jakima. 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-pecaric-dnevnik-srijeda-13-travnja-utorak-19-travnja-2016.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-pecaric-dnevnik-srijeda-13-travnja-utorak-19-travnja-2016.html
mailto:pecaric@element.hr
mailto:sinisa.kovacic@hrt.hr
mailto:sinisa.kovacic@hrt.hr
mailto:jozo.barisic@hrt.hr
mailto:jozo.barisic@hrt.hr
http://kamenjar.com/za-dom-spremni-itekako-smeta-porazenima-u-domovinskom-ratu-srpskim-slugama-u-rh/
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A ti veliki, koji i danas napadaju RH su podrģavali velikosrpsku faġistiļku agresiju na 

Hrvatska! 

O pozdravu ZDS iznio je g. ņapiĺ istovjetne stavove koje zastupam i u knjizi koju 

spominjete i u tekstu koji sam poslao ravnatelju HTV-a. Najavio je g. ņapiĺ i ponovni 

zahtjev za dekriminalizaciju pozdrava HOS-a i mnogih drugih branitelja u Domovinskom 

ratu pa, ako je potrebno, i referendum po tom pitanju u organizaciji svih hrvatskih HOS-

ovaca. Drugim rijeļima najavljuje neġto sliļno Peticiji ZDS, koja je povod da se danas 

vodeĺi ljudi Hrvata Crne Gore proglaġavaju ustaġama. 

 

Sa ġtovanjem, 

akademik Josip Peļariĺ 

P.S. Ako niste veĺ proļitali dr. Razuma spominje veliki hrvatski biskup dr. Vlado Koġiĺ u 

tekstu: Zar je sve komunistiļko i danas svetinja u koju se ne smije dirati? 

Ģalosno je da se ovako ġalju poruke koje ģele opravdati zloļinaļki komunistiļki reģim. 

Zaġto se ne smiju postaviti pitanja o partizanskim zloļinima? Poznajem dobro dr. Stjepana 

Razuma, on je veoma struļan, marljiv i iskren ļovjek, on ne bi izmiġljao kada kaģe, kao 

vrsni povjesniļar i arhivist, da ima dokaze da su partizani u Jasenovcu svoje zloļince 

podmetnuli drģavi NDH. Zaġto se ne smije znanstveno to istraģivati? Zar je sve 

komunistiļko i danas svetinja u koju se ne smije dirati? Poznajem i gosp. Jakova Sedlara. 

Njegov film otvara pitanja, bio sam na njegovom prikazivanju u Zagrebu i poslije 

razgovarao sa Slavkom Goldsteinom. On mi je odmah rekao da su izjave Ljubice Ġtefan 

pune laģi, na ġto sam mu odgovorio da je to znanstveno istraģivanje: neka svaka strana 

iznese svoje argumente, a javnost ĺe sama zakljuļiti ġto je laģ a ġto istina. Ļudi me k tome 

da su sve javne informativne emisije, kao i naġi politiļari, izbjegli iznijeti ļinjenicu da se 

meĽu Srbima javljaju i oni koji ģele doĺi 22. travnja u Jasenovac i koji osporavaju Pupovcu 

monopol nad srpskim stavovi u Hrvatskoj. Zaġto se veĺ jednom ne odmakne naġa javnost 

od takvih ljudi koji siju podjele i zaġto im se naġi politiļari klanjaju? Apsurd! Zamislite da 

se u Srbiji vlasti s toliko puzavosti brinu oko toga ġto ĺe Hrvati reĺi? Neshvatljivo! 

(poveznica) 

13.4.2016. u 23:20, Stjepandic, Josip je napisao/la: 

Ġtovani gospodo, 

Koliko god sam se veselio neminovnoj smjeni na ļelu HRT, bojim se da Vam naprosto 

nedostaje hrabrosti za neophodne promjene. 

Veĺ sam Vas upozorio da Radmanove najavne ġpice tipa ĂIde Tito preko Romanijeñ treba 

ģurno povuĺi i vratiti ĂOdu slobodiñ. 

Onda drug Novokmet, koji je prije ļetiri godine, ako se dobro sjeĺam, pokazao 

neograniļenu skojevsku brutalnost. Ļime je on zasluģio da vodi emisiju poput veļeraġnjeg 

ĂOtvorenogñ? 

Izgleda da je klevetanje u neograniļenim koliļinama, pogotovo prema osobama koje nisu 

bile nazoļne: ļelnika Druġtva za istraģivanje trostrukog logora Jasenovac, te redatelja 

Jakova Sedlara, bilo jedina svrha ove emisije. 

Hoĺete li sakupiti pristojnosti, pa im se ispriļati da Vaġ voditelj nijednom nije upozorio 

goste u studiju da ne klevetaju osobe koje nisu nazoļne? 

http://kamenjar.com/vlado-kosic-zar-je-sve-komunisticko-danas-svetinja-u-koju-se-ne-smije-dirati/
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Mogli biste pokazati malo graĽanske hrabrosti, pa pozvati kao goste gospodu Razuma, 

Vukiĺa (starijeg i mlaĽeg) i Sedlara, pa zovite orjunaġe koje hoĺete da razmijene argumente 

o Jasenovcu. Ili puno jednostavnije: prikaģite film ĂJasenovac ï Istinañ, pa napravite 

raspravu nakon prikazivanja. 

Kako kao (bivġi) ļelnici novinarske organizacije gledate na ponovljeno blaĺenje Vaġeg 

kolege Bujanca? O gledanosti  njegove ĂTV Bujiceñ HRT ĺe dugo moĺi samo sanjati! 

Glede pozdrava ĂZa dom spremniñ preporuļam Vam ļitanje  knjige akademika Peļariĺa 

ĂDva pisma koja su skinula maske: za hrvatsku ġutnju nismo spremniñ, te studij presuda 

hrvatskih sudova na tu temu, da Vaġi novinari ne moraju ponavljati notorne gluposti! 

 

Sa ġtovanjem 

Dr. Josip Stjepandiĺ 

I dok se pitam hoĺe li HTV braniti Hrvate u Boki sv. Leopolda, stiģe odgovor iz Ureda 

Predsjednice. 

Marko Skejo, ratni zapovjednik IX bojne HOS-a ñRafael vitez Bobanò, predloģio je da se 

pozdrav ñZa dom spremniò unese u novi zakon o hrvatskim braniteljima, i tako zauvijek 

zaġtiti. 

Iz Ureda predsjednice na upit Novog lista nisu izravno odgovorili, nego su ih podsjetili na 

objavu ureda predsjednice od 25. kolovoza 2015. na sliļnu temu pa citirali ovako: 

ñInicijativa da se pozdrav ñZa dom spremniò uvede kao sluģbeni pozdrav u Oruģane snage 

RH neozbiljna je, neprihvatljiva i na razini provokacijeò. 

Tada su jugo-komunistiļki mediji izbjegavali da se u bilo kom kontekstu izbjegne 

vezivanje Peticije za Domovinski rat, tj. izbjegavali su sam pomen da smo peticiju 

pokrenuli zbog napada na Thompsona i "Bojnu Ļavoglave" i vezivali su je s NDH. Sada 

je sam HOS pokrenuo istovjetnu inicijativu i dobio istovjetan odgovor: NJIHOV 

DOPRINOS U DOMOVINSKOM RATU JE NEBITAN i onda je stvarno na razini 

provokacije kad netko pozdrav dijela regularnih postrojbi HV iz Domovinskog rata 

predloģi da se unese u novi zakon o hrvatskim braniteljima. Doista, ti HOS-ovci su tim 

pozdravom ledili krv agresorima koji su sve hrvatske branitelje proglasili ustaġama. Ja sam 

samo naivno vjerovao da branitelji nisu ustaġe mnogima u RH. 

Naivan kakav jesam tada sam napisao i pismo koje je objavljeno tek u mojoj nedavnoj 

knjizi "Oba su pala": 

29.8.2015. u 7:53, Josip Pecaric je napisao/la: 

Poġtovana gĽo Predsjednice RH, 

Vaġ neprimjeren odgovor na pismo koji smo uputili Vama i Predsjedniku HDZ-a o 

pozdravu Za dom spremni pokrenuo je pravu hajku na nas potpisnike. Samo juļer sam 

morao napisati tri reagiranja na takove napade. Npr. samo je u Jutarnjem listu od 27. 08. 

2015. bilo tri takova ļlanka. U prilogu Vam dajem moje reagiranje na te ļlanke iz Jutarnjeg 

lista. 

Kao ġto vidite meni ne smeta ta hajka kada sam ja u pitanju, ali ne mogu ostati ravnoduġan 

na napade koje doģivljavaju drugi potpisnici. 

Zapravo ja (a vjerujem i drugi potpisnici) bih Vam trebao biti zahvalan jer je kao posljedica 

te hajke doġlo i reagiranje Crkve u Hrvata, tj. Hrvatske biskupske konferencije. Pogledajte 
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ovaj dio tog reagiranja: Ostajuĺi na demokratskoj razini, imao bih prijedlog s obzirom na 

ovu i sliļne teme o kojima se nerijetko traģi oļitovanje putem peticije ili referenduma. 

Pogotovu kad se radi o dvoznaļnim i nedovoljno definiranim pojmovima koji najļeġĺe 

izazivaju napetosti i prijepore. Ili pak ako ideje i prijedlozi daju ġiroku moguĺnost 

manipulacije ljudskim osjeĺajima, vrijednostima ili tome sliļno. A ļini se da pozdrav ñZa 

dom spremniò ulazi u to podruļje dvoznaļnosti i nejasnoĺe, navodi Puljiĺ. 

ñSmatram, stoga, kako bi bilo korisno i svrsishodno o odreĽenom predmetu, koji u danom 

trenutku zaokuplja javnost, prirediti prigodan skup ljudi od struke koji ĺe dati svoje struļne 

i znanstvene priloge. A nakon toga, temeljem zakljuļaka s toga skupa eventualno poduzeti 

oļitovanje putem potpisa ili referenduma. U protivnom, postoji opasnost da se neku 

zanimljivu inicijativu óprivatiziraô, a ona moģe imati obiljeģja ġireg, opĺeg interesa, pa je 

ġteta ako nema znanstvenu i struļnu podlogu. Pogotovu ako nosi ópolitiļkuô ili neku drugu 

etiketu, ġto je onda izlaģe joġ veĺoj pogibelji i moguĺnosti manipuliranja, navijanja i 

stvaranja nepotrebnih napetosti i druġtvenog raslojavanja, umjesto konstruktivnih rasprava, 

razgovora, dogovora i zakljuļakaò, kaģe se u izjavi predsjednika HBK-a Ģelimira 

Puljiĺa.(poveznica) 

 

Zapravo, Crkva u Hrvata pokazuje ne samo kakav je primjeren odgovor na naġe Pismo 

Vama i Predsjedniku HDZ-a veĺ je potpuno u skladu s jednim drugim pismom koji smo 

profesor dr. sc. Matko Maruġiĺ i ja uputili mojoj akademiji tj. Predsjedniku HAZU 

akademiku Zvonku Kusiĺu. 

U prilogu Vam dajem i to pismo i pozivam Vas da budete njegov potpisnik. Na taj naļin 

Vaġ doprinos da se u RH poļne postupati onako kako traģi i HBK i potpisnici ovog pisma 

bio bi nemjerljiv. 

Upravo zato mogu reĺi kako bi mi bila velika ļast, a siguran sam i profesoru Maruġiĺu i 

ostalim potpisnicima da Vaġ potpis bude na prvom mjestu. 

S poġtovanjem, 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

Ili su samo Pupovac i njegovi iz SNV na pravi naļin upozorili naġu Predsjednicu jer su je 

u svom ļuvenom Biltenu veĺ optuģili za progon Srba spominjuĺi nju i Peticiju ZDS. 

Uspjeġna prevencija, zar ne? 

Zahvaljujuĺi biskupu Koġiĺu i njegovoj juļeraġnjoj propovijedi Hrvatska zna koliko je sv. 

Leopold ljubio svoj hrvatski narod: "Premda je sv. Leopold kao sveĺenik veoma kratko 

djelovao u Domovini, on nikada nije zatajio da je Hrvat. Kada je 1917. bjesnio rat izmeĽu 

talijanskih i austro-ugarskih snaga, talijanska je vlada naredila da svi drģavljani Austro-

ugarske u pograniļnom podruļju trebaju prihvatiti talijansko drģavljanstvo ili ĺe biti 

zatoļeni u juģnoj Italiji. Kada su ga njegova redovniļka braĺa nagovarala da uzme 

talijansko drģavljanstvo, jer da je to tek puka formalnost, on je odluļno odgovorio: ĂNe, 

krv nije voda! Ne moģe se izdati krv!ñ... Molimo ga za naġ hrvatski narod, da se nitko ne 

stidi svoga roda ni svoje domovine, da istinski ljubimo svoj narod, ļinimo dobro svima i 

da ponosno znamo, poput njega ï pa ako treba i trpjeti zbog toga ï isticati tko smo i kome 

pripadamo. Molimo za naġe narodne voĽe da ne savijaju ġiju pred nepravdama i neistinama, 

veĺ da ponosno sluģe svojem narodu." (poveznica) 

 

Biskup poslije mise piġe: ñKrv nije voda, ne moģe se izdati krv!ò 

Moj Boģe, koje divno iskustvo ï blizina sa svecem, i to joġ Hrvatom koji je ljubio svoj 

narod! 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/oglasila-se-crkva-stav-oko-pozdrava-za-dom-spremni-je-osobna-stvar-svakog-pojedinca-825834
http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3422-misa-u-zagrebakoj-katedrali-uz-tijelo-sv-leopolda-bogdana-mandia
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S druge strane ï medijski prostor zagaĽen je raspravom o bojkotu Jasenovca onih koji su 

nezadovoljni ġto se (konaļno) otvorila javna rasprava o laģima koje se oko toga vrte veĺ 

desetljeĺima, a zbog ļega je i TuĽman bio u zatvoru. To je dakle nedodirljiva tema za one 

koji su 1980. poslali TuĽmana u zatvor kao ġto i sad ģele zabraniti svako, pa i znanstveno 

istraģivanje o tome. Jesmo li onda uopĺe napustili komunizam? Umjesto da se naġ politiļki 

vrh posipa pepelom i udvara sijaļima laģi, trebali bi poticati znanstveno istraģivanje u 

komunizmu zabranjenih tema koje su stalno kao omļa bila Hrvatima oko vrata. A onda 

potpora kandidatkinji za UN! Ja nisam juļer mogao vjerovati ġto sam ļuo. I da nema nitko 

izdvojeno miġljenje! Ļestitam HSP AS-u koji danas izrazi drukļije miġljenje (nema 

njihovu potporu niti za predsjednicu kuĺnog savjeta, op. JP)! Ako bude, ġto se nadam da 

neĺe, tuģiteljica Hrvatske, premda je iz RH, ļelna osoba UN-a, tada mogu naġa ġestorica 

Hrvata koji veĺ godinama ļekaju presudu u Haagu, a ja se svako jutro Bogu molim za njih 

da budu osloboĽeni, znati da oni tamo i ostaju. Na ģalost, premda nevini, osuĽeni. I s njima 

naġa domovina. Straġno! Zato je bolje da se ja vratim mislima svetom Leopoldu, rodoljubu 

koji se nije htio odreĺi svoje hrvatske nacionalne pripadnosti premda je znao da mu slijedi 

dvogodiġnji progon. Rekao je: ñKrv nije voda, ne moģe se izdati krv!ò Sveti Leopolde, moli 

za nas, moli za svoj hrvatski narod! mons. Vlado Koġiĺ, biskup sisaļki. (poveznica) 

Kako nas ponosnim ļini ona kolona hrvatskih ljudi koji satima ļekaju da bi se poklonili 

naġem hrvatskom svetcu iz moje Boke. Na uģas svih mrzitelja hrvatskog naroda i hrvatske 

drģave! 

  

http://kamenjar.com/biskup-kosic-krv-nije-voda-ne-moze-se-izdati-krv/
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05. 09. 2016. 

HASANBEGOVIĹ O ZDS 
 

Jedan dragi prijatelj mi je poslao slijedeĺe: 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/60108/Hasanbegovi%C4%87-o-medijima-Karamarku-

Plenkovi%C4%87u-Titu-Zdravku-Mami%C4%87u.htm 

Poklonici pozdrava 'Za dom spremni!' kaģu da je to stari hrvatski pozdrav, ġto vi mislite? 

"Za dom spremni je naravno pozdrav koji je bio sluģbeni pozdrav ustaġkog pokreta o tome 

nema nikakvih dvojbi! On je obiljeģen brojnim hipotekama i ne vidim razloga da se poseģe 

za njim u modernoj demokratskoj Hrvatskoj kao i za bilo koji drugim krilaticama dolazile 

one iz propale jugoslavenske komunistiļke baġtine ili iz baġtine ustaġkog pokreta i NDH...". 

Pita me on popuġta li i on? 

Zapravo Hasanbegoviĺ samo pokazuje da nije sluļajno u politici. 

Nije on ni ranije govorio drugaļije. Naime treba pogledati ostatak razgovora o ZDS: 

Treba li prekidati utakmice kada se ļuje taj pozdrav? 

"Ja sam doġao iz navijaļke supkulture, koja ĺe uvijek poļivati na jednoj vrsti prkosa i bunta. 

Treba stvoriti takvo druġtveno ozraļje u kojem neĺe biti nikakvog posezanja uzvicima i 

povicima." 

Treba li onda taj pozdrav zabraniti? 

"Ja sam protiv bilo kakvih zabrana, u SAD-u apsolutno niġta nije zabranjeno, ni jedna 

simbolika. Zabranama se niġta ne moģe postiĺi. Moģe se postiĺi samo stvaranjem jednog 

zdravog druġtvenog ozraļja i odgojem." 

Dakle u RH danas ne postoji zdravo druġtveno ozraļje. To je vidljivo i iz ovog odgovora. 

Ļinjenice oko Domovinskog rata i pozdrava ZDS, o dokumentima u RH u kojima se 

odobrava ZDS u takovom ozraļju ni spomena. 

Ali pogledajmo i ostatak razgovora koji je itekako vezan sa ZDS: 

Pips, Chips & Videoclips ili Marko Perkoviĺ Thompson, ġto sluġa ministar kulture? 

ñPipsi su iz mog kvarta, oni su iznjedrili navijaļku himnu koja je postala vrsta kultne 

pjesme, kao i pjesma Ļavoglave gospodina Perkoviĺa, koju su devesetih godina sluġali oni 

i koji bi je sada zabranjivali.ò 

Ġto mislite o toj pjesmi? 

ñTo je povijesna pjesma, jedna o najpopularnijih ratnih pjesama, koja je toliko bila 

popularna da ima i razliļite obrade, koje su koristile i druge strane u ratnom sukobu.ò 

Ġto mislite o Marku Perkoviĺu Thompsonu? 

ñPrivatno rijeļ je o jednom simpatiļnom, skromnom i ljubaznom ļovjeku, a kao glazbenik, 

poġtujem ļinjenicu ġto mu nitko ne moģe osporiti da je najpopularniji izvoĽaļ. Bez obzira 

ġto ga bojkotiraju radio postaje, on je primjer da se moģe doĺi do publike, do koje mnoge 

pseudo-estradne veliļine mogu samo sanjati da ĺe doĺi, i bez povlaļenja za ruku urednika 

radio i TV postaja. Poġtujem to ġto radi. Sadrģaj njegovih pjesama ima tu jednu 

nacionalno-religijsku tematiku, koja govori o jednim vrednotama, koje su, naravno, bliske 

i meni.ò 

U ovom dijelu intervjua Hasanbegoviĺ je rekao puno toga i o ZDS govoreĺi o napadima na 

Thompsona i na pjesmu ĂBojna Ļavoglaveñ koja poļinje s tim pozdravom. Drugim 

rijeļima Hasanbegoviĺ pokazuje kako postaje vrhunski politiļar koji antife "u zdrav 

mozak" jer im u lice poruļuje da je i ZDS uz Ļavoglave postao dio slavne oslobodilaļke 

ratne povijesti. 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/60108/Hasanbegovi%C4%87-o-medijima-Karamarku-Plenkovi%C4%87u-Titu-Zdravku-Mami%C4%87u.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/60108/Hasanbegovi%C4%87-o-medijima-Karamarku-Plenkovi%C4%87u-Titu-Zdravku-Mami%C4%87u.htm
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Zapravo i samo pitanje o ZDS je nekorektno postavljeno jer je danas veĺ mnogima jasno 

da se radi o napadima na Domovinski rat i posebno na HOS-ovce koji su u samom poļetku 

Domovinskog rata, tj. agresije Srbije i Crne Gore na Hrvatsku bili strah i trepet agresorskim 

vojnicima. Svi oni koji su ģeljeli opstanak Jugoslavije ni danas im to ne mogu oprostiti i 

kroz napade na ZDS se zapravo svete HOSovcima i svima koji su s tim pozdravom branili 

hrvatsku of faġistiļke agresije na Hrvatsku. 

Naravno to povezivanje s ustaġtvom im dobro doĽe da i Domovinski rat danas proglase 

ustaġkim ratom. Ono ġto nije uspjelo agresoru koji su stalno govorili o hrvatskim 

braniteljima kao u ustaġama, a hrvatsku drģavu nazivali ustaġkom drģavom uspijeva danas 

jer smo imali i u vrhu vlasti ljude koji su sprovodili velikosrpski Memorandum SANU 2. 

Ako na izborima pobijedi tzv. Narodna koalicija (valjda Nenarodna) imat ĺemo to opet.  

Uostalom napadi i u Ġvicarskoj na Thompsona danas su oļiti rukopis onih u RH koji mrze 

i hrvatski narod i hrvatsku drģavu. Ili u Ăsluļajuñ Ġimuniĺ. 

Zato je zanimljiv savjet koji sam dobio od Mirele Paviĺ u Hrvatskom tjedniku 01. 09. 

2016.: 

Munjena Ģaba im (ĺuprijaġimsa, op. JP) je veĺ darovala preko RTL-a jedan mandat jerbo 

po anketama jemaju 4,7 posto u jednoj jedinici. Otkad je to 5 posto, ne znan, pitala bih 

akademika Peļariĺa ka vrsna matematiļara (ġto je onom razlikon i more li se zanemarit 

ili je to  joġ jedan bjesomuļni kreketluk iz moļvare i reklamni trik u nadi kako nitko neĺe 

skontat) ma ļovik jema posla i trudi se oko Thompsonova koncerta u Ġvicarskoj. Piġe 

pisma. Gluvima i slipima. Moģda da prova na ĺirilici? Bila bi fora. Odma bi se svi sjatili 

misleĺ kako im piġe 'onaj ļija pisma se tribaju proļitat', a i navali bi ļitat. More bit da bi 

im neġto upalo u oko. Brvno, a ne trun. ... A kud ĺemo... bit spremni kad ni za dom ne smimo 

bit?!) Liam shi! 

Zapravo Hasanbegoviĺ itekako dobro zna da se napadima na ZDS napada HOS, jer je i sam 

to osjetio na vlastitoj koģi kada je zbog HOS-ovske kape postao ustaġa! Uostalom kao i 

predsjednik Sabora zbog zahtjeva za povratak imena Hrvatski drģavni sabor. Napadi su 

uvijek s pozivanjem na ustaġe. Misle na ustaġe iz devedesetih kako su im objasnili autori 

Memoranduma 2, a govore u onima iz Drugog svjetskog rata.  

Naravno ima i onih koji zbog interesa i prihvataju takove napade, a ministar im se ruga 

rijeļima: koju su devesetih godina sluġali oni i koji bi je sada zabranjivali. 

S druge strane uvijek treba govoriti o sjajnim nastupima ministra branitelja Tome Medveda 

koji izravno kaģe isto ġto i Hasanbegoviĺ govori na opisani naļin. Bio sam u Udbini kada 

je na misi od svih nazoļnih ministar i general dobio najveĺi pljesak. U Bujici je nedavno 

rekao istinu i o Thompsonu i o Bojni Ļavoglave i o HOS-ovcima. Ponovimo i ovdje 

njegove rijeļi iz pisma zahvale Thompsonu: 

ĂTvoj nadasve domoljuban duh i promicanje vrijednosti pravednog i osloboditeljskog 

Domovinskog rata bili su snaģna potpora i hvalevrijedan primjer domoljublja i snage 

hrvatskog zajedniġtva.ñ 

Ono ġto proslavljeni hrvatski ratnik i k tomu i genera otvoreno kaģe, drugi moraju reĺi 

izmeĽu redova. Problem je u onima koji ne kaģu. Tako je dr. sc. Josip Stjepandiĺ poslao 

vodeĺim HDZ-ovcima svoj link i komentar: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/09/05/dr-josip-stjepandic-sanitarni-koridor-

oko-pasaluka-druga-nerona/ 

Ja mislio da ste Vi u kampanji, pa napisah ono ġto se Vi oļito ne usudite glasno reĺi... 

A u tekstu je dan i govor biskupa Koġiĺa u Ludbregu u svetiġtu i mjestu zavjeta 

Hrvatskoga drģavnog sabora. Ne treba ļuditi ġto ĺe se priļati i politiļkom govoru u crkvi. 

Vjerojatno im Hrvatski drģavni sabor takoĽer nema veze s politikom, zar ne? Zapravo 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/09/05/dr-josip-stjepandic-sanitarni-koridor-oko-pasaluka-druga-nerona/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/09/05/dr-josip-stjepandic-sanitarni-koridor-oko-pasaluka-druga-nerona/
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problem je i sama biskupova homiliju u kojoj biskup koji je i doktor znanosti zapravo 

odgovara na takove napade, ġto i konstatiraju u naslovu teksta na portalu narod.hr: 

Ġto piġe u Doktrinalnoj noti o nekim pitanjima vezanim uz sudjelovanje katolika u 

politiļkom ģivotu? 

http://narod.hr/kultura/evo-sto-pise-doktrinalnoj-noti-nekim-pitanjima-vezanim-

sudjelovanje-katolika-politickom-zivotu 

Sliļno piġe i Nenad Piskaļ: 

Drugovi, nije vaġ problem samo biskup Koġiĺ, veĺ i Kongregacija za nauk vjere 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/24796-ludbreska-propovijed-

ozbiljni-vjernici-ne-glasuju-suprotivo-vjerskim-nacelima.html 

Ili im smeta jednostavna istina koju je u naslovu izvukao Portal HKV-a: 

Biskup Vlado Koġiĺ: Pitanje svih pitanja i temelj opstanka naroda je demografska obnova. 

http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/24792-biskup-vlado-kosic-pitanje-svih-pitanja-i-

temelj-opstanka-naroda-je-demografska-obnova.html 

Prijatelj mi priļa kako zna viġe HDZ-ovaca koji prigovaraju naġem biskupu. Kaģu svugdje 

na televizijama, novinama politika, a onda odu u crkvu i opet politika. U TuĽmanovo 

vrijeme bi im smetalo ġto svugdje na televizijama i novinama imaju prosrpsku politiku, pa 

bi bili sretni da negdje ļuju i neġto prohrvatsko. Ili kako kaģe Mladen Pavkoviĺ: Biskup 

Koġiĺ je Ăcrvenim vragovimañ sasuo istinu u ï lice! 

http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-biskup-kosic-crvenim-vragovima-sasuo-istinu-

lice/ 

Zato Stjepandiĺev prigovor vodeĺim ljudima HDZ-a itekako ima veliku teģinu! 

Podsjetit ĺu da i prof. dr. sc. Andrija Hebrang govori o faġistiļkoj agresiji na Hrvatsku. 

Tako i u najnovijem tekstu u Hrvatskom tjedniku od 01. 09. 2016. u djelu teksta ĂUmjesto 

isprike, faġisti nas optuģuju za faġizamñ: 

ĂDanas u kontroliranim medijima, kao ni u hrvatskim udģbenicima, ne ĺete naĺi podatke 

o straġnoj srpskoj agresiji sa svim obiljeģjima faġizma. Pobili su 7.263 civila ( uz joġ oko 

1.000 skrivenih grobova), od ļega su polovica ubijenih ģene i djeca! To je posljedica 

faġistiļke ideologije protjerivanja Hrvata s teritorija koje napravili ukupnu ġtetu ( direktnu 

i gospodarsku indirektnu) od 400 milijarda dolara! U logore na podruļju Srbije odveli su 

30.000 zarobljenika. MeĽu kojima 3.000 ģena i 500 djece! NajmlaĽe dijete ubijeno u 

srpskome logoru imalo je samo 6 mjeseci.ñ 

Ne zaboravimo, ti koji ne dozvoljavaju danas u RH spominjanje i ovakovih podataka i ne 

dozvoljavaju prisjeĺanje kako su branitelje nazivali ustaġama najglasniji su u optuģbama 

na ZDS proglaġavajuĺi HOS-ovce ustaġama. Ovi podatci nisu vaģni, ali ZDS jeste.  

Zapravo je oļit rukopis Memoranduma SANU 2, zar ne? 

I Hebrang kao i ja govori o agresorima kao o faġistima. Zapravo je u pravu je Marko Ljubiĺ 

kada o danaġnjoj Srbiji govori kao o pronacistiļkoj drģavi jer agresija na Hrvatsku je prije 

bila nacistiļka nego faġistiļka. I sam sam govoreĺi o faġistiļkoj agresiji usporeĽivao s 

nacizmom. Sjetimo se Miloġeviĺevih rijeļi: 

ĂSrbija i Crna Gora su dva oka u istoj glavi.ñ  

I usporedimo ih s Hitlerovim: 

ĂNjemaļka i Austrija su dva oka u istoj glavi.ñ 

MeĽutim, koristio sam rijeļ faġizam upravo zbog ļinjenice ġto su oni koji su podrģavali 

Miloġeviĺa u to vrijeme sebe nazivali antifaġistima. Valjda po onom Churchillovom:  

ĂFaġisti ĺe sebe u buduĺnosti nazivati antifaġistima.!ñ 

Pitanje je kada ĺe Hrvati poļeti razmiġljati drugaļije. Zar nije logiļno da se upitaju: Ako 

su hrvatski branitelji ustaġe i ako je TuĽmanova Hrvatska ustaġka drģava, a mi znamo 

http://narod.hr/kultura/evo-sto-pise-doktrinalnoj-noti-nekim-pitanjima-vezanim-sudjelovanje-katolika-politickom-zivotu
http://narod.hr/kultura/evo-sto-pise-doktrinalnoj-noti-nekim-pitanjima-vezanim-sudjelovanje-katolika-politickom-zivotu
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/24796-ludbreska-propovijed-ozbiljni-vjernici-ne-glasuju-suprotivo-vjerskim-nacelima.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/24796-ludbreska-propovijed-ozbiljni-vjernici-ne-glasuju-suprotivo-vjerskim-nacelima.html
http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/24792-biskup-vlado-kosic-pitanje-svih-pitanja-i-temelj-opstanka-naroda-je-demografska-obnova.html
http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/24792-biskup-vlado-kosic-pitanje-svih-pitanja-i-temelj-opstanka-naroda-je-demografska-obnova.html
http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-biskup-kosic-crvenim-vragovima-sasuo-istinu-lice/
http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-biskup-kosic-crvenim-vragovima-sasuo-istinu-lice/
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koliko su veliļanstveni hrvatski drģavi i hrvatska drģava koja je stvorena usprkos silnim 

nastojanjima svjetskih moĺnika, poruļuju li oni nama da su i ustaġe bili takovi? 

Kako god okrenem opet doĽem na svoju priļu iz 1987. godine ï godine kada je Miloġeviĺ 

i doġao na vlast u Srbiji kada sam konstatirao kako Srbi dijele Hrvate na Ustaġe i Srpske 

sluge rekao: ĂJa vam ne volim biti sluga!ñ 

Bilo kako bilo srpske sluge u RH stalno o ZDS, dok Srbi uskoro grade spomenik 

Miloġeviĺu. Ne bi me iznenadilo da na spomeniku stave pokliļ s kojim su se pripremali za 

rat: ĂSrbija i Crna Gora su dva oka u istoj glavi.ñ  
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20. 10. 2016. 

 

ĻESTITKA MINISTRU ZNANOSTI NA IZBORU:  

BRANITELJI I MATEMATIĻKE KONFERENCIJE 
 

Ļini se da ljudi prepoznaju kako su glavni interes u mojim tekstovima branitelji. To je 

vidljivo i u nedavnom pozivu koji sam dobio iz Krapine: 

Na sjednici Ģupnog pastoralnog vijeĺa ģupe svetog Nikole biskupa u Krapini iskazana je 

ģelja da Vas ugostimo u naġoj vjeronauļnoj dvorani kao luļonoġu, zauzetog za istinu o 

nasrtajima zla na hrvatski narod, domovinu  Hrvatsku, a osobito na Domovinski rat. U 

lucidnosti Vaġih prosudbi, snazi argumenata i brzini reakcija, kao i u Vaġem 

profesionalnom radu, iskazuje se snaga Duha Svetoga, te Vas, usprkos ignoriranju i 

zatajivanju ne mogu sakriti ni pred struļnom akademskom javnoġĺu, niti  pred onima koji 

dijele Vaġu ļeģnju za Istinom i ljubav prema domovini. 

Zahvalni Bogu za dar Vaġe osobe molimo Vas da, ako je moguĺe, naĽete termin za Vaġe 

predstavljanje u Krapini. 

Sjajnu propovijed imao je biskup Koġiĺ na Danu branitelja Sisaļko-moslavaļke ģupanije 

18.10.2016. Nitko u RH ne govori tako nadahnuto o naġim braniteljima kao naġ 

HRVATSKI biskup. Zato treba proļitati tu propovijed u cijelosti: 

http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3681-dani-branitelja-sisako-

moslavake-upanije-18102016 

Ono ġto je vaģno za ovaj tekst je slijedeĺe: 

Ģelio bih reĺi danas i jednu rijeļ o braniteljima koje se bez osnove javno odbacuje i ģigoġe 

nazivajuĺi ih pogrdnim imenima, dapaļe i hrvatske ih se vlasti i mediji odriļu, a oni su 

ginuli za Domovinu i bili najhrabriji borci za slobodu svoga naroda. Oni su iġli u boj za 

narod svoj i ginuli za Domovinu, a danas ih se neki stide i proglaġavaju ih faġistima, ġto je 

nepravda i neistina. Upravo prema poginulim mladiĺima, kao ġto je bio Francuz Jean 

Michel Nicolier, dragovoljac, koji je branio Vukovar i Hrvatsku i zato bio muļki ubijen na 

Ovļari. Zar se mi trebamo odreĺi takvih junaka i zar smijemo prezreti krv koju su oni 

prolili za naġu slobodu? O tome trebaju razmiġljati oni koji osporavaju pozdrave i 

znakovlje naġih hrvatskih branitelja Domovinskog rata. 

Svi znamo da se danas najviġe osporava ZA DOM SPREMNI pozdrav naġih HOS-ovaca 

kojima je i pripadao Jean Michel Nicolier. Kada su proġle godine poslije veliļanstvenog 

koncerta Marka Perkoviĺa Thompsona napadnuti i on i simbol Domovinskog rata pjesma 

ĂBojna Ļavoglaveñ pokrenuli smo Peticiju ZDS braneĺi ih. Odmah su napadnuti biskupi 

potpisnici Koġiĺ i Pozaiĺ i mnogi drugi pa i ja. Crveni faġisti tj. Ăantifaġistñ s Katedre za 

povijest s FF-a traģili su da se svi povjesniļari koji su potpisali tu peticiju iskljuļe iz 

strukovnih udruģenja, a probleme su imali i mnogi drugi. Nedavno i voditelj Hrvatskih 

studija prof. dr. Mario Grļeviĺ. Zato ġto mi ne osporavamo pozdrave i znakovlje hrvatskih 

branitelja! 

Krenuo je napad na mene i moje suradnike i u struci pod dirigentskom palicom HRZZ-a. 

Napadnut je moj projekt s argumentacijom dostojnog nekog zavoda za psihijatriju. Prvo je 

napadnuta prva matematiļka konferencija na hrvatskom sveuļiliġtu u Mostaru. Prijatelj mi 

veli da sam sam kriv kad konferenciju nisam odrģao na Otvorenome sveuļiliġtu Prokuplje. 

Valjda je konferencija u Mostaru trebala biti prva velika ģrtva Peticije ZDS. Naime, pravila 

ugovora s HRZZ mijenjana su u hodu (znamo kako naknadno mijenjanje pravila krġi 

pravnu sigurnost, temeljno pravilo pravne drģave) pa tako sredstva koja su nam odobrena 

http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3681-dani-branitelja-sisako-moslavake-upanije-18102016
http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3681-dani-branitelja-sisako-moslavake-upanije-18102016
http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3681-dani-branitelja-sisako-moslavake-upanije-18102016
http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3681-dani-branitelja-sisako-moslavake-upanije-18102016
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i koja su trebala biti iskoriġtena i za tu konferencije viġe nisu mogla biti utroġena. Ipak 

uspjeli smo odrģati tu konferenciju i bez tih sredstava i po miġljenju sudionika bila je to 

najbolja konferencija koju smo organizirali do sada (dvije u Trogiru i po jedna u Pakistanu 

i Juģnoj Koreji).  

Napad je bio cjelovit. Pravila su promijenjena tako da se sve ono ġto smo planirali uraditi 

i ġto nam je bilo odobreno to viġe nije bilo moguĺe. A ako smo neġto od toga odobrenog 

uradili traģili su da vratimo sredstva koja su nam za to bila odobrena. 

Najgore od svega bio je odnos prema ļasopisima koje smo stvorili i koji su uġli u liste 

najboljih svjetskih ļasopisa: Mathematical Inequalities and applications (MIA), Journal of 

mathematical inequalities (JMI) i Operators and Matrices (OAM). Prva dva su sa 

Springerovim Joural of inequalities and applications (JIA) jedini ļasopisi iz te oblasti koji 

su uġli na te svjetske liste. Ove godine je naġ JMI s najveĺim impact factorom meĽu njima. 

Ali po HRZZ-u su to bili ļasopisi koji nisu dobri ļasopisi.  

Veĺ dvije vlade nisu uspjele odgonetnuti je li to normalno ili nije. (Da li bi bilo bolje da 

poļnemo ļasopis izdavati u dva pisma (latinica - ĺirilica), ili pak samo na ĺirilici, moģda u 

Vukovaru? Ili da se prebacimo u region, pa da nas financira HAVC kao velikosrpske 

filmove?)  

Hoĺe li ova nova u kojoj ste Vi ministar? 

Kada sam u HAZU govorio o neļemu takovom nije bilo razumijevanja. Jedino je na to, 

kao i na neke druge pritiske kojima sam izloģen, reagirao akademik Davorin Rudolf. Tako 

on konstatira u pismima Predsjedniku HAZU i Rektoru Zagrebaļkog sveuļiliġta: 

Oteģava se, onemoguĺuje i diskvalificira njegov (moj, JP) znanstveni rad, ostvarivanje 

znanstvenih projekata, pripremanje i objavljivanje znanstvenih ļasopisa koje ureĽuje, 

premda su visoko rangirani prema objektivnim mjerilima. 

Poslao je pisma i mom razredu (Razred za matematiļke, fiziļke i kemijske znanosti). Oni 

su to razmotrili na sjednici razreda i konstatirali (s jednim izuzetkom) da ne trebaju podrģati 

kolegu Rudolfa jer to od njih nije traģeno. Vjerovali ili ne? Valjda misle da Matematika, 

Fizika i Kemija nisu znanosti, pa ne trebaju reagirati kada se nekome tko se bavi tim 

disciplinama i joġ je ļlan njihovog razreda dogodi ovo o ļemu govori akademik Rudolf. 

Da, ako netko bude od njih traģio takvu neku glupost proglasivġi za znanost neġto ġto to 

nije ï reagirat ĺe.  

Kada sam to javio kolegi Rudolfu ohrabrio me je: 

Hajde da Vas barem malko umirim: ova naġa reagiranja kazuju da ipak ne vlada duboka 

hrvatska ġutnja. 

Ali, poļelo je s konferencijom pa da i zavrġimo s jednom drugom konferencijom. 

Dobio sam poziv da budem glavni predavaļ na jednoj meĽunarodnoj konferenciji: 

Naslov:  Conference "Recent Trends in Pure and Applied Mathematics" 

Datum:  Mon, 17 Oct 2016 07:53:10 +0000 

Ġalje:  Recent Trends in Pure and Applied Mathematics <conference2017@uab.ro> 

Prima:  pecaric@element.hr<pecaric@element.hr> 

CC:  Ravi.Agarwal@tamuk.edu<Ravi.Agarwal@tamuk.edu> 

 

Dear Professor Josip Pecaric, 

Following the suggestion of professor Ravi P. Agarwal, 

We are delighted to invite you to participate as a main speaker at the conference  

ñRecent Trends in Pure and Applied Mathematicsò. 

The conference will be hosted by the ñ1 Decembrie 1918ò University of Alba Iulia, 

Romania, 

mailto:conference2017@uab.ro
mailto:pecaric@element.hr
mailto:pecaric@element.hr
mailto:Ravi.Agarwal@tamuk.edu
mailto:Ravi.Agarwal@tamuk.edu
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between 31 July - 4 August 2017. 

More information will follow on the conference website: 

http://trepam.uab.ro/ 

Best Regards,  

Ioan-Lucian Popa 

On behalf of the TREPAM'17 organizing committee 

 

Upitao sam one koji su po mom uvjerenju trebali biti glavni za znanost u RH trebam li 

prihvatiti poziv ili ne: 

 

Naslov:  Fwd: Conference "Recent Trends in Pure and Applied Mathematics" 

Datum:  Mon, 17 Oct 2016 10:23:48 +0200 

Ġalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima:  znanost@mzos.hr, ministar <ministar@mzos.hr> 

CC:  Andrej Dujella, Kabinet Predsjednika <kabpred@hazu.hr>, Dario Vretenar  

 

Poġtovani, 

Da odgovorim da je to u suprotnosti sa znanstvenom politikom u RH gdje se smatra da je 

ono ġto ja i moja grupa radimo loġe i zato ne mogu prihvatiti poziv. 

Pozz 

akademik Josip Peļariĺ 

P.S.1 Pardon, preciznosti radi umjesto termina "loġ" treba koristiti ono ġto je prihvatila 

HRZZ: nije dobro! 

P.S.2 Naravno dat ĺu viġe pojaġnjenja oko ļasopisa. Uostalom Agarwal je glavni urednik 

ļasopisa JIA koji je takoĽer na udaru HRZZ-a jer sam ja u tom ļasopisu u EB. I red je da 

se to zna meĽu kolegama u svijetu. 

Ponavljam samo su tri ļasopisa iz nejednakosti s impact faktorima: dva naġa i JIA! S tim 

da je na zadnjoj listi nas JMI ispred Springerovog JIA! 

JP 

Potpuna nezainteresiranost i u Ministarstvu i u Akademiji i u HRZZ-u. Tako je i zavrġila 

priļa o braniteljima i matematiļkim konferencijama. Poslao sam organizatoru odgovor: 

Poġtovani Professor Popa, 

Zahvaljujem se na pozivu da budem glavni predavaļ na konferenciji ñRecent Trends in 

Pure and Applied Mathematicsò. 

Kao ġto znate oblast moga istraģivanja su matematiļke nejednakosti. Na ģalost danas u 

Hrvatskoj imamo ļudnu situaciju po kojoj se smatra da ta oblast matematike nije vaģna. 

Tako se za ļasopise koji su jedini na CC i/ili SCIE listama iz te problematike (JMI, JIA and 

MIA) smatra da nisu dobri ļasopisi (dva se tiskaju u RH a treĺi kojemu je Editor-in-Chief 

prof. Agarwal, a u EB tog ļasopisa koji tiska Springer Verlag sam ja).. 

To je toliko smijeġno jer im nije argument ni to ġto po Scopusu od 50 najboljih hrvatskih 

znanstvenih ļasopisa upravo MIA, JMI i treĺi ļasopis koji sam ja osnovao OAM zauzimaju 

drugo, ļetvrto i ġesto mjesto. 

Traģio sam oļitovanje o takovom nakaradnom pogledu, ali od dvije vlade koje su ļinile 

najveĺe stranke u RH, tj. od njihovih ministarstava znanosti nisam dobio nikakav odgovor. 

Jasno je stoga da je teġko oļekivati neki napredak u Hrvatskoj po tom pitanju. 

http://trepam.uab.ro/
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U takovoj situaciju smatram da ne trebam sudjelovati na Vaġoj, kao ni na drugim sliļnim 

konferencijama. 

 

Profesor Josip Peļariĺ 

Redoviti ļlan Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti 

 

Ne proĽe dan a da naġi vodeĺi politiļari ne obeĺaju kako ĺe poduzeti sve da zaustave 

iseljavanje, pogotovo mladih i obrazovanih ljudi. Jedan prijatelj, koji je prije viġe od 30 

godina pobjegao pred neimaġtinom i udbom, pa u Njemaļkoj postigao znaļajnu karijeru, 

kaģe mi da sam ja zapravo jedan vrlo negativan primjer: "Imenjaļe, svaki onaj mladi 

ļovjek, koji doģivi tu bizantsku podlost u postupanju prema Tebi, mora nuģno doĺi do 

zakljuļka da za njega nema ģivota u ovoj zemlji. Kad tako prema Tebi postupaju, onda 

nitko ne moģe biti siguran da se njemu jednog dana ne ĺe dogoditi to isto." 

 

Akademik Josip Peļariĺ 
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16. 11. 2016. 

 

TRIBINA ñNA HRVATSKU ĠUTNJU NISMO SPREMNIò U 

KRAPINI  

 
 Dozvolite ma da vas sve lijepo pozdravim i zahvalim se organizatorima veleļasnom 

Tomici Ġestaku i g. Krsti Radaku koji je i moderator ove tribine. G. Radak je doista odrģao 

sjajno uvodno predavanje. Velika zahvalnost i novoizabranom podpredsjedniku HNiP-a g. 

Marku Ljubiĺu, dragom prijatelju i suradniku koji je i pisac predgovora jedne od tri moje 

knjige koje veļeras predstavljamo, na njegovim sjajnom govoru. Hrvatska ġutnja je itekako 

doprinijela da mi tek danas mnogo viġe govorimo o zloļinima nad Hrvatima, o Hudoj jami, 

Vukovaru, Ġkabrnji, i drugim hrvatskim kriģnim putevima. Sam naslov tribine je 

podnaslov jedne od tih knjiga. 

U knjigama su dani moji tekstovi nastali tijekom 2015. i 2016. godine.  

U njima je dan niz mojih otvorenih pisama, govorim o navodnim antifaġistima u RH koji 

su zapravo bili na strani velikosrpskog faġistiļkog agresora, o HNES-u, o Druġtvu za 

istraģivanje trostrukog logora Jasenovac itd. 

Zapravo moj publicistiļki rad ponajbolje je definirao doc. dr. sc. Marko Tokiĺ, 

predstavljajuĺi u Mostaru moju knjigu ñAko voliġ Hrvatsku svojuò, govoreĺi o ļetiri stupa 

moje Hrvatske (ñOba su palaò, str. 63-64): 

Tokiĺ je naglasio, piġe Glas Brotnja, 05. 12. 2014., da svi koji poznaju akademika Peļariĺa 

znaju da je Hercegovac iz Boke Kotorske, ali i ļovjek kojemu ļetiri stupa njegove Hrvatske 

ļine: Franjo TuĽman, Dario Kordiĺ, Marko Perkoviĺ-Thompson i biskup Vlado Koġiĺ, 

dodavġi: 

«O njima je pisao, progovorio o njihovoj ljubavi prema Hrvatskoj, prema Hrvatima, ali 

pisao je akademik Peļariĺ i o generalu Praljku, hrvatskom branitelju Veljku Mariĺu 

naglaġavajuĺi kako neĺe biti sretan dok i zadnji hrvatski branitelj ne izaĽe iz zatvora. 

Akademik Peļariĺ voli Hrvatsku svoju, no osim ġto piġe o onima koji vole i ģive Hrvatsku 

on piġe i o onima koji ne vole Hrvatsku i svoj hrvatski narod, pa upravo zbog toga ġto jasno 

i glasno upuĺuje na aktualno stanje u zemlji Hrvata ļesto je preġuĺivan od medija u sluģbi 

aktualne vlasti.  

Iako Tokiĺ govori o mojoj Hrvatskoj, uostalom i dr. sc. Damir Peġorda je svom uvodu u 

knjigu dao naslov Peļariĺeva Hrvatska, jasno je da oni misle na onu Hrvatsku koju sam 

stavio u naslovu knjige Za hrvatsku Hrvatsku, Zagreb 2001. Na Hrvatsku kakvu ģele svi 

drģavotvorni Hrvati. 

TakoĽer, ļini mi se da je dr. Tokiĺ govoreĺi o ļetiri stupa Hrvatske govorio o ļetiri skupine 

hrvatskih ljudi koji su najzasluģniji za opstojnost Hrvatske, a dao im je imena onih 

najnapadanijih meĽu njima od sluganskih politiļara i medija u RH i drugdje.  

Franjo TuĽman je sigurno najomraģeniji i najnapadaniji od onih koji ne vole ni hrvatski 

narod ni hrvatsku drģavu i predstavlja sve one koji su najzasluģniji za stvaranje Hrvatske. 

Tu je sigurno i ratni ministar Gojko Ġuġak, braniteljié  

Dario Kordiĺ predstavlja sve one koji su stradali zbog svoje ljubavi prema hrvatskom 

narodu i hrvatskoj drģavi. Prvo poglavlje knjige govori o njegovom povratku iz zatvora. 

Davno sam rekao da je osuĽen tako ġto su mu dokazali samo da je Hrvat. I to izuzetan. 

Thompson je sigurno najnapadaniji meĽu Hrvatima kojima je Bog dao neki talent i koji ga 

koriste za dobrobit svoga naroda. O njemu sam napisao dvije knjige; s Matom 
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Kovaļeviĺem Thompson u oļima hrvatskih intelektualaca ï Bilo je i to jednom u Hrvatskoj, 

Fortuna, Zagreb, 2008. i Hajka na Thompsona, Zagreb, 2012. Nadam se da u tom stupu 

pripadam i ja sam.  

A biskup Koġiĺ predstavlja Crkvu u Hrvata. Crkva je stalna meta óhrvatskihô ljeviļara, a 

posebno biskup Koġiĺ.è 

U knjizi ñOba su palaò imate cijelo moje predavanje o ovom velikom hrvatskom biskupu 

a posebno je danas vaģno proļitati ġto je on na predstavljanju moje knjige ñVukovar i 

njegov stoģerò na str 66.-69.  

  

Kada veĺ govorimo o ļetiri stupa na to se sjajno nadovezao stopostotni hrvatski ratni vojni 

invalid Mario Filipi govoreĺi o ļetiri stupa laģi, ļetiri stupa laģi protiv hrvatskog naroda i 

hrvatske drģave: 

1.    Stepinac; 2. Za dom spremni; 3. Jasenovac; 4. Ustaġe.  

Njegov tekst ñLjuljaju se stupovi laģiò dan je u knjizi ñDva pisma koja su skinula maskeò 

str. 203.-205. 

Zapravo u mojim knjigama naĺi ĺete puno tekstova oko tog treĺeg stupa laģi - hrvatskog 

pozdrava ZDS. 

Naime, poznato je da sam vodio Peticiju o ZDS kada sam, uz biskupe Koġiĺa i Pozaiĺa bio 

ģestoko napadnut u medijima proġle godine. Tada su krili kao zmija noge ļinjenicu da je 

peticija bila u obranu Marka Perkoviĺa Thompsona i simbola Domovinskog rata njegove 

pjesme ñBojna Ļavoglaveò, s kojom je Thompson zapoļeo koncert u Kninu proġle godine. 

Ove godine napad se ponovio, ali su sada oļekujuĺi pobjedu na izborima otvoreno napali i 

Thompsona i Bojnu. Pokazali su otvoreno da im je cilj napada i tada bio Domovinski rat. 

Napadi ne prestaju do danaġnjih dana i u knjizi ñOba su palaò imate jedno poglavlje o 

napadima na mene kao znanstvenika. Uostalom sliļne napade su doģivjeli i kolege 

povjesniļari, pa nedavno i voditelj Hrvatskih studija ļlan suradnik HAZU prof. dr. sc. 

Mario Grļeviĺ. 

Pozdrav ZDS je njima posebno vaģan jer su ga koristili mnogi branitelji u Domovinskom 

ratu a bio je i sluģbeni pozdrav naġih HOS-ovaca koji su bili strah i trepet neprijatelju. 

Ļinjenicu kako je to i pozdrav iz NDH pokuġavaju iskoristiti i nametnuti mnogima svoju 

vaģnost jer eto vaģnija je pobjeda partizana u Drugom svjetskom ratu nego branitelja koji 

su pobjedom u Domovinskom ratu stvorili njima neģeljenu RH! A to je itekako dobrodoġlo 

mnogima u svijetu koji su podrģavali faġistiļku velikosrpsku agresiju na Hrvatsku. 

Spomenimo samo sluļaj naġeg proslavljenog nogometnog reprezentativca Josipa 

Ġimuniĺa. Kada je u Beogradu paljena hrvatska zastava i bila izloģena srpska zastava na 

kojoj je ĺirilicom bio napisano ime Vukovar nije nikome smetalo. Ali kada je poslije toga 

u Zagrebu bila hrvatska zastava na kojoj je bilo i ime Vukovar, delegat je traģio da se ukloni 

hrvatska zastava. I umjesto da ga lijepo zamole da napusti Hrvatsku, problem je postao 

Ġimuniĺ i ZDS!  

Kako im je danas pozivanje na tzv. Antifaġizam glavno u napadima na svako hrvatstvo, 

jednu od knjiga koju veļeras predstavljamo nazvao sam ñĢivjela nam antifaġistiļka tj. 

braniteljska Hrvatska. Naime, antifaġistima se mogu zvati oni koji su pobijedili faġistiļku 

agresiju, a ne oni koji su je aktivno ili pasivno pomagali. A hrvatski branitelji su porazili 

velikosrpski faġizam! 

Blago reļeno porazili.  

Ļini mi se da nisam sluļajno na tapetu u RH kao i mnogi drugi sliļnih pogleda. Evo 

nekoliko mojih tvrdnji koje pokazuju da sam s pravom tako tretiran. Ali eto i to ĺu pokuġati 

objasniti u znaku broja ļetiri:  
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1) Prije svega moje stalno ukazivanje na rijeļi Slobodana Miloġeviĺa koji je sedam dana 

poslije ñOlujeò usporedio svoje ñborceò sa zeļevima, a kao suprotni primjer dao je hrvatske 

branitelje u Vukovaru. Naslov knjige "Hrvatski genocid: Napravili zeļeve od Srba" 

izuzetno je loġe doļekan. Nedavno sam ponovno pisao o HAZU i predstavljanju te knjige): 

U tekstu HAZU i protunarodna vlast, dnevno.hr, 10. 05. 2014. opisao sam taj sukob:  

Tako veĺ sam naslov moje knjige ĂHrvatski genocid: Napravili zeļeve od Srbaò nekima 

baġ i nije drag. Komentirajuĺi naslov, admiral Davor Domazet Loġo (danas ļlan Vijeĺa za 

domovinsku sigurnost Predsjednice RH., J.P.) je na samom predstavljanju knjige ustvrdio 

da od 1995. godine do danas nitko o tome nije se usudio progovoriti (to posebno izdvajaju 

i u Hrvatskom tjedniku, 01. 05. 2014.). Nadovezao sam se na naġeg admirala ispriļavġi 

priļu o tom predstavljanju i mojoj Akademiji: 

Vjerovali ili ne, zamolio sam da u HAZU poġalju internetom obavijest o ovom 

predstavljanju. Izgleda da je tako neġto izazvalo pravu paniku. Da se naġalim ï pitam se 

jesu li me izbacili iz Akademije ġto sam se usudio tako neġto napraviti. A zapravo, 

Akademija je s Miloġeviĺevom izjavom mnogo ranije trebala upoznati hrvatsku javnost, a 

ne ja! 

Doista je to bio straġan genocid ï napraviti od ljudi zeļeve. Straġno, zar ne? 

 A ovakvi kao glavni tajnik HAZU i mnogi politiļari, umjesto da se rugaju ñzeļevimaò, 

dopuġtaju da im razni pupavci, ġerbeĽije i sl. ļak i vladu sastavljaju, da ne spominjemo 

ostalo. 

2)Ovih dana smo svjedoci dogaĽaja u Oraġju. Boġnjaci su izgubili rat od Srba, spasili ih 

Hrvati, a ģele biti pobjednici. Ġto im ostaje nego ponaġati se po onoj mojoj tvrdnji: 

Kad hoĺeġ od nekog naroda stvoriti neprijatelja - spasi ga od genocida. 

A koliko je straġan taj njihov kompleks. Ļak i ameriļki vojni ataġe kaģe kako ih je general 

Gotovina spasio od genocida ravnom onima iz Drugog svjetskog rata, a oni bi sudili naġem 

velikom generalu! 

3) Antifaġisti i danas govore o hrvatskim domoljubima kao o ustaġama i faġistima. Ovo 

drugo je naglaġeno u zadnje vrijeme jer im to ñopravdavaò ime, ali posebno je znaļajno to 

da smo im ustaġe. Kao sve dobre sluge oni znaju ġto gazde ģele, a znamo dobro da su Srbi 

i mediji i politiļari i obiļan narod u Domovinskom ratu hrvatske branitelje nazivali 

ustaġama, a RH TuĽmanovom ustaġkom drģavom. Zapravo, samo su potvrdili moju staru 

tvrdnju: 

Srbi dijele Hrvate na Ustaġe i Srpske sluge. A ja ne volim biti sluga. 

Kada sam nedavno to ponovio u ñBujiciò sutradan me je na ulici zaustavio jedan gospodin 

i pitao ġto sam time htio reĺi. Objasnio sam mu: 

Znate, kada vam netko kaģe da ste ustaġa nemojte misliti da Vas je uvrijedio. Baġ suprotno, 

on Vam je samo rekao da niste srpski sluga. A to je itekako velika pohvala, zar ne? Pa 

pogledajte te srpske sluge kod nas. Kako netko moģe biti njihov sluga i poġto su od njih 

hrvatski branitelji napravili zeļeve? Ogavno zar ne? 

4) A kako se ponaġaju hrvatski politiļari? Od 2000-e do danas ļini se vrijedi moja tvrdnja: 

Kad gazda mijenja slugu uvijek naĽe boljeg slugu. 

Izrekao sam je uvidjevġi da Sanaderov dolazak na vlast treba moĺnicima jer Raļan nije 

smio uhapsiti generala Gotovinu. Nadam se da to i danas nije sluļaj i da im ovakva vlast 

treba da bi osudili mog velikog prijatelja generala Praljka i ostale Hrvate iz BiH. 

  

Akademik Josip Peļariĺ 
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05. 12. 2016. 

 

STUPOVI MOJE HRVATSKE U SISKU  
 

Devedeset i pet ovogodiġnjih stipendista Biskupijske zaklade ĂFra Bonifacije Ivan 

Pavletiĺñ sveļano je primilo u subotu 3. prosinca, na tradicionalnom susretu prijatelja i 

stipendista Zaklade, ugovore o stipendiranju. Uruļio im ih je sisaļki biskup Vlado Koġiĺ, 

a uz biskupa na susretu su nazoļili i ravnatelj Zaklade dr. Domagoj Mosler, predsjednik 

Upravnog vijeĺa Zaklade preļ. Tugomil Radiļek te prijatelji zaklade: mons. Marko 

Cvitkuġiĺ, europarlamentarka Marijana Petir, akademik Josip Peļariĺ, Dario i Venera 

Kordiĺ, Davor Vrbanek, Tomislav i Linda Krġnjavi, Ģeljka i Tihomir Markiĺ i Ivana Vujiĺ. 

Na poļetku sve okupljene je pozdravila stipendistica Marija Mitar. Ona je bila i voditelj 

ove sveļanosti, U nastavku okupljene je pozdravio i ravnatelj dr. Mosler koji je istaknuo 

kako je ovo ġesta godina djelovanja Zaklade: ĂOve godine najviġe vas je do sada, devedeset 

i pet studenata stipendista, a poļeli smo sa tridesetak. Potom su se studentima obratili: 

Ģeljka Markiĺ, akademik Josip Peļariĺ, Dario Kordiĺ, Tomislav Krġnjavi i Marijana Petir. 

Stipendistima se obratio i biskup Koġiĺ istaknuvġi svoju veliku ģelju da nakon studija svi 

oni ostanu ģivjeti i raditi u Hrvatskoj. ĂNadam se da ĺe se, kada vi zavrġite svoj studij, 

situacija u naġem druġtvu popraviti jer ako svi pobjegnemo iz Hrvatske, ġto ĺe biti od naġe 

zemlje. Ģelio bih da vi ovo shvatite kao preporuku da svoje znanje i umjeġnost upotrijebite 

u Hrvatskoj, da doprinesete napretku naġeg hrvatskog druġtva. Stvarno mi se ļini da je taj 

odlazak naġih mladih zloļin koji netko ļini naġem narodu jer to nije dobro, i mi u javnosti 

premalo o tome govorimo. Kada gledam naġe teġkoĺe, ratna stradanja kada nije bilo lako 

opstati i odrģati se, a ipak smo tada ostali, nismo pobjegli nego smo se borili, smatram da 

je sada ova generacija takoĽer duģna, uļiniti sve da i dalje opstanemo u svojoj domoviniñ, 

rekao je biskup te dodao kako je njegova obveza, kao i obveza Biskupije, da se brine za 

vjernike, te da ļini sve ġto moģe kako bi pomogao posebno mladima. Na kraju, biskup je 

zahvalio svim prijateljima Zaklade ġto financijski, moralno i svojim autoritetom podupiru 

njezin rad. 

http://www.biskupija-sisak.hr/ 

O dvom dogaĽaju izvjesti li su i drugi portali: 

http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/sisacki-biskup-u-drustvu-zeljke-markic-i-haskog-

osudenika-za-ratne-zlocine-kordica-odlazak-nasih-mladih-zlocin-je-koji-se-cini-nasem-

narodu/5343383/ 

http://direktno.hr/en/2014/domovina/69459/Biskup-Ko%C5%A1i%C4%87-

stipendistima-Ako-i-odete-iz-Hrvatske---vratite-se!.htm 

 

http://narod.hr/hrvatska/biskupijska-zaklada-fra-bonifacije-ivan-pavletic-sisku-dodijelila-

95-stipendija 

Zapravo je naslov iz Jutarnjeg lista meni obiljeģio samo predstavljanje. Naime, urednici 

svoje ļitatelje velikim slovima upozoravaju: 

SISAĻKI BISKUP U DRUĠTVU ĢELJKE MARKIĹ I HAĠKOG OSUņENIKA ZA 

RATNE ZLOĻINE KORDIĹA 

Jutarnji list mora i danas pokazati svoj sluganski odnos prema Srbiji, moraju pokazati da 

su i dalje srpske sluge. Joġ ih Vulin nije upozorio kako treba nastaviti s Ăfaġizacijomñ 

Hrvatske i napadati sve ġto rade HOS-ovci jer je poznato kako su se u ratu srpko-crnogorski 

agresori bojali od samih oznaka HOS-a: 

http://www.biskupija-sisak.hr/
http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/sisacki-biskup-u-drustvu-zeljke-markic-i-haskog-osudenika-za-ratne-zlocine-kordica-odlazak-nasih-mladih-zlocin-je-koji-se-cini-nasem-narodu/5343383/
http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/sisacki-biskup-u-drustvu-zeljke-markic-i-haskog-osudenika-za-ratne-zlocine-kordica-odlazak-nasih-mladih-zlocin-je-koji-se-cini-nasem-narodu/5343383/
http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/sisacki-biskup-u-drustvu-zeljke-markic-i-haskog-osudenika-za-ratne-zlocine-kordica-odlazak-nasih-mladih-zlocin-je-koji-se-cini-nasem-narodu/5343383/
http://direktno.hr/en/2014/domovina/69459/Biskup-Ko%C5%A1i%C4%87-stipendistima-Ako-i-odete-iz-Hrvatske---vratite-se%21.htm
http://direktno.hr/en/2014/domovina/69459/Biskup-Ko%C5%A1i%C4%87-stipendistima-Ako-i-odete-iz-Hrvatske---vratite-se%21.htm
http://narod.hr/hrvatska/biskupijska-zaklada-fra-bonifacije-ivan-pavletic-sisku-dodijelila-95-stipendija
http://narod.hr/hrvatska/biskupijska-zaklada-fra-bonifacije-ivan-pavletic-sisku-dodijelila-95-stipendija
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http://narod.hr/hrvatska/srbijanski-ministar-vulin-ponovno-napada-hrvatsku-pozivam-eu-

da-reagira-bujanja-fasizma-hrvatskoj 

Zato su u Yutarnjem, pardon Jutarnjem slijedili ono ġto im je sugerirao efendija Ceriĺ. A u 

Sisku to je mogao biti samo ļovjek za koga sam svojevremeno rekao kako su mu u Haagu 

jedino dokazali da je Hrvat. I to izuzetan Hrvat ï Dario Kordiĺ. Znaju u Jutarnjem da je 

Kordiĺu sudilo na osnovu laģnih dokumenata koja su im dostavili iz Hrvatske. Ali, zar nije 

laģ najviġe pomogla Srbima u njihovoj povijesti. Dakle, nema tu dvojbe ï ipak se treba 

dokazati gazdama zar ne? 

Kao da sam znao prije polaska za Sisak napisao sam komentar Ceriĺeva pamfleta upuĺenog 

Predsjednici RH: 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/akademik-pecaric-porucuje-kako-od-nekog-

naroda-napraviti-neprijatelja-spasi-ga-od-genocida-979387 

http://kamenjar.com/nekog-naroda-napraviti-neprijatelja-spasi-ga-genocida/ 

http://glasbrotnja.net/nekog-naroda-napraviti-neprijatelja-spasi-ga-genocida/ 

http://enovosti.ba/akademik-josip-pecaric-kako-od-nekog-naroda-napraviti-neprijatelja-

spasi-ga-od-genocida-vijest/1608863 

Koliko je naslov moga teksta dobro pogoĽen i kolika nezahvalnost zbog spaġavanja od 

genocida prema RH pokazuje i reagiranje jednog njihovog voditelja: 

http://narod.hr/hrvatska/video-voditelj-iz-bih-seksisticki-prozvao-predsjednicu-drugarice-

kolinda-tumacenja-vjera-vam-banalna-vi-ste-gospoda-fatalna 

 Zapravo, moj tekst je napisan kao odgovor na jedan e-mail Uredniġtva portala ĂHrvatsko 

neboñ pa ga je taj portal prvi i objavio i to prije odlaska za Sisak. Dapaļe, uz tekst su dali 

i svoj komentar: 

Hrvatsko Nebo 

A ġto komentirati, poġtovani Josipe Peļariĺu!! Za naġe prilike, rekli ste gotovo sve. Pitanje 

je kome? Javnost u Republici Hrvatskoj nije ni povrġno upoznata, ali (istini za volju, ni 

zainteresirana) s procesom mirnodopskog democida koji se odvija u susjednoj BiH. Nakon 

potpisa Daytonskog sporazuma, koji je umjesto nas (Hrvata u BiH) "aranģirala" 

diplomacija RH na ļelu s Matom Graniĺem, a potpisao Predsjednik RH dr. Franjo 

TuĽman, u svojstvu zarobljenika u zraļnoj bazi Wright Patterson u Daytonu, Ohio, SAD, 

Hrvatski narod u BiH je podlim, puzajuĺim promjenama Ustava BiH, (Aneks 4 DS), 

dekonstituiran, korak po korak. 83 puta je Visoki Predstavnik intervenirao u Ustav, na 

naļin da je potpuno nelegalno, s legitimitetom neviĽenih prijetnji veleposlanstva SAD u 

Sarajevu, izravnim, brutalnim prijetnjama Wesleya Clarka (jednom prigodom sam bio i 

nazoļan) ili primjenom gole vojne sile, proveden prijenos ovlasti s Federacije Bih na 

"srediġnju drģavu" i svakom tom, nasilnom, nedemokratskom, u biti zloļinaļkom 

promjenom, Hrvatski narod u BiH, gubio dio svoje konstitutivnosti. Svjedok sam i sudionik 

dogaĽaja, i mogu posvjedoļiti ġto se i kako dogaĽalo. Iz prve ruke. Uspjeġno smo se 

odupirali sve do kraja 1999.godine. No, 2000.godine dolazi do tragedije za Hrvate 

opĺenito a za Hrvatski narod u BiH ona poprima katastrofalne razmjere. Isluģeni ġpijun s 

pacifika, Robert L. Barry, u svojstvu voditelja Misije OESS-a u BiH, koja je zaduģena za 

provedbu Aneksa 3 DS - Sporazum o izborima), uz odobravanje Vlade RH i svesrdnu 

pomoĺ, po izravnom egzekutoru Toninu Piculi, tadaġnjem MVP u Vladi Ivice Raļana, 

provode brutalnu, do tada neviĽenu egzekuciju svih kolektivnih prava i sloboda Hrvatskog 

naroda u BiH. Ako se netko pokuġao suprotstaviti, bio je smijenjen, a vojne snage SFOR-

a su brutalno "asistirale" ako bi to procjenio Visoki Predstavnik, Robert L. Barry ili 

veleposlanik SAD. Brutalne vojne akcije su poduzimane i bez povoda, tijekom "rutinskih 

kontrola" (upadi u zapovjedniġtva HVO-a, ustanove poput SNS -sluģbe nacionalne 

http://narod.hr/hrvatska/srbijanski-ministar-vulin-ponovno-napada-hrvatsku-pozivam-eu-da-reagira-bujanja-fasizma-hrvatskoj
http://narod.hr/hrvatska/srbijanski-ministar-vulin-ponovno-napada-hrvatsku-pozivam-eu-da-reagira-bujanja-fasizma-hrvatskoj
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/akademik-pecaric-porucuje-kako-od-nekog-naroda-napraviti-neprijatelja-spasi-ga-od-genocida-979387
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/akademik-pecaric-porucuje-kako-od-nekog-naroda-napraviti-neprijatelja-spasi-ga-od-genocida-979387
http://kamenjar.com/nekog-naroda-napraviti-neprijatelja-spasi-ga-genocida/
http://glasbrotnja.net/nekog-naroda-napraviti-neprijatelja-spasi-ga-genocida/
http://enovosti.ba/akademik-josip-pecaric-kako-od-nekog-naroda-napraviti-neprijatelja-spasi-ga-od-genocida-vijest/1608863
http://enovosti.ba/akademik-josip-pecaric-kako-od-nekog-naroda-napraviti-neprijatelja-spasi-ga-od-genocida-vijest/1608863
http://narod.hr/hrvatska/video-voditelj-iz-bih-seksisticki-prozvao-predsjednicu-drugarice-kolinda-tumacenja-vjera-vam-banalna-vi-ste-gospoda-fatalna
http://narod.hr/hrvatska/video-voditelj-iz-bih-seksisticki-prozvao-predsjednicu-drugarice-kolinda-tumacenja-vjera-vam-banalna-vi-ste-gospoda-fatalna
https://www.facebook.com/hrvatskonebo/
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sigurnosti, vezanje i zlostavljanje sluģbujuĺih ļasnika, lomljenje ruku i nogu, otimanje 

dokumentacije i informatiļke opreme). O donoġenju "Privremenih izbornih pravila" od 

strane Roberta L. Barrya uz svesrdnu pomoĺ Tonina Picule, posljedicama koje je to imalo 

na prava i poloģaj Hrvata u BiH ne vrijedi ni govoriti. Kao dokaz, posjedujem dio 

prijepiske izmeĽu Repberta L. Barya i Tonina Picule, iz kojega se jasno vidi ġto Barry 

zahtjeva i na ġto Picula pristaje. Volio bih kada bi o tome progovorio i prof. Zdravko 

Tomac, koji je bio ļlan vanjskopolitiļkog savjeta MVP (imam u posjedu zapisnik sa 

sastanka povodom zahtjeva Roberta L. Barrya prema MVP). Sve ove "pogodnosti" i 

"darove", boġnjaļka politika je beskrupulozno i ġovinistiļki koristila, uz otvorenu potporu 

veleposlanstva SAD i sramotnu ġutnju. a nerijetko i otvoreno odobravanje, Vlade RH a 

poglavito Predsjednika RH Stjepana Mesiĺa u dva mandata. 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/12/03/akademik-josip-pecaric-efendiji-

cericu-kako-od-nekog-naroda-napraviti-neprijatelja-spasi-ga-od-genocida/ 

Da, sluganska politika u RH itekako je bila na djelu od 2000. Ġto se medija u RH tiļe, ovo 

ġto danas vidimo u ovakovom reagiranju Jutarnjeg bilo je i prije dolaska jugo-komunista 

na vlast.  

To se moģe iġļitati iz teksta Marka Ljubiĺa: 

http://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-kad-efendiji-cericu-izbije-brada-dobijemo-pismo-

komsinici-kolindi 

Ljubiĺ je takoĽer trebao iĺi u Sisak, ali je zbog pisanja tog teksta ostao doma. On veliki dio 

tog teksta posveĺuje zloļinima u Ahmiĺima i Trusini: 

 

Ă...potpuno preġuĺeno u hrvatskom medijskom prostoru, objavili stenogram iz ġtaba Armije 

BiH. To je razgovor izmeĽu zapovjednika Armije BiH, u jutro 16. travnja 1993. godine 

iznad Trusine, koji svoga viġega zapovjednika uoļi udara na Trusinu pita: ĂJesu li ustaġe 

upale u Ahmiĺe, dokle ĺemo ļekatiñ? 

General Praljak je svojevremeno upozorio kako je na pitanje koliko je puta HTV u svojim 

emisijama spomenuo Ahmiĺe, a koliko Trusinu, Praljak je dobio odgovor: 

AHMIĹE 998 puta, a TRUSINU 2 puta. 

Efendijino pismo je komentirao na svom Facebooku i prof. dr. sc. Slaven Letica: 

Zanimljivo je, ali i zabrinjavajuĺe, ġto spomenuti pisci javnih pisama KGK ne spominju 

ĻINJENICE koje su i njima i europskoj i zapadnoj javnosti i ñtajnostiò predobro poznate: 

da u BiH djeluju tajni i javni centri za novaļenje ratnika Islamske drģave, da u toj zemlji 

teļe proces ñdruge islamizacije/sunitizacijeò iza kojeg stoje Turska, Iran i Saudijska 

Arabija, da se specifiļni, jedinstveni, bosansko-hercegovaļki svjetovni i crkveni islam 

pokuġava kapilarno zamijeniti onim koji se prakticira u Iranu i Saudijskoj Arabiji itd.ò. 

http://kamenjar.com/pisci-pisama-predsjednici-hrvatske-ne-spominju-da-u-bih-djeluju-

centri-za-novacenje-ratnika-isil-a/ 

Sve to ne zanima Jutarnji. Njima je vaģnije optuģivati i pisati na ovaj naļin o hrvatskoj 

veliļini kakav je Kordiĺ, vjerujuĺi da su time diskreditirali i biskupa Koġiĺa i g. Ģeljku 

Markiĺ.  

Zapravo o medijima je govorio i naġ biskup. Upozorio je kako je proġle godine dodjeli 

stipendija nazoļila i predsjednica RH, kako je snimalo puno televizija, bilo nazoļno puno 

novinar, ali ni na tim televizijama niti u novinama nije bilo ni rijeļi o tom dogaĽaju.  

Ja sam ponovno govorio o ļetiri stupa moje Hrvatske kako ih je svojevremeno definirao 

dr. sc. Marko Tokiĺ, profesor hrvatskog jezika i knjiģevnosti na Filozofskom fakultetu 

Sveuļiliġta u Mostaru, predsjednik Hrvatske Samouprave u BiH, politiļki analitiļar i 

kolumnist portala ñVoice From Croatiaò. Zapravo ta ļetiri stupa predstavljaju ļetiri 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/12/03/akademik-josip-pecaric-efendiji-cericu-kako-od-nekog-naroda-napraviti-neprijatelja-spasi-ga-od-genocida/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/12/03/akademik-josip-pecaric-efendiji-cericu-kako-od-nekog-naroda-napraviti-neprijatelja-spasi-ga-od-genocida/
http://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-kad-efendiji-cericu-izbije-brada-dobijemo-pismo-komsinici-kolindi
http://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-kad-efendiji-cericu-izbije-brada-dobijemo-pismo-komsinici-kolindi
http://kamenjar.com/pisci-pisama-predsjednici-hrvatske-ne-spominju-da-u-bih-djeluju-centri-za-novacenje-ratnika-isil-a/
http://kamenjar.com/pisci-pisama-predsjednici-hrvatske-ne-spominju-da-u-bih-djeluju-centri-za-novacenje-ratnika-isil-a/
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skupine ljudi koje su svojim djelovanjem posebno zasluģne za postojanje danaġnje 

Hrvatske, a ne ļelu su im oni koje mrzitelji hrvatskog naroda i RH najviġe napadaju: dr. 

Franjo TuĽman, Dario Kordiĺ, Marko Perkoviĺ Thompson i biskup dr. sc. Vlado Koġiĺ.  

Koġiĺ i Kordiĺ su bili tamo. Kordiĺ je oduġevio sve nazoļne, a Thompson je svojim 

dobrotvornim koncertom u Sisku  11. 06. 2016. itekako zasluģan ġto je ove godine bilo 

toliko stipendija! 

  

Josip Peļariĺ   
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THOMPSON ï PJESMOM ZA HRVATSKU, ZAGREB, 2017.  

 

Msgr. Vlado KOĠIĹ, sisaļki biskup 

 

NJEGOVE SU PJESME ĠKOLA LJUBAVI PREMA 

DOMOVINI, VJERI I OBITELJI  

 
Umjesto da hapsi ļetnike, tzv. hrvatska vlast, kao dobar sluga ļetniļke Srbije, hapsi 

branitelje laģuĺi da postupa po zakonu   

 
Popularni pjevaļ Marko Perkoviĺ Thompson doista je fenomen na glazbenoj sceni u 

Hrvatskoj, ali i ġire. Razlog zaġto on privlaļi viġe posjetitelja od ostalih pjevaļa je, mislim, 

u tome ġto je on bio i hrvatski branitelj koji bolje osjeĺa probleme branitelja koje se danas 

u Hrvatskoj, na ģalost, potiskuje na margine druġtva i ne poġtuju se njihovi visoki moralni 

i domoljubni motivi koji su ih mobilizirali da se pridruģe obrani domovine. Dakako, 

potiskivanje branitelja i njihovih ideala dogaĽa se na sluģbenoj razini, dok s druge strane 

narod ne dijeli takve politiļke stavove, a osobito mladi koji prepoznaju istinu i dolaskom 

na Thompsonove koncerte, oni na neki naļin protestiraju protiv te sluģbene politike koja 

vlada veĺ viġe od 15 godina u Hrvatskoj.  

    Thompson u svojim pjesmama vrlo visoko vrjednuje, osim domovine, i vjeru i obitelj, 

ġto takoĽer oni koji posljednjih godina provode tzv. sekularizaciju druġtva  

 

ģele obezvrijediti i oslabjeti te su Thompsonovi koncerti takoĽer i izraz stavova naġega 

naroda da on ne ģeli uniġtenje vjere ni hrvatskih obitelji.  Ljudi ģele poruļiti da su im 

domovina, vjera i obitelj vrijednosti koje oni visoko cijene i koje ne dopuġtaju uniġtiti. U 

jednome smislu njegove su pjesme ġkola ljubavi prema domovini, prema vjeri i prema 

obitelji, a s druge strane i prosvjed protiv prijetnji koje se poduzimaju protiv tih vrijednosti. 

   Na ģalost joġ uvijek, i sve viġe, ima onih koji javno zastupaju teze da Hrvatska nije 

potrebna kao drģava pa rone suze za propalom drģavom, a mnogo je i onih koji su tada - 

kako dio toga sustava - imali povlastice koje viġe nemaju te rade protiv interesa svoje 

zemlje. Neshvatljivo je kako to da zadnjih nekoliko hrvatskih garnitura politiļari na vlasti 

ne brane prvenstveno interese vlastite domovine, nego se viġe brinu ġto ĺe reĺi neki 

politiļki centri izvan Hrvatske. 

     Naime, srpska je sluģbena politika (a poznato je da je to danas opet velikosrpska i 

ļetniļka politika) zadnjih godina pokrenula diplomatsku ofenzivu ġireĺi o Hrvatskoj laģi 

kako u nas raste tzv. ustaġizacija, faġizacija i sl. I umjesto da naġa sluģbena politika 

pojaļano hapsi ļetnike i sve koji su razarali naġu zemlji i radili protiv samostalnosti 

Hrvatske, ona se ï kao dobar posluġnik i sluga (ġto smo na ģalost bili tolika desetljeĺa) ï 

bori protiv tzv. ustaġa pa svoju revnost pokazuje hapġenjem i progonom domoljuba i 

hrvatskih branitelja. Kada to ļovjek gleda sa strane, doista se pita: kako to da Thompson i 

HOS-ovci nisu smetali u Hrvatskoj prije 26 godina, kada su nastali u Domovinskom ratu, 

pa niti do prije 2-3 godine, a danas smetaju? MUP se poziva na svoju duģnost da ġtiti 
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poredak i poziva se na sudske presude koje su do sada donoġene s obzirom na ļlanak 

zakona o remeĺenju javnog reda i mira. Treba javno reĺi da to nije istina jer dosadaġnje 

sudske presude, kad su se HOS-ovci morali braniti na sudu ï poput Markuġa za Uskrs ove 

godine na sudu u Daruvaru ï do sada su redom bile oslobaĽajuĺe za hrvatske branitelje. 

Tako da ne postoji taj razlog. Razlog privoĽenja i podnoġenja kriviļnih prijava je ï to treba 

javno reĺi ï politiļka je interpretacija tog zakona. Jer kako to da pozdrav 'Za dom spremni' 

jest remeĺenje javnoga reda i mira, a pozdrav 'Smrt faġizmu' to nije? A mogao bi biti jer 

mnogi sinovi i unuci onih koji su od komunista pobijeni bez suda i za ļije se grobove do 

danas ne zna, sigurno u duġi ne nalaze mir kad ļuju taj pozdrav. Ta proizvoljnost tumaļenja 

upitna je i to bi trebalo prestati. Zapravo, uopĺe politiļari nisu pozvani tumaļiti zakone, to 

bi trebalo biti dopuġteno samo pravosudnim tijelima.  
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ZAHVALA BISKUPU KOĠIĹU 

 
Poġtovani Oļe biskupe, 

Zahvaljujemo se na Vaġim rijeļima s kojima, ne prvi put, toļno opisujete ponaġanje 

hrvatskih vlasti: 

ï Je li moguĺe da hrvatska policija hapsi hrvatske branitelje? Kakva je sad opet ova 

protuhrvatska vlast koja se usuĽuje to ļiniti u Kninu na proslavi Dana pobjede?.  

Ļinjenica je da veĺ drugu godinu u Kninu vlast hapse hrvatske branitelje iz redova HOS-a 

koji na svoj dan uzvikuju svoj pokliļ iz Domovinskog rata. Isto tako napadaju veĺ treĺu 

godinu na isti dan hrvatskog branitelja Marka Perkoviĺa Thompsona zbog izvoĽenja 

njegove pjesme ĂBojna Ļavoglaveñ koja je postala jedan od simbola Domovinskog rata. 

Pogledajte Thompsonov odgovor: 

http://kamenjar.com/thompson-odgovorio-prijavu-zbog-koncerta-slunju/ 

 ĂU svom odgovoru MUP se poziva na Ă postojeĺu sudsku praksu, ali i temeljem odluke 

Ustavnog suda broj: U-III -2588/2016. od 8. studenoga 2016. prihvaĺeno je pravno 

stajaliġte da uzvikivanje spomenutog pozdrava ispunjava obiljeģja navedenog prekrġaja.ñ 

To je potpuna neistina jer su drugi sudovi donosili drugaļije odluke i prije i poslije te 

odluke.  

Dakle neistina je da se radi o postojeĺoj sudskoj praksi. Policija sprovodi zakone, a ne 

postoji zakon po kome je zabranjen pokliļ ZDS. A kada se to radi po volji politike, onda 

to viġe nije demokratska drģava! Spomenimo da zapravo policija radi suprotno tome jer se 

napada i tvrdi da je ustaġki i sam znak HOS-a u kome postoji i pokliļ ZDS koje su hrvatske 

vlasti odobrile. 

http://kamenjar.com/udruge-hos-a-podizu-tuzbe/ 

A poznato je da su koalicijski partneri prozivali i pozivali HDZ da se postupa na ovakav 

naļin. Poznato je da su oni i ranije imali sliļne zahtjeve, kao npr. kada su traģili da se 

povuļe tuģba za genocid. 

Znamo da bi i to bilo u interesu onoga ġto propagira velikosrpski Memorandum SANU 2 

jer je presuda stalnog Suda u Haagu po kojoj je Srbija agresor na Hrvatsku i koja je u toj 

agresiju uļinila niz genocidnih radnji u potpunoj suprotnosti s ciljevima Memoranduma. 

Istom cilju sluģe i ovi napadi na pokliļ HOS-ovaca ZA DOM SPREMNI. Pokliļ koji su u 

Domovinskom ratu koristili ti legendarni hrvatski branitelji proslavivġi se i u Vukovaru, i 

u Ġkabrnji, i u Dubrovniku... 

Upravo zbog istinitosti Vaġih poruka izloģeni ste tolikim uvredama. 

Uvjereni smo da ĺete i u buduĺnosti nepokolebljivo promicati istinu i pravdu. 

Zato primite izraze naġe velike zahvalnosti. 

 

Akademik Josip Peļariĺ 

Dr. sc. Josip Stjepandiĺ 

  

http://kamenjar.com/thompson-odgovorio-prijavu-zbog-koncerta-slunju/
http://kamenjar.com/udruge-hos-a-podizu-tuzbe/
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POLITIKA ĠARAFCIGER 
 

U subotu je dr. Stjepandiĺ na povratku sa sluģbenog puta u Italiju svratio i u Zagreb.  

Kaģem mu kako me iznenadila ļinjenica da je malo naġih portala prenijelo njegovo pismo 

Predsjedniku Vlade. Ja sam naġao Pismo samo na dva portala. 

Posebno smo komentirali kako je kolegica iz Ġangaja komentirala ZDS. (Vidjeti: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/06/22/dr-josip-stjepandic-stovani-gospodine-

predsjednice-vlade-republike-hrvatske/ ) 

Kaģe mi kolega Stjepandiĺ da uskoro ide u Kinu pa ĺe joġ viġe razgovarati s tamoġnjim 

znanstvenicima o tom pozdravu naġih HOS-ovaca i mnogih drugih hrvatskih branitelja. 

A moģda je naġim portalima veĺ bilo previġe tekstova o pismu kojega je Predsjedniku 

Vlade napisao biskup Koġiĺ. Ļini mi se da je ta dva pisma spojila naġa sjajna kolumnistica 

Mirela Paviĺ koja svoju kolumnu u Hrvatskom tjedniku od 29. lipnja 2017, zavrġava ovako: 

Liam shi! 

I pozdrav biskupu Koġiĺu, ma di bija! 

Imenjaku sam rekao kako je moj dojam kako je na djelu dogovor PLOĻA ZA PLOĻU. 

Dakle skidanje ploļa na Trgu jednom od 10 najveĺih zloļinaca s jedne strane i ploļe 

hrvatskim junacima u Jasenovcu o ļemu i piġe Stjepandiĺ Plenkoviĺu: 

Isto tako, oļigledno je da ne pratite vrlo informativnu emisiju TV Bujica. Da tomu nije 

tako, onda biste sigurno doġli do svjedoļenja don Miljenka Babaiĺa (29.4.2016) da su 

dubrovaļki branitelji, razoļarani kad nisu mogu dobiti dodatno pojaļanje od HOS-a, od 

njega zatraģili da poġalje makar njihove oznake. 

Da agresori su se paniļno bojali naġih HOSovaca! 

Uvijek treba naglasiti da su za skidanje ploļa u Zagrebu najzasluģniji Bruna Esih i Zlatko 

Hasanbegoviĺ!  

Jasno je bilo da je ploļa u Jasenovcu bila dio nagodbe HDZ-a i HNS-a 20. 06. 2017. kada 

je o njoj progovorio sam Plenkoviĺ. Komentirao sam prijateljima: 

ANDREJ PLENKOVIĹ 

HOS je u Jasenovcu mogao staviti ploļu bez grba i problema ne bi bilo 

http://direktno.hr/direkt/hos-jasenovcu-mogao-staviti-plocu-bez-grba-i-problema-ne-bi-

bilo-89452/ 

ZAPRAVO: 

HOS u Jasenovcu nije morao staviti ploļu i problema ne bi bilo 

ili:  

HOS se nije morao boriti u Domovinskom ratu i problema ne bi bilo 

ili:  

Branitelji se nisu morali boriti u Domovinskom ratu i problema ne bi bilo 

I OPET BI IMALI VLAST KOJA RADI ĠTO SRBI TRAĢE! 

TKO JE ONO NEĠTO SPOMINJAO POLITIĻKU PROSTITUCIJU? 

Kasnije sam se korigirao: 

Toļnije: OVO SU ISPRAVNE PREMISE! 

(Nadam se: Oļita je poruga na komentar Predsjednika Vlade da je biskup svoje pismo pisao 

na pogrjeġnim premisama.) 

Naravno i sami HNS-ovci slavodobitno najavljuju skidanje ploļe u Jasenovcu za mjesec 

dana. Njima je to doista vaģno jer se za to najsnaģnije zauzela njihova bivġa predsjednica, 

od HNES-a etiļki osuĽena veleizdajnica Vesna Pusiĺ zahtijevajuĺi da vlast ġarafcigerom 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/06/22/dr-josip-stjepandic-stovani-gospodine-predsjednice-vlade-republike-hrvatske/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/06/22/dr-josip-stjepandic-stovani-gospodine-predsjednice-vlade-republike-hrvatske/
http://direktno.hr/direkt/hos-jasenovcu-mogao-staviti-plocu-bez-grba-i-problema-ne-bi-bilo-89452/
http://direktno.hr/direkt/hos-jasenovcu-mogao-staviti-plocu-bez-grba-i-problema-ne-bi-bilo-89452/
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skine tu ploļu. Podsjetit ĺu vas da su jednom od HOSovaca ļija su imena dana na toj ploļi 

upravo ġarafcigerom faġistiļki agresori na Hrvatsku iskopali oļi! 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/veliki-dan-za-hrvate-osudeni-stjepan-mesic-vesna-

pusic-milorad-pupovac-793979/ 

S druge strane Ministru Uprave nisu drage najave Premijera kako je politika iznad prava 

pa se u medijima najavilo kako bi njegovo Ministarstvo moglo odbiti zahtjev za 

uklanjanjem ploļe jer nema pravne osnove buduĺi je HOS-ov grb odobren od Ministarstva 

uprave joġ u vrijeme Raļanove vlade. 

O tome su u Bruxellesu pitali premijera Plenkoviĺa, no on tvrdi da ta informacija nije 

istinita. 

http://dnevnik.hr/vijesti/hrvatska/sdp-ovac-predrag-matic-objasnio-zasto-nece-glasati-za-

skidanje-ploce-hos-a-u-jasenovcu---480701.html 

Zato bi politiļku prostituciju o kojoj je govorio biskup Koġiĺ zapravo trebali nazvati 

POLITIKA ĠARAFCIGER!  

Iako je tako ne zovu o toj politici moģemo proļitati u izvrsnim raġļlambama Marka 

Ljubiĺa: 

https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-antifasizam-smrtonosan-hrvatsku-slobodu-

nezavisnost 

https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-proglasavajuci-temeljne-nacionalne-zadace-

zaokruzenim-plenkovic-se-ruga-hrvatskoj 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27083-m-ljubic-hrvatska-ce-biti-na-

konju-tek-kad-budak-jovanovic-klasic-ili -pusic-budu-na-magarcu.html 

Nedugo poslije Plenkoviĺa na scenu stupa Predsjednik Ustavnog suda RH Miroslav 

Ġeparoviĺ koji o ploļi u Jasenovcu u Saboru odgovara na pitanje zastupnika iz redova 

naroda koji je izvrġio faġistiļku agresiju na Hrvatsku i koji je npr. svojim laģima o 

pokrġtavanju 11.000 srpske djece i osobno sudjelovao u toj agresiji i od HNES-a takoĽer 

etiļki osuĽeni veleizdajnik Milorad Pupovac, pa kaģe: 

"Nemam dileme, ploļi s pozdravom 'Za dom spremni' u Jasenovcu nije mjesto. To je simbol 

stradanja ģrtava ustaġkog reģima. Uvaģavam branitelje i siguran sam da nisu ģeljeli 

veliļati NDH, ali s takvim pozdravom mogu povrijediti ģrtve. Neka Vlada naĽe zakonit 

naļin da se ploļa ukloni", 

https://www.24sata.hr/news/separovic-ploci-u-jasenovcu-za-dom-spremni-nije-mjesto-

530200 

Zapravo je nevjerojatno kako neki ljudi pljuju po svojoj struci. Tako ovdje pravnik i 

predsjednik Ustavnog suda zna da govori neistinu jer se na ploļi u Jasenovcu ne nalazi 

pozdrav ZDS veĺ je on u sklopu grba HOS-a koji je legalan u RH. Ne treba biti previġe 

inteligentan pa znati da tvrdnja da se na ploļi nalazi pozdrav ZDS podrazumijeva da je on 

stavljen sam po sebi na njoj. Dakle, ļovjek koji bi trebao osuĽivati krġenje prava u RH pa 

i Politikom ġarafciger, sam ih krġi. I upravo pokazujuĺi u Saboru da mu je interes politiļara 

koji ga biraju vaģniji od struke i onoga ġto bi kao predsjednik Ustavnog suda trebao raditi 

nama garantira da ĺe on biti i izabran, zar ne? 

Podsjetimo da su ustavni sudci, s izuzetkom ļasnog ustavnog sudca Miroslava 

Ġumanoviĺa, sliļno nepoġtenje pokazali i u sluļaju Josipa Ġimuniĺa (npr. moja knjiga 

Dnevnik u znaku 'Za dom spremni' zavrġava tekstom: Ustavnom sudu RH je Domovinski 

rat zapravo 'poticanje mrģnje na temelju rasne, nacionalne i vjerske pripadnosti'. 

Nemojmo zaboraviti da se i Marko Perkoviĺ Thompson sustavno proganja joġ od 2000.-e 

godine, zbog pjesme Bojna Ļavoglave koja poļinje s pozdravom ZDS! Pa i naslov 

najnovije kolumne Zvonimira Hodaka sve kaģe i o tom progonu: 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/veliki-dan-za-hrvate-osudeni-stjepan-mesic-vesna-pusic-milorad-pupovac-793979/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/veliki-dan-za-hrvate-osudeni-stjepan-mesic-vesna-pusic-milorad-pupovac-793979/
http://dnevnik.hr/vijesti/hrvatska/sdp-ovac-predrag-matic-objasnio-zasto-nece-glasati-za-skidanje-ploce-hos-a-u-jasenovcu---480701.html
http://dnevnik.hr/vijesti/hrvatska/sdp-ovac-predrag-matic-objasnio-zasto-nece-glasati-za-skidanje-ploce-hos-a-u-jasenovcu---480701.html
https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-antifasizam-smrtonosan-hrvatsku-slobodu-nezavisnost
https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-antifasizam-smrtonosan-hrvatsku-slobodu-nezavisnost
https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-proglasavajuci-temeljne-nacionalne-zadace-zaokruzenim-plenkovic-se-ruga-hrvatskoj
https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-proglasavajuci-temeljne-nacionalne-zadace-zaokruzenim-plenkovic-se-ruga-hrvatskoj
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27083-m-ljubic-hrvatska-ce-biti-na-konju-tek-kad-budak-jovanovic-klasic-ili-pusic-budu-na-magarcu.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27083-m-ljubic-hrvatska-ce-biti-na-konju-tek-kad-budak-jovanovic-klasic-ili-pusic-budu-na-magarcu.html
https://www.24sata.hr/news/separovic-ploci-u-jasenovcu-za-dom-spremni-nije-mjesto-530200
https://www.24sata.hr/news/separovic-ploci-u-jasenovcu-za-dom-spremni-nije-mjesto-530200
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Pjesma óĻavoglaveô je antifaġistiļka ï s njom na usnama borili su se ļetiri godine protiv 

crnih ļetniļkih i crvenih JNA faġista! 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/pjesma-cavoglave-je-antifasisticka-s-

njom-na-usnama-borili-su-se-cetiri-godine-protiv-crnih-cetnickih-i-crvenih-jna-fasista-

1037284/ 

Prije nekoliko dana sam govorio o gaģenju struke od strane Predsjednika Ustavnog suda 

jednom kolegi sa Sveuļiliġta i komentirao kako me ļudi da poslije istupa Predsjednika 

Vlade ļlanovi vladinog Vijeĺa za suoļavanje s proġloġĺu nisu podnijeli ostavke na to 

ļlanstvo. Znamo da je to Vijeĺe Vlada i formirala zbog ploļe u Jasenovcu, zapravo zato 

ġto nisu imali petlje reĺi istinu o tvrdnji da na toj ploļi stoji ZDS i optuģiti one koji traģe 

da se oskrnavi neġto ġto je u RH odobreno. Podsjetimo se npr. kako je to najavila TV N1:  

Ovo Vijeĺe je, podsjetimo, naļin na koji je Vlada reagirala nakon ġto je nedaleko od 

najveĺeg koncentracijskog logora NDH, u samom Jasenovcu, postavljena ploļa s ustaġkim 

pozdravom "Za dom spremni". 

http://hr.n1info.com/a182424/Vijesti/Ovo-su-clanovi-Vijeca-za-suocavanje-s-

prosloscu.html 

I onda doĽem doma i doznam kako o tome govori predsjednik tog Vijeĺa: 

Vijeĺe nije razgovaralo ni o ploļi HOS-a u Jasenovcu, a Kusiĺ objaġnjava da se neĺe baviti 

pojedinaļnim sluļajevima veĺ ĺe predloģiti opĺenite preporuke. 

"Nadamo se da ĺe to biti na neki naļin korisno Vladi, da ĺe ih Vlada prihvatiti, ne samo 

ova vlada nego i sljedeĺe vlade. To je cilj Vijeĺa, da u konaļnici postavi temelje koji ĺe 

moĺi sluģiti kao jedna konstanta za buduĺe generacije", rekao je te apelirao na medije koji 

prate rad Vijeĺa kazavġi kako je njihova uloga velika u tome kako ĺe javnost prihvatiti 

odluke Vijeĺa. 

http://direktno.hr/domovina/odrzana-prva-sjednica-vijeca-za-suocavanje-s-prosloscu-

90434/ 

I tako je Vijeĺe formirano zbog HOS-ove ploļe u Jasenovcu, onda nam najave njeno 

skidanje bez obzira ġto to Vijeĺe postoji, da bi nas samo Vijeĺe izvjestilo da se oni neĺe 

baviti takvim pojedinaļnim sluļajevima. Kako bi i mogli kada su se u HDZ-u i HNS-u 

dogovorili da oni to sami rijeġe, zar ne? 

A zapravo Vijeĺe ne moģe niġta rijeġiti jer je to pitanje najopĺenitije pitanje koje se 

postavlja pred Vijeĺe. 

Naime HOSovci su branitelji i odnos prema njima je odnos prema Domovinskom ratu. 

Jasno je da HNS-ovci imaju interes istovjetan interesu faġistiļkog  agresora, tj. nametnuti 

kao prioritet u RH partizanski pokret i tzv. antifaġizam. Davno sam nazvao ovo ġto moģemo 

nazvati i politiļkom prostitucijom i politikom ġarafciger ï pomirba djece partizana iz svih 

stranaka. Dakle, partizani i antifaġisti (zapravo crveni faġisti) su vaģniji od branitelja. Borba 

za Jugoslaviju u II. Svjetskom ratu je vaģnija od borbe branitelja za Hrvatsku u 

Domovinskom ratu.  

Slavko Goldstein je tzv. antifaġistima poruļio u momentu kada su osnivali njihovu Ligu: 

Odrecite se Tita, a branite antifaġizam. 

Zato je vaģnija ploļa u Jasenovcu nego trg u Zagrebu, jer je ploļa u Jasenovcu podignuta 

u spomen na istinske antifaġiste, u spomen onima  koji su izgubili svoje ģivote braneĺi 

Hrvatsku od faġistiļkog velikosrpskog agresora, a koji su imali i imaju i danas podrġku tzv. 

antifaġista a zapravo crvenih faġista!  

A to i jest Politika ġarafciger, zar ne? 
 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/pjesma-cavoglave-je-antifasisticka-s-njom-na-usnama-borili-su-se-cetiri-godine-protiv-crnih-cetnickih-i-crvenih-jna-fasista-1037284/
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/pjesma-cavoglave-je-antifasisticka-s-njom-na-usnama-borili-su-se-cetiri-godine-protiv-crnih-cetnickih-i-crvenih-jna-fasista-1037284/
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/pjesma-cavoglave-je-antifasisticka-s-njom-na-usnama-borili-su-se-cetiri-godine-protiv-crnih-cetnickih-i-crvenih-jna-fasista-1037284/
http://hr.n1info.com/a182424/Vijesti/Ovo-su-clanovi-Vijeca-za-suocavanje-s-prosloscu.html
http://hr.n1info.com/a182424/Vijesti/Ovo-su-clanovi-Vijeca-za-suocavanje-s-prosloscu.html
http://direktno.hr/domovina/odrzana-prva-sjednica-vijeca-za-suocavanje-s-prosloscu-90434/
http://direktno.hr/domovina/odrzana-prva-sjednica-vijeca-za-suocavanje-s-prosloscu-90434/
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THOMPSONOV KONCERT: POGLEDAJTE KAKO JE TO 

IZGLEDALO JUĻER NA ĠALATI 

 
Sinoĺ je na zagrebaļkoj Ġalati odrģan koncert Marka Perkoviĺa Thompsona. 

Na koncertu koji je trajao gotovo tri sata, Thompson je izvodio pjesme sa svih 7 svojih 

albuma, a dvije od njih ï óSine mojô i óSamo je ljubav tajna dvaju svjetovaô posvetio je 

svojoj ģeni i djeci. Na pjesmama óBojna Ļavoglaveô i óGeni kameniô, publika je doģivjela 

vrhunac. 

Na koncertu su bile mnoge osobe iz javnog, politiļkog i vjerskog ģivota: saborska 

zastupnica Bruna Esih sa suprugom, saborski zastupnik- general Ģeljko Glasnoviĺ, novinar 

Tihomir Dujmoviĺ, novinar Velimir Bujanec, glumica Anja Ġovagoviĺ, pomoĺni trener 

hrvatske nogometne reprezentacije Josip Ġimuniĺ, ugledni poslovni ļovjek Ilija Tokiĺ sa 

suprugom, akademik Josip Peļariĺ, savjetnik predsjednice RH Ante Deur sa suprugom, 

Ģeljka Markiĺ, predsjednica udruge U ime obitelji sa suprugom, Kata Zadro, supruga 

legendarnog vukovarskog zapovjednika Blaga Zadre, vukovarski branitelj Tomislav Josiĺ, 

msgr. Vlado Koġiĺ, sisaļki biskup. 

Biskup Koġiĺ se na pozornici pridruģio izvedbi pjesme óMaranathaô ļitajuĺi tekst koji je 

napisao ġibenski biskup u miru, msgr. Ante Ivas. 

 

Izvor: narod.hr/tportal.hr/dnevno.hr 
 

 

  

http://narod.hr/tportal.hr/dnevno.hr
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NA THOMPSONOVOM KONCERTU GOST IZNENAņENJA: 

BISKUP KOĠIĹ KOJI JE OVIME RAZGALIO PUBLIKU! 
 

Autor: dnevno.hr Nedjelja, 10. rujan 2017. u 15:21 

Thompson je ovu pjesmu uglazbio na svom posljednjem studijskom albumu ñOra et 

laboraò iz 2013. godine. Na aramejskom Maranatha znaļi ñDoĽi, Gospodineò. 

Pred mnoġtvom publike na zagrebaļkoj Ġalati u subotu naveļer popularni Marko Perkoviĺ 

Thompson odrģao je koncert. 

NEMA PREDAJE! Veliļanstveni Thompson ózapalioô Ġalatu: Pobijedili smo politiļare 

koji su nas htjeli zaustaviti 

Kao i sliļni glazbeni spektakli njegov koncert  imao je i gosta iznenaĽenja. Pjevaļu se 

usred koncerta na pozornici pridruģio biskup sisaļki Vlado Koġiĺ. Biskup je prepunoj 

Ġalati na pozornici izgovorio molitvu, kao i pjesmu ñMaranatha, doĽi Gospodine, daruj 

nam i danas mudru glavu i pamet bistru, plemenito srce i duġu ļistu (é)  da glas svoj i 

vjeru spremno damo za dom i za Krista (é) i dok je srca bit ĺe i Kroacije pokaģi nam pute 

nebeskog raja, Maranatha, doĽi gospodine Isuseò, odrecitirao je biskup Koġiĺ. I razgalio 

publiku te zaradio aplauz. 

Podsjetimo, Thompson je ovu pjesmu uglazbio na svom posljednjem studijskom albumu 

ñOra et laboraò iz 2013. godine. Na aramejskom Maranatha znaļi ñDoĽi, Gospodineò. 

  

Maranatha 

... 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/video-na-thompsonovom-koncertu-gost-

iznenadenja-biskup-kosic-koji-je-ovime-razgalio-publiku-1061205/ 

 

  

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/nema-predaje-velicanstveni-thompson-zapalio-salatu-pobijedili-smo-politicare-koji-su-nas-htjeli-zaustaviti-1061047/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/nema-predaje-velicanstveni-thompson-zapalio-salatu-pobijedili-smo-politicare-koji-su-nas-htjeli-zaustaviti-1061047/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/video-na-thompsonovom-koncertu-gost-iznenadenja-biskup-kosic-koji-je-ovime-razgalio-publiku-1061205/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/video-na-thompsonovom-koncertu-gost-iznenadenja-biskup-kosic-koji-je-ovime-razgalio-publiku-1061205/
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MEņIMOREC, J. PEĻARIĹ, GENERAL PRALJAK II. U 

OBRANI HRVATSKOG NARODA , ZAGREB, 2018. 

 

PREDSTAVLJENE KNJIGE ñGENERAL PRALJAKò I 

ñTHOMPSON ï PJESMOM ZA HRVATSKUò U SISKU 
 

Predstavljanje knjige ĂThompson ï pjesmom za Hrvatskuñ autora akademika Josipa 

Peļariĺa i knjige ĂGeneral Praljakñ autora dr. sc. Miroslava MeĽimorca i akad. Peļariĺa, 

odrģano je u ļetvrtak 14. prosinca u sisaļkom Velikom Kaptolu. 

Knjige su predstavili sisaļki biskup Vlado Koġiĺ, g. Marko Ljubiĺ te autori. U prepunoj 

dvorani predstavljanju su nazoļili i brojni Siġļani, Petrinjci i Sunjani te suborci generala 

Praljka. 

Na poļetku je sve okupljene pozdravio biskup Koġiĺ istiļuĺi kako je upravo biti spreman 

branit svoj dom poveznica izmeĽu Marka Perkoviĺa Thompsona i generala Slobodana 

Praljka. ĂHrvatska vlast i ona lijeva i ona desna, izigrala je naġe branitelje i oni se ne 

osjeĺaju sigurno u domovini koju su krvlju stvorili. 

Naġi ljudi su se borili, branili svoj dom i zemlju, a ġto bi mi sad trebali? Tu krv popljuvati 

samo zato ġto nekome smetaju oni i njihov pozdrav óza dom spremniô, zato ġto im uistinu 

smeta naġa drģava i sloboda? Da njih nije bilo, ne bi bilo ni tih naġih ļelnika koji jedan dan 

kaģu jedno, a drugi dan veĺ popljuju svoju rijeļ. 

Kao ġto je Krleģa rekao: óiġli budu v Beļ i tam budu svoju popluvali reļô. Tako su i 

predsjednica i premijer veĺ drugi dan popljuvali svoju rijeļ kako je presuda Haġkog suda 

neprihvatljiva, jer je nepravedna i ne temelji se na povijesnim ļinjenicama. Ako je ona 

nepravedna, pa kako su onda mogli reĺi drugi dan da je prihvaĺaju, doista se pitam? Naġa 

predsjednica bila je prije nekoliko dana u UN-u. 

Mogla je tamo reĺi da opĺenito prihvaĺamo taj sud jer smo ga i traģili, ali ovu zadnju 

presudu ne moģemo prihvatiti jer je nepravedna, da ģelimo reviziju te presude i da ove 

nesposobne suce ģelimo zamijeniti. U konaļnici napraviti drugi óad hocô sud koji ĺe vidjeti 

ġto se dogodilo s ļinjenicama. Ġto sudac iz Juģnoafriļke Republike ili Kine moģe znati o 

situaciji kod nas? 

Sve su to rezultati nebrige prema hrvatskim braniteljima, temeljima ove zemlje koja se 

neodgovorno vodi. Ja se nadam da ĺe to sada biti, kao ġto kaģe Ivan Mikleniĺ, jedan novi 

poļetak, da ĺe se neġto prelomiti jer ĺe iziĺi na vidjelo jesi ili nisi za svoju zemljuñ, rekao 

je biskup te dodao kako je Praljkov ļin krik upuĺen vlastima, prije svega naġim voĽama 

koji nemaju kiļme te se ponaġaju podaniļki i sluģinski. 

Publicist Marko Ljubiĺ upozorio je kako je u tijeku hibridni rat koji prijeti da Hrvatima 

oduzme identitet. ĂAko sagnute glave dopustimo da se pljuje po naġim oļevima, 

djedovima, braniteljima, Thompsonu, Slobodanu Praljku, onda se trebamo pitati ġto mi 

ostavljamo generacijama koje dolaze. Mi smo jako povlaġtena generacija, bez obzira koliko 

trpimo, jer imamo moguĺnost da se neke stvari joġ uvijek poprave i da zavrġimo ono ġto 

smo devedesetih godina zapoļeli. Zato smo i duģni braniti Thomspona, ali ne radi se tu o 
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obrani njegovog imena ili prava da on negdje pjeva. Radi se o dubokim identitetskim 

simbolima. 

Mi ne moģemo dopustiti da nam se sad pod formom bilo ļega ġto se u proġlosti dogaĽalo 

kriminaliziraju sami temelji drģave, a Ļavoglave i óza dom spremniô to upravo jesu. 

Osobno me ne zanima ġto je u povijesti taj pozdrav znaļio. Za mene sve priļe poļinju i 

zavrġavaju s 1991. godinom i junaġtvom hrvatskih branitelja koji su tada s tim poklikom i 

krunicom oko vrata, ļistog srca iġli u obranu svog doma. Moramo se poļet ponaġat kao 

svoji na svome, kao ljudi koji ne rade nikome zlo, koji znaju misliti svojom glavom i mogu 

postiĺi ono ġto ģeleñ, rekao je Ljubiĺ zakljuļivġi kako je to i poruka ovih dviju knjiga. 

Autor dr. sc. Miroslav MeĽimorec rekao je da je knjiga ĂGeneral Praljakñ neka vrsta 

leksikona za razumijevanje osobe i ģivota Slobodana Praljka, nastala iz vjere da ĺe se on 

29. studenoga vratiti i viġe ne ĺe trebati objaġnjavati ļinjenice i dokazivati istinu. 

ĂZajedniļki zloļinaļki pothvat podvala je i manipulacija svjetskih moĺnika koji su pod 

svaku cijenu htjeli osuditi vrh Hrvata u BiH za zloļine koje nisu zapovjedili, nisu za njih 

znali niti su ih mogli sprijeļiti. Prihvatiti takvu osudu bilo je neizdrģivo za ļovjeka takvih 

visokih etiļkih vrijednosti kao ġto je bio general Slobodan Praljak. 

Ġutnja i nebriga je ono ġto su sve vlasti do sada ļinile po pitanju ġestorke iz BiH. Drģava 

je imala mnogo naļina da pomogne i Praljku i ġestorki, ali ta pomoĺ je izostala. Posljedica 

toga je da je ġestorka ostala visjeti u zraku na milost i nemilost Hrvatske i BiH. Dok ih je 

Hrvatska ignorirala, Bosna i Hercegovina je ģeljela da dobiju ļim veĺu kaznu, a rezultate 

te politike vidimo danasñ, upozorio je MeĽimorec te se joġ u nastavku prisjetio ratnih dana 

u Sunji gdje je Praljak i postao generalom, ali i njihovog zadnjeg razgovora telefonom, tek 

nekoliko dana prije presude. 

Na kraju okupljenima se obratio i akad. Peļariĺ zahvalivġi biskupu na organizaciji 

promocije te pogovoru koji je napisao za knjigu o Praljku. Peļariĺ je istaknuo i kako je ovo 

prva promocija proġirenog izdanja ove knjige. ĂOļekivali smo, Miroslav i ja, da ĺe ovo 

drugo izdanje izaĺi kad naġ prijatelj Slobodan Praljak izaĽe iz zatvora. Umjesto toga on je 

otiġao u legendu, a njegove rijeļi pamtit ĺe mnoge generacije Hrvata. U ovoj knjizi naĺi ĺe 

te moj tekst óUbiġe mi prijateljaô. 

Doista, u njegovom sluļaju se radi o ubojstvu pa sam te suce nazvao ubojicama. Moģda 

sam bio nepravedan jer je tih ubojica bilo viġe, a posebno treba naglasiti da ih ima mnogo 

u Hrvatskoj. Velika je simbolika ġto danas promoviramo knjige o Marku i Slobodanu. 

Kroz sve ovo vrijeme, posebno unazad 20 godina, oni su obojica na razliļite naļine 

progonjeni od onih koji mrze i naġu drģavu i narodñ, ustvrdio je akad. Peļariĺ zakljuļivġi 

predstavljanje rijeļima generala Praljka: ĂSuci, Slobodan Praljak nije ratni zloļinac. S 

prijezirom odbacujem vaġu presuduñ. 

https://narod.hr/hrvatska/foto-predstavljene-knjige-general-praljak-thompson-pjesmom-

hrvatsku-sisku 

  

https://narod.hr/hrvatska/foto-predstavljene-knjige-general-praljak-thompson-pjesmom-hrvatsku-sisku
https://narod.hr/hrvatska/foto-predstavljene-knjige-general-praljak-thompson-pjesmom-hrvatsku-sisku
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M. MEņIMOREC, J. PEĻARIĹ,  GENERAL PRALJAK IV. / S 

PRIJEZIROM ODBACUJEMO VAĠE PODANIĠTVO, 

ZAGREB, 2019.  
 

OSVRT AKADEMIKA PEĻARIĹA: óUNIĠTENJEM 

HRVATSTVA U BIH, LAKĠI ĹE BITI I OBRAĻUN S 

HRVATSKOMô 

 
Sam odlazak u Hercegovinu bio mi je stresan ï mojom krivicom. Krenuli smo u utorak, a 

ja nisam stigao potpisati za referendume uvjeren da se potpisi skupljaju jedan tjedan. Dr. 

MeĽimorec mi je rekao da se radi o dva tjedna pa mi je pao kamen sa srca. Danas smo otiġli 

i potpisali Ankica i ja. 

Dvorane su bile pune. Veĺ u Ġirokom brijegu to nas je iznenadilo jer je bio veliki pljusak 

u to vrijeme. 

Za razliku od Hrvatske gdje samo poneko predstavljanje proprati poneki hrvatski portal u 

Hercegovini smo bili i na portalima i u novinama i na radijima a i na televiziji.  

https://www.grude.com/clanak/?i=64084 

https://www.bljesak.info/kultura/knjige/siroki-brijeg-predstavljeno-troknjizje-o-

slobodanu-praljku/236009 

https://hip.ba/2018/05/17/u-ljubuskom-predstavljeno-troknjizje-o-generalu-slobodanu-

praljku/ 

https://hip.ba/2018/05/17/u-ljubuskom-predstavljeno-troknjizje-o-generalu-slobodanu-

praljku/ 

http://republikainfo.com/index.php/vijesti/28406-u-mostaru-predstavljeno-troknjizje-o-

generalu-praljku 

Po povratku su tri portala, koliko je meni poznato, objavila i moj govor: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/05/19/predstavljanja-knjiga-o-generalu-

praljku-u-hercegovini/ 

http://glasbrotnja.net/josip-pecaric-predstavljanja-knjiga-generalu-praljku-hercegovini/ 

http://dragovoljac.com/index.php?start=23 

O onom ġto u mom tekstu nema piġe mi don Kaĺunko: 

Ne vidim jedinu pravu formulu za opstanak - MOLI-RADI-RODI...! 

Kome ĺe hercegovaļko kamenje pjevati kad naroda hrvatskoga nestane? 

A ġto ima? 

Iskoristio sam ļinjenicu ġto je u Ġirokom brijegu i Ljubuġkom knjige predstavljao autor 

tvrdnje o ļetiri stupa Peļariĺeve Hrvatske i dobio dozvolu da ubuduĺe kada o tome govorim 

ta ļetiri stupa budu TuĽman. Praljak, Thompson i Koġiĺ. 

Thompson i biskup Koġiĺ su ģivi pa nam iz dana u dan pokazuju koliko su zasluģili da ih 

izdvoji dr. Tokiĺ. Pogledajte samo biskupovu homiliju na Duhove: 

...svoju ljubav prema Domovini pokazujemo svojim marljivim radom, uļenjem, 

poġtivanjem hrvatskih branitelja koji su za Domovinu poginuli i ostali invalidi, 

poġtovanjem prava svakoga, osobito demokratskog prava na izbor. Zato, ako volite 

https://www.grude.com/clanak/?i=64084
https://www.bljesak.info/kultura/knjige/siroki-brijeg-predstavljeno-troknjizje-o-slobodanu-praljku/236009
https://www.bljesak.info/kultura/knjige/siroki-brijeg-predstavljeno-troknjizje-o-slobodanu-praljku/236009
https://hip.ba/2018/05/17/u-ljubuskom-predstavljeno-troknjizje-o-generalu-slobodanu-praljku/
https://hip.ba/2018/05/17/u-ljubuskom-predstavljeno-troknjizje-o-generalu-slobodanu-praljku/
https://hip.ba/2018/05/17/u-ljubuskom-predstavljeno-troknjizje-o-generalu-slobodanu-praljku/
https://hip.ba/2018/05/17/u-ljubuskom-predstavljeno-troknjizje-o-generalu-slobodanu-praljku/
http://republikainfo.com/index.php/vijesti/28406-u-mostaru-predstavljeno-troknjizje-o-generalu-praljku
http://republikainfo.com/index.php/vijesti/28406-u-mostaru-predstavljeno-troknjizje-o-generalu-praljku
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/05/19/predstavljanja-knjiga-o-generalu-praljku-u-hercegovini/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/05/19/predstavljanja-knjiga-o-generalu-praljku-u-hercegovini/
http://glasbrotnja.net/josip-pecaric-predstavljanja-knjiga-generalu-praljku-hercegovini/
http://dragovoljac.com/index.php?start=23
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domovinu, dragi roditelji i kumovi, potpiġite peticiju za promjenu izbornog zakona 

da svi mogu sudjelovati u upravljanju naġom Domovinom a ne samo politiļke elite 

koje manipuliraju izbornim sustavom i neprestano se izmjenjuju, ali samo za vlastitu 

korist, dok narod propada! Voljeti svoj narod znaļi izboriti se za njegovo dobro. Da 

nije bilo branitelja u Domovinskom ratu, danas naġe domovine ne bi bilo. Potrebno 

je nekada preuzeti odgovornost i za teġke odluke i za opasno djelovanjeé za 

Domovinu se moramo moliti i ģrtvovati. 

http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/4583-homilija-na-duhove-u-

katedrali 

A dobar dio mog govora bio je o povezanosti ta prva dva stupa, tj. o tme da sam joġ 2001. 

godine ukazivao zapravo to da su njih dvojica TuĽman i Praljak najveĺi meĽu svima nama. 

Njih dvojica su i danas na najveĺem udaru pa ļak i kad navodno brane TuĽmana: 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/29440-m-ljubic-nije-bujanec-rusio-

tudmana-rusili-su-ga-i-ruse-ga-crvi-u-njegovim-povijesnim-cipelama.html 

Zato me je i samog zainteresiralo kada sam toļno o tome javno govorio. To je bilo na tribini 

u Sydneyu, Evo kako sam o tome pisao u knjizi ĂHercegovac iz Bokeñ, Zagreb 2003. str. 

52.-55.: 

 

GOVOR NA TRIBINI U SYDNEYU  

  

I dalje sam odlazio u Australiju, jer sam svake godine dobivao poziv s australskih 

sveuļiliġta. Jedino sam 2001. godine otiġao na poziv Hrvata iz Australije. Naime, oni su 

organizirali veliku akciju za engleski prijevod mojih knjiga "Srpski mit o Jasenovcu 1 i 2", 

pa je prva promocija i bila u Sydneyu. Obiġao sam sve veĺe hrvatske zajednice i na kraju 

imao tribinu u Sydneyu. Moj govor s te tribine objavljen je u Spremnosti, Hrvatskom 

tjedniku, 28. kolovoza 2001. 

Naravno, i tom prigodom bilo je rijeļi o Hrvatima u BiH. Evo dijela tog govora: 

    "Mesiĺ se stalno zalaģe da se krivnja individualizira. I doista je individualizirana. Za, 

od njega kao haaġkog svjedoka, izmiġljenu agresiju Hrvatske na BiH individualno su 

kaģnjeni: general Blaġkiĺ s 45 godina robije, Kordiĺ s 25, a Ļerkez s 15. Danaġnja hrvatska 

vlast je upravo kada se vidjelo da je Blaġkiĺ osuĽen za tu navodnu agresiju RH na BiH, i 

donijela Deklaraciju o suradnji s Haagom, s kojom je priznala nadleģnost Haaga za akcije 

Bljesak i Oluju. Dakle, oļita je bila ģelja danaġnjih hrvatskih vlasti da se nakon 

individualnog kaģnjavanja generala Blaġkiĺa zbog navodne agresije RH na BiH, 

"individualizira" i krivnja zbog agresije RH na Republiku Srpsku Krajinu. S optuģnicama 

Ademija i Gotovine, doļekali smo i ostvarenje te njihove ģelje. 

Danaġnju vlast posebno brine potpisivanje povelje o suradnji HIP-a i HDZ-a. Boje se, 

kaģu, ujedinjenja tih stranaka i imenovanja Miroslava TuĽmana ili Andrije Hebranga 

novim predsjednikom. Boje se i pribliģavanju Budiġe tzv. desnici. Jednostavno reļeno, boje 

se ujedinjenja hrvatskih drģavotvornih snaga, jer iznad svega im je vaģna vlast. Zbog vlasti 

su se pokazali spremni priznati etniļko ļiġĺenje jadnih nenaoruģanih Srba iz po njima 

drģave RSK. Gubitak vlasti poteģe i pitanje odgovornosti za sve to. TuĽman im je 1991. 

oprostio. Hoĺe li im biti oproġteno i drugi put? 

Naravno, haaġki bordel ĺe, neovisno o tome, ġto je i pisanje u SAD-u u svezi s Olujom 

potvrdilo da se doista radi o dobro plaĺenom bordelu, nastaviti svoj posao. Opet su na 

redu Hrvati  iz BiH, bolje reĺi Hercegovine. Poslije razbojniļkih napada na hrvatsku 

banku, na redu su opet oni koji su najzasluģniji za oļuvanje hrvatstva u BiH. Spominju se 

Valentin Ĺoriĺ, bivġi ministar policije Hrvatske Republike Herceg Bosne, Slobodan 

http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/4583-homilija-na-duhove-u-katedrali
http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/4583-homilija-na-duhove-u-katedrali
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/29440-m-ljubic-nije-bujanec-rusio-tudmana-rusili-su-ga-i-ruse-ga-crvi-u-njegovim-povijesnim-cipelama.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/29440-m-ljubic-nije-bujanec-rusio-tudmana-rusili-su-ga-i-ruse-ga-crvi-u-njegovim-povijesnim-cipelama.html
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Praljak bivġi zapovjednik HVO-a i Zlatan Mijo Jeliĺ, ratni zapovjednik vojne policije HVO-

a i donedavni zapovjednik hrvatske vojne komponente u Vojsci Federacije. Spominju se i 

Stanko Sopta Baja i Ljubo Ĺesiĺ Rojs. Komentar oko moguĺeg Soptinog odlaska u Haag 

sve govori: "Njegovu bi se odlasku ponajviġe radovali meĽunarodni predstavnici u BiH. 

Oni Soptu doģivljavaju kao tvrdog radikala koji svoje stavove nameĺe Jelaviĺu i HDZ-u." 

Naime, veĺ je odavno poznato da Haag  sluģi i da se eliminiraju upravo oni koji su najveĺi 

protivnici dekroatizacije BiH, ġto i jest zadaĺa koju su dobili oni koji danas vedre i oblaļe 

u toj drģavi.  

Pa nije sluļajno da se na novim optuģnicama iz Haaga spominje i general Praljak. Ovaj 

naġ general, bivġi redatelj, uspjeġni gospodarstvenik, ļovjek koji je zavrġio tri fakulteta 

(jedan od njih je i elektrotehniļki), stalno upozorava na tu prljavu ulogu suda u Haagu i 

dokazuje da su Hrvati u BiH u mnogo gorem poloģaju danas nego ġto su bili u Jugoslaviji. 

Doista sam ponosan ġto je moju knjigu Za hrvatsku Hrvatsku u Zagrebu promovirao uz 

prof. dr. Miroslava TuĽmana i akademika Dubravka Jelļiĺa, upravo i general Slobodan 

Praljak. A ļovjek takve biografije najviġe i podsjeĺa na onog kome je moja knjiga bila i 

posveĺena - Oca hrvatske drģave, dr. Franju TuĽmana. Optuģiti Praljka sliļno je ģeljama 

svjetskih moĺnika da se optuģi TuĽman. Dok je bio ģiv nisu smjeli osuditi ni generala 

Blaġkiĺa, a kamoli TuĽmana. Priļali su svaġta protiv njega i ovdje na australskoj TV. Tako 

su kolege upitale moju kĺer o tome. Rekla mi je: "Ma koga oni optuģuju. Naġ Predsjednik 

je napisao viġe knjiga nego ġto su vaġi politiļari u ģivotu i proļitali." Tako ĺe i generala 

Praljka danas optuģivati oni koji mu nisu dostojni ni noge ljubiti. Ali u bordelu i rade samo 

takvi, zar ne? 

Uniġtenjem hrvatstva u BiH, lakġi ĺe biti i obraļun s Hrvatskom. A koliko su u tome 

uspjeġni pokazuju i rezultati. Od 832.000 Hrvata 1991. godine, danas je u BiH ostalo samo 

oko 400.000. U Republiku Srpsku se ģeli vratiti 230.000 Hrvata, a vratilo se jedva 3000. U 

Federaciji je 70 posto Boġnjaka, a 30 posto Hrvata, koji su deģurni krivci za sve. Ļak na 

vlasti nisu oni koji su na izborima dobili 95 posto glasova. Sve su to podatci koje je iznio 

kardinal Puljiĺ u ameriļkom Kongresu. Zaġto govorim o uspjeġnosti svjetskih moĺnika u 

tome? Moramo stalno imati na umu da je to plod njihovog djelovanja, jer su oni pomagali 

velikosrpsku agresiju na Hrvatsku i na BiH. Da to poļinju uviĽati i oni koji su nesvjesno 

sudjelovali u tome, pokazuje i nedavno pismo bivġeg ġefa ureda OESS-a u Mostaru Daniela 

H. Simpsona mostarskom biskupu dr. Ratku Periĺu u kome on potvrĽuje oļitu ļinjenicu da 

je MeĽunarodna zajednica kolonizator BiH, i da su u njoj najugroģeniji upravo Hrvati. 

Najnovije optuģnice pokazuju da se politika meĽunarodne zajednice prema Hrvatima BiH 

ne mijenja, iako su istupi Heryja Hydea, predsjednika Odbora za vanjsku politiku 

ameriļkog Kongresa, kardinala Vinka Puljiĺa i biskupa Ratka Periĺa u Kongresu uzdrmali 

Wolfganga Petritscha. Recimo i za Hydea pravedni mir u BiH je dalje nego ikada, 

nametanje rjeġenja i dovoĽenje neģeljenih ljudi na vlast nema potporu stanovnika regije, 

a loġi rezultati meĽunarodne zajednice posljedica su opasnih, pretjeranih i neograniļenih 

ovlasti visokog predstavnika. Hayde nije htio ni primiti Petritscha. Treba li uopĺe 

usporediti takav postupak g. Hydea, s odnosom danaġnjih hrvatskih vlasti prema Hrvatima 

u BiH? Svima je jasno da hrvatske vlasti krġe sam Ustav RH, jer su po njemu duģne brinuti 

se o Hrvatima i u drugim drģavama, pa prema tome i o Hrvatima BiH.  

Sjetimo se da je i kardinal Puljiĺ rekao u ameriļkom Kongresu da HDZ i Hrvatski narodni 

sabor i dalje uģivaju podrġku veĺine, no meĽunarodni predstavnici HNS-a tretiraju kao 

ekstremistiļku instituciju. Upozorio je da ĺe se razoļarani Hrvati u Hercegovini okrenuti 

ekstremizmu, a oni iz Bosne potpuno iseliti ako ne dobiju jamstva da je BiH i njihova 

domovina. A upravo nas ovih dana predsjednik HDZ-a, dr. Ivo Sanader upozorava kako 
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se sprema donoġenje novog Ustava BiH, po kome bi Fereracija BiH, dakle boġnjaļko-

hrvatski entitet, bio ureĽen kao graĽanska drģava. Drugim rijeļima, Ustavom bi se 

osiguralo daljnje ļiġĺenje BiH od Hrvata. Reakcije onih koji bi po Ustavu trebali diĺi svoj 

glas u Hrvatskoj nema, uostalom kao ġto ih nije bilo ni do sada. Umjesto svakog komentara 

takvog ponaġanja danaġnjih hrvatskih vlasti najbolje je citirati predsjednika Mesiĺa: "Ja 

moram i provoditi hrvatski Ustav, ļak sam duģan paziti da i drugi provode hrvatski Ustav." 

Da, i kada pomaģu uniġtenju Hrvata BiH i kada daju Sloveniji hrvatski teritorij - provode 

Hrvatski ustav. Vjerovali ili ne. I dok Mesiĺ ponavlja floskulu o pogreġnoj politici bivġih 

hrvatskih vlasti prema BiH, sve viġe i viġe ĺe bivati jasnije da je upravo ta politika, koju 

sam na hrvatskim radio programima u Melbourneu krajem 1992. i poļetkom 1993. nazivao 

"politikom vlastitih teritorija", jedina moguĺa. Danas to znaļi stvaranje republika i Hrvata 

i Boġnjaka, pored veĺ one srpskog naroda. Jedino republika hrvatskog naroda osigurava 

opstanak Hrvata u BiH. Oni koji to onemoguĺuju pokazuju da im je i cilj nestanak Hrvata 

iz te drģave u kojoj bi sva tri naroda trebala biti jednakopravna. 

Zapravo je zanimljivo ļitati svoje stare tekstove jer te podsjete na ļinjenice koje si 

zaboravio. Tako vidim da tada nisu samo spominjali mog prijatelja generala Slobodana 

Praljka veĺ joġ tri moja prijatelja generala: Zlatana Mija Jeliĺa, Stanka Soptu Baju, koji je 

i govorio na Komemoraciji generala Praljka i Ljuba Ĺesiĺa Rojsa koga sam nedavno 

spomenuo u svom tekstu 'Bobetkov general'. Bilo je veliko zadovoljstvo biti meĽu 

ļlanovima Hrvatskog generalskog zbora i vidjeti s kolikim divljenjem su oni govorili o 

biskupu Koġiĺu. 

Ali vratimo se predstavljanju u Mostaru: 

ĂNajavljujuĺi promociju, fra Andrija Nikiĺ kazao je da, kada je doznao da je general 

Slobodan Praljak oporuļno zaģelio da sveta misa zaduġnica bude u Hercegovaļkoj crkvi 

u Zagrebu, odluļio primiti ga u ļlanstvo Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti u 

Mostaru.ñ 

Neuobiļajeno je nekoga primati posmrtno u svoje ļlanstvo. Ali ġto moģe biti uobiļajeno 

kod naġeg generala poslije njegovog ļina samoģrtvovanja, tj. sebedarja? Upravo takvi 

neuobiļajeni potezi su ponajbolji naļin da se suprotstavimo ģelji vlasti da se zaboravi jedan 

od najveĺih sinova hrvatskog naroda! 

Predstavljanje u Mostaru vodila je knjiģevnica Anita Martinac. Zakljuļila je predstavljanje 

sa svojom pjesmom: 

 

Sloboda  

(posveĺeno Slobodanu Praljku)  

 

sloboda ima ġiroke ruke i velike dlanove  

ima osmijeh dobrog ļovjeka  

pod sijedom bradom mudrosti  

i oļi nasmijane bljeġtave  

gorostas je  

sa srcem snaģnim  

junaļkim 

 

sloboda je niknula u pukotinama pravde 

i zalile su je olujne kiġe  

razlistala se u toplini srca 

dala se vremenu bezgraniļnom ljubavlju  
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i ostala zatoļena u igrokazu prevara 

koji su reģirali oni 

koji ļak umjetnost ni ne razumiju  

 

sloboda nikad na koljena nije pala 

ostala je uspravna i kad su je ġamarali  

nikad pokleknula nije  

i kada su htjeli ljubav da joj u okove stave  

vinula se u plave visine  

letom do istine 

 

 

Josip Peļariĺ 

 

https://narod.hr/kultura/osvrt-akademika-pecarica-unistenjem-hrvatstva-bih-laksi-ce-biti-

obracun-s-hrvatskom 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/11060-predstavljanje-knjiga-o-generalu-praljku-

u-hercegovini-2-dio 

 

  

https://narod.hr/kultura/osvrt-akademika-pecarica-unistenjem-hrvatstva-bih-laksi-ce-biti-obracun-s-hrvatskom
https://narod.hr/kultura/osvrt-akademika-pecarica-unistenjem-hrvatstva-bih-laksi-ce-biti-obracun-s-hrvatskom
http://dragovoljac.com/index.php/razno/11060-predstavljanje-knjiga-o-generalu-praljku-u-hercegovini-2-dio
http://dragovoljac.com/index.php/razno/11060-predstavljanje-knjiga-o-generalu-praljku-u-hercegovini-2-dio
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BISKUP DR. SC. VLADO KOĠIĹ 

 

MARKO LJUBIĹ: ĂRASUDBE HRVATSKE DRĢAVNOSTIñ 

HKV, Zg 2018. ï predstavljanje 18.IV.2018. 

 
Dragi Marko, poġtovani predstavljaļi i uvaģeni gosti, svi cijenjeni sudionici ove veļeri 

predstavljanja knjiģnog prvijenca Marka Ljubiĺa! 

ĂMarko Ljubiĺ jedan je od danaġnjih malobrojnih, ali zato najboljih hrvatskih pisaca i 

novinara ļiji tekstovi, na domoljubnim portalima i u ļasopisima, odiġu velikim 

poznavanjem suvremen hrvatske stvarnosti, iskrenim patriotizmom i profesionalnom, ja 

bih dodao i krġĺanskom etikom. K tome njegovo beskompromisno poġtenje kojim pristupa 

svakoj aktualnoj temi pokazuje kako je rijeļ o peru koje je veĺ ostavilo, a nadam se da ĺe 

i u buduĺnosti ostaviti, dubok trag. A to je trag istine, zauzetosti za dobro i velika 

zabrinutost za vrijednosti koje su bitne za opstanak i napredak naġega naroda, a one su 

veĺ dva desetljeĺa u krizi, obezvrjeĽivane, napadane i potiskivane. Neki mi njegovi tekstovi 

zvuļe poput Matoġevih, s jednakim osjeĺam domoljublja i iskrene jadikovke. Proroci 

nikada nisu bili shvaĺeni u svoje vrijeme, ali zato jer su vidjeli dalje od drugih i bili spremni 

to i izreĺi, pa i pod cijenu vlastitoga trpljenja, nerazumijevanja i odbacivanja, njihova je 

rijeļ, kao i njihov primjer, otvarala vrata novoj nadi i pravednijem druġtvu. Uvjeren sam 

da je Marko Ljubiĺ upravo takav naġ novinar i pisac, britak ali istinski analitiļar, koji 

svojim pisanjem pomaģe raĽanju bolje Hrvatske.ñ 

Vidim da sam ovim rijeļima, koje su otisnute i na nutarnjim koricama knjige, zapravo 

rekao da je Marko Ljubiĺ poput Ăprimalje ili babice pri poroĽajuñ. A za porod zna se da je: 

za majku bolan, za oca radostan, a za lijeļnika, sestre i medicinsko osoblje ï kako kada ï 

od sluļaja do sluļaja i stresan, ali i rutinski pa i radostan dogaĽaj. I novinar odnosno 

pojedinac koji ima poslanje javno govoriti ili pisati je svojevrsni prorok koji pomaģe u 

raĽanju drģave Hrvatske ima sva ta iskustva. I joġ mnoga druga. Ali rekao sam takoĽer da 

se Hrvatska joġ uvijek raĽa. I to je jedan osobit uvjet, okolnost koja je jedinstvenaé jer mi 

imamo jasan datum kad je stvorena Hrvatska kao moderna drģava, no ono ġto svaku drģavu 

ļini neovisnom i suverenom, joġ uvijek nije ostvareno u naġoj Domovini. I zato takvi 

Ăprimaljskiñ novinari ne malo pomaģu ï jer detektiraju probleme, vide protagoniste, 

uoļavaju opasnosti i svojim tekstovima nastoje utjecati da se sve to promijeni na bolje, da 

se stanje u jedinoj Domovini uredi kao ġto je u svim drugim normalnim drģavama. A 

Hrvatska je joġ daleko od toga. Zato mislim da se ona joġ uvijek raĽa i da su joj potrebne 

primalje i primalji (da budem u duhu Istanbulske!?). 

No, i sam autor kaģe da je njegovo pisanje upravo to é  

Premda redovito rado ļitam Markove kolumne na HKV-u odnosno kako ih prenese portal 

narod.hr, ja bih se ģelio u ovom svojem obraĺanju zadrģati samo na 3 od 39 njegovih 

razmiġljanja /odnosno kolumni koliko ih ima ova knjigaé Rijeļ je o tome ġto osobito meni 

pripada, kao katoliļkom biskupu, ali i onome u ġto sam osobno ukljuļen. To su kolumne: 

1/ Kardinal Bozaniĺ: Savez utemeljen na povratku krġĺanskom identitetu (45-51); 2. 

Nacionalni putokaz: Stepinļev odnos prema totalitarizmima (70-76); i 3. Praksa vjeġanja 

Hrvatske: Javni linļ Darija Kordiĺa (243-264). Prve dvije kolumne su direktno intonirane 

vjerskim pitanjima, a treĺe je zbog moje osobne ukljuļenosti, ali i ono duboko odraģava 

vjerski sadrģaj i pitanja. 
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Rekao bih da je ovo moje selektivno prikazivanje moguĺe ipak promatrati kao Ăpars pro 

totoñ tj. dio za sve, dakle, premda se zaustavljam samo na dijelu ukupnog sadrģaja knjige, 

on je reprezentativan jer na njemu je moguĺe pokazati i druge teme i osobito pristup i naļin 

kako ih autor prikazuje. 

- U kolumni o kardinalu Bozaniĺu i njegovim rijeļima autor istiļe dvije njegove jake 

poruke: jedna je bila o Ăgrijehu strukturañ na poļetku njegova mandata, a ġto su veĺ tada 

odnaroĽeni mediji iskoristili kao kritiku vladajuĺih da bi ruġili drģavotvornu opciju, te 

posljednju boģiĺnu poruku o Ăsavezu u dobruñ (46) na ġto je Kardinal pozvao u jeku velikih 

podjela i novih opasnosti koje prijete hrvatskom druġtvu. Ocjenjujuĺi kako je ova najnovija 

poruka Kardinala Bozaniĺa na razini najveĺih poruka prijaġnjih kardinala Stepinca i 

Kuhariĺa, Ljubiĺ razobliļuje Ămanipulativnu inverziju saveza zlañ (45) koja je na djelué 

Ăeksploziju uniġtenja hrvatskog identitetañé Ănevjerojatnu kampanju afirmacije zla u 

Hrvatskojñ! A sve se to, prema autoru, dogaĽa zbog Ăkrize duha, samosvijesti, 

samopoġtovanja, samopovjerenja, krize osobnog identiteta a sve to uvjetuje ï krizu vjereñ 

(47) Pisac interpretira Kardinalov poziv Ăsavez u dobruñ kao Ăsavez za dobroñ (48). Taj 

boģiĺni savez pobjedniļki je savez koji je donio upravo Bog svojim dolaskom k nama 

ljudima u naġem ljudskom tijelu. Nasuprot promotorima antivrjednota Kardinal je istaknuo 

temeljne vrjednote koje treba braniti i promicati tim savezom. To su: ļovjek, obitelj, djeca, 

narod. Marko pokazuje da Kardinal ovim Ăsavezom za dobroñ ģeli poruļiti kako smisao 

Boģiĺa nije pasivno promatranje, nego odupiranje zlu u Hrvatskoj. A nije sluļajno, 

primjeĺuje autor, ġto u tzv. preteģitim medijima gotovo nitko tu sintagmu nije spomenuo. 

Ipak ta se poruka ne smije preļuti, poziva Marko, i on tumaļi i poziva da se ne smije 

odustati od sebe, od svoga identiteta, da se ne smije ġutjeti niti se skrivati. I zakljuļuje: 

ĂPrvo se mora obraniti obitelj da bi ju se slavilo. Jer obitelj je relativizirana s ciljem 

uniġtavanja i  razaranja Boģiĺa. Bozaniĺ je upro prstom u sve to, tko vidi i tko ļuje. Zar ne 

bismo konaļno trebali ļuti i vidjeti?ñ ï pita se indikativno autor (51). 

- Razmiġljajuĺi u svojoj kolumni o naġem svetom blaģeniku Alojziju Stepincu i njegovom 

odnosu prema totalitarizmima, autor nas uvodi u veliku temu koju je naslovio: Ănacionalni 

putokazñ. Znamo da je papa sv. Ivan Pavao II., proglaġavajuĺi blaģenim kardinala Stepinca 

na Mariji Bistrici, 3. listopada 1998. rekao da je on svojevrsni Ăkompasñ za naġ narod. 

Oļito tu misao dijeli i Marko Ljubiĺ kad govori o kardinalu Stepincu. Svoju kolumnu 

Marko zapoļinje tvrdnjom da se on uvijek pojavljuje kad je naġ narod na nekom 

povijesnom raskriģju i izloģen udarima Ănajļeġĺe radikalno suprotnih vrijednosnih silnicañ 

(70). A kaģe da je i ovo to vrijeme. Cijela kolumna napisana je poslije izloģbe i konferencije 

o bl. Alojziju Stepincu u Europskom parlamentu, odrģane 14. i 15. lipnja 2016., na kojoj 

sam i sam sudjelovao predvodeĺi svetu misu u prostoru parlamenta. Autor ovog teksta i 

sam je bio na tim dogaĽajima, kada sam ga bolje i osobno upoznao, te sam joġ radije ļitao 

njegove tekstove poslije toga. A on ovdje tvrdi kako samo onaj koji ili ne zna ili zna pa 

namjerno laģe, moģe o bl. Alojziju govoriti kao zloļincu. Nakon toliko dokaza o 

blaģenikovoj hrabrosti, o javnom protivljenju rasnim ideologijama i teroru koji je provodila 

vlast, zauzetom spaġavanju svih ugroģenih ï bez obzira na vjeru i nacionalnost ï za vrijeme 

Drugog svjetskog rataé joġ postoje oni koji o njemu nameĺu Ăneljudsku paradigmuñ i 

osuĽuju ga. Zaġto? Jer Ănastoje ubiti svjetlo pred oļima hrvatskog narodañ kaģe autor (74). 

On problematizira odsutnost Ăpetero eurozastupnika hrvatske navodne ljeviceñ (ib.) koja 

je u Bruxellesu bojkotirala izloģbu i konferenciju o bl. Alojziju. Kao da se i dalje vodi 

bitka, kaģe on, o tome Ătko ĺe i na koji naļin nadvladatié i ļije ĺe viĽenje Stepinca postati 

preteģito druġtveno obiljeģje.ñ(ib.) 
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Zanimljivo je, ġto mnogi ne znaju, da je bl. Alojzije 1955. bio zagovaratelj ujedinjenja 

Europe pa je 1957. odluku 12 europskih zemalja o raspolaganju nuklearne energije ï kako 

piġe ģupnik Josip Vranekoviĺ u Dnevniku /530/ - prokomentirao ovako: ĂTo je poļetak 

nove ujedinjene Europe, ġto toliko ģelim. Bogu hvala da gledam barem njezine poļetke. 

To ĺe jednog dana biti prva sila svijeta. Daj Boģe, da i naġ jadni narod uĽe tu i naĽe svoje 

rjeġenje.ñ (75). Naġ sveti Blaģenik je meĽutim ujedinjenu Europu zamiġljao kao krġĺansku 

Europu, osloboĽenu komunizma tako da njegova ģelja da se i hrvatski narod naĽe u 

ujedinjenoj Europi znaļi ono ġto danas EU nije. Zato je na mjestu pitanje: Quo vadis 

Europa? Kao i quo vadis Croatia? Doista, slijediti putokaz bl. Alojzija Stepinca pitanje je 

Ăesencijalnog izbora danaġnje Hrvatskeñ (76), dobro ukazuje naġ autor. 

- U dugom ļlanku ĂPraksa vjeġanja Hrvatske: javni linļ Darija Kordiĺañ (243-264) /inaļe 

mi se Markovi tekstovi ļine ponekad predugima!?/ autor je na primjeru povratka iz zatvora 

Darija Kordiĺa dobro opisao ġto se to dogaĽa s Hrvatskom danas. Na taj veĺ povijesni dan, 

6.lipnja 2014., i sam sam bio na zagrebaļkom aerodromu meĽu mnoġtvom radosnih 

domoljuba iz Hrvatske i BIH koji smo doļekali Daria kao prijatelja, radosni ġto je konaļno 

nakon 17 i pol godina robije ï slobodan. On po mojem uvjerenju nije trebao biti ni osuĽen 

ni kaģnjen jednim jedinim danom zatvora, ali ja nisam bio svjedok ni dogaĽaja u Srednjoj 

Bosni za vrijeme Domovinskog rata, ni suĽenja u Haagu, nego sam dragog Darija upoznao 

posjeĺujuĺi ga viġe puta u zatvoru u Grazu. I u njemu sam upoznao Boģjeg ļovjeka, ļovjeka 

koji strpljivo, ali i radosno nosi svoj kriģ, nalazeĺi u tome Boģju volju i priliku da primi 

Boģju milost susreta s Bogom, produbljenja svoje vjere, dublji ulazak u molitvué Svemu 

sam se tome divio i zato nisam mogao shvatiti, kao ġto to ne moģe ni Marko u ovom tekstu, 

zaġto su ï kako ih on naziva ï Ănotorni borci protiv faġizmañ pozvali HBK i hrvatsku 

javnost Ăna linļ kako protiv Darija Kordiĺa, tako i cijele Hrvatskeñ (243). Potpisnici tog 

pisma jasno piġu, da katolici u Hrvatsku ne smiju slijediti ï Marko citira ï Ăjednog zadrtog 

Koġiĺa, jednog Jezerinca, u konaļnici bilo kojeg biskupa, sveĺenika, kardinalaéñ (ib.) 

Nije mi jasno kako to neki ļitaju izjavu da nevini trpe kao ġto je i Krist nevin trpio, kao 

blasfemiju. Na kraju, meni - nakon ġto je jedan ljudski sud osudio na smrt samog Sina 

Boģjega ï ni jedan zemaljski sud ne moģe biti tako sakrosanktan da njegovu presudu ne 

bih smio preispitivati, i ako imam druge, suprotne argumente, odbaciti. To isto mislim i za 

presudu tzv. bosansko-hercegovaļkoj ġestorki. Zar bi Praljak uļinio to ġto je uļinio da je 

on prihvaĺao haġki pravorijek kao istinit? Sigurno, krġĺanski gledajuĺi nije smio to uļiniti, 

trebao je izdrģati, kao ġto je to izdrģao Dario Kordiĺ. Ali nisu svi jednaki, nemaju svi iste 

nutarnje snageé na kraju general Praljak uļinio je svoj zadnji ļin na zemlji, mislim, kao 

krik da bi se ļulo do neba kakva se nepravda ļini Hrvatima! 

Kad Marko nabraja imena onih koji su potpisali ï kako on kaģe ï Ăto besramno pismoñ, 

tada mu bude sve jasnoé no on postavlja veoma vaģno pitanje: ĂKome oni zapravo sude? 

Dariju Kordiĺu ili ï Hrvatskoj?ñ (247). I tu je bit ili poenta svega: oni koji sude pravo 

Hrvata na obranu BIH, sude i pravu Hrvata na obranu Hrvatske, a to onda znaļi da im nije 

do istine ni do pravednosti nego do nekih drugih ciljeva koji nisu interes hrvatskoga naroda. 

Zanimljivo mi je joġ jedno Markovo pitanje ï a moram reĺi da je jedno od jaļih oruģja u 

rukama Marka Ljubiĺa upravo to ļesto postavljanje pravih pitanja. Evo tog pitanja: ĂU 

kakvu se to Hrvatsku vratio Dario Kordiĺ?ñ (245). I meni se nametnulo ovo pitanje, kad 

sam sluġao Darija ļija je retorika i 2014. bila kao da je to 1995. ï a proġlo je gotovo 20 

godina. On je joġ bio pun entuzijazma i radosti zbog hrvatske drģave jer ju je vidio onakvu 

kakvu su sanjali naġi hrvatski branitelji bilo u RH bilo u BIH. No, takve Hrvatske viġe nije 

bilo ni 2014., a nema je ni danas. Zapravo rekao bih: ona joġ tinja u snovima idealista, nju 

joġ ģele i priģeljkuju oni koji su bili spremni za dom prolijevati svoju krv. Danas je na 
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ģalost uglavnom ona krava muzara za mnoge, mnogi ju vide samo kao poligon vlastitih 

interesa, mjesto gdje se moģe graditi politiļka /i europska karijera, drģavu u kojoj su oni 

politiļari, novinari, profesori ï pa bi ih bilo bolje zvati Ăpolitiļari u Hrvatskojñ nego 

Ăhrvatski politiļariñ itd. 

Zaġto je osuĽen i joġ uvijek u javnosti, uglavnom medijskoj, aktivistiļkoj i politiļkoj ï 

raspet i linļovan Dario Kordiĺ? Na to pitanje odgovara Marko Ljubiĺ: ĂDario Kordiĺ je 

odbio biti oruģje protiv predsjednika TuĽmana i zbog toga je stradao. Jednako onako kako 

Blaġkiĺ ï nije.ñ (262) 

Zato je ova knjiga dobro ġtivo jer u njoj autor ispovijeda svoju vjeru, vjeru u Hrvatsku koja 

moģe i mora biti vjerna Bogu, primjeru bl. Alojzija Stepinca i hrvatskim braniteljima koji 

su za nju ginuli, trpjeli i kojima je joġ uvijek ï kako pjeva Thompson ï Ău snovima je 

mojim ponosna i lijepañ (Duh ratnika).  Hvala na pozornosti! 

 

 

https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-tekstovi-marka-ljubica-odisu-velikim-poznavanjem-

hrvatske-stvarnosti-patriotizmom-profesionalnom-i-krscanskom-etikom 

https://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/govori/4526-govor-na-predstavljanju-

knjige-marka-ljubia-qrasude-hrvatske-dravnostiq-1842018 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29237-biskup-mons-dr-sc-

vlado-kosic-jedan-od-malobrojnih-ali-najboljih-hrvatskih-pisaca-i-novinara-marko-

ljubic.html 

https://kamenjar.com/biskup-mons-dr-sc-vlado-kosic-jedan-od-malobrojnih-ali-najboljih-

hrvatskih-pisaca-i-novinara-marko-ljubic/ 
  

https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-tekstovi-marka-ljubica-odisu-velikim-poznavanjem-hrvatske-stvarnosti-patriotizmom-profesionalnom-i-krscanskom-etikom
https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-tekstovi-marka-ljubica-odisu-velikim-poznavanjem-hrvatske-stvarnosti-patriotizmom-profesionalnom-i-krscanskom-etikom
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29237-biskup-mons-dr-sc-vlado-kosic-jedan-od-malobrojnih-ali-najboljih-hrvatskih-pisaca-i-novinara-marko-ljubic.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29237-biskup-mons-dr-sc-vlado-kosic-jedan-od-malobrojnih-ali-najboljih-hrvatskih-pisaca-i-novinara-marko-ljubic.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29237-biskup-mons-dr-sc-vlado-kosic-jedan-od-malobrojnih-ali-najboljih-hrvatskih-pisaca-i-novinara-marko-ljubic.html
https://kamenjar.com/biskup-mons-dr-sc-vlado-kosic-jedan-od-malobrojnih-ali-najboljih-hrvatskih-pisaca-i-novinara-marko-ljubic/
https://kamenjar.com/biskup-mons-dr-sc-vlado-kosic-jedan-od-malobrojnih-ali-najboljih-hrvatskih-pisaca-i-novinara-marko-ljubic/
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MATEMATIKA, PJESME I NOGOMET. ZAGREB, 2018.  

 

MARKO LJUBIĹ 
 

PREDGOVOR 
 

Josip Peļariĺ s nevjerojatnim osjeĺajem uvijek prepozna vaģnije od nevaģnih stvari i 

dogaĽaja, a druġtvene kronike koje predstavlja, na koje reagira i o kojima polemizira s 

lakoĺom i najļeġĺe nesluĺenom toļnoġĺu, i nedostupnoj obiļnoj logici jasnom 

predvidivoġĺu, povezuje u neraskidivu cjelinu, istraģujuĺi i definirajuĺi zakonitosti, koje 

determiniraju pojave pred naġim oļima. Ova njegova knjiga s otkrivanjem niti koje uvezuju 

u jedan umni, duhovni i logiļki festival naizgled nepovezive dogaĽaje, vrijednosti i 

druġtvene cjeline, matematiku, glazbu i nogomet, joġ je jedan, s jedne strane provokativni 

intelektualni izazov Hrvatskoj, cijelo proġlo stoljeĺe odvikavanoj sustavno od iskoraka u 

ljudskoj inventivnosti i od osvajanja novih sloboda, a s druge strane, otvoreno rjeġenje 

jedne naizgledne i velikoj veĺini ljudi ipak nerjeġive jednadģbe o zakonitostima, koje danas 

u hrvatskom druġtvu objedinjuju i determiniraju dogaĽaje pred naġim oļima. Ova knjiga 

samo naizgledno slijedi dogaĽaje, koji su nam joġ potpuno svjeģi pred oļima i u srcima, 

koji nas i dalje obuzimaju, s jedne strane ushitom, samopouzdanjem i nadom, a s druge 

strane strijepnjom pred nasrtajima koji nikako ne prestaju,  i samo naizgledno ostavlja 

dojam, kao da je to joġ jedna retrospektiva s ciljem da se odrģi onaj plamiļak ili plamen, 

koji je Peļariĺ pokuġavao odrģati govoreĺi i piġuĺi o generalu Praljku, usprkos vjetrovima 

druġtvenog mraka nad tim plamiļcima. 

Nikako se zbog toga ova knjiga ili djelimiļna retrospektiva nedavnih dogaĽaja ne moģe 

izdvojiti iz trenutka u kojemu je iziġla u javnost i pred hrvatski narod. A to je trenutak 

provoĽenja promjena u obrazovnom sustavu s tzv. eksperimentalnom reformom pod 

nazivom ïġkola za ģivot. 

I, tu vidim tu udaljenu i najļeġĺe nedohvatljivu vezu izmeĽu dogaĽaja, koje Peļariĺ vidi, a 

toliki ne vide i ne razumiju, ġto ih potiļe, s jedne strane na strah i histeriļno osporavanje, 

a s druge strane na povjerenje, nadu i intelektualnu radoznalost nasuprot toga.  

Kompozicija samoga naslova, pojmovi i ljepota koju ispod njih osjeĺamo, pogotovo 

sadrģaj koji svjedoļi o zbivanjima i ljudima, rijeļima i porukama u ovoj knjizi, koje je 

Josip Peļariĺ integrirao u cjelinu, posve izravno svjedoļe o praiskonskom utemeljenju 

slave ģivotu i boģanskoj esenciji toga pojma, nikako se zato ne mogu ne dovesti u prirodnu 

i zajedniļku vezu s najavljenim usmjeravanjem ģivota generacija hrvatskog naroda. Ova 

kompozicija upozorava na puno toga, a u ovom sluļaju i  na ponuĽeni surogat ï ģivota. 

Sama knjiga u svojim brojnim polemiļkim sadrģajima i pismima ukazuje na idejnu 

paradigmu tvoraca sintagme ġkole za ģivot, njihovu pragmatiļnu neumnu narav i neodrģivo 

osporavanje same esencije boģanskog biljega u ģivotu, osporavanje prvenstveno umnih i 

duhovnih moguĺnosti ļovjeka na sliku i priliku Stvoritelja, istovremeno donoseĺi 

svjedoļanstva, zapaģanja, stavove i poruke prepoznatih promicatelja istinske slave ģivotu. 

Nekako je veĺ postao prepoznatljivi Peļariĺev simbol, neka vrsta duhovnoga i umnoga 

trojstva zajedno s njim pojmiti i doģivljavati duhovnu dubinu poruka monsinjora Vlade 
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Koġiĺa i umjetnika Marka Perkoviĺa Thompsona, a u ovoj knjizi Peļariĺ saļinjava kvartet 

bez ikakvih dvojbi posve uravnoteģen i posve naravan, dodajuĺi mu nogomet i Luku 

Modriĺa kao novi simbol veliļanstvenosti ljudskoga duha. 

I, neumitno, izmjenjujuĺi prvenstveno sarkastiļne, ironiļne i podrugljive primjedbe u 

svojim pismima i zapaģanjima u javnosti, tome kvartetu suprotstavlja aktere po svim 

dubinama Ăġkole za ģivotñ pred naġim oļima. Nema apsolutno nikakve veze je li Peļariĺ 

ovdje spomenuo imenom Blaģenku Divjak ili Budaka primjerice, Andreja Plenkoviĺa ili 

Ivana Vrdoljaka, ili kojim ih je povodom, ili u kakvom kontekstu spomenuo, jer simbolika 

te paradigme, koju on prepoznaje moģe se posve jednako razluļiti na imenima potpuno 

beznaļajnih prolaznika u hrvatskoj druġtvenoj zbiljnosti, zvali se oni kao navedeni, ili neki 

Klarin. Ti ljudi se boje onoga ġto ne mogu dokuļiti, pogotovo ako to nedokuļivo svjedoļne 

prepoznati nositelji iz spomenutoga kvarteta, taj strah kod njih izaziva otpor, a to dotiļe i 

same granice mrģnje, oni uvjetuju jedni druge i ļine sluģbenu moĺ u hrvatskom druġtvu 

danas, koja mnogima izgleda ļesto sudbinskom. Peļariĺ  je dragocjen jer potiļe veliļanje 

i nadmoĺ stvarnih izvoriġta ģivota, stvarne i one realne vrijednosti, koju ipak ļine 

pripadnici veliļanstvenog kvarteta i tisuĺe i tisuĺe nepoznatih ljudi, milijuni onih, koji kliļu 

ļas u molitvi s Koġiĺem i Koġiĺu, ļas pjesmom Thomsponu, ļas molitvom i pjesmom 

Modriĺu, a ļas Peļariĺu. To klicanje se ļuje usprkos gluhim sobama mainstream medija, 

vidi se na svakome koraku i sve je snaģnije, jer poruke koje slave ljudski duh i njegove 

moguĺnosti, dopiru do ljudi. Dopiru i ovom knjigom kao i svim prethodnim Peļariĺevim 

knjigama. 

A zaġto dopiru? 

Jer, koliko god se netko trudio svoju ograniļenost, svoju neumnost, svoj interes i 

pragmatiļnu paradigmu nametnuti ljudima kao jedini izbor, usmjeravajuĺi ih u potragu i 

identifikaciju sa svakodnevnim i opipljivim materijalnim sadrģajima, ljudski duh i um se 

ne mogu, niti naviknuti, niti kontrolirati, na odustajanje od onoga iskonskoga u svojoj 

naravi. Jer je boģanskog podrijetla. Ljudi se jedino i trajno oduvijek dive toj ljudskoj naravi, 

pa zato danas slavimo iskljuļivo svevremenske univerzalne vrjednote u ljudskoj povijesti, 

koje su poļesto bile kroz duge mraļne godine, pa i cijelim epohama osporavane ili satirane 

u vremenima svoga nastanka. U ostalom, zar to nije sama bit i temelj krġĺanske vjere i 

krġĺanskoga duha. Ļak ni smrt nije mogla zaustaviti boģansku narav ģivota. 

Mnogi ĺe se pitati kakva je to veza izmeĽu nogometa, ipak i samo prepoznate zabave i 

sporta, s kompozicijama jednoga Thompsona, s matematiļkim labirintima jednoga 

Peļariĺa najļeġĺe potpuno neuhvatljivim milijunima i milijardama ljudi, ili s esencijalnim 

sadrģajem poruka Vlade Koġiĺa, koje na izuzetno snaģan naļin svojom jasnoĺom duboko 

ucjepljuju samu narav Kristovih poruka u druġtvene realiteta danaġnjice, kao da su trenutno 

nastale a dvije tisuĺe godina nakon? 

Snaģna je i duboka ta veza. 

Naime, Peļariĺ zna, a svi mi ili znamo ili slutimo, da Luka Modriĺ nogomet ne igra 

nogama, koliko god bile uvjeģbane, niti se prodori na vrh svijeta postiģu fiziļkom, 

tehniļkom ili nekom sliļnom, nauļenom nadmoĺnoġĺu nad suparnikom. To Peļariĺ zna, a 

ne znaju ili ne ģele znati protagonisti tehnoloġkog umjesto ljudskog uma. 

Samo duhom je to moguĺe. 

Samo duhom se osvajaju vrhunci ģivota. 

Moģda u ovome trenutku nitko u Hrvatskoj, a vrlo vjerojatno i na puno, puno ġirim 

prostorima nema toliko naravno pravo i nije toliko pozvan kao Josip Peļariĺ svjedoļiti 

veliļanstvenoj kompoziciji u slavu ljudskoga duha i uma, prisajedinjavati njegove razliļite 
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manifestacije u naizgledno posve razliļitim oblicima, i to sve posve oļito ponovo svjedoļi 

u ovoj knjizi. 

Zato je ona, iako se uopĺe ne odnosi na detaljnu analizu ponude Ăġkole za ģivotñ, moģda i 

ponajbolja kritika i poziv na preispitivanje s polaziġta ukomponiranosti vrhunaca 

duhovnosti, matematike, glazbe i nogometa ļiji proganosti Koġiĺ, Thompson, Modriĺ i 

Peļariĺ svjedoļe o tome  pred vama poġtovani ļitatelji, pod dirigentskim ġtapiĺem autora, 

akademika Peļariĺa.  
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PREDSTAVLJANJE KNJIGE U ņAKOVU 
 

Vjerojatno je nekima ļudan naslov knjige koju danas predstavljamo ĂDNEVNIK U 

ZNAKU 'ZA DOM SPREMNI'. 

A doista se radi o dnevniku mojih tekstova iz proġle godine, a lako se moģe provjeriti da je 

veliki broj tih tekstova na ovaj ili onaj naļin povezan s pozdravom ZA DOM SPREMNI. 

Prije nekoliko dana predstavljena je moja nova knjiga THOMPSON ï PJESMOM ZA 

HRVATSKU koja se takoĽer 'vrti' oko pozdrava ZDS, a na samom predstavljanju je biskup 

dr. sc. Vlado Koġiĺ rekao: ĂUz pjevaļa Marka i akademika Josipa povezuje se pozdrav 

ĂZa dom spremni!ñ.  

Dakle i tako neġto bi bio razlog  za taj naslov, zar ne? 

Danas dnevnik u znaku Za dom spremni doģivljavamo iz dana u dan. 

Pokazat ĺu to na primjeru trojice sjajnih hrvatskih kolumnista samo u vremenu od tog 

predstavljanja. 

Ono o ļemu godinama piġem i ja i mnogi drugi izvrsno je objasnio naġ poznati kolumnist 

(i knjiģevnik) Nenad Piskaļ 27- 10. 2017. na portalu HKV-a:   

Kad su i zaġto Hrvati bili i ostali za dom spremni 

Svaki put kad velikosrpstvo pretjera, uļi nas povijest 20. stoljeĺa, u Hrvatskoj se iz gnjeva 

i oļaja, hrabrosti i odvaģnosti, pojavi obrambeni i antifaġistiļki pozdrav za dom spreman. 

Pozdrav onih koji su spremni suprotstaviti se velikosrpskim imperijalnim pretenzijama i 

njegovim totalitarnim politikama i reģimima. Ne smeta samozvanim dobro plaĺenim 

duġobriģnicima za dom spremni zbog Paveliĺa i ustaġa, ili NDH. On smeta samo i jedino, 

iskljuļivo i apsolutno zato ġto raskrinkava drugu stranu ï razlog ustanka za dom spremnih. 

A to je velikosrpstvo u nasrtaju na Hrvatsku. 

Velikosrbima (koji su na vlasti u Srbiji barem proteklih sto godina) ne odgovara 

normalizacija odnosa s Hrvatskom, jer oni Hrvatsku ne doģivljavaju drģavom, veĺ svojim 

zapadnim oblastima i krajinama. Normalizacija odnosa Beogradu nije im odgovarala od 

1918., ni u doba monarhistiļke Jugoslavije, ni u doba Nezavisne Drģave Hrvatske, ni u 

doba Socijalistiļke republike Hrvatske, a niti u doba njezine slijednice Republike Hrvatske. 

I Radiĺ im je bio Ăustaġañ, pa su ga ubili prije pojave za dom spremnog pokreta. 

Kad su nam, dakle, srpski faġisti ubili Radiĺa, Hrvati su antifaġistiļki rekli sad je dosta, 

odsad smo za dom spremni, prvom prigodom uspostavit ĺemo svoju drģavu. Kad su Hrvati 

1941. uspostavili hrvatsku drģavu, a ļetnici ju u suradnji s talijanskim faġistima odmah 

napali provodeĺi genocid nad cijelim krajevima, opet se pojavio pozdrav za dom spremni 

kao odgovor na velikosrpski teror. I treĺi put se pozdrav pojavio 1991. opet u jeku 

velikosrpske agresije na Hrvatsku. Za dom spremni u 20. stoljeĺu koristio se samo i jedino 

u okviru otpora ġirenju srbijanskog faġizma i imperijalizma na teritoriju Hrvatske. On je 

stoga antifaġistiļki i obrambeni. I opet ĺe se koristiti kad Hrvatima prekipi, a izgleda da 

vrije i meĽu onima koji su morali iseliti i meĽu onima koji su ostali. 

I zato oni smutljivci i velikosrpske sluge (judeki i yudeki), koji danas plaġe narod ovim 

oslobodilaļkim pozdravom, pretvarajuĺi ga u mit, umjesto da rade na implementaciji 

Sporazuma o normalizaciji odnosa sa Srbijom, zapravo slabe hrvatski drģavotvorni otpor 

prema velikosrpskim pretenzijama i jaļaju srbijanske planove, koji se mogu iġļitati iz 

aktualnih izljeva patrijarha Irineja, navoĽenja srpskoga jezika u Hrvatski sabor i 

srbijanske protuhrvatske promidģbe financirane od Europske komisije. 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/27894-normalizacija-odnosa-

pretvorena-je-u-neometanu-srbizaciju.html 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/27894-normalizacija-odnosa-pretvorena-je-u-neometanu-srbizaciju.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/27894-normalizacija-odnosa-pretvorena-je-u-neometanu-srbizaciju.html
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Naġ poznati odvjetnik i kolumnist Zvonimir Hodak u emisiji ĂBujicañ je izuzetno emotivno 

progovorio o pozdravu óZa dom spremniô. 

HODAK:  BITKU PROTIV óZDSô NIKADA NEĹE DOBITI! 

ñAko je kuna u NDH bila ófaġistiļkaô i ónacistiļkaô, a danas je plateģno sredstvo, onda 

valjda postoji neka razlika izmeĽu ove i one kune. Ako se u NDH pjevala óLijepa naġaô, 

onda takoĽer postoji razlika. Svugdje postoji distinkcija, jedino ne dopuġtaju razliku kada 

je u pitanju pozdrav óZa dom spremniô, kod kojega i jest najveĺa razlika danas i u odnosu 

na NDH. Od 1941. do 1945. to je bio óustaġki pozdravô, a od 1991. do 1995. uz njega se 

odlazilo u rat boriti i ginuti za demokratsku Hrvatsku. Svugdje se moģe praviti razlika, 

jedino je óZDSô uvijek ófaġistiļkiô, ónacistiļkiô i óklerofaġistiļkiôé Napominjem, to je jedina 

bitka za koju s apsolutnom sigurnoġĺu mogu tvrditi da je naġi protivnici neĺe dobiti,ñ rekao 

je ugledni odvjetnik i nastavio: 

ñTaj pozdrav je znak inata. Svi su ġutjeli dok se iġlo u rat s tim pozdravom, dok smo sluġali 

Thompsona s tim pozdravom, dok su drugi mijenjali imena, postajali Hrvoje i prestali biti 

Jovanoviĺé Hajka na óZDSô poļela je nakon smrti Gojka Ġuġka i kada smo poļeli slati 

ljude u Haag. Autori usklika óZDSô nalaze se u Hudoj jami i drugim grobnicama, a pozdrav 

iz Domovinskog rata ne moģe se iskorijeniti nikakvim Ustavnim sudom! Uostalom, postoji 

i nekoliko odluka prekrġajnih sudova koji su oslobaĽali krivnje zbog tog pozdrava ï u 

Daruvaru, Zagrebu, Kninuéñ poentirao je Hodak ... 

https://direktno.hr/domovina/hodak-ostro-o-josipovicu-stici-ce-ga-pravda-ne-moze-biti-

sveta-krava-hrvatskog-pravosuda-102465/ 

Konaļno, glavni urednik Hrvatskog tjednika Ivica Marijaļiĺ piġe (05. 10. 2017.) u tekstu 

USTAVNI SUD OSLONIO SE NA SRPSKU, A NE HRVATSKU INAĻICU 

POVIJESTI: 

SDP-ovac Zoran Milanoviĺ imao je duboko protunacionalnih poteza, ali teġko je 

povjerovati da bi on ikada maknuo spomen ploļu poginulim HOSovcima s pozdravom ĂZa 

dom spremniñ. Ponajmanje zato ġto bi to od njega zatraģili agresori, dakle oni koji su ubili 

tih 11 mladiĺa na okrutan naļin. HDZ-ovac Plenkoviĺ to je uļinio, i to je njegovo dno dla 

kao ļovjeka i kao Hrvata. Ali ne samo to on polako ali sigurno ļini sve kako bi se dodatno 

dokazao u toj borbi protiv ekstremizma u drģavi i u HDZ-u tako ġto je sastavio Vijeĺe za 

proġlost i odmah na poļetku dao mu zadaĺu da osudi reģim od 1941. do 1945. godine, ne 

spominjuĺi reģim koji je trajao deset puta dulje i iza sebe ostavio deset puta viġe hrvatskih 

ģrtava. 

Plenkoviĺ je, dakle, stvorio tijelo koje ĺe donijeti odluku koju je on unaprijed propisao. 

Niġta bjednije ne moģe biti za znanstvenike nego kad im netko propiġe stav do kojega 

trebaju doĺi svojim istraģivanjem, Ali kako bi Vijeĺu za proġlost olakġao posao, kako ga ne 

bi, valjda, ostavio na vjetrometini opravdanih kritika i ogorļenja struke i naroda, 

Plenkoviĺ se kadrovskim rekonstrukcijama Ustavnog suda pobrinuo da takav Ustavni sud 

dade vjetar u leĽa Vijeĺu za proġlost u donoġenju unaprijed zadane odluke. I zaista, 

Ustavni sud iskoristio je jednu benignu seosku situaciju u Slavoniji s imenom ĂUlice 10. 

travnjañ da dade Ăkonaļno rjeġenjeñ o nekim poglavljima povijesti. Nije vaģno ġto 

spomenutih 12 sudaca znaju manje o povijesti i o tome razdoblju od prosjeļnog hrvatskoga 

srednjoġkolca, a i ono ġto znaju mahom su velikosrpske podvale koje su stekli tijekom 

komunistiļkoga obrazovanja. 

Hrvatski tjednik na naslovnici daje slike sudaca Ustavnog suda RH, gdje je taj naziv 

ispisan ĺirilicom. Zapravo me to podsjeĺa na komentar o Ustavnom sudu RH koji sam 

poslao svojim prijateljima: 

https://direktno.hr/domovina/hodak-ostro-o-josipovicu-stici-ce-ga-pravda-ne-moze-biti-sveta-krava-hrvatskog-pravosuda-102465/
https://direktno.hr/domovina/hodak-ostro-o-josipovicu-stici-ce-ga-pravda-ne-moze-biti-sveta-krava-hrvatskog-pravosuda-102465/
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Znate li kako se zove Ustavni sud RH? 

-  Miroslav Ġumanoviĺ! 

https://narod.hr/hrvatska/izdvojeno-misljenje-ustavnog-suca-miroslava-sumanovica-ulici-

10-travnja 

I doista je jasno da Miroslav Ġumanoviĺ svojim izdvojenim miġljenjema (sjetimo se i 

sluļaja Josipa Ġimuniĺa kada je takoĽer izdvojio miġljenje) jedini nastupa kao ļlan 

hrvatskog Ustavnog suda. 

Vratimo se govoru biskupa Koġiĺa s predstavljanja. Komentirao sam neka reagiranja na 

njegov govor: 

Govor biskupa Koġiĺa su prenijeli mnogi. Srpske sluge su na svoj sluganski naļin 

komentirali njegov govor na nizu portala. 

Toliko mrģnje i ruģnih rijeļi samo pokazuju koliko ih je istina pogodila. Teġko je biti 

sluga, zar ne?:) 

Reagiranja je bilo i u Hrvatskom saboru. Kao da se natjeļu s Ustavnim sudom da i oni 

dobiju svoj naziv ispisan ĺirilicom. Zapravo, normalno je da se napada biskup Koġiĺ kada 

je njihov crkveni poglavar Irinej koji je i nedavno ponovio rijeļi koje mnogi u takvom 

Saboru vole ļuti: 

ñGdje god ģive Srbi, to je Srbija, bilo u Srbiji, bilo u BiH, Vojvodini, Crnoj Gori ili u 

drugim mestima.ñ 

 

Hrvatska bez obzira ġto spada ñu druga mestañ nije naravno izuzeta od ove pastoralne 

poruke, - komentira u svojoj danaġnjoj kolumni Zvonimir Hodak. Hodak spominje i napade 

na HRVATSKOG biskupa: 

Ako nakon svega ovog Alojzije Stepinac ikada bude proglaġen svetim to ĺe biti ujedno i 

najveĺe ļudo koje mu i inaļe treba u samoj kanonizaciji. A kad se Irinej, nakon ove male 

povijesne  lekcije, ponovno ukaģe Hrvatima vidjet ĺete ushiĺene hrvatske biskupe kako ne 

mogu zatomiti ushit i sreĺu ġto je najmiliji brat ponovno meĽu njima. Jedini koji se neĺe 

smjeġkat je biskup Koġiĺ. Neoprezan i iskren, kakav veĺ jeste, ovih je dana radio neke 

simetrije izmeĽu NDH i faġizma. Naravno, naivno vjerujuĺi da ima pravo na svoje 

miġljenje. Kao i Irinej, na primjer. Ljeviļarski portali sasjekli su ga kôo perġin. Oni malo 

tolerantniji traģe da ga se odmah ñuġutkañ. Ma ġto god to znaļilo.  

http://www.7dnevno.hr/kolumnisti/da-je-srbija-nekim-slucajem-dobila-rat-tko-bi-znao-

za-aleksandra-vulina-ili -draganu-jeckov/ 

Zato ĺu zavrġiti svoj govor rijeļima biskupa Koġiĺa sa spomenutog predstavljanja: 

Na ģalost naġa hrvatska politika ili nema snage ili ne zna odgovoriti svim tim laģima. 

Trebalo bi donijeti zakon da svi koji su dizali pobunu protiv RH ne mogu sudjelovati ni u 

kojem obliku u vlasti; zatim bi bilo po meni nuģno i da se zatraģi isplata ratne ġtete koju je 

Republika Srbija nanijela RH u svojoj agresiji, i to kao uvjet bilo kakvoj potpori za ulazak 

iste u EU; bilo bi nadalje nuģno ukinuti povlasticu da srpska djeca u Hrvatskoj uļe neku 

drugu povijest Domovinskog rata negoli ġto je to povijesna istina; bilo bi potrebno takoĽer 

zabraniti ulazak huġkaļima i ġiriteljima laģi u RH, ne samo srpskim ministrima i 

politiļarima, nego i predstavnicima SPC. Samo bi tako postupala ponosna pobjednica 

Hrvatska i samo bi tako bilo moguĺe saļuvati ono ġto je obranjeno u Domovinskom ratu 

koji mora ostati jedini temelj moderne Hrvatske, a ġto imamo u velikoj mjeri zahvaliti 

hrvatskim braniteljima, meĽu koje svakako ubrajamo i Marka P. Thomspona i akademika 

J. Peļariĺa. 

 

Josip Peļariĺ 

https://narod.hr/hrvatska/izdvojeno-misljenje-ustavnog-suca-miroslava-sumanovica-ulici-10-travnja
https://narod.hr/hrvatska/izdvojeno-misljenje-ustavnog-suca-miroslava-sumanovica-ulici-10-travnja
http://www.7dnevno.hr/kolumnisti/da-je-srbija-nekim-slucajem-dobila-rat-tko-bi-znao-za-aleksandra-vulina-ili-draganu-jeckov/
http://www.7dnevno.hr/kolumnisti/da-je-srbija-nekim-slucajem-dobila-rat-tko-bi-znao-za-aleksandra-vulina-ili-draganu-jeckov/
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Mons. Vlado Koġiĺ, biskup sisaļki 
Govor na predstavljanju knjige o Thompsonu 
Zagreb, 25. listopada 2017. 
  

VOLIO BIH KAD BI BILO VIĠE TAKVIH HRABRIH LJUDI 

KAO ĠTO SU PROSLAVLJENI PJEVAĻ MARKO PERKOVIĹ 

THOMPSON I AKADEMIK JOSIP PEĻARIĹ 
 
Oni koji nemaju argumente ģeljeli bi ih silom uġutkati: tako zabranjuju koncerte 

proslavljenom pjevaļu Marku, uruļuju mu kaznene prijave zbog remeĺenja javnog reda i 

mira, difamiraju njegov ugled i proglaġavaju njegov rad ï ni manje ni viġe nego faġistiļkim; 

takoĽer protiv akademika Peļariĺa takvi rade svim sredstvima samo da ga uġutkaju, 

progone mu obitelj i ï najļeġĺe ga ignoriraju. MeĽutim oba ova velika ļovjeka, Hrvata i 

domoljuba, ljudi su s kojima se naġa Domovina treba ponositi. Moģda ĺe tek u buduĺem 

vremenu, kad se oslobodimo ï kako pjeva biskup Ante Ivas ï svih tih izdajica, 

krivokletnika, varalica, takoĽer i ï kako pjesniļki kaģe Anto Kovaļeviĺ ï svih drpislava, 

tek ĺe u buduĺoj, mirnijoj povijesti Hrvatske ovi naġi velikani Marko i Josip dobiti svoje 

pravo mjesto, mjesto najveĺeg poġtovanja. 
Jedno je sigurno: njih obojicu rese hrabrost u zastupanju istine i ljubav prema domovini 

koja nije fraza ni interes. TakoĽer, rekao bih, resi ih i spremnost na podnoġenje trpljenja, 

osporavanja, podmetanja za istinu i pravednost. Dok se Josip uglavnom s tim prijetnjama 

bori humorom i ironijom, Marko odgovara svojim osporavateljima - pjesmom. 
Ova knjiga svjedok je veliļine upravo ove dvojice hrvatskih ljudi, svjedok o poġtenim 

ljudima u nepoġteno vrijeme, o velikim ljudima u vremenu malih duġa, o drskosti 

nekolicine koji se usudiġe biti hrabri u vremenu izdaje. Zato ĺe njihov trag biti nadahnuĺe 

buduĺim naraġtajima i za dvadeset i trideset godina o njima ĺe se pisati knjige, snimati 

filmovi i oni ĺe biti primjer srļanosti u borbi sa zlom koje uniġtava istinu i naġu domovinu. 
Da je Marko heroj, prepoznali su i branitelji, meĽu koje se i on ubraja jer je bio dragovoljac 

u Domovinskom ratu i prva sad veĺ legendarna pjesma Bojna Ļavoglave nastala je u tom 

vremenu. Branitelji su mu naime nedavno darovali Veliku zlatnu plaketu za hrabrost, na 

ļemu mu i ja ovdje javno ļestitam! 
ZDS 
Uz pjevaļa Marka i akademika Josipa povezuje se pozdrav ĂZa dom spremni!ñ. Zanimljivo 

je zaġto i tko osporava taj domoljubni pozdrav i kako postupa drģava. Najprije valja reĺi da 

je spontano taj pozdrav upotrebljavan u Domovinskom ratu, i to ne samo od pripadnika 

HOS-a koji su ga uzeli i u svoj grb, nego i od Tigrova i Gromova. Postoje snimke na 

Youbutu o tome. Tada, interesantno, to nikome nije smetalo. Ni to ġto je Marko u svojoj 

prvoj domoljubnoj pjesmi Bojna Ļavoglave upotrijebio taj pokliļ. Tek odprije dvije-tri 

godine zapoļela je hajka i na Marka i na taj pozdrav, optuģujuĺi sve koji ga upotrijebe za 

ustaġtvo i faġizam. Najprije, treba reĺi da ustaġtvo nije bio faġizam nego organizirano vojno 

djelovanje u obrani Hrvatske kao drģave, o ļijoj su se naravi kao drģavi pozitivno izrazili 

i bl. Alojzije Stepinac i dr. Franjo TuĽman, ali te su postrojbe to ļinile svim Ădopuġtenim i 

nedopuġtenim sredstvimañ, ġto je bio dio njihove zakletve. Ta ilegalnost odnosno 

nedopuġtena sredstva svakako nisu za nas krġĺane prihvatljiva, kao ni zloļini koje su 

poļinili, a koje Crkva osuĽuje, premda treba reĺi da je to bio odgovor na brojne ļetniļke i 

partizanske zloļine. Zaġto je meĽutim doġlo posljednjih godina do javnog politiļkog i 
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policijskog progona pozdrava ZDS i onih koji ga upotrijebe ï a u Domovinskom ratu i kroz 

25 godina poslije rata se to nije dogaĽalo? Sjetimo se tuģbi koje je protiv Joa Ġimuniĺa 

podigla udruga óKorak ispredô iz Rijeke, na ļijem je ļelu Srbin Zoran Stevanoviĺ. Nadalje, 

sjetimo se kako je srpski politiļar Vulin u viġe navrata prozivao aktualnu Hrvatsku zbog 

Ăustaġizacije i faġizacijeñ. To su ļinili i drugi srpski, proļetniļki politiļari. No, povod su 

im dali zapravo hrvatski politiļari koji su, na ļelu s bivġim predsjednikom drģave pa onda 

i predsjednikom Vlade ï najprije u ģidovskom Knesetu, pa potom pri formiranju nove 

Vlade s Karamarkom na ļelu ï optuģivali Hrvate zbog Ăustaġke gujeñ i Ăskretanja u 

ustaġtvoñ. Za sve to nije bilo dokaza, ali je s druge strane bilo sve viġe dokaza da je u 

strukturama vlasti u RH joġ mnogo udbaġa i zloļinaca koji su likvidirali mnoge Hrvate 

kako u inozemstvu tako i u Hrvatskoj i BIH ili su njihovi sinovi. I meni se ļini da su svu 

tu buļnu hajku na nepostojeĺe ustaġe pokrenuli upravo oni koji su se bojali da ne bi bili 

podvrgnuti lustraciji koja se sve viġe najavljuje kao realna i nuģna opcija za zakonodavstvo 

RH. Sjetimo se samo tzv. Lex Perkoviĺ ġto je najbolji dokaz kako je udbaġko-komunistiļka 

guja zapravo joġ uvijek jaka u Hrvatskoj. U taj kontekst stavljam i progon domoljuba, ne 

samo gosp. akademika Peļariĺa i naġeg najdomoljubnijeg pjevaļa Marka Thompsona, 

nego i mnogih drugih koje se ne prestaje napadati i sotonizirati u javnom hrvatskom 

prostoru. Mogli bismo nabrajati mnoge é 
Mogu reĺi kako sam i ja jedan od tih, ili se me barem tako percipira. Kad sam recimo na 

svom fb profilu zatraģio ostavku ministra unutarnjih poslova jer je prvi puta na Dan 

domovinske zahvalnosti, ġto je ujedno i Dan hrvatskih branitelja, dao privesti od policije 

hrvatske branitelje koji su mirno uzvikivali ZDS u Kninu, meni su ï navodno ï jer to nisam 

nikada primio nego sam samo to proļitao u medijima, odgovorili iz MUP-a da su oni samo 

postupali po zakonu o remeĺenju javnog reda i mira, i to u skladu sa sudskom praksom. To 

je meĽutim neistina jer postojale su mnoge prakse prije ovog sluļaja od 5. kolovoza 2017. 

kada su sudovi drukļije presudili za taj pozdrav. Smatram da je to ļista politiļka 

interpretacija jednog zakona koji se ne bi smio politiļki tumaļiti. Naime, zakoni moraju 

biti jednaki za sve i primjenjivi u smislu, a ne da ih jedna stranka politiļki tumaļi ovako, a 

druga onako. 
Dakako, to je odraz i posljedica politiļke atmosfere u koju nas je dovela nova vladajuĺa 

koalicija na koju sam takoĽer upozorio svojim krikom u otvorenom pismu Predsjedniku 

Vlade. Naime, novi koalicijski partner je ultimativno zatraģio ï i dobio ï da se spomen-

ploļa poginuloj 11-orici branitelja koji su bili i pripadnici HOS-a ukloni iz Jasenovca. 

Jasenovac je opet druga priļa, ali na ģalost jer je bio ucijenjen premijer je popustio zahtjevu 

svojih koalicijskih partnera. A ti mladiĺi koji su izginuli u Jasenovcu nisu se borili za 

Hrvatsku 1941., nego 1991. Dakle, opet popuġtanje jednoj laģi. 
Inaļe treba otvoreno reĺi da su politiļki zahtjevi predstavnika poraģene srpske manjine u 

RH, a koja je zajedno sa Srbijom i JNA 1991. digla pobunu protiv Hrvatske, a podupire ih 

i sada srpska sluģbena politika, jer tamo vladaju opet ļetnici, ali na ģalost ih podupire i SPC 

ï utemeljeni na mitovima i laģima. To su ne samo interpretacija Jasenovca, nego i uloga 

bl. Alojzija Stepinca, ustanka u Srbu a ġto je proslava pokolja Hrvata a ne antifaġistiļka 

revolucija, zatim spomenik u Banskom Grabovcu, kao i izmiġljanje nepostojeĺeg logora za 

ubijanje srpske djece u Sisku. Pitamo se, zaġto naġa drģava veĺ jednom ne naloģi istragu ï 

ali ne politiļku nego znanstvenu, pa ako je potrebno i meĽunarodnu ï da znamo ġto se to 

stvarno dogodilo npr. u Jasenovcu. Kako je moguĺe da su Ăistineñ toliko razliļite? I zaġto 

se Jasenovac prepuġta Srbima da oni govore ġto je tamo bilo? Naime, i uklanjanje ploļe 

poginulim braniteljima HOS-a takvo je priznanje da je to mjesto na kojem su stradali srpski 
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zarobljenici i ġto je trajni razlog nametanja krivnje Hrvatima ï dok se ļini da je istina 

sasvim suprotna i da bi ju veĺ jednom trebalo iznijeti na vidjelo! 
Na ģalost naġa hrvatska politika ili nema snage ili ne zna odgovoriti svim tim laģima. 

Trebalo bi donijeti zakon da svi koji su dizali pobunu protiv RH ne mogu sudjelovati ni u 

kojem obliku u vlasti; zatim bi bilo po meni nuģno i da se zatraģi isplata ratne ġtete koju je 

Republika Srbija nanijela RH u svojoj agresiji, i to kao uvjet bilo kakvoj potpori za ulazak 

iste u EU; bilo bi nadalje nuģno ukinuti povlasticu da srpska djeca u Hrvatskoj uļe neku 

drugu povijest Domovinskog rata negoli ġto je to povijesna istina; bilo bi potrebno takoĽer 

zabraniti ulazak huġkaļima i ġiriteljima laģi u RH, ne samo srpskim ministrima i 

politiļarima, nego i predstavnicima SPC. Samo bi tako postupala ponosna pobjednica 

Hrvatska i samo bi tako bilo moguĺe saļuvati ono ġto je obranjeno u Domovinskom ratu 

koji mora ostati jedini temelj moderne Hrvatske, a ġto imamo u velikoj mjeri zahvaliti 

hrvatskim braniteljima, meĽu koje svakako ubrajamo i Marka P. Thomspona i akademika 

J. Peļariĺa. 
I da ponovim reļenicu sa samog poļetka: O kad bi bilo viġe takvih ljudi poput Marka i 

Josipa u Hrvatskoj! 
 

Hvala na pozornosti! 
 

http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/govori/4240-govor-na-predstavljanju-

knjige-o-thompsonu  

http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/govori/4240-govor-na-predstavljanju-knjige-o-thompsonu
http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/govori/4240-govor-na-predstavljanju-knjige-o-thompsonu
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AKADEMIK PEĻARIĹ : ñSRBI DIJELE HRVATE NA 

óUSTAĠEô I óSRPSKE SLUGEô, A JA NE VOLIM BITI 

SLUGA!ò 
 

Objavio 7dnevno   

4. studenoga 2017. 

 

"Slaģem se sa biskupom Koġiĺem kad kaģe da NDH nije bila faġistiļka drģava, o ļemu su 

govorili i Stepinac i TuĽman", rekao je akademik 

óZa dom spremniô su Hrvati uvijek koristili kada su bili izloģeni velikosrpskoj agresiji i 

potpuno je jasno kome taj pozdrav smetaé ZDS je antifaġistiļki pozdrav jer je koriġten od 

1932. godine, kao znak otpora faġistiļkoj Kraljevini Jugoslaviji ï izjavio je akademik 

Peļariĺ i podrģao govor biskupa Koġiĺa na promociji njegove nove knjige ñThompson ï 

pjesmom za Hrvatskuò. Slaģem se sa biskupom kad kaģe da NDH nije bila faġistiļka 

drģava, o ļemu su govorili i Stepinac i TuĽman ï rekao je Peļariĺ i napao vodstvo IDS-a 

koje ģeli kriminalizirati pozdrav HOS-a te predlaģe za njega zatvorsku kaznu od ġest 

mjeseci do dvije godineé 

 

SAMO OLOĠ RADI PROTIV SVOJE DRĢAVE! 

Akademik Josip Peļariĺ je u Bujici na Z1 nastupio kao potpredsjednik Hrvatskog 

nacionalnog etiļkog sudiġta koje je osudilo Mesiĺa i Josipoviĺa za veleizdaju, a inaļe je 

matematiļki genije svjetskog glasa, publicist i autor viġe od 70 knjiga te 1.200 znanstvenih 

radova! Peļariĺ je bio mentor 40-orici doktora matematike, ima viġe od 200 znanstvenih 

suradnika diljem svijeta, o njemu su pisali vodeĺi svjetski matematiļki ļasopisi poput 

óBanach Journal of Mathematical Analysisô, a odnedavno je voditelj vaģnog istraģivaļkog 

projekta na moskovskom sveuļiliġtu RUDN. U HAZU je primljen 2000. godine, a 2018. 

slavi 70. roĽendané U Bujici je progovorio o tome zaġto naġi akademici uglavnom ġute i 

ne usude se zamjerati politici 

  

AKADEMIK PEĻARIĹ: ñZnate koja je razlika izmeĽu ļetnika i jugoslavena?! Ļetnik je 

poġteni ļetnik, a jugoslaven je pokvareni ļetnik! Ovi ónaġiô koji izdaju svoju drģavu i rade 

protiv svoga naroda ï to je oloġ! A Srbi koji su pravi ļetnici bore se za svoj narod; to je 

ogromna razlika!ò 

 

PEĻARIĹ O IDS-u: ñUBIJALI BI NAS DA MOGU, PA NAPADAJU ZDS!ò 

Akademik je oġtro osudio IDS i njihove separatistiļke ideje te najnoviju inicijativu kojom 

traģe kriminalizaciju pozdrava óZDSô i kaģnjavanje sa 6 mjeseci do dvije godine zatvora. 

 

ñOni se joġ uvijek bore za jugokomunistiļku paradigmu hrvatske povijesti. Ļak mi ih je i 

ģao! Za razliku od njihove rodbine, baba i oļeva i svih koji su nas mogli ubijati, ovi nas 

jadnici ne mogu ubijati, pa se pokuġavaju zadovoljiti tako ġto bi  

 

nas zatvarali zbog ZDS! Logiļno da ih smeta taj pozdrav kojeg su Hrvati uvijek koristili 

kada su bili izloģeni velikosrpskoj agresiji. Slaģem se da je to óustaġki pozdravô ï  od 

godine 1932. u faġistiļkoj prvoj Jugoslaviji ustaġe su koristili taj pozdrav kao otpor toj 

faġistiļkoj vlasti i monarhistiļkoj velikosrpskoj diktaturi. To je u svom osnivanju bio 

antifaġistiļki pozdrav! Ako se boriġ protiv faġizma, onda si antifaġist,ñ kazao je Peļariĺ i 
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dodao da óhrvatskimô komunistima povijest poļinje tek od Drugog svjetskog rata i napada 

Njemaļke na SSSR, a da su do razlaza Staljina i Hitlera i oni bili saveznici nacista te nisu 

imali niġta protiv okupacije i podjele katoliļke Poljske. 

ñKomunisti kaģu da su se osveĺivali zbog ustaġkih zloļina, a ġto bi onda ustaġe trebale reĺi 

za zloļine nad Hrvatima prije toga ï od Radiĺa, prosinaļkih ģrtava do srpskih ģandara koji 

su Hrvatima ubijali oļeve i onda im naplaĺivali metak,ò bio je jasan Peļariĺ, uz dodatak da 

zbog svojih stavova ima problema u Akademiji, gdje ga zovu ócrnom ovcomô pa ļak i u 

vlastitoj obiteljié 

Ugledni akademik u emisiji nije poġtedio niti predsjednika IDS-a: ĂRazumijem tog 

Miletiĺa, njemu i sliļnima teġko je ģivjeti u drģavi koja se zove Hrvatska. Nezavisna i 

samostalna Hrvatska je negacija svega onoga za ġto su se borili i na ġto su se zakleli njihovi 

oļevi, oficiri JNA! Njihovi stvarni ideolozi su Karl Marx i Friedrich Engels, a znamo ġto 

je za Hrvate rekao Marx ï da su najgori narod na svijetu i to zato ġto je ban Jelaļiĺ spasio 

Austrougarsku (Austriju, JP)  i uguġio revoluciju!ñ 

 

KARAĻIĹ: ñZA MILETIĹEVOG OCA GOVORE DA JE BIO OFICIR JNA I 

SUDJELOVAO U AGRESIJI NA RH!ò 

O Borisu Miletiĺu, ali i njegovom ocu ï oficiru neprijateljske JNA, u prilogu novinarke 

Mateje Jozeljiĺ progovorio je i Davorin Karaļiĺ, odvjetnik koji se na sudu u Daruvaru 

izborio za oslobaĽajuĺu presudu, za HOS-ovca Damira Markuġa i dokazao da nema niġta 

spornoga u pozdravu óZa dom spremniôé 

ñSam nastup Borisa Miletiĺa u politiļkom smislu slijedi njegove emotivne preferencije, a 

do sada je pokazao da mu je crvena zvijezda milija od hrvatskog grba, pa shodno tome ï 

faġizaciju vidi tamo gdje je nema! Za njegovog oca govore da je bio aktivni oficir JNA, pa 

ļak i u vrijeme vrġenja agresije na RH! Ne znam je li to toļno ili nije, jer ne poznajem ni 

jednog ni drugog, ali s obzirom da je bivġi premijer Zoran Milanoviĺ majku Andreja 

Plenkoviĺa nazvao óvojnom lekarkomô, baġ bih volio vidjeti kojim bi izrazom nazvao oca 

Borisa Miletiĺa,ñ provokativan je bio odvjetnik Karaļiĺ. 

Peļariĺ je u emisiji ustvrdio kako je u slobodnom, demokratskom svijetu, u matematiļkoj, 

znanstvenoj i akademskoj zajednici potpuno normalno iskazivati stavove pa i one poput 

njegovih, kao i njegovati slobodu miġljenja, no u Hrvatskoj se u zadnje vrijeme dogaĽa 

neġto posve drukļije: ñPa nije normalno da nam naturaju jugokomunistiļku povjesnicu, isti 

oni koji danas napadaju ZDS za vrijeme Domovinskog rata podrģavali su Srbe i opstanak 

Jugoslavije, govorili su da su svi Hrvati óustaġeô, a Hrvatska óTuĽmanova ustaġka 

drģavaôéñ 

Akademik Josip Peļariĺ, inaļe rodom iz Kotora, komentirao je i kamenovanje prostorija 

Hrvatske graĽanske inicijative u Tivtu, jedine hrvatske stranke u Crnoj Gori. Vijest je 

preġutjela velika veĺina medija ili su je popratili tek sa nekoliko sekundi, a voditelj Bujice 

komentirao je, uz osudu takvog ļina, da su primjerice, kamenovane prostorije SNV-a ili 

SDSS-a negdje u Hrvatskoj ï to bi bila udarna vijest svih hrvatskih, europskih i svjetskih 

medija, a napad bi zavrġio u godiġnjem izvjeġĺu State Departmentaé 

ñNe iznenaĽuje me da toga joġ uvijek ima. Znamo dobro tko je to napravio i tko je iz 

veĺinski hrvatskog Tivta protjerao Hrvate. Na ģalost, u Tivtu ima i Hrvata koji se viġe 

osjeĺaju jugoslavenima nego Hrvatima pa zato gubimo tu bitku. I mene su napali kada sam 

jednom prigodom gostovao na tamoġnjem radiju da sam óustaġaô koji je pisao peticiju za 

uvoĽenje pozdrava óZa dom spremniô kao sluģbenog u Hrvatsku vojskuéò 

 

UZ SRPSKE PRETENZIJE NA HRVATSKU, POSTOJE I ONE TALIJANSKE! 
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Komentirao je i ļinjenicu da se kao pozitivan Titov potez ļesto spominje pripojenje Istre 

matici Hrvatskoj, na ġto je Bujanec rekao da se ignorira presudna uloga Katoliļke crkve i 

Boģe Milanoviĺa, a s druge se strane ne spominje prodaja Boke Kotorske koju je 

Crnogorcima prodao upravo Tito iz ļega se vidi kakav je on óHrvatô zapravo bio. 

ñZa njih je poģeljno da se bilo ġto odvaja od Hrvatske, da je sve manja, da je sve viġe jadnija 

i da je ï nema! Pa vidite da se ģele odcijepiti od Hrvatske po uzoru na Kataloniju! Toboģe, 

iz óġaleô objavljuju istarske óputovniceô na druġtvenim mreģamaé Ako im je uzor 

óantifaġizamô i Tito, kako to da su onda za samostalnu, a ne hrvatsku Istru?! Tu je rijeļ i o 

planskom naseljavanju odreĽenih skupina i naroda, ġto se dogaĽalo u Istri pa politiļke 

posljedice s kojima se sada susreĺemo uopĺe ne ļudeéò 

Bujanec je u emisiji otkrio iz dobro upuĺenih izvora, bliskih samom vrhu hrvatske politike 

da se pojedinci iz vodstva IDS-a vrlo ļesto sastaju sa pripadnicima talijanske obavjeġtajne 

sluģbe AISE, sliļno kao ġto na podruļju Vukovara djeluju agenti srbijanske BIA-e. 

ñVjerujem u taj podatak. Postoje i srpske i talijanske pretenzije na Hrvatsku, Talijani bi uz 

Istru, htjeli cijelu Albaniju, a Srbi bi s njima htjeli imati granicu i u Rijeci,ñ kategoriļan je 

bio gost Bujice.   

 

ONI KOJI NAPADAJU THOMPSONA ZRELI SU ZA VRAPĻE! 

U emisiji je puġtena i snimka uģiļkog kola u centru Pule, iz kolovoza ove godine, istog 

grada gdje u Areni brane pjevati najpopularnijem hrvatskom glazbeniku Marku Perkoviĺu 

ï Thompsonu. 

 

ñNa njega postoji straġan udar joġ od promjene vlasti 2000. godine. Pa je li normalno da 

Thompsona prozivaju najveĺim zlom u Hrvatskoj zbog dvije ustaġke kape u publici na 

koncertu na kojem je bilo 130.000 ljudi?! Netko tko bi u normalnoj zemlji pravio takav 

problem, bio bi poslan u Vrapļe!ñ 

 

Povodom Svih Svetih, Bujanec je bez komentara, pustio kadrove grobova sa zagrebaļkog 

Mirogoja dr. Franje TuĽmana, Gojka Ġuġka i Zvonka Buġiĺa ï prepunih tisuĺa zapaljenih 

svijeĺa, dok je istovremeno objavio i kadrove pustog groba Josipa Broza Tita u óKuĺi 

cveĺaô iz Beograda, na ġto je akademik Peļariĺ prokomentirao: ñTuĽmanov grob trebao bi 

biti novi oltar domovine!ò 

Kritizirao je i medije koji, kako je rekao voditelj, ļine sve kako bi destabilizirali i ispraznili 

Hrvatsku i opet je pretvorili u koloniju Beograda. 

ñNazvao sam ih srpskim slugama. Poznato je da Srbi dijele Hrvate na óustaġeô i ósrpske 

slugeô, a ja ne volim biti sluga!ò 

 

PEĻARIĹ: ñSLAĢEM SE S BISKUPOM KOĠIĹEM, NDH NIJE BILA FAĠISTIĻKA!ò 

Osvrnuo se i na govor sisaļkog biskupa Vlade Koġiĺa kojega je zbog govora na 

predstavljanju knjige o Thompsonu óPjesmom za Hrvatskuô napao Predrag Matiĺ i nazvao 

ga ópopomô, kao ġto su to ļinili komunisti i partizani. 

ñFred Matiĺ nikoga ne moģe uvrijediti, uvrijedio bi nas kada bi o nama govorio lijepo! 

Biskup moģe biti samo ponosan. Njegov govor o verbalnoj agresiji srpskih i domaĺih 

politiļara te Srpske pravoslavne crkve treba proļitati i nauļiti napamet svatko! Osnova 

napada na biskupa je ġto je rekao da NDH nije bila faġistiļka drģava, ġto i nije. TuĽman je 

rekao da je u Hrvatskoj postojala faġistiļka stranka koja je imala tek 50-ak ļlanova. Drugo 

je ġto je NDH bila u sklopu onoga ġto su osvojili Italija i Njemaļka, no ona nije bila 

faġistiļka nego su ustaġe i tadaġnja vlast u tadaġnjim uvjetima pokuġavali opstati na jedini 
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moguĺi naļin. TuĽman je rekao da bi pristali i na Sovjetski savez da su nam ponudili 

samostalnu Hrvatsku. Pravi faġisti su komunisti koji su do ô41. bili uz Sovjetski savez i bili 

saveznici s nacistiļkom Njemaļkom te dijelili katoliļku Poljsku. Po toj definiciji, i oni su 

faġisti! Hudu jamu mogli su napraviti samo faġisti! Hrvatski branitelji pobijedili su 

velikosrpski faġizam i oni su jedini istinski branitelji antifaġisti u danaġnjoj Europi,ñ jasan 

je bio Peļariĺ. 

BUJICA EMITIRALA SNIMKU UREDNIĻKOG KOLEGIJA PORTALA IMBEX.YU! 

Voditelj je u emisiji objavio fotografiju koja je nedavno osvanula na facebooku jednog 

portala, a koja prikazuje saborskog zastupnika HDZ-a i heroja Domovinskog rata Stiva 

Culeja s ovcama koje se naziva njegovim óglasaļimaô. 

ñNisam psihijatar, ali slika je zanimljiva jer ljudi obiļno govore o sebi ovakvim djelima, a 

ovdje su pokazali upravo sebe,ñ komentirao je Peļariĺ, a voditelj Bujice je na provokaciju 

odgovorio tako ġto je pustio snimku óuredniļkog kolegijaô portala kojega je nazvao 

óImbex.yuô uz zvukove majmuna u pozadini! óImbex.yuô ispisao je i na ĺirilici, a uz 

majmune je dominirao i lik tehniļara fine mehanike, inaļe osnivaļa jednog portala. 

ñKad je rat, onda je rat! Culeja su napali zbog izjava u Bujici, pa je red da odgovorim,ñ 

zakljuļio je Bujanec. 

http://www.7dnevno.hr/izdvajanja/akademik-pecaric-srbi-dijele-hrvate-na-ustase-i-

srpske-sluge-a-ja-ne-volim-biti-sluga/ 

http://www.maxportal.hr/vijesti/akademik-josip-pecaric-srbi-hrvate-dijele-na-ustase-i-

srpske-sluge-a-ja-ne-volim-biti-sluga/ 

  

http://www.7dnevno.hr/izdvajanja/akademik-pecaric-srbi-dijele-hrvate-na-ustase-i-srpske-sluge-a-ja-ne-volim-biti-sluga/
http://www.7dnevno.hr/izdvajanja/akademik-pecaric-srbi-dijele-hrvate-na-ustase-i-srpske-sluge-a-ja-ne-volim-biti-sluga/
http://www.7dnevno.hr/izdvajanja/akademik-pecaric-srbi-dijele-hrvate-na-ustase-i-srpske-sluge-a-ja-ne-volim-biti-sluga/
http://www.7dnevno.hr/izdvajanja/akademik-pecaric-srbi-dijele-hrvate-na-ustase-i-srpske-sluge-a-ja-ne-volim-biti-sluga/
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PISMO PREDSJEDNCI AKADEMIKA PEĻARIĹA I BISKUPA 

KOĠIĹA  

Dva dijela Zakljuļaka Vijeĺa za suoļavanje s posljedicama vladavine nedemokratskih 

reģima zapravo me podsjeĺa na dva naġa otvorena pisma iz 2015. godine. Na prvi dio 

podsjeĺa pismo koje smo prof. dr. sc. Matko Maruġiĺ i ja poslali HAZU u kojemu izlaģimo 

opĺa naļela za koja smo se zalagali i koje je potpisalo niz akademika, biskupa, nadbiskupa, 

sveuļiliġnih profesora i dr. Na to pismo su ovih dana upozorili i biskup Koġiĺ (TV) i naġ 

poznati kolumnist Ljubiĺ (TV, kolumne). Na drugi dio podsjeĺa Peticija ZDS nastala 

povodom napada na ñBojnu Ļavoglaveò i Thompsona. Sliļno drugom dijelu Zakljuļaka 

ovog Vijeĺa i tada su napadi bili zasnovani na neistinitim prikazivanju onog ġto je dano u 

Peticiji o pozdravu ZDS. Tada su iz Ureda Predsjednice RH tvrdili da je ta Peticija ñna 

razini provokacijeò i to je bio signal mnogima za hajku na potpisnike.  

Najprljaviju ulogu, barem ġto se mene tiļe odigrao je prof. dr. sc. Damir Boras koji je na 

valu detuĽmanizacije postao dekan jednog takovog fakulteta kakav je Filozofski fakultet u 

Zagrebu, a potom i njihov kandidat za rektora. Ovih dana je ponovno izabran za rektora i 

to - vjerovali ili ne - uz veliku podrġku drģavotvornih Hrvata kojima nije smetalo ġto je to 

postigao ñgazeĺiò po svom mentoru (prof. dr. sc. Miroslav TuĽman koji mu je omoguĺio 

da poslije 15 godina rada na tom fakultetu u 48.  godini ģivota doktorira).  Npr. prof. 

TuĽman je osnovao katedru Organizacija znanja, i bio ġef  katedre cijelo vrijeme dok Boras 

nije postao rektor. Kad Boras postao rektor smijenili su prof. TuĽmana bez da se njego o 

tome uopĺe obavijestilo prije smjene ili poslije. Inaļe ta Borasova doktorandica je 

magistrirala kod TuĽmana, sudjelovala je u drugim napadima na prof. TuĽmana, a Boras 

je poslije toga prije vremena predloģio za unapreĽenje za redovitog profesora. 

Svega toga oko ZDS sjeĺa se kolumnistica Hrvatskog tjednika Mirela Paviĺ, pa me je 

spomenula i u najnovijoj kolumni u kojoj komentira Zakljuļke Vijeĺa: 

"Zato nikako mala ne da taj pozdraviĺ. Podsiĺa kud se vaik vraĺaġ kad odlutaġ. U sriĺu oli 

nesriĺu. I na pridragoga akademika (pogodite tko je to, JP). I na novoga pricidnika 

HAZUD-a, dr. Stjepandiĺa koji mi je darova 'liamshizenje' na vikoviļnu uporabu. A mala 

to 'liam shi' oduġevljeno privatila ka nahoļe, oli gladnoga ĺukicu na snigu. Pa ustrepeĺe 

njime kad mi se stisne srce, oli od diġpeta, oli tuge, oli kakve ranice. Izgleda kako ĺu na 

njemu morat i ostat jerbo  kineski meljen 'iznimno' svaki ļetvrtkiĺ. I obeĺajen ġefiki i 

Plenkyju da ĺe ostat tako. Reklo je povjerenstvo 'iznimno'. A ja uvik bila 'iznimka'. Etogac. 

Ļasna piJonirska evo: ne ĺu ga ġkiļat na Thompsonu, ne ĺu ga ciknit ni s jedne tribine i 

pokrit ĺu rukan oļi kad ga vidin digod na kapici oli spomeniku. Okrenit ĺu glavu da natpis 

ne gledan. I zaļepit uġi kad ga neko usklikne (dakuĺe, ta se piJonirsko-ļasna od nikidan 

konta, jope ako ĺe mala lagat, ae). Motivacija. Zbog 'hrabrosti'. Istinske, a ne laģne i 

hinjene. U svakon kontekstu. Danas."  

Zapravo puno o radu Vijeĺa moģete vidjeti u tom broju Hrvatskog tjednika. Ivicu 

Marijaļiĺa svakako treba proļitati: Plenkoviĺ i Kusiĺ u sluģbi srbijanskoga 

MEMORANDUMA 2.- ali I njegov razgovor s jednim od onih koji su potpisnici tih 

sramotnih Zakljuļaka Predsjednika Matice hrvatske akademika Stjepana Damjanoviĺa. 

Damjanoviĺ konstatira (vjerovali ili ne): 

Nisam pravnik, nisam ni povjesniļar, i ne znam zaġto nismo zakljuļili da je pozdrav Za 

dom spremni dvoznaļan kao i crvena zvijezda, 

Predsjednik Matice hrvatske nam je ļovjek koji potpisuje, a ne zna ġto je potpisao.  



130                               BISKUP VLADO KOĠIĹ I THOMPSON 

 

 

 

Ne ļudi onda da je iz takve Matice hrvatske izbaļen takova HRVATSKA veliļina kakav 

je akademik Dubravko Jelļiĺ! 

Kako mi je iz uredniġtva portala dragovoljac.com sugerirano ponavljanje nekih tekstova iz 

mojih knjiga povezanih s ovom problematikom, odluļio sam se da vam ponovim pismo 

koje sam zajedno s velikim HRVATSKIM biskupom dr. Vladom Koġiĺem poslao 

Predsjednici 2016. Godine objavljen u knjizi: Josip Peļariĺ, Josip Stjepandiĺ: NIĠTA SE 

JOĠ PROMIJENILO NIJE str. 182.-188.: 

Poġtovana Predsjednice RH gĽo Kolinda Grabar Kitaroviĺ,  

Sa ģaljenjem vidimo kako se proġlogodiġnja priļa iz Knina ponavlja. U pismu koje smo 

Vam tada poslali predloģili smo uvoĽenje pozdrava Za dom spremni u Hrvatsku vojsku 

upravo zbog incidenta s pjevanjem pjesme Bojna Ļavoglave koja  predstavlja simbol 

Domovinskog rata.  

Znamo da je proġle godine na Paradi HV-a nastupao i HOS sa svojom zastavom na kojoj 

piġe ZDS, koji jeste pozdrav odobren od hrvatskih vlasti. 

Zato nije jasan tadaġnji Vaġ odgovor da je naġ zahtjev koji ima za cilj obranu Marka 

Perkoviĺa Thompsona i Bojne Ļavoglave u kome je reļeno da je on Ăna razini 

provokacijeñ. 

Neshvatljivo je kako hrvatskim vlastima smetaju simboli Domovinskog rata kao ġto je 

Bojna, pa ĺe Vas sigurno zanimati ġto o tome kaģe nedavni kandidat za Ustavnog suca RH 

g. Pero Kovaļeviĺ: 

  

PONAVLJA SE PROĠLOGODIĠNJA PRIĻA 

  

PERO KOVAĻEVIĹ UPOZORAVA: ZBOG LAJKANJA I DIJELJENJA óBOJNE 

ĻAVOGLAVEô MOGU VAS KAZNITI! 

  

Autor: I.G. Subota, 06. Kolovoz 2016. u 16:41  

"Kani li policija poļeti zabranjivati i ostale domoljubne pjesme nastale u Domovinskom 

ratu", pita se Pero Kovaļeviĺ.  

Pero Kovaļeviĺ, pravni ekspert za nacionalno zakonodavstvo na portalu Nezavisni.hr 

objavio je kolumnu u kojoj se osvrnuo na sinoĺnji dogaĽaj u Kninu i uruļenje obavijesti o 

poļinjenom prekrġaju Marku Perkoviĺu Thompsonu jer je pjevao Bojnu Ļavoglave. 

 
UĠUTKAVANJE THOMPSONA: Dobio prekrġajnu prijavu zbog glasnog pjevanja óZA 

DOM SPREMNIô, nakon toga mu blokirali Facebook stranicu?! 

 
U kolumni Kovaļeviĺ upozorava da se ñponavlja proġlogodiġnja priļa, stoga, kaģe, pazite 

i nemojte prenositi pjesmu Ļavoglave jer bi mogli prekrġajno odgovarati, zbog 

reproduciranja i lajkanja Bojne Ļavoglave moģete prekrġajno odgovaratiò. 

Nadalje navodi kako oni zasluģni za ovu ñļestitkuò Thompsonu zaboravljaju ñda je samo 

pjevao jednu od najveĺih domoljubnih hitova iz Domovinskog rata, pjesmu koja je dizala 

moral nama braniteljima. Pjesmu koja nije zabranjena niti je nama braniteljima nitko ne 

moģe zabranitiò. 

ñKani li policija poļeti zabranjivati i ostale domoljubne pjesme nastale u Domovinskom 

ratu, jer kako ĺe prekrġajni sud kazniti Perkoviĺa ġto pjeva pjesmu nastalu u Domovinskom 

ratu ili opet rade popis nepoĺudnih pjesama, kao nekad, od Vile Velebita itd.. Zar se opet 

vlast dodvorava ļetniļkim vojvodama Nikoliĺu i Vuļiĺu, kojima Ļavoglave bude loġe 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
http://nezavisni.hr/pero-kovacevic-lajkanjem-pozdrava-za-dom-spremni-ili-cavoglava-mozete-prekrsajno-odgovarati/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/usutkavanja-thompsona-dobio-prekrsajnu-prijavu-zbog-glasnog-pjevanja-dom-spremni-nakon-toga-mu-blokirali-facebook-stranicu-944566
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/usutkavanja-thompsona-dobio-prekrsajnu-prijavu-zbog-glasnog-pjevanja-dom-spremni-nakon-toga-mu-blokirali-facebook-stranicu-944566
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osjeĺaje, osjeĺaje poraza, zaleĽene krvi i straha kad ļuju Ļavoglaveé ñ, pita se Kovaļeviĺ 

te svoju kolumnu zavrġava rijeļima A. G. Matoġa: 

ñSad samo mogu ponoviti: Hrvatska veĺ vidje dosta raznih ļuda, ali ne naĽe ġtrika za 

toliko Juda!ò  

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-

dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787 

  

S obzirom da g. Kovaļeviĺ spominje srbijanske ļelnike u prilogu Vam ġaljemo govor 

Aleksandra Vuļiĺa u Glini 1995. 

Uvjereni smo da danaġnja vlast ne misli, kao Vuļiĺ da je u pravu kada govori o ustaġkoj 

vlasti i zloļinaļkom reģima Franje TuĽmana iako se mnogi tzv. ljeviļari ili antifaġisti u RH 

itekako slaģu s Vuļiĺem. Tome smo svjedoci iz dana u dan. 

Ponavljanje proġlogodiġnje priļe samo pokazuju kako vlast mora uvaģiti naġu 

proġlogodiġnju peticiju. 

  

S poġtovanjem  

Akademik Josip Peļariĺ 

Biskup dr. sc. Vlado Koġiĺ 

  

P. S. Podsjeĺamo Vas: 

 a) Pokojna gĽa Vera Staniĺ i g. Pero Kovaļeviĺ su 1994 uvjerili predsjednika TuĽmana i 

ministra Ġuġka da se prizna status hrvatskog branitelja pripadnicima HOS-a; 

b) da je predsjednik TuĽman 1. listopada 1991(napisao je g. Kovaļeviĺ) donio zapovijed 

da postrojbe HOS-a ulaze u sastav OS RH; 

c) da je znakovlje postrojbi HOS-a sluģbeno odobrilo Ministarstvo obrane 1994. sukladno 

Sluģbovniku OSRH. 

d) U zakon o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i ļlanova njihovih obitelji 

uvrġteni su pripadnici HOS-a, a promjenom vlasti 2000-e su im ta prava oduzeta. 

  

Pismo su joġ potpisali: 

Biskup prof. dr. sc. Valentin Pozaiĺ 

general Ljubo Ĺesiĺ Rojs  

general Marinko Kreġiĺ  

general Josip Ġtimac  

general Ivan Tolj 

dr. sc Josip Stjepandiĺ 

dr. sc. Stjepan Razum 

prof. dr. dr. h. c. Nikola H. Debeliĺ, veleposlanik u m. 

Prof. dr. sc. Marin Ļikeġ, RGN, Sveuļiliġte u Zagrebu 

Prof. dr. sc. Zlatko Vrljiļak 

Prof. dr. sc. fra Andrija Nikiĺ 

Mirela Paviĺ, kolumnistica 

(é)  

07. 08. 2016.  

  

PRILOG:   

Govor Aleksandra Vuļiĺa (danas predsjednika Vlade Republike Srbije) u okupiranoj 

Glini 20.03.1995., ļetiri i pol mjeseca prije oslobodilaļke operacije Oluja  

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
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Braĺo Srbi i sestre Srpkinje, pozdravljam junaļki narod srpske Banije i srpske Gline, vas 

koji ste podigli prvi baklju slobode tamo 26. juna joġ 91. godine, vas koji ste prvi krenuli 

na ustaġku vlast, vas koji ste prvi oslobodili neke srpske teritorije u Republici Srpskoj 

Krajini. Nikada viġe ustaġka vlast ovde neĺe moĺi da doĽe. Nikada viġe oruģanim putem. 

Nikada viġe onako kako su to namerili. Onako kako je zloļinaļki reģim Franje TuĽmana 

veĺ pokuġao. Vi ste ih u tome na najbolji naļin spreļili. Pokuġaĺe drugaļijim, perfidnijim 

metodama. Uz pomoĺ meĽunarodnih sila, zapadnih zemalja, a preko njihovih slugu u 

Beogradu ï tu mislim na Slobodana Miloġeviĺa i njegovu nesreĺnu ģenu Mirjanu Markoviĺ 

ï i njihovih jataka ovde u Krajini, predsednika krajinske vlade Borislava Mikeliĺa. 

Seĺate se da je Slobodan Miloġeviĺ i onaj njegov kurir Borislav Joviĺ, pri potpisivanju 

Vanceovog plana, da su rekli da ĺe kod prvog napada ustaġkih snaga na Krajinu 

jugoslovenska vojska doĺi da pomogne, doĺi da interveniġte. Ima ovde ljudi koji se toga 

sigurno seĺaju. Ġta je bilo, koliko je puta Hrvatska napala Srpsku Krajinu? Nekoliko puta! 

I na miljevaļki plato, i u medaļkom dģepu na Divoselo, Poļitelj i Maslenicu. Gde je bila 

jugoslovenska vojska, gdje je bio Bora Joviĺ? Nigde niste mogli da ih vidite, nigde niste 

mogli da ih ļujete. Lagali su! Lagali su jer su to neļasni ljudi, ljudi kojima nije do morala, 

ljudi kojima nije do srpstva. Ġta je joġ uradio Slobodan Miloġeviĺ, po nagovoru one njegove 

ģene? Prihvatio je bio onaj Vance-Owenov plan, ģeleĺi ï seĺate se tad je Republika Srpska 

trebala da dobije 42% teritorija bivġe BiH, ali bez kopnenog koridora za Bosansku Krajinu, 

bez kopnene veze za Srpsku Krajinu. I rekao bi Miloġeviĺ: eto braĺo, hteo sam da ģivimo 

zajedno, a sad ne moģemo, nemamo viġe nikakvu kopnenu vezu, pa ĺete morati u Hrvatsku. 

Sve je to hteo predsednik Srbije, ali na veliku sreĺu srpski narod u Republici Srpskoj i 

srpski narod u Republici Srpskoj Krajini su odbacili njegove izdajniļke namere i dalje se 

junaļki bore za slobodu sopstvenog naroda i za odrģanje svojih teritorija. 

Vi se braĺo ovde ne borite nizaġta ġta nije vaġe, veĺ samo da saļuvate ono ġto je oduvek 

bilo srpsko. I to mora ostati srpsko. Ġta joġ radi Slobodan Miloġeviĺ? Seĺate se pred tri, 

ļetiri godine da je svako veļe na drģavnoj televiziji bilo u Dnevnicima po 20 minuta, po 

pola sata, o onome ġto se deġava u Srpskoj Krajini, o onome ġto se deġava na Baniji, 

Kordunu, u Lici. Ġta sada ima na drģavnoj televiziji? Ima samo poneko privredno ļudo 

Borislava Mikeliĺa, valjda kako mu borci imaju 30 dinara platu. To je neġto. I ġta joġ ima? 

Kakvo je vreme u Krajini. Eto ġta njih samo interesuje. Niġta viġe nema od vesti u Krajini. 

Kao da je to inostranstvo, kao da je to u Hrvatskoj. E neĺe moĺi! Nikada Srpska Krajina, 

nikada Glina neĺe biti hrvatska! Nikada Banija neĺe nazad u Hrvatsku! I ono ġto je ostalo 

u Srbiji simpatizera Slobodana Miloġeviĺa, onih koji tek sad shvataju svu pogubnost 

njegove politike, kad ih pitate, ne znaju u kakvoj ĺe drģavi ģiveti sutradan. Niko viġe ne 

zna ni u ovoj sali za kakvu se drģavu zalaģe Slobodan Miloġeviĺ. Oĺe li mu to biti 

Beogradski paġaluk ili nekakva AVNOJ-ska Jugoslavija, kakva ĺe to drģava biti? Ukoliko 

srpski radikali pobede i poraze predsednika Srbije, vi znate da ĺete ģiveti u Velikoj Srbiji, 

jedinstvenoj srpskoj drģavi i tu odstupanja biti neĺe! Ģiveli! 

  

TEKST JE TRANSKRIPT VIDEO ZAPISA IZ 1995.: 

https://www.youtube.com/watch?v=vu5qvsloewU 

VIDEO IZ 2013. U KOJEM VUĻIĹ TVRDI DA NIKADA TAMO NIJE BIO: 

https://www.youtube.com/watch?v=ReVwofRQVPY 

  

(Ukupno je bilo 74 supotpisnika Pisma Predsjednici  ï vidjeti spomenutu knjigu: NIĠTA 

SE JOĠ PROMIJENILO NIJE; JP) 

  

https://www.youtube.com/watch?v=vu5qvsloewU
https://www.youtube.com/watch?v=ReVwofRQVPY
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*  

  

Posebno je zanimljivo ġto smo Vuļiĺev govor poslali Predsjednici u prilogu ovog pisma 

jer znamo koliko je on bio zanimljiv i danas kada je Vuļiĺ na poziv Predsjednice posjetio 

RH i tom prigodom lagao o ovom govoru.  

Podsjeĺa li vas Vuļiĺev govor i na Zakljuļke Vijeĺa za suoļavanje s posljedicama 

vladavine nedemokratskih reģima?  

Je li i to Pismo Predsjednici iz 2016. godine zapravo odgovor na Zakljuļke Vijeĺa za 

suoļavanje s posljedicama vladavine nedemokratskih reģima? 

  

Josip Peļariĺ 

  



134                               BISKUP VLADO KOĠIĹ I THOMPSON 

 

 

 

KONFERENCIJA O 70. GODIĠNJICI ĢIVOTA AKADEMIKA 

JOSIPA PEĻARIĹA ï ZAGREB, 5.SRPNJA 2018. 
 

Ļast mi je, poġtovani sudionici ove Konferencije, ġto me akademik Josip Peļariĺ pozvao 

da na poļetku kaģem par rijeļi i blagoslovim rad ovog skupa. Mogu reĺi da sam s 

akademikom Peļariĺem i osobno povezan, pa rekao bih i prijateljski, a to je nastalo stoga 

ġto sam na nekoliko promocija njegovih knjiga i ja imao ļast sudjelovati. Da ne izmiġljam 

neke nove rijeļi o njemu, posluģit ĺu se mojim veĺ reļenim i objavljenim biranim rijeļima 

kojima sam govorio o njemu, a on zasluģuje to i mnogo viġe. Premda znam da je ovo 

konferencija koja govori o plodnoj znanstvenoj djelatnosti naġeg Akademika, ja sam ga 

upoznao kao hrabrog domoljuba koji se bori za istinu o Domovinskom ratu, o povijesti i 

sadaġnjosti Lijepe naġe, jednom rijeļju kao zaljubljeniku u Hrvatsku. 

Tako sam na predstavljanju knjige ĂVukovar i njegov stoģerñ 2013. ustvrdio: ĂEvo, 

spomenuo sam i Akademiju i Sveuļiliġte, a naġ je autor ove knjige o Vukovaru i akademik 

i sveuļiliġni profesor. MeĽutim, on je jedini! Ili jedan od veoma rijetkih kako akademika 

tako i sveuļiliġnih profesora koji diģe glas, koji govori istinu, koji ima hrabrosti boriti se i 

prkositi moĺnicima ovoga svijeta. Nije njihov maļ jaļi od pera!  

Rijeļ je snaģnija od svakog maļa, kako to opisuje i Sveto pismo, kada kaģe da je 'ģiva Rijeļ 

Boģja i djelotvorna; oġtrija od svakoga dvosjekla maļa; dijeli duġu i duh, zglobove i 

moģdinu te prosuĽuje nakane i misli srcaé'(Hb 4,12)ñ 

Ili proġle godine 25.X., kada sam sudjelovao u predstavljanju knjige ak. J. Peļariĺa o 

Marku Perkoviĺu Thompsonu, rekao sam:  

ĂVolio bih kad bi bilo viġe takvih hrabrih ljudi kao ġto su proslavljeni pjevaļ Marko 

Perkoviĺ Thompson i akademik Josip Peļariĺ. 

Oni koji nemaju argumente ģeljeli bi ih silom uġutkati: tako zabranjuju koncerte 

proslavljenom pjevaļu Marku, uruļuju mu kaznene prijave zbog remeĺenja javnog reda i 

mira, difamiraju njegov ugled i proglaġavaju njegov rad ï ni manje ni viġe nego 

faġistiļkim; takoĽer protiv akademika Peļariĺa takvi rade svim sredstvima samo da ga 

uġutkaju, progone mu obitelj i ï najļeġĺe ga ignoriraju. MeĽutim oba ova velika ļovjeka, 

Hrvata i domoljuba, ljudi su s kojima se naġa Domovina treba ponositi. Moģda ĺe tek u 

buduĺem vremenu, kad se oslobodimo ï kako pjeva biskup Ante Ivas ï svih tih izdajica, 

krivokletnika, varalica, takoĽer i ï kako pjesniļki kaģe Anto Kovaļeviĺ ï svih drpislava, 

tek ĺe u buduĺoj, mirnijoj povijesti Hrvatske ovi naġi velikani Marko i Josip dobiti svoje 

pravo mjesto, mjesto najveĺeg poġtovanja. 

Jedno je sigurno: njih obojicu rese hrabrost u zastupanju istine i ljubav prema domovini 

koja nije fraza ni interes. TakoĽer, rekao bih, resi ih i spremnost na podnoġenje trpljenja, 

osporavanja, podmetanja za istinu i pravednost. Dok se Josip uglavnom s tim prijetnjama 

bori humorom i ironijom, Marko odgovara svojim osporavateljima - pjesmom.  

Ova knjiga svjedok je veliļine upravo ove dvojice hrvatskih ljudi, svjedok o poġtenim 

ljudima u nepoġteno vrijeme, o velikim ljudima u vremenu malih duġa, o drskosti nekolicine 

koji se usudiġe biti hrabri u vremenu izdaje. Zato ĺe njihov trag biti nadahnuĺe buduĺim 

naraġtajima i za dvadeset i trideset godina o njima ĺe se pisati knjige, snimati filmovi i oni 

ĺe biti primjer srļanosti u borbi sa zlom koje uniġtava istinu i naġu domovinu. 

Da je Marko heroj, prepoznali su i branitelji, meĽu koje se i on ubraja jer je bio 

dragovoljac u Domovinskom ratu i prva sad veĺ legendarna pjesma Bojna Ļavoglave 

nastala je u tom vremenu. Branitelji su mu naime nedavno darovali Veliku zlatnu plaketu 

za hrabrost, na ļemu mu i ja ovdje javno ļestitam!ñ 
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Imao sam ļast napisati i pogovor knjizi ĂGeneral Praljakñ autora M. MeĽimorca i J. 

Peļariĺa, kojom se nedvosmisleno odbacuje nepravedna presuda junaku Domovinskog rata 

generalu Slobodanu Praljku, u ļemu je akademik Peļariĺ sudjelovao. Pisao je on i o Haagu, 

nepravdama prema Hrvatskoj na viġe podruļjaé 

TakoĽer na predstavljanju knjige Zdravka Tomca ĂĠto to znaļi biti Hrvatñ rekao sam 

sljedeĺe: 

ĂMislim da bi se ļitava nacija tu trebala povesti za primjerom genijalnog akademika 

Josipa Peļariĺa koji je, poput pisama bivġem premijeru kojemu je predlagao da se tada 

zatoļeni general Ante Gotovina kandidira za Nobelovu nagradu za mir, to isto sada 

pokrenuo za generala Slobodana Praljka, piġuĺi pisma predsjednici Republike, 

predsjedniku Vlade i predsjedniku Hrvatskog sabora. Hrvati se nemaju zaġto ispriļavati i 

neprestano udarati u prsa, dok se istovremeno oni koji su nad Hrvatim poļinili neizmjerno 

veĺa i brojnija zlodjela razmeĺu nekim svojim tjeranjem pravde, a da nisu niġta uļinili da 

se distanciraju od tih zala. Zato mi se sviĽa akademik Peļariĺ koji ima hrabrosti 'okrenuti 

pilu naopako', kako se to jednostavnim rijeļima kaģe.ñ 

I da zakljuļim ġto sam rekao o njemu na predstavljanju knjige ĂRasizam domaĺih sluguñ, 

ļime bih mogao zaokruģiti moje miġljenje o akademiku Peļariĺu, matematiļaru i 

domoljubu: 

ĂAkademik Josip Peļariĺ jest najbolji predstavnik naġega hrvatskoga naroda jer se nije 

umorio u borbi za istinu kada je to bilo protivno svim tendencijama s pravom javnosti u 

Hrvatskoj. Tim viġe je njegova posljednja knjiga (Rasizam domaĺih slugu) primjer njegove 

hrabrosti da se suprotstavi onima koji su prignuli ġije i dopustili da ih nepravde lome, i ġto 

je joġ gore, i sami su se bili upregnuli u tu nepravednu rabotu. Koliko je Peļariĺeva 

hrabrost bila velika svjedoļi upravo ļinjenica da je uporno preġuĺivan u sredstvima 

priopĺivanja i u hrvatskoj javnosti. MeĽutim, to na ģalost govori joġ viġe o porobljenoj 

Hrvatskoj u kojoj smo se naġli, a koju sam Bog oslobaĽa kad na usta Theodora Merona 

izriļe istinu o naġim generalima i o naġem osloboditeljskom pravednom ratu u kojem je 

stvorena Lijepa Naġa. Drģim da je njegov prijedlog ï koji je opetovano dvanaest puta pisao 

predsjedniku Vlade ï da se generalima Anti Gotovini i Mladenu Markaļu dodijeli 

Nobelova nagrada za mir bio i jest ne samo krik u nevolji, nego joġ viġe racionalni 

zakljuļak i da je kod onih koji su ga mogli vidjeti, izazvao veliko poġtovanje i ponos. 

Zahvaljujem gospodinu akademiku Josipu Peļariĺu na toj hrabrosti i na upornosti u borbi 

za istinu. Ovu bi knjigu trebao proļitati svaki Hrvat, razmiġljati o njenom sadrģaju svaki 

misleĺi domoljub. Ona je svjedoļanstvo da Hrvatska (joġ) nije izgubljena, da naġa 

Domovina ima buduĺnost. Akademik Peļariĺ priznati je matematiļar svjetskog ugleda pa 

se nadam da je svojim oġtrim umom dobro izraļunao gdje smo i kamo idemo. Dapaļe, 

prokazao je naġe vlastite hrvatske grijehe, ali i pokazao put kako ih je moguĺe okajati. To 

je put ponosa na istinu i put nasljedovanja najhrabrijih, meĽu kojima je zasigurno na 

posebno istaknutom mjestu naġ akademik Peļariĺ.ñ 

Ļestitam 70. godina ģivota, u kojima je bilo mnogo rada na znanstvenom i domoljubnom 

planu, dragom Akademiku Josipu Peļariĺu, ļestitam na ovoj konferenciji i svima vama 

zahvaljujem na pozornosti! 

Zagreb, 5. srpnja 2018. 

+Vlado Koġiĺ, sisaļki biskup 

 
KARAVAJ, Glasilo Ģupe Svetog Duha Tisno, Godiġte XIV. Godina 2018. ï Broj 2 (33). 

Velika Gospa 2018, str. 15-19. 
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-------- ProslijeĽena poruka -------- 

Naslov:  Fwd: Fwd: Plenary speak 

Datum:  Mon, 9 Jul 2018 18:29:42 +0200 

Ġalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 
Poġtovani, 

Obeĺao sam poslati vam govore s Otvaranja MIE 2018. 

Biskupov govor je veĺ i objavljen: 

https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-blagoslovio-konferenciju-u-cast-akademika-

pecarica-upoznao-sam-ga-kao-hrabrog-domoljuba-zaljubljenika-u-hrvatsku 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/06/govor-sisackog-biskupa-kosica-na-

konferenciji-o-70-godisnjici-zivota-akademika-josipa-pecarica/ 

https://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/govori/4665-govor-na-konferenciji-

povodom-70-godinjice-ivota-akad-josipa-pearia-572018 

Sreĺom na narod.hr ima samo nekoliko komentara koji pretjeruju s pohvalama, preporuļam 

kao kompenzaciju neke komentare uz intervju koji je D. Dijanoviĺ napravio sa mnom za 

Portal HKV-a. 

Tamo me napadaju desniļari kojima nije drag TuĽman, biskup Koġiĺ i Thompson. A 

najglasniji je jedan umirovljeni sveuļiliġni profesor koji na Hrvatskoj znanstvenoj 

bibliografiji ima JEDAN rad i to ne u ļasopisu nego u knjizi, a i taj jedan u koautorstvu 

:))))))))))))))))) 

Danas sam dobio i izlaganje Professora Lars-Erika Perssona (vidi Prilog). 

Pozz 

Josip 

 

 

https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-blagoslovio-konferenciju-u-cast-akademika-pecarica-upoznao-sam-ga-kao-hrabrog-domoljuba-zaljubljenika-u-hrvatsku
https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-blagoslovio-konferenciju-u-cast-akademika-pecarica-upoznao-sam-ga-kao-hrabrog-domoljuba-zaljubljenika-u-hrvatsku
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/06/govor-sisackog-biskupa-kosica-na-konferenciji-o-70-godisnjici-zivota-akademika-josipa-pecarica/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/06/govor-sisackog-biskupa-kosica-na-konferenciji-o-70-godisnjici-zivota-akademika-josipa-pecarica/
https://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/govori/4665-govor-na-konferenciji-povodom-70-godinjice-ivota-akad-josipa-pearia-572018
https://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/govori/4665-govor-na-konferenciji-povodom-70-godinjice-ivota-akad-josipa-pearia-572018
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BISKUP KOĠIĹ, THOMPSON I NOGOMET 

  
Dva izuzetna gosta na matematiļkoj konferenciji MIA 2018 bili su biskup Koġiĺ i Marko 

Perkoviĺ Thompson. Njih je prof. dr. sc. Marko Tokiĺ svojevremeno proglasio stupovima 

Peļariĺeve Hrvatske. Danas, kada su vatreni vratili ponos hrvatskom narodu mnoge zanima 

i ġto oni misle o nogometu. 

Pogledajte kako je biskup Koġiĺ pratio utakmicu: 

https://narod.hr/sport/biskup-kosic-otkrio-pratio-utakmicu-sto-nam-razini-drzave-nudi-

primjer 

https://kamenjar.com/biskup-kosic-radujem-se-velikoj-pobjedi-hrvatske-nogometne-

reprezentacije/ 

https://direktno.hr/zivot/vjera/kosic-o-uspjehu-vatrenih-bogu-dugujemo-ovu-veliku-

promociju-hrvatske-koja-se-dogada-kroz-nogomet-128175/ 

https://direktno.hr/zivot/vjera/vlado-kosic-o-vatrenima-su-zlatni-decki-i-daj-im-boze-da-

dodu-do-kraja-128151/ 

A ġto kaģe Thompson bilo je u Bujici, ali i na: 

https://kamenjar.com/marko-perkovic-thompson-dajte-sve-od-sebe-i-neka-se-srce-hrabro-

bori-nek-vatra-gori-do-pobjede/ 

A kako sam ja vidite na slici s mojim unucima u prilogu:))) 

Ġto je Marko rekao na zvaniļnoj veļeri Konferencije dano je na: 

http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-nogomet-thompson-matematika/ 

A Biskup je komentirao Thompsonove rijeļi: 

Od srca ļestitam na ovim rijeļima, na svemu ġto se lijepo dogodilo na Konferenciji, na 

naġim Vatrenima i na onome ġto se s njima u vezi dogaĽa u naġoj Hrvatskoj! Pridruģujem 

se zahvali Markovoj i ģelim ï da veļeras opet slavimo... 

A svi koji ne vole Hrvatsku ili samo sluģe svjetskim moĺnicima ne vole ni Thompsona ni 

biskupa. Tako biskupa napadaju da rehabilitira faġiste: 

https://kamenjar.com/biskup-kosic-govore-da-rehabilitiram-neke-fasiste-a-samo-molim-

za-pokojne-koji-su-poginuli-u-strasnoj-osveti/ 

Istina, ja znam za faġistiļke agresore na Hrvatskoj od kojih su naġi branitelji napravili 

zeļeve. 

Njih Biskup nije  nikada rehabilitirao. 

Znam i za domaĺe faġiste koji sebe nazivaju antifaġistima (mada su istinski antifaġisti oni 

koji su pobijedili faġistiļke agresore u Domovinskom ratu). 

Njih Biskup nije nikada rehabilitirao. 

Viġe  puta sam se sjetio kako se Biskup jednom naġalio na moj raļun: 

"Akademik Peļariĺ javno prizna da je ustaġa, a joġ ga nisu priveli na obavijesni razgovor." 

Da, ustaġa, a u znanstvenom odboru konferencije MIA 2018. su dva izuzetna matematiļara 

iz Srbije (jedan od njih srpski akademik)! 

A ġto misli jedan moj profesor iz Beograda (mentor mog magistarskog rada) doznao sam 

juļer. Nisam bio u kontaktu s njim od kada sam doġao u Zagreb, a on mi piġe: 

 

"Dragi Peļariĺu,  

Ģiv sam. Trenutno sam najstariji ģivi ļlan Katedre za Matematiku ETF-a. 

Pratim sve tvoje uspehe u nauci i njima se radujem. 

Nadam se da ĺeġ mi kratko odgovoriti. Proļitao sam tvoju priļu o 

ġkolovanju, dolasku u Beograd, studiranju Elektrotehnike, zaposlenju, 

https://narod.hr/sport/biskup-kosic-otkrio-pratio-utakmicu-sto-nam-razini-drzave-nudi-primjer
https://narod.hr/sport/biskup-kosic-otkrio-pratio-utakmicu-sto-nam-razini-drzave-nudi-primjer
https://kamenjar.com/biskup-kosic-radujem-se-velikoj-pobjedi-hrvatske-nogometne-reprezentacije/
https://kamenjar.com/biskup-kosic-radujem-se-velikoj-pobjedi-hrvatske-nogometne-reprezentacije/
https://direktno.hr/zivot/vjera/kosic-o-uspjehu-vatrenih-bogu-dugujemo-ovu-veliku-promociju-hrvatske-koja-se-dogada-kroz-nogomet-128175/
https://direktno.hr/zivot/vjera/kosic-o-uspjehu-vatrenih-bogu-dugujemo-ovu-veliku-promociju-hrvatske-koja-se-dogada-kroz-nogomet-128175/
https://direktno.hr/zivot/vjera/vlado-kosic-o-vatrenima-su-zlatni-decki-i-daj-im-boze-da-dodu-do-kraja-128151/
https://direktno.hr/zivot/vjera/vlado-kosic-o-vatrenima-su-zlatni-decki-i-daj-im-boze-da-dodu-do-kraja-128151/
https://kamenjar.com/marko-perkovic-thompson-dajte-sve-od-sebe-i-neka-se-srce-hrabro-bori-nek-vatra-gori-do-pobjede/
https://kamenjar.com/marko-perkovic-thompson-dajte-sve-od-sebe-i-neka-se-srce-hrabro-bori-nek-vatra-gori-do-pobjede/
http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-nogomet-thompson-matematika/
https://kamenjar.com/biskup-kosic-govore-da-rehabilitiram-neke-fasiste-a-samo-molim-za-pokojne-koji-su-poginuli-u-strasnoj-osveti/
https://kamenjar.com/biskup-kosic-govore-da-rehabilitiram-neke-fasiste-a-samo-molim-za-pokojne-koji-su-poginuli-u-strasnoj-osveti/
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doktoratu, itd. (vidjeti: 

https://kamenjar.com/ekskluzivno-akademik-pecaric-moj-zivot-u-beogradu/, J.P.) 

Sve ġto si tu napisao je potpuno taļno!!! 

Naravno, nikada ti nisam govorio kakvo sam ja maltretiranje doģiveo. 

Moģda ĺu ti jednom opġirnije priļati. ..." 

Jesu li naġi politiļari dovoljno inteligentni da to razumiju? 

Razumiju li ġto govori naġ poznati kolumnist Marko Ljubiĺ kada piġe: 

Ruska priļa hrvatskih mladiĺa 

Tu priļu ĺe nosaļi mraka pokuġati ugasiti, kao ġto su uspjeli ugasiti toliko svjetala, zadnje 

ono generala Praljka iz haġke sudnice 

http://projektvelebit.com/ruska-prica-hrvatskih-mladica/ 

Razumiju li oni ono ġto im je napisao pater Ike Manduriĺ, jer su se naglo probudili i poļeli 

uslikavati u hrvatskim dresovima?  

Ne razumiju ili se samo prave da ne razumiju kako im svi poruļuju da moraju biti dio svog 

naroda, da moraju biti takvi kakav je naġ izbornik Zlatko Daliĺ. 

  

Josip Peļariĺ 

 

https://kamenjar.com/biskup-kosic-thompson-i-nogomet/ 
 

 
  

https://kamenjar.com/ekskluzivno-akademik-pecaric-moj-zivot-u-beogradu/
http://projektvelebit.com/ruska-prica-hrvatskih-mladica/
https://kamenjar.com/biskup-kosic-thompson-i-nogomet/
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AKADEMIK PEĻARIĹ SDP-OVOM NAĻELNIKU KLARINU: 

óNEVJEROJATNO JE DA VAM SMETA PREDSTAVLJANJE 

KNJIGE O THOMPSONU - PROVODITE LI MEMORANDUM 

SANU 2?ô 
 

Akademik Josip Peļariĺ uputio je pismo naļelniku opĺine Tisno, SDP-ovom Ivanu Klarinu 

u kojem se osvrĺe na njegovu odbijanje da se predstavljanje Peļariĺeve knjige odrģi u 

opĺinskim prostorijama. 

Ġibenik.in objavio je dopis u kojem naļelnik Klarin odbija ģupnikov zahtjev za ustupanjem 

opĺinskih prostora, tvrdeĺi kako je analizirajuĺi sadrģaj Peļariĺeve knjige ñnaiġao na teze 

koje nisu u skladu s preambulom Ustava RHò, te navodi da ni proġle godine nije dozvolio 

predstavljanje Peļariĺeve knjige u opĺinskim prostorima. 

Akademik Peļariĺ pak, naļelnika opĺine podsjeĺa da je proġle godine izdao dopis u kojem 

iskljuļivo navodi da predstavljanje knjige neĺe biti moguĺe zbog radova u opĺinskim 

prostorima, dok niġta drugo nije naveo kao sporno. Kao potvrdu tvrdnje, Peļariĺ prilaģe i 

presliku naļelnikova proġlogodiġnjeg dopisa. 

Tko je SDP-ov Ivan Klarin, koji je nakon prijetnji smrĺu biskupu Koġiĺu tvrdio da 

ñbiskup iritira javnostò? 

Podsjetimo, Ivan Klarin, naļelnik opĺine Tisno, poznat je u javnosti i po neprimjerenoj 

reakciji na pojavu prijetnji smrĺu biskupu Vladi Koġiĺu, kada, u svom osvrtu, nije osudio 

takvo ponaġanje veĺ je sugerirao da je biskup Koġiĺ snosi krivnju ġto je doģivio takve 

napade te ustvrdio kako biskup Koġiĺ ñnamjerno iritira hrvatsku javnost.ò 

Naļelnik Klarin bio je pod istragom USKOK-a zbog zloupotrebe poloģaja i ovlasti, koja je 

nedavno odbaļena, a mediji su 2012. pisali o mnogim prijavama protiv njega zbog spornih 

aktivnosti njegove obiteljske tvrtke. 

SDP-ov naļelnik opĺine Tisno Ivan Klarin: Biskup Koġiĺ namjerno iritira hrvatsku 

javnost 

U nastavku prenosimo cijelo pismo akademika Peļariĺa, zajedno s privitkom. 

Poġtovani g. naļelniļe Klarin, 

Na internetu je navodno dan Vaġ odgovor naġem Ģupniku u svezi predstavljanja moje 

knjige ĂThompson - pjesmom za Hrvatskuñ: 

https://m.sibenik.in/zupanija/klarin-ponovno-odbio-zupnika-pecariceva-knjiga-o-

thompsonu-nece-biti-predstavljena-u-opcinskim-prostorijama/95134.html# 

Spominje se i to da niste ni proġle godine dozvolili koriġtenje opĺinskih prostorija za 

predstavljanje jedne druge moje knjige. 

To je doista toļno, ali i tada se pokazalo da Vi o istom pitanju donosite razliļite odluke. 

Ako se sjeĺate, prvo ste i tada, kao i sada, neġto priļali o antifaġizmu, pa kada sam Vam 

odgovorio da se radi samo o Vaġem sprovoĽenju velikosrpskog Memoranduma SANU 2, 

naġ ģupnik je dobio potpuno drugaļiji sluģbeni odgovor od Vas. Odgovor Vam ġaljem u 

prilogu i iz njega je razvidno da je  problem bio Ău tome ġto su joġ uvijek bili radovi u kino 

dvorani!ñ 

Dakle postoje ili dva naļelnika Klarina, ili postoje razliļita stanja svijesti kod jednog te 

istog g. Klarina. 

O ļemu se radi? 

S obzirom da se radi o knjizi o Marku Perkoviĺu Thompsonu, nisam Vam odmah 

odgovorio jer je sinoĺ bio veliļanstven doļek Zlatka Daliĺa u Livnu koji je zavrġio 

Thompsonovim koncertom.  

https://m.sibenik.in/zupanija/klarin-ponovno-odbio-zupnika-pecariceva-knjiga-o-thompsonu-nece-biti-predstavljena-u-opcinskim-prostorijama/95134.html
https://narod.hr/hrvatska/sdp-ov-nacelnik-opcine-tisno-ivan-klarin-biskup-kosic-namjerno-iritira-hrvatsku-javnost
https://narod.hr/hrvatska/sdp-ov-nacelnik-opcine-tisno-ivan-klarin-biskup-kosic-namjerno-iritira-hrvatsku-javnost
https://m.sibenik.in/zupanija/klarin-ponovno-odbio-zupnika-pecariceva-knjiga-o-thompsonu-nece-biti-predstavljena-u-opcinskim-prostorijama/95134.html
https://m.sibenik.in/zupanija/klarin-ponovno-odbio-zupnika-pecariceva-knjiga-o-thompsonu-nece-biti-predstavljena-u-opcinskim-prostorijama/95134.html
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S obzirom da je sam Daliĺ izjavio kako je Thompsonova pjesma ĂLijepa li siñ, za koju su 

svojevremeno mladi SDP-ovci zatraģili zabranu, zapravo himna Vatrenih koju su pjevali 

u autobusu kada su odlazili na utakmice i vraĺali se s njih, zaista je nevjerojatno da Vam 

smeta predstavljanje knjige o Thompsonu.  

Valjda se ne radi opet o sprovoĽenju Memorandumu SANU 2. Pa protiv Thompsonovih 

pjesama je digao svoj glasa i Predsjednik Srbije, zar ne?  

S obzirom da je ovo Vaġe obrazloģenje doista neinteligentno, jer javno tvrdite da svojim 

neistomiġljenicima neĺete dozvoljavati koriġtenje opĺinskih prostorija, drugim rijeļima 

hoĺete svojim istomiġljenicima, oļito se radi o diskriminaciji koju sprovodite u opĺini ļiji 

ste naļelnik. 

Obrazloģenje je joġ neinteligentnije kada znamo da je Udruga zagrebaļki dragovoljci 

branitelji Vukovara organizirala predstavljanje ove knjige u Zagrebu u Domu branitelja 

HVIDRA. Dakle oni koji su istinski antifaġisti jer su pobijedili faġistiļkog agresora na 

Hrvatsku! 

Ili ipak joġ radovi u kino dvorani nisu zavrġeni? 

S poġtovanjem, 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

PRILOG 

 
 

https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-sdp-ovom-nacelniku-klarinu-nevjerojatno-je-

da-vam-smeta-predstavljanje-knjige-o-thompsonu-provodite-li -memorandum-sanu-2 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/25/akademik-josip-pecaric-novo-pismo-

nacelniku-klarinu/ 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/12008-akademik-pecaric-novo-pismo-nacelniku-

klarinu 

https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-sdp-ovom-nacelniku-klarinu-nevjerojatno-je-da-vam-smeta-predstavljanje-knjige-o-thompsonu-provodite-li-memorandum-sanu-2
https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-sdp-ovom-nacelniku-klarinu-nevjerojatno-je-da-vam-smeta-predstavljanje-knjige-o-thompsonu-provodite-li-memorandum-sanu-2
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/25/akademik-josip-pecaric-novo-pismo-nacelniku-klarinu/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/25/akademik-josip-pecaric-novo-pismo-nacelniku-klarinu/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12008-akademik-pecaric-novo-pismo-nacelniku-klarinu
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12008-akademik-pecaric-novo-pismo-nacelniku-klarinu
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BRANITELJI HRVATSKIH VRJEDNOTA  

(GOVOR NA PREDSTAVLJANJU U KAĠTEL SUĹURCU) 
 

Dopustite mi da vas sve lijepo pozdravim i zahvalim se don Ivanu Deliĺu ġto je 

omoguĺio predstavljanje knjige ĂThompson ï Pjesmom za Hrvatskuñ u svetiġtu Gospe na 

Hladi Zahvaljujem se i predsjedniku HAZUDD-a dr. sc. Josipu Stjepandiĺu na izvrsnom 

predstavljanju. 

Zapravo su prostori Crkve u Hrvata najbolja mjesta gdje se moģe predstaviti knjiga o 

Thompsonu, jer Thompson pjeva o onim vrjednotama o kojima nas uļi Crkva: Ljubav 

prema Bogu, Domovini, Braniteljima, Obitelji, Ponosu... 

A bivġi francuski vojni biskup Michel Dubost na MeĽunarodnom vojnom hodoļaġĺu u 

Lurdu je rekao da se divi Hrvatima, jer mi imamo neġto ġto sve viġe nestaje, imamo 

vrijednosti koje se u Europi gube, a bez kojih ona ne moģe ģivjeti. (Hrvatsko slovo,3. 

sijeļnja 2003.) 

Jednom mi je ove rijeļi prokomentirao don AnĽelko Kaĺunko:  

Evo ġto sam ja doģivio u Lurdu na vojnom hodoļaġĺu sredinom svibnja 2005. Nakon 

nedjeljne meĽunarodne mise na trgu ispred Bazilike Sv. Krunice upoznavao sam se s 

kolegama oko sebe. Bili su to vojni sveĺenici iz Ļeġke, Slovaļke, Njemaļke, Italije... Mladi 

sveĺenik, koji je do mene bio tijekom cijele mise, bio je kapelan talijanske mornarice u 

zapovjedniġtvu u pomorskom srediġtu La Spezia. Kad sam mu rekao da sam Hrvat, stao me 

je grliti i gotovo plaļnim glasom ponavljati: ĂGrazie, don Angelo, hvala, don AnĽelko, vi 

ste naġa buduĺnost, vi ste buduĺnost Europe...ñ Ja sam se gotovo ġokirao ne oļekujuĺi 

takvu reakciju i kad sam se pribrao rekao sam: ĂDa, da, mi zajedno...ñ ali on me odmah 

prekinuo i nastavio ponavljati: ĂNe, ne, nego vi, vi ste naġa buduĺnost, Hrvati su buduĺnost 

Europe...!ñ itd. To je ponovio nekoliko puta. To ĺu zapamtiti dok god sam ģiv i taj mi je 

susret tako duboko u sjeĺanju kao da se juļer dogodio. Eto, ni danas ne mogu vjerovati da 

drugi o nama tako dobro misle, premda razumijem zaġto. A mi, buduĺi da poznajemo svoje 

mane i svoj jad, vjerojatno smo u svemu tome malko i prekritiļni prema sebi. Moģda je i 

bolje tako. U svakom sluļaju moģemo reĺi da nitko sebe ne poznaje tako dobro kao ġto ga 

poznaju drugi. Kad je o Lurdu rijeļ, naġi vojnici i policajci na tome hodoļaġĺu fasciniraju 

svojim ponaġanjem i svojom poboģnoġĺu cijeli svijet i zato su takve reakcije. Osim toga, 

sve vojske svijeta, za razliku od obiļnoga puka, koji ima (dez)informacije samo s televizije, 

znaju dobro ġto je bilo u Domovinskom ratu i svake godine srdaļno pljeġĺu pobjedniļkoj 

Hrvatskoj vojsci. 

A danas smo doģivjeli da skoro cijeli svijet slavi Hrvatsku poslije velikog uspjeha Vatrenih. 

A Vatreni su samo isticali vrjednote o kojima je govorio francuski vojni biskup i o kojima 

pjeva Thompson. Na kraju su traģili da ih doļeka Thompson, ļovjek koji svo vrijeme 

promiļe hrvatske vrjednote i koji je zbog toga stalno na udaru svih onih koji ne vole 

Hrvatsku, ili za interes svjetskih moĺnika pokuġavaju 'ubiti' te vrjednote u hrvatskom 

narodu. 

Zapravo Vatreni su ponajbolje pokazali koliko su za svjetske moĺnike opasne te vrjednote. 

Pa u mjesec dana skoro cijeli svijet je pokazao da su im one vaģne i oduġevljen je hrvatskim 

narodom koji ih je uspio ï unatoļ svim nevoljama ï saļuvati. Ļini se ï saļuvati za cijeli 

svijet! I dok nam je don Kaĺunko govorio kako sve vojske svijeta, za razliku od obiļnoga 

puka, koji ima (dez)informacije samo s televizije, znaju dobro ġto je bilo u Domovinskom 

ratu, zahvaljujuĺi Vatrenima obiļan puk u cijelom svijetu mogao je vidjeti te hrvatske 

vrjednote na djelu. I pokazao je koliko su im te vrjednote drage! 
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Zato su oni koji posluġno izvrġavaju zahtjeve svjetskih moĺnika i pokuġali sprijeļiti 

sudjelovanje Thompsona na doļeku Vatrenih i nastavljaju hajku protiv Thompsona i 

Vatrenih. Jer hrvatske vrjednote o kojima je joġ prije 15 godina govorio francuski vojni 

biskup su doista opasnost za njih. Zato i vlasti u Hrvatskoj pokazuju prema Thompsonu i 

Vatrenima takav prezir unatoļ tome ġto je danas Ăpodjelañ u hrvatskom narodu izrazito 

nepovoljna za slugansku vlast: 95% naroda se ponosi svojim vrjednotama, a zanemarivih 

5% je protiv. Pri tome se ponaġaju kao bijesni psi jer su svjesni da im je zadatak na kome 

rade ï dakle uniġtenje neovisne Hrvatske ï definitivno propao. 

Ne zaboravimo da je Thompson u svojim pjesmama predvidio kakav ĺe biti kraj 

Domovinskog rata. A to je razlog viġe za mrģnju prema njemu. O tom kraju sam i napisao 

knjigu: Hrvatski genocid ï Napravili zeļave od Srba. Vidi i danas ļestitku na portalu 

dragovoljac.com: 

Sretan vam 5. kolovoza, dan kada smo od srba napravili zeļeve 

Podsjeĺam vas da se radi o parafraziranju rijeļi Slobodana Miloġeviĺa izreļene tjedan dana 

poslije ĂOlujeñ kada je za srpsku vojsku rekao da su pobjegli kao zeļevi. Glavni tajnik 

HAZU je odbio poslati pozive na predstavljanje te moje nepodobne knjige. Zar netko smije 

rugati se drugu Miloġeviĺu. A to je doista straġno, zar ne? Zato me je ļovjek prozivao i u 

Hrvatskom Saboru zbog Peticije ZDS kojom smo svojevremeno branili Thompsona i 

ĂBojnu Ļavoglaveñ. 

Zapravo i naslov knjige i ļestitka portala dragovoljac.com je poruka kako se odnositi prema 

svim mrziteljima Hrvatske. Treba im se rugati. Tako se narugao i Zdravko Piliĺ Tiġnjanima 

ne treba Google. Imaju naļelnika! Tamoġnjem naļelniku kada je odbio dozvoliti 

predstavljanje knjige u sluģbenim prostorijama: 

https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-

otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika 

Moģda je malo nezgodno da na ovom mjestu govorio o tome kako se nekome treba rugati. 

Ali Bog nije bez razloga stvorio glupane, zar ne? 

Knjiga koju danas predstavljamo treĺa je moja knjiga o Thompsonu. Sam Thompson kaģe 

da sam ga branio viġe nego ġto je on branio samoga sebe. To je ponovio i nedavno na 

meĽunarodnoj matematiļkoj konferenciji povodom mog 70-og roĽendana koja se odrģala 

u Zagrebu od 4.-8. srpnja kada je bio gost (uz Stanka Ġariĺa i Draģena Ģanka). Posebnost 

ove konferencije bila je i to ġto je ona blagoslovljena na samom otvaranju. A blagoslovio 

ju je i govorio o mom domoljubnom radu biskup dr. Vlado Koġiĺ.  

A zapravo sam samo prepoznao da Thompsona napadaju zbog toga ġto je svih ovih godina 

bio brana pred nasrtajima na hrvatske vrjednote. Isto kao i biskupa Koġiĺa. Zato je meni 

danas srce i s vama ali i u Glini gdje na proslavi Dana pobjede i domovinske zahvalnosti i 

Dana hrvatskih branitelja sudjeluju i biskup Koġiĺ i Marko Perkoviĺ Thompson ï istinski 

branitelji hrvatskih vrjednota! 

Josip Peļariĺ 

 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-branitelji-

hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/ 

 

 
  

https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-branitelji-hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-branitelji-hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/
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AKADEMIK PEĻARIĹ: THOMPSON JE NAJAVIO 

óHRVATSKI GENOCIDô ï JASNO JE KOLIKO JE VELIK 

THOMPSONOV ZNAĻAJ 
 

ĂNe zaboravimo da je Thompson u svojim pjesmama predvidio kakav ĺe biti kraj 

Domovinskog rata. A to je razlog viġe za mrģnju prema njemu. O tom kraju rata sam i 

napisao knjigu: Hrvatski genocid ï Napravili zeļeve od Srbaò, naglasio je akademik Josip 

Peļariĺ tijekom predstavljanja svoje knjige ĂThompson ï Pjesmom za Hrvatskuñ u 

Tisnom. 

> Akademik Peļariĺ SDP-ovom naļelniku Klarinu: óNevjerojatno je da Vam smeta 

predstavljanje knjige o Thompsonu ï provodite li Memorandum SANU 2?ô 

Govor akademika Peļariĺa s predstavljanja knjige prenosimo u cijelosti: 

Dopustite mi da vas sve lijepo pozdravim i zahvalim se don Lazaru Ļibariĺu ġto je 

omoguĺio predstavljanje knjige ĂThompson ï Pjesmom za Hrvatskuñ u dvoriġtu ģupne 

kuĺe. Zahvaljujem se i predsjedniku HAZUDD-a dr. sc. Josipu Stjepandiĺu na izvrsnom 

predstavljanju. Koliko nas dvojica sliļno mislimo pokazalo se veĺ juļer na predstavljanju 

u Kaġtel Suĺurcu u svetiġtu Gospe na Hladi jer smo obojica govorili na temu Branitelji 

Hrvatskih Vrjednota. Moj govor se veĺ moģe naĺi na portalu Hrvatsko nebo: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-branitelji-

hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/ 

> Na Thompsonovom koncertu 0,008% ljudi privedeno zbog nedozvoljenih simbola, a 

mediji prenose kao glavnu vijest 

Zapravo su prostori Crkve u Hrvata najbolja mjesta gdje se moģe predstaviti knjiga o 

Thompsonu, jer Thompson pjeva o onim vrjednotama o kojima nas uļi Crkva: Ljubav 

prema Bogu, Domovini, Braniteljima, Obitelji, Ponosué Zapravo moģemo shvatiti 

ovdaġnjeg naļelnika da je nadoknaĽujuĺi nedostatke u svom obrazovanju kroz ļitanje naġih 

tekstova to i razumio pa je zato ópreporuļioô da se ovo predstavljanje odrģi ovdje. U svom 

komentaru poslanom i njemu izrazio sam svoje zadovoljstvo ġto se on tako dodatno 

óvaspitavaô i ózamjerioô kolumnisti Zdravku Piliĺu ġto mu se zbog toga narugao u kolumni 

Tiġnjanima ne treba Google. Imaju naļelnika! 

https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-
otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika 
Sjetimo se samo proġlogodiġnjeg obrazloģenja naġeg Naļelnika kada je jednom naveo kao 

razlog antifaġizam, a drugi put popravak kino dvorane i tako uveo u politiļki govor sjajnu 

definiciju antifaġizma u RH: Antifaġizam je isto ġto i popravak kino dvorane! Sjajno, zar 

ne? 

Danas sam odluļio da naglasak mog govora bude THOMPSON JE NAJAVIO 

óHRVATSKI GENOCIDô. I o tome sam govorio u Svetiġtu Gospe na Hladi: 

ĂNe zaboravimo da je Thompson u svojim pjesmama predvidio kakav ĺe biti kraj 

Domovinskog rata. A to je razlog viġe za mrģnju prema njemu. O tome kraju rata sam i 

napisao knjigu: Hrvatski genocid ï Napravili zeļeve od Srba. Vidi i danas ļestitku na 

portalu dragovoljac.com: 

Sretan vam 5. kolovoza, dan kada smo od Srba napravili zeļeve 

Podsjeĺam vas da se radi o parafraziranju rijeļi Slobodana Miloġeviĺa izreļenih tjedan 

dana poslije ĂOlujeñ kada je za srpsku vojsku rekao da su pobjegli kao zeļevi. Glavni tajnik 

HAZU odbio je poslati pozive na predstavljanje te moje nepodobne knjige. Zar netko smije 

rugati se drugu Miloġeviĺu. A to je doista straġno, zar ne? Zato me je ļovjek prozivao i u 

https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-sdp-ovom-nacelniku-klarinu-nevjerojatno-je-da-vam-smeta-predstavljanje-knjige-o-thompsonu-provodite-li-memorandum-sanu-2
https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-sdp-ovom-nacelniku-klarinu-nevjerojatno-je-da-vam-smeta-predstavljanje-knjige-o-thompsonu-provodite-li-memorandum-sanu-2
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-branitelji-hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-branitelji-hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/
https://narod.hr/hrvatska/na-thompsonovom-koncertu-0-008-ljudi-privedeno-zbog-nedozvoljenih-simbola-a-mediji-prenose-kao-glavnu-vijest
https://narod.hr/hrvatska/na-thompsonovom-koncertu-0-008-ljudi-privedeno-zbog-nedozvoljenih-simbola-a-mediji-prenose-kao-glavnu-vijest
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
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Hrvatskom Saboru zbog Peticije ZDS kojom smo svojevremeno branili Thompsona i 

ĂBojnu Ļavoglaveñ. 

> Thompson pravomoĺno osloboĽen za izvoĽenje ñBojne Ļavoglaveò s pozdravom ñZa 

dom spremniò 

Moģda je malo nezgodno da na ovom mjestu govorim o tome kako se nekome treba rugati. 

Ali Bog nije bez razloga stvorio glupane, zar ne? 

Knjiga koju danas predstavljamo treĺa je moja knjiga o Thompsonu. Sam Thompson kaģe 

da sam ga branio viġe nego ġto je on branio samoga sebe. To je ponovio i nedavno na 

meĽunarodnoj matematiļkoj konferenciji povodom mog 70-og roĽendana koja se odrģala 

u Zagrebu od 4.-8. srpnja kada je bio gost (uz Stanka Ġariĺa i Draģena Ģanka). Posebnost 

ove konferencije bila je i to ġto je ona blagoslovljena na samom otvaranju. A blagoslovio 

ju je i govorio o mom domoljubnom radu biskup dr. Vlado Koġiĺ. 

> Biskup Koġiĺ blagoslovio konferenciju u ļast akademika Peļariĺa: óUpoznao sam ga kao 

hrabrog domoljuba, zaljubljenika u Hrvatskuô 

A zapravo sam samo prepoznao da Thompsona napadaju zbog toga ġto je svih ovih godina 

bio brana pred nasrtajima na hrvatske vrjednote. Isto kao i biskupa Koġiĺa. Zato je meni 

danas srce i svima ali i u Glini gdje na proslavi Dana pobjede i domovinske zahvalnosti i 

Dana hrvatskih branitelja sudjeluju i biskup Koġiĺ i Marko Perkoviĺ Thompson ï istinski 

branitelji hrvatskih vrjednota!ñ 

Da, mogli ste sinoĺ pratiti prijenos iz Gline: 

ĂOko 23,15 Thompson je izaġao na pozornicu i otvorio koncert izvedbom Ļavoglava. 

Tijekom izvoĽenja óMaranatheô na pozornici mu se pridruģio i sisaļki biskup msgr. Vlado 

Koġiĺ dobivġi ovacije publike.ñ 

https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-glini-
nastup-m-p-thompsona 
> (VIDEO, FOTO) Thompson pred tisuĺama ljudi zapjevao Bojnu Ļavoglave : óOdavde 

ġaljemo poruke ljubavi, zajedniġtvaô 

S pravom je moje srce bilo i tamo, zar ne? 

A Thompson je sudjelovao u oslobaĽanju Knina: 

https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-u-knin-
kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno 
> Thompson poruļio iz Gline: óNa danaġnji dan sam uġao u Knin kao pripadnik 142. 

brigade HV, bilo je to ļasnoô 

A o Thompsonu, Miloġeviĺevih rijeļi o zeļevima i óhrvatskom genociduô pisao je danas u 

svojoj kolumni sjajni hrvatski kolumnist Zvonimir Hodak u 7Dnevno: 

Nakon srebra iz Moskve i masovnog veselja, smrĺu Olivera nastupila je masovna tuga. 

Napisao sam na fejsu ñpjevaļ, pjesnik i Hrvatñ. 

Ima li uopĺe potrebe objaġnjavati lijevim gnjidama koliko je velik bio pjevaļ, pjesnik i 

Hrvaté oni to itekako znaju. Tko je od Tomislava Klauġkog pa do Ante Tomiĺa spomenuo 

njegovo obeĺanje da nikada neĺe pjevati agresoru? No, nije ni trebao. Mi ga pamtimo i po 

toj patriotskoj gesti. Njima je oļekivani odlazak dobro doġao kako bi se joġ jednom 

obraļunali s Thompsonom.é 

> Kolumnist 24sata Tomislav Klauġki zlorabio smrt Olivera Dragojeviĺa za obraļun s 

Markom Perkoviĺem Thompsonom 

Ali joġ uvijek mnogima nije jasan mutni lik Tomislava Klauġkog. On kao piġe za 24 sata 

odnosno 24 ļasa. Neki moģda imaju dojam kako je naġ Tomislav samo jedan u plejadi 

lijeve medijske falange. Pogreġno! Tomica je specijalac koji veĺ 30 godina koliko ģivi u 

https://narod.hr/hrvatska/thompson-pravomocno-osloboden-izvodenje-bojne-cavoglave-s-pozdravom-dom-spremni
https://narod.hr/hrvatska/thompson-pravomocno-osloboden-izvodenje-bojne-cavoglave-s-pozdravom-dom-spremni
https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-blagoslovio-konferenciju-u-cast-akademika-pecarica-upoznao-sam-ga-kao-hrabrog-domoljuba-zaljubljenika-u-hrvatsku
https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-blagoslovio-konferenciju-u-cast-akademika-pecarica-upoznao-sam-ga-kao-hrabrog-domoljuba-zaljubljenika-u-hrvatsku
https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-glini-nastup-m-p-thompsona
https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-glini-nastup-m-p-thompsona
https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-glini-nastup-m-p-thompsona
https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-glini-nastup-m-p-thompsona
https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-u-knin-kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno
https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-u-knin-kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno
https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-u-knin-kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno
https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-u-knin-kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno
http://7dnevno.hr/kolumnisti/nije-u-soldima-sve-psi-laju-a-hrvatska-karavana-prolazi/
https://narod.hr/hrvatska/kolumnist-24sata-tomislav-klauski-zloupotrijebio-smrt-olivera-dragojevica-za-obracun-s-markom-perkovicem-thompsonom
https://narod.hr/hrvatska/kolumnist-24sata-tomislav-klauski-zloupotrijebio-smrt-olivera-dragojevica-za-obracun-s-markom-perkovicem-thompsonom
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Hrvatskoj odraĽuje specijalne zadatke. é Kaģe naġ bivġi Titov pionir: ñSam ton Daliĺevih 

izjava, iskljuļivih i konfliktnih, kojima je branio kontraverznog pjevaļa na tragu su 

Thompsonovog opusaò. Zaġto je MPT kontraverzan zna samo progresivac i 

jugonostalgiļar iz 24 sata. Njegov baziļni cilj je uvijek isti: ñBez Olivera je teġko mogla 

proĺi i najmanja feġta. 

Thompson je uspio pokvariti najveĺu feġtu zadnjih dvadeset godinañ. 

Tu je Klauġki prvi puta u pravu. MPT je stvarno uspio pokvariti veselje likovima iz mraļne 

jugo-proġlosti i svojim pjesmama te svojim ļvrstim i hrvatskim nabojem. Thompson u 

autobusu!!? Koja panika i bijes Klauġkog, Denisa Latina, a mrak je pao na oļi i seljaku 

Beljaku, ljeviļarskim novinarima Anti Tomiĺu, Jurici Paviļiĺu, Pofuku, Borisu Vlaġiĺu, 

Vedrani Rudan, Anki partizanki kao i Oliveru Frljiĺu, Ģonji, Radi, Terġeliļki, Dolenļiĺué 

njima je feġta pokvarena. A manjina nas od oko 95% veselit ĺe se joġ godinama. Kao i ġto 

ĺemo se uvijek sjeĺati Olivera, krhkog i pomalo tuģnog i melankoliļnog, ali kao ļelik 

ļvrstog u odluci da agresorima nikada viġe neĺe pjevati. Nije u ġoldima sveé Psi laju, a 

Hrvatska karavana prolazié. 

Abraham Lincoln je jednom rekao: ñBolje je ġutjeti i biti smatran budalom nego 

progovoriti i odstraniti svaku sumnju.ñé 

Ļinjenica je kako je samo tijekom Oluje bilo ubijeno samo 44 osoba i to tijekom ratnih 

operacija! Viġe ih danas gine u ġumskim poģarima. Jedan kanadski ļasnik, neki Lewis 

MacKenzie, obraĽen od HHO, Puhovskog i ekipe izjavio je kako su Hrvati tijekom Oluje 

likvidirali oko 30.000 Srba. 

> Kako je Denis Kuljiġ pisao o Oliveru Dragojeviĺu i Marku Perkoviĺu Thompsonu 

No, Haġki se sud zadrģao na samo onih 44 ubijena odbivġi opservacije naġih ljeviļara kao 

suprotne utvrĽenim ļinjenicama tijekom postupka. Tako mali broj ģrtava tijekom 

najznaļajnije hrvatske vojne operacije u povijesti objasnio je nitko drugi nego Slobodan 

Miloġeviĺ na sjednici Vrhovnog savjeta obrane Jugoslavije, 14. kolovoza 1995.g.: ñMolim 

vas, ġest tisuĺa Hrvata branilo je Vukovar pola godine (Sloba se malo zanio, 1.500 Hrvata 

je branilo Vukovar tri mjeseca), napadala je cijela Prva armija, avijacija, ļudo, sva sila 

koju je imala JNA, a oni nisu obranili Knin, kojemu se moģe priĺi samo iz tri pravca; nisu 

ga mogli braniti ni 12 satiéTamo je palo nareĽenje da svi izaĽu iz Krajine istog dana, ļak 

bez ostvarenog kontakta s hrvatskom vojskométakva je odluka, kad su imali sve uvjete za 

obranu izazvala egzodus. Sada to treba biti razlogom da Jugoslavija jurne tamo braniti te 

teritorije, s kojih su oni utekli kao zeļeviñ. Evo odgovora zaġto je u Oluji poginulo tako 

malo okupatora. Jer su se okupatori preko noĺi pretvorili u zeļeve! 10. sijeļnja 2014.g. 

ovu izjavu Slobe komentirao je u 7 Dnevno akademik Josip Peļariĺ: ñDrugim rijeļima, 

Miloġeviĺ doista govori o neļemu straviļnom: HV je u Oluji od Srba napravila zeļeve. Zar 

je ikada i igdje u povijesti napravljen veĺi i gori genocid od toga? Napraviti od ljudi 

zeļeve! Straġno, zar ne? A kako je tek naġim srpskim slugama. Od srpskih slugu odjednom 

postaġe sluge zeļevimaé Moģda je i dobro ġto se dr. TuĽman nije vodio biblijskim naļelom 

ñOko za okoéñ 

Mahatma Gandhi je lijepo rekao: ñOko za oko i na kraju ĺe cijeli svijet ostati slijep.ñ 

Po tko zna koji put oduġevila me Francuska. Joġ od mitske revolucije 1789.g. i pada 

Bastille kad su hrabri ustanici osvojili zloglasni zatvor i oslobodili zatoļeni narodé pa 

sve do Marseljeze i predivnih stihova.. òna oruģje graĽaniò, òFormirajte svoje bataljoneò, 

òKoraļajmoò, òNeka neļista krv natopi naġe brazde!ò Kad proļitaġ ove predivne stihove 

Claude Josepha onda je svakom progresivnom Hrvatu jasno da treba ġto prije zabraniti i 

Thompsona i njegovu huġkaļku ñLijepa li siéñ 

https://narod.hr/hrvatska/kako-je-denis-kuljis-pisao-o-oliveru-dragojevicu-i-marku-perkovicu-thompsonu
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> Filip Hrgoviĺ: óThompsonu su razglas ugasili unutarnji neprijatelji koji ne ģele da 

Hrvatska diġe punim pluĺimaô 

Da ne zaboravim predivnu epopeju o Bastilli. Kad su se ludo hrabri revolucionari, njih 

oko osam tisuĺa, probili u nebranjenu tvrĽavu i od zatoļenog i zvjerski muļenog naroda 

tamo zatekli samo sedmoricu ñnapaĺenihñ koji su tog trena uġli u povijest, a da toga nisu 

ni bili svjesni. Ļetvorica su bili krivotvoritelji novca, dvojica mentalno poremeĺenih 

ubojica, a jedan je bio kontrarevolucionarno raspoloģeni grof koji je bio zatvoren zbog 

pedofilije. Nigdje ni jednog politiļkog zatvorenika tipa Moġa Pijade, Josipa Broza ili Mike 

Ġpiljka. Kada nisu pronaġli ñnapaĺeni i muļeniñ narod revolucionari su se hrabro 

obraļunali s upraviteljem Bastille markizom de Launaya odrezavġi mu glavu te uġli u 

hrvatsku povijest koja sa zaviġĺu gleda na slavne dane 14. srpnja 1789.g. koji je danas 

opjevani drģavni praznik u Francuskoj. 

é 

Dana 11.kolovoza u pulskoj Areni oļekuje se spektakl. Desniļarski krkani odmah bi 

pomislili na Thompsona. Eô neĺeġ razbojniļe! Ne trpi Miletiĺ ustaġtvo. òLijepa  

li siòé malo sutra. Samo zdrava narodna poezija. Na primjer: ñKreĺe armija, najjaļa na 

svetu, kreĺe armija u osvetu i jednom zauvek armija srpska, i jednom zauvek sve ĺe da vas 

smrska!ñ Ti prekrasni Bajagini stihovi, kao nekim svemirskim GPS, doveli su ga u Arenu. 

Dok se Thompson oko rijeke Ļikole bavio Slobinim zeļevima, Bajaga je stvarao poeziju 

buduĺnosti.é 

http://7dnevno.hr/kolumnisti/nije-u-soldima-sve-psi-laju-a-hrvatska-karavana-prolazi/ 
Kada tako veliki kolumnist kakav je Hodak posveti veliki dio svoje kolumne Thompsonu, 

a ovih dana su svi vrhunski hrvatski kolumnisti pisali o njemu, onda je jasno koliki je velik 

Thompsonov znaļaj. S druge strane Hodak ļesto piġe o Miloġeviĺevim zeļevima, pa je i 

meni opravdanje zaġto sam u dva navrata uputio zahtjev Hrvatskom saboru da se 5. kolovoz 

proglasi i ódanom ģalosti zbog pravljena zeļeva od Srbaô i tako na drģavnoj razini prizna 

ótaj straviļan óhrvatski genocidô o ļemu piġe i Hodak. Odgovor nisam dobio! 

Josip Peļariĺ 

* Hrvatski matematiļar i publicist, akademik Josip Peļariĺ roĽen je u Kotoru, 2. rujna 

1948. 

Diplomirao je 1972., magistrirao 1975. (oboje elektrotehniku), doktorirao je 1982. 

matematiļke znanosti disertacijom ñJensenove i povezane nejednakostiò (Jensenôs and 

related inequalities). Redoviti je profesor na Tekstilno-tehnoloġkom fakultetu Sveuļiliġta u 

Zagrebu, voditelj seminara ñNejednakosti i primjeneò na Matematiļkom odjelu PMF-a i 

glavni istraģivaļ istoimenog projekta Republike Hrvatske. Osim ġto je redoviti ļlan HAZU, 

izvanjski ļlan MANU, aktivni je ļlan The New York Academy of Science. Jedan je od 

vodeĺih svjetskih struļnjaka u podruļju teorije nejednakosti, pa u svjetskim referativnim 

ģurnalima (SAD i Njemaļka) za njega kaģu da je ñveliko ime u teoriji nejednakostiò. Jedan 

je od deset svjetskih matematiļara ļiji broj radova danih na MathSciNet-u prelazi brojku 

500. Najplodniji je hrvatski znanstvenik s blizu 1200 znanstvenih radova iz podruļja 

matematike, te preko 40-ak publicistiļkih knjiga, u kojima se bavi temama kljuļnim za 

razumijevanje stvaranja hrvatske drģave. 

** Miġljenja iznesena u kolumnama i komentarima osobna su miġljenja njihovih autora i 

ne odraģavaju nuģno stavove redakcije portala Narod.hr 

Izvor: narod.hr 

https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-genocid-jasno-

je-koliki -je-velik-thompsonov-znacaj 

https://kamenjar.com/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-genocid/ 

https://narod.hr/sport/filip-hrgovic-thompsonu-su-razglas-ugasili-unutarnji-neprijatelji-koji-ne-zele-da-hrvatska-dise-punim-plucima
https://narod.hr/sport/filip-hrgovic-thompsonu-su-razglas-ugasili-unutarnji-neprijatelji-koji-ne-zele-da-hrvatska-dise-punim-plucima
http://7dnevno.hr/kolumnisti/nije-u-soldima-sve-psi-laju-a-hrvatska-karavana-prolazi/
https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-genocid-jasno-je-koliki-je-velik-thompsonov-znacaj
https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-genocid-jasno-je-koliki-je-velik-thompsonov-znacaj
https://kamenjar.com/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-genocid/
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KOMENTAR. O hrvatskim vrjednotama govore i Daliĺeve rijeļi dane u samom naslovu 

teksta s kamenjar.com: 

https://kamenjar.com/zlatko-dalic-netko-je-sustavno-zatomio-sve-sto-je-bilo-hrvatsko-i-

dodu-22-decka-i-u-mjesec-dana-sve-to-poniste/ 

 

  

https://kamenjar.com/zlatko-dalic-netko-je-sustavno-zatomio-sve-sto-je-bilo-hrvatsko-i-dodu-22-decka-i-u-mjesec-dana-sve-to-poniste/
https://kamenjar.com/zlatko-dalic-netko-je-sustavno-zatomio-sve-sto-je-bilo-hrvatsko-i-dodu-22-decka-i-u-mjesec-dana-sve-to-poniste/
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IZJAVA HAZUDD -A 
 

Bilo je zanimljivo s vaġim ļestitkama za moj 70-i roĽendan Stizale veĺ su kada sam najavio 

meĽunarodnu konferenciju povodom te moje obljetnice, za vrijeme same konferencije i 

evo i sada kada sam doista napunio tih 70 godina ģivota. Obradovalo me je ġto je meĽu 

vama bilo i veleposlanika. Oļito ima i meĽu njima ljudi kojima je Hrvatska vaģnija od 

osobnih koristi. 

Svima vam zahvaljujem na tim ļestitkama. 

Juļer je meni bilo posebno zanimljivo s Izjavom HAZUDD-a. Naime, za nju sam doznao 

posredno iz ļestitke dragog prijatelja biskupa Koġiĺa: 

 

Datum:  Sun, 2 Sep 2018 07:05:56 +0200 

Ġalje:  Vlado Koġiĺ  

Prima:  'Josip Pecaric' <pecaric@element.hr> 

 

Dragi moj Akademiļe, 

Upravo sam proļitao tekst dr. Josipa Stjepandiĺa Vama u ļast, a povodom sutraġnjeg 

Vaġeg 70. roĽendana. Htio bih se pridruģiti pohvalama i lijepim ģeljama pa Vam izraģavam 

svoju blizinu u molitvi, molitvi za Vas, za Vaġu obitelj i za naġu domovinu Hrvatsku. Neka 

Vas Gospodin poģivi i uzdrģi u dobroj volji da i dalje moģete radosno i argumentirano 

svjedoļiti o svojoj ljubavi prema Bogu, ļovjeku i Domovini! 

Srdaļno 

+Vlado Koġiĺ 

 

Tek kasnije se IZJAVA U POVODU 70. ROņENDANA AKADEMIKA JOSIPA 

PEĻARIĹA pojavila na portalu Hrvatske udruge Benedikt:  

 

 
IZJAVA U POVODU 70. ROņENDANA AKADEMIKA JOSIPA 

PEĻARIĹA 

 
Profesor doktor znanosti Josip Peļariĺ navrġava u ponedjeljak, 3. rujna 2018. 70 godina 

ģivota te ĺe koncem mjeseca rujna po sili zakona okonļati svoju karijeru sveuļiliġnog 

profesora u Hrvatskoj. To je izvrstan povod osvrnuti se na ovog u svakom pogledu 

nesvakidaġnjeg znanstvenika, spisatelja i mislioca. 

Josip Peļariĺ rodio se u Kotoru, gdje je zavrġio osnovnu ġkolu i gimnaziju. Studirao je i 

magistrirao  nuklearnu fiziku na Elektrotehniļkom fakultetu u Beogradu. Tijekom studija 

njegov je matematiļki talent doġao do izraģaja, pa se od tada potpuno posvetio 

matematiļkim nejednakostima. Tu je postigao stupanj doktora matematiļkih znanosti. 

Izloģen stalnom zlostavljanju zbog svog hrvatskog podrijetla u neprijateljskome okruģenju, 

koje se izrazilo u nemoguĺnosti napredovanja na znanstvenoj ljestvici usprkos neporecivim 

rezultatima, godine 1987. seli s obitelji u Zagreb, gdje na temelju veĺ objavljenih 

znanstvenih radova istog trenutka biva biran u izvanrednog, a ubrzo i u redovitog profesora 

matematike. Godine 2000. Josip Peļariĺ je izabran za redovitog ļlana Hrvatske akademije 
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znanosti i umjetnosti, a godine 2016. dopisnog ļlana Dukljanske akademije nauka i 

umjetnosti. Predsjednik TuĽman odlikovao ga je Redom Danice hrvatske s likom RuĽera 

Boġkoviĺa. 

U proteklih 30 godina Peļariĺ je ostvario jedinstven znanstveni opus, koji ga svrstava u 

najproduktivnije znanstvenike danaġnjice u svijetu. Iako se u medijima moģe naĺi podatak 

od oko 1100 objavljenih radova, meĽunarodna baza podataka researchgate 

(https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric) vodi ga s ukupno 1.792 objavljena 

rada, a baza Scopus s ukupno 647 radova. Osnivaļ je i glavni urednik 3 matematiļka 

ļasopisa, koji se po opĺoj meĽunarodnoj klasifikaciji nalaze meĽu 6 najboljih ļasopisa u 

sveukupnoj hrvatskoj znanosti. Sam popis njegovih radova ima obujam znanstvenog rada 

s preko 60 stranica. Popis koautora, na kojem je 231 ime iz cijelog svijeta, isto tako je 

impozantan. Ne samo da je ģivuĺi putokaz mladim znanstvenicima, nego je bio mentor 

blizu 60 doktoranada, ġto ga i u toj disciplini postavlja u sam svjetski vrh. 

U svojoj karijeri Josip Peļariĺ ostvario je suradnju s mnogim znanstvenicima ġirom svijeta 

(Australija, Pakistan, Rusija, SAD, Ġvedska), koji se posljednjih godina redovito susreĺu 

na godiġnjoj znanstvenoj konferenciji. Na ovogodiġnjoj konferenciji u Zagrebu,  Lars-Erik 

Persson, jedan od sudionika iz Ġvedske, iznio je svoj vrlo osobni pogled na opus Josipa 

Peļariĺa te izjavio: ĂNe samo ja nego i mnogi drugi promatramo ga kao KRALJA 

NEJEDNAKOSTI te smo ponosni da moģemo raditi u njegovu kraljevstvuñ. Profesor 

Neven Elezoviĺ, njegov hrvatski kolega, jednom je rekao: Ăéa zli duh koji nikome ne da 

mira i tjera sve naprijed nalazi se ovdje meĽu nama, akademik Josip Peļariĺ. Viġe od 

polovine matematike na tehniļkim fakultetima u Hrvatskoj opstoji samo zato ġto se taj zli 

duh probudio. To pokazuje da jedan pojedinac moģe napraviti viġe nego 

ļitava  organizirana ili neorganizirana institucija.ñ 

Pored privatne, kao muģ, otac i djed, te znanstvene misije, akademik Josip Peļariĺ ima i 

treĺu, vrlo znaļajnu misiju kao domoljub i spisatelj, u kojoj je povremeno pokazao 

proroġka svojstva. Na velikosrpsku agresiju odgovorio je raskrinkavanjem velikosrpskih 

mitova o Hrvatskoj. Svoja promiġljanja iznosi u gotovo svakodnevnim objavama, koje 

prenose hrvatski portali. Ti su radovi objavljeni u ukupno 43 knjige u vlastitoj nakladi izvan 

podruļja matematike, ġto je vrlo opseģan opus za svakog spisatelja. Naslovi knjiga dotiļu 

se aktualnih tema poput Domovinskog rata, suda u Haagu, Jasenovca, Marka Perkoviĺa 

Thompsona ili crvenog plemstva. 

U godinama nakon smrti predsjednika TuĽmana Josip Peļariĺ prepoznao je sluganski, 

protuhrvatski karakter nove vlasti, koji je ne samo prokazao u objavljenim tekstovima i 

knjigama, nego i potaknuo viġe peticija s proroļanskim porukama. Prisjeĺamo se Peticije 

Ujedinjenim narodima o generalu Gotovini, Peticije za spas Branimira Glavaġa do Peticije 

o zaġtiti slobode znanstvenih istraģivanja te Peticije o uvoĽenju pozdrava za Dom spremni 

u sluģbenu uporabu. Zajedniļko svim tim akcijama bilo je ukazivanje na goruĺe druġtvene 

probleme u Hrvatskoj, koje su kontrolirani mediji ignorirali ili gurali pod tepih. 

Josip Peļariĺ bio je meĽu prvima koji su ukazali na oļiglednu nelogiļnost tzv. 

jasenovaļkog mita te je u svojim polemiļkim tekstovima raskrinkao mnoge krivotvoritelje 

povijesti u Hrvatskoj kao bijedne srpske sluge, a jednog od njih sprijeļio u nastojanju da 

nezasluģeno postane ļlanom Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti (HAZU). Sliļno 

tome, svojom opaskom o pomirbi djece komunista u svim strankama, joġ prije izbora 2016. 

godine kirurġki precizno prorekao je smjer aktualne hrvatske politike. 

Iako je vjerojatno njezin najistaknutiji ļlan u novijoj povijesti, Josip Peļariĺ nije od HAZU 

dobio ono poġtovanje i potporu, koju po sveopĺem miġljenju zasluģuje. Dapaļe, kad je 

zapoļela njegova diskriminacija, pa i progon zbog njegovih politiļkih stavova, vodstvo 
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HAZU ne samo da nije ustalo u njegovu zaġtitu, nego se pridruģilo napadima, ġto je 

kulminiralo potpuno neprimjerenim nastupom Glavnog tajnika HAZU na sjednici 

Hrvatskog sabora 14.12.2016. godine. Sliļno postupanje doģivio je od akademske 

zajednice u Hrvatskoj, a pogotovo Rektorata matiļnog Sveuļiliġta, ġto ĺe dovesti do toga, 

da ĺe, iako je joġ uvijek intelektualno vrlo aktivan, iz prosvjeda prema neļuvenom 

postupanju zagrebaļkog Sveuļiliġta prema njemu i ļlanu njegove obitelji koncem rujna 

prekinuti svaku vezu s ovim Sveuļiliġtem, ġto ĺe biti sluļaj bez presedana, ne samo u 

Hrvatskoj. 

Stoga, podsjeĺajuĺi na roĽendan najistaknutijeg hrvatskog znanstvenika, moramo upozoriti 

na ignoranciju na svim razinama vlasti, koja traje veĺ skoro dva desetljeĺa. Tako je nedavna 

konferencija u povodu njegova roĽendana proġla bez ikakvog sudjelovanja drģavne i 

sveuļiliġne vlasti. Ne znajuĺi ġto smjeraju vrhovi vlasti, slobodni smo pretpostaviti da ĺe 

ne samo vlast, nego i kontrolirani mediji potpuno ignorirati ovaj jubilej, te ovaj znaļajni 

nadnevak pokuġati potisnuti u zaborav, stvarajuĺi od akademika Josipa Peļariĺa modernog 

disidenta. 

U isto vrijeme broj ġtovatelja Josipa Peļariĺa stalno raste, pogotovo u hrvatskoj dijaspori, 

ġto se vidi po broju sudionika na predstavljanjima njegovih knjiga. Poznata je anegdota iz 

Pakistana, kad ga je njegov doktorand doļekao u zraļnoj luci te automobilom povezao do 

krajnjeg odrediġta. U ļast visokog gosta iz Hrvatske u automobilu se iz zvuļnika zaorila 

pjesma ĂBojna Ļavoglaveñ. 

Ponosni da je hrvatska loza dala ovako vrijedan plod i cijeneĺi njegov neizmjerljiv doprinos 

razvoju Hrvatske, mi, Uprava i ļlanovi Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti u 

dijaspori i domovini, izraģavamo najdublju zahvalnost akademiku Josipu Peļariĺu za 

njegovo ģivotno djelo te mu ģelimo puno sreĺe i zdravlja u nadolazeĺem razdoblju. 

 

Dr. Josip Stjepandiĺ, predsjednik Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti u dijaspori i 

domovini (HAZUDD) 

 
http://hu-benedikt.hr/?p=112175 

 

Zahvaljujemo akademiku Peļariĺu na dosadaġnjoj i buduĺoj suradnji i koristimo ovu 

prigodu te mu ļestitamo 70-ti roĽendan! Sve najbolje! Uredniġtvo portala Kamenjar.com 

https://kamenjar.com/u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/ 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/12495-izjava-u-povodu-70-rodendana-

akademika-josipa-pecarica 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/09/03/dr-josip-stjepandic-hazudd-izjava-u-

povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/ 

http://7dnevno.hr/izdvajanja/top-2/akademik-josip-pecaric-znanstvenik-spisatelj-i-

mislioc/ 

http://glasbrotnja.net/hazudd-izjava-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/ 

https://narod.hr/kultura/hazudd-u-povodu-70-rodendana-akademika-pecarica-nakon-

smrti-predsjednika-tudmana-prepoznao-je-sluganski-protuhrvatski-karakter-nove-vlasti 

 

O pismu HAZUDD-a vidjeti tekst: 

Dr. Josip Stjepandiĺ: Vlast i nadzirani mediji stvaraju od akademika Peļariĺa modernoga 

disidenta. Hrvatski tjednik, 13. rujna 2018. 

http://hu-benedikt.hr/?p=112175
https://kamenjar.com/u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12495-izjava-u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12495-izjava-u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/09/03/dr-josip-stjepandic-hazudd-izjava-u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/09/03/dr-josip-stjepandic-hazudd-izjava-u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
http://7dnevno.hr/izdvajanja/top-2/akademik-josip-pecaric-znanstvenik-spisatelj-i-mislioc/
http://7dnevno.hr/izdvajanja/top-2/akademik-josip-pecaric-znanstvenik-spisatelj-i-mislioc/
http://glasbrotnja.net/hazudd-izjava-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
https://narod.hr/kultura/hazudd-u-povodu-70-rodendana-akademika-pecarica-nakon-smrti-predsjednika-tudmana-prepoznao-je-sluganski-protuhrvatski-karakter-nove-vlasti
https://narod.hr/kultura/hazudd-u-povodu-70-rodendana-akademika-pecarica-nakon-smrti-predsjednika-tudmana-prepoznao-je-sluganski-protuhrvatski-karakter-nove-vlasti
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ĻETVRTI STUP MOJE HRVATSKE ) /  BISKUP DR. VLADO 

KOĠIĹ, ZAGREB, 2019- 

 
UVODNI TEKST : AKO VOLIĠ HRVATSKU SVOJU 

(O ĻETVRTOM STUPU óMOJEô HRVATSKE) 

 
Naslov danaġnjeg predavanja, kao i moje knjige ĂAko voliġ Hrvatsku svojuò, Zagreb, 2014. 

uzet je iz pjesme Vicka Goluģe, objavljene u ļasopisu CRKVA NA KAMENU, Br.7|, 

Srpanj 2014. stranica 29: 

 

LJUBAV  

 

Ako voliġ  

Hrvatsku svoju, 

Njezino ime 

I njezin rod,     

Sve ġto joj ļiniġ 

Bit ĺe dobro, 

Jer ljubav ima 

Boģanski kod.  

       + + + 

Ako voliġ  

Hrvatsku svoju, 

Sve ġto moģeġ 

Za nju ĺeġ dati, 

Jer kada zemlju 

Srcem ljubiġ 

Ļistu ljubav 

I tijelo prati. 

       + + + 

Ako ti ime 

Hrvatsko smeta 

I tvoje srce 

Jugu voli, 

U svojoj zemlji 

Ti si stranac 

Kojeg i njezina 

Drģavnost boli. 

       + + + 

Ako ne voliġ 

Hrvatsku svoju 

I ako si blizu, 
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Negdje pri vlasti, 

U srcu svome 

 

Gajit ĺeġ mrģnju 

Sprdat se njome 

I samo krasti. 

       + + + 

Onaj tko Hrvatsku 

Srcem ljubi, 

Zlo joj ļiniti 

Nije u stanju, 

Jer ĺe slijediti 

Vlastito srce, 

I ako treba, 

- POGINUT ZA NJU ! 

 

Knjigu je na Fakultetu Prirodoslovno-matematiļkih i odgojnih znanosti Sveuļiliġta u 

Mostaru 05, 12. 2014 predstavio doc. dr. sc. Marko Tokiĺ. Tokiĺ je naglasio, piġe Glas 

Brotnja, 05. 12. 2014., da svi koji poznaju akademika Peļariĺa znaju da je Hercegovac iz 

Boke Kotorske, ali i ļovjek kojemu ļetiri stupa njegove Hrvatske ļine: Franjo TuĽman, 

Dario Kordiĺ, Marko Perkoviĺ-Thompson i biskup Vlado Koġiĺ, dodavġi: 

O njima je pisao, progovorio o njihovoj ljubavi prema Hrvatskoj, prema Hrvatima, ali 

pisao je akademik Peļariĺ i o generalu Praljku, hrvatskom branitelju Veljku Mariĺu 

naglaġavajuĺi kako neĺe biti sretan dok i zadnji hrvatski branitelj ne izaĽe iz zatvora. 

Akademik Peļariĺ voli Hrvatsku svoju, no osim ġto piġe o onima koji vole i ģive Hrvatsku 

on piġe i o onima koji ne vole Hrvatsku i svoj hrvatski narod, pa upravo zbog toga ġto jasno 

i glasno upuĺuje na aktualno stanje u zemlji Hrvata ļesto je preġuĺivan od medija u sluģbi 

aktualne vlasti.  

Iako Tokiĺ govori o mojoj Hrvatskoj, uostalom i dr. sc. Damir Peġorda je svom uvodu u 

knjigu dao naslov Peļariĺeva Hrvatska, jasno je da oni misle na onu Hrvatsku koju sam 

stavio u naslovu knjige Za hrvatsku Hrvatsku, Zagreb 2001. Na Hrvatsku kakvu ģele svi 

drģavotvorni Hrvati. 

TakoĽer, ļini mi se da je dr. Tokiĺ govoreĺi o ļetiri stupa Hrvatske govorio o ļetiri skupine 

hrvatskih ljudi koji su najzasluģniji za opstojnost Hrvatske, a dao im je imena onih 

najnapadanijih meĽu njima od sluganskih politiļara i medija u RH i drugdje.  

Franjo TuĽman je sigurno najomraģeniji i najnapadaniji od onih koji ne vole ni hrvatski 

narod ni hrvatsku drģavu i predstavlja sve one koji su najzasluģniji za stvaranje Hrvatske. 

Tu je sigurno i ratni ministar Gojko Ġuġak, braniteljié  

Dario Kordiĺ predstavlja sve one koji su stradali zbog svoje ljubavi prema hrvatskom 

narodu i hrvatskoj drģavi. Prvo poglavlje knjige govori o njegovom povratku iz zatvora. 

Davno sam rekao da je osuĽen tako ġto su mu dokazali samo da je Hrvat. I to izuzetan. 

Thompson je sigurno najnapadaniji meĽu Hrvatima kojima je Bog dao neki talent i koji ga 

koriste za dobrobit svoga naroda. O njemu sam napisao dvije knjige; s Matom 

Kovaļeviĺem Thompson u oļima hrvatskih intelektualaca ï Bilo je i to jednom u Hrvatskoj, 

Fortuna, Zagreb, 2008. i Hajka na Thompsona, Zagreb, 2012. Nadam se da u tom stupu 

pripadam i ja sam.  

A biskup Koġiĺ predstavlja Crkvu u Hrvata. Crkva je stalna meta óhrvatskihô ljeviļara, a 
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posebno biskup Koġiĺ.  

Ovu tribinu organizira Hrvatsko katoliļko druġtvo prosvjetnih djelatnika pa vjerujem da se 

danas trebam posebno osvrnuti na taj ļetvrti stup i posebno na biskupa Koġiĺa. Otud i drugi 

naslov ovog predavanja: O ļetvrtom stupu ómojeô Hrvatske.  

Prof. dr. Zdravko Tomac, kaģe u svom predgovoru knjige: 

Druga bitna liļnost nove Peļariĺeve knjige sisaļki je biskup dr. Vlado Koġiĺ (prva o kojoj 

je pisao prof. Tomac je Dario Kordiĺ, op. JP). U mnogo tekstova u ovoj knjizi Peļariĺ piġe 

o biskupu Koġiĺu kao velikom humanistu i domoljubu koji, sliļno Peļariĺu, ne kalkulira, 

koji se bori za istinu, koji se bori za prava svakog ļovjeka bez obzira ġto je svjestan da ĺe 

od mnogih doģivjeti straġne napade. 

MeĽu vama sigurno ima pripadnika sva ļetiri stupa, a biskup Koġiĺ piġe i govori o svima. 

Naravno posebno o naġim braniteljima. Tako je napisao i predgovor moje knjige: Vukovar 

i njegov stoģer, Zagreb, 2013. U samoj knjizi je dano i biskupovo pismo napisano poslije 

agresije na Vukovar i nasilnog postavljanja ĺiriliļnih ploļa  u naġem gradu simbolu 

Domovinskog rata: 

Poġtovani Akademiļe, 

Sve same tuģne vijesti: smrt Zvonka Buġiĺa i postavljanje ĺiriliļnih natpisa u Vukovaru. 

GospoĽa Renata Pernar mi piġe da ĂStoģer za obranu Hrvatskog Vukovara vapi za mojom 

rijeļjuñ. Ne znam ġto bih drugo mogao reĺi nego da im dajem svesrdnu podrġku i da sam 

zgroģen brutalnoġĺu vlasti koja pokazuje toliki raskorak od osjeĺaja svoga naroda. Po 

ovom vukovarskom bih dogaĽaju sad mogao slobodno reĺi da ova vlast nije samo 

ĂodnaroĽenañ, kako sam ju nazvao kad je ukinula pokroviteljstvo Sabora nad 

komemoracijom tragedije u Bleiburgu, nego ġto viġe ï ova je vlast oļito protunarodna! 

Ona naime ide direktno protiv naġeg, hrvatskog naroda, gazi ga i ne poġtuje nikakve 

primjedbe niti opravdane zahtjeve. Svakako, ako postoji i mala opravdana sumnja da 

podaci o treĺini graĽana grada Vukovara kao pripadnicima srpske manjine nisu toļni, nije 

se smjelo iĺi s tim. Drugo, zar Vukovar niġta ne znaļi ovim naġim vlastodrġcima, zar su oni 

na pozicijama srpskih osvajaļa? To je neļuveno u svijetu, toga nigdje nema. Nije ļudo da 

Zvonko Buġiĺ nije mogao viġe ģivjeti u takvoj Hrvatskoj, koja postaje ï kako rekoh prije 

godinu dana u Gvozdu ï Protuhrvatska! A ne samo Zvonko, toliko branitelja koji su podigli 

ruke na sebe, kaģu viġe od 1.700. Tko za njih pita? Daj nam, Boģe, samo snage da se sve 

ovo dobro zavrġi, da nitko ne strada i da ova protunarodna vlast veĺ jednom ili prizna 

svoje pogreġke -  kao u sluļaju lex Perkoviĺ ï i promijeni svoje djelovanje ili odstupi. 

Biskup je sudjelovao i na predstavljanju te knjige u Zagrebu 11. 12. 2013. . Njegov govor 

dan je u mojoj knjizi koja zapravo predstavlja nastavak na knjigu o Vukovaru i njegovom 

stoģeru Hrvatski genocid: Napravili zeļeve od Srba,  

Zagreb, 2014.). Biskup kaģe: 

Najprije bih rekao da mi je velika ļast biti ovdje veļeras sa svima vama ï koje sve od srca 

pozdravljam, na prvom mjestu Vas, dragi akademiļe Peļariĺu, takoĽer hrvatske generale 

Mladena Markaļa, g. Domazeta-Loġu, g. Lukiĺa i Tomu Medveda te domaĺina gosp. J. 

Klemma, kao i sve hrvatske branitelje, kojima dugujemo slobodu naġe Domovine, gĽu 

Karolinu Vidoviĺ Kriġto, sve Vukovarce i branitelje Vukovara, g. Tomislava Josiĺa i g. 

Vladu Iljkiĺa te ļlanove Stoģera za obranu hrvatskog grada Vukovara i sve vas, sudionike 

ove veļeri ï ļuti vaġa promiġljanja i podijeliti s vama svoja razmiġljanja o ovoj knjizi, ali 

i o Vukovaru i njegovu Stoģeru. Vukovar je za mene uvijek bio grad posebnog pijeteta ï 

kao ġto su to i naġa povijesna mjesta poput grada Zrina, uniġtenog 1943. ili Gvozdanskog, 

kojeg su branili 1578. hrabri hrvatski vojnici i u toj obrani junaļki svi do jednoga izginuli. 

Vukovar je poput Sigeta, koji je branio "moj" Nikola Ġubiĺ Zrinski 1566. ï rekao sam za 
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hrvatskog junaka, branitelja Sigeta da je moj, jer je roĽen 1508. u Zrinu, ģupi moje Sisaļke 

biskupije. Vukovar je naġa suvremena epopeja, mjesto stradanja ogromnih razmjera, 

buduĺi da je na nj navalila ogromna mrģnja i vojna maġinerija, ali i mjesto ogromne ljubavi 

iskazane u snazi rodoljuba koji su ga branili. Pred tom ģrtvom stojim bez rijeļi, u dubokoj 

molitvi za sve koji su poginuli, kao i za sve koji su u toj obrani izgubili svoje zdravlje bilo 

tijela bilo duġe, koji su doģivjeli neviĽena poniģenja, zatvore, silovanja i progonstvo te ï 

konaļno nerazumijevanje i stalno uskraĺivanje osnovnog poġtovanja druġtva, a na kraju i 

sluģbene drģave, sve viġe i viġe ï do eskalacije krize s postavljanjem dvojeziļnih odn. 

dvopismenih ploļa u Vukovaru poļam od 2. rujna ove god. na dalje.  

Ne mogu a da se ne spomenem prvog predsjednika RH i jedinog pravog hrvatskog 

drģavnika dr. Franju TuĽmana, ļija je 14. obljetnica smrti bila juļer. Samo bih istaknuo 

kako mi je neshvatljivo da se od 2000. godine njega ne samo zaobilazi, nego se nasilno i 

smiġljeno provodi i tzv. detuĽmanizacija. Zato je drģavni vrh ignorirao njegov grob, pa i 

juļer, kao i druge njegove obljetnice i nije mu ģelio iskazivati nikakvo poġtovanje, premda 

je narod plebiscitom njega i birao i doģivljavao ne samo formalno prvim predsjednikom 

nego i stvarno nacionalnim liderom. Tu se opet nalazim pred enigmom kako je to moguĺe 

da naġ narod ide ï ġtono se veli ï drumom, a naġi politiļari ġumom. Mislim da dok ne bude 

TuĽman poġtovan tako da mu na grob dolaze ne tek stranaļke delegacije nego najviġe 

drģavne delegacije, neĺe biti sreĺe za naġu drģavu i naġ narod.  

(é) 

Kad spominjem "svetinje", tada ne mislim na svece Katoliļke crkve, veĺ na ono ġto je 

narodu sveto i veliko, ġto mu je neophodno, ġto ne ģeli i ne moģe dovoditi u pitanje, ne ģeli 

li dovesti u pitanje sam sebe i svoj identitet, svoju proġlost, sadaġnjost i buduĺnost.  

Jedna od takvih svetinja je nesumnjivo obitelj. (é) Naġ kardinal Bozaniĺ rekao je, nakon 

susreta s Papom koji je izrazio zadovoljstvo ġto je ustavno zaġtiĺen brak u Hrvatskoj, kako 

je bio iznenaĽen da je institucionalna vlast bila protiv toga ï citiram: "krġeĺi tako 

neutralnost drģave". I za to nitko ne odgovara! No ipak, narod je pobijedio i on sada ima 

tu svijest da moģe izvojevati pobjedu usprkos nemoralnim politiļarima, usprkos 

veleizdajicama i prodanim duġama.  

Jednako se tako na ģalost dogaĽa i sa svetinjom koje se zove Vukovar. Vukovar je neviĽena 

epopeja, Vukovar je naġa suza najgorļa, Vukovar je naġa rana nezacijeljena, Vukovar je 

naġ ponos i naġa najveĺa nacionalna svetinja. I ġto ovi bezduġnici uradiġe od njega? 

Umjesto da vidaju rane, umjesto da pomaģu i organiziraju ļitavu Domovinu da pomogne 

tom naġem simbolu i svetinji, oni su poġli ļizmom na njega. Ġalju specijalne snage reda, u 

oklopnim odijelima, sa ġtitovima i kacigama, oboruģane dugim cijevima, da kao neki 

agresori napadnu. Koga? Hrvatske branitelje. Gdje to? U Vukovaru! Boģe, smiluj se ovoj 

jadnoj bezduġnoj vlasti i istrgni im maļ iz ruku, jer njime mogu ozlijediti djecu, njime mogu 

raniti majke, njime mogu oskvrnuti duġe ļiste i malene, Boģe, njime mogu oneļistiti i 

upropastiti sebe. Ne dopusti da se to dogodi!  

Vjerujem da ĺe ova knjiga, i ovaj naġ veļeraġnji skup pomoĺi da se ne dogodi daljnje 

poniģavanje Vukovara, a to znaļi cijele Hrvatske, to znaļi svih Hrvatica i Hrvata, svih 

ranjenih duġa u ovoj napaĺenoj zemlji.  

U analizi stanja i dogaĽaja, pitamo se: gdje su bili i ġto su rekli, ļinili i radili pojedinci i 

ustanove ove zemlje kad se tako bezduġno pokrenula nova agresija na Vukovar. To bi se 

pitanje moglo postaviti i s obzirom na dogaĽanja oko agresije na obitelj. Prozivam 

institucije ove zemlje i pitam ih: zaġto ste ġutjeli? Vi, akademici naġe najviġe kulturne i 

znanstvene ustanove HAZU! Vi, ļlanovi Matice hrvatske, Vi, rektori naġih hrvatskih 

sveuļiliġta! Ako su mediji zaluĽivali naciju, skrivajuĺi istinu i sipajuĺi laģi u uġi, u oļi i u 
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duġe naġih ljudi koji nisu mogli znati ono ġto im nije bilo reļeno, zaġto ste vi ġutjeli, vi koji 

biste trebali znati i biti moralni stupovi naġeg druġtva, vi koji predstavljate glas razuma?  

Jednako tako prozivam i pitam sve vas, isti imenovani adresati: zaġto ġutite i dopuġtate da 

se vrġi nova agresija na Vukovar? Zar nije Vukovar spasio obraz i vama, zar nije zaustavio 

krvoģednu soldatesku koja je htjela proģdrijeti i vas, zar ne osjeĺate zahvalnost i zar ne 

vidite da vas ne bi bilo bez Vukovara? Pa kako moģete sad ġutjeti, kako moģete i dalje samo 

promatrati?  

(é) 

Zanimljivo je ovdje reĺi kako je ovo predstavljanje izazvalo kakvo-takvo zanimanje 

medija. Naime uobiļajeno je da se takva okupljanja drģavotvornih Hrvata uopĺe ne prate 

u glavnim medijima, a ï da se malo i pohvalim ï pogotovo ne ona moja. Zapravo, rijeļi 

naġega biskupa su ih dobro uzdrmale pa su uslijedili veliki napadi na njega. Ti napadi su 

se nastavili i kada je doļekao Darija Kordiĺa na Plesu. I o tome je dosta napisano i u knjizi 

óAko voliġ Hrvatsku svojuô.  

MeĽutim, brojni nastupi biskupa Koġiĺa, i drugih biskupa, kolumnista i mnogih drugih 

ukazivali su naġem narodu da imamo vlast koja ne voli ni hrvatski narod ni hrvatsku drģavu. 

Tu opet moram posebno izdvojiti jednu propovijed biskupa Koġiĺa. Biskup je, naime, 

predvodio je u 10. 12. 2014. u svetiġtu Svete Mati Slobode u Zagrebu misu zaduġnicu za 

prvoga predsjednika Republike Hrvatske dr. Franju TuĽmana o 15. obljetnici njegove 

smrti. Biskup kaģe: 

Volim razmiġljati o predsjedniku TuĽmanu stavljajuĺi ga uz bok s kardinalom 

Kuhariĺem. Dva Franje, dva diva: TuĽman kao politiļki voĽa hrvatskoga naroda, a 

Kuhariĺ kao duhovni voĽa vjernika u hrvatskom narodu. Nisu sluļajno njihove biste u 

sveļanom atriju Hrvatskoga sabora.  

U obimnom ĂOsobnom dnevnikuñ Franje TuĽmana u tri sveska (VL 2011.) jedno 

od najļeġĺih imena brojnih ljudi s kojima se susretao i koje spominje ime je Franje 

Kuhariĺa, koga on joġ zove i ĂImenjak, Imenjakoviĺ, Prvostolnik i Stoģerniļkiñ ï ukupno 

ļak 124 puta (46+52+26). A radi se o razdoblju od 1973. do 1989. godine, dakle u vremenu 

prije demokratskih promjena u naġoj zemlji. I ne samo da predsjednik TuĽman spominje 

kardinala Kuhariĺa ļije je tekstove i propovijedi rado ļitao, nego i piġe da ga je posjeĺivao, 

da su ļesto razgovarali, da su suraĽivali. Kaģe na jednom mjestu: Ătreba 

pitati  Imenjaka!ñ, a ima ļestu biljeġku: Ăbio kod Imenjakañ i sl. Slobodno se moģe reĺi da 

je izmeĽu dva Franje postojalo prijateljstvo koje je sve viġe raslo, a povezivala ih je 

zajedniļka ģelja da hrvatski narod konaļno bude slobodan. To svjedoļi i supruga Ankica 

u knjizi ĂMoj ģivot s Francekomñ (VL 2006.), koja je i sama ļesto posjeĺivala Kardinala i 

prenosila mu poruke svoga supruga i obratno, prenosila Kardinalove poruke suprugu 

Franji. Na poseban je naļin to bilo vaģno kada je TuĽman viġe puta bio u zatvoru zbog 

svojih stavova o pravu hrvatskoga naroda na samostalnu drģavu. I ta se samostalna drģava 

ostvarila pod vodstvom predsjednika TuĽmana ï ġto je kardinal Kuhariĺ nazvao Boģjim 

ļudom. Sjeĺam se, to sam ļuo iz kardinalovih usta, kada je rekao da je Hrvatska doģivjela 

tri ļuda: prvo je bilo da smo se obranili, a nismo imali ļime ï ļak su nam i zabranili da se 

branimo; drugo je ļudo bilo da je Hrvatska postala ponovno samostalna drģava ï jer sve 

su sile bile protiv; i treĺe je ļudo bilo, kako je govorio Kardinal, ġto su nas priznale i one 

drģave koje nas nisu ģeljele. Dakle, tko je uļinio ta ļudesa? Bog! Jedini je Bog autor djela 

koja se ļine nemoguĺa i zato ih mi, kada se ipak dogode, nazivamo ļudesima. No, Bog 

uvijek uzme neke pojedince i dogaĽaje, usmjeri njihove sile i okolna zbivanja tako da se 

njegovo djelo, izgledalo ono ne znam kako nemoguĺe, ostvari. Tako je bez sumnje i Franjo 

TuĽman bio izabranik Boģji, Boģje oruĽe po kojem je Bog nama Hrvatima darovao 
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slobodu, samostalnu drģavu i konaļno ispunjenje vjekovnog sna, da ģivimo u samostalnoj 

domovini, kao svoji na svome, bez tuĽih gospodara. To ļudo ostvario je Bog po prvom 

predsjedniku i vrhovniku Franji TuĽmanu, to je ļudo bilo moguĺe uz suradnju tolikih 

branitelja i hrabrih ljudi koji su svoj ģivot i zdravlje spremni stavili na raspolaganje za to 

djelo, to se ļudo ostvarilo zbog jedinstva ļitavoga naroda koji je stajao sa svojim 

predsjednikom u istoj ģelji i istom naporu. Bili smo svi tada kao jedan. I oni koji su 

okruģivali Predsjednika, politiļari, zatim intelektualci, profesori, lijeļnici, odvjetnici, 

radnici i seljaci, i naġi branitelji na linijama obrane Domovine, i njihove ģene i majke s 

krunicom u ruci i s molitvom na usnama, sinovi i kĺeri branitelja u htjenju da se izbori 

sloboda i pokaģe pravo lice naġega naroda, toliki mladi i stari ï svi smo bili jedno.  

Mislim da je to potrebno danas istaknuti jer smo nakon smrti prvog, i mogu reĺi 

citirajuĺi akademika Josipa Peļariĺa ï do sada i jedinog pravog hrvatskog predsjednika, 

svjedoci neprestanog rastakanja onoga ġto je njemu bilo na srcu kao najveĺa svetinja ï a 

to je hrvatska domovina. Zaġto kaģem da je predsjednik TuĽman bio ne samo prvi nego i 

jedini pravi hrvatski predsjednik? Jer on je volio svoj narod, ģivio je za njega i za njegovu 

slobodu. Oznaļio sam u njegovu dnevniku, na Uskrs 15. travnja 1976. rijeļi koje je zapisao 

Franjo TuĽman, nakon ġto je proļitao uskrsnu poruku nadbiskupa Franje Kuhariĺa pod 

naslovom ĂTrinaest stoljeĺa uskrsne nadeñ. On je zapisao, zapravo uskliknuo: ĂO puļe 

moj, kad ĺe te tvoja uskrġnja nada izbaviti kriģnih muka!ñ (I, str.257) Tako je on osjeĺao 

muke svoga naroda svojima jer je bio jedno sa svojim narodom, ģeleĺi mu konaļnu slobodu 

i mir poslije toliko trpljenja. 

GĽa Zdravka Buġiĺ, ġefica kabineta predsjednika Franje TuĽmana, izjavila je o 

pokojnom Predsjedniku ovo: 

ĂJa nikad nisam vidjela ļovjeka da je toliko, toliko mnogo puta bio suznih oļiju. Skoro 

uvijek. Imala sam osjeĺaj, dok je bio rat, da je on vjeļito imao pune oļi suza. 

Jednostavno kao da je to bilo jedno stanjeé on je imao tu silnu empatiju i osjeĺao je za 

svakog izgubljenog ļovjeka, ratnika, onu ģenu patnicu, izbjeglicuéñ (film "Sasvim 

nepoznati TuĽman" redatelja Miljenka Manjkasa; VL 18.11.2014.). 

Ovako je predsjednik TuĽman mogao reagirati jedino zato jer je volio svoj narod! 

Sjeĺamo se svi kako je predsjednik zaplakao od ganuĺa poslije prvih demokratskih izbora, 

kad je 30. svibnja 1990. bio uzdignut hrvatski barjak bez zvijezde, a s hrvatskim grbom, na 

Trgu sv. Marka pred Hrvatskim saborom! 

(...) 

TakoĽer nije moguĺe ni u jednoj normalnoj drģavi svijeta da se predsjednik stidi 

svoj narod zvati imenom, da mu se nikada ne obraĺa, kao ġto je to uvijek ļinio predsjednik 

TuĽman rijeļima: Dragi Hrvati i Hrvatice, nego stidljivo sve nas adresiraju kao bezimene 

graĽane i graĽanke! Zamislite, kada bismo mi u Crkvi to usvojili, morali bismo mijenjati 

svoje najljepġe pjesme, kao npr. pjesmu koju je volio i sveti Papa Ivan Pavao II. ĂZdravo 

Djevoñ ï u kojoj kliļemo Mariji: ĂKraljice Hrvata!ñ Zar bismo trebali pjevati: Zdravo 

Djevo, kraljice graĽana i graĽankié? Besmisleno! 

(...) 

Sluġao sam danas na radiju vijest da je 15. godiġnjica smrti predsjednika 

TuĽmana. Reģimski mediji kaģu prvo negativne ocijene a onda spomenu i neġto pozitivno, 

ali manipuliraju ļak i predsjednikovim izjavama jer naveli su njegove proroļke rijeļi, kad 

se vratio iz Amerike: ĂNeĺemo dopustiti é onima koji sve ļine protiv hrvatske 

neovisnostiéñ, a pri tome su izostavili prvi dio te reļenice u kojoj on kaģe: ĂNeĺemo 

dopustiti tim jugokomunistiļkim ostacima éñ Kontrolirani mediji istiļu da je on bio 

antifaġist, ali preġuĺuju da se borio i protiv Jugoslavije i protiv komunizma! Znao je on da 
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su Hrvatima upravo te dvije opcije nanijele kroz povijest najviġe zla i zato je bio ģestoko 

protiv njih! 

Henry Kissinger rekao je predsjedniku TuĽmanu: ĂGospodine Predsjedniļe, kao i 

svi veliki ljudi, za ģivota neĺete doļekati pravilnu interpretaciju zasluga za svoj narod. To 

ĺe uļiniti tek buduĺa pokoljenja. Ali vjerujte mi, uļinit ĺe! Vi ĺete biti velik ļovjek hrvatske 

povijesti, ali ne za ģivota, veĺ kada ocjene budu donesene hladnom glavom.ñ  I mi 

vjerujemo da dolazi vrijeme kada ĺe svi normalni Hrvati i hrvatski graĽani priznati tu 

istinu i odati prvom i jedinom predsjedniku dostojno poġtovanje i uļiti se od njega voljeti, 

braniti i graditi svoju Domovinu. 

Kissingerove rijeļi naġem Predsjedniku bile su i moto moje knjige Za hrvatsku 

Hrvatsku, a zapravo iz njih izvire i naslov knjige Trijumf tuĽmanizma tiskane 2003. u 

vrijeme najveĺe detuĽmanizacije, tj. rashrvaĺivanja Hrvatske. 

Biskup Koġiĺ nas, dakle, podsjeĺa koliko je Otac Hrvatske drģave akademik Franjo 

TuĽman volio svoj narod. On je i stvarao i obranio drģavu idejom o pomirbi. Koliko je bio 

veliki pokazuje i ļinjenica da je 1993. u Komisiju za ģrtve rata meĽu mnoge uglednike 

uvrstio i mladog asistenta s Pravnog fakulteta mr. sc. Iva Josipoviĺa, ļiji je otac bio 

predsjednik partijske komisije koja je odluļivala o sudbinama ljudi, pa i o TuĽmanovoj, 

poslije Hrvatskog proljeĺa. A Ivo Josipoviĺ nikada nije prihvatio ideju pomirbe, pa je ļak 

u osvajanje predsjedniļkog mandata iġao s parolom tzv. Nove pravednosti, za koju mu je 

uzor bio njegov otac. Ideal Nove pravednosti je dakle bio desetak tisuĺa progonjenih 

Hrvata. Treba li spomenuti da je Josipoviĺ bio veliki zagovaratelj Suda u Haagu uvjeren 

da ĺe osuditi naġe generale iako je kao profesor na Pravnom fakultetu trebao prije 

ameriļkog sudca Merona znati da su njihove optuģbe bile nerazumne. Pogotovu ako znamo 

da sam i ja, kao netko tko nije pravnik, nazvao odmah suludim, ļemu se priklonio i biskup 

Koġiĺ.  

Oļito je kako gornja propovijed biskupa Koġiĺa daje bit i ovog predavanja i 

istoimene knjige koja se i pojavila u pravo vrijeme ï uoļi predsjedniļkih izbora. Izbori su 

se i odvijali u znaku tog naslova.  

Primijetit ĺu da ne dvojim u tome da su mnogim naġim ljudima u potpunoj 

medijskoj blokadi pomogla i etiļka osuda Josipoviĺa za veleizdaju od strane HNES-a, kao 

i optuģbe za veleizdaju Mesiĺa, Pusiĺke i Pupovca. Sigurno su i one mnogima pomogle da 

razaznaju tko ne voli ni hrvatski narod ni hrvatsku drģavu. 

Evo jednog svjedoļenja o Josipoviĺevom ponaġanju Biskupa Koġiĺa s predstavljanja 

knjige prof. dr. sc. Zdravka Tomca Crveni predsjednik u Zagrebu, 28. 10. 2014.: 

 

Kada sam, kao predsjednik komisije Iustitia et pax HBK, 2011. pozvao na molitvu za 

pravednu presudu generalima A. Gotovini i M. Markaļu, tada se on oglasio izjavom da 

sudu u Haagu neĺe pomoĺi molitva nego pravosuĽe. Ja sam mu osobno elektronskom 

poġtom poslao kratko pismo gdje sam ga zamolio da ne vrijeĽa vjernike u RH, jer osim 

njega i onih koji ne vjeruju, u RH ima i graĽana koji vjeruju u moĺ molitve. Njegov je 

odgovor bio da on nije ģelio vrijeĽati, ali da treba shvatiti da nije samo molitva dovoljna. 

Moj je odgovor na to sadrģavao pouku o smislu krġĺanske molitve koja nije odvojena od 

ģivota i djelovanja, nego naprotiv potiļe na djelovanje i ģivot ļini proģet Bogom i njegovom 

voljom. U ovom dakle sluļaju sadaġnji predsjednik pokazao se kao ļovjek koji ne cijeni 

molitvu. No, u drugim sluļajevima moglo bi se pomisliti da on poġtuje molitvu i one koji 

mole, buduĺi da se ļesto pojavljivao na misama, na hodoļaġĺima, pa i jednom (mislim 

prije 3 godine) na molitvi za mir ĂU duhu Asizañ, koja je molitva bila odrģana i juļer 

(27.X.2014.) u crkvi sv. Franje na Kaptolu, gdje su bili predstavnici: Ģidova, muslimana, 
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pravoslavnih, evangelika, reformiranih, baptista i katolika. Dakako, pitanje je s kojim 

motivom tko sudjeluje. 

Tada je doista i sudilo pravosuĽe koje je sudac Meron i nazvao nerazumnim, oznaļivġi tj. 

definirajuĺi takovom cijelu pravnu znanost kako je tumaļi i primjenuje profesor Josipoviĺ. 

A to je bila 8. toļka svojevrsne biskupove nadopune HNES-ove osude Iva Josipoviĺa za 

veleizdaju.  

Od posebne vaģnosti je bila Poruka biskupa HBK za te predsjedniļke izbore 

u kojoj se kaģe: 

Predsjednik/predsjednica, kao Ăprvi ļovjek hrvatske drģave", pozvan/a je voljeti 

svoj narod, pruģati primjer zdravoga domoljublja, poġtujuĺi simbole i znakovlje 

hrvatskoga nacionalnog identiteta i sprjeļavati rasprodaju nacionalnoga bogatstva. 

A kardinal Bozaniĺ ĺe: 

Zato bi neodaziv na biraliġta znaļio ozbiljno zanemarivanje, a ï buduĺi da se radi 

o opĺemu dobru ï u stanovitoj mjeri i grijeh propustom. 

TakoĽer spominje i domoljublje: 

Svojim ugledom i ulogom, osoba koja obnaġa tu ļasnu sluģbu pozvana je prednjaļiti 

iskrenim domoljubljem. 

Zapravo samo spominjanje ljubavi prema svom narodu i svojoj drģavi, odnosno 

domoljublje kao neġto ġto treba imati predsjednik pokazuje svakoj iole inteligentnijoj osobi 

da u Hrvatskoj neġto nije normalno. Zar bi bilo gdje u svijetu  Biskupska konferencija 

traģila tako neġto ġto se podrazumijeva samo po sebi. Da, samo u Hrvatskoj mogu se 

kandidirati pa i pobijediti na izborima oni koji ne vole ni svoj narod ni drģavu svog naroda. 

Znamo kako su izbori zavrġili ï porazom onoga koji je postao simbolom ļovjeka koji ne 

voli svoj narod i svoju drģavu, ļovjeka koji se do zadnjega trenutka zalagao za povlaļenjem 

tuģbi za genocide samo zato da se ne bi dogodilo to da se u presudi Srbija osudi za agresiju 

u cilju stvaranja velike, etniļki homogene Velike Srbije s elementima genocida u tim 

nastojanjima. 

Moja knjiga Propade im crvena Hrvatska, Zagreb, 2015. zapravo upozorava da je 

praktiļno propala ģelja jugo-komunista za uspostavu neoboljġeviļke Hrvatske, ili Crvene 

Hrvatske, kako je najavio Josipoviĺ u prvoj predsjedniļkoj kampanji. Na njenoj uspostavi 

radili su svo vrijeme. Uspjeli su s lustracijom hrvatskih domoljuba u mnogim ustanovama 

I, skoro u potpunosti, u glavnim medijima. Ali kada im to nije uspjelo na predsjedniļkim 

izborima, kada su uvjerili mnoge u 80-postotnu popularnost njihovog kandidata, nikoga 

viġe ne mogu uvjeriti da mogu zadrģati vlast u Saboru. 

Uz Crkvu, najveĺa smetnja su im branitelji, posebice Stoģer za obranu hrvatskog Vukovara 

i stopostotni ratni invalidi iz Savske 66. Otud divljaļki nasrtaj na branitelje u crkvi sv. 

Marka, ili kako ga je opisao hvarski biskup Slobodan Ġtambuk hrvanje izmeĽu policije i 

naġih branitelja i onda u tom trenutku dogaĽa se divna uloga crkve - sveĺenici staju izmeĽu 

jednih i drugih. A zapravo to je bio napad na Vatikan. Kao u Vukovaru i sada pokazuju 

mrģnju prema onima koji su stvorili njima nevoljenu drģavu. Prema onima koji su pokazali 

da njihov voljeni JB Tito nije bio u pravu kada je tvrdio da ĺe prije Sava poteĺi uzvodno 

nego ĺe Hrvati dobiti svoju drģavu. Zapravo sve ono ġto je biskup Koġiĺ govorio za napad 

na branitelje u Vukovaru moģemo doslovno prenijeti i za ovaj napad. A biskup Koġiĺ je 

govorio i o tom njihovom napadu. U homiliji na Tijelovo, Sisaļka katedrala, 4. 06. 2015. 

biskup je rekao: 

 

Treba spomenuti joġ jedan neobiļan dogaĽaj koji graniļi s apsurdom u ovoj zemlji. Bivġi 

predsjednik drģave osnivajuĺi proġle nedjelje novu stranku pozvao je da se viġe ne dijelimo 
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na one koji su 1941., 1971. i 1991. bili na suprotnim stranama. Ļini mi se da je i ova izjava 

proġla bez posebnih komentara u hrvatskoj javnosti, a zapravo je veoma zabrinjavajuĺa i 

posve neprihvatljiva. Doista, s Drugim svjetskim ratom trebalo bi veĺ jednom zavrġiti i ne 

dijeliti naġe hrvatsko druġtvo, no ta se stranica moģe zatvoriti jedino nakon ġto se o svim 

dogaĽajima i neistraģenim zloļinima ustanovi i prizna puna istina! No, posve je 

neprihvatljivo da se izjednaļe oni koji su u hrvatskom druġtvu 1991. branili Domovinu i 

oni koji su ju napadali, ubijali civile, palili kuĺe, razarali crkve. To izjednaļavanje je i 

dovelo do prosvjeda branitelja, ratnih invalida u Savskoj 66! Pa gdje to ima na svijetu da 

drģava jednako kao i njezine branitelje nagraĽuje mirovinama i zaġtitom svih graĽanskih 

prava one koji su tu istu drģavu oruģjem ruġili i ļinili brutalne ratne zloļine!? Kako ne 

zakljuļiti da postupanje ovakve vlasti, onih koji se vode ovim naļelima, nije protunarodno 

i protuhrvatsko?! To veĺ jednom mora prestati! Naġi branitelji imaju svoje dostojanstvo 

koje se ne smije dovoditi u pitanje ovakvim izjednaļavanjem, po kojemu ï kako piġu neki 

poznavatelji ï preko 150 tisuĺa pripadnika oruģanih pobunjenika protiv RH sada od te iste 

drģave prima vojne mirovine. To je znak nepoġtivanja vlastitog dostojanstva i flagrantnog 

nedostatka poġtovanja domovine i onih koji su za nju dali ģivote, zdravlje i podnijeli najteģi 

teret za njenu slobodu. 

Najzasluģniji ġto policajci nisu do kraja izvrġili zloļin na teritoriji drģave Vatikan, dakle u 

crkvi Sv. Marko pater Ivan Ike Manduriĺ dao je intervju u Hrvatskom tjedniku, 11. lipnja 

2015. iz kojega ĺemo izdvojiti samo jedno pitanje i njegov odgovor: 

Joġ ima onih koji tvrde da im nisu jasni ciljevi prosvjeda. Bili ste hrvatski branitelj pa 

kako gledate na prosvjed? 

Nisam zastupnik branitelja, ali kao branitelj mogu reĺi ġto osjeĺam. U Hrvatskoj se nije 

dogodila sloboda. Hrvati nemaju Hrvatsku. Problem Hrvatske je u njezinu manjku 

dostojanstva. Hrvatska se borila za slobodu, ali ne samo za to, nego i za dostojanstvo koje 

je jamstvo slobode. Kad dostojanstva nema, onda je sve krhko. 

Ako nema samopouzdanja, samopoġtovanja, sve je krhko. I onda bi se ponovno mogao 

dogoditi neki novi rat, neka nova izdaja nacionalnih interesa, neka nova predaja. Ako nema 

ljubavi prema sebi samome, prema svome narodu, i ako nema poġtivanja i samopoġtovanja 

tog naroda, onda bi se moglo ponovno dogoditi devastiranje hrvatskih vrijednosti itd. A 

ono se oļituje u poġtovanju Domovinskoga rata, ugledu Domovinskoga rata i poġtovanju 

branitelja. Branitelji koji su se borili za Hrvatsku ne mogu mirno gledati kako pobjeda u 

Domovinskome ratu kopni i kako dolazi u pitanje sve ono za ġto su se borili. U tome smislu 

oni ģele da se nekako javno ġto jasnije istiļe ġto je za nas Domovinski rat znaļio i koliko je 

vrijedio te da se to oļituje kroz odnos prema braniteljima. To je ono ġto traģe. U biti samo 

ģele da Hrvatska bude ponosna nacija, ponosna na svoje branitelje, na pobjede, i da tako 

uļi svoju djecu, nove generacije. Ako se to ne bude ļinilo, ponovno ĺe Hrvatska biti 

ugroģena i to oni ne mogu dopustiti. 

Danas je vidljivo da su kukurikavci shvatili da je veĺina naroda prepoznala da ne vole svoj 

narod i svoju drģavu pa pokuġavaju uvjeriti glasaļe kako oni oduvijek  vole i hrvatski narod 

i hrvatsku drģavu. 

MeĽutim, nisu joġ shvatili da trebaju paģljivije proļitati ġto im je Crkva u Hrvata poruļila 

pred te izbore u svezi s braniteljima.  

Nisu razumjeli ġto je HBK mislila kada je poruļila vjernicima: 

U tome smislu, od iznimne je vaģnosti da se predsjednik/predsjednica Republike zalaģe i 

za iznoġenje cjelovite istine o Domovinskome ratu te gaji poġtovanje prema svim hrvatskim 

braniteljima zauzimajuĺi se za ostvarivanje njihovih pravednih zahtjeva. 

Odnosno nisu nauļili ġto znaļe rijeļi kardinala Bozaniĺa: 
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Osoba na ļelu hrvatske drģave u tom je smislu nositeljica identiteta Hrvatske, 

promicateljica njenih vrjednota u Domovini i svijetu, ġiriteljica istine o njenoj proġlosti, 

osobito o ģrtvi koju je Hrvatska podnijela na putu do slobode, kako zbog strahota 

totalitarizama dvadesetoga stoljeĺa, tako i zbog straġne agresije na Hrvatsku u 

Domovinskom ratu, kada su obranom Domovine postavljeni temelji naġe suverene hrvatske 

drģave.  

Zbog toga je vaģno da predsjednik/predsjednica ne zaboravi hrvatske branitelje i ljudske 

ģrtve, misleĺi pritom na stradale u Domovinskom ratu i na njihove obitelji, na one koji se 

vode kao nestali, na silovane i na zatoļene. 

Da, nisu shvatili da im Crkva u Hrvata ne vjeruje. Zato ĺu zakljuļiti onako kako je i 

proteklo ovo predavanje: rijeļima biskupa Koġiĺa iz njegove uskrsne ļestitke:  

MeĽutim, mi smo znali i u teģim okolnostima preģivjeti, nadvladati i nemoguĺe i poput ptice 

Feniksa diĺi se iz pepela. Bilo je to i u vrijeme turskih osvajanja, i u vrijeme komunistiļke 

represije, a takoĽer i u vrijeme Domovinskog rata kada smo u neravnopravnoj borbi 

izborili pobjedu. Ġto je bio razlog tomu? Pa upravo naġ duh, naġa motivacija, ļeģnja za 

slobodom, velika vjera da Bog pomaģe one koji su nepravedno u nevolji. I ta vjera nam je 

davala snage i pobjeĽivali smo. Moģda zato oni koji ne ģele slobodnu Hrvatsku ne odustaju 

od napada na hrvatske branitelje koje na sve naļine ģele poniziti, od Vukovara do Savske 

66 gdje ih se neprestano napada i izvrgava medijskom i politiļkom linļu. 

Zapravo ne, zavrġit ĺu s jednim komentarom iz danas objavljenog razgovora s biskupom 

Koġiĺem (ñDa ova je vlast doista nenarodna i protuhrvatska ne po naļinu izbora, nego po 

vladanjuò, Hrvatski tjednik, 18. 06. 2015.): 

PITANJE: Nakon posjeta pape Franje Sarajevu mediji su dosta pisali o tomu da se 

navodno odgaĽa proglaġenje svetim bl. Alojzija Stepinca, prenosili su ļak i kuloarske 

price da je process uspjela zakoļiti SPC. Znaļi li to da se mnogim otvorenim pitanjima 

hrvatsko-srpskih odnosa dodaje joġ jedno? 

BISKUP KOĠIĹ: Teġko mi je odgovoriti na ovo pitanje jer nemam dovoljno podataka. 

Ļinjenica jest, i to su prenijela sredstva priopĺivanja, da je patrijarh srpski gospodin Irinej 

poslao papi Franji pismo kojim osporava svetost blaģenog Alojzija i izriļe svoje bojazni 

da bi to moglo lose utjecati na ekumenizam i na hrvatsko-srpske odnose. No ja kao 

dugogodiġnji ekumenski djelatnik odgovorno tvrdim da bi se to moglo dogoditi upravo u 

suprotnome sluļaju, naime ako se kanonizacija bl. Alojzija Stepinca odgodi ili ne dogodi, 

upravo bi to moglo znaļajno poremetiti dobre ekumenske i hrvatsko-srpske odnose. 

Da, to je hrvatski biskup! Doista je bio u pravu dr. Tokiĺ kada je za ļetvrti stup ómojeô 

Hrvatske izabrao biskupa Koġiĺa, zar ne? 

HVALA!  

 

Glas Brotnja, 19. 06. 2015. 

Kamenjar.com, 19. 06. 2015. 
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PREDSJEDNICA I óZA DOM SPREMNIô, ZAGREB, 2019. 

VLAST VEĹ OMALOVAĢAVA DALIĹA I MODRIĹA! 
 

Poslao sam Thompsonu tekst THOMPSONA NE ĢELE NA DOĻEKU VATRENIH! 

Odgovorio mi je: 

Prije 10 min su me zvali Modriĺ i Daliĺ i ģele da ih ja doļekam! 

Oļito su svjesni da ih vlast omalovaģava kada ne pozivaju onoga s ļijim su pjesmama 

slavili pobjede. Zapravo stvari su joġ i gore. Thompson je u ĂBujiciñ rekao da su ga zvali 

na doļek. Tko bi to bio ako ne oni koji su pjevali njegove pjesme i koji su bili napadani 

zbog toga. Sada su vidjeli program doļeka u kome se ne spominje Thompson i reagirali su 

Daliĺ i Modriĺ. Reagirali su kao rukometaġi prije 15 godina. Jer sigurno su to traģili na 

nekom drugom mjestu i tu su im odgovorili:  

Ġto si umiġljate? Niste vaģni vi nego mi! 

Ne ļudi ġto je Vladimirov komentar mog teksta bio: 

ĂNaġi miljenici pokazati ĺe svoju ļvrstinu i vjeru u BOLJU Hrvatsku ukoliko odbiju doļek 

bez Thompsona.ñ 

Zapravo, s vatrenima je Thompsonovu pjesmu ĂLijepa li siñ pjevala i Predsjednica.  

Omalovaģava li na taj naļin onaj dio hrvatskih vlasti koje je prozvao pater Ike Manduriĺ i 

nju?  

Veĺ sam konstatirao kako je Marko Ljubiĺ predvidio da ĺe se poļeti dogaĽati neġto sliļno. 

Vjerojatno i nije bilo teġko predvidjeti kada znamo kakvu imamo vlast. Znamo da je zadaĺa 

vlasti da poniġti ono o ļemu piġe prof. Tomac: 

Za mene je najvaģnije ġto su naġi nogometaġi na ļelu sa Zlatkom Daliĺem na djelu pokazali 

ġto to znaļi biti Hrvat. Njihov primjer probudio je uspavano hrvatstvo i u narodu. Dakle, 

ne radi se samo o velikom sportskom uspjehu nego se radi prije svega o buĽenju hrvatskog 

naroda, radi se o stvaranju svijesti da bez ljubavi i spremnosti i ģrtve nema buduĺnosti ni 

hrvatskog naroda ni hrvatske drģave. 

https://kamenjar.com/prof-dr-sc-zdravko-tomac-samo-emocionalni-hrvati-trebaju-

upravljati-hrvatskom-drzavom/  

Sjetimo se samo na ono ġto nas je podsjetio biskup Koġiĺ: svi branitelji naġih napadnutih 

gradova u Hrvatskoj bili ili osumnjiļeni i baļeni u pritvor, ili osuĽeni na zatvor. 

https://kamenjar.com/biskup-kosic-duro-brodarac-je-simbol-obrane-grada-siska-i-

okolice-u-domovinskome-ratu/  

Zato je vaģno da veĺ sada Vlast pokaģe svojim gazdama da ne drģe mnogo ni do Daliĺa ni 

do Modriĺa! 

Da je to vaģno govori mi ļinjenica kako nitko ne piġe o tome da Thompsona neĺe pozvati 

na doļek. Ni moj tekst nije nitko objavio. 

I to je dobro za vlast. Zaġto? 

Pa to je vrlo suptilna poruka i isprika svjetskim moĺnicima zbog neuspjeha u obuzdavanju 

naġih nogometaġa koji su bitna karika u rastu ponosa kod Hrvata. 

A ļinili su sve. To im je bila moļvara. Pomagali su u kaģnjavanju Joa Ġimuniĺa ļak toliko 

da je i Ustavni sud tvrdio da je on imao u glavi 2. svjetski rat a ne hrvatske branitelje kada 

https://kamenjar.com/prof-dr-sc-zdravko-tomac-samo-emocionalni-hrvati-trebaju-upravljati-hrvatskom-drzavom/
https://kamenjar.com/prof-dr-sc-zdravko-tomac-samo-emocionalni-hrvati-trebaju-upravljati-hrvatskom-drzavom/
https://kamenjar.com/biskup-kosic-duro-brodarac-je-simbol-obrane-grada-siska-i-okolice-u-domovinskome-ratu/
https://kamenjar.com/biskup-kosic-duro-brodarac-je-simbol-obrane-grada-siska-i-okolice-u-domovinskome-ratu/
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je uzvikivao HOS-ov pozdrav. Branitelja Thompsona proganjaju od 2000.-e zbog istog. 

Crtali su kukasti kriģ da bi se kaznila reprezentacija da joj se onemoguĺi bilo kakav uspjeh. 

Itd, itd. A sada kada vatrene veliļa ļitav svijet odbijaju im da sami odluļe tko ĺe ih 

doļekati. 

Zapravo razmiġljao sam trebam li napisati podrugljivo pismo svjetskim moĺnicima u ime 

hrvatskih politiļara u kome bi im se ispriļao zbog sramotnog ponaġanja vatrenih (tj. Ăcrne 

legijeñ) ġto su napravi ovo ġto jesu usprkos svemu ovome ġto su naġi politiļari napravili da 

bi se - po ģelji i svjetskih moĺnika (ali i Predsjednika Srbije) ï napravila Hrvatska bez 

ponosa. 

Ipak mi se ļini poġtenije dati ġto sam odgovorio Thompsonu. Naime, oni koji su ļitali 

nekoliko mojih zadnjih tekstova znaju da je Thompson (uz Stanka Ġariĺa i Draģena Ģanka) 

bio moj gost na sveļanoj veļeri konferencije koju su moji suradnici organizirali povodom 

mog 70-og roĽendana. Na otvaranju je o meni govorio nekadaġnji predsjednik Ġvedskog 

matematiļkog druġtva i tom prigodom kazao kako me kolege zovu Ăthe king of 

inequalitiesñ. U prikazu otvaranja Konferencije na Laudato TV to je posebno istaknuto. 

Zapravo je i mene iznenadio s tim. Znao sam da me tako zovu rumunjske kolege jer su 

njihovi studenti u Lahoreu to rekli mojim studentima. Zato sam pitao kolegu prof. dr. sc. 

Ivana Periĺa koji je viġe puta i bio u Lahoreu je li mu to on rekao. Ali nije. Zato sam se 

mogao naġaliti usporeĽujuĺi se s ljudima koji su toliko uļinili za Hrvatsku, a ļiju ģelju ipak 

vlast ne poġtuje. Napisao sam Thompsonu: 

ĂZapravo sam ja proġao mnogo bolje od Daliĺa i Modriĺañ: Na konferenciji prireĽenoj u 

moju ļast pjevao je Thompson, a njima neĺe!ñ 

Da, izgleda da ove naġe u vlasti joġ uvijek plaġi matematika, pa se preplaġiġe ġto je netko 

nekakav kralj u njoj. 

Ali, jeli im pametno da su i dalje protiv hrvatskog naroda, jer kako reļe pater Manduriļ: 

Otela se. 

Svima se otela! 

Hrvatskim izdajnicima i svjetskim ignorantima ova moja Hrvatska. 

Zaustavite vrijeme, stanite svi! Da budemo dostojni gledati kako ģivi i kako je lijepa njena 

duġa, ta malaé ta velika Hrvatska. 

https://kamenjar.com/pater-ike-manduric-zaustavite-vrijeme-stanite-svi/  

Da, otela vam se Hrvatska! 

  

Josip Peļariĺ 

https://kamenjar.com/akademik-pecaric-hoce-li -thompson-pjevati-na-doceku-vatrenih/ 

 

 

 

 

  

https://kamenjar.com/pater-ike-manduric-zaustavite-vrijeme-stanite-svi/
https://kamenjar.com/akademik-pecaric-hoce-li-thompson-pjevati-na-doceku-vatrenih/
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JOSIP ĠIMUNIĹ I óZA DOM SPREMNIô, ZAGREB, 2019. 
 

NOVO PISMO PREDSJEDNICI  

 
Poġtovana gĽo Predsjednice RH, 

 

Sa zanimanjem sam proļitao razgovor (8.8.2019.) koji je s Vama vodio glavni urednik 

Hrvatskog tjednika Ivica Marijaļiĺ. Moram priznati da mi neki Vaġi odgovori nisu bili 

jasni. Osvrnut ĺu se samo na dva zbog moje osobne upletenosti. 

Na tvrdnju g. Marijaļiĺa kako 'ste i u Kninu izbjegli koncert Marka Perkoviĺa Thompsona 

2015. godine iako ste oļekivani' Vi samo kaģete kako ste ocijenili da je to najbolje za 

hrvatsko druġtvo i drģavu. 

Podsjetit ĺu Vas da je tada Thompson napadnut zbog ĂBojne Ļavoglaveñ i ZDS s kojim 

ona poļinje i da smo ga branili Peticijom ZDS.  

Kada ste nedavno komentirali Vaġe tvrdnje o ZDS kao starom hrvatskom pozdravu uputio 

sam Vam slijedeĺe pismo (objavljeno u mojoj knjizi ĂPredsjednica i Za Dom spremniñ, 

Zagreb, 2019.): 

Poġtovana gĽo Predsjednice RH, 

Sa zaprepaġtenjem sam vidio Vaġe najnovije ñpriznanjeñ da ste pogrijeġila kada ste za 

pozdrav ĂZa Dom spremniò ustvrdili da je povijesni hrvatski pozdrav, istaknuvġi kako je i 

prilikom davanja te izjave Vaġa poanta bila na tome da je takav pozdrav Ăkompromitiran 

i neprihvatljivò. A poznato je koliko je taj pozdrav koriġten u Domovinskom ratu, Ģelite li 

Vi reĺi da je ZDS kompromitirao Domovinski rat? 

Zapravo, prije se mogla oļekivati Vaġa isprika Marku Perkoviĺu Thompsonu i svim 

potpisnicima Peticije ZDS za koju su iz Vaġeg ureda konstatirali da je bila Ăna razini 

provokacijeñ. 

Podsjetit ĺu Vas ta Peticija odmah na poļetku pojaġnjava o ļemu je rijeļ: 

Najavljeno je kako ĺe ġibenska policija kazniti pjevaļa Marka Perkoviĺa Thompsona zbog 

uzvikivanja pozdrava ZA DOM SPREMNI na velikom koncertu u Kninu. 

Pozdrav je dio Thompsonove pjesme BOJNA ĻAVOGLAVE koju on izvodi veĺ 25 godina. 

SVATKO u bilo kojoj demokratskoj sredini smije pjevati i recitirati stihove te pjesme sve 

dok ona nije sluģbeno ZABRANJENA. 

Pjesma, nastala u vrijeme kada je Hrvatska bila razoruģana, a UN joj je zabranio 

naoruģavanje, tj. prepustio je velikosrpskoj agresiji, dizala je moral naroda. 

Moģe li i smije li netko kaģnjavati, zabranjivati ili prekrajati rijeļi te pjesme koja je dio 

povijesti hrvatskog naroda? 

(...) 

Dan prije je ispred Vas na Paradi u Zagrebu prodefilirala i postrojba HOS-a sa ZDS na 

zastavi. 

Vlast je organizirala veliļanstveni koncert Thompsonu u Kninu, na koji ste i Vi trebali doĺi. 

Vi niste doġli, a Thompsonu je najavljeno kaģnjavanje, a mi smo reagirali Peticijom. 

Sliļno se ponovilo i u Glini. 

Thompson je pravomoĺno dobio spor na sudu.  

https://kamenjar.com/hasanbegovic-zds-nije-stari-hrvatski-pozdrav-je-ustaski-pozdrav/?fbclid=IwAR2JzBnjKaDdkkp8hidjozBsyW0SKdLixlU9l7LPs8DqICYG3s7YS2tBERo
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Pa zar Vam doista nije jasno da je i Sud potvrdio da je na razini provokacije bila Vaġa 

ocjena o Peticiji, a ne sama Peticija, koju su potpisali i mnogi ugledni povjesniļari. 

Od trenutka kada je donesena pravomoĺna presuda Thompsonu oļekivali smo Vaġu ispriku 

jer su mnogi potpisnici imali i problema poslije takve Vaġe ocjene. 

Umjesto toga eto imamo joġ jednu potvrdu ļinjenice kako je danaġnjim politiļarima vaģniji 

Drugi svjetski rat od Domovinskog rata. 

S poġtovanjem, 

Akademik Josip Peļariĺ 

Sam Marijaļiĺ komentira u svojoj kolumni kako ste tek sada shvatili kako je svaki pozdrav 

pod kojim je branjen Vukovar prihvatljiv. Ali ZDS nisu koristili samo HOS-ovci veĺ i 

mnogi drugi branitelji. A straġno je vidjeti kako to nije bilo oļito hrvatskim politiļarima. 

A nekima nikada i neĺe biti jasno iz jednostavnog razloga ġto je prije nekoliko dana i sam 

Vuļiĺ govorio o ĂBojni Ļavoglaveñ. Zapravo je govorio kako su hrvatski politiļari 

godinama proganjali i Thompsona i ĂBojnuñ jer su poraģeni faġistiļki agresori na Hrvatsku 

to ģeljeli. 

Osobno sam Vas i upozoravao da sam i sam zbog Peticije ZDS proganjan: 

Naslov:  Fwd: Fwd: Fwd: Fwd: Otkaz 

Datum:  Sat, 1 Oct 2016 17:34:29 +0200 

Ġalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima:  Ured Predsjednica <ured@predsjednica.hr> 

CC:  Vlado Koġiĺ, V. Pozaic, Miroslav Tudjman  

 

Poġtovana Predsjednice RH gĽo Kolinda Grabar-Kitaroviĺ, 

Nedavno sam Vas u pismu koje smo Vam napisali biskup Koġiĺ i ja podsjetio kako je 

ovogodiġnji napad na Marka Perkoviĺa Thompsona bit naġega proġlogodiġnjeg pisma na 

koje je Vaġ ured ģestoko reagirao. Poslije poļetnih napada na mene, biskupe i nadbiskupa, 

potpisnike nastavio se napad na mene drugim "oruģjem", napadi na moju obitelj, 

suradnike, ļasopise etc. (...) 

Niste reagirali ni tada, kao ni nedavno kada sam Vas obavijesti da su dva od tri moja 

ļasopisa, za koje sam Vam joġ tada pisao da su napadani, a koja su u svjetskim bazama 

ļasopisa, postali Q1 ļasopisi! 

Da, moram odati priznanje g. Marijaļiĺu jer Vam nije rekao, kada ste oko ZDS spomenuli 

da dan prije Vaġeg nedolaska na koncert u Kninu Milanoviĺ nije imao niġta protiv da HOS-

ova zastava bude na mimohodu u Zagrebu, da je u Hrvatskom tjedniku objavljeno kako Vi 

jeste bili protiv toga. A nije spomenuo ni Vaġe reagiranje na Peticiju ZDS. 

Moram priznati da mi je zabavno bilo ļitati i Vaġe komentare, pa i oko ZDS, kada Vi 

Paveliĺa komentirate u svijetlu jedne moje davne poġalice kako mnogi misli da su Trojni 

Pakt saļinjavali NDH, Njemaļka i Japan, pa je onda Paveliĺ 'predao polovicu Hrvatske 

Italiji'.  

Drugo na ġto se mislim osvrnuti je Vaġ odgovor na tvrdnju g. Marijaļiĺa kako ste 'uvrijedili 

braniteljske udruge nazivajuĺi ih rubnima, marginalnima'. 

Odgovorili ste: 

Moja se izjava odnosila na one koji su nosili transparente poput ï konju jedan... 

Ako je to tako, kako to da niste odgovorili na moje pismo (objavljeno u mojoj knjizi 

Matematika, pjesme i nogomet): 

 Poġtovana gĽo Predsjednice,  

Doista Vam se moram zahvaliti ġto niste odgovorili na molbu za pokroviteljstvo 

konferencije. 
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Na taj naļin ste omoguĺili Organizacijskom odboru Konferencije da povuļe tu molbu: 

 
Na taj naļin je sve ostalo, ġto se tiļe mojih suradnika u okviru znanstvenih razloga ġto je 

njima sigurno vaģno. 

Zahvaljujuĺi tome nisam ni ja doveden u neprijatnu situaciju povrediti ih jer mi sigurno ne 

bi bilo jednostavno imati za pokrovitelja nekoga tko je svjesno iġao na uvredu mojih dragih 

prijatelja kao ġto su general Saļiĺ i gĽa Rozalija Bartoliĺ koja je i ugledni ļlan Hrvatskog 

nacionalnog etiļkog sudiġta kojemu sam jedan od podpredsjednika.  

A na prosvjedu koji su organizirale udovice naġih branitelja, ļija je predsjednica gĽa 

Rozarija, sudjelovali su i HOS-ovci, ali i pripadnici 4. Splitske gardijske brigade koji su i 

Vama nedavno napisali jedno snaģno pismo koje je u cjelosti proļitano i u Bujici:  

https://www.4brigada-zng.hr/unutarnji-rad/priopcenja/veterani-4-gardijske-brigade-

hrvatski-drzavni-crveni-tepih-treba-zasluziti  

O mojom povezanoġĺu s HOS-ovcima (Peticija ZDS) sigurno poneġto i znate, zato ĺu ovdje 

spomenuti samo jednu takvu povezanost s naġim splitskim braniteljima: Za knjigu o 

njihovom legendarnom zapovjedniku Andriji Matijaġu Pauku napisao sam jedan od 

predgovora na prijedlog njegovih suboraca (predgovor je npr. pisao i general, sada i 

ministar, Damir Krstiļeviĺ). 

Pri tome nije vaģno jesu li oni politiļki marginalci ili ne, veĺ ļinjenica da ste to rekli pred 

Vaġim gostom koji je posjet iskoristio da demonstrira ono Matoġevo: ĂOni laģu. To je njima 

od Boga.ñ, a ġto je opjevao i Dobrica Ĺosiĺ. Juļer na HTV dane su snimke koje su to 

potvrdile, tj. pokazale kako je Vaġ gost lagao. 

Kako je to obiljeģilo ovaj posjet, pitanje je ļemu je posluģio. Jasno je da je Matoġu srpska 

laģ neġto straġno, a Ĺosiĺ je rekao da je laģ Srbima najviġe pomogla u povijesti. A da je 

Vuļiĺ dobar Srbin to smo i prije znali. 

Zaġto ste onda ģeljeli povrijediti moje prijatelje? 

Meni ste napravili veliku uslugu jer se ne moram dvojiti bi li Vaġe pokroviteljstvo bilo crna 

mrlja na mojoj znanstvenoj karijeri i ugledu koji oļito kod nekih, ļak i u Hrvatskoj, imam: 

https://direktno.hr/direkt/boka-je-dala-sv-leopolda-mandica-akademika-pecarica-

ministra-bozinovica-a-sada-nam-crnogorci-otimaju-bastinu-bokeljske-mornarice-

112024/ 

https://narod.hr/kultura/11-veljace-1852-ivo-visin-tko-jedan-brojnih-slavnih-hrvata-koje-

dala-boka-kotorska  

https://www.4brigada-zng.hr/unutarnji-rad/priopcenja/veterani-4-gardijske-brigade-hrvatski-drzavni-crveni-tepih-treba-zasluziti
https://www.4brigada-zng.hr/unutarnji-rad/priopcenja/veterani-4-gardijske-brigade-hrvatski-drzavni-crveni-tepih-treba-zasluziti
https://direktno.hr/direkt/boka-je-dala-sv-leopolda-mandica-akademika-pecarica-ministra-bozinovica-a-sada-nam-crnogorci-otimaju-bastinu-bokeljske-mornarice-112024/
https://direktno.hr/direkt/boka-je-dala-sv-leopolda-mandica-akademika-pecarica-ministra-bozinovica-a-sada-nam-crnogorci-otimaju-bastinu-bokeljske-mornarice-112024/
https://direktno.hr/direkt/boka-je-dala-sv-leopolda-mandica-akademika-pecarica-ministra-bozinovica-a-sada-nam-crnogorci-otimaju-bastinu-bokeljske-mornarice-112024/
https://narod.hr/kultura/11-veljace-1852-ivo-visin-tko-jedan-brojnih-slavnih-hrvata-koje-dala-boka-kotorska
https://narod.hr/kultura/11-veljace-1852-ivo-visin-tko-jedan-brojnih-slavnih-hrvata-koje-dala-boka-kotorska
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S poġtovanjem,  

Prof. dr. sc. Josip Peļariĺ 

Redoviti ļlan HAZU 

Inostrani ļlan DANU 

 

Inaļe, meni je Vaġ sadaġnji odgovor joġ i gori jer se pitanje na koje ste tada odgovarali 

odnosilo na prosvjede zbog dolaska Vuļiĺa na Vaġ poziv, a Vi sada kaģete da Vam ï 

zapravo ï braniteljske udruge nisu bile bitne ni pomena, veĺ ste komentirali one valjda 

vaģnije ï one koji su nosili nepristojne transparente. 

S poġtovanjem, 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

P.S. Obje knjige iz kojih sam uzeo svoja pisma Vama nedavno sam predstavljao i u Tisnom. 

Reagirao je general Rojs koji podrģava Vaġu kandidaturu. Moj odgovor moģete proļitati 

na portalima: 

https://kamenjar.com/akademik-josip-pecaric-odgovorio-generalu-rojsu/ 

http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-odgovor-generalu-rojsu/  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/17010-konkurira-li -general-rojs-za-sveucilisnog-

profesora-iz-knjizevnosti 

 

https://hrvatskonebo.org/2019/08/09/akademik-josip-pecaric-pismo-predsjednici-2/  

http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-pismo-predsjednici-2/  
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/17549-akademik-pecaric-pismo-

predsjednici  

  

https://kamenjar.com/akademik-josip-pecaric-odgovorio-generalu-rojsu/
http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-odgovor-generalu-rojsu/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17010-konkurira-li-general-rojs-za-sveucilisnog-profesora-iz-knjizevnosti
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17010-konkurira-li-general-rojs-za-sveucilisnog-profesora-iz-knjizevnosti
https://hrvatskonebo.org/2019/08/09/akademik-josip-pecaric-pismo-predsjednici-2/
http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-pismo-predsjednici-2/
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/17549-akademik-pecaric-pismo-predsjednici
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/17549-akademik-pecaric-pismo-predsjednici


                              BISKUP VLADO KOĠIĹ I THOMPSON                  167 

 

 

 

 

 

 

JE LI POLITIĻARIMA KRIVA MATEMATIKA? ZAGREB, 

2019. 
 

O HRVATSKIM Q1 ĻASOPISIMA IZ MATEMATIKE 

 
Zahvaljujem se svima koji su ļestitali to ġto su moja dva ļasopisa postali Q1 ļasopisi. 

Mislim da sam naslov pod kojim sam vam poslao pismo akademika Gorana Muiĺa dobro 

naslovio (Osveta ļasopisa politiļarima za koje oni "nisu dobri") pa vam moram poslati 

ļestitku Ivana Bakoviĺa: 

Ăponos. 

prkos. 

ļast. 

ļestitam, dragi josipe.ñ 

Neprimjeren (blago reļeno) odnos vlasti prema tim ļasopisima poļeo je poslije Peticije 

ZDS. Zato su me posebno obradovale i ļestitke onih koji su izravno sudjelovali u toj peticiji 

i bili napadani zbog nje: Biskup Koġiĺ: 

ĂPoġtovani Akademiļe, ļestitam Vam ovaj veliki uspjeh i priznanje! 

Srdaļno 

+Vladoñ 

I akademik Popoviĺ: 

ĂDragi Joġko, 

srdaļne ļestitke na ovom iznimno vrijednom uspjehu. 

Sve najbolje i u buduĺnosti. 

Stanko Popoviĺñ 

Zapravo je to i njihov uspjeh jer su se svima nama svetili zbog Peticije ZDS koju smo pisali 

u obranu Thompsona i ĂBojne Ļavoglaveñ, a danas vidimo koliko ģele za izbore imati 

Thompsona na svojoj strani da je to degutantno, zar ne? 

Veĺ sam najavio da ĺe se ovo dogoditi jer su mi i akademik Dujella i profesor Elezoviĺ to 

rekli jer su pratili te liste citiranosti na WoS-u. 

Zato sam odluļio da slijedeĺu knjigu REVIZIONIST U HAZU / JE LI POLITIĻARIMA 

KRIVA MATEMATIKA? posvetim mojim ļasopisima koji su ģrtve hrvatskih politiļara. 

Prirodno je bilo o tome obavijestiti i naġe politiļare: 

  

Naslov:  Osveta ļasopisa politiļarima za koje oni "nisu dobri" 

Datum:  Thu, 27 Jun 2019 06:37:32 +0200 

Ġalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima:  Ured Predsjednica <ured@predsjednica.hr>, predsjednica@predsjednica.hr 

<predsjednica@predsjednica.hr>, predsjednik@sabor.hr 

<predsjednik@sabor.hr>, predsjednik@vlada.hr <predsjednik@vlada.hr> 

CC:  miroslav tudjman <m.tudjman@gmail.com> 

 

Poġtovana gĽo Predsjednice RH, 

Poġtovani Predsjednici Hrvatskog sabora i Vlade RH, 
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Veĺ sam vas izvijestio o odnosu vaġih politiļara u znanosti prema mom znanstvenom radu 

i posebno prema mojim znanstvenim ļasopisima. Ļak sam vam poslao i knjige o tome: 

J. Peļariĺ, Piġem pisma odgovora nema! 1. / Navodna Hrvatska zaklada za znanost, Zagreb, 

2017. str. 245. 

J. Peļariĺ, Piġem pisma odgovora nema! 2. / Je li Akademiji vaģna znanost, Zagreb, 2017. 

str. 212. 

Samo ste potvrdili primitak knjiga. 

Ovih dana su ġikanirani ļasopisi postali Q1 ļasopisi: 

 

Poġtovani, 

Nedavno su objavljeni numeriļki podaci za ļasopise indeksirane u bazi Web of Science za 

2018. godinu. 

S velikim zadovoljstvom Vas obavjeġtavamo da se dva hrvatska matematiļka ļasopisa 

Journal of Mathematical Inequalities 

http://jmi.ele-math.com/ 

Mathematical Inequalities & Applications 

http://mia.ele-math.com/ 

nalaze u prvom kvartilu (Q1) ļasopisa u kategoriji Mathematics. 

Ļestitamo svim ļlanovima uredniġtava ovih ļasopisa na ovom sjajnom uspjehu, a 

naroļito akademiku Josipu Peļariĺu, glavnom uredniku i osnivaļu oba ļasopisa, te 

profesoru Nevenu Elezoviĺu izvrġnom uredniku ļasopisa te vlasniku izdavaļke kuĺe 

Element koja izdaje ove ļasopise. 

Veselimo se zajedno s njima ovom velikom uspjehu hrvatske matematike. 

 

S poġtovanjem, 

 

akademik Goran Muiĺ 

Predsjednik Odbora za matematiku pri Razredu za matematiļke, fiziļke i kemijske 

znanosti 

HAZU 

 

Zanimljiv vam moģe biti komentar dr. sc. Mata Artukoviĺa o vaġem odnosu prema tome: 

 

Dragi Josipe,  

od svega srca ļestitam na velikom uspjehu i priznanju koji je pred naġom javnoġĺu zatajen. 

Znao sam da si osnivaļ dva ugledna ļasopisa iz matematike, ali da su oba tako visoko 

cijenjena, to nisam znao. Sramotno je za drģavu koja sakriva ovakve uspjehe svojih 

znanstvenika bez obzira koliko se s njihovim politiļkim miġljenjima ne slagala. Moģeġ si 

misliti kako bi se Pupovac dizao u nebeske visine da je samo djeliĺ ovakvog uspjeha 

ostvario. 

Pozdrav i svako dobro. 

Mato 

Brod, na sv. Alojzija Gonzagu 19. 

 

U knjigama koje sam vam poslao, a i porukama mogli ste vidjeti i kako se ġikaniraju moji 

suradnici koji su itekako zasluģni za ove ļasopise, ali i ļlanovi moje obitelji. 
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Ovaj e-mail ġaljem i prof. dr. Miroslavu TuĽmanu koji je nedavno govorio o nekim 

najnovijim maltretiranjima mojih ļasopisa 

 

S poġtovanjem, 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

I Ministricu znanosti: 

Poġtovana Ministrice,  

Evo obavijesti o dva moja Q1 ļasopisa, koja su kaģnjavani od Vlasti u RH.  

Uostalom kao i oni koji su najzasluģniji ġto su oni sada Q1 ļasopisi, a to je 36 

matematiļara na mom projektu koji su zbog ovih "loġih ļasopisa" ostali uskraĺeni za 

odobrena sredstva.  

Tu spominjem i moju kĺerku kojoj veĺ TRI godine Ministarstvo nije omoguĺilo pravdu, pa 

je i dalje bez posla.  

S poġtovanjem,  

Akademik Josip Peļariĺ 

(...) 

 

Posebno mjesto u kaģnjavanju i ļasopisa, ali i mojih suradnika bez kojih ovih ļasopisa ne 

bi ni bilo pokazalo se dolazilo je iz HAZU. Zato je Upravu Akademije o uspjehu tih 

ļasopisa obavijestio tajnik mog razreda akademik Goran Pichler. 

Da, ovogodiġnji dobitnik nagrade HAZU moj kolega matematiļar prof. dr. sc. Zlatko 

Drmaļ je ļestitao:  

"Dragi Josipe  

srdaļne ļestitke na uspjehu u rangiranju ļasopisa. Nadam se da ĺe OaM takoĽer nastaviti 

napredovati. Ponekad je uspjeh u velikom svijetu nuģan za minimalno priznanje doma, iako 

ponekad nije dovoljan, na ģalost. Ipak, na dugi rok se uporan rad i strpljenje u nekom 

obliku isplate, barem kroz osobno zadovoljstvo, to je jedan od temeljnih "zakona oļuvanja" 

u svemiru.  

Zlatko" 

I doista jedan komentar pokazuje to zadovoljstvo: 

ĂJej!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!! 

Ja sam editor u Q1 ļasopisu, tralalalala!!! 

Sad mi je odmah muka kako to odrģati :-))) Mislim, Q1 :-))) (a i sebe, naravno :-))))ñ 

Iz Akademije je kolega iz Razreda dobio obavijest da su Ăprimili k znanjuñ: 

Jedan ļlan naġeg Odbora za matematiku HAZU je to prokomentirao: 

ĂNe bi im pala kapa s glave da su usput i ļestitali :)ñ 

A zapravo je potpisnik Glavni tajnik Akademije koji je bio Predsjednik Upravnog odbora 

HRZZ po kojima ti moji ļasopisi nisu dobri.  

U novoj knjizi ĺe biti niz mojih pisama oko tog proglaġavanja nedobrim tih ļasopisa koji 

su i tada po Scopusu bili meĽu nekoliko najboljih hrvatskih znanstvenih ļasopisa.. 

Zapravo su svi iz Akademije koji su sudjelovali u tome nagraĽeni na razne naļine pa imamo 

i savjetnika Predsjednika Vlade. 
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AKADEMIK JOSIP PEĻARIĹ : ñNIJE LAKO BITI HRVAT U 

HRVATSKOJ.ò 
 

Veliki razgovor Mladena Pavkoviĺa s akademikom Josipom 

Peļariĺem, inaļe Ăpersonom non gratañ u hrvatskoj kulturi 
 

U hrvatskoj kulturi malo je ljudi poput akademika Josipa Peļariĺa (r. 1948, u Kotoru, Boka 

Kotorska). Ili ga vole ili ga mrze. Iz dna duġe. Za razliku od onih koji ga ne ģele razumjeti, 

jednom je napisao dr. Milan Vukoviĺ, vrlo dobro poznaje svoju proġlost. Upravo zato iz te 

proġlosti izvlaļi poruke i prijedloge, nudi perspektivu boljitka buduĺnosti Hrvatske, 

suprotno od svojih napadaļa. On se nikada ne predaje. Piġe i objavljuje knjigu za knjigom, 

a u znanstvenom dijelu odmaknuo je od mnogih, koji su danas Ăna cijeniñ. O njegovu radu 

i ģivoti objavio sam i knjigu ĂRazgovori s Josipom Peļariĺemñ (2006.), s predgovorom 

akademika Dubravka Jelļiĺa, ali kao da i Ănisamñ, jer je marginalizirana i preġuĺena, 

poglavito od tzv. yugokritiļara, koji i nikada nisu siġli s hrvatske medijske scene. No, za 

razgovor s ovim iznimno poznatim akademikom uvijek ima povodaé 

 

Vaġa dva matematiļka ļasopisa izazvala su veliku, svjetsku paģnju, a kod nas nisu ni 

Ăzamijeĺenañ, poglavito u medijima i tzv. znanstvenim krugovima.. Zaġto? 

Moģda ĺe Vam biti zanimljivo pismo koje sam napisao o tome: 

Poġtovana gĽo Predsjednice RH, 

Poġtovani Predsjednici Hrvatskog sabora i Vlade RH, 

(pismo je dano u prethodnom tekstu) 

 

Kako tumaļite da ne nailazite u svom radu ni na potporu HAZU, ļiji ste redovni ļlan? 

U vrijeme prethodne uprave nisam baġ bio omiljen. Poļelo je zbog moje uloge u neizboru 

prof. dr. sc. Iva Goldsteina za redovitog ļlana u vrijeme kada mu je otac bio posebni 

savjetnik predsjednika Vlade RH. Spomenut ĺu samo da me je tadaġnji Glavni tajnik 

prozivao u Hrvatskom saboru zbog Peticije ZDS. A radilo se o izvjeġĺu o radu HAZU. Pri 

tome nije bilo vaģno ġto ja imam najviġe znanstvenih radova meĽu znanstvenicima u RH 

pa je povodom mojih 1000 radova odrģana i konferencija, ili ġto imam ļak tri znanstvena 

ļasopisa s impact faktorom, ili ġto je iz moje znanstvene ġkole izaġlo 40-ak doktora 

znanosti, veĺ je vaģno ġto sam branio Thompsona i legendarnu pjesmu ĂBojna Ļavoglaveñ 

s tom peticijom. 

 

Je li potrebna takva Akademija (HAZU) kakva je danas? 

Sada imamo novu upravu. Dajmo joj ġansu da se dokaģe. 

 

Objavljujete knjigu za knjigom. MeĽutim, medijska i ina potpora ne prati Vaġ rad... 

Kada ste u nemilosti i kod vladajuĺih i onih u oporbi ï ne oļekujte ni da ĺe Vas glavni 

mediji pratiti. Ļak nisu smjeli izvijestiti o tri meĽunarodne konferencije meni u ļast. Na 

nedavnoj konferenciji povodom mog 70-og roĽendana iz emisije Dobro jutro Hrvatska su 

nas zvali, pa odustali i samo su razgovarali s nama. Ali to nikada nije prikazano! A 

sugovornici su uz mene bili profesor Lars Erik Persson koji je bio i predsjednik Ġvedskog 

matematiļkog druġtva i jedini je matematiļar dobitnik drģavne nagrade u svojoj zemlji i 

profesor Neven Elezoviĺ. Istina nezgodno je ġto je profesor Persson na toj konferenciji o 
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meni govorio kao o Ăkralju nejednakostiñ, a to moje podruļje u matematici (nejednakosti) 

nazvao mojim kraljevstvom. 

 

Zbog ļega ste imali sukob s biskupom Koġiĺem oko jedne Vaġe knjige, a u kojoj je on 

jedan od stupova, kako ste rekli, hrvatske drģave? 

Ma i nije neki sukob. Biskup uvijek prigovara ako ga se hvali, a ja sam smislio originalnu 

ļestitku za njegov 60. roĽendan ï knjigu iznenaĽenja. Njemu je bilo neugodno i zbog onog 

pljeska koji nije prestajao na Stepinļevo u Zagrebaļkoj katedrali. Ali s druge strane on 

itekako zna javno pohvaliti one za koje misli da to zasluģuju. O meni je govorio ļak i u 

homilijama. 

MeĽutim, ta moja knjiga je bila neġto ġto se moralo napraviti, Naime, Profesor knjiģevnosti 

na Sveuļiliġtu u Mostaru dr. sc. Marko Tokiĺ je naglasio na Fakultetu Prirodoslovno-

matematiļkih i odgojnih znanosti u Mostaru, kako piġe Glas Brotnja, 05. 12. 2014., da svi 

koji poznaju akademika Peļariĺa znaju da je Hercegovac iz Boke Kotorske, ali i ļovjek 

kojemu ļetiri stupa njegove Hrvatske ļine: Franjo TuĽman, Dario Kordiĺ, Marko Perkoviĺ-

Thompson i biskup Vlado Koġiĺ.  

Zapravo, ļetiri osobe koje su neprijatelji hrvatske drģave i hrvatskog naroda najviġe 

napadali, a predstavljaju najzasluģnije dijelove hrvatskog naroda u stvaranju hrvatske 

drģave. Dakle biskup Koġiĺ tu predstavlja Crkvu u Hrvata, a ļinjenica je da je Crkva u 

Hrvata stalno na udaru svih koji ne vole hrvatsku drģavu, a biskup Koġiĺ je i najnapadaniji 

meĽu hrvatskim biskupima. 

 

Jeste li za Dan drģavnosti bili pozvani meĽu elitu na Pantovļak, na prijem 

predsjednice Republike? Jel' Vas uopĺe zovu na ovakve i sliļne sveļanosti? 

Ne. 

 

A da li Vam Ministarstvo kulture ili HAZU otkupljuju neke od Vaġih knjiga?  

HAZU ne otkupljuje knjige, a Ministarstvo kulture mi je otkupilo 50 primjeraka knjige 

Kako su ruġili HAZU?, joġ daleke 2006. godine. A bilo ih je viġe od 50 koje su oni mogli 

otkupiti.  

 

Ļesto se ģalite da Vam je kĺi bez posla. Ġto se dogodilo da ga ne moģe naĺi?  

Zbog ļega, ġto mislite, hrvatski intelektualci ġute? 

Ona nije izabrana za docenta na Filozofskom fakultetu. Veĺ iz ļetvrtog ministarstva 

znanosti i obrazovanja govore da je to protuzakonito. Zbog autonomije sveuļiliġta pisali su 

prigovore i rektoru Zagrebaļkog sveuļiliġta Borasu i Rektorskom zboru. I vjerovali ili ne 

ï ni Ministarstvo nije dobilo godinu dvije odgovore. Prljave uloge u tome imali su profesori 

Mateljan, Mikeliĺ Preradoviĺ i Boras. Njen mentor profesor Miroslav TuĽman je tvrdio da 

je ona kolateralna ģrtva napada na njega, ali sigurno je tu problem i njeno prezime ġto je 

nedavno komentirao i naġ poznati kolumnist Marko Ljubiĺ. Pri tome je sigurno i dr. 

TuĽman u pravu jer je Borasu trebalo za doktorat 15 godina kod prof. TuĽmana i doktorirao 

je u 48. godini ģivota. A uz to kao rektor bio je predsjednik povjerenstva na novom 

natjeļaju na kojem je primljena njegova doktorandica i kĺerka jednog poznatog direktora 

velike zagrebaļke firme. Pri tome se pozivao na ono ġto Ministarstvo tvrdi da je 

protuzakonito i na ġto im nije htio odgovoriti. Mojoj kĺerki je, naravno, trebalo mnogo 

manje vremena da doktorira kod prof. TuĽmana i bude izabrana za znanstvenog suradnika 

i viġeg znanstvenog suradnika (u to zvanje je izabrana istog dana kada i prof. Mikeliĺ 

Preradoviĺ). 
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A hrvatski intelektualci su ġutjeli i na Filozofskom fakultetu kada su na udaru bili prof. 

TuĽman i moja kĺerka. A poslije su, kao ġto znamo, doġli i oni na red. 

 

Smatrate li se Vi na neki naļin u Hrvatskoj ñpersona non gratañ? 

To je oļiti i iz dosadaġnjih odgovora, zar ne? Ali meni je zgodna i konstatacija dr. sc. Josipa 

Stjepandiĺa, predsjednika HAZUDD-a o meni kao svojevrsnom disidentu. Naime, ja sam 

odlaskom u mirovinu odbio biti profesor emeritus Zagrebaļkog sveuļiliġta ġto kao 

akademik trebam biti, sve dokle je na ļelu takva osoba kao ġto je rektor Boras. TakoĽer, na 

mojim znanstvenim radovima ne mogu sudjelovati kolege koji stavljaju to sveuļiliġte u 

svojoj adresi.  

Ja danas potpisujem samo sveuļiliġte RUDN iz Moskve.  

Zapravo traģio sam da me se pri kraju radnog vijeka premjesti na neko drugo sveuļiliġte u 

RH tako da bih tamo bio emeritus i potpisivao i hrvatsko sveuļiliġte na svojim radovima. 

Nisu mi ni odgovorili. 

 

Pa, kako je biti Hrvat u Hrvatskoj?  

Kada mi je u JNA jedan 'oficir' savjetovao da je bolje ne misliti dok sam tamo upitao sam 

ga;  

- Kako da ja ovako star ne mislim? 

- Da u pravu ste, ali onda ne trebate govoriti to ġto mislite, odgovorio je. 

Tako nekako Vam je u Hrvatskoj, ja govorim i piġem ono ġto mislim, a rezultat je: Nije 

lako biti Hrvat u Hrvatskoj. 

Inaļe pitanje asocira na knjigu Zdravka Tomca ĂĠto to znaļi biti Hrvatñ. Na predstavljanju 

je biskup Koġiĺ rekao o meni: 

ĂMislim da bi se ļitava nacija tu trebala povesti za primjerom genijalnog akademika Josipa 

Peļariĺa koji je, poput pisama bivġem premijeru kojemu je predlagao da se tada zatoļeni 

general Ante Gotovina kandidira za Nobelovu nagradu za mir, to isto sada pokrenuo za 

generala Slobodana Praljka, piġuĺi pisma predsjednici Republike, predsjedniku Vlade i 

predsjedniku Hrvatskog sabora. Hrvati se nemaju zaġto ispriļavati i neprestano udarati u 

prsa, dok se istovremeno oni koji su nad Hrvatim poļinili neizmjerno veĺa i brojnija 

zlodjela razmeĺu nekim svojim tjeranjem pravde, a da nisu niġta uļinili da se distanciraju 

od tih zala. Zato mi se sviĽa akademik Peļariĺ koji ima hrabrosti 'okrenuti pilu naopako', 

kako se to jednostavnim rijeļima kaģe.ñ 

I to je jedan zgodan primjer za ono pitanje o biskupu.  

 

Nekad su progonili Vice Vukova, a danas M.P. Thompsona. Ima li tu neke sliļnosti? 

Sliļnosti ima. Razlika je u tome ġto se Vukova progonilo kao hrvatskog nacionalistu u 

Jugoslaviji, a Thompsona kao hrvatskog branitelja i autora legendarnih pjesama iz 

Domovinskog rata u Hrvatskoj. 

Zbog tih napada on i jest treĺi stup Ămojeñ Hrvatske po prof. Tokiĺu, kao najnapadaniji 

meĽu Hrvatima koji koriste svoje talente za dobrobit Hrvatske. Tu smatram npr. i sebe i 

Vatrene. A Vatreni su pokazali to na doļeku u Zagrebu i diljem Hrvatske. O tome govori i 

moja knjiga Matematika, pjesme i nogomet, Zagreb, 2018.  

Inaļe o Thompsonu i tim napadima na njega puno sam pisao, pa su i tri knjige s njegovim 

imenom u naslovima: 

M. Kovaļeviĺ i J. Peļariĺ, Thompson u oļima hrvatskih intelektualaca ï Bilo je i to jednom 

u Hrvatskoj, Fortuna ,Zagreb, 2008.  

J. Peļariĺ, Hajka na Thompsona, Zagreb, 2012. 
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J. Peļariĺ, Thompson ï pjesmom za Hrvatsku, Zagreb, 2017. 

Uostalom i biskup Koġiĺ i ja smo govorili kada je, gospodine Pavkoviĺu, Vaġa braniteljska 

udruga, dodijelila priznanje Thompsonu. 

Ali interesi vladajuĺih se mijenjaju. Na doļeku Vatrenih su mu iskljuļili mikrofon, a danas 

idu u izbore s njegovim pjesmama i ģele osigurati njegovu podrġku. Vjerovali ili ne? 

 

Zaġto Vas ne zovu u neke od emisija HRT-a? 

Kad Te vlast ignorira, ignoriraju Te i oni! 

 

Tko ĺe pobijediti na predstojeĺim izborima za predsjednika drģave? 

Oļito je kako se boje Ġkore jer on nije politiļar, a politiļari su u RH po pravilu neļije sluge. 

To naġi ljudi sve viġe prepoznaju. A teġko je prognozirati kada nisi siguran ni u regularnost 

samih izbora. 

 

Jeste li se i Vi moģebitno razoļarali u hrvatsku drģavu? 

Joġ kada je Raļan postao Predsjednik Vlade napisao sam kako je meni bolje nego njima jer 

ja ģivim u drģavi ļije ime volim, a oni vladaju drģavom ļije ime ne vole. Tada sam mislio 

na Raļanovu koaliciju, a danas vidimo da im se pridruģio HDZ. Zapravo na vlasti su 

politiļari iz Ministarstva vanjskih poslova.  

Dva moja doģivljaja u kojima je vaģnu ulogu igralo to ministarstvo govore o tome. 

Prvi je bio kada je moj Kotoranin predstavljao Crnu Goru u Veleposlanstvu tadaġnje 

drģavne zajednice Srbije i Crne Gore. U MVP su mu dodijelili visokog duģnosnika za 

pomoĺ. I tako vidi mene moj Kotoranin i kaģe gosponu iz MNV-a: 

- Eno profesora Peļariĺa. 

- Pa znate li Vi da je on Ustaġa, odgovori mu gospon iz MVP-a. 

- Ako su Ustaġe kao prof. Peļariĺ ï ne bojim se ja njih. 

Druga zgoda je bila kada je Papa govorio u HNH-u, pa su iz MVP-a dodijelili hrvatskim 

Crnogorcima nekoliko mjesta. Veliki redatelj Veljko Bulajiĺ je htio da i ja idem s njima, 

ali u MVP nije bilo viġe tog obeĺanog mjesta. 

Zato sam to ispriļao biskupu Pozaiĺu pa me je pozvala HBK. 

 

Zbog Vaġih stavova neki bi Vas rado vidjeli i u Remetincu. No, akademike kod nas 

Ăne zatvarajuñ... 

Zapravo je zgodno da im moj 86.-godiġnji mentor za moj magistarski rad prof. dr. sc. 

Dobrilo Toġiĺ iz Beograda da preporuku za to. Naime, javio mi se 11.7.2018.: 

Dragi Peļariĺu, 

Ģiv sam. Trenutno sam najstariji ģivi ļlan Katedre za Matematiku ETF-a. 

Pratim sve tvoje uspehe u nauci i njima se radujem. 

Nadam se da ĺeġ mi kratko odgovoriti. Proļitao sam tvoju priļu o 

ġkolovanju, dolasku u Beograd, studiranju Elektrotehnike, zaposlenju, 

doktoratu, itd. 

Sve sto si tu napisao je potpuno taļno!!! 

(...) 

uvek tvoj prof. Dobrilo Tosic 

 

I joġ samo: kakva je razlika izmeĽu pozdrava iz Domovinskog rata ñZa dom spremniñ 

i pozdrava iz NOB-a ï ĂSmrt faġizmu-sloboda naroduñ? 

Za slobodnu Hrvatsku borilo sa s pozdravom ZDS. S tim drugim za Jugoslaviju. 
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Spomenut ĺu i najnoviju moju knjigu o ZDS i Thompsonu: Predsjednica i óZa Dom 

spremniô, Zagreb, 2019. Zapravo je zabavno gledati kako se s jedne strane zbog izbora vlast 

bori za Thompsonovu podrġku, a s druge strane drģavnu nagradu ĂVladimir Nazorñ 

dodjeljuje onome koji mu je u Zagrebu iskljuļio mikrofon. O tim Ăantihrvatskim orgijamañ 

imate tekst u najnovijem Hrvatskom tjedniku - naglasio je akademik Josip Peļariĺ. 
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JOSIP PEĻARIĹ: óONO ĠTO SE SVIH OVIH 10 GODINA NIJE 

PROMIJENILO JESU STALNI NAPADI NA THOMPSONA I 

TAJ óGROMOGLASNIô MEDIJSKI MUKô 
 

ñDakle, ono ġto se svih ovih deset godina nije promijenilo jesu stalni napadi na Thompsona 

i taj Ăgromoglasniñ medijski mukò, istaknuo je akademik Josip Peļariĺ u ļetvrtak na 

predstavljanju knjige ñMATEMATIKA, PJESME I NOGOMETñ. 

Predstavljanje i sama knjiga je u povodu: 

ï umirovljenja akademika Peļariĺa; 

ï 70 godina njegovog ģivota 

ï 20 godina ļasopisa ĂMathematical Inequalities and Applicationsñ (prvog hrvatskog 

matematiļkog ļasopisa na SCIE listi) 

ï 20 godina tiskanja njegove prve publicistiļko-povijesne knjige ĂSrpski mit o Jasenovcu 

/ Skrivanje istine o beogradskim konc-logorimañ 

ï 1200 njegovih znanstvenih radova 

Izlaganje akademika Peļariĺa prenosimo u cijelosti:  

Dopustite mi na poļetku da vas sve lijepo pozdravim i zahvalim vam se ġto ste u ovolikom 

broju doġli na danaġnje predstavljanje. 

Zahvaljujem se udruzi HVIDRA Zagreb ġto su nam omoguĺili ovo predstavljanje. 

Suizdavaļ knjige je i MIA 2018, zapravo ļlanovi seminara Nejednakosti i primjene pa se 

posebno zavaljujem ļlanovima Seminara. Korice je veĺ tko zna po koji put za moje knjige 

sjajno napravio g. Branko Hrkaļ. Veliko hvala g. Hrkaļ! 

Na ģalost ne mogu pohvaliti rad urednika knjige jer mu se potkrala grjeġka: svi su tekstovi 

pomaknuti za jednu stranicu. (Knjigu je ureĽivao Josip Peļariĺ.) 

Na koricama su uz rijeļi prof. dr. sc. Lars-Erika Perssona (Ġvedska) i biskupa dr. Vlada 

Koġiĺa tiskane i rijeļi prof. dr. sc. Neven Elezoviĺa ļlana Predsjedniġtva Znanstvenog 

odbora MeĽunarodne konferencije MIA 2018. On je danas i predstavio knjigu zajedno s 

piscima predgovora dr. sc. Sanjom Bilaļ, Matom Kovaļeviĺem i Markom Ljubiĺem. Svima 

im veliko hvala na tome. Zapravo, postoji joġ jedan pisac predgovora. To je dr. sc. Davor 

Pavuna, ali on nije danas mogao nazoļiti ovom predstavljanju jer ima plenarno predavanje 

na konferenciji u Osijeku. 

Prije nekoliko dana najavio sam ovo predstavljanje uz pitanje: 

Je li loġije danas ili prije 10 godina? 

Zapravo u knjizi su dane te bitne razlike. U tih deset godina napadani su moji suradnici, 

moj znanstveni rad, moja obitelj. Napadaju ļak i izdavaļku kuĺu koja izdaje moje 

znanstvene ļasopise. Problem je valjda u tome ġto su ti ļasopisi ï njih tri ï na svjetskim 

listama najboljih ļasopisa i ġto su na Scopusovoj list sva tri meĽu ġest najboljih hrvatskih 

znanstvenih ļasopisa. 

O tome, o ulozi vlasti, HAZU, rektora Zagrebaļkog sveuļiliġta i drugih govorio sam u 

intervjuu na portalu HKV-a. 

https://www.hkv.hr/razgovori/30363-razgovor-s-akademikom-j-pecaricem-lijepo-biti-u-

drustvu-nepocudnih-akademika.html  

 

Zanimljivo je da je taj razgovor sa mnom vodio sjajni mladi kolumnist Davor Dijanoviĺ 

koji je napravio i jedini intervju sa mnom uoļi konferencije MIA 2018. Intervju je dan u 

knjizi. 

https://www.hkv.hr/razgovori/30363-razgovor-s-akademikom-j-pecaricem-lijepo-biti-u-drustvu-nepocudnih-akademika.html
https://www.hkv.hr/razgovori/30363-razgovor-s-akademikom-j-pecaricem-lijepo-biti-u-drustvu-nepocudnih-akademika.html
https://www.hkv.hr/razgovori/30363-razgovor-s-akademikom-j-pecaricem-lijepo-biti-u-drustvu-nepocudnih-akademika.html
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Uz spomenuti poziv poslao sam i razgovor sa mnom od prije deset godina u kome sam 

naveo zanimljiv komentar poznatog hrvatskog kolumnista Milana Ivkoġiĺa (vidjeti Prilog): 

Kako tumaļite to ġto je umjesto primjerenog publiciteta, jer je u interesu drģave, tjedan 

svjetskih matematiļara u Hrvatskoj medijski Ăgromoglasnoñ ignoriran? 

ï Ne dvojim da je po srijedi moja publicistiļka djelatnost. Spomenimo samo da mi uskoro 

izlazi iz tiska 22. publicistiļka knjiga. Milan Ivkoġiĺ je komentirao taj çgromoglasniè 

medijski muk spomenuvġi moje çpolemiļke istupe i tekstove o politiļkim i povijesnim 

temama, s naglaġenim domoljubljemè. 

Bilo je puno pitanja o tom Ăgromoglasnomñ medijskom muku u tom intervjuu, a izdvojit 

ĺu joġ jedno: 

Kako reagirate na to ġto mediji favoriziraju na primjer jednog Radmana ili ņikiĺa, a vas 

ignoriraju iako ste objektivno u znanstvenim postignuĺima ispred njih? 

ñOpet ĺu spomenuti Ivkoġiĺa koji u svom tekstu kaģe: çĠiroj su javnosti poznati 

znanstvenici Miroslav Radman i Ivan ņikiĺ, ali ne zato ġto zasluģuju biti poznatiji od 

podosta drugih svojih kolega, nego zato ġto su omiljeni u prevladavajuĺim lijevo-

liberalnim medijima, a i zato ġto su sami estradni tipovi i ġto ģele biti Einstein i Severina u 

jednoj osobié Da je takav kongres odrģan u ļast Radmana i ņikiĺa, mjesec bi dana 

odjekivao po medijima, a na HTV-u bi s njima Stankoviĺ, Ġprajc i Bago igrali Kozaraļko 

kolo.è Ja se s njima ne bih usporeĽivao jer je vrhunske znanstvenike i u istoj znanosti teġko 

usporeĽivati, a pogotovo one koji se bave razliļitim oblastima.ò 

Joġ tada sam posebno istakao negativnu ulogu HTV-a u svemu tome, a vidim da je sliļno 

komentirao njihovu ulogu i hrvatski knjiģevnik i kolumnist Javor Novak u komentaru na 

taj moj intervju-najavu predstavljanja na portalu HKV-a. 

Zapravo su i drugi hrvatski kolumnisti znali komentirati «gromoglasni» medijski muk kada 

sam ja u pitanju. Npr. izvrsni hrvatski kolumnist Joġko Ļelan u tekstu (Hrvatski tjednik, 

13. rujna 2018.) u kome piġe kako su vrata medija u RH ġirom otvorena jugoslavenskim 

ġovinistima dok npr. on veĺ dva desetljeĺa ne moģe ni primirisati ni jedan jugooligarhijski 

(Ămainstreamñ) medij: 

Ili, joġ gore, kad to ne moģe netko kao ġto je akademik Josip Peļariĺ, matematiļar kojem 

se posveĺuju svjetski kongresi u struci, a uz to je napisao nevjerojatnih 47 knjiga vrhunske 

politiļke publicistike. Bez imalo pretjerivanja: najļiġĺa protuhrvatska i protukatoliļka 

diskriminacija ili apartheid! 

çGromoglasniè medijski muk bio je joġ Ăgromoglasnijiñ u povodu meĽunarodne 

konferencije MIA 2014 u Trogiru, a u ļast mojih 1000 radova u znanstvenim matematiļkim 

ļasopisima (najviġe znanstvenih radova jednog znanstvenika u RH) iako ju je otvorio 

splitsko-dalmatinski ģupan Zlatko Ģevrnja: 

ñ(Josip Peļariĺ) je jedan od rijetkih hrvatskih intelektualaca koji neumorno, bez zadrġke, 

progovara, polemizira i pouļava o povijesti i sadaġnjosti Hrvatske a to je Hrvatskoj danas 

jako potrebno. Njegova, nije pretjerano kazati ļesto proroļka rijeļ, ima ġiroki odjek u 

svijetu, ġto je jako bitno za naġu mladu demokraciju. Zato, poġtovani akademiļe i dragi 

prijatelju Josipe, imate naġu punu potporu za Vaġe javno djelovanje, kako na podruļju 

znanosti tako i u druġtvenim temama od znaļaja za hrvatsko druġtvo.ò 

http://www.ttf.unizg.hr/b-news/news_upload_files/2014/vijest_13-07-

2014_53c2e588cc22c/Mathematical_Inequalities_and_Applications_2014.pdf  

Ako izuzmemo Laudato TV koja je dala lijep prilog o konferenciji MIA 2018. koji su 

znalaļki iskoristili ļinjenicu da je Lars-Erik o meni govorio kao o ĂKralju nejednakostiñ, i 

ova konferencija je protekla u znaku Ăgromoglasnogñ medijskog muka. Istina ima ļak i na 

HTV-u ljudi koji su svjesni da nije malo i u svjetskim razmjerima to ġto sam kao 

http://www.ttf.unizg.hr/b-news/news_upload_files/2014/vijest_13-07-2014_53c2e588cc22c/Mathematical_Inequalities_and_Applications_2014.pdf
http://www.ttf.unizg.hr/b-news/news_upload_files/2014/vijest_13-07-2014_53c2e588cc22c/Mathematical_Inequalities_and_Applications_2014.pdf
http://www.ttf.unizg.hr/b-news/news_upload_files/2014/vijest_13-07-2014_53c2e588cc22c/Mathematical_Inequalities_and_Applications_2014.pdf
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znanstvenik uļinio pa su nas zvali u emisiju ĂDobro jutro Hrvatskañ da govorimo o 

Konferenciji. Sutradan su shvatili da ima vaģnijih tema od toga (ļini mi se da je to bilo 

neġto o cvijeĺu). Doġli su poslije otvaranja i 

Razgovore s profesorima Perssonom, Elezoviĺem i sa mnom. I nisu objavili! 

Evo dva moja e-maila mladom novinaru HTV-a: 

24.9.2018.: 

ĂĠto se dogodilo s Vaġim izvjeġĺem s konferencije MIA 2018?. Uskoro je tomu 4 mjeseca! 

Zabrana? Malo tko bi povjerovao da se ne radi o tome.ñ 

9.10.2018.: 

ĂEmisija iz 2001 o meni je bila danas na HTV3 ï dva dana prije predstavljanja. Zato ġto 

ne moģe iĺi o konferenciji MIA 2018?ñ 

Zapravo samo sam se malo ġalio na raļun mladog novinara koji je na malo neuobiļajen 

naļin doznao zaġto Javor Novak piġe: 

ĂAkademik Peļariĺ im je kamen u cipeli. Svima. Od politike do Sveuļiliġta jer ima 

fantastiļno struļno matematiļko i svjetsko pokriĺe i pravu malu rodoljubno-publicistiļku 

biblioteku izdanih knjiga (Novak je mislio da imam 20-ak takvih knjiga, JP)). Kako da mu 

onda kontra-argumentiraju? Ļime? Kako da ga javno proglase radikalom? Zato ga moraju 

ignorirati a ġto ĺe mediokriteti drugo nego preġutjeti ga kako to HRT veĺ desetljeĺima 

sramotno radi putem svih svojih bivġih i sadaġnjih crnih lista.ñ 

Dakle, ono ġto se svih ovih deset godina nije promijenilo jesu stalni napadi na Thompsona 

i taj Ăgromoglasniñ medijski muk. Spomenut ĺu samo da su na sveļanoj veļeri 

Konferencije moji posebni gosti bili Marko Perkoviĺ Thompson, Stanko Ġariĺ i Draģen 

Ģanko. Stanko Ġariĺ je tada po prvi put u ģivotu otpjevao ĂBokeljsku noĺñ. Po mojoj obitelji 

najbolja izvedba te pjesme. Nadam se da ĺe je Stanko i snimiti. 

Napadi na mene i sve one za koje smatraju da su krivci zato ġto su sudjelovali u tome da 

sam im, kako Novak kaģe, kamen u cipeli su neġto novo. 

Moji suradnici su im odgovorili i ovom knjigom, proļitajte Pogovor koji je napisala izv. 

prof. dr. sc. Milica Klariļiĺ Bakula, i samom organizacijom konferencije. A odgovorili su 

im i na samom otvaranju kada je Lars Erik Persson rekao, a tekst u knjizi supotpisuju i 

ļlanica predsjedniġtva Organizacionog odbora prof. dr. sc. Andrea Agliĺ Aljinoviĺ i ļlan 

predsjedniġtva Znanstvenog odbora konferencije prof.dr.sc. Ivan Periĺ. 

Dragi Josipe HVALA TI za: 

-sve Tvoje znanstvene doprinose, 

-otkrivanje novih, neistraģenih problema u kraljevstvu nejednakosti, 

-za sav Tvoj utjecaj na matematiļkom i politiļkom polju, 

-za prenoġenje Tvog borbenog duha na sve Tvoje suradnike, 

-za sve doktorante pod Tvojim (direktnim ili indirektnim) mentorstvom, 

ï Tvoju kolegijalnost i prijateljstvo. 

Iskrene ļestitke i najbolje ģelje za Tvoj 70ti roĽendan! 

Svima vama joġ jednom: Veliko hvala! 
https://narod.hr/kultura/josip-pecaric-ono-sto-se-svih-ovih-10-godina-nije-promijenilo-

jesu-stalni-napadi-na-thompsona-i-taj-gromoglasni-medijski-muk  

http://glasbrotnja.net/akademik-josip-pecaric-predstavljanje-knjige-matematika-pjesme-

nogomet/ 

http://glasbrotnja.net/akademik-josip-pecaric-predstavljanje-knjige-matematika-pjesme-

nogomet/  

  

https://narod.hr/kultura/josip-pecaric-ono-sto-se-svih-ovih-10-godina-nije-promijenilo-jesu-stalni-napadi-na-thompsona-i-taj-gromoglasni-medijski-muk
https://narod.hr/kultura/josip-pecaric-ono-sto-se-svih-ovih-10-godina-nije-promijenilo-jesu-stalni-napadi-na-thompsona-i-taj-gromoglasni-medijski-muk
http://glasbrotnja.net/akademik-josip-pecaric-predstavljanje-knjige-matematika-pjesme-nogomet/
http://glasbrotnja.net/akademik-josip-pecaric-predstavljanje-knjige-matematika-pjesme-nogomet/
http://glasbrotnja.net/akademik-josip-pecaric-predstavljanje-knjige-matematika-pjesme-nogomet/
http://glasbrotnja.net/akademik-josip-pecaric-predstavljanje-knjige-matematika-pjesme-nogomet/


178                               BISKUP VLADO KOĠIĹ I THOMPSON 

 

 

 

PREDSTAVLJANJE KNJIGE ĂMATEMATIKA, PJESME I 

NOGOMETñ U KNINU: JE LI BISKUP ĢIVKOVIĹ U 

VUKOVARU PREDSTAVLJAO MOJU KNJIGU?  
 

Dopustite mi da vas na poļetku sve lijepo pozdravim i zahvalim se organizatorima i g. 

Marinku Ļavki ġto su mi omoguĺili da svoju knjigu predstavim u Kninu. Moram vam reĺi 

da su moji suradnici matematiļari posebno oduġevljeni plakatom kojim ste najavili 

Predstavljanje.  

 
 Posebna zahvalnost fra Antu Ļavki na lijepim rijeļima o knjizi, 

Knjiga je ï zapravo ï nastavak serije od tri knjige o Thompsonu: 

M. Kovaļeviĺ i J. Peļariĺ, Thompson u oļima hrvatskih intelektualaca ï Bilo je i to jednom 

u Hrvatskoj, Fortuna, Zagreb, 2008.  

J. Peļariĺ, Hajka na Thompsona, Zagreb, 2012. 

J. Peļariĺ, Thompson ï pjesmom za Hrvatsku, Zagreb, 2017. 
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Dogovorili smo se da predstavljanje bude poslije Vukovara. A u Vukovaru je na misi 

zaduġnici propovijed odrģao ģeljezanski biskup Egidio Ģivkoviĺ. Izuzetna propovijed me 

je natjerala da se zapitam:  

Je li biskup Ģivkoviĺ u Vukovaru zapravo predstavljao ovu moju knjigu? 

Pa jasno je iz naslova knjige da u njoj govorim o samome sebi (matematika), Thompsonu 

(pjesme) i o Modriĺu, Galiĺu i Vatrenima (nogomet).  

A biskup Ģivkoviĺ je duhovito govorio o odnosu hrvatskih vlasti tj. glavnih (prosrpskih) 

medija u Hrvatskoj prema Thompsonu i Modriĺu, Daliĺu i Vatrenima veĺ na samom 

poļetku propovijedi. Uz veliki pljesak nazoļnih (osim onih iz Vlade) rekao je: 

ĂIako imam 500 godina stare hrvatske gene s ovih prostora, odmah obeĺavam medijima 

da neĺu danas pjevati: geni, geni kameni, ali ĺu zato govoriti geni, geni hrvatski é pa se 

nadam da mi neĺe nitko danas iskljuļiti mikrofon.ñ 

Iz biskupove propovijedi je i ovo: 

ĂPromatrajuĺi zbivanja u Hrvatskoj moram vam kao neutralan promatraļ iz Austrije reĺi 

sljedeĺe. Istina je i ovo, da su se naġi mrtvi borili protiv dugogodiġnjega zla koje ste imali 

i u svojim redovima. Neki ģele nasilno progutati tu ļistu duġu hrvatskome domoljubu. Ģele 

iġļupati hrvatsko srce braniteljima, koje kuca za moju staru Domovinu. Ja kao 

gradiġĺanski Hrvat nedam nikome Hrvatsku ï a ne dajte je ni vi!ñ 

Moģda biskup nije mislio na Thompsona, ali kao da jest jer je Thompson stalna meta onima 

koji ne vole Hrvatsku zato ġto u Thompsonu prepoznaju onog koji brani domovinu. 

A Biskupu je Thompson bio inspiracija i kada je govorio o odlascima iz Hrvatske: 

 ĂOsjeĺam veliku bol i tugu kada ļujem istinu, kako stotine tisuĺa mladih napuġta ovu 

prelijepu zemlju za koju su mnogi ginuli. Gubite zdrave i mlade snage koje su mogle: 

obnoviti drģavu i podiĺi palo gospodarstvo. Iseljavanjem, neki vode podmukli rat protiv 

Domovine. Ali znajte, vratit ĺe se Ivan jednoga dana i on ĺe pitati: ļija je ovo livada, ļija 

je ovo trava? Pitat ĺe, ļiji je ovo Vukovar, ļija je ovo Slavonija i Dalmacija, ļija je ovo 

Hrvatska? Moja i naġa!ñ 

Zapravo posebna veza Thompsona i Knina je pjesma ĂAnica ï Kninska kraljicañ. 

Svojevremeno su u Njemaļkoj preveli sve njegove pjesme. Nije im smetala ĂBojna 

Ļavoglaveñ veĺ ĂAnicañ. U rijeļima te pjesme su prepoznali ĂOlujuñ i ono ġto je sedam 

dana poslije ĂOlujeñ rekao sam Slobodan Miloġeviĺ rekavġi kako su Srbi bjeģali kao 

zeļevi! A njihov Ăvoģdñ je tada s divljenjem govorio o braniteljima Vukovara. O tom 

straġnom hrvatskom genocidu kada su Ăgenocidniñ Hrvati ovdje od ljudi pravili zeļeve 

napisao sam knjigu: Hrvatski genocid: Napravili zeļeve od Srba, Zagreb, 2014. 

Naravno svi znamo koliko nam je bilo teġko kada su faġistiļki agresori okupirali Vukovar. 

A mene je tada nazvao neki poznanik iz Srbije da mi se naruga. Iznenadio me je pa nisam 

kao Thompson stigao do Ăbokala vinañ. Rekao sam mu: 

ĂDa smo mi imali pola oruģja koje vi imate, veĺ bi pobjegli do bugarske granice, a koliko 

smo mi Hrvati glupi pitali bi vas: Zaġto ste pobjegli tamo daleko. Pa naġe je samo do 

Zemuna!ñ 

Rekao mi je: ĂOstale su Ti samo rijeļi.ñ 

A to je bila istina. Oruģje smo nabavili kasnije i onda je ono ġto smo najavili Thompson i 

ja govorio Slobodan Miloġeviĺ! 

A i o ne tako davnim napadima na Vukovar ï o ĺiriliļnim ploļama - napisao sam knjigu: 

Vukovar i njegov stoģer, Zagreb, 2013.  

Biskup Ģivkoviĺ je u Vukovaru takoĽer govorio o unutraġnjoj agresiji na Hrvatsku ï o onoj 

koja je danas na djelu. 

Zapravo i za knjige  
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J. Peļariĺ, Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku ġutnju nismo spremni!, Zagreb, 

2015. I 

J. Peļariĺ, J. Stjepandiĺ, Niġta se joġ promijenilo nije, Zagreb, 2017. 

J. Peļariĺ, Dnevnik u znaku óZa dom spremniô, Zagreb, 2017.  

se moģe reĺi da su povezane s Thompsonom jer govore o nedavnim napadima na ĂBojnu 

Ļavoglaveò i pozdrav s kojim poļinje ta pjesma ZA DOM SPREMNI. One koji ne vole 

Hrvatsku prepoznat ĺete po tome ġto ne vole ZDS pozdrav naġih HOS-ovaca. Ne vole ni 

naġe HOS-ovce koji su se proslavili u obranama i Vukovara i Ġkabrnje. A vole zvijezdu 

petokraku s kojom su izvrġeni genocidni zloļini u tim mjestima i ne samo njima. Svete se 

onima koji i ĂBojnuò i ZDS; i Thompsona i HOS-ovce. O tome pogledajte knjige: 

J. Peļariĺ, Piġem pisma odgovora nema! 1. / Navodna Hrvatska zaklada za znanost, 

Zagreb, 2017. str. 245. 

J. Peļariĺ, Piġem pisma odgovora nema! 2. / Je li Akademiji vaģna znanost, Zagreb, 2017. 

str. 212. 

A takva je dijelom i knjiga koju danas predstavljamo. Pogledajte dio o neļasnoj ulozi 

rektora Zagrebaļkog sveuļiliġta! 

U njima se govori o napadima na mene, moju obitelj i moje suradnike zbog Peticije ZDS s 

kojom smo branili ĂBojnuò. Jednom mi je jedan kolega napisao: ĂZnate i sami, postoji dio 

ljudi na Matematiļkom odsjeku i izvan koji Vas ne vole, jednostavno ne razumiju da postoje 

bolji od njih ili se ne slaģu s Vama politiļki,ñ 

Ali kada su me ranije takvi napadali suprotstavljali bi se ili iz mog Razreda u HAZU ili iz 

Ministarstva. Poslije Peticije ZDS napadi su bili joġ gluplji, a ispostavilo se da iza svega 

stoje ljudi iz Akademije. Tako HRZZ usvaja ocjene kako su neki od najboljih ļasopisa na 

svijetu, dakle iz Q1 grupe zapravo NERESPEKTABILNI ļasopisi, ili za tri moja ļasopisa 

koja su po Scopusu meĽu ġest najboljih hrvatskih znanstvenih ļasopisa prihvaĺa se ocjena 

kako nisu dobri. Zapravo ne treba biti previġe inteligentan pa zakljuļiti da to znaļi loġu 

ocjenu za cijelu hrvatsku znanost. I gle ļuda Akademiji pa i u mom razredu takva ocjena 

ne smeta. Dodao bih kako su od tri ļasopisa iz nejednakosti koja su na svjetskim listama 

dva moja, a i u tom treĺem sam ja u UreĽivaļkom odboru. A i taj treĺi ļasopis takoĽer nije 

po volji HRZZ-a! 

Kao da kaģu kako im do znanosti nije stalo. Vaģne su privilegije koje iz toga slijede. Zato 

sam otklonio moguĺnost da na nedavnoj meĽunarodnoj konferenciji u ļast mog 70.-og 

roĽendana pokrovitelj bude bilo Akademija bilo moj razred u Akademiji. A na toj 

konferenciji se o meni govorilo kao o Ăkralju nejednakostiñ. Matematiļkih nejednakosti, 

naravno.  

Sa takvim pristupom znanosti u HAZU ne ļudi ġto se na nedavnim izborima u HAZU 

pojavila se po prvi put pored ekipe koju podrģava Uprave i druga ekipa. Uspjelo se samo u 

tome ġto je bilo jasno da eventualni kandidat Uprave sadaġnji Glavni tajnik HAZU i ļlan 

Upravnog odbora HRZZ-a neĺe proĺi. Radi se o onom akademiku koji je u Saboru govoreĺi 

o radu Akademiji u proġloj godini govorio o tome gdje sam ja roĽen (naravno njemu je 

jedino vaģno da je Boka u Crnoj Gori) i gdje sam zavrġio magisterij ili doktorat, a ne da 

imam 1200 znanstvenih radova itd. tj. vaģnije mu je bilo da sam autor Peticije ZDS. A 

predsjednik Upravnog odbora HRZZ-a jedini nije proġao u prvom krugu izbora.  

Sadaġnji Glavni tajnik HAZU ipak ĺe biti nagraĽen zbog svojih nakaradnih pogleda na 

znanost tako ġto ĺe vjerojatno postati Predsjednik Upravnog odbora HRZZ. Sjetimo se 

samo da je uspio da njegov ļasopis bude izbaļen sa svjetskih lista, dakle s onih na kojima 

su moja tri ļasopisa. Meni je ipak potpuno nerazumljiva to ġto sadaġnjem predsjednik tog 

odbora nije smetalo to ġto se napadom na tri od ġest ļasopisa zapravo rugaju hrvatskoj 
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znanosti. Tko bi to oļekivao od jednog fiziļara. On bi morao znati logiļno razmiġljati. Ili 

je upravo ta logika bila okrenuta ģelji za vlasti i privilegijama? 

Netko ĺe pomisliti da sam zato uz vezu Thompsona i Vatrenih u knjizi pisao i o 

Thompsonovoj vezi sa mnom. Ali to nije toļno. ĂKrivacò je bio jedan drugi biskup ï biskup 

dr. Vlado Koġiĺ. On je predstavljao gore spomenutu treĺu knjigu o Thompsonu, ali nije 

govorio o Thompsonu veĺ o Thompsonu i o meni. Evo kako je veliki HRVATSKI biskup 

zapoļeo svoj govor na tom predstavljanju: 

ĂOni koji nemaju argumente ģeljeli bi ih silom uġutkati: tako zabranjuju koncerte 

proslavljenom pjevaļu Marku, uruļuju mu kaznene prijave zbog remeĺenja javnog reda i 

mira, difamiraju njegov ugled i proglaġavaju njegov rad ï ni manje ni viġe nego 

faġistiļkim; takoĽer protiv akademika Peļariĺa takvi rade svim sredstvima samo da ga 

uġutkaju, progone mu obitelj i ï najļeġĺe ga ignoriraju. MeĽutim oba ova velika ļovjeka, 

Hrvata i domoljuba, ljudi su s kojima se naġa Domovina treba ponositi. Moģda ĺe tek u 

buduĺem vremenu, kad se oslobodimo ï kako pjeva biskup Ante Ivas ï svih tih izdajica, 

krivokletnika, varalica, takoĽer i ï kako pjesniļki kaģe Anto Kovaļeviĺ ï svih drpislava, 

tek ĺe u buduĺoj, mirnijoj povijesti Hrvatske ovi naġi velikani Marko i Josip dobiti svoje 

pravo mjesto, mjesto najveĺeg poġtovanja. 

Jedno je sigurno: njih obojicu rese hrabrost u zastupanju istine i ljubav prema domovini 

koja nije fraza ni interes. TakoĽer, rekao bih, resi ih i spremnost na podnoġenje trpljenja, 

osporavanja, podmetanja za istinu i pravednost. Dok se Josip uglavnom s tim prijetnjama 

bori humorom i ironijom, Marko odgovara svojim osporavateljima - pjesmom. 

Ova knjiga svjedok je veliļine upravo ove dvojice hrvatskih ljudi, svjedok o poġtenim 

ljudima u nepoġteno vrijeme, o velikim ljudima u vremenu malih duġa, o drskosti nekolicine 

koji se usudiġe biti hrabri u vremenu izdaje. Zato ĺe njihov trag biti nadahnuĺe buduĺim 

naraġtajima i za dvadeset i trideset godina o njima ĺe se pisati knjige, snimati filmovi i oni 

ĺe biti primjer srļanosti u borbi sa zlom koje uniġtava istinu i naġu domovinu.ñ  

Zapravo mi se ļini da su naġi Vatreni pokazali da se biskupove procjene mogu itekako 

smanjiti, Joġ se sjeĺamo oduġevljenja diljem svijeta koje su izazvali Vatreni. Zahvaljujuĺi 

njima hrvatske vrjednote postale su drage svima. A kada je vlast odbila njihovu ģelju da ih 

doļeka Thompson, Vatreni su razmiġljali i o tome da zrakoplov ode u Split umjesto u 

Zagreb. Ipak naġli su bolje rjeġenje. Pozvali su Thompsona u zraļnu luku i time pokazali 

da im viġe vrijedi ļovjek koji je postigao sve svojim radom od raznoraznih politiļara, 

pogotovu onih koji prodaju svoj narod svjetskim moĺnicima zbog svojih osobnih interesa. 

A cijeli svijet je gledao zajedno Vatrene i Thompsona ï Hrvate koji su sve svoje uspjehe 

postigle snagom svoga talenta i uvijek ostali vjerni svom narodu i svojoj domovini.  

Zato biskup Ģivkoviĺ kaģe politiļarima: 

ĂU vaġoj domovini ima puno dobrih ljudi i dogaĽaja. Morate znati i moĺi vidjeti dobro. 

Obriġite stakla svojih naoļala koja su ponekad zamagljena osobnim interesima. 

I dok biskup govori o zamagljenim naoļalama politiļara i on uzdiģe ljude kakav je 

Thompson. Kao ġto su na svoj naļin uļinili i Vatreni.  

Ali i gdje god doĽu u svijetu naġi politiļari sa svojim zamagljenim naoļalama, tamoġnji 

politiļari im hvale Vatrene (Francuska, Kina,...). Mora da su naġi politiļari tada jako 

nesretni, kao ġto je bilo oļito koliko im je bilo teġko dok su sluġali biskupa Ģivkoviĺa. 

HVALA.  

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/13781-predstavljanje-knjige-matematika-pjesme-

i-nogomet-u-kninu-je-li -biskup-zivkovic-u-vukovaru-zapravo-predstavljao-ovu-moju-

knjigu  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/13781-predstavljanje-knjige-matematika-pjesme-i-nogomet-u-kninu-je-li-biskup-zivkovic-u-vukovaru-zapravo-predstavljao-ovu-moju-knjigu
http://dragovoljac.com/index.php/razno/13781-predstavljanje-knjige-matematika-pjesme-i-nogomet-u-kninu-je-li-biskup-zivkovic-u-vukovaru-zapravo-predstavljao-ovu-moju-knjigu
http://dragovoljac.com/index.php/razno/13781-predstavljanje-knjige-matematika-pjesme-i-nogomet-u-kninu-je-li-biskup-zivkovic-u-vukovaru-zapravo-predstavljao-ovu-moju-knjigu
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STJEPAN RAZUM  

 

LIEPI DOMOVINSKI POZDRAV  

 

Predstavljanje knjige: PEĻARIĹ, Josip. Predsjednica i óZa Dom 

spremniô. Vlastita naklada. Zagreb, 2019., 214 stranica.1 

 
Od dviju knjiga, koje veļeras predstavljamo, meni je zapala ļast predstaviti drugu ï 

ñPredsjednica i óZa Dom spremniôò. Podsjeĺam poġtovano sluġateljstvo, koliko je meni 

poznato, to je treĺa knjiga s ļastnim i junaļkim hrvatskim pozdravom u naslovu, objavljena 

u drģavi Hrvatskoj u posljednjih nekoliko godina. Najprije je Elvis Duspara u svibnju 

godine 2016. objavio knjigu ñZa Dom spremniò, s podnaslovom ñInat knjigaò (Zagreb, 

2016.), zatim je akademik Josip Peļariĺ godine 2017. objavio svoju prvu knjigu s hrvatskim 

pozdravom ñDnevnik u znaku óZa Dom spremniôò (Zagreb, 2017.), da bismo sada pred 

sobom imali njegovu drugu knjigu s tim pozdravom ñPredsjednica i óZa Dom spremniôò 

(Zagreb, 2019.). 

Na samom poļetku knjige u svom predgovoru dr. zn. Josip Stjepandiĺ daje ocjenu 

(diagnozu) danaġnjega politiļkoga i druģtvenoga stanja u drģavi Hrvatskoj (str. 9-14). Piġe 

o bolestnoj druģtvenoj zbilji, u kojoj politiļka elita vodi protuhrvatsku politiku ili toļnije 

veleizdajniļku politiku na ġtetu Hrvatske, a javnosti se nameĺe razprava o pozdravu, koji 

bi trebao biti samorazumljiv za predsjednicu i svakoga, tko obnaġa politiļku vlast u drģavi 

Hrvatskoj. Vrh tzv. hrvatske vlasti radi protiv svoje drģave i svoga naroda, a posljedica 

toga je teģko bolestno druģtvo. Odriļuĺi se pozdrava ñZa Dom spremniò, s kojim su se 

hrvatski branitelji stoljeĺima odupirali tuĽinskim osvajaļima, podaniļki i poltronski 

hrvatski politiļari idu zacrtanim smjerom, koji ĺe dovesti, predmnieva dr. Stjepandiĺ, do 

diskreditacije hrvatskih branitelja i Hrvatskog obranbeno-osloboditeljskoga rata obĺenito. 

Stoga odbacivanje pozdrava ñZa Dom spremniò moģe se protumaļiti jednino zamiġljenim 

pozdravom ñza izdaju spremniò. 

Za zakljuļno ġtivo ove knjige sroļitelj je odabrao ļlanak dr. zn. Sanje Bilaļ, koja daje 

sliļnu ocjenu (str. 210-214). I ona piġe o ñizdajniļkoj politiļkoj eliti na vlastiò, koja ima 

zadatak ñtrajno paralizirati hrvatsko nacionalno biĺe, uguġiti njegov razvoj, oduzeti pravo 

na stvorenu nacionalnu drģavu i u konaļnici Hrvatsku staviti pod tuĽu kontroluò (str. 211). 

Stoga dr. Bilaļ poziva hrvatske umnike, branitelje i domoljube, da pokaģu nacionalnu 

zrelost i preuzmu odgovornost. A osnovno je pitanje: jesmo li spremni? 

Akademik Josip Peļariĺ, ovom, kao i mnogim svojim dosadaġnjim knjigama, 

pokazuje da je spreman razodkrivati laģi, spreman je boriti se za istinu, za svoju i naġu 

Hrvatsku. 

Sroļitelj Peļariĺ zapoļinje knjigu svojim pismom predsjednici Republike Hrvatske 

Kolindi Grabar-Kitaroviĺ (str. 15-16), koje joj je uputio, nakon ġto je ona objasnila javnosti, 

da je pozdrav ñZa Dom spremniò kompromitiran i neprihvatljiv, nakon ļega ju akademik 

Peļariĺ pita: ñĢelite li Vi reĺi da je ZDS kompromitirao Domovinski rat?ò. Nadnevak 

pisma nije naveden, ali ga nije teģko odrediti, ako se potraģi njegova objava na raznim 

portalima. 

 
1 Ovo je ġtivo proļitano na predstavljanju knjige u Zagrebu, Slovenska 21, u Domu branitelja HVIDRA, 4. 

travnja 2019. 
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Pozdrav ñZa Dom spremniò ili njegovu inaļicu koristila je hrvatska vojska u doba 

Drugoga svjetskoga rata, a koristili su ga i hrvatski branitelji u doba Hrvatskog obranbeno-

osloboditeljskoga rata. Buduĺi da je Predsjednici i drugim politiļarima vaģnije, ġto je bilo 

prije, a ne poslije, sroļitelj zakljuļuje, da im je vaģniji Drugi svjetski rat od Hrvatskog 

obranbeno-osloboditeljskoga rata. To nije miġljenje samo akademika Peļariĺa, nego je to 

obĺi dojam u hrvatskom politiļkom prostoru. To je tako, jer su gubitnici u Hrvatskom 

obranbeno-osloboditeljskom ratu, velikosrbski napadaļi i njihovi hrvatski pomagaļi 

zauzeli odluļujuĺe politiļke poloģaje u drģavi Hrvatskoj, pa nastoje izbjeĺi svaki govor o 

Hrvatskom obranbeno-osloboditeljskom ratu, koji bi ih nuģdno podsjeĺao na njihovu loġu 

ulogu i izdaju vlastite domovine, tako da su hrvatskoj javnosti nametnuli govor o Drugom 

svjetskom ratu, odnosno o Nezavisnoj Drģavi Hrvatskoj, o kojoj joġ uviek na tragu 

komunistiļke i velikosrbske politike govore kao o oliļenju svega zla na ovome Svietu. Na 

to su naģalost pristali hrvatska Predsjednica, predsjednik Vlade Andrej Plenkoviĺ i drugi 

politiļari, pa svima nama nameĺu sliku vlastite proġlosti i sadaġnjosti prema ģelji i ukusu 

naġih neprijatelja. Nevjerojatno, ali istinito! Na ģalost! 

Veĺ viġe puta izreļena istina iz usta akademika Josipa Peļariĺa, dolazi na vidjelo i u 

svezi s ovim pozdravom, a to je, da se meĽusobno pomiruju djeca partizana i komunista iz 

svih stranaka, a na ġtetu hrvatskoga ponosa i hrvatskih vriednosti. 

U ovom predstavljanju svakako je potrebno iztaknuti pismo, koje je akademik Peļariĺ 

poslao veleposlaniku Sjedinjenih Ameriļkih Drģava Robertu Kohorstu, koji je bio izrazio 

zadovoljstvo, ġto je predsjednica Grabar-Kitaroviĺ promienila svoje miġljenje glede 

pozdrava ñZa Dom spremniò (str. 42-43). Nije uobĺe bitno, je li to stari ili novi, ustaġki ili 

braniteljski, hrvatski ili bilo kakav drugi pozdrav, nego je bitno to, da su s tim pozdravom 

hrvatski branitelji, meĽu kojima osobito hosovci, ginuli za svoju drģavu Hrvatsku u doba 

Hrvatskog obranbeno-osloboditeljskoga rata, upravo onako kako su hrvatski branitelji 

ginuli za svoju drģavu Hrvatsku u doba Drugoga svjetskoga rata. Dovoljno se sjetiti 

branitelja Odģaka iz svibnja godine 1945.! A ginuli su u ovom novom ratu, meĽu inim, i 

stoga ġto su Sjedinjene Ameriļke Drģave dale zeleno svjetlo za velikosrbski faġistiļki 

napad na Hrvatsku. Sada sjedinjeno-ameriļko-drģavni veleposlanik nas poduļava, kako 

ñpostoje izrazi kojima nema mjesta u modernom druģtvuò i pod tim izrazom misli upravo 

na domoljubni pozdrav ñZa Dom spremniò. Takva izopaļenost i ĺudoredna nakaradnost 

moģe proĺi samo kod ljudi bez obraza i ļasti! Osvajaļke sile inaļe ne drģe niġta do ļasti i 

do meĽunarodnoga pravnoga poredka. 

Vriedno je iztaknuti i otvoreno pismo predsjednika HSP-a Karla Starļeviĺa i 

predsjednika Glavnoga stana HSP-a Nikice Augustinoviĺa, koji piġu predsjednici: ñVi ste 

16. II. 2019. pljunuli na veliki dio onih koje predstavljate. Prije svih, na sve ģrtve 

Domovinskog rata, kako na poginule branitelje ï pripadnike HOS-a ï koji su poloģili svoje 

ģivote ZA DOM SPREMNI, tako i na civilne ģrtve srboļetniļke agresije. Pljunuli ste na 

ģrtve mladiĺa, koji su poginuli za hrvatsku Drģavu s oznakom ZA DOM SPREMNI. 

Pljunuli ste na sve roditelje, koji su ostali bez sinova i kĺeri, koji su bili ZA DOM 

SPREMNI. Pljunuli ste u lice veĺini hrvatskog naroda.ò (str. 44). 

Divnu pouku dao je svojim pismom veleposlaniku Kohorstu Anto ņapiĺ (str. 46-49), 

o suverenosti, o vriednostima hrvatskoga naroda i o uljudnom ponaġanju stranih 

veleposlanika, pa bili oni predstavnici vodeĺih svjetskih sila. Vriedno ga je proļitati! 

Dakle, knjiga koja je pred nama jest zbirka raznih ļlanaka ponajprije njezinoga 

sroļitelja akademika Peļariĺa, a onda i mnogih sudobnika, koji su reagirali na 

prestrojavanje predsjednice Grabar-Kitaroviĺ iz domoljubnog tabora u bezliļni 

globalistiļki tabor, odriļuĺi se pozdrava ñZa Dom spremniò, kao i na izjavu sjedinjeno-
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ameriļko-drģavnog veleposlanika Kohorsta glede toga prestrojavanja, a na kraju je i 

reakcija na smuġeno vrludanje glede toga pozdrava hrvatskoga povjestniļara dr. zn. Marija 

Jareba. 

Svejedno je, je li ñZa Dom spremniò stari ili jako stari pozdrav, ili uobĺe nije stari, 

vaģno je da je on naġ, sadaġnji ï sudobni pozdrav, da je to pozdrav iz Hrvatskog obranbeno-

oslobodilaļkoga rata. Poviestnost ostaje u poviesti, u proġlosti, a sudobnost ģivi u 

sadaġnjosti! 

Osvajaļki narodi ili njihovi politiļari ne vole narode i pojedince koji su spremni braniti 

svoj dom i svoju domovinu i pod cienu ģivota, jer im time onemoguĺuju njihov prodor u 

tuĽe dvoriġte, u tuĽi dom. Stoga je razumljivo da veleposlaniku svjetske slile nije 

simpatiļan taj domovinski pozdrav u hrvatskom narodu, premda ga u svom narodu 

vjerojatno podrģava. No, nije razumljivo da se tog pozdrava odriļu vodeĺi ljudi u vlastitom 

narodu. Zapravo, razumljivo je, kad znamo zbog ļega to ļine; razumljivo je, ali je biedno 

i izdajniļki. 

U samom hrvatskom narodu postoje pojedinci, koji sluģe tuĽim probitcima ili pak 

zbog ideoloģkih razloga mrze vlastiti narod, kojemu nepotrebno nameĺu okostnice, da se 

njima mjesecima i godinama bavimo, kako bi zamraļili neku svoju neļastnu i sebiļnu 

djelatnost. U ovoj knjizi navedeno je nekoliko osoba, koje pokazujuĺi svoju odbojnost 

prema pozdravu ñZa Dom spremniò, nieļu patriotizam iliti domoljublje. Buduĺi da nije 

normalno biti protivnik vlastitoga naroda, potrebno je iztraģiti pozadinu tih ljudi, potrebno 

je odkriti uzroke toj izvrnutosti. Ova nam knjiga daje u tom smislu barem neke naznake. 

Tako za saborskoga zastupnika dr. zn. Milorada Pupovca saznajemo da je predsjednik 

stranke, koju je osnovao ratni zloļinac; predsjednik Vlade RH mr. zn. Andrej Plenkoviĺ 

protivno volji hrvatskoga naroda, oļitovanoj na izborima, sastavio je Hrvatsku Vladu; 

predsjednica Kolinda Grabar-Kitaroviĺ oblikovala je svoj vriednostni sustav na sustavu 

svojih partizanskih ónoneô i ónoniceô; puļka pravobraniteljica Lora Vidoviĺ nezakonitim je 

putom doġla na tu javnu sluģbu; filmaġ Hrvoje Hribar financira filmove u sluģbi 

velikosrbske pomiļbe; gradonaļelnik Boris Miletiĺ podpuno se izgubio u narodnostnom 

vriednostnom sustavu do razine mazohizma; dr. zn. Ognjen Kraus, premda genetiļki 

potomak meni dragoga ģidovskog naroda, po svom je opredjeljenju politiļki velikosrbin, 

ġto mu je namro otac, koji je bio komunistiļki progonitelj; dr. zn. Hrvoje Klasiĺ, 

sveuļiliġtni predavaļ, koji se sramoti svakim svojim javnim nastupom, pokazujuĺi 

nerazumievanje hrvatske stvarnosti u proġlosti i sadaġnjosti. Dakle, svi navedeni ljudi, 

protivnici pozdrava ñZa Dom spremniò, imaju, kako to narod kaģe, nekog putra na glavi, 

koji ih ograniļava u zdravorazumskom promiġljanju i djelovanju. 

Unatoļ njima i nasuprot njima u hrvatskom narodu ima mnoģtvo domoljuba, koji su 

na primjeru pozdrava ñZa Dom spremniò pokazali izpravno opredjeljenje i spremnost, da 

se bore za istinu i za svoj hrvatski narod. U ovoj knjizi, uz samoga sroļitelja Peļariĺa, 

prepoznao sam ļetrdeset i tri hrvatska uglednika, znanstvenika i domoljuba, koji su stali u 

obranu tog pozdrava i slobode njegove upotrebe. To su (navedimo ih iz poġtovanja i 

zahvalnosti): Miro Banoviĺ, dr. zn. Sanja Bilaļ, Damir Borovļak, Velimir Bujanec, Joġko 

Buljan, dr. zn. Jure Buriĺ, Anto ņapiĺ, Vlado Glavaġ, dr. zn. Zlatko Hasanbegoviĺ, dr. zn. 

Andrija Hebrang, Hrvoje Hitrec, Zvonimir Hodak, Marcel Holjevac, Barbara Jonjiĺ, dr. zn. 

Marko Jukiĺ, dr. zn. Josip Jurļeviĺ, Damir Kalafatiĺ, Davor Karaļiĺ, Tomislav Karamarko, 

Kreġimir Kartel, Eva Kirchmayer-Biliĺ, Mate Knezoviĺ, mons. dr. zn. Vlado Koġiĺ, Pero 

Kovaļeviĺ, Vjekoslav Krsnik, Ivica Marijaļiĺ, Stijepo Mioviĺ Koļan, Marko Perkoviĺ 

Thompson, Gordana Sarkotiĺ, dr. zn. Slobodan Lang, Marko Markoviĺ, dr. zn. Matko 

Maruġiĺ, PeĽa Miġiĺ, dr. zn. Ante Nazor, Mirela Paviĺ, dr. zn. Damir Peġorda, Mate 
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Radeljiĺ, dr. zn. Ivo Rendiĺ-Mioļeviĺ, Karlo Starļeviĺ, dr. zn. Josip Stjepandiĺ, dr. zn. 

Ivica Ġola, Rudi Tomiĺ i ņuro Vidmaroviĺ. 

Dok postoji jedan svjestan Hrvat, nema bojazni za zatiranjem hrvatstva, a ovdje ih je 

navedeno puno viġe. Pozdrav ñZa Dom spremniò pokazatelj je, poput lakmus-papira, 

naġega domoljublja. Svatko od nas prema tom pozdravu, odnosno prema domoljublju mora 

zauzeti svoje stajaliġte. Ja sam ga osobno izrekao veĺ godine 2012., kada me je novinarka 

Andrea Ļernivec pitala: ñSmatrate li da je óZa Dom, spremniô neprihvatljiv pozdrav i jesu 

li opravdane intervencije policije? Svjedoci smo tomu gotovo svake godine u 

Ļavoglavama, a bilo je sluļajeva i u drugim hrvatskim gradovima, gdje su pojedinci 

uhiĺeni zbog ustaġkih ikonografija ili zbog pozdrava.ò Na to sam joj odgovorio: 

ñNaġ se hrvatski narod sluģi razliļitim liepim pozdravima, krġĺanskim i domoljubnim. 

Pozdrav óZa dom spremniô je jedan od ljepġih pozdrava. Kao i drugi narodi, i mi Hrvati 

rieļju ódomô izraģavamo cjelokupni sadrģaj obiteljskog ģivota, ali i svenarodnog, 

domovinskog ģivota. Biti spreman za dom i domovinu ģrtvovati se, boriti se, pa i poginuti, 

to je ono, ġto se ovim pozdravom izraģava. Ako taj pozdrav nekomu smeta, onda mu smeta 

obitelj kao takva, kao i domovina hrvatskoga naroda. Takvi bi oļito ģeljeli, da nestane 

hrvatska obitelj i hrvatska domovina. No, to ġto neki politiļki krugovi u tom pozdravu vide 

prisjeĺanje na Nezavisnu Drģavu Hrvatsku, to je njihov problem, ali kojega bi se morali 

osloboditi. Zapravo radi se o tome, da nam je komunistiļka ideologija nametnula, da svu 

stvarnost moramo gledati s njezinih stajaliġta i njezinim naoļalama, a to znaļi, da sve ono 

ġto nije komunistiļko, mora nestati, jer navodno je zloļinaļko, ustaġko, nazadno é To je 

najoļitiji primjer komunistiļke indoktrinacije. Zatiranje tog pozdrava u novije se vrieme 

nastoji provoditi i sa stajaliġta svjetskoga globalizma i multinacionalnih poduzeĺa i 

trgovina, kojima nije u interesu, da postoje svjestni i rodoljubni narodi i da postoje obitelji, 

koje su ġtit i obrana od njihovih manipulacija. O kad bi svaki Hrvat i Hrvatica rado 

upotrebljavao taj pozdrav, ili barem po njegovoj poruci ģivio, tada bi i naġe hrvatsko 

gospodarstvo procvjetalo, jer bismo kupovali i troġili domaĺe, a ne uvozne proizvode. Ovaj 

bi pozdrav trebali koristiti nadasve naġi hrvatski politiļari, koji po svojoj politiļkoj duģnosti 

moraju promicati dobro hrvatskoga doma i domovine. U tom bi sluļaju gledali, ġto je bolje 

za Hrvatsku, a ne za Europsku Uniju, tada bi u dvostranim odnosima s recimo Srbijom i 

Slovenijom gledali, ġto je bolje za Hrvatsku, a ne kako se njima svidjeti. Oļito je, da ģivimo 

u vremenu nenarodnih vlasti, pa se ovaj pozdrav nikako ne uklapa u tu hrvatsku jadnu 

politiļku klimu, pa ga se nastoji ukloniti, pozivajuĺi se opet na proġlost.ò (Hrvatski list, br. 

411, od 9.VIII.2012., str. 33). 

Budimo ustrajni, pa ĺemo nenarodnih vlasti doļekati opet narodnu vlast! Hvala na 

pozornosti! 

 
http://dragovoljac.com/index.php/razno/15725-liepi-domovinski-pozdrav 

 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/15725-liepi-domovinski-pozdrav
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TREĹI STUP PEĻARIĹEVE HRVATSKEô: THOMPSON 
 

Pozdravljam sve nazoļne i zahvaljujem se don Lazaru za organizaciju predstavljanja mojih 

novih knjiga o Thompsonu ï 'treĺem stupu Peļariĺeve Hrvatske': MATEMATIKA, 

PJESME I NOGOMET i PREDSJEDNICA I 'ZA DOM SPREMNI'.  

Dragi prijatelj general Ljubo Ĺesiĺ Rojs ga je prokomentirao, kao i profesorici Miri 

Vrbanoviĺ na sjajnom predstavljanju. 

Akademiļe moj dobri.! 

Ģao mi je ġto se nisi sjetio povijesne istine i napisao prave stupove Slobodne i Nezavisne 

Hrvatske Drģave. Da nije bilo ovih stupova ne bih bilo ni voljene nam Hrvatske. Svi ostali 

mogu biti ali poslije ova 4 stupa. 

General dalje nabraja ļetvoricu najzasluģnijih. S njegovim izborom bih se i mogao sloģiti, 

ali me njegov dopis podsjetio na svojevrsni napad Oca i sina Goldsteina u Slobodnoj 

Dalmaciji na mene. 

Kako to? 

Pa Goldsteini su tvrdili da sam ja napisao neġto ġto nisam napisao i onda su polemizirali s 

tom svojom laģi. Naslov teksta im je bio, vjerovali ili ne: Akademik Peļariĺ uporno laģe. 

Sada Goldsteinovski moj prijatelj general Rojs se pravi lud i kao ne vidi da je u pozivu na 

ovo predstavljanje ono treĺi stup Peļariĺeve Hrvatske pod navodnicima. 

Ne vjerujem da Rojs misli da je RH moje vlasniġtvo.  

Dakle bitno je koga se citira i zaġto je autor to tako naveo. 

Naime, profesor knjiģevnosti na Sveuļiliġtu u Mostaru dr. sc. Marko Tokiĺ je joġ 05. 12. 

2014. u Mostaru govoreĺi o mojim knjigama istaknuo kako ļetiri stupa moje Hrvatske ļine: 

Franjo TuĽman, Dario Kordiĺ, Marko Perkoviĺ-Thompson i biskup Vlado Koġiĺ.  

Ne treba biti previġe inteligentan i znati da professor knjiģevnosti govori o sadrģaju mojih 

knjiga i doista to sjajno definira s ova ļetiri stupa. 

U meĽuvremenu je Golsteinovski napad na mene general Rojs ponovio i na portalu 

kamenjar.com: 

https://kamenjar.com/general-rojs-pita-skoru-gdje-je-pjevao-91/ 

Moj odgovor KONKURIRA LI GENERAL ROJS ZA SVEUĻILIĠNOG PROFESORA 

IZ KNJIĢEVNOSTI? Objavljen je na portalima: 

https://kamenjar.com/akademik-josip-pecaric-odgovorio-generalu-rojsu/ 

http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-odgovor-generalu-rojsu/  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/17010-konkurira-li -general-rojs-za-sveucilisnog-

profesora-iz-knjizevnosti 

Ļesto sam citirao Tokiĺevo miġljenje i uvijek bih dodao kako su te ļetiri osobe one koje su 

neprijatelji hrvatske drģave i hrvatskog naroda najviġe napadali, a predstavljaju 

najzasluģnije dijelove hrvatskog naroda u stvaranju hrvatske drģave. 

Danas mi govorimo o treĺem stupu 'Peļariĺeve Hrvatske' dakle o onima koji su svoje 

talente koristi u obranu Hrvatske i koji su zbog toga bili na meti napada onih koji ne vole 

Hrvatsku. 

Na Thompsona i njegovu legendarnu pjesmu ĂBojna Ļavoglaveò koja je ledila krv u ģilama 

faġistiļkim agresorima na Hrvatsku i njihovim saveznicima u Hrvatskoj poļeli su napadi s 

povratkom jugo-komunista na vlast. U jeku najveĺih napada 2008. godine branili smo 

Thompsona otvorenim pismima, a potom i knjigama:  

M. Kovaļeviĺ i J. Peļariĺ, Thompson u oļima hrvatskih intelektualaca ï Bilo je i to jednom 

u Hrvatskoj, Fortuna, Zagreb, 2008.  

https://kamenjar.com/general-rojs-pita-skoru-gdje-je-pjevao-91/
https://kamenjar.com/akademik-josip-pecaric-odgovorio-generalu-rojsu/
http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-odgovor-generalu-rojsu/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17010-konkurira-li-general-rojs-za-sveucilisnog-profesora-iz-knjizevnosti
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17010-konkurira-li-general-rojs-za-sveucilisnog-profesora-iz-knjizevnosti
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J. Peļariĺ, Hajka na Thompsona, Zagreb, 2012. 

J. Peļariĺ, Thompson ï pjesmom za Hrvatsku, Zagreb, 2017. Str. 409. 

I knjigom koju danas predstavljamo: 

J. Peļariĺ, Matematika, pjesme i nogomet. Zagreb, 2018. pp. 347. 

Zapravo ta knjiga predstavlja taj stup kojemu je na ļelu Thompson ï Ăpjesmeò u naslovu.. 

Ono Ămatematikaò u naslovu odnosi se na mene jer je u knjizi pisano o matematiļkoj 

konferenciji povodom mog 70-og roĽendana na kojoj su me kolege iz vani nazvali Ăkraljem 

nejednakostiò, a podruļje mog rada Ămojim kraljevstvomò.  

O mom domoljubnom radu govorio je na otvaranju biskup Koġiĺ, a moji gosti na sveļanoj 

veļeri bili su uz Thompsona i Stanko Ġariĺ i Draģen Ģanko. 

Na Vatrene se odnosi ono Ănogometò u naslovu. i u najnovijem Hrvatskom tjedniku Joġko 

Ļelan nas podsjeĺa kako su se vlasti odnosili prema njima: 

ĂU to vrijeme ļinilo se da je neka nevidljiva sila proglasila sveopĺi lov na tih jedanaest 

mladih ġportaġa, koji ĺe uskoro ï kao iz inata ili pak po nekoj istinskoj boģanskoj pravdi ï 

pred oļima cijeloga svijeta pokazati najljepġu, gotovo nadrealnu sliku nas samih.ò 

Tada su Vatreni na povratku u Domovinu svojim odnosom prema Thompsonu pokazali 

kako se treba odnositi prema sluganskoj vlasti koja ġikanira ono vrijedno a ponosno u 

Hrvatskoj.  

Vlastima je ostalo jedino da Thompsonu, bolje reĺi hrvatskom narodu, iskljuļe mikrofon- 

Niz mojih tekstova o tome dano je u knjizi! 

Zapravo drugi val napada na Thompsona poļeo je s velikim povratniļkim koncertom kojim 

je obiljeģena 20. godiġnjica ñOlujeò u Kninu. Pozvali ga, a onda ga napali! Branili smo 

Thompsona Peticijom ZDS. O ulozi predsjednice vidjeti knjigu:  

J. Peļariĺ. Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku ġutnju nismo spremni!, Zagreb, 

2015. pp.406. 

J. Peļariĺ, Dnevnik u znaku óZa dom spremniô, Zagreb, 2017. str. 312 

Kasnije je Predsjednica korigirala svoj stav ali svi mi koji smo bili ģrtve tih napada i dalje 

smo bili na udaru. Poslije Peticije ZDS na udaru su i moji suradnici i moja obitelj. Ļak su 

i za moje znanstvene ļasopise, koji su po svjetskim kriterijima bili meĽu najboljem u 

hrvatskoj znanosti, tvrdili da nisu dobri. Ļasopisi su im uzvratili tako da su ovih dana na 

Web of Science uvrġteni meĽu Q1 ļasopise. Naravno o tome su obavjeġteni i Predsjednica, 

i predsjednici Vlade i Sabora, i Akademija. Svi ġute, a iz Akademije je stiglo pismo da su 

primili tu informaciju. Naravno oni koji su sudjelovali u takvim napadima su napredovali, 

tj. nagraĽeni zbog toga.  

Sjetimo se kako smo proġli i ovdje u Tisnom s predstavljanjima knjiga o Thompsonu. O 

tome imate puno i u knjizi koju danas predstavljamo. 

Nedavno se Predsjednica, u svom dodvoravanju Plenkoviĺu vratila na stari stav. Otud i 

druga knjiga koju predstavljamo: 

J. Peļariĺ, Predsjednica i óZa Dom spremniô, Zagreb, 2019. str. 214. 

Jasno je i zaġto toliki napadi na ĂBojnuñ i ZDS. Faġistiļki srpski agresori, a s njima i svjetski 

moĺnici koji su ih podrģavali, agresiju su pravdali tvrdnjom da su branitelji ustaġe, a drģava 

TuĽmanova ustaġka drģava. Danas se to nastavlja. 

Evo i nedavno je prof. dr. sc. Zdravko Tomac konstatirao: 

Postavljam joġ jedno pitanje sebi i svima Vama: Kako je moguĺe da nema reakcije svih nas 

na izjavu Milorada Pupovca da je Marko Perkoviĺ Thompson ustaġa zato ġto je u svojoj 

kultnoj pjesmi, koja je mobilizirala narod protiv velikosrpske agresije, upotrijebio pokliļ 

"Za dom spremni". Tvrdim da taj pokliļ, s kojim su na ustima umirali u obrani domovine 

mladi hrvatski branitelji, nema nikakve veze s faġizmom i ustaġtvom, odnosno tvrdim da su 
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faġisti bili oni koji su njih ubijali i stvarali koncentracijske logore, a ne ti mladiĺi koji su 

toliko voljeli svoj dom i domovinu da su bili spremni, ġto su i uļinili, ģrtvovati svoje mlade 

ģivote.  

https://direktno.hr/kolumne/lustracija-domoljuba-se-nastavlja-kako-moguce-da-se-

predsjednika-forsira-milanovic-koji-hvalio-titag-159188/ 

Zapravo godinu dana poslije povratka u Knin i Peticije ZDS, ponovno u Kninu na red su 

doġli i HOS-ovci. Danas znamo da je Predsjednica bila protiv nastupa HOS-a i na 

mimohodu povodom 20. godiġnjice ĂOlujeñ u Zagrebu. Zagrebaļki odvjetnik Davorin 

Karaļiĺ, u javnosti poznat kao odvjetnik Marka Perkoviĺa Thompsona, detaljno je 

objasnio zaġto noġenje majica s oznakom HOS-a moģe biti problematiļno i danas, iako je 

zakonito: 

Mogu li vam oduzeti majicu HOS-a? Da. 

ñNeke navijaļe privode jer se nisu javili na zabranu (kolokvijalni navijaļki izraz) pri ļemu 

policija trajanje te mjere sama odreĽuje, neovisno o zakonskim rjeġenjima, pa neke ljude 

privode iako im je po zakonu isteklo vrijeme na koje im je zabrana odreĽena. Medo se 

najeo jer ste vi ġutjeli, a neki su se i pakosno veselili. Pa kad me pitate je li moguĺe oduzeti 

majicu s oznakom HOS-a ili privesti njezina vlasnika ï da, moguĺe je. Nije po pravu, nije 

zakonito, ali je moguĺe. Zaġto? Zato ġto ste ġutjeli kad je trebalo glasno se protiviti. 

Umjesto da ste vi ġtitili princip, sad ĺe vas sustav gaziti po principu: ako je moglo kod njih, 

moģe i po vasò, zakljuļuje zagrebaļki odvjetnik. 

https://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/moze-li -vam-policija-oduzeti-majicu-hos-a-da-

poznati-odvjetnik-objasnio-kako-su-hos-ove-oznake-zakonite-ali-1332049/ 

To je u biti jedan odgovor na pitanje dr. Tomca.  

MeĽutim, ļini se da ipak treba spomenuti i ono ġto je u ĂBujiciñ veliki hrvatski znanstvenik 

prof. dr. sc. Davor Pavuna nazvao Prvim Peļariĺevim pouļkom (PPP). 

O PPP zapravo govori Joġko Ļelan kada u Hrvatskom tjedniku 19. lipnja 2019. piġe: 

Moģda u ovoj neselektivnoga koriġtenja ustaġkog imena svako zlo nije ni za zlo: Ruģa 

Tomaġiĺ je tako savrġeno hladnokrvno, prema Politici od 1. lipnja, u naslovu: ĂNe dam na 

ustaġki pokretñ. Ovo je zacijelo odjek davne spoznaje akademika Josipa Peļariĺa, koji je 

dugo ģivio meĽu Srbima i doġao do zakljuļka da za njih postoje samo dvije vrste Hrvata; 

srpske sluge i ï ustaġe, dodavġi da ako veĺ mora birati, onda odabire ovo drugo. Tako ni 

ona Ăantifaġistiļkañ kanonada po ustaġtvu iz dana prije, za vrijeme i nakon bleiburġke 

komemoracije nije nuģno samo nezgodna: moģda ĺe razvijenom Zapadu, za sada joġ 

sramno potpuno neosjetljivom za poratni jugosrpski genocid nad Hrvatima (uz britansku 

asistenciju), s vremenom i s pojavom novih stranih autora kakvi se tu i tamo oglaġavaju, 

postati jasno o kakvom je i kolikom zlu rijeļ. 

I dok u Hrvatskoj vladajuĺi pokuġavaju pridobiti Thompsona, jer se boje predsjedniļkog 

kandidata dr. sc. Miroslava Ġkore, koji je Thompsonov kum, Thompson poslije pobjede i 

na Upravnom sudu u Sloveniji im samo poruļuje: ĂVrijeme je da se prestane s 

podmetanjima i hajkama protiv mene...ñ 

A koliki je znaļaj samog Thompsona potvrĽuje i postupak ministra obrane Slovenije koji 

ipak ne dopuġta odrģavanje koncerta na njegovom teritoriju: 

https://kamenjar.com/slovenski-ministar-obrane-ne-dopusta-thompsonov-koncert-na-

svojem-teritoriju/ 

A to doista jest pitanje koje treba rjeġavati ministar obrane susjedne nam drģave. Pa sjedimo 

se kako je Thompson pjevao o paljenju Krajine i vojnih ġtabova. 

Izgleda Da je ministar susjedne nam drģave dobio informaciju iz svojih tajnih sluģbi da je 

tu pjesmu Thompson prepjevao za Sloveniju. Ipak, kada je pjevana u originalu imali smo 

https://direktno.hr/kolumne/lustracija-domoljuba-se-nastavlja-kako-moguce-da-se-predsjednika-forsira-milanovic-koji-hvalio-titag-159188/
https://direktno.hr/kolumne/lustracija-domoljuba-se-nastavlja-kako-moguce-da-se-predsjednika-forsira-milanovic-koji-hvalio-titag-159188/
https://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/moze-li-vam-policija-oduzeti-majicu-hos-a-da-poznati-odvjetnik-objasnio-kako-su-hos-ove-oznake-zakonite-ali-1332049/
https://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/moze-li-vam-policija-oduzeti-majicu-hos-a-da-poznati-odvjetnik-objasnio-kako-su-hos-ove-oznake-zakonite-ali-1332049/
https://kamenjar.com/slovenski-ministar-obrane-ne-dopusta-thompsonov-koncert-na-svojem-teritoriju/
https://kamenjar.com/slovenski-ministar-obrane-ne-dopusta-thompsonov-koncert-na-svojem-teritoriju/
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srpsku faġistiļku agresiju na Hrvatsku. Pa sada ï valjda ï Slovenci ne misle napasti 

Hrvatsku, da bi trebali pokazivati takav strah od Thompsona, zar ne? 

Zapravo, zabavno je i vidjeti da svi domaĺi moĺnici, poslije svih tih podmetanja i hajki, 

drhte bojeĺi se da ĺe Thompson podrģati svoga kuma. A zapravo se trebaju bojati ļinjenice 

da je Ġkoro svojom prvom izjavom da nikada ne bi skidao ploļu u Jasenovcu sve rekao. Jer 

to je spomen-obiljeģje poginulim za danaġnju Hrvatsku, a razlog skidanja je znak koji je 

zvaniļno odobren u toj danaġnjoj Hrvatskoj. Tako neġto mogu uraditi samo oni koji ne 

poġtuju ovu drģavu. 

 

Joġ jednom vam se svima zahvaljujem s nadom da ĺemo za mjesec dana ovdje predstaviti 

nove knjige o dva 'stupa Peļariĺeve Hrvatske+ : Dariju Kordiĺu i biskupu dr. Vladu Koġiĺu. 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/17115-treci-stup-pecariceve-hrvatske-thompson 

KARAVAJ, Velika Gospa, Glasilo Ģupe Svetog Duha Tisno, Godiġte XV. Godina 

2019. ï Broj 3 (34). Velika Gospa 2019.,  
 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/17115-treci-stup-pecariceve-hrvatske-thompson
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ZAHVALA BISKUPU KOĠIĹU I MNOGIMA OD VAS 

 
Dragi Oļe Biskupe, 

 

Zahvaljujem Vam se na ļestitki povodom moga roĽendana: 

 

Dragi Akademiļe, 

Sretan Vam roĽendan! Ģelim dobro zdravlje i Boģji blagoslov u svemu! 

S poġtovanjem 

+Vlado Koġiĺ 

PS. Na portalu narod.hr jutros vidim ļlanak o Vama, drago mi je. no, jedan komentira da 

je Vaġ roĽendan danas, tj. 3.9., a ne juļer, kako oni piġué Pozdrav! 

https://narod.hr/kultura/2-rujna-1948-prof-dr-josip-pecaric-akademik-i-najplodonosniji-

znastvenik-koji-je-nepozeljan-politicko-kulturnom-lobiju-zbog-domoljublja 

 

Zapravo nije nitko pogrijeġio oko moga roĽendana. Sluģbeno je to 2.9. i tako piġe u mojim 

dokumentima. MeĽutim roĽen sam 3.9. i u mojoj obitelji se oduvijek taj datum slavi kao 

moj roĽendan. Ima mojih prijatelja koji to znaju i vjerojatno je tak kojega spominjete jedan 

od njih. 

Uostalom u ļestitki dr. sc. Josipa Stjepandiĺa, koji je napisao sjajni tekst o mom radu, i piġe 

da je to 3.9. Zapravo zahvaljujuĺi toj ļestitci, koja je dana u tekstu PISMO 'RUSKOG' 

ZNANSTVENIKA MINISTRICI ZNANOSTI RH, doznao sam da sam po Scopusu ruski 

znanstvenik. Je li to ostvarenje ģelje hrvatskih politiļara? Naravno zahvaljujem i dr. 

Stjepandiĺu i portalima koji su prenijeli njegovu ļestitku (kamenjar, hrvatsko nebo, 

dragovoljac). 

Portal narod.hr itekako zasluģuje moju zahvalnost za tekst ļiji ste mi link Vi poslali. Veĺ 

sam naslov puno kaģe: 

2. RUJNA 1948. PROF. DR. JOSIP PEĻARIĹ ï AKADEMIK I NAJPLODONOSNIJI 

ZNASTVENIK KOJI JE NEPOĢELJAN POLITIĻKO-KULTURNOM LOBIJU ZBOG 

DOMOLJUBLJA! 

Veĺ na poļetku izdvajaju slijedeĺe: 

Ono ġto je vrlo interesantno, osim ġto je najplodonosniji hrvatski znanstvenik sa 1100 

znanstvenih radova, dr. Josip Peļariĺ je vrlo plodonosan domoljubni pisac tema s 

povijesnim i politiļkim znaļenjem. Zbog svog izrazitog i intelektualnog domoljublja, dr. 

Peļariĺ postao je nepoģeljan reģimskim medijima i postkomunistiļkoj paraintelektualnoj 

zajednici koja je zadominirala hrvatskim kulturno-znanstvenim prostorom. 

Potom daju neke osnovne podatke iz mog ģivotopisa, a na kraju navode skoro sve moje 

knjige, kako kaģu Ăsamo neka, u sluģbenoj Hrvatskoj nepoģeljna, politiļko-povijesna djela 

dr. Peļariĺa. Tekst zavrġava s lijepom ļestitkom: 

Sretan roĽendan, profesore, i hvala za sav rad, trud i ljubav za Hrvatsku! 

Hvala Uredniġtvu portala narod.hr. 

Zapravo je istog dana objavljena kolumna Zvonimira Hodaka, koji na neki naļin objaġnjava 

njihov naslov. 

Naime veliki hrvatski kolumnist Hodak piġe:  

ĂDr. Davor Pavuna, hrvatski fiziļar svjetskog glasa, nazvao je to PPP ili prvi Peļariĺev 

pouļak. Naime, akademik je onako poprijeko, bez trulih kompromisa, podijelio Hrvate na 

òustaġeò i òsrpske slugeò. Radikalno jer su tu upali mnogi koji to nisu zasluģili. Ali formula 

https://narod.hr/kultura/2-rujna-1948-prof-dr-josip-pecaric-akademik-i-najplodonosniji-znastvenik-koji-je-nepozeljan-politicko-kulturnom-lobiju-zbog-domoljublja
https://narod.hr/kultura/2-rujna-1948-prof-dr-josip-pecaric-akademik-i-najplodonosniji-znastvenik-koji-je-nepozeljan-politicko-kulturnom-lobiju-zbog-domoljublja
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je provokativna i zasluģuje ñbrutalnuñ paģnju naġe lijeve medijske falange. Sliļno je bilo i 

1941. godine i 1991. godine. Joġ jedan dokaz da se povijest ļesto pretvara u farsu.ñ 

https://direktno.hr/kolumne/nekada-su-ovce-sluzile-platezno-sredstvo-danas-sluze-ko-

jamci-kredite-ili -glasaci-izborima-165849/ 

Spominje Hodak i Thompsona, zahvaljujem se i njemu i njegovoj obitelji na ļestitki, i Vas.  

 

Zanimljivo je da i sam dr, Pavuna spominje PPP u svojoj ļestitki: 

 

Sretan Ti I Blagoslovljen roĽendan, dragi Joġko! 

Ļini se da $oro$ mediji pomalo óupijaju poruku PPP-a ! ... 

Tvoj 'Bokeljaninô,  

Davor Pavuna 

 

(Vjerojatno ĺe Vas zanimati i intervju profesora Pavune: 

http://glasbrotnja.net/davor-pavuna-zagrmio-me-hrvatskoj-pitaju-dokaz-koliko-smo-

izmanipulirani/) 

 

Na portalu narod.hr spominju i moja povijesna djela. 

Zato ĺe Vas zanimati i ļestitka jednog od znaļajnijih hrvatskih povjesniļara: 

 

Dragi Josipe, 

vjerojatno sam meĽu posljednjima koji Ti ļestitaju roĽendan. Ali, vjerujem da sam meĽu 

onima koji to ļine najiskrenije. Neka Te Bog ļuva jer si ovom narodu veliki Njegov dar.  

Mir i dobro Tebi i svakom ļlanu drage obitelji Peļariĺ 

Mato Artukoviĺ 

Brod, 2. rujna 2019. 

A o povijesti govori i Mladen Pavkoviĺ: 

...ipak nas brine neġto drugo, a to je ï hrvatska ġutnja, osobito tzv. hrvatskih intelektualaca. 

Stjeļe se dojam kao da se svaki puta kod tih i takvih Ăekscesa i incidenatañ sakriju u miġje 

rupe, pa ġute oļekujuĺi da ĺe ih zbog toga netko i nagraditi, kao u vrijeme komunizma. 

Ġto se ne javljaju recimo ļlanovi Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti (HAZU)? Kraj 

njih (svaka ļast iznimkama poput akademika Peļariĺa) suvremena hrvatska povijest 

prolazi kao voda ispod mosta. Ġute i ļuvaju svoje pozicije. 

https://www.braniteljski-portal.com/pavkovic-sute-i-paze-da-se-nikom-ne-zamjere-tzv-

postena-inteligencija-kao-da-ima-flaster-na-ustima-i-strah-od-govorenja-istine  

O ulozi moje Akademije u onome o ļemu piġe narod.hr pisao sam ļesto. Napadali su me i 

zbog moje obrane Thompsona u kojoj ste i Vi sudjelovali. A ĂBojnuñ danas moģemo sluġati 

i na Talijanskom: 

https://narod.hr/kultura/video-ovo-morate-cuti-bojna-cavoglave-ima-svoju-talijansku-

hard-rock-inacicu 

Zato se joġ jednom zahvaljujem svima koji su mi uputili svoje ļestitke, navodeĺi ļestitku 

naġeg pjesnika Ivana Bradvice: 

 

Poġtovani Josipe! 

Povodom Vaġeg 71.roĽendana ġaljem Vam svoju osmislicu. Ivan 

 

Duh (akademiku Peļariĺu) 

https://direktno.hr/kolumne/nekada-su-ovce-sluzile-platezno-sredstvo-danas-sluze-ko-jamci-kredite-ili-glasaci-izborima-165849/
https://direktno.hr/kolumne/nekada-su-ovce-sluzile-platezno-sredstvo-danas-sluze-ko-jamci-kredite-ili-glasaci-izborima-165849/
http://glasbrotnja.net/davor-pavuna-zagrmio-me-hrvatskoj-pitaju-dokaz-koliko-smo-izmanipulirani/
http://glasbrotnja.net/davor-pavuna-zagrmio-me-hrvatskoj-pitaju-dokaz-koliko-smo-izmanipulirani/
https://www.facebook.com/Hrvatska-akademija-znanosti-i-umjetnosti-u-dijaspori-i-domovini-309610759965797/?ref=nf&hc_ref=ARQbHVsZQ5KqJ2RgYcyX0xpAJkLPqX73FIDNIy7EQndahDxil2M8NKEjvPG46CrwP7c&__xts__%5B0%5D=68.ARDlIo8gP-w0dCF5qPsWJL4_YeR8hMWFgfdxrXOpmnq-pMVAYKxlh1k2x36RAaxogALuSfd8v6ipFfgeUVnUuFbj3vJ5IviDofkQATw8ggNfNcIODC0SEuBcKFREVmsahTsZXzQB1TbNtw5lzb7xVZL5nQV26Sz9O1Bdx15cVHzgF1sxvIAUtMgtHd2FgQ3RBX94MuYWZ3edn_p9JQOumBqqnXztssFqbk5gpaGjmI7lWmlen0IIPZABvywsvTIMnfDnv6mjpi_JapaGB-Vu4_riAZS0Ber7tzfwdyuKQOC99lIyXdo5GNEb81QjxOUC5APYeEjYcYyfNtCkp3PDX6s&__tn__=%3C-R
https://www.facebook.com/Hrvatska-akademija-znanosti-i-umjetnosti-u-dijaspori-i-domovini-309610759965797/?ref=nf&hc_ref=ARQbHVsZQ5KqJ2RgYcyX0xpAJkLPqX73FIDNIy7EQndahDxil2M8NKEjvPG46CrwP7c&__xts__%5B0%5D=68.ARDlIo8gP-w0dCF5qPsWJL4_YeR8hMWFgfdxrXOpmnq-pMVAYKxlh1k2x36RAaxogALuSfd8v6ipFfgeUVnUuFbj3vJ5IviDofkQATw8ggNfNcIODC0SEuBcKFREVmsahTsZXzQB1TbNtw5lzb7xVZL5nQV26Sz9O1Bdx15cVHzgF1sxvIAUtMgtHd2FgQ3RBX94MuYWZ3edn_p9JQOumBqqnXztssFqbk5gpaGjmI7lWmlen0IIPZABvywsvTIMnfDnv6mjpi_JapaGB-Vu4_riAZS0Ber7tzfwdyuKQOC99lIyXdo5GNEb81QjxOUC5APYeEjYcYyfNtCkp3PDX6s&__tn__=%3C-R
https://www.braniteljski-portal.com/pavkovic-sute-i-paze-da-se-nikom-ne-zamjere-tzv-postena-inteligencija-kao-da-ima-flaster-na-ustima-i-strah-od-govorenja-istine
https://www.braniteljski-portal.com/pavkovic-sute-i-paze-da-se-nikom-ne-zamjere-tzv-postena-inteligencija-kao-da-ima-flaster-na-ustima-i-strah-od-govorenja-istine
https://narod.hr/kultura/video-ovo-morate-cuti-bojna-cavoglave-ima-svoju-talijansku-hard-rock-inacicu
https://narod.hr/kultura/video-ovo-morate-cuti-bojna-cavoglave-ima-svoju-talijansku-hard-rock-inacicu
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Stvarateljski duh pojedinca ljepoti tajne prilazi, novo stvara kad ima inspirativnog dara u 

prostoru i vremenu unatoļ druġtvenom nevremenu, njegov trag buduĺem ģivotu je drag, 

jedino je ġto vrijedno ostaje po ļemu se ģivot nadahnuĺa pamti dok za nj istinska ljubav 

plamti. 

 

Joġ jednom HVALA svima! 

Vaġ, 

Josip Peļariĺ 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/17923-zahvala-biskupu-kosicu-i-mnogima-od-

vas 
  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/17923-zahvala-biskupu-kosicu-i-mnogima-od-vas
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17923-zahvala-biskupu-kosicu-i-mnogima-od-vas
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OPET ZAHVALA BISKUPU KOĠIĹU I NE SAMO NJEMU 
 

Dragi Oļe biskupe, 

Zahvaljujem Vam se na komentaru povodom reportaģe o meni prikazane na Dobro jutro 

Hrvatska. 

Bravo, Akademiļe! Gledao sam prilog o Vama na HTV-u i radujem se da su Vas stavili 

na naġu daljinoglednicu! Bilo je odliļno. Mada kratko reļeno je puno i o Vaġem ugledu u 

matematici i o domoljublju. Veseli me da je bio prikazan i Dario Kordiĺ na omotnici 

knjige. Pozdrav! 

+Vlado 

Zapravo mi je posebno drago ġto ste spomenuli knjigu o Kordiĺu. 

Sliļno Vama i dr. Jure Buriĺ piġe: 

Prikazane su Tvoje knjige- od Generala Praljka do ZDS, ġto je moje druġtvo koje je sa 

mnom u Ravnom gledalo s oduġevljenjem prihvatilo. 

Voditeljica je biranim rijeļima lijepo i Tebi govorila, a zaġto i ne bi - zasluģujeġ. 

Ļestitam Ti i srdaļno Te pozdravljam. 

O mojim knjigama i izvrsni hrvatski povjesniļar dr. sc. Mato Artukoviĺ: 

Dragi Josipe, 

da sam doģivio i to ļudo: da Tebe ta tzv. HTV uvrsti u svoj program. Minimum minimuma! 

Pet minuta za jednoga od pet najboljih matematiļara na svijetu! Sada ispada da su oni 

Tebi napravili uslugu. Ni traga od neke skruġenosti ġto su Te desetljeĺima ignorirali. Sve 

je to kolegica znala, a naravno da se nije usudila prozboriti o toj nepravdi. Istog ļasa bi 

ostala bez posla. No, i ja sam vidio neġto ġto me podsjetilo na moj grijeh i dug: "Ļetvrti 

stup moje Hrvatske". Mea maxima culpa! Prijatelju, razumjet ĺeġ. Meni je Bog dao da idem 

puģevim korakom, a Tebi sprinterskim. Koliko sam shvatio, Ti napiġeġ 40 radova godiġnje. 

Meni za to treba dva desetljeĺa. Nastojim koliko mogu, ali ġto sam stariji, sve sam sporiji. 

No, to je moj dug i prema snaģnom glasu Crkve u Hrvata, dragom biskupu Koġiĺu.  

Mir i svako dobro 

Mato 

Zapravo u emisiji je govoreno o meni kao 'jednom od pet najboljih matematiļara na svijetu' 

ali odmah na poļetku je naglaġena moja produktivnost, pa to treba shvatiti u tom kontekstu.  

Mnogi su zamjerili ġto je ta reportaģa bila kratka. Autorica je i najavila da ĺe biti kratka, 

jer emisija Dobro jutro Hrvatska nije znanstvena gdje bi mogle iĺi dulji prilozi. Rekla mi 

je kako takve reportaģe u toj emisiji po pravilu traju 3-4 minute. 

Moram priznati da mi nije baġ svejedno i pomisliti da bi netko zbog mene izgubio posao. 

Veĺ sam valjda ispunio tu kvotu s nezaposlenima u obitelji. 

Ali evo ġto piġe Mile: 

Divno je bilo sluġati i gledati Vas dragi profesore, a svaka ļast i urednici koja se usudila. 

Nadam se neĺe je Yu ġefovi zbog toga ġikanirati na HRT-u.  

Lipi pozdrav iz Privlake  

Vjerujem da neĺe je je reportaģa nastala poslije mog pisma ravnatelju HRT-a u kome sam 

traģio da mi ustupe snimke povodom meĽunarodne konferencije povodom mog 70-og 

roĽendana iz sedmog mjeseca proġle godine.  

Istina, ona je napravila stvarno dobar posao, pa uvijek moģe doĺi u nemilost zbog toga. 

Sjetimo se sluļaja Karoline Vidoviĺ Kriġto koja je nastradala jer je povodom knjige Igora 

Vukiĺa pozvala njega i prof. Klasiĺa u studio. Klasiĺ se prepao suļeljavanja s nekim tko 

piġe o problematici koju doista prouļava i nije se usudio doĺi - i ïnastradala je. 
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A u ovoj emisiji je prikazana i moja knjiga s dr. Razumom u kojoj je pisano o tome. Tu 

knjigu je spomenuo sam Igor Vukiĺ u svom e-mailu: 

Dragi Josipe, 

Ļestitam!  

Gledao sam Dobro jutro Hrvatska i prilog o vama je bio jako lijep, kao da je sve 

normalno i kao da je HRT normalna i dobra televizija. Ļak se vidjela i naslovnica 

Razotkrivene jasenovaļke laģi! 

S druge strane, ne znam jeste li vidjeli danaġnji Nacional - napadaju HVIDR-u i ņakiĺa 

zbog promocije vaġe knjige o Ġimuniĺu u njihovim prostorijama. 

Ali neka, sve je to dobra reklama. 

Pozdrav 

Igor 

Na moj upit dodao je: 

Prelistao sam Nacional u trgovini, nemam ga i zapravo nisam ļitao cijeli tekst, ali 

objavili su dosta fotografija, citirali Loġu itd. 

Zanimljivo da opet napadaju one koji dozvoljavaju predstavljanje mojih knjiga. Proġli put 

je napadnuta Crkva u Hrvata zbog knjige koju je spomenuo Vukiĺ. Slijedeĺi put nisam 

dobio tu crkvenu prostoriju. Ali dobio sam onu veliku na Kaptolu za knjigu o Kordiĺu. 

Knjigu koju spominje Biskup. Sada sam je opet traģio, ali nisam je dobio. Znaļi li to da su 

mi preostale samo neke braniteljske dvorane?  

Zapravo mi je ģao ġto na fotografijama koje sam vidio nisam primijetio da je tako 

zabiljeģeno kako je u HVIDRI na predstavljanju bila i supruga hrvatskog junaka Blage 

Zadre. Da ne spominjem one koje sam pronaġao na tim fotografijama Kordiĺa, Stjepana 

TuĽmana, Zekanoviĺa, generala Saļiĺa, generala Glasnoviĺa, Rozaliju Bartoliĺ,... 

Mene je reportaģa podsjetila na naļin kako su u vrijeme komunistiļke Jugoslavije pisali 

dobri novinari ï pisanje izmeĽu redaka! 

To sugerira i Nevenov komentar. Po obiļaju u par rijeļi kaģe sve: 

Bilo je kratko, ali se moglo dobro ļuti i joġ viġe vidjeti. 

Logiļno da mi je posebno vaģno njegovo miġljenje, kao i drugih kolega i prijatelja 

matematiļara. Duje: 

Evo sam i ja pogledao u Strasbourgu :) Izvrsno je bilo :) 

A Goranu je bio roĽendan (joġ jednom SRETAN ROņENDAN) pa ipak se potrudio 

pronaĺi snimak i javiti drugima: 

Lijepi pozdrav svim ļlanovima Odbora za matematiku, 

danas je u Dobro jutro hrvatska bio prilog o akademiku Peļariĺu. Mislim da je jako 

dobar, pa Vam ġaljem link ukoliko ģelite pogledati (traje oko 5 min): 

https://drive.google.com/open?id=1pxZjPZhEfHJjL3NHI_Rpv1tlSN_x5aiQ  

Moģete pogledati i na hrt na zahtjev. 

A poslao je i svim ļlanovima liste na PMF MO i svim ļlanovima liste Zavoda za 

primijenjenu matematiku FER-a. 

S druge strane nepravedno je prema autorici usporediti njen uradak s pisanjem izmeĽu 

redaka jer je ona prikazala te knjige uz rijeļi da sam Ăponosni domoljub, koji voli koje su 

napadnuti i njima je posvetio knjigeñ. Zapravo je to istovjetno onome ġto je pisao profesor 

knjiģevnosti sa Sveuļiliġta u Mostaru kada je govoreĺi o mojim knjigama govorio o 

Ăstupovima Peļariĺeve Hrvatskeñ, mada se sjeĺam da sam u razgovoru komentira napade 

na mene: ĂKada me napadaju oni koji ne vole hrvatski narod i hrvatsku drģavu to me ļini 

joġ ponosnijim.ñ 

https://drive.google.com/open?id=1pxZjPZhEfHJjL3NHI_Rpv1tlSN_x5aiQ
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O treĺem stupu moje Hrvatske Thompsonu mogle su se vidjeti dvije knjige. Dr. Buriĺ je 

zapravo spomenuo jednu (Predsjednica i 'Za Dom spremni'), ali zanimljivo je bilo to ġto 

me je autorica pitala za objaġnjenje naslova druge, tj. knjige ĂMatematika, pjesme i 

nogometñ. Naravno spomenuo sam moju vezu s Thompsnom, a o vezi Thompsona i 

Vatrenih sigurno zna. Sada kada vidim da me je predstavila kao Ăkralja matematiļkih 

nejednakostiñ, odgovorio bih: Kada sam ja veĺ proglaġen od kolega kraljem u svojoj 

oblasti, Thompson je sigurno kralj domoljubne pjesme (njegovu ĂBojnu Ļavoglaveñ 

preradili su u BiH, Ukrajini, Italiji itd.), a za Modriĺa i Daliĺa valjda ne treba objaġnjavati 

da su kraljevi u nogometu. 

Moj veliki prijatelj Stanko Ġariĺ me je upitao: ĂJesi li zadovoljan izabranim sadrģajem?ñ 

Po reagiranjima koje sam dobio oļito je autorica dobro izabrala za emisiju od 5min. Ili 

kako kaģu Bobo i Marija: 

Iako u kratko, dosta toga lijepog je reļeno (i pokazano) ali ono na kraju sa didom je bilo 

najljepġe! Kao da je led probijen? 

Uz srdaļne pozdrave i joġ puno objava, kako znanstvenih tako i povijesnih...  

Istina, kada sam mislio da ĺe biti dano viġe iz naġeg razgovora komentirao sam: 

Recimo zanima me hoĺe li biti dio o pozivu da se kao istaknuti znanstvenik preselim u 

Australiju. Doġao sam 98. i vratio poslije dvije godine, ali odmah smo im rekli da neĺemo 

ostati. 

Pitala me iznenaĽeno: 

Zaġto? 

Pa ja sam hrvatski nacionalist! 

Slijedilo je pouka o nacionalizmu kao ljubavi prema svom narodu, i kako je besmisleno 

spominjati nekakvu mrģnju prema drugim narodima kada imam preko 230 suradnika iz 

raznih zemalja diljem svijeta. 

Recimo spomenuo sam i ono kako imam rad s autorima jedan katolik, jedna ģidovka i jedan 

musliman, a Izrael i Pakistan nemaju meĽusobne odnose:))) 

Zato je zanimljivo ġto ĺe zapravo staviti.  

Mogu i ono kada prebrzo priļam pa ĺe biti loġe:)))) 

U emisiju su spomenuli samo dio kako mi je kĺer ostala tamo i upozorili su me da sam 

rekao da je tamo doktorirala i vratila se, a mislio sam reĺi diplomirala i vratila se. Mislim 

da je veĺ mnogima poznato da je doktorirala kod prof. Miroslava TuĽmana i da su je 

nezakonito otpustili, a glavnu ulogu u tome je imao rektor Boras (koji je takoĽer doktorirao 

kod TuĽmana ali mu je trebalo mnogo mnogo viġe vremena i imao je punih 47 godina kada 

mu je to uspjelo), ġto je dovelo do toga da sam sada ruski znanstvenik po Scopusu. 

Zapravo mi je ģao ġto je u emisiji ostao poļetak priļe o mojoj majci. Nije dan nastavak u 

kome pokazujem kako je na klupi na rivi ļula kako bake priļaju o tome kako sam veliki 

talent za matematiku, pa kako poslije toga ja nisam trebao ġtedjeti (tata je veĺ umro, a ona 

je ostala s dvoje gimnazijalaca i jednim studentom). 

Ove dvije grjeġke s kĺerkom i majkom su me samo podsjetile kako Ti eto proĽe ģivot i 

konstatiraġ kako se niġta nije promijenilo. Veĺ sam pisao o tome kako su mi od majke 

(domaĺice) traģili da se odrekne oca (ugostiteljski radnik), da bi joj dali posao. Tako je 

godinu dana bila s troje maloljetne djece bez primanja, i kada su vidjeli da ga se neĺe odreĺi 

dobila je nekakav posao. Danas (inaļe poznati) odvjetnik upozori moju kĺerku (dr. sc. i 

viġi znanstveni suradnik) kako bi svi njeni problemi nestali kada bi se odrekla oca (nekakav 

akademik). 

Zapravo, ne mogu odluļiti koji su gori. 
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Na kraju, joġ jednom zahvala Vama oļe biskupe, svima spomenutim i onima koje nisam 

spomenuo na ļestitkama i komentarima. 

Vaġ, 

Josip Peļariĺ  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/18430-opet-zahvala-biskupu-kosicu-i-ne-samo-

njemu 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/18430-opet-zahvala-biskupu-kosicu-i-ne-samo-njemu
http://dragovoljac.com/index.php/razno/18430-opet-zahvala-biskupu-kosicu-i-ne-samo-njemu
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SRCE MOJE NIJE ZEMLJE ĠAKA 

 
Draga gĽo Maria, 

 

Doista me je obradovao Vaġ e-mail u svezi s predstavljanjem moje knjige: 

 

Datum:  Sat, 22 Apr 2017 12:44:08 +1000 

Ġalje:   Maria  

Prima:  'Josip Pecaric' <pecaric@element.hr> 

 

Hvala dragi g. Josipe. Radujem se ġto se vrli, iskreni Hrvati odazivaju na promocije Vaġih 

knjiga u koje smjelo utkaste svoje Hrvatstvo, domoljublje i spremnost za obranu naġe 

opljaļkane, poniģene i ucviljene Domovine, nekada najslavnije Zemlje na svijetu, te 

staroga pozdrava Za Dom spremni. Zahvaljujem takoĽer ġto redci moje pjesme U ĻAST 

RODU HRVATSKOMU naĽoġe odjeka meĽu vjernim sljedbenicima svojih pradjedova. 

Ļujte, imam neki bolan predosjeĺaj da ĺe se, nakon napada ZDS, naġi duġmani pobuniti i 

protiv pjevanja hrvatske himne. Mnogima je i ona kamen spoticanja; mnogima je teġko 

staviti ruku na srce, jerbo znaju da im u srcu umjesto stijega i Boga drijema stara 

kumrovaļka zmijurina.  

Stoga molim, saļuvajte pjesmu LIPA NAĠA DOMOVINO, s razlogom pisana ikavicom. 

ZDS Marija Dubravac, Brisbane 

  

LIPA NAĠA DOMOVINO 

 

Sve joj viġe riļi blide, 

Sve ju manje Rvat piva, 

Sve se viġe gasi dide 

Domoljublja vatra ģiva. 

òLipa naġa Domovinoò 

Himno stara, himno mila, 

Pivao te rod Ilira 

I rvatskog roda vila. 

Dok kosio seljak ģito, 

Dok kolivku mati ljulja, 

Grlo roda plemenitog 

Glasom ġeve i slavulja ï 

Sa ratnikom, svatom, robom, 

S prognanikom, umiruĺim, 

Nad oltarom i nad grobom 

Klicalo ti ģarom vruĺim. 

òLipa naġa Domovinoò 

Ļasnim ustimô opivana, 

Sveto gnjizdo materino, 

Diko Zrinskih, Frankopana. 

Savom, Dravom ilô Jadranom, 

Gorom, dolom ilô ravnicom, 

Kojom unuk poġo stranom 
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Kitio te trobojnicom. 

Himno Zemlje Kroacije 

Sve te manje Rvat piva, 

Ni stalo mu kanda nije 

Ġto pepelom dragulj biva. 

Oj budi se, rode, budi, 

Nek prkosi tvoja stina 

Di pisahu slavni ljudi: 

òLipa naġa Domovinaò. 

  

Marija Dubravac, Brisbane 

 

Raduje me ġto ste zahvaljujuĺi g. Oskaru Ġaruniĺi i Vi i mnogi drugi u moguĺnosti vidjeti 

kako je Predstavljanje proteklo. A zapoļelo je i zavrġilo Vaġim pjesmama! 

Sigurno je da njima smeta Lijepa naġa. MeĽutim iznenadila me je juļeraġnja propaganda 

ustaġtva na komemoraciji u Jasenovcu koje su organizirali Savez antifaġistiļkih boraca i 

antifaġista Hrvatske (SABA RH) i Srpsko narodno vijeĺe (SNV). Vjerovali ili ne oni su 

zapoļeli komemoraciju USTAĠKOM HIMNOM, a onda im kao smeta ustaġki pozdrav. Do 

sada sam znao da vole ustaġke kune. Valjda iz ljubavi prema ustaġkim kunama odsluġaju i 

ustaġku himnu. A onda za isti takav Ăzloļinñ zatiranja tragova zloļina ustaġke ideologije 

optuģuju i neke akademike. Da mi je samo znati na koje su moje kolege akademike mislili. 

Pupovac se pobrinuo da se zna da su u komemoraciji sudjelovali i Srbi. Kako je laģ Srbima 

najviġe pomogla u povijesti i on se iskazao i danas, ne s onom laģi o pokrġtavanju s poļetka 

faġistiļke velikosrpske agresije na Hrvatsku, veĺ se prilagodio mjestu o kome je govorio 

pa je tvrdio kako je u Jasenovcu ubijeno i oko 21 tisuĺa djece. 

http://narod.hr/hrvatska/foto-habulin-pupovac-pusic-s-nesluzbene-komemoracije-

jasenovcu-intelektualci-akademici-zele-zatrti-tragove-zlocina-ustaske-ideologije 

Znamo da su ļlanovi SNV-a pripadnici naroda koji je izvrġio faġistiļku agresiju na 

Hrvatsku, a tzv. antifaġisti su itekako bili na strani faġistiļkog agresora, pa i ne ļudi toliki 

nedostatak pijeteta prema poginulim HOS-ovcima u ļiju spomen je i postavljena ploļa u 

Jasenovcu.  

Draga gĽo Maria, iz najnovijeg broja Hrvatskog tjednika u juļeraġnjem tekstu prenio sam 

ġto o logoru u Jasenovcu piġe g. Igor Vukiĺ ļiji je nedavno preminuli otac (srpske 

nacionalnosti) kao dijete proġao kroz Jasenovac ġto je i bio razlog da g. Vukiĺ prouļava i 

danas ponajbolje poznaje istinu o Jasenovcu. Igrom sluļaja i sjajni hrvatski pjesnik dr. sc. 

Stijepo Mijoviĺ Koļan u istom broju Hrvatskog tjednika u tekstu NACIFAĠIZAM 

ZAJEDNIĻKOG JUGO-JEZIKA piġe o tome o ļemu je Pupovac lagao:  

ĂDanaġnji potpisnici deklaracije o zajedniļkom jeziku znaļi da mogu koristiti samo i 

jedino ideji Velike Srbije, niļemu drugom.  

Moguĺe da hrvatski potpisnici snuju drugaļije, ideja jugoslavenskog jedinstva i jest 

samo hrvatska, jer brojni Hrvati nemaju dostatno ni nacionalizma ni drģavotvornosti, a ni 

valjanih saznanja pa ni pameti. Recimo: ako joġ uvijek mnogi po svijetu znaju i uvjereni 

su, na osnovi velikosrbskih izmiġljotina, u to da je u Jasenovcu stradalo dvadeset tisuĺa 

nevine srbske djece, a poġteni mladi znanstvenik, i to srbske nacionalnosti, pokazuje i 

dokazuje da tamo nije stradalo ni jedno jedino dijete, onda se doista valja zamisliti i 

mijenjati iz temelja mnogo toga u naġim spoznajama. Ili, ako mnogi znaju i uvjereni su u 

to da su ģrtve Jasenovca samo Srbi, Ģidovi, Romi i hrvatski komunisti, a joġ uvijek ģivi 

svjedok svjedoļi da su u komunistiļkoj Jugoslaviji, nakon 1945., nakon rata, pod zemlju u 

http://narod.hr/hrvatska/foto-habulin-pupovac-pusic-s-nesluzbene-komemoracije-jasenovcu-intelektualci-akademici-zele-zatrti-tragove-zlocina-ustaske-ideologije
http://narod.hr/hrvatska/foto-habulin-pupovac-pusic-s-nesluzbene-komemoracije-jasenovcu-intelektualci-akademici-zele-zatrti-tragove-zlocina-ustaske-ideologije
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Jasenovcu slagani zarobljeni hrvatski vojnici i civili po naredbi komunistiļkog moĺnika 

Vonte, dakle Zvonka Ivankoviĺa (vidi to svjedoļenje u HT- u!), takoĽer valja stjecati nove 

spoznaje o svemu.ñ 

Oļekivano je puno komentara ļitatelja portala narod.hr. Izdvojit ĺu jedan: 

Slavonka Å  

Zloļinci se vraĺaju na mjesto zloļina. Samo bih voljela znati gdje su kosti 21 tisuĺe djece. 

Gdje su kosti 700 tisuĺa pobijenih od ustaġa. Pa rijeka Sava bi ih negdje izbacila. A kosti 

pobijenih nakon svibnja 1945. vicu iz Hude jame, i ostalih jama po Sloveniji i Hrvatskoj. 

Plenkoviĺu, Petrov zaustavite ovu laģnu farsu dok se ne utvrdi istina., zar vam toliki dokazi 

povjesniļara ne dopiru do mozga. Vi i dalje dozvoljavate OBULJENKI da izdaġno 

financira one koji ġire laģi i blate Hrvatsku. Vjerojatno dijeliġ miġljenje Habulina o 

Hrvatima ustaġama. Habulin zna bio je tamo., vjerojatno je uspio pobjeĺi ustaġama pa je 

zato preģivio /satira/.,a Pupavac samo ġto ne place za govornicom. Da li je plakao gad je 

njegova hrabra vojska tenkovima gazila njegov narod u domovinskom ratu kad su bjeģali 

od hrvatske vojske ,da li ĺe tim ljudima odrģavati komemoracije gdje i kada. 

 

Zapravo, mnogo je manje vaģno ġto misle pripadnici naroda koji je izvrġio faġistiļku 

agresiju na Hrvatsku okupljeni u SNV i njihovi istomiġljenici tz. Antifaġisti ili ļlanovi SDP-

a.  

Nas treba brinuti koliko je hrvatska vlast doista hrvatska. O tome je govorio Anto ņapiĺ u 

petak u Bujici komentirajuĺi HOS-ovu ploļu u Jasenovcu koju bi SDP htio skinuti u roku 

8 dana, a iz statuta veteranskih udruga ukloniti pozdrav óZa dom spremniô. 

ñKada bih se bojao vrabaca, nosio bih praĺku uza se! Nije problem nama SDP, nego kako 

ĺe se ponaġati HDZ i Most. Oni ĺe se uplaġiti ove interpelacije. Zadnjih dana je bilo dosta 

pritisaka, ļak i iz crkvenih krugova i Vlade, pokuġaja da se uvjeri udruge HOS-a grada 

Zagreba da skinu ploļu u Jasenovcu! Kategoriļni su da to neĺe napraviti! Ako ĺe hrvatska 

Vlada i policija pod okriljem noĺi skinuti ploļu, mi smo u ówin winô situaciji. Odluļe li se 

za tako neġto, napravit ĺe katastrofalnu pogreġku. Ploļa im je samo povod da ponavljaju 

tisuĺu puta istu laģ. Onaj tko ģeli uniġtiti HOS i taj pozdrav, ģeli uniġtiti Hrvatsku! Mislim 

da Plenkoviĺ ipak neĺe prijeĺi Rubikon i probati skinuti ploļu. SDP-u je bolje neka ġuti i 

neka se bavi svojim problemima. Papali su iz ruke Todoriĺu, a sada su najglasniji u 

njegovu cipelarenju!ò 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/napad-na-hasanbegovica-je-uvod-u-skidanje-

ploce-hos-a-u-jasenovcu-zasto-ivana-sojat-hos-ovka-o-tome-suti-1019282/  

A da to nije baġ tako naivno govori veĺ i sam naslov najnovije kolumne Ivana Mikleniĺa: 

PUZAJUĹE IZGRAņIVANJE BALKANSKE ASOCIJACIJE 

http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/26567-i-miklenic-puzajuce-izgradivanje-balkanske-

asocijacije.html  

S obzirom da smo u Domovinskom ratu imali faġistiļku velikosrpsku agresiju itekako je 

potrebno izbrisati iz svijesti hrvatskih ljudi veliļanstveni obrambeni rat. Zato je izabran 

pozdrav ZA DOM SPREMNI pa se besramno preko njega povezuju HOS-ovci sa 2. 

svjetskim ratom i na taj naļin sprovodi ono ġto su faġistiļki agresori i radili tijekom 

Domovinskog rata govoreĺi o hrvatskim braniteljima kao o ustaġama, a o hrvatskoj drģavi 

kao o TuĽmanovoj ustaġkoj drģavi. Zato je na predstavljanju moje knjige prof. dr. sc. Josip 

Jurļeviĺ i govorio o napadima na ZDS kao specijalnom ratu protiv Hrvatske. 

A da u svom naumu neĺe uspjeti pokazuju i rijeļi s kojima je g. Mikleniĺ zavrġio svoju 

kolumnu: 

https://disqus.com/by/disqus_q1e6b3cfbE/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/napad-na-hasanbegovica-je-uvod-u-skidanje-ploce-hos-a-u-jasenovcu-zasto-ivana-sojat-hos-ovka-o-tome-suti-1019282/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/napad-na-hasanbegovica-je-uvod-u-skidanje-ploce-hos-a-u-jasenovcu-zasto-ivana-sojat-hos-ovka-o-tome-suti-1019282/
http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/26567-i-miklenic-puzajuce-izgradivanje-balkanske-asocijacije.html
http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/26567-i-miklenic-puzajuce-izgradivanje-balkanske-asocijacije.html
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ĂKoliko god bio ģiv i ģilav projekt balkanske asocijacije u naumu odreĽenih meĽunarodnih 

politiļkih snaga, i koliko god bilo pojedinaca u Hrvatskoj koji je ne ģele kao samostalnu, 

nego kao uvezanu u nekakvu balkansku asocijaciju, ģrtve podnesene u obrani od 

velikosrpske agresije tako su velike i skupe da hrvatski narod nikada viġe ne ĺe moĺi pristati 

na takvo povezivanje, jer dva su eksperimenta jasno pokazala da to ne moģe uspjeti.ñ 

Toga su i oni svjesni pa se zato juļer ļulo i: 

 ñNiti moģemo niti hoĺemo prihvatiti formiranje neļega ġto je nazvano Vijeĺem za 

suoļavanje s posljedicama vladavine nedemokratskih reģima. Neĺemo, jer nam je jasno, 

jer znamo da je to Vijeĺe za obraļun s idejom komunizma i praksom socijalizmaò, rekao je 

Habulin. 

Boje se istine jer su im laģi omoguĺile lagodan ģivot. Zapravo mrģnja prema hrvatskom 

narodu omoguĺila im je takav ģivot. Boje se da ĺe se ostvariti ono o ļemu piġe veliki 

HRVATSKI biskup dr. Vlado Koġiĺ: 

Bilo bi dobro da se to i struļno istraģi i potvrdi ili opovrgne, pa ako treba da to uļine i 

meĽunarodni struļnjaci, te se broj svih ģrtava konaļno sluģbeno obznani da ne bude stalno 

nekog licitiranja sa ģrtvama jer to nije poġteno ni prema kome tko je tamo stradao, bilo u 

logoru NDH bilo u poslijeratnom logoru SFRJ. 

http://kamenjar.com/biskup-kosic-gospodine-obdari-nas-istinom-o-jasenovcu/ 

 

Draga gĽo Marija, prirodno je da se oni boje istine. Boje se ostvarenja onog ġto je rekao 

g. Igor Vukiĺ u Hrvatskom tjedniku: 

Na kraju ĺe se doĺi do definicije jasenovaļkog logora koja ĺe biti prihvaĺena u hrvatskoj 

javnosti i uĺi u udģbenike. Preko hrvatske diplomacije bit ĺe prihvaĺena i u svjetskoj 

javnosti. Glasit ĺe:  

Logor Jasenovac u Drugom svjetskom ratu bio je radni logor, u kojem su preteģno bili 

internirani djelatni protivnici drģave, na vremenske kazne od tri mjeseca do tri godine. 

MeĽu njima najviġe Hrvati. Uz zatoļenike zbog protudrģavne djelatnosti, bila je tu i 

skupina Ģidova izuzeta od deportacija u njemaļke logore kojima je bila izloģena ģidovska 

zajednica iz dijela NDH pod njemaļkim utjecajem. U logoru nije bilo masovnih, serijskih 

ubojstava. 

 

Puno Vas pozdravlja Vaġ 

Josip Peļariĺ 

 

 

Predraga gĽo Marija, 

 

Danas sam stigao kuĺi i zatekao niz prelijepih ģelja, ali ļetiri Vaġa e-maila su doista neġto 

prelijepo, pa Vam se zahvaljujem na tome. 

Doista ste me dirnuli u srce (kaģu da je ono joġ uvijek dobro i pored ovog oģiljka koji je 

ostavio infarkt :) ), ali ģile oko njega su loġe. Dva stenta su tu, ali za tri mjeseca ĺu opet u 

bolnicu da se vidi kako sanirati ostalo. 

Koristim ovu prigodu da se zahvalim svima koji su se brinuli za mene, koji su molili za 

mene. 

Moja lijeļnica vjerojatno nije znala za te molitve, ali mi je danas gledajuĺi moje nalaze 

rekla: 

"Vi ste ģivi zahvaljujuĺi dragom Bogu:" 

http://kamenjar.com/biskup-kosic-gospodine-obdari-nas-istinom-o-jasenovcu/
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Vjerojatno ĺe svima koji budu ļitali ovaj moj e-mail Vama biti drago ļuti da je i general 

Praljak ļuo za to u Haagu i nazvao me. 

Da ne spominjem druge jer ĺu sigurno nekoga izostaviti koga bih morao spomenuti, a neĺu 

spomenuti i Stanka Ġariĺa jer njega doģivljavam kao ļlana svoje obitelji. 

Evo bez imena spomenut ĺu jednog mog doktora koji me je pitao: 

Profesore, je li to Vama zbog najnovijih dogaĽaja kod nas? 

Odgovorio sam mu: 

Kako to moģeġ pitati kada je to ġto se dogodilo sjajno opisano u mojoj tvrdnji koju sam 

viġe puta ponovio, pa je veĺ i tiskana u mojoj knjizi- govoreĺi o novoj pomirbi u Hrvata: 

POMIRBI DJECE PARTIZANA IZ SVIH STRANAKA. 

 

Naslov:  FW: LIJEPA VIJEST  

Datum:  Wed, 14 Jun 2017 19:43:01 +1000  

Ġalje:  Maria <mariadubravac@aapt.net.au>  

Prima:  'josip pecaric' <pecaric@element.hr>  

 

Za Tvoju ģrtvu i srce od zlata 

Za Tvoju dobrotu 

Za Tvoje rijeļi 

Za Tvoje divno srceé 

Jedno veliko hvalaé 

Tek skromno HVALA primi od Hrvata.  

Ozdravite nam dragi profesore.  

Marija  

 

Naslov:  OZDRAVITE NAM, VRLI NAĠ DOMOLJUBE! 

Datum:  Sun, 11 Jun 2017 18:24:14 +1000 

Ġalje:  Maria 

Prima:  'josip pecaric' <pecaric@element.hr> 

 

Dragi naġ profesore, 

Ozdravite nam ġto prije. 

Marija Dubravac 

 

BOĢE, OZDRAVI NAM PROFESORA PEĻARIĹA, MOLIMO TE! 

Datum:  Thu, 8 Jun 2017  

Ġalje:  Maria  

Dragi profesore, ozdravite nam ġto prije. Hrvatska Vas treba. 

ZDS Marija Dubravac, Brisbane 

 

MOLITVA HRVATA 

 

Isuse dragi, Pastiru blagi, 

Hrvatsko stado oļuvaj rado: 

Od crvenjaġa, titoudbaġa, 

Podlih vladara, jugospletkara; 

Kletih Soroġa, propalog oloġa, 

Od Jokiĺa, Pusiĺa i od Plenkoviĺa 

mailto:mariadubravac@aapt.net.au
mailto:pecaric@element.hr
mailto:pecaric@element.hr
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Anemiļnog borca, laģnog mirotvorca. 

Od Broza krvnika sramnog spomenika; 

Od ruskog kruha, iz Kine ruha, 

Monsantova plana, ģabarskih purana, 

Rumunj ï svinjetine, poljske piletine... 

 

Od Opanļara, ISIL óhandģaraô, 

Od izbjeglica pokrivenog lica, 

Od terorista i komunista, 

Od Merkelica i sotonistica, 

Od Rockfellera, droge i pedera, 

Od nerodkinja, lezbinetinja, 

Od pedofila i vraģjih sila; 

Ovrha, sudaca i od Pupovaca, 

Od Todoriĺa, ''agrokoroviĺa'', 

Bogatih masona, Luciferona, 

Jugosviraļa, prostih pjevaļa 

Prljave cajke, davorike dajke 

I svakog smrada iz Beograda - 

Sodome ï Gomore, srbske komore... 

 

O Boģji sine, snago Domovine, 

Hrvatsku brani, uz rod naġ stani. 

Jaļaj Peļariĺa, Brunu, Stjepandiĺa, 

Vrlog Glasnoviĺa, Hasanbegoviĺa... 

Hrvat nek ļuva nauku djeda 

Ġto Bog mu dao, nek sinu preda. 

Naġi unuci u sreĺi i muci, 

Nek ZA DOM kliļu, nek vragu viļu: 

''Za stijeg i Krista ï protiv komunista''! 

 Marija Dubravac, Brisbane 
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Akademik Peļariĺ ï SRCE MOJE NIJE ZEMLJE ĠAKA 

glas Urednik lipanj 17, 2017 Kolumne  

Draga gĽo Marija, 

  

Moram se opet zahvaliti na najnovijem e-mailu s Vaġom novom pjesmom: Srce moje nije 

zemlje ġaka: 

  

Dragi g. Josipe,  

zna naġ stari hrvatski Bog da Majka Kroacija joġ treba svojega sina. Joġ njegova bitka u 

dolini suza nije prohujala. Svi se radujemo da ste ļudom Boģjim uskrsnuli! Sad, ako je 

moguĺe, odmarajte ġto viġe, a mi, Vaġi prijatelji, moramo imati razumijevanja i ostaviti 

Vas na miru do daljnjega. Hvala na javljanju. (Slika je rad naġega domoljuba Ilije 

Kneģeviĺa kojega evo blokiraġe na feisu kaznom od 30 dana jer je uvrijedio smrdljivu 

òPOVORKU PONOSAò. A veĺ je blokiran i prije. Pa mi Hrvati zbilja ne uļimo na svojim 

greġkama, je li!!!) 

Uz naj, najljepġe ģelje za ġto skoriji oporavak Srdaļno Vas pozdravlja ZDS Marija 

Dubravac s Petoga kontinenta 

 

http://glasbrotnja.net/author/glasurednik/
http://glasbrotnja.net/category/najnovije-naslovnica/kolumne/
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Zapravo mnoge poruke koje sam dobio su sliļne ovoj Vaġoj. Spomenut ĺu samo dvije 

poruke jednog mog najbliģeg suradnika (koji inaļe ima itekako velike probleme zbog te 

naġe suradnje): 
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ĂIvan mi je javio gdje si. Drģô se, to je samo poruka da konaļno poļneġ brinuti o sebi, a ne 

o drugima.ñ 

ĂNadam se da si sad dobro. Brinem se jer je pusto bez Tvojih poruka. Neĺu zvati dok se Ti 

ne javiġ. Valjda ĺe biti skoro.ñ 

Zapravo je vjerojatno i mnogima od vas pusto bez mojih poruka. MeĽutim, ne mislim da 

je danas uopĺe bitno hoĺete li ih primati ili ne, jer sam se u svojim porukama trudio 

ukazivati na ljude koji misle sliļno meni, pa ako dijelite moje stavove moĺi ĺete ih uvijek 

pronaĺi ļitajuĺi njih. 

Meni je draga priļa o stupovima ĂPeļariĺeve Hrvatskeñ. 

Jedan od tih stupova je biskup dr. sc. Vlado Koġiĺ. Ovih dana smo svjedoci koliki je njegov 

znaļaj u naġem narodu: 

http://kamenjar.com/otvoreno-pismo-biskupa-kosica-andreju-plenkovicu/ 

http://kamenjar.com/sisacki-biskup-vlado-kosic-odgovorio-kritike-zbog-otvorenog-

pisma/ 

Vjerojatno ĺe vas zaļuditi moj stav da je sjajno ġto se pokazalo da i u Katoliļkoj crkvi ima 

onih kojima se ne sviĽa takav biskup Koġiĺ: 

http://direktno.hr/direkt/reakcije-na-kosica-to-nije-stav-crkve-vec-osobni-stav-biskupa-

89040/ 

A da ih muļe biskupove rijeļi ï muļe ih: 

https://m.vecernji.hr/vijesti/klasic-biskup-kosic-politicki-je-aktivist-ali-vjernici-ga-ne-

slijede-1176858 

A da su i priglupi . i to su: 

http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-sto-papa-s-misljenjem-biskupa-kosica/ 

Kada sam kao jedan od recenzenata biskupove knjige ĂBiskup na prvoj crtiñ predstavljao 

tu knjigu, jedan drugi biskup mi je za njega rekao: 

ĂTo je HRVATSKI biskup!ñ 

Sreĺa je naġa ġto imamo i drugih biskupa sliļnih njemu, ali da su svi takvi onda bi bio to 

besmislen komentar, zar ne? 

Drugim rijeļima napadi na biskupa i iz Crkve samo pokazuje da i u njoj postoje ljudi 

drugaļiji od nas, blago reļeno. 

Zapravo mene su rijeļi o HRVATSKOM biskupu podsjetile na jedan sliļan dogaĽaj iz 

vremena kad je Sinj bio centar hrvatske pobune protiv veleizdajniġtva hrvatskih politiļara. 

Na Sinjskoj alci su me znali postaviti u loģu, pa i u prvom redu. Pitao sam za objaġnjenje i 

dobio odgovor: 

ĂVi ste jedini hrvatski akademik koji dolazi na Alku ï s naglaskom na ono HRVATSKI!ñ 

Spomenut ĺu i da je drugi recenzent biskupove knjige (i autor naslova) dr. sc. Josip 

Stjepandiĺ. Od tada ļesto zajedno i nastupamo. Biskup nas je, zapravo, povezao. Obavezno 

pogledajte i intervju s HRVATSKIM biskupom: 

https://narod.hr/hrvatska/intervju-biskupa-vlade-kosica-narod-hr 

Zakljuļit ĺu ovaj komentar o naġem HRVATSKOM biskupu rijeļima Tihomira 

Dujmoviĺa: 

ĂKroġe koji je biskup Koġiĺ opalio po obrazu Andreja Plenkoviĺa najģeġĺi je udarac koji je 

premijer do sada primio i on neĺe ostati bez posljedica. Biskup Koġiĺ, koliko god bio 

nekonvencionalan, u pravilu govori ono ġto narod misli, a kada god nije odmjeren, za to 

postoji more razloga.ñ 

http://direktno.hr/kolumne/sto-mislite-promislja-li -hdz-ova-baza-kao-plenkovic-ili -kao-

biskup-kosic-89123/ 

http://kamenjar.com/otvoreno-pismo-biskupa-kosica-andreju-plenkovicu/
http://kamenjar.com/sisacki-biskup-vlado-kosic-odgovorio-kritike-zbog-otvorenog-pisma/
http://kamenjar.com/sisacki-biskup-vlado-kosic-odgovorio-kritike-zbog-otvorenog-pisma/
http://direktno.hr/direkt/reakcije-na-kosica-to-nije-stav-crkve-vec-osobni-stav-biskupa-89040/
http://direktno.hr/direkt/reakcije-na-kosica-to-nije-stav-crkve-vec-osobni-stav-biskupa-89040/
https://m.vecernji.hr/vijesti/klasic-biskup-kosic-politicki-je-aktivist-ali-vjernici-ga-ne-slijede-1176858
https://m.vecernji.hr/vijesti/klasic-biskup-kosic-politicki-je-aktivist-ali-vjernici-ga-ne-slijede-1176858
http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-sto-papa-s-misljenjem-biskupa-kosica/
https://narod.hr/hrvatska/intervju-biskupa-vlade-kosica-narod-hr
http://direktno.hr/kolumne/sto-mislite-promislja-li-hdz-ova-baza-kao-plenkovic-ili-kao-biskup-kosic-89123/
http://direktno.hr/kolumne/sto-mislite-promislja-li-hdz-ova-baza-kao-plenkovic-ili-kao-biskup-kosic-89123/
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Jedan od stupova moje Hrvatske Dario Kordiĺ oznaļava sve one koji su proganjani i suĽeni 

zbog svoje ljubavi i borbe za svoj narod i domovinu. Danas taj stup predvodi general 

Slobodan Praljak. Kao ġto znate uvijek sam sretan kada mogu istaknuti naġe prijateljstvo. 

Znate li da je jedan od predgovora moje knjige ĂSramotni sud u Haaguñ iz 2001. napisao 

naġ general? Naslovio ga je: ĂZaġto zapadnim zemljama treba sud u Haaguñ. Knjiga je 

posveĺena: 

Svim hrvatskim vitezovima ï haġkim uznicima 

Nadam se da ste potpisali naġe nedavno pismo hrvatskim vlastima da ga se predloģi za 

Nobelovu nagradu za mir. O naġem generalu ovih dana piġe sjajne tekstove joġ jedan 

hrvatski velikan dr. sc. Miroslav MeĽimorec: 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/mmedimorec/26952-podlistak-o-generalu-

slobodanu-praljku-i-hrvatskoj-sestorci-u-haagu-i.html 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/mmedimorec/26967-u-ocekivanju-presude-

podlistak-o-generalu-slobodanu-praljku-i-hrvatskoj-sestorci-u-haagu-ii.html 

Ne znam misle li moji lijeļnici da je to dobro ili ne, ali danas sam zahvaljujuĺi Portalu 

HKV-a odgledao koncert za haaġku ġestorku Herceg-Bosne u Mostaru. Po mojoj logici 

ljubav mora biti lijek. A koncert u Mostaru je bio koncert ljubavi. A kad se pjeva o ljubavi 

prema domovini, svom narodu, braniteljima, Bogu i obitelji onda je tu Marko Perkoviĺ 

Thompson. Joġ jedan stup moje Hrvatske. Danas je tako oļito kroz te napade na njega i 

njegove pjesme da se radi o napadima na hrvatsku drģavu i naġ narod. Svi koji se nadaju 

da mogu promijeniti rezultat Domovinskog rata napadaju Thompsona i to u kontinuitetu 

traje od 2000.-e. Jednom je konstatirao da sam ga ja viġe branio od tih napada nego ġto je 

on branio sam sebe. Zna istaknuti i moju zaslugu ġto je pozdrav ZA DOM SPREMNI danas 

u Hrvatskoj igra takovu ulogu meĽu drģavotvornim Hrvatima pa je veĺ unatoļ straviļne 

propagande glavnih (po pravilu nehrvatskih) medija i mnogih politiļara da je to takoĽer 

napad zato ġto je to braniteljski pozdrav. Tako i Ivica Marijaļiĺ u najnovijem Hrvatskom 

tjedniku oporuļuje Plenkoviĺu kako ĺe polomiti zube ako pristane na uklanjanje pozdrava 

ZA DOM SPREMNI, ġto traģe pristaġe onih koji su pobili hrvatske branitelje. 

Jednom mi je Thompson objasnio i zaġto mnogi od vas volite moje tekstove: 

ĂVi njima uĽete u glavu.ñ 

Zapravo je na svoj pjesniļki naļin ponovio ono ġto mi je joġ devedesetih godina govorio 

veliki hrvatski redatelj Krsto Papiĺ: ĂLjudi Tebi vjeruju!ñ 

Drago mi je ġto ljudi vjeruju i biskupu i generalu i Thompsonu. Zahvaljujem se i biskupu i 

generalu i Thompsonu ġto su se, javili s lijepim ģeljama povodom mog infarkta. 

Naravno, to ġto su nekima i nedostajala moja Ăizvjeġĺañ moģda su vas sva ona prethodna 

Ănauļilañ tko su kolumnisti koje treba ļitati.  

Vjerujem da vam svima ponedjeljak uljepġa Zvonimir Hodak. Na vijest o mom infarktu 

reagirao je onako kako to samo on moģe: 

ĂO kvragu. Ali znam da si Ti jaļi. Drģi se frende. Znam da Ti je teġko, no tjeġi se da je 

HDZ-ovcima trenutno joġ teģe. Pozdrav i vrati se ġto prijeéñ 

Doista, kako li je mogao gadan udar biti onima koji misle ono isto ġto je Plenkoviĺu poruļio 

biskup Koġiĺ? 

Dovoljno vam je proļitati ġto o tome piġe npr. dr. sc. Damir Peġorda, Benjamin Toliĺ i 

Marko Ljubiĺ: 

http://www.hkv.hr/razgovori/26964-razgovor-s-d-pesordom-plenkovicevo-inzistiranje-

na-centrizmu-zapravo-je-inzistiranje-na-ideoloskoj-besadrzajnosti.html 

http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/47039-damir-pesorda-mala-

velika-koalicija 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/mmedimorec/26952-podlistak-o-generalu-slobodanu-praljku-i-hrvatskoj-sestorci-u-haagu-i.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/mmedimorec/26952-podlistak-o-generalu-slobodanu-praljku-i-hrvatskoj-sestorci-u-haagu-i.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/mmedimorec/26967-u-ocekivanju-presude-podlistak-o-generalu-slobodanu-praljku-i-hrvatskoj-sestorci-u-haagu-ii.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/mmedimorec/26967-u-ocekivanju-presude-podlistak-o-generalu-slobodanu-praljku-i-hrvatskoj-sestorci-u-haagu-ii.html
http://www.hkv.hr/razgovori/26964-razgovor-s-d-pesordom-plenkovicevo-inzistiranje-na-centrizmu-zapravo-je-inzistiranje-na-ideoloskoj-besadrzajnosti.html
http://www.hkv.hr/razgovori/26964-razgovor-s-d-pesordom-plenkovicevo-inzistiranje-na-centrizmu-zapravo-je-inzistiranje-na-ideoloskoj-besadrzajnosti.html
http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/47039-damir-pesorda-mala-velika-koalicija
http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/47039-damir-pesorda-mala-velika-koalicija
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http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-benjamin-tolic/47026-benjamin-tolic-

stierova-paradigma 

https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-stierov-izazov-hdz 

 Ako znamo kako sam danaġnja dogaĽanja opisao tvrdnjom da se radi o novoj pomirbi ï 

pomirbi djece partizana iz svih stranaka, nekako mi logiļno doĽe da se Stijer nikako ne 

moģe uklopiti u tako neġto, zar ne? 

Ali kolega sa Sveuļiliġta ima malo drugaļiji pogled na tu pomirbu pa ga moram podijeliti 

s vama: 

éInaļe slaģem se s tobom da ovo ġto se danas dogaĽa oko nas ne utjeļe na srce (miġiĺ), 

barem ne izravno. Ovo ġto se danas dogaĽa utjeļe na duġu i izaziva beskrajnu tugu. Ne radi 

se o pomirbi djece. Pa najļvrġĺa prijateljstva su ona iz djetinjstva ona iz elitnih i odabranih 

vrtiĺa i Ăġkolañ. Ja mislim da je na djelu samo obznana da podjela i svaĽe nije ni bilo. 

Naģalost, iako smo to mnogi odavno vidjeli, nismo to htjeli priznati. Kao ġto ne ģelimo 

priznati da je njih viġe. Znam da i ti sve to znaġ ali se s tim ne miriġ. Ne predajeġ se i 

godinama gotovo ne spavaġ radeĺi za opĺe dobro. E to je utjecalo na ģile a ako ne smanjiġ 

optereĺenje utjecat ĺe i na miġiĺ. 

Dragi Josipe, ģelim ti brz i kvalitetan oporavak uz ģelju da svoju energiju usmjeriġ samo na 

one situacije kad bez tebe nikako ne ide. Imaj na umu da je veĺ 10% Peļariĺevih 

dosadaġnjih doprinosa beskonaļno veliko u odnosu na, ne daj Boģe, nula. 

A kada nas je Branko vratio razlogu Vaġeg e-maila ï mom infarktu zavrġio bih ļinjenicom 

kako je on doista nebitan kada znamo da je u isto vrijeme infarkt imao joġ jedan moj prijatelj 

ï Oskar Ġaruniĺ. Dragi naġ Oskar ga nije preģivio. 

Svi koji moģete proļitajte tekst g. Magaġa o naġem Oskaru: ĂUmrlo je mnogo ljudi, i mlaĽih 

od Oskara, ali ovakva tuga odavno nije viĽenañ. 

Dragi Oskare ponosim se i ġto si Ti bio prijatelj i meni i mojoj obitelji. 

 Vaġ, Josip 

  

http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-benjamin-tolic/47026-benjamin-tolic-stierova-paradigma
http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-benjamin-tolic/47026-benjamin-tolic-stierova-paradigma
https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-stierov-izazov-hdz
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U BOKI KOTORSKOJ SVAKI KAMEN GOVORI HRVATSKIñ 

 
Moja izreka iz naslova ovog teksta ļini se ostat ĺe zauvijek u naġem narodu.  

Spomenuo je nedavno i biskup dr. Vlado Koġiĺ Homilija na blagdan bl. Ozane Kotorske u 

Zagrebu 27.4.2017.:  

Za Boku Kotorsku akademik Josip Peļariĺ, koji je i sam rodom iz Boke, napisao je da u 

Boki svaki kamen govori hrvatski.  

https://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/4542-homilija-na-blagdan-bl-

ozane-kotorske-u-zagrebu-2742017  

Ona je u naslovu jedne moje knjige o Boki, a u podnaslovu druge. U njima je dan i niz 

zgoda oko nje, pa i ona kada je na HTV-u proglaġena Ăstarom hrvatskom narodnom 

izrekomñ.  

Drago mi je ġto je ona narodna, ali drago mi je kada je pripisuju blaģenom (uskoro svetom) 

Alojziju Stepincu.  

Zapravo, sadrģaj te tvrdnje dao je blaģeni Stepinac kada je prije rata posjetio Boku 

kotorsku:  

Svaki kamen Boke kotorske dovoljno jasno kazuje visoku kulturnu razinu hrvatskog ģivlja, 

ujedno je najbolji dokaz, tko je zapravo autohtoni element Boke kotorske.  

https://dijanaana.wordpress.com/hrvati-boke-kotorske/bokeljska-mornarica/josip-pecaric-

bokeljska-mornarica/  

Jasno je da smo rekli isto. Samo ova moja se lako pamti, zar ne. Valjda je i toliko dobra da 

ju je mogao reĺi samo naġ svetac.  

Pripisivana je Stepincu i ranije ali i danas. Pogledajte samo naslov teksta na portalu 

7dnevno.hr, 24. prosinca 2018.:  

Alojzije Stepinac: óSvaki kamen u Boki Kotorskoj govori hrvatski!ô  

http://www.7dnevno.hr/izdvajanja/top/alojzije-stepinac-svaki-kamen-u-boki-kotorskoj-

govori-hrvatski/  

Nekako mi se ļini da je doista sjajno da je se ne spominje uz moje ime.  

Zaġto?  

Zapravo najbolje je citirati i komentirati Zvonimira Hodaka:  

ñHodak, Predsjednica je smijenila Matu, ġteta, naġ je ļovikéò. ñKako ġteta?ò, uzvratih 

ja. ñSedam godina je bio ministar pa kad je TuĽman umro óopraoô ga je  

u Pukijevom Nacionalu kôo zadnju gnjidu i demaskirao se kao ļovjek i politiļarò. ñMa ti 

misliġ na Graniĺa!ò, ģivnu Lukaé ñSmijenila ti je ona Matu Radeljiĺa, a ne ótvogô Matuò. 

ñAaaaa, toéò, objesila mi se donja vilica.  

Za razliku od Hodaka ja bih znao da se radi o Radeljiĺu. Odavno sam vidio kako nije dobar 

savjetnik i ļekam kada ĺe ga smijeniti. Naime moji suradnici su traģili da Predsjednica bude 

pokrovitelj konferencije povodom mog 7o-og roĽendana i Radeljiĺ je mislio da je sasvim 

normalno da to i bude s obzirom da imam najviġe znanstvenih radova u RH, stvorio sam tri 

ļasopisa koja su na svjetskim listama i koji su po Scopusu meĽu prvih pet u Hrvatskoj, iz 

moje znanstvene ġkole je izaġlo ļetrdesetak doktora matematiļkih znanosti itd. A svi znamo 

da to nije vaģno. Pa nije vaģno bilo ni mom razredu u HAZU, Upravi HAZU ili Upravnom 

odboru HRZZ-a na ļijem ļelu je akademik, a i Glavni tajnik HAZU je u tom upravnom 

odboru (poznat po tome da je imao ļasopis na tim svjetskim listama pa su mu ļasopis 

izbacili s njih).  

A ġto je vaģnije govori Hodak u nastavku svog teksta:  
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Ali to nije sve! Podiģe Luka glas: ñZnaġ li koga je imenovala za savjetnicu?ò. ñPojma 

nemam, ne bavim ti se ja politikom moj Lukaò. ñMirjanu Hrgu!ò, na to ĺe Luka. Opet mi 

se refleksivno otelo jedno ñAaaa tu!ò. Ne znam zaġto, ali sjetih se u isti ļas jedine latinske 

poslovice koju sam jedva uspio zapamtiti iz ġeste gornjogradske gimnazije: ñNomen est 

omenò. ñAaaa, to je novinarka koja je izjavila: ñU srcu sam prava ljeviļarka, ģalim ġto 

Thompson ne razumije sramotu i uģas ustaġkog reģimaò.  

A ja napisah tri knjige i niz ļlanaka u kojima sam branio Thompsona. Pa i onom Peticijom 

ZDS koja je po Predsjedniļinom uredu bila Ăna razini provokacijeñ. A pisana je par dana 

poslije mimohoda u Zagrebu na kojem su nastupili i HOS-ovci sa svojom zastavom na 

kojoj je pisalo ZDS.  

Luka Z. je neumoljiv i odmah dodaje: To ti je ona koja se javno upitala: ñĠto Hrvati imaju 

s Dubrovnikom?ò.  

Kada se sjetim da je moja izreka i DUBROVNIK SE BRANI BOKOM doista je dobro da se 

Stepinac spominje uz moju izjavu iz naslova.  

A branio sam ja i taj znamen HOS-a. Znamen kojega su se bojali faġistiļki agresori. Zato 

pustimo Hodaka da govori:  

A ġto Hrvati imaju s Mirjanom Hrgom ġaptom se upitam ja nakon ġto sam se prethodno 

hrabro osvrnuo malo lijevo i malo desno. No nije naġa Mirjana usamljena u svom neznanju. 

Isto pitanje sami sebi postavljaju i oni neki ñgospariò iz Grada koji sanjaju neovisnu 

ñDubrovaļku republikuò, neovisnu od RH i Zagreba. Uz njih si isto pitanje postavljaju i 

razni ñgospariò iz Trebinja, Beograda i Podgorice. Proġlo je veĺ puno vremena pa se 

zaboravlja da su odgovor na to pitanje dali dubrovaļki branitelji i postrojbe HOS-a nakon 

6. prosinca 1991. kad je kulminiralo agresorsko bombardiranje Dubrovnika.  

Taj dan bitkom na SrĽu uz doprinos IX. Bojne HOS-a Dubrovnik je obranjen. Danas se joġ 

samo poneki Dubrovļani, zajedno s Hrgom, pitaju ġto Hrvati imaju s Dubrovnikom? Osim 

naravno kostiju HOS-ovaca koji su izginuli na SrĽu. Dana 7. prosinca 1991. kao odvjetnik 

HSP-a i HOS-a sjedio sam u Starļeviĺevom domu s Paragom i suradnicima te smo bili u 

isto vrijeme i ponosni i tuģni. Ponosni jer  

je agresor dobio po ñonoj stvariò, a tuģni jer se najbolji meĽu HOS-ovcima viġe neĺe 

nikada vratiti.  

No nova savjetnica je joġ relativno mlada pa ĺe, vjerujem, jednog dana shvatiti ġto Hrvati 

imaju s Dubrovnikom. Popela se na jedno od dva brda vlasti u Hrvata, a tamo imaju 

odgovore na sva pitanja koja muļe neuki puk. Osim naravno na nekaé I tako preko noĺi 

padoġe savjetnici koji su pripadali suverenistiļkoj struji ili jasnije nacionalnoj struji. A 

KGK je pobijedila na izborima upravo glasovima nacionalno svjesnih Hrvata. Jedan je 

Mate dobio ñġimeckiò, a drugi trijumfira. No moglo je biti i gore. Mogao je netko ģiļarom 

doġlepati na Pantovļak, recimo, Vedranu Rudan ako trenutno nije u Beogradu. Na sve to 

ponosni i tvrdi Hrvateki muļe, ļkome i misle si ñnikada ne pada onaj koji uvijek puziò.  

Zapravo, nisam siguran tko je tu bio u pravu kada je u pitanju Ămojañ konferencija ï 

konferencija na kojoj su moje kolege o meni govorile kao o Ăkralju nejednakostiñ.  

Zaġto?  

Razumijem da vlastima ne odgovara da netko sliļan meni nema pristupa medijima. Ali s 

druge strane imaju preuveliļavanja moga rada od onih koji misle ono ġto piġu povodom 

takve zabrane. Jer recimo, u ĂBujiciñ je reļeno koje su sve zasluge Radeljiĺa kao savjetnika 

Predsjednice. Ali nije uspio oko Ămojeñ konferencije. Zar nije prirodno pomisliti da im je 

veĺa ġteta to pokroviteljstvo (tako normalno u svijetu), od mnogih drugih suverenistiļkih 

poteza koje je Radeljiĺ inicirao. Evo i dok piġem ovaj teksta dobio sam upozorenje o 

komentaru na portalu narod.hr:  
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metokit Å 9 hours ago  

"Teġko je prihvatiti da su hrvatska djeca na PISA testovima iz matematike debelo ispod 

prosjeka zato jer su jednostavno ï u zaostatku."..............ali zato Hrvatska ima jednog od 

NAJBOLJI matematiļara na svitu (Dr. Peļariĺ) kojemu je zabranjeno pristupiti 

obrazovanju mladih u Hrvatskoj... to je rezervirano za promicatelje RODNE 

IDEOLOGIJE.....jadna drģavo, ko po tebi sve gazi........  

zark metokit Å 6 hours ago  

Bravo za ovu konstataciju. Profesor Peļariĺ je poslije Tesle naġ najveĺi nauļnik sa viġe od 

1000 nauļnih radova, i mnogi za njega nisu ni ļuli. Ali na njegovu ģalost on voli Hrvatsku 

malo i previġe ġto je iznad svakog mjerila naġe jugoslavenske oligarhije.  

Bluray2000 zark Å 6 hours ago  

Nauļnik je isto ġto i ġegrt, Peļariĺ je znanstvenik i uļenjak.  

A ġto se tiļe izreke iz naslova meni je draga jedna priļa iz Kotora kada je jedan uzeo jedan 

kamen i rekao jednom mom roĽaku:  

Evo kamena, neka onaj Tvoj roĽak pokaģe kako on govori hrvatski.  

MeĽutim trebamo stalno imati na umu da su mene Crnogorci izabrali u DANU, a spomenuti 

Glavni tajnik HAZU me prozivao u Hrvatskom saboru!  

 

Josip Peļariĺ  
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MOJIH STO KNJIGA, ZAGREB, 2020 . 

 

UZ NEODRĢANO PREDSTAVLJANJE KNJIGE ĻETVRTI 

STUP MOJE HRVATSKE 

 
Ļovjek od struke, profesor knjiģevnosti na Sveuļiliġtu u Mostaru dr. sc. Marko Tokiĺ je u 

Mostaru 05, 12. 2014. na predstavljanju mojih knjiga govorio o ļetiri stupa Peļariĺeve 

Hrvatske (Glas Brotnja, 05. 12. 2014.). To su Franjo TuĽman, Dario Kordiĺ Marko 

Perkoviĺ-Thompson, i biskup Vlado Koġiĺ. Zapravo, ļetiri osobe koji su neprijatelji 

hrvatske drģave i hrvatskog naroda najviġe napadali, a predstavljaju najzasluģnije dijelove 

hrvatskog naroda u stvaranju hrvatske drģave. Biskup Koġiĺ, zapravo predstavlja Crkvu u 

Hrvata, a oni koji napadaju Katoliļku crkvu uzimaju za primjer najļeġĺe za primjer upravo 

biskupa Koġiĺa,  

U takvim okolnostima je bilo i prirodno da odgovarajuĺi na napade na Crkvu u Hrvata 

najļeġĺe piġem o biskupu Koġiĺu. Uostalom i sam hrvatski narod ga je doģivio na isti naļin 

i kao odgovor na njegovo djelovanje i na te napade stalno mu iskazuje svoju poġtovanje.  

A znamo da biskup Koġiĺ ne voli kada ga se izdvaja od drugih biskupa. A to zapravo nije 

nikakvo ñizdvajanjeò veĺ se preko njega ï zbog navedenih razloga ï iskazuje i poġtovanje 

prema Crkvi u Hrvata. Nije on jedini od hrvatskih biskupa potpisivao otvorena pisma koje 

sam ļesto slao na razne adrese. Znali su ih potpisati i nadbiskupi Juriĺ, Srakiĺ, Bariġiĺ i 

danaġnji Predsjednik HBK Ģelimir Puljiĺ, biskupi Bogoviĺ, Ivas, Mrzljak, Pozaiĺé  

I oni su napadani, - pisao sam i o tim napadima - ali ļinjenica je da je najviġe napadan 

biskup Koġiĺ. Profesor Tokiĺ, kome je to struka, nije mogao ne uoļiti u mojim knjigama tu 

ļinjenicu i otud naslov ove knjige. 

Zapravo sam veĺ i napisao knjige i o Predsjedniku TuĽmanu, i o Kordiĺu, i o Praljku i o 

Thompsonu, pa je prirodno ostao dug i prema ovom ï kako ga je Tokiĺ definirao ï ļetvrtom 

stupu moje Hrvatske. 

A to se dogaĽa i u pravom trenutku bez obzira ġto to naġem biskupu nije drago. Dapaļe! 

Kako to? 

Mnoga sveġtena lica znajuĺi koliki je utjecaj Crkve u Hrvata na naġ narod znali su ï valjda 

se iz daljine bolje vidi ï kolike su vrijednosti hrvatskog naroda. 

Tako je naġ Papa Ivan Pavao II. za nas Hrvate govorio da smo NAROD NADE!  

A bivġi francuski vojni biskup Michel Dubost na MeĽunarodnom vojnom hodoļaġĺu u 

Lurdu je rekao da se divi Hrvatima, jer mi imamo neġto ġto sve viġe nestaje, imamo 

vrijednosti koje se u Europi gube, a bez kojih ona ne moģe ģivjeti. (Hrvatsko slovo,3. 

sijeļnja 2003.) 

Jednom mi je ove rijeļi prokomentirao don AnĽelko Kaĺunko:  

Evo ġto sam ja doģivio u Lurdu na vojnom hodoļaġĺu sredinom svibnja 2005. Nakon 

nedjeljne meĽunarodne mise na trgu ispred Bazilike Sv. Krunice upoznavao sam se s 

kolegama oko sebe. Bili su to vojni sveĺenici iz Ļeġke, Slovaļke, Njemaļke, Italije... Mladi 

sveĺenik, koji je do mene bio tijekom cijele mise, bio je kapelan talijanske mornarice u 

zapovjedniġtvu u pomorskom srediġtu La Spezia. Kad sam mu rekao da sam Hrvat, stao me 
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je grliti i gotovo plaļnim glasom ponavljati: ĂGrazie, don Angelo, hvala, don AnĽelko, vi 

ste naġa buduĺnost, vi ste buduĺnost Europe...ñ Ja sam se gotovo ġokirao ne oļekujuĺi 

takvu reakciju i kad sam se pribrao rekao sam: ĂDa, da, mi zajedno...ñ ali on me odmah 

prekinuo i nastavio ponavljati: ĂNe, ne, nego vi, vi ste naġa buduĺnost, Hrvati su buduĺnost 

Europe...!ñ itd. To je ponovio nekoliko puta. To ĺu zapamtiti dok god sam ģiv i taj mi je 

susret tako duboko u sjeĺanju kao da se juļer dogodio. Eto, ni danas ne mogu vjerovati da 

drugi o nama tako dobro misle, premda razumijem zaġto. A mi, buduĺi da poznajemo svoje 

mane i svoj jad, vjerojatno smo u svemu tome malko i prekritiļni prema sebi. Moģda je i 

bolje tako. U svakom sluļaju moģemo reĺi da nitko sebe ne poznaje tako dobro kao ġto ga 

poznaju drugi. Kad je o Lurdu rijeļ, naġi vojnici i policajci na tome hodoļaġĺu fasciniraju 

svojim ponaġanjem i svojom poboģnoġĺu cijeli svijet i zato su takve reakcije. Osim toga, 

sve vojske svijeta, za razliku od obiļnoga puka, koji ima (dez)informacije samo s televizije, 

znaju dobro ġto je bilo u Domovinskom ratu i svake godine srdaļno pljeġĺu pobjedniļkoj 

Hrvatskoj vojsci. 

Kardinal i nadbiskup Kºlna, Joachim Meisner je tvrdio: ñHrvati su sol u njemaļkoj 

katoliļkoj juhi.ò 

Sve te pohvale naġem narodu doģivljavali smo kao kritiku onih koji su podrģavali faġistiļku 

srpsku agresiju na RH. Agresiju o kojoj je govorio i stalni sud u Haagu navodeĺi i 

napravljene genocidne radnje agresora. A poglavar Katoliļke crkve Patrijarha koji je 

poticao tu faġistiļku agresiju naziva ñvelikim ļovjekomò i poziva da mu pomogne u odluci 

tko je svetac a tko ne u Katoliļkoj crkvi . Traģi pomoĺ od onih koji sami za sebe kaģu da 

im je ñlaģ najviġe pomogla u povijestiò. 

Nikome od nas nije padalo na pamet da se tako neġto moģemo doģivjeti od samog vrha 

Katoliļke crkve jer to ġto je naġa crkva uļinila nije niġta drugo nego podrġka toj faġistiļkoj 

agresiji na nas. Pri tome se ne poġtuju ni prethodne pape, institucije Katoliļke crkve ni 

hrvatski biskupi.  

Reagirali su i nadbiskup Ģelimir Puljiĺ i biskup u miru Mile Bogoviĺ (vidjeti najnoviji broj 

Hrvatskog tjednika). Podsjetili su me na ģestoko reagiranje hrvatskih biskupa tijekom 

Svetojeronimske afere, kada je u ime svih predstavku Papi napisao nadbiskup Stadler 30. 

oģujka 1902., a potom je izgovorio u audijenciji pred papom optuģujuĺi ga da je podlegao 

politiļkim pritiscima. Tada je Stadler bio prisiljen povuĺi svoje istinite tvrdnje, a 

dalekovidnost njegova pisma pokazala se sedamdesetak godina kasnije, 

Mnogi ugledni hrvatski kolumnisti tvrde tako neġto i danas pa ĺu ovdje navesti naslove 

samo njih ļetvorice:  

ZVONIMIR HODAK: Papa Franjo je pod direktnim utjecajem velikosrpske propagande i 

Srpske pravoslavne crkve 

https://kamenjar.com/hodak-papa-franjo-je-pod-direktnim-utjecajem-velikosrpske-

propagande-i-srpske-pravoslavne-crkve/ 

HRVOJE HITREC: Vratite nam Benedikta 

https://kamenjar.com/hitrec-vratite-nam-benedikta/ 

IVICA ĠOLA: Papa ģrtvuje Stepinca za put u Beograd 

https://kamenjar.com/ivica-sola-papa-zrtvuje-stepinca-za-put-u-beograd/ 

MARKO LJUBIĹ. Analiza konteksta i posljedica: Je li iduĺi korak pape Franje odlazak u 

Jasenovac? 

https://fenix-magazin.de/analiza-konteksta-i-posljedica-je-li -iduci-korak-pape-franje-

odlazak-u-jasenovac/  

https://kamenjar.com/hodak-papa-franjo-je-pod-direktnim-utjecajem-velikosrpske-propagande-i-srpske-pravoslavne-crkve/
https://kamenjar.com/hodak-papa-franjo-je-pod-direktnim-utjecajem-velikosrpske-propagande-i-srpske-pravoslavne-crkve/
https://kamenjar.com/hitrec-vratite-nam-benedikta/
https://kamenjar.com/ivica-sola-papa-zrtvuje-stepinca-za-put-u-beograd/
https://fenix-magazin.de/analiza-konteksta-i-posljedica-je-li-iduci-korak-pape-franje-odlazak-u-jasenovac/
https://fenix-magazin.de/analiza-konteksta-i-posljedica-je-li-iduci-korak-pape-franje-odlazak-u-jasenovac/
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Hrvatski biskupi su dakle opet pokazali da su pravi predstavnici NARODA NADE. Svima 

je jasno koliko je Papina pohvala faġistiļkim agresorima dobrodoġla svima koji napadaju 

Crkvu u Hrvata. Koliko odgovara svima kojima smeta i ļetvrti stup moje Hrvatske. 

Zato mi je izuzetno drago ġto se ova knjiga pojavila upravo sada, unatoļ tomu ġto to nije 

drago biskupu Koġiĺu, jer se pojavila u vrijeme kada su mnogi u Hrvatskoj razoļarani u 

takvo djelovanje Katoliļke crkve.  

A mi samo pokazujemo zahvalnost svima u Katoliļkoj crkvi koji su izloģeni napadima onih 

koji su protivnici hrvatske drģave i hrvatskog naroda, a kao ġto sam veĺ konstatirao tu je 

na prvom mjestu i biskup koji simbolizira napadnutu Crkvu u Hrvata. 

 

https://narod.hr/kultura/akademik-pecaric-uz-otkazano-predstavljanje-knjige-cetiri-osobe-

koje-su-najvise-napadali-neprijatelji-hrvatske-najzasluznije-su-za-stvaranje-drzave-

tudman-kordic-thompson-i-biskup-kosic 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/16309-otkazano-je-predstavljanje-knjige-

akademika-josipa-pecarica 

 

  

https://narod.hr/kultura/akademik-pecaric-uz-otkazano-predstavljanje-knjige-cetiri-osobe-koje-su-najvise-napadali-neprijatelji-hrvatske-najzasluznije-su-za-stvaranje-drzave-tudman-kordic-thompson-i-biskup-kosic
https://narod.hr/kultura/akademik-pecaric-uz-otkazano-predstavljanje-knjige-cetiri-osobe-koje-su-najvise-napadali-neprijatelji-hrvatske-najzasluznije-su-za-stvaranje-drzave-tudman-kordic-thompson-i-biskup-kosic
https://narod.hr/kultura/akademik-pecaric-uz-otkazano-predstavljanje-knjige-cetiri-osobe-koje-su-najvise-napadali-neprijatelji-hrvatske-najzasluznije-su-za-stvaranje-drzave-tudman-kordic-thompson-i-biskup-kosic
http://dragovoljac.com/index.php/razno/16309-otkazano-je-predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica
http://dragovoljac.com/index.php/razno/16309-otkazano-je-predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica
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PRVI STUP MOJE HRVATSKE  

 
Govor na poļetku predstavljanja 

 

Zahvaljujem se svima ġto ste danas doġli, a HVIDRI grada Zagreba ġto su nam omoguĺili 

predstavljanje mojih najnovijih samostalnih knjiga o, kako ih je nazvao profesor 

knjiģevnosti sa Sveuļiliġta u Mostaru dr. sc. Marko Tokiĺ, 'stupovima Peļariĺeve Hrvatske' 

(TuĽman, Kordiĺ i general Praljak, Thompson, biskup Koġiĺ). Zapravo, ļetiri osobe koji 

su neprijatelji hrvatske drģave i hrvatskog naroda najviġe napadali, a predstavljaju 

najzasluģnije dijelove hrvatskog naroda u stvaranju hrvatske drģave. 

Dakle, danas predstavljamo knjige o drugom stupu (Dario Kordiĺ, Zagreb, 2019. str. 343.), 

treĺem stupu tj. Thompsonu (Matematika, pjesme i nogomet. Zagreb, 2018. pp. 347.; 

Predsjednica i óZa Dom spremniô, Zagreb, 2019. str. 214.) i ļetvrtom stupu (Ļetvrti stup 

moje Hrvatske / Biskup dr. Vlado Koġiĺ, Zagreb, 2019. str. 398.). 

Zapravo je zanimljivo kako sve ļetiri knjige predstavljamo u pravom trenutku kada su one 

i odgovor na ono ġto se danas dogaĽa u Hrvatskoj ili o Hrvatskoj. 

Knjigu o Dariju Kordiĺu smo nedavno predstavili, a ona je i bila odgovor na najnovije 

napade na ovog izuzetnog Hrvata.  

A Thompson ne prestaje biti u centru paģnje. Najaktualniji je bio i na nedavnim izborima 

tj. zar nisu svi zapazili kako su vladajuĺi doļekali gĽu Merkel pjevajuĺi Thompsonovu 

pjesmu, a prije godinu dana su mu iskljuļili mikrofon na trgu, o ļemu i govori knjiga 

Matematika, pjesme i nogomet. Ali evo kao da o toj knjizi govori vijest od prije dva dana. 

U knjizi, naime, imate tekstove o rektoru Borasu. A Boras predlaģe Plenkoviĺeva oca za 

profesora emeritusa Zagrebaļkog sveuļiliġta, a prof. TuĽman to nije (inaļe Boras je 

doktorirao kod prof. TuĽmana u 48. godini ģivota i to poġto je bio 15 godina na Filozofskom 

fakultetu).  

https://narod.hr/hrvatska/tko-je-mario-plenkovic-otac-hrvatskog-premijera-kojega-rektor-

boras-predlaze-za-profesora-emeritusa 

https://www.jutarnji.hr/komentari/professor-emeritus-kojega-ce-zezati-klinci-iz-kvarta-

mario-plenkovic-dobit-ce-uglednu-titulu-a-boras-poziciju-da-se-premijer-osjeca-kao-

njegov-duznik/8997170/ 

A da je ĂBojna Ļavoglaveñ i ZDS u njoj ledila srpskim vojnicima krv u ģilama u 

Domovinskom ratu pa sve do danas svjedoļi najnoviji nastup Pupovca kojemu je za sve 

kriv Thompson, ĂBojnañ i ZDS. Thompsonov odgovor pogledajte npr. na portalu narod.hr. 

https://narod.hr/hrvatska/thompson-odgovorio-pupovcu-prestanite-sijati-mrznju-i-

govoriti-lazi 

A zar o tome ne govori knjiga Predsjednica i óZa Dom spremniô? 

Zapravo, zahvaljujuĺi i Thompsonu Pupovac je u Saboru o sebi izrekao istinitu tvrdnju, tj. 

priznanje o sebi kao ratnom zloļincu. 

https://kamenjar.com/glasnovic-sto-mislite-kako-je-reagirao-usmrdeni-neoprani-cetnik-

na-vijest-da-je-pokrsteno-10-000-srpske-djece/ 

A to priznanje ï vidim danas ï podrģao je Vukovarski junak Predrag PeĽa Miġiĺ. 

https://kamenjar.com/predrag-peda-misic-da-mi-je-netko-jucer-rekao-da-cu-milorada-

podrzati-mislio-bih-da-je-lud/ 

Knjiga o ļetvrtom stupu predstavlja Crkvu u Hrvata. Treba li uopĺe spomenuti kako danas 

Papa slavi zagovaratelja faġistiļke agresije na Hrvatsku. Spomenimo u svezi s tim kako je 

u Hrvatskom tjedniku od 30. svibnja 2019. objavljen dokument o tome kako je ļak i 

https://narod.hr/hrvatska/tko-je-mario-plenkovic-otac-hrvatskog-premijera-kojega-rektor-boras-predlaze-za-profesora-emeritusa
https://narod.hr/hrvatska/tko-je-mario-plenkovic-otac-hrvatskog-premijera-kojega-rektor-boras-predlaze-za-profesora-emeritusa
https://www.jutarnji.hr/komentari/professor-emeritus-kojega-ce-zezati-klinci-iz-kvarta-mario-plenkovic-dobit-ce-uglednu-titulu-a-boras-poziciju-da-se-premijer-osjeca-kao-njegov-duznik/8997170/
https://www.jutarnji.hr/komentari/professor-emeritus-kojega-ce-zezati-klinci-iz-kvarta-mario-plenkovic-dobit-ce-uglednu-titulu-a-boras-poziciju-da-se-premijer-osjeca-kao-njegov-duznik/8997170/
https://www.jutarnji.hr/komentari/professor-emeritus-kojega-ce-zezati-klinci-iz-kvarta-mario-plenkovic-dobit-ce-uglednu-titulu-a-boras-poziciju-da-se-premijer-osjeca-kao-njegov-duznik/8997170/
https://narod.hr/hrvatska/thompson-odgovorio-pupovcu-prestanite-sijati-mrznju-i-govoriti-lazi
https://narod.hr/hrvatska/thompson-odgovorio-pupovcu-prestanite-sijati-mrznju-i-govoriti-lazi
https://kamenjar.com/glasnovic-sto-mislite-kako-je-reagirao-usmrdeni-neoprani-cetnik-na-vijest-da-je-pokrsteno-10-000-srpske-djece/
https://kamenjar.com/glasnovic-sto-mislite-kako-je-reagirao-usmrdeni-neoprani-cetnik-na-vijest-da-je-pokrsteno-10-000-srpske-djece/
https://kamenjar.com/predrag-peda-misic-da-mi-je-netko-jucer-rekao-da-cu-milorada-podrzati-mislio-bih-da-je-lud/
https://kamenjar.com/predrag-peda-misic-da-mi-je-netko-jucer-rekao-da-cu-milorada-podrzati-mislio-bih-da-je-lud/
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Balkanski krvnik Slobodan Miloġeviĺ optuģio patrijarha Irineja da je pomogao rat te snosi 

dio odgovornosti za njega. Dakle dio odgovornosti za faġistiļku agresiju na Hrvatsku! 

Knjiga o ļetvrtom stupu pokazuje kako je Crkva u Hrvata zastupala istinsko krġĺanstvo i 

tako brani Katoliļku crkvu od nje same. 

Velika zahvalnost danaġnjim predstavljaļima g. Mati Kovaļeviĺu i profesorima Zdravku 

Tomcu i Miroslavu TuĽmanu. Za sve ļetiri knjige korice je napravio ï sjajno kao i uvijek 

g. Branko Hrkaļ. 

 

Govor na kraju predstavljanja  

 

Profesor knjiģevnosti na Sveuļiliġtu u Mostaru dr. sc. Marko Tokiĺ je naglasio na Fakultetu 

Prirodoslovno-matematiļkih i odgojnih znanosti u Mostaru, kako piġe i Glas Brotnja, 05. 

12. 2014., da svi koji poznaju akademika Peļariĺa znaju da je Hercegovac iz Boke 

Kotorske, ali i ļovjek kojemu ļetiri stupa njegove Hrvatske ļine: Franjo TuĽman, Dario 

Kordiĺ, Marko Perkoviĺ-Thompson i biskup Vlado Koġiĺ, dodavġi: 

O njima je pisao, progovorio o njihovoj ljubavi prema Hrvatskoj, prema Hrvatima, ali 

pisao je akademik Peļariĺ i o generalu Praljku, hrvatskom branitelju Veljku Mariĺu 

naglaġavajuĺi kako neĺe biti sretan dok i zadnji hrvatski branitelj ne izaĽe iz zatvora. 

Akademik Peļariĺ voli Hrvatsku svoju, no osim ġto piġe o onima koji vole i ģive Hrvatsku 

on piġe i o onima koji ne vole Hrvatsku i svoj hrvatski narod, pa upravo zbog toga ġto jasno 

i glasno upuĺuje na aktualno stanje u zemlji Hrvata ļesto je preġuĺivan od medija u sluģbi 

aktualne vlasti.  

Prof. Tokiĺ je ļovjek iz struke pa je zato i moguĺe na tako jednostavan naļin, meni najdraģi, 

opisati bit mojih knjiga kojih je veĺ do tada bilo puno.  

Moje veliko zadovoljstvo bilo je i to ġto je prof. Tokiĺ sudjelovao kao predstavljaļ na veĺini 

predstavljanja mojih knjiga u BiH. Tek je nedavno prvi put to uļinio u Zagrebu 

predstavljajuĺi knjigu ñDario Kordiĺò i doģivio prave ovacije prepune dvorane Vjenac na 

Kaptolu. 

Izdvojit ĺu samo jedan detalj iz impozantne biografije prof. Tokiĺ koji malo tko spominje 

a doista to treba istaknuti. On je na Sveuļiliġtu u Osijeku zapoļeo svoju znanstvenu 

karijeru. Kada je u ratu postao politiļar u BiH prekinuo je znanstvenu karijeru. Kada su mu 

strani gubernatori zabranili daljnje bavljenje politikom jer je bio nepokolebljivi borac za 

hrvatske interese vratio se znanstvenoj karijeri, doktorirao i sada je sveuļiliġni profesor. 

Nama je mnogo poznatija praksa da se znanstveno napreduje dok su pojedini politiļari na 

vlasti, zar ne? 

Zato ĺu ja danas neġto reĺi o prvom stupu moje Hrvatske o dr. Franju TuĽmanu. 

Bolje reĺi govorit ĺu o knjigama zbog kojih je prof. Tokiĺ i stavio dr. TuĽmana na prvo 

mjesto tih mojih stupova, a prvi stup posveĺen je ljudima koji su najzasluģniji ġto imamo 

svoju Hrvatsku, a zbog toga su najnapadaniji i od strane svjetskih moĺnika i doma od onih 

koji nisu ģeljeli Hrvatsku. 

Danas kada smo doģivjeli veliko divljenje ġirom svijeta naġim Vatrenima, jasno je koliko 

je veliļanstveno ostvarenje stvaranje neovisne Hrvatske. Iako su svi vaģni mediji stvarali 

laģnu sliku o Domovinskom ratu ipak je bilo mnogo onih u svijetu koji su znali koliko je 

veliko to Hrvatsko ļudo. 

Tako je Papa Ivan Pavao II za nas Hrvate govorio da smo NAROD NADE, a bivġi francuski 

vojni biskup Michel Dubost na MeĽunarodnom vojnom hodoļaġĺu u Lurdu je rekao da se 

divi Hrvatima, jer mi imamo neġto ġto sve viġe nestaje, imamo vrijednosti koje se u Europi 

gube, a bez kojih ona ne moģe ģivjeti. (Hrvatsko slovo,3. sijeļnja 2003.). Sliļno je doģivio 
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don AnĽelko Kaĺunko u Lurdu na vojnom hodoļaġĺu sredinom svibnja 2005. Kardinal i 

nadbiskup Kºlna, Joachim Meisner je tvrdio: ñHrvati su sol u njemaļkoj katoliļkoj juhi.ò 

Ili da vas podsjetim ġto sam sam pisao joġ daleke 1996. godine u tekstu ñJesu li vaģniji ljudi 

ili ljudska pravaò (Dom i Svijet, Informativni tjedni prilog za iseljenike, br. 118, Veļernji 

list (inozemno izdanje), 22. srpnja 1996.; J. Peļariĺ, ñBorba za Boku kotorskuò, str. 126-

128.): 

.... oļito je kako su hrvatski standardi mnogo viġi od standarda europskih zemalja. Pa 

nama su ipak vaģniji ljudi nego ljudska prava. Nama je problem ġto je u Rusiji (Ļeļenija, 

JP) pobijeno onoliko mnogo ljudi, a ne ima li negdje ili nema smrtne kazne. Mi smatramo 

da se treba pridrģavati svojih odluka i primjenjivati ih ravnopravno na sve. A ne recimo 

donositi silne rezolucije o tome da se neĺe priznati rezultati etniļkog ļiġĺenja. A onda 

prisiliti ģrtve da to moraju uļiniti. Naravno, u BiH. U Hrvatskoj je neġto sasvim drugo. 

Tamo se samovoljni odlazak Srba iz Hrvatske proglaġava - etniļkim ļiġĺenjem. 

Zato ne iznenaĽuje ta mrģnja prema najzasluģnijem za to ġto imamo svoju Hrvatsku 

hrvatskom predsjedniku Franji TuĽmanu.  

Logiļno je bilo oļekivati da ĺe viġe mojih knjiga biti o njemu.  

Veĺ knjiga Za hrvatsku Hrvatsku, Element, Zagreb, 2001 je posveĺena predsjedniku 

TuĽmanu. Jedan od predgovora napisao je profesor Miroslav TuĽman (drugi je napisao 

akademik Dubravko Jelļiĺ). Meni je posebno bilo zanimljiva reagiranje profesora 

TuĽmana na nju ï zamolio me da mu dam neku od mojih matematiļkih knjiga da bi prouļio 

kako ja to razmiġljam.  

U nekoliko knjiga je ime predsjednika TuĽmana u naslovu ili u podnaslovu: 

Trijumf tuĽmanizma, Zagreb, 2003.; Nepoĺudne knjige / Trijumf tuĽmanizma 2, Zagreb, 

2003. I u knjizi s akademikom Dubravkom Jelļiĺem TuĽmanove tri sekunde, Zagreb, 

2004., a drugo proġireno izdanje, Zagreb, 2007. 

MeĽutim o predsjedniku TuĽmanu je bila veĺ prva moja publicistiļka knjiga Srpski mit o 

Jasenovcu / Skrivanje istine o beogradskim konc-logorima, Hrvatski povijesni institut, 

Zagreb, 1998. Naime, to je bio polemiļki odgovor na knjigu dr. Milana Bulajiĺa iz 

Beograda TuĽmanov Jasenovaļki mit. 

Zbog nje je na radiju Slobodna Europa organizirana rasprava izmeĽu dr. Bulajiĺa i mene. 

Nesretan tom raspravom on je napisao novu knjigu kojom se pokuġao opravdati. A to je 

prirodno dovelo do mog odgovora, tj. do knjige Srpski mit o Jasenovcu II /: O Bulajiĺevoj 

ideologiji genocida hrvatskih autora, Element, Zagreb, 2000. 

To je bilo vrijeme kada sam bio u Australiji pa su snimak tog razgovora mogli ļuti tamoġnji 

Hrvati. Prvi put na Hrvatskom radiju Australija, kada je snimak prekinut jer su na radiju 

imali dogovoren prijenos utakmice Sydneyske Croatije koja se borila za prvo mjesto u 

australskom nogometnom prvenstvu. MeĽutim mnogi sluġatelji su zvali radio i protestirali: 

Neĺemo nogomet ï hoĺemo profesora! To je dovelo do velike akcije australskih Hrvata za 

engleski prijevod tih knjiga: Serbian myth about Jasenovac, Stih, Zagreb, 2001. Korice za 

tu knjigu napravio je veliki hrvatski slikar iz Australije Charles Billich. Predstavljanja 

knjige diljem Australije bila su veliļanstvena. Poslije predstavljanja u Zagrebu bio sam 

pozvan na ruļak s ameriļkim struļnjakom za holokaust iz Ameriļkog veleposlanstva. 

Dr. Bulajiĺ je poslije toga postao smijeġan kao glavni propagator Srpskog mita o Jasenovcu, 

pa su to ï kako sam najavio 2000-e godine ï morali preuzeti Ăistoriļariò iz Hrvatske. Ubrzo 

su Goldsteini izdali knjigu Holokaust u Zagrebu, Zagreb 2001. S posebnim poglavljem o 

revizionistima u Hrvatskoj. Imao sam veliku ļast da sam po prostoru koji su dali hrvatskim 

revizionistima, bio odmah poslije dr. TuĽmana. Odgovorio sam knjigom Brani li Goldstein 

NDH? Zagreb, 2002. 
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Ļinjenica da su dva hrvatska akademika TuĽman i Peļariĺ proglaġena revizionistima 

sigurno je pomogla da neki u HAZU zakljuļe kako bi mlaĽi Goldstein, ļiji je tata bio 

posebni savjetnik Predsjednika Vlade, bio idealan izbor za novog akademika. Nisu uspjeli. 

Mnogi i danas smatraju da mi je to jedan od najveĺih uspjeha u mom radu. Dapaļe, mislim 

da je to bio prvi neuspjeh te neokomunistiļke vlasti. O tome govori knjiga Zabranjeni 

akademik ï Prijevarom u HAZU!?, Zagreb, 2012. U knjizi je dan i niz tekstova hrvatskih 

povjesniļara koji pokazuju koliko je loġ Goldstein kao povjesniļar. Tako je ï zapravo ï 

sprijeļena velika sramota HAZU da takvog znanstvenika, ako se za njega to uopĺe moģe 

reĺi, primi u svoje ļlanstvo. 

Dvadeset godina od moje prve knjige o Jasenovcu, tj. tog mog revizionizma, obiljeģen je 

knjigom: 

J. Peļariĺ, S. Razum, Razotkrivena Jasenovaļka laģ, Druġtvo za istraģivanje trostrukog 

logora Jasenovac, Zagreb 2018.  

Posebno mjesto u toj priļi o predsjedniku TuĽmanu i sramotnom ponaġanju svjetskih 

moĺnika i njihovih domaĺih slugu koji su podrģavali faġistiļku srpsku agresiju na Hrvatsku 

je Sud u Haagu o kome sam napisao niz knjiga. Npr.: 

Sramotni sud u Haagu, Stih, Zagreb, 2001.; Zloļinaļki sud u Haagu, Zagreb, 2008.; Kraj 

vremena veleizdajnika?, Zagreb, 2009. (s Matom Kovaļeviĺem); Rasizam Suda u Haagu / 

15 godina ponavljanja istoga: Je li bilo uzalud? Zagreb, 2011.; Rasizam svjetskih moĺnika, 

Zagreb, 2012.; Rasizam domaĺih slugu, Zagreb, 2013. 

Treba ovom prigodom izdvojiti samo ovo: 

ñU izdanju lista Frankfurter Allgemeine Zeitung od 19.V.2011. objavljen je komentar 

krġĺansko-demokratskog zastupnika u njemaļkom Bundestagu Klaus-Petera Willscha: 

Mrtvaļka sinoda u Haagu. Autor na poļetku podsjeĺa na bizaran dogaĽaj iz crkvene 

povijesti kada je 897. godine tadaġnji papa Stjepan VI. upriliļio sudski proces ï protiv 

svoga pokojnog prethodnika na prijestolju sv. Petra, Formozusa, kako bi ojaļao vlastiti 

legitimitet. Mrtav papa je doista izvuļen iz groba, navuļena mu je papinska odora ï i 

stavljen je pred sud gdje se od poļetka znalo kakva ĺe biti presuda: kriv je. 

Willsch piġe kako se praktiļno ista stvar dogodila i na MeĽunarodnom sudu za ratne zloļine 

u bivġoj Jugoslaviji u Haagu 15. travnja 2011. Tog dana sud je proglasio krivim pokojnoga 

hrvatskog predsjednika TuĽmana zato ġto je, navodno, planirao i proveo protjerivanje 

pobunjenih Srba prilikom ponovnog preuzimanja podruļja u Hrvatskoj koja su bila pod 

srpskom okupacijom. Willsch konstatira: 

ĂOva presuda je gnjusna, nepravedna i opasna.ñ 

I doista, generali Gotovina i Markaļ izabrani su kao simboli hrvatske vojske i hrvatske 

policije, izabrani su kao najbolji u hrvatskoj vojsci i hrvatskoj policiji, da im se sudi umjesto 

TuĽmanu, zato ġto se drznuo da unatoļ ģelji svjetskih moĺnika stvori hrvatsku drģavu. Kao 

da Willsch objaġnjava sucima u Haagu kako oni zapravo potvrĽuju koliko sam bio u pravu 

kada sam Hrvatskog predsjednika nazvao Ocem hrvatske drģave. 

Ne zaboravimo da se TuĽmanu u Haagu sudi i zato ġto je onemoguĺio ostvarenje ģelje 

srpskih moĺnika da Srbi zavladaju Bosnom i Hercegovinom. Zbog toga je osuĽen Dario 

Kordiĺ, a bit ĺe i general Praljak i njegova grupa.ò 

Na ģalost, to predviĽanje se pokazalo toļnim. A da je osuda Predsjednika TuĽmana bila 

glavna zadaĺa Suda u Haagu pokazuje i slijedeĺe svjedoļenje Venere Kordiĺ u Hrvatskom 

listu od 23. prosinca 2004.: 

Ģiva je istina da mu je to bilo u istrazi ponuĽeno preko odvjetnika: ukoliko optuģi TuĽmana 

i Ġuġka, doĺi ĺe do nagodbe sa sudom! Da je to napravio, bio bi danas vani na slobodi kao 

i svi drugi optuģenici. Zaġto nije? Jer je, kako mi kaģe, ponosan na te ljude, ponosan ġto je 
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bio s njima, ponosan ġto ih je uopĺe poznavao. Ne moģe njih optuģivati za neġto ġto u biti 

nema veze s njima. Dario nije ģelio nikoga drugoga optuģiti jer nije ģelio izaĺi iz zatvora 

na grbaļi drugih. Rekao mi je da bi to bilo sramotno, da ne bi mogao s tim ģivjeti, a 

najbitnije mu je, ġto je nekoliko puta ponavljao, 'da sljedeĺih deset godina mogu samog 

sebe pogledati u zrcalu te da mogu uspravno stajati pred svojom obitelji'. 

Naravno to svjedoļenje pokazuje sve veliļinu samog Daria, tj. kako je dr. Tokiĺ znalaļki 

znao odrediti tko su stupovi Ămoje Hrvatskeñ, zar ne?  

Zapravo, moģemo konstatirati ono isto o ļemu sam pisao daleke 1996-e godine: Hrvatska 

je u TuĽmanovo vrijeme bila znatno ispred europskih drģava, pa su smijeġne tvrdnje 

danaġnjih politiļara kako Hrvatska treba dostiĺi njihove vrijednosti. Dostiĺi ï da, ali 

smanjivanjem ili ļak odustajanjem od vlastitih vrijednosti, a kojih u Europi nema. 

 

HVALA!  

 

Zahvaljujem predsjednici Udruge zagrebaļki dragovoljci branitelji Vukovara gĽi Zorici 

Greguriĺ koja je na Youtubeu stavila snimak ovog govora: 

https://www.youtube.com/watch?v=pTz-Gs0m1o0  
https://narod.hr/kultura/video-akademik-pecaric-tudman-kordic-i-general-praljak-

thompson-i-biskup-kosic-stupovi-su-hrvatske  

http://dragovoljac.com/index.php/obavijesti/16743-josip-pecaric-govor-na-predstavljanju-

knjige-prvi-stup-moje-hrvatske 

 

 

  

https://www.youtube.com/watch?v=pTz-Gs0m1o0
https://narod.hr/kultura/video-akademik-pecaric-tudman-kordic-i-general-praljak-thompson-i-biskup-kosic-stupovi-su-hrvatske
https://narod.hr/kultura/video-akademik-pecaric-tudman-kordic-i-general-praljak-thompson-i-biskup-kosic-stupovi-su-hrvatske
http://dragovoljac.com/index.php/obavijesti/16743-josip-pecaric-govor-na-predstavljanju-knjige-prvi-stup-moje-hrvatske
http://dragovoljac.com/index.php/obavijesti/16743-josip-pecaric-govor-na-predstavljanju-knjige-prvi-stup-moje-hrvatske
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MATE KOVAĻEVIĹ 

 

PEĻARIĹEVI STUPOVI HRVATSKE DRĢAVNOSTI, DOM 

HVIDRA -E, 13. LIPNJA 2019. 
 

Prije slova o znaļenju "stupova Peļariĺeve Hrvatske" potrebno je odgovoriti na nekoliko 

pitanje - ġto je nama, hrvatskom narodu, hrvatska drģava, ġto je ta hrvatska drģava svojim 

susjedima pa onda i ġto je ona velikim igraļima svjetske politiļke pozornice? 

 Hrvatska drģava u razdoblju kada smo je mogli samo sanjati, onda kad smo je stvarali i 

kada smo se za nju krvavo borili, kao i danas kad svim silama nastojimo oļuvati njezin 

ģivot, uvijek je bila najbolji drģavnopravni okvir za opstanak hrvatskoga naroda. 

 Bez toga okvira, bez njezina oģivotvorenja i ne daj Boģe u sluļaju utrnuĺa toga 

drģavnopravnog okvira, u pitanje bi bila dovedena opstojnost cjelokupnoga hrvatskog 

naroda. 

 Naime, svaka se drģava ravna prema svojim interesima pa zato i ima na raspolaganju 

pravni sustav te mehanizme represivnoga i sigurnosnoga parata kojima od razliļitih ugroza 

ġtiti svoje drģavljane odnosno vlastitu drģavnu opstojnost. 

 Zato u demokratskim sustavima vlast i proistjeļe iz naroda, ġto u ģivotu politiļke zajednice 

znaļi da narod na izborima bira zastupnike u zakonodavna tijela vlastite drģave pa su 

iskljuļivo ti zastupnici za svoje dobre, loġe i pogrjeġne odluke odgovorni svomu izbornom 

tijelu. Dakle, drģavljanima koji su ih i birali na te duģnosti. 

 U pravilu iznad te vlasti nema, niti moģe biti neke druge sekularne sile, ġto su svojedobno 

prepoznali pristaġe prvoga hrvatskog predsjednika dr. Franje TuĽmana joġ 1990. godine, 

oblikovavġi to naļelo u glasovitu krilaticu kako je samo Bog iznad Hrvatskoga sabora. 

 U protivnom sluļaju ne bi se moglo raditi o suverenoj drģavi, jer zakoni koje slobodnom 

voljom ne bi donosio Hrvatski sabor ne bi bili legitimni i ograniļavali bi kljuļno naļelo 

demokratskih sustava kako vlast proistjeļe iz naroda. 

 Ako vlast ne proistjeļe iz naroda, ona onda proistjeļe iz narodu nametnute sile - bilo da je 

rijeļ o samodrģaļkom uzurpatoru ili pak uzurpatoru izvan drģavnih granica, ġto je znak 

naruġavanja ili gubitka drģavne suverenosti. 

 Takvi interesi nikad nisu, niti mogu biti, u skladu sa ġirokim interesima naroda pa se u 

sluļaju naruġavanja nacionalnih interesa moģe opravdano govoriti o agresiji i naruġavanju 

meĽunarodnoga politiļkog sustava. 

 Nametanju tuĽe volje, po zakonu se moraju usprotiviti sve drģavne ustanove, a na 

naruġavanje suverenosti, bez obzira na koji naļin, reagira i svaki svjestan pripadnik narodne 

zajednice. 

 Svakom narodu, pa tako i hrvatskom, najbolji oblik za vlastitu afirmaciju jest njegova 

nacionalna drģava. Mi Hrvati posebno to nikad ne bismo smjeli zaboraviti! 

 Da smo sluļajno saļuvali drģavnu neovisnost 1945., unatoļ promjeni druġtvenoga 

ureĽenja, imali bismo manje gubitke, manje masovnih grobnica i manje stradalih obitelji. 

 Danas moģemo samo zamiġljati koliki bi, samo oļuvanim ģivotima mladih ljudi, bio naġ 

potencijal. Ne treba iĺi u daleku proġlost da bi se stekli uvidi za te potencijale. Najbolje to 

svjedoļe naġi samostalni rezultati na svim podruļjima ģivota, a posebno ġporta, u kojem do 

izriļaja posebno dolazi viteġki duh naroda. 

 Nisu li nam prije samo godinu dana svi svjetski mediji, inaļe obiļno neskloni malim 

narodima, ispjevali tolike hvalospjeve o hrvatskom nogometnom ļuda? 



                              BISKUP VLADO KOĠIĹ I THOMPSON                  221 

 

 

 

U krajnjem sluļaju oļuvanje drģave, znaļi oļuvanje nacionalne i osobne slobode pa je 

njezino oļuvanje i pitanje opstanka cjelokupnoga hrvatskog naroda. 

Hrvatska je susjednim narodima, uglavnom kad osjete njezine unutarnje slabosti, poligon 

za ostvarivanje vlastitih nacionalnih frustracija. Tako srbijanski ministar vanjskih poslova 

Ivica Daļiĺ u svojoj skupġtini govori o gubitku srpskih teritorija u Hrvatskoj, aktualna 

slovenska politika pokuġava legalizirati nasilno oteta hrvatska podruļja, pojedinci iz 

talijanskoga politiļkoga miljea najavljuju zaposjedanje hrvatske obale, a i pojedinci iz 

madģarske politike, premda blago, ipak sve neskrivenije oļituju ģelju za proġirenjem svoga 

drģavnog teritorija i na hrvatska podruļja. 

 Bosanski muslimani, poput Srba iz Republike Srpske, nastoje hrvatska podruļja u BiH 

pretvoriti u vlastiti nacionalni entitet, a po moguĺnosti, nakon toga, domoĺi se i dijela 

hrvatske obale. 

 Nisam pozvan davati savjete, a joġ manje nuditi rjeġenja Hrvatskoj vladi. Odgovor na 

srpske pretenzije jest samo ģurna modernizacija hrvatskoga borbenog zrakoplovstva. Na 

bedastoĺe iz Trsta trebalo je i moglo se odgovoriti ģurnim otvaranjem vojarne u Puli, a s 

Madģarima, koji su nam nakon 1918. uglavnom bili skloni, stvar se mogla rijeġiti tihim i 

diplomatskim putem. 

 Za velike igraļe, poglavito one iz EU, odnosno politiļka srediġta Berlina i njegovih 

pristaġa, Hrvatska je joġ uvijek poligon za oģivotvorenje nekakve balkanske unije. 

 U aktualnom odnosu snaga svoje interese, kako je to nedavno poruļio i ruski veleposlanik, 

Hrvatska je zanimljiva i ruskim politiļkim probitcima. 

Dapaļe, veleposlanik Anvar Azimov, pohvalio se kako je Moskva u igri sa Zapadom u 

mnogoļemu nadmudrila zapadne saveznike. 

 Kad se zna da EU, odnosno njezini glavni igraļi - Berlin i Pariz, unatoļ protimbi 

Washingtona, suraĽuju s Moskvom, onda iz veleposlanikove poruke proizlazi da je Moskva 

u Hrvatskoj nadmudrila Sjedinjene Drģave. 

 Interes pak SAD-a, a promovirao ga je Donald Trump, jest povezivanje drģava srednje 

Europe od Poljske do Hrvatske i stvaranje t. zv. uspravnice Baltik Jadran. 

 Od velikih potencijala, Hrvatska je tijekom godina postupno odustajala, a da nije pronaġla 

adekvatno rjeġenje ili nadomjestak spomenutim politiļkim i gospodarskim potencijalima. 

 Ne treba spominjati da na hrvatskom podruļju svoje interese ima i gospodarski sve jaļa 

Kina te Turska koja se nastoji izvuĺi iz sklopa ameriļkoga interesnog podruļja i povezati 

se s Rusijom. 

 Osim velikih nacionalnih igraļa na politiļkoj pozornici sve donedavno je figurirala i 

meĽunarodna institucija Haaġkoga tribunala, kroz koji su se, uz samodrģaļke i diktatorske 

ovlasti odreĽene skupine svjetskih moĺnika, probijali i interesi velikih sila, a posebice 

Velike Britanije. 

 Taj nas je sud, osim ġto je upropastio ģivote ļasnih hrvatskih pojedinaca, proglasio i 

agresorima u BiH, ļime je potaknuo muslimanske politiļke inicijative za uniġtenjem 

hrvatskoga naroda u BiH. 

 Odgovor na ova pitanja, kao i na svakodnevnu kuknjavu medija i politiļara iz Srbije jest 

osnivanje posebnoga odjela u MVPEI i uporaba meĽunarodnoga poloģaja kojega bar 

formalno Hrvatska ima svojim ļlanstvom u NATO savezu i EU. 

 Umjesto svega toga, odnosno namjesto organiziranoga i promiġljena rada, promicanja 

vlastitih vrijednosti i lobiranja, u Hrvatskoj su prisiljeni pojedinci svakodnevno po rubnim 

medijima braniti interese svoga naroda i svoje drģave. 
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 Jedan takav pojedinac po naļinu, ali gotovo institucija po djelovanju jest akademik Josip 

Peļariĺ, koji se u zadnjih tridesetak godina dotaknuo gotovo svakog problema koji je u 

pitanje dovodio opstojnost hrvatske drģave. 

 Ta bi se pitanja, kad se sve sagleda, mogla podijeliti na nekoliko skupina, koje je akademik 

Peļariĺ klasificirao kao napadaje na stupove hrvatske drģave i njihovu obranu. 

 Naime, osim politiļkih, drģavnih, gospodarskih, druġtvenih, kulturnih i uopĺe sekularnih 

pitanja, ima u hrvatskom sluļaju i neġto nadnaravno, a rijeļ je o pojmu uskrsnuĺa, ġto toliko 

smeta brojnim "knezovima ovoga svijeta". 

 Uskrnuĺe hrvatske drģave, koju je svijet bio odavna pokopao, svjedoļanstvo vjeļnosti, s 

kojim veĺ nekoliko stoljeĺa nepomirljivo ratuju zagovornici ne/kulture smrti. 

 Hrvatsko uskrsnuĺe i njezina opstojnost pobija njihovo viġestoljetno manipuliranje 

ļovjekovom prirodom pa otud, preko razliļitih nevladinih, provladinih, vladinih i inih 

skupina i udruga nastupaju legije klevetnika, kojima je cilj poljuljati vjeru u opstojnost 

jedine nam i vjeļne Hrvatske! 

 Napadajem na prvoga predsjednika dr. Franju TuĽmana, hrvatskoga Mojsija naġih dana, 

ģeli se obeskrijepiti sama ideja samostalne i nezavisne hrvatske drģave. 

 Misle ti legionari-klevetnici da ĺe razliļitim optuģbama dr. TuĽmana poljuljati vjeru 

hrvatskoga naroda u njegovo djelo. A njegovo djelo, bez imalo pretjerivanja, jest 

samostalna, suverena, neovisna, nezavisna i demokratska hrvatska drģava. 

 Osim toga, ta je hrvatska drģava, zahvaljujuĺi upravo prvom predsjedniku, bez obzira na 

naġa nezadovoljstva Daytonskim sporazumom, bila jamac opstojnosti hrvatskoga naroda u 

BiH, koji je ļak i po tom sporazumu, u sklopu ģupanijskoga sustava unutar Federacije BiH, 

bio suveren narod. 

Dario Kordiĺ je nezamjenjivi junak naġih dana. Naime, ļovjek je pravedan osuĽen na 

viġegodiġnju robiju. Ļak mu ni sudci Tribunala nisu pronaġli bilo kakvu krivicu. No, on je 

radije prihvatio vlastiti kriģ, nego oslobaĽajuĺu presudu pod uvjetom da se pridruģi legiji 

protuhrvatskih klevetnika.  

 S dubokom vjerom u Krista, poput prvomuļenika Stjepana, Dario Kordiĺ ostao je trajni 

svjedok hrvatskoga uskrnuĺa! 

 General Slobodan Praljak je simbol hrvatskoga otpora, koji je pravo na ģivot hrvatskoga 

naroda temeljio na svim pozitivnim dostignuĺima zapadne uljudbe. Licemjerni klevetnici 

nisu mogli prihvatiti ļak ni vlastite uzuse i okvire ponaġanja pa su ga, unatoļ temeljito 

argumentiranoj obrani, pokuġali osuditi. 

Nisu uspjeli! Sprijeļio ih svojim odlaskom sam general Praljak! Nije im dopustio 

zadovoljstvo da oni utrnu jednu od svijeĺa hrvatskoga uskrnuĺa. 

 Sisaļki biskup mons. Vlado Koġiĺ neposredni je svjedok hrvatske ratne kalvarije, ali i 

njezina uskrsnuĺa. Dostojan sin pravovjerne Stepinļeve Katoliļke Crkve, meta je posebno 

razularenih legionara, koji smrad dovlaļe iz samoga pakla i nabacuju se na ovoga 

postojanoga hrvatskog svjedoka. 

 Blaĺenjem kardinala Stepinca i njegova mlaĽega biskupskoga brata Vlade, nadaju se, kako 

ĺe u samoj ideji zatrti misao na slobodnu hrvatsku drģavu, u kojoj, kao veĺina, ģive ļestiti 

i Bogu vjerni ljudi. 

Podruļje popularne kulture posebno je vezano uz legije klevetnika, a uporaba oblika te 

kulture za promicanje kulture ģivota, posebno je rasrdila hijerarhiju klevetniļkih legija, 

koja se u hrvatskom sluļaju ustremila na popularnoga pjevaļa, hrvatskoga ratnog 

dragovoljca i ratnika Marka Perkoviĺa Thompsona. 
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 Njegov utjecaj meĽu mladom populacijom posebno raspameĺuje zatiraļe svake hrvatske 

drģavnosti. Prenoġenje, naime iskustva, misli i ideje hrvatske drģavnosti mladom 

pokoljenju gotovo je i bez Haaġkoga tribunala unaprijed napisana smrtna presuda.  

 Akademik Peļariĺ se u svojim knjigama uhvatio u koġtac sa svim spomenutim 

problemima. Posve naravno, zato je i sam doġao u sukob s legijama idejnih, politiļkih i 

duhovnih protivnika. 

 No, unatoļ svemu, postojani i neslomljivi akademik i dalje svjedoļi o uskrnuĺi hrvatske 

drģave i njezinim ļvrstim te neoborivim temeljima! 

Ļestitam akademiku Peļariĺu! 

 

Mate Kovaļeviĺ 
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SESTRA ISTAKNUTOG LJUBITELJA USTAĠTVA JOSIPA 

PEĻARIĹA ZAVIJORILA ĠAHOVNICU U KOTORU NA 

DAN... 
 

Sestra istaknutog ljubitelja ustaġtva Josipa Peļariĺa zavijorila ġahovnicu u Kotoru na dan 

zloļinaļke ĂOlujeñ 

Peļariĺeva sestra je svoje oduġevljenje progonom preko 220 000 krajiġkih Srba i ubijanje 

preko 1 800 civila obiljeģila tako ġto je na ģici za veġ ispod prozora okaļila hrvatsku 

ġahovnicu i zastavu Crne Gore 

Da je sa dolaskom nove Ăpajserñ DPS ï Bruna Lonļareviĺ koalicije u Kotoru dat vjetar u 

leĽa ekstremnom hrvatskom nacionalizmu svjedoļi i slika iz Starog grada. Izvjesna gĽa 

Rajkoviĺ, koja je, kako IN4S saznaje, sestra dr. Josipa Peļariĺa ļije su ġovinistiļke 

publikacije nadahnjivale i samog Franja TuĽmana, javno se ukljuļila u proslavu 

zloļinaļke akcije hrvatske vojske i NATO ï ĂOlujañ. 

Peļariĺeva sestra je svoje oduġevljenje progonom preko 220 000 krajiġkih Srba i ubijanje 

preko 1 800 civila obiljeģila tako ġto je na ģici za veġ ispod prozora okaļila hrvatsku 

ġahovnicu i zastavu Crne Gore. 

Pored slanja zvaniļnog predstavnika na ceremoniji u Kninu od strane Crne Gore, vjetar u 

leĽa proslavi ĂOlujeñ u Kotoru dao je i novi predsjednik HGI, Adrijan Vuksanoviĺ koji je 

tokom nedavne skupġtinske rasprave Srbima poruļio da ih Ăne bole ģrtve ni ratovi, veĺ 

poraziñ. 

Dr Josip Peļariĺ, akademik HAZU i DANU bio je tokom poslednjih lokalnih izbora u Tivtu 

kako su istakli u HNV i HGI Ănjihov dragi gostñ. Svoje ġovinistiļke i blagonaklone stavove 

prema Paveliĺevoj NDH, Tompsonu i TuĽmanu, iskazao je u oko 30 knjiga i publikacija. 

Koliko daleko je ovaj podrģavalac lika i djela Marka Perkoviĺa Tompsona, inaļe 

talentovani matematiļar, otiġao daleko u svom publicistiļkom radu i veliļanju NDH, 

govori podatak da ga promoterom Ăustaġtvañ nazivaju ļak i desnici naklonjeni mediji u 

Hrvatskoj. 

Tako je ove godine po Hrvatskoj predstavio svoje najnovije knjige o Ăstubovima 

Peļariĺeve Hrvatskeñ (TuĽman, Kordiĺ i general Praljak, Tompson, biskup Koġiĺ), a na 

promocijama mu je izmeĽu ostalih govorio i Miroslav TuĽman. 

IN4S 

prosrpski portal sa sjediġtem u Podgorici 
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Ġahovnica u Kotoru na dan zloļinaļke akcije ĂOluja'' 

 

https://www.in4s.net/sestra-istaknutog-ljubitelja-ustastva-josipa-pecarica-zavijorila-

sahovnicu-u-kotoru-na-dan-zlocinacke-oluje/?lang=lat 

https://www.hkv.hr/vijesti/inozemni-tisak/32416-sestra-istaknutog-ljubitelja-ustastva-
josipa-pecarica-zavijorila-sahovnicu-u-kotoru.html 
 

 

 

  

https://www.in4s.net/sestra-istaknutog-ljubitelja-ustastva-josipa-pecarica-zavijorila-sahovnicu-u-kotoru-na-dan-zlocinacke-oluje/?lang=lat
https://www.in4s.net/sestra-istaknutog-ljubitelja-ustastva-josipa-pecarica-zavijorila-sahovnicu-u-kotoru-na-dan-zlocinacke-oluje/?lang=lat
https://www.hkv.hr/vijesti/inozemni-tisak/32416-sestra-istaknutog-ljubitelja-ustastva-josipa-pecarica-zavijorila-sahovnicu-u-kotoru.html
https://www.hkv.hr/vijesti/inozemni-tisak/32416-sestra-istaknutog-ljubitelja-ustastva-josipa-pecarica-zavijorila-sahovnicu-u-kotoru.html
https://www.in4s.net/wp-content/uploads/2019/08/photo_2019-08-06_17-31-37.jpg?lang=lat
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KRIĢNI PUT HRVATSKOG NARODA 
 

Od: nikola@knez.us 

Datum: 15. svibnja 2020. u 01:43:46 CEST 

Za: Miroslav MeĽimorec  

Predmet: film o Blajburgu - za medije 

Dragi Miroslave, 

 Saljem ovu obavijest za medije pa te molim ako moģeġ to proslijediti dalje. Ujedno poġalji 

i akademiku Peļariĺu. 

Hvala unaprijed uz srdaļan pozdrav, 

===== 

Obavijest za medije: 

Povodom aktualne situacije koja je nastala zbog najave slavlja sv. mise za ģrtve Bleiburġke 

tragedije u sarajevskoj prvostolnici 16. svibnja, Hrvatski Filmski Institut (www.hfi.mobi) 

ģeli obavijestiti Hrvatske graĽane i ostale koje zanima istina o Blajburgu da besplatno 

pogledaju film ñBleiburg: Titova dozvola za genocid.ò 

Ovaj ameriļki film prikazuje jedinstvena svjedoļanstva Engleskih oficira, partizana 

pokajnika i ubojica, preģivjelih s Blajburga te povjesniļara i istraģivaļa poļinjenih zloļina. 

Uz pomoĺ povijesnih dokumenata te novootkrivenih masovnih grobnica ovaj film jasno 

opisuje krġenje Ģenevske konvencije i meĽunarodnog prava koje je dovelo do Blajburġke 

tragedije i kriģnog puta odnosno holokausta Hrvatskog naroda. Original ovog filma je na 

engleskom jeziku. Verziju sa hrvatskim prijevodom moģete pogledati na: 

https://www.youtube.com/watch?v=H_vUFukMqxI 

Nikola Knez, Hrvatski Filmski Institut 

Houston, Texas, 14. svibnja 2020. 

============== 

  

Nikola Knez ©, Director, Producer, Screenwriter 

President, iFilms LLC, USA 

Board of Directors Chair, Croatian Film Institute 

1-361-8500-882 

www.ifilms-fx.com 

www.hfi.mobi 

Confidentiality Notice: This is a PRIVATE message. The information contained in this 

email, including attachments, may be privileged and/or confidential as provided by law. 

The information in this email is intended only for the use of the individual or entity to 

whom it is addressed. If you are not the intended recipient, please delete without copying 

the content. 

2) Thompson: 

http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/21437-razgovor-s-m-perkovicem-ne-

boj-se-nova-je-moja-pjesma-koju-milijuni -hrvata-sada-slusaju 

 

Naslov:  Fwd: Academski clanak o Bleiburgu 

Datum:  Sat, 16 May 2020 21:17:35 +0200 

Ġalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 

mailto:nikola@knez.us
http://www.hfi.mobi/
https://www.youtube.com/watch?v=H_vUFukMqxI
http://www.ifilms-fx.com/
http://www.hfi.mobi/
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/21437-razgovor-s-m-perkovicem-ne-boj-se-nova-je-moja-pjesma-koju-milijuni-hrvata-sada-slusaju
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/21437-razgovor-s-m-perkovicem-ne-boj-se-nova-je-moja-pjesma-koju-milijuni-hrvata-sada-slusaju
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Dragi Prijatelji, 

Poslije filma o Kriģnom putu hrvatskog naroda g. Nikole Kneza, dobili smo i njegov ļlanak 

za koji nam kaģe da se moģe ponovno objaviti: 

  

Naslov:  

 

Academski clanak o Bleiburgu 

Datum:  Sat, 16 May 2020 09:29:35 -0700 

Ġalje:  nikola@knez.us 

Prima:  Josip Pecaric , Miroslav_MeĽimorec  

  

Poġtovana gospodo Medjimorec, Peļariĺ i ostali,  

U prilogu je akademski ļlanak o Bleiburgu publiciran u International Journal of Social 

Sciences, 2018 godine. Sva su prava zadrģana sa naġe strane pa molim sve ako znaju gdje, 

i ako to mogu i hoĺe, da probaju publicirati isti uradak radi ġirenja istine i prosvjetljavanja 

mentalnih sklopova ġirih masa te akademskih i inih institucija.  

U prilogu je dan ļlanak: 

Dorothy S. Mcclellan, Nikola Knez, POST-WORLD WAR II FORCED 

REPATRIATIONS TO YUGOSLAVIA: GENOCIDE'S LEGACY FOR DEMOCRATIC 

NATION BUILDING, International Journal of Social Sciences Vol. VII, No. 2 / 2018, pp. 

62- 91. 

 Linkove za film dali su neki naġi portali: 

https://kamenjar.com/pogledajte-dokumentarni-film-bleiburg-titova-dozvola-za-genocid/ 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/21458-pogledajte-film-bleiburg-titova-dozvola-

za-genocid 

 

Na kamenjar.com nas podsjeĺaju: 

"Film je dobio posebnu nagradu ģirija 2018. na Worldfestu Houston, Internacionalnom film 

festivalu u Houstonu." 

Kada sam danas upozorio jednog prijatelja da je i ovaj film g. Kneza dobio nagradu, nije 

vjerovao. Mislio je da se radi samo o njegovom filmu o ĂOlujiñ. Zato treba ponoviti ono 

ġto je o g. Knezu u svom ļlanku koji sam vam poslao napisao dr. MeĽimorec: 

ĂNekoliko opĺih napomena o Nikoli Knezu, producentu i redatelju filma o Oluji, generalu 

Gotovini i opsadi i deblokadi Bihaĺa. 

Poļet ĺemo od njegova zadnjeg filmskog uspjeha na MeĽu-narodnom filmskom festivalu 

u Houstonu 2012.:  

Nikola Knez i njegova producentska kuĺa iFilms LLC dobila je na 45. svjetskom festivalu 

filma u Houstonu 11 (jedanaest) Remi nagrada, platinastih, zlatnih, srebrenih i bronļanih. 

Na festivalu je ove godine u razliļitim kategorijama prikazano viġe od 4600 filmova iz 57 

zemalja. U kategoriji igranog filma sudjelovao je i hrvatski igrani film Branka Ivande Lea 

i Darija. Na istom festivalu proġle 2011. godine Nikola Knez je dobio tri zlatne nagrade, 

2010. dvije. Nikola Knez redatelj, scanarist, snimatelj, dobitnik mnogobrojnih nagrada, 

osnivaļ je iFilms LLC, filmske kompanije koja se bavi filmskim procesom od poļetne 

ideje, scenarija do zavrġetka filma, prikazivanja na filmskom platnu. Njegov studio 

opremljen je najnovijom tehnologijom kojom upravljaju vrhunski filmski profesionalci. 

Osnivaļ je Prve (2005.) i organizator Druge (2006.) meĽunarodne konferencije o mladeģi 

i obrazovanju za 21. stoljeĺe (Children's rights@Education for the 21st Century) koja se 

otada odrģava na Sveuļiliġtu Texas A@M u Corpus Christiju. Usto je osnivaļ Zaklade Sv. 

Marije na otoku Mljetu, Hrvatske udruge za djeļja ljudska prava i Hrvatske udruge za 

ekoturizam. Pisac je nekoliko scenarija i dvije djeļje knjige. Ġkolovao se u Hrvatskoj u 

mailto:nikola@knez.us
https://kamenjar.com/pogledajte-dokumentarni-film-bleiburg-titova-dozvola-za-genocid/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/21458-pogledajte-film-bleiburg-titova-dozvola-za-genocid
http://dragovoljac.com/index.php/razno/21458-pogledajte-film-bleiburg-titova-dozvola-za-genocid
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kojoj je radio na velikom broju filmova za Hrvatsku televiziju, Koncertnu direkciju, HNK, 

Dramsko kazaliġte. Snimao je promidģbene filmove za industrijska poduzeĺa u Hrvatskoj 

i Njemaļkoj. Snimao je dokumentarne, obrazovne i igrane filmove, filmove za promociju 

industrije i turizma kao i TV komercijalne i muziļke videofilmove. Ima bogato iskustvo u 

videosnimanjima, ureĽivanju, 3D animaciji i specijalnim efektima. Njegovo obrazovanje i 

iskustvo omoguĺuju mu potpuno razumijevanje moderne filmske tehnologije i raļunalnih 

moguĺnosti pri stvaranju filma. Sposoban je nadzirati projekt od poļetne stvaralaļke 

zamisli do postprodukcije, dok mu znanje matematike i uvid u raļunalne znanosti 

omoguĺuje struļnost u svim oblicima tehnologije kao i uporabu preciznih alata za stvaranje 

vizualnih efekata i 3D animacije. Stalno je u tijeku s razvojem novih tehnologija u stvaranju 

filma. Izdvojit ĺemo tek nekoliko njegovih nagraĽivanih filmova: Vitezovi (Knights) 3D 

animacija; IzmeĽu mjeseca i zemlje, (Between moon and earth) dokumentarni film o 

ruskom kozmonautu Sergeju Avdeevu; Ameriļki zatvori, u inozemstvu i kod kuĺe 

(American prisons, foreign@domestic) dokumentarni film koji je ove godine dobio 

platinastu nagradu za scenarij i Remi posebnu nagradu ģirija za film i video; Jedna osoba, 

dva puta (One person, two paths). 

Usprkos vrlo ģivom i uspjeġnom prisustvu u kompetitivnoj ameriļkoj filmskoj industriji, 

Nikola Knez nije napustio vezu sa svojom domovinom i ovaj producentsko-redateljski 

projekt pokazuje koliko vjeruje da se istina o Hrvatskoj, Domovinskom ratu i zatoļenim 

generalima u Haagu, Oluji i pomoĺi Bihaĺu i BiH moģe na dobar filmski naļin, na 

engleskom jeziku, prezentirati svijetu.ñ 

A sada vidimo da o hrvatskoj povijesti ima i objavljenje ļlanke! 

 Danas smo vidjeli kako crveni faġisti, istinske ubojice i njihovi nasljednici napadaju i 

Crkvu zato ġto sluģi svete mise za njihove ģrtve.  

Misu koju je vodio kardinal Puljiĺ sigurno ste pratili, pa pogledajte i propovijed biskupa 

Koġiĺa: U propovijedi je Biskup rekao i ovo: 

Moj je otac Ivan (1933.-2017.) bio djeļak od 12 godina kada su kroz naġu ģupu prolazile 

kolone tih zarobljenih ljudi koje su gonili pobjednici. Nekoliko je dana iġao sa svojom 

susjedom gledati ne bi li prepoznali njezina sina, a onda je doġla vijest da plivaju po Dravi. 

Iġao je vidjeti i stvarno, kako je svjedoļio, rijekom Dravom plivalo je puno leġeva. 

Zapamtio je jednu sliku, koja se urezala i meni u sjeĺanje po njegovom kazivanju: mrtva 

ģena koja je drģala mrtvo dijete u naruļju bila je zapletena u granje uz obalu rijeke. Tata 

se tad zapitao: pa ġto je kriva bila ta ģena s djetetom? Ali tako su postupali Ărevolucionarni 

osloboditeljiñ! Muļili su i ubijali svakoga koji je bio ne samo pripadnik hrvatskih vojnih 

postrojbi nego i svakoga koji je bio povezan s njima ili je bio barem sumnjiv te ļak bio i 

potencijalni neprijatelj jer nije dijelio njihovu partijsku ideologiju. Kriģni put hrvatskog 

naroda, koji je zapoļeo na Bleiburgu, odnio je stotine tisuĺa ģivota i to na najbrutalniji i 

najbestijalniji naļin. Tomu su svjedoci: Huda jama, Tezno kod Maribora, Maceljska ġuma, 

Jazovka na Ģumberku, Brezovica kod naġeg Siska, Ļemernica i tolike jame ï masovna 

stratiġta u kojima joġ i danas bez iskazanog poġtovanja i dostojanstva poļivaju kosti 

pobijenih ljudi. 

https://kamenjar.com/biskup-kosic-bleiburg-je-simbol-najveceg-stradanja-hrvata-u-

povijesti/ 

  

Na kraju sjetit ĺu se jedne bizarne priļe o tome kako je, vjerovali ili ne, Kriģni put i Bleiburg 

imao utjecaja i kod mog izbora za akademika. O tome sam pisao u tekstu HAZU I 

PROTUNARODNA VLAST koji je objavljen u tjedniku 7Dnevno, 09. 05. 2014., portalima 

Dnevno.hr, 10. 05. 2014. i Glas Brotnja, 10. 05. 2014. i mojim knjigama óAko voliġ 

https://kamenjar.com/biskup-kosic-bleiburg-je-simbol-najveceg-stradanja-hrvata-u-povijesti/
https://kamenjar.com/biskup-kosic-bleiburg-je-simbol-najveceg-stradanja-hrvata-u-povijesti/
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Hrvatsku svojuô, Zagreb, 2014. i Piġem pisma odgovora nema! 2. / Je li Akademiji vaģna 

znanost, Zagreb, 2017.: 

Zato, kada razmiġljate o HAZU-u, nemojte misliti samo na ove kakav je kolega o kome sam 

gore pisao. Uvijek se sjetite da je ļlan HAZU-a bio i akademik Smiljko Aġperger, koji je 

upravo umro u svojoj 94. godini ģivota. Potpisao je mnoga naġa otvorena pisma (bio je i 

jedan od prva tri potpisnika Pisma VSUN-a o rasistiļkim presudama naġim generalima u 

Haagu, a jednom mi je rekao kako bi ga bila sramota ne potpisati neko otvoreno pismo ako 

su ga potpisali akademik Aralica i ja) i Hrvatska mu je uvijek bila u srcu i u mislima! Uz 

akademika Paara najzasluģniji je i za moj izbor u HAZU (tada je bio tajnik II. razreda). 

Jedan kolega ga je tada, zbog moje knjige "Borba za Boku kotorsku" upitao. 

ï Bi li Ti napisao knjigu o Boki kotorskoj? 

ï Bih, kada bi znao - odgovorio je. 

Kolega je nastavio: 

ï Pa zaġto on piġe o bleiburġkim ģrtvama? 

ï A zaġto se smije pisati o onim ģrtvama prije, a o bleiburġkim ne? Znate li, kolega, da su 

tri ļlana moje obitelji stradala na Kriģnom putu? 

Poļeo sam s matematikom, pa da s njom i zavrġim. U nizu lijepih uspomena na kolegu 

Aġpergera, spomenut ĺu joġ samo njegova uvjeravanja da kada potpisujem naġa otvorena 

pisma moram staviti i to da sam matematiļar: 

Svaka ļast nama ostalima, ali matematika je ipak matematika! 

Dragi Smiljko, neka Ti je laka hrvatska zemlja. 

  

Akademik Josip Peļariĺ 
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KAROLINA VIDOVIĹ KRIĠTO, ZAGREB, 2020. 
 

BRANITELJI, BISKUPI I AKADEMICI: PETICIJA PODRĠKE 

KAROLINI VIDOVIĹ KRIĠTO 

 

 
 

Zbog opetovanog bulinga koje vodstvo HRT-a provodi protiv svoje novinarke i urednice 

Karoline Vidoviĺ Kriġto ï novinarke koja je na toj medijskoj kuĺi ostala rijetki glas 

osvjedoļenog domoljublja i istinoljublja ï poziva Stoģer za obranu hrvatskog Vukovara, 

uz podrġku biskupa Vlade Koġiĺa i Valentina Pozaiĺa, akademika Ante Glibote (Europska 

akademija znanosti, umjetnosti i literature), te Josipa Peļariĺa, Dubravka Jelļiĺa, Andreja 

Dujelle, Stanka Popoviĺa i Slavena Bariġiĺa (HAZU), prof.dr.sc. Davora Pavune i Matka 

Maruġiĺa, pjevaļa Marka Perkoviĺa Thompsona, predsjednika Udruga hrvatskih branitelja 

dragovoljaca domovinskog rata ï Ogranak Split Mirka Ramljaka, HVIDRA-e Split, 

Hrvatskog ļasniļkog zbora Grada Splita, predsjednika Obiteljske stranke Mate Knezoviĺa, 

predsjednice udruge 4+ Vesne Plazibat, Damira Markuġa, vukovarskog branitelja iz Kutine 

i mnogih drugih potpisnika na potpisivanje peticije za smjenu vodstva HRT-a na ļelu sa 

Glavnim ravnateljem Goranom Radmanom. 

Peticijom se traģi i ostavka vodstva Hrvatskog novinarskog druġtva na ļelu sa 

predsjednikom Zdenkom Dukom: naime HND veĺ mjesecima propuġta na bilo koji naļin 

uzeti u zaġtitu ovu ļasnu hrvatsku novinarku, koja predstavlja rijetki primjer moralne 

uspravnosti pred teġkim pritiscima aktualnih vlastodrģaca na novinare ġto rade na HRT-u. 

 Peticiju se moģe potpisati na www.peticija24.com; ondje se moģe proļitati i ġire 

obrazloģenje. 

http://www.peticija24.com/neopoziva_ostavka_gorana_radmanaostalih_urednika_htv-a_te_duke
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https://katolik.hr/branitelji-biskupi-i-akademici-peticija-podrske-karolini-vidovic-kristo 

HRT Slika Hrvatske - Pedofilija kao temelj spolnog odgoja?, youtube.com, pristupljeno 

29. kolovoza 2013. 

ŷ Dario C., Napad dģenderistiļke klike na istinoljubivu novinarku HRT-a, katolik.hr, 

pristupljeno 29. kolovoza 2013. 

ŷ M.L., Bozaniĺ primio Karolinu Vidoviĺ Kriġto: "Ukidanje ËSlike HrvatskeË izravni je 

udar na slobodu govora", index.hr, 7. sijeļnja 2013., pristupljeno 29. kolovoza 2013. 

ŷ Petar Vidov, Katoliļku javnost ujedinio dokumentarist koji prezire katoliļku crkvu, 4. 

sijeļnja 2013., pristupljeno 29. kolovoza 2013. 

ŷ Hrvatska se ne da u borbi protiv genderistiļkog mainstreaminga, Kultur 

Medien/Tomislav Cunovic, laudato.hr, 17. lipnja 2013., pristupljeno 30. kolovoza 2013. 

ŷ Mladen Prenc, Hodak: 'HRT ģeli ģrtvovati novinarku Vidoviĺ Kriġto zbog ravnatelja koji 

poput klokana skaļe iz afere u aferu', dnevno.hr, 10. srpnja 2013., pristupljeno 30. kolovoza 

2013. 

ŷ 'Ja se nikog ne bojim osim Boga' Urednica Karolina Vidoviĺ - Kriġto otkrila da je dobila 

uznemirujuĺa pisma, HINA, jutarnji.hr, 4. veljaļe 2013., pristupljeno 30. kolovoza 2013. 

ŷ Ivana Ģivko, 'Ukinuli smo Sliku Hrvatske jer je odraĽena neprofesionalno', 24sata.hr, 8. 

sijeļnja 2013., pristupljeno 30. kolovoza 2013. 

ŷ Siniġa Paviĺ, Trnovit put HRT-a od socijalizma do korporacije, novilist.hr, 9. veljaļe 

2013., (u pismohrani archive.is 30. kolovoza 2013.), pristupljeno 30. kolovoza 2013. 

ŷ Proļitajte pismo podrġke Judith Reisman urednici 'Slike Hrvatske', vecernji.hr, 10. 

sijeļnja 2013., pristupljeno 29. kolovoza 2013. 

ŷ Otvoreno pismo hrvatskom novinarskom druġtvu, Piġe: Walter William Safar, hkz-

kkv.ch, 22. sijeļnja 2013., pristupljeno 30. kolovoza 2013. 

ŷ Mario Filipi, Poļelo hapġenje za "verbalni delikt", viktimologija.com.hr, 17. oģujka 

2013., pristupljeno 30. kolovoza 2013. 

ŷ M.M., Ilija Vuļemiloviĺ i Josip Klemm: Zahtjev za slobodu novinarstva na javnoj 

Hrvatskoj radioteleviziji, hrsvijet.net, 9. travnja 2013., pristupljeno 30. kolovoza 2013. 

ŷ Davor Dijanoviĺ, Povodom ukidanja emisije ĂSlika Hrvatskeñ: HTV je tamnica 

hrvatskog duha. HTV - tamnica hrvatskog duha, hkv.hr, 4. sijeļnja 2013., pristupljeno 30. 

kolovoza 2013. 

ŷ Profesor hrvatskog jezika uputio pismo premijeru zbog zdravstvenog odgoja, laudato.hr, 

29. sijeļnja 2013., pristupljeno 30. kolovoza 2013. 

 Povodom ukidanja emisije ĂSlika Hrvatskeñ: HTV je tamnica hrvatskog duha, abh.com.hr, 

pristupljeno 30. kolovoza 2013. 

ŷ [1], pristupljeno 30. kolovoza 2013. 

ŷ Zaustavimo progon Karoline Vidoviĺ Kriġto, likaplus.hr, 15. srpnja 2013., pristupljeno 

30. kolovoza 2013. 

ŷ Grupa potpore novinarki Karolini Vidoviĺ Kriġto, facebook.com, pristupljeno 30. 

kolovoza 2013. 

ŷ [2], pristupljeno 30. kolovoza 2013. 

ŷ ņurĽica Sarjanoviĺ, Na Facebooku osnovali grupu podrġke Karolini V. Kriġto, 24sata.hr, 

31. prosinca 2012., pristupljeno 30. kolovoza 2013. 

ŷ Na Facebooku osnovali grupu podrġke Karolini V. Kriġto, cro.time.mk, pristupljeno 30. 

kolovoza 2013. 

ŷ Goran Radman, Odluka od 5. sijeļnja 2015. o izvanrednom otkazu Ugovora o radu 

Karolini Vidoviĺ Kriġto na Hrvatskoj radioteleviziji, scribd.com, pristupljeno 4. veljaļe 

2015. 

https://katolik.hr/branitelji-biskupi-i-akademici-peticija-podrske-karolini-vidovic-kristo
https://www.youtube.com/watch?v=TlaCwh2Xtc0
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-5
http://www.katolik.hr/aktualnomnu/osvrtimnu/640-napad-pederistike-klike-na-istinoljubivu-novinarku-hrt-a/
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-6
http://www.index.hr/vijesti/clanak/bozanic-primio-karolinu-vidovic-kristo-quotukidanje-slike-hrvatske-izravni-je-udar-na-slobodu-govoraquot-/655866.aspx
http://www.index.hr/vijesti/clanak/bozanic-primio-karolinu-vidovic-kristo-quotukidanje-slike-hrvatske-izravni-je-udar-na-slobodu-govoraquot-/655866.aspx
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-7
http://www.index.hr/vijesti/clanak/katolicku-javnost-ujedinio-dokumentarist-koji-prezire-katolicku-crkvu/655464.aspx
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-9
http://www.laudato.hr/ispisi-snimi.aspx?NewsID=4535
https://archive.li/wXJIN
https://archive.li/wXJIN
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-12
http://www.jutarnji.hr/karolina-vidovic-kristo--dobila-sam-uznemirujuca-pisma/1083216/
http://www.jutarnji.hr/karolina-vidovic-kristo--dobila-sam-uznemirujuca-pisma/1083216/
https://hr.wikipedia.org/wiki/HINA
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-13
http://www.24sata.hr/politika/ukinuli-smo-sliku-hrvatske-jer-je-odraena-neprofesionalno-296620
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-14
http://www.novilist.hr/Scena/TV/Trnovit-put-HRT-a-od-socijalizma-do-korporacije
http://archive.is/Ts454
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-Pismo_podr%C5%A1ke_Judith_Reisman_urednici_'Slike_Hrvatske'_15-0
http://www.vecernji.hr/vijesti/procitajte-pismo-podrske-judith-reisman-urednici-slike-hrvatske-clanak-496419
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-16
http://www.hkz-kkv.ch/orvoreno_pismo_hrvatskom_novinarskom_drustvu.php
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-17
https://archive.is/6hKiK
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-18
http://www.hrsvijet.net/index.php?option=com_content&view=article&id=27023%3Ailija-vuemilovi-i-josip-klemm-zahtjev-za-slobodu-novinarstva-na-javnoj-hrvatskoj-radioteleviziji&catid=30%3Aostalo&Itemid=24
http://www.hrsvijet.net/index.php?option=com_content&view=article&id=27023%3Ailija-vuemilovi-i-josip-klemm-zahtjev-za-slobodu-novinarstva-na-javnoj-hrvatskoj-radioteleviziji&catid=30%3Aostalo&Itemid=24
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-19
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/d-dijanovi/13849-povodom-ukidanje-emisije-slika-hrvatske-htv-je-tamnica-hrvatskog-duha.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/d-dijanovi/13849-povodom-ukidanje-emisije-slika-hrvatske-htv-je-tamnica-hrvatskog-duha.html
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-20
http://laudato.hr/svjedocanstva-%281%29/Svjedocanstva/Profesor-hrvatskog-jezika-uputio-pismo-premijeru-z.aspx?lang=
https://archive.is/i6pvq
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-22
http://www.hic.hr/hid-v-26.htm
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-23
http://archive.is/JMoVt
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-24
https://www.facebook.com/groups/401815653238143/members/
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-25
https://www.facebook.com/pages/Dajmo-podr%C5%A1ku-urednici-emisije-Slike-Hrvatske-Karolini-Vidovi%C4%87-Kri%C5%A1to/145206122298930
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-26
http://www.24sata.hr/news/na-facebooku-osnovali-grupu-podrske-karolini-v-kristo-295624
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-27
http://cro.time.mk/cluster/733f6995d2/na-facebooku-osnovali-grupu-podrske-karolini-v-kristo.html
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-28
https://www.scribd.com/doc/254484961/otkaz-Karolini-Vidovic-Kristo-5-1-15
https://www.scribd.com/doc/254484961/otkaz-Karolini-Vidovic-Kristo-5-1-15
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ŷ am, HRT novinarki dao izvanredni otkaz zbog óomalovaģavanja i vrijeĽanjaô ravnatelja 

Radmana, narod.hr, 8. sijeļnja 2015., pristupljeno 4. veljaļe 2015. 

ŷ Priopĺenja HND-a. Reakcija na raskid ugovornog odnosa HRT-a i Karoline Vidoviĺ 

Kriġto, hnd.hr, 8. sijeļnja 2015., pristupljeno 4. veljaļe 2015. 

ŷ mm, HHO: Karolina Vidoviĺ Kriġto je u pravu, oļekujemo saborsku raspravu o 

odgovornosti Gorana Radmana, narod.hr, 22. sijeļnja 2015., pristupljeno 4. veljaļe 2015. 

ŷ Ivan Raos: sveļana sjednica HAZUD-a u Zagrebu, hazud.ch, 13. oģujka 2013., 

pristupljeno 29. kolovoza 2013. 

ŷ Z.S., Vidoviĺ Kriġto dobitnica Global Leadership Award: 'Hrvatska treba biti ponosna', 

dnevno.hr, 3. travnja, 2013., pristupljeno 29. kolovoza 2013. 

ŷ i.kri/VLM,  Karolina Vidoviĺ Kriġto dobitnica je nagrade Global Leadership, vecernji.hr, 

2. travnja 2013., pristupljeno 14. prosinca 2013. 

 

 
Judith Reisman i Karolina Vidoviĺ Kriġto  

https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-29
https://narod.hr/hrvatska/hrt-novinarki-dao-izvanredni-otkaz-zbog-omalovazavanja-vrijedanja-ravnatelja-radmana
https://narod.hr/hrvatska/hrt-novinarki-dao-izvanredni-otkaz-zbog-omalovazavanja-vrijedanja-ravnatelja-radmana
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-30
http://archive.is/mC9xG
http://archive.is/mC9xG
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-31
http://narod.hr/hrvatska/hho-karolina-vidovic-kristo-je-u-pravu-ocekujemo-saborsku-raspravu-o-odgovornosti-gorana-radmana/
http://narod.hr/hrvatska/hho-karolina-vidovic-kristo-je-u-pravu-ocekujemo-saborsku-raspravu-o-odgovornosti-gorana-radmana/
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-Hrvatska_akademska_zajednica_u_Domovini_i_dijaspori_38-0
http://www.hazud.ch/2013/03/ivan-raos-svecana-sjednica-hazud-a-u-zagrebu/
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to_dobitnica_Global_Leadership_Award_39-0
https://archive.li/sK1KR
https://hr.wikipedia.org/wiki/Karolina_Vidovi%C4%87_Kri%C5%A1to#cite_ref-40
http://www.vecernji.hr/hrvatska/karolina-vidovic-kristo-dobitnica-je-nagrade-global-leadership-533030
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MIT O JASENOVCU I ZDS  
 

Na predstavljanju knjige Razotkrivena Jasenovaļka laģ u Sisku proļitao sam i Poziv 

Predsjednici ĂDODIJELITE ODLIĻJE KAROLINI VIDOVIĹ KRIĠTO!" Kao ġto sam 

veĺ napisao Poziv je objavljen: 

https://kamenjar.com/akademik-pecaric-poslao-poziv-predsjednici-rh-dodijelite-odlicje-

karolini-vidovic-kristo/  

Poznato je da je samo predstavljanje doļekano Ăna noģñ. U svim komentarima po srpskim 

medijima neizostavno se govorilo o mojoj ulozi za Peticiju Za Dom spremni. Ako se 

sjetimo kako su reagirali iz Ureda Predsjednice na tu peticiju zgodan je bio slijedeĺi 

komentar: 

Dida Cerin 

Dobra ideja ali ĺe odbiti i reĺi da je ''neozbiljna provokacija'' kako je odgovorila 

akademiku Peļariĺu pred dvije ili tri godine po jednom drugom pismu. 

Oļito se Dida Cerin dobro sjeĺa tog odgovora. Peticijom ZDS smo branili ĂBojnu 

Ļavoglaveñ i Thompsona. 

A na Thompsonovom facebooku ovih dana imamo 2000 ļitatelja, 131 komentar i 187 

dijeljenja ļlanka Akademik Peļariĺ: Veliki broj pjesama iz Domovinskog rata rabi pozdrav 

Za dom spremni i time dokazuju opĺu..., iz kojega je izdvojen dio: 

Akademik HAZU Josip Peļariĺ: Nekako kao da im je Bojna Ļavoglave najgora zbog 

veliļanstvene uloge koju je ta budnica odigrala u Domovinskom ratu, zar ne? 

Ledila im se krv u ģilama. A izgleda i danas! 

https://www.facebook.com/151454118244416/posts/2159339850789156/ 

I jedan drugi komentator povezuje ZDS i Mit o Jasenovcu. Naime, polemiziram s 

povjesniļarem dr. sc. Mariom Jarebom, koji je kao drģavotvorni povjesniļar ali sve radi da 

se ostvari ģelja onog koji igra (Plenkoviĺ) kako onaj drugi svira (Pupovac). Naime, kada je 

postalo, zahvaljujuĺi Internetu, poznato da je u Prvoj Jugoslaviji ZDS bio i domobranski 

pozdrav, a struļnjak za Domobrane je bio baġ dr. Jareb, on je na moj e-mail koji sam poslao 

nizu hrvatskih povjesniļara, za koje sam smatrao da njeguju hrvatsku paradigmu u 

povijesti, s upitom o tome nije odgovorio meni nego je napisao omalovaģavajuĺi tekst u 

Hrvatskom tjedniku. Prenio ga je i Portal HKV-a DR. Odgovorio sam. Zapravo i razumljivo 

je jer je on sve znao o domobranskom pozdravu ZDS ali u svojim javnim nastupima je 

malo ï gotovo niġta ï uļinio da se to zna. 

Zato mi je posebno bio zanimljiv slijedeĺi komentar Zdenke Bilobrk: 

Evo ļitam. Dr. Jareb je bio ļlan MeĽunarodne skupine za odrģavanje sjeĺanja i edukaciju 

o holokaustu i predstavnik Ministarstva kulture u Jusp-Jasenovac. Tako na jednome mjestu 

Jareb govori o knjizi Igora Vukiĺa: 

"Drģim ipak da je rijeļ o samopromociji i pronalaģenju novih istina kakve bile, bez obzira 

na sve dostupne ļinjenice i izvore. 

Nisam joġ ļitao knjigu, ali se tu stvari izvlaļe iz konteksta i stvara slika koja znatno odudara 

od logora kao mjesta teġkih ljudskih patnji." 

O ZDS koji je u viġestoljetnoj hrvatskoj tradiciji, dr. Jareb: 

"To ipak ne poniġtava ļinjenicu da je ZDS nastao kao Ustaġki pozdrav te je koriġten u NDH 

kao pozdrav vladajuĺeg Ustaġkog pokreta koji je Hrvatsku pokuġao pretvoriti u totalitarnu 

drģavu i pod ļijom su vladavinom poļinjeni i brojni zloļini." 

Mislim da bi s moje strane ovo bilo sasvim dovoljno o liku i djelu dr. Jareba. Nemam 

namjeru viġe niġta ļitati. 

https://kamenjar.com/akademik-pecaric-poslao-poziv-predsjednici-rh-dodijelite-odlicje-karolini-vidovic-kristo/
https://kamenjar.com/akademik-pecaric-poslao-poziv-predsjednici-rh-dodijelite-odlicje-karolini-vidovic-kristo/
https://www.facebook.com/dida.cerin
https://www.facebook.com/151454118244416/posts/2159339850789156/
https://disqus.com/by/zdenkabilobrk/
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Zahvaljujem se gĽi Bilobrk za ovo spominjanje Igora Vukiĺa i njegove knjige. I na Portalu 

Novosti se spominje ñmojaò Peticija ZDS i povodom predstavljanja u Sisku (Peļariĺ i 

Razum kod biskupa Koġiĺa predstavljaju revizionistiļku knjigu o Jasenovcu) i sklad naġeg 

dr. Jareba i njih: ñPeļariĺ matematiļar koji se u slobodno vrijeme bavi revizijom povijesti, 

a poznat je jer je 2015. godine dao podrġku inicijativi da ustaġki pozdrav óZa dom spremniô 

postane sluģbeni u Hrvatskoj vojsciñ: 

https://www.portalnovosti.com/pecaric-i-razum-kod-biskupa-kosica-predstavljaju-

revizionisticku-knjigu-o-jasenovcu  

A da, to su Pupovļeve novine. Nije naġ dr. Jareb bedak, zar ne? 

I u Sisku je govoreno kako je knjiga koju smo predstavljali nastala povodom dvadesete 

godiġnjice moje knjige Srpski mit o Jasenovcu / Skrivanje istine o Beogradskim konc-

logorima. Knjigu je izdala ustanova u kojoj radi dr. Jareb. Svojevremeno je dr. Milan 

Bulajiĺ tvrdio kako je to uz Cohenovu antisrpskija knjiga u povijesti, pa je ļak pisao i o 

Ăideologiji genocida Choen-Peļariĺñ. A srpskim medijima je vaģnija Peticija ZDS. Oni 

itekako znaju kolika im je ZDS smetnja u njihovim suludim ģeljama za osvajanjima u RH. 

Na moj tekst je ponovno u Hrvatskom tjedniku odgovorio dr. Jareb. 

Raduje me ġto je dr. Jareb shvatio da sam Ăpovjesniļar amater, te kao takav svakom loncu 

poklopacñ. Joġ malo treba napredovati pa ĺe znati kako je lijepo biti poklopac Plenkoviĺ-

Pupovļevim povjesniļarima. Ļini mi se da je bio na dobrom putu pa mi je svojedobno 

ustupio svoja dva teksta za knjigu ñZabranjeni akademik ï Prijevarom u HAZU?!ò, Zagreb, 

2012. Knjiga je o zaustavljanu izbora Goldsteina u HAZU.  

Naravno, kao ļovjek kome logika nije jaļa strana dr. Jareb ne razumije da se ruga ustanovi 

u kojoj sam radi jer tiskaju knjige Ăpovjesniļarima amaterima, koji su kao takvim svakom 

loncu poklopacñ.  

S druge strane kada vidimo kako je povjesniļarima jarebima logika neġto strano, ne ļudi 

me ġto je nekadaġnji ravnatelj HIP-a dr. sc. Mirko Valentiĺ traģio da napustim profesuru iz 

matematike i doĽem raditi u HIP. 

Moģda je i znao kako jarebi neĺe razumjeti znaļaj ļinjenice da je ZDS i domobranski 

pozdrav, pa je meni povjerio da odgovorim dr. Milanu Bulajiĺu na njegovu knjigu 

ĂTuĽmanov Jasenovaļki mitñ. 

Zapravo Peticija ZDS je iz 2015. god, a te godine je bilo i Pismo HAZU koje je potpisalo 

veliki broj naġih ljudi (nadbiskupa, biskupa, akademika, sveuļiliġnih nastavnika, 

knjiģevnika,...). A to pismo je bilo u obrani znanstvenih istraģivanja. Povod mu je bio napad 

na knjigu o Jasenovcu. Jedan od autora bio joj je Igor Vukiĺ. Valjda se i tada radilo o 

Ăsamopromocijiñ kako gĽa Bilobrk citira dr. Jareba. A valjda tada Karolina Vidoviĺ Kriġto 

nije bila urednica na HTV pa nije zbog (i) Vukiĺeve knjige joġ tada nastradala! 

O Peticiji ZDS i Pismu HAZU napisao sam knjigu: 

Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku ġutnju nismo spremni!, Zagreb, 2015. 

pp.406. 

 

Josip Peļariĺ 

  

https://www.portalnovosti.com/pecaric-i-razum-kod-biskupa-kosica-predstavljaju-revizionisticku-knjigu-o-jasenovcu
https://www.portalnovosti.com/pecaric-i-razum-kod-biskupa-kosica-predstavljaju-revizionisticku-knjigu-o-jasenovcu
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KAROLINA VIDOVIĹ KRIĠTO OGLASILA SE UOĻI 

MOĢEBITNE SUDSKE FARSE VEZANE UZ THOMPSONA I 

ZDS 
 

21. veljaļe 2020. 
 

 
 

Novinarka i urednica HRT-a Karolina Vidoviĺ Kriġto ustraje u obrani istine o 

Domovinskom ratu. 

Uoļi, kako kaģe, moģebitne sudske farse Odjela za javni red i mir Visokog prekrġajnog 

suda, a vezano uz pjesmu Ļavoglave Marka Perkoviĺa Thompsona, Vidoviĺ Kriġto oglasila 

se putem Facebook-a. Njezinu objavu prenosimo u cijelosti: 

Ako trebamo uzeti u obzir kontekst koji nam je povijesno najbliģi i koji nam je najviġe 

obiljeģio uporabu ovog pokliļa ï a trebamo! ï onda je to kontekst hrvatskog Domovinskog 

rata, od 1991. godine. Mnoge postrojbe ZNG, Hrvatske vojske, HOS, imaju svoje himne u 

kojima je pokliļ ñZa dom spremniñ. Vojnici koji su s krunicom oko vrata obranili Hrvatsku 

u ļasnom, pravednom, obrambenom Domovinskom ratu pozdravljali su se i bodrili 

pokliļem ñZa dom spremniò. Bili su spremni umrijeti za svoju domovinu. 

Kljuļno je naglasiti da je rijeļ o ï na meĽunarodnom sudu potvrĽenoj ï ļasnoj obrani od 

vojne agresije. To je suvremeni, ļinjeniļni i legitimni kontekst pokliļa ñZa dom spremniò 

koji je u hrvatskoj povijesti u razliļitim okolnostima koriġten joġ od 16. stoljeĺa do danas. 

Ovo sam napisala i objavila 24. sijeļnja 2014. g. u povodu rasprave o Joeu Ġimuniĺu. 

Danas ove rijeļi ponavljam u ļast Ģarku Manjkasu Crvenkapi i svim dragovoljcima 

obrambenog Domovinskog rata, u predveļerje joġ jedne moģebitne sudske farse koja 

spomenute ļinjenice ne ĺe moĺi izbrisati. 

 

Ģeljko Marġiĺ-Zenga/Hrvatsko nebo 

 

https://hrvatskonebo.org/2020/02/21/karolina-vidovic-kristo-oglasila-se-uoci-mozebitne-

sudske-farse-vezane-uz-thompsona-i-zds/ 

https://hrvatskonebo.org/2020/02/21/karolina-vidovic-kristo-oglasila-se-uoci-mozebitne-sudske-farse-vezane-uz-thompsona-i-zds/
https://hrvatskonebo.org/2020/02/21/karolina-vidovic-kristo-oglasila-se-uoci-mozebitne-sudske-farse-vezane-uz-thompsona-i-zds/
https://hrvatskonebo.org/wp-content/uploads/2020/02/87159148_2561311860662419_3486991485566451712_n.jpg
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REVIZIONISTI U HAZU, ZAGREB, 2020.  

 

PISMO PROF. MARUĠIĹU 
 

Dragi Matko, 

Kako svi i oļekujemo od Tebe sjajan Ti je tekst o dr. Ester Gitman i njenom znaļaju za 

hrvatsku povijest. Zapravo za RH! 

Tri glavne toļke na kojima se i danas ruġi hrvatska drģava su Stepinac, Jasenovac i 

Domovinski rat. 

1. Stepinac. Joġ u intervjuu Slobodnoj Dalmaciji povodom izlaska moje knjige ĂBrani li 

Goldstein NDHñ rekao sam: 

Svi koji promiļu tezu o genocidnosti hrvatskog naroda, po definiciji napadaju naġeg 

blaģenika (Stepinca, op. J.P.). Po tome ĺete ih prepoznati. 

Zapravo ta moja knjiga je trebala biti odgovor na knjigu Goldsteinovih ĂHolokaust u 

Zagrebuñ. Veĺ sam bio napisao (i objavio kao feljton) odgovor na njihove napade na 

Stepinca, kada sam doznao da je pokrenuta velika hajka na povjesnika dr. sc. Juru Kriġta 

koji je napisao negativnu kritiku dijela knjige o Stepincu. Zato je nastavak moje knjige 

sastavljen dobrim dijelom od mojih odgovora na napade na njega. Znalo ih je biti i 5 tjedno 

u raznim novinama. 

Sigurno je velika stvar to ġto za istinu o Stepincu ļini dr. Gitman. Koliko to moģe utjecati 

na one kojima su laģi o Stepincu u njihovim planovima za napade na Hrvatsku ï vidjet 

ĺemo. Sigurno im je teġko nekoga tko je uļinio toliko dobra stalno optuģivati. Je li u toj 

igri i Papa Franjo, ne znam. Ali da im koristi ï koristi im. S druge strane problem im je i 

ġto meĽu vladajuĺima u RH ne mogu lako naĺi onoga tko bi podrģao te napade jer bi to u 

Hrvatskoj znaļilo politiļku smrt. Vidimo da je i Predsjednica dodijelila odliļje dr. Gitman. 

Ali to im je pokazao puk u Zagrebaļkoj katedrali kada je s ovacijama propratio spominjanje 

imena biskupa Koġiĺa. 

2. Jasenovac. Zapravo ovaj Tvoj tekst doģivljavam i kao nastavak na naġe Pismo HAZU 

iz 2015. koje je potpisao ļitav niz hrvatskih uglednika (nadbiskupa, biskupa, akademika, 

sveuļiliġnih nastavnika, knjiģevnika,...) A povod je bio tadaġnji napad na knjigu o 

Jasenovcu autora B. Matkoviĺ, V. Horvata, S. Piliĺa i I. Vukiĺa. I nedavno si reagirao na 

sliļan napad na moju i dr. Razumovu knjigu sa sjajnim Otvorenim pismom Efraimu 

Zuroffu. Na ta istraģivanja upozoravaġ i u ovome tekstu kada kaģeġ: Zato od toga dana u 

javnost trebaju, s trubama i bubnjevima, izaĺi i djela, argumenti i dokazi B. Matkoviĺ, S. 

Loze, V. Horvata, N. Baniĺa, R. Leljaka, M. Koiĺa, S. Piliĺa, I. Vukiĺa, S. Razuma, J. 

Jurļeviĺa, M. Iveziĺa i drugih hrvatskih povjesniļara koji su raskrinkali sve glavne 

krivotvorine hrvatskih neprijatelja. Oni koji izobliļuju hrvatsku povijest, poput S. Koren, 

I. Goldsteina, H. Klasiĺa, T. Jakovine i njima sliļnih, neka se tim hrvatskim 

povjesniļarima suprotstave znanstvenim argumentima, u javnosti, da svi moģemo vidjeti 

tko je u pravu! 
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Kao da i u tom dijelu ukazujeġ na naġu knjigu ĂRaskrinkana Jasenovaļka laģñ jer je jedno 

poglavlje posveĺeno napadima na Igora Vukiĺa i njegovu knjigu ĂRadni logor Jasenovacñ 

i posebno na HTV emisiju kada se Klasiĺ prepao i nije se suprotstaviti Vukiĺu. Jasno je da 

bi takvi kao Klasiĺ ispali smijeġni u takovim suprotstavljanjima. 

Miloġeviĺ je srpske vojnike poslije njihove Ăbeģanijeñ u Oluji podrugljivo usporedio sa 

zeļevima. A znate li ġto se dogodilo kada se Klasiĺ ponaġao kao zec? Odgovorni na HTV-

u su za to optuģili urednicu Karolinu Vidoviĺ Kriġto. Vjerovali ili ne! Valjda je trebala i 

oļekivati da onaj koji kao povjesniļar zastupa prosrpske interese mora pobjeĺi od onoga 

koji govori istinu. Da pravo pitanje je: 

Tko i kada ĺe se ispriļati Karolini Vidoviĺ Kriġto? 

Naravno u knjizi ĂRazotkrivena jasenovaļka laģñ jedno poglavlje je i posveĺeno njoj! 

MeĽutim, laģi o Jasenovcu su toliko puta koriġtene tako da ima puno ljudi i u RH koji 

vjeruju u njih, a da ne spominjemo one vani. Pa pogledaj samo ġto glavni urednik 

Hrvatskog tjednika Ivica Marijaļiĺ za Predsjednicu kaģe kako sudjeluje u ġirenju takvih 

neistina tj. kako je u Jasenovcu govorila morbidne laģi na raļun Hrvatske (prepriļala 

sudbinu djevojke stradalnice logora za koju se odmah utvrdilo da uopĺe nije stradala i da 

nije bila u Jasenovcu). Tome treba dodati i onu epizodu kada je na neshvatljiv naļin pozvala 

Vuļiĺa u Zagreb. Je li i tu bio Jasenovac u igri, tj. je li svjetskim moĺnicima poslije 

reagiranja u RH na velikosrpsku izloģbu laģi o Jasenovcu postalo jasno da im i Jasenovac 

zahvaljujuĺi radu povjesniļara koje Ti spominjeġ sve manje koristi u borbi protiv RH, pa 

otud i tog posjeta? 

3. Domovinski rat. Teġko je i pobrojati sve naļine na koje je napadan Domovinski rat. 

Spomenut ĺu napad na pozdrav Za Dom spremni s kojim je branjena Hrvatska od faġistiļke 

srpske agresije uz rehabilitaciju znakovlja agresora. Traje u kontinuitetu od 2000.-e. Poļelo 

je napadima na Thompsona, 

HOS-ovce i sve to traje do danaġnjih dana. U tu kampanju se ukljuļio Predsjednik Vlade 

pa je na zahtjev agresora ili onih koji su ih podrģavali skidao i spomen-ploļe poginulim 

braniteljima (Jasenovac), MeĽutim i pored velikih kampanja veĺina ljudi u RH su i dalje 

uz branitelje i njihov pozdrav s kojim su ginuli boreĺi se protiv faġistiļkog agresora. Pa se 

nedavno u to ukljuļila i Predsjednica, a ubrzo joj je u pomoĺ priskoļio ameriļki 

veleposlanik. Suoļena sa reagiranjem naġih ljudi morala je ustuknuti. Ljudi traģe da netko 

uputi zahtjev Predsjedniku SAD-a da iz RH povuļe takvog veleposlanika. 

Da nisam spomenuo Sud u Haagu koji je dugo bio glavni instrument u rukama onih koji su 

ruġili Hrvatsku, a uz pomoĺ svih vlada u RH. Uspjeli smo ih onemoguĺiti u sluļaju naġih 

generala Gotovine i Markaĺa. Ostali su im osuĽeni Hrvati iz BiH. MeĽutim straġan udarac 

zadao im je general Praljak svojim sebedarjem za istinu i za svoj narod. Vlast nije ni doġla 

na komemoraciju velikom generalu, Predsjednica je tada pobjegla iz Zagreba, a u Sunju 

izbacila njegovo ime iz svog govora, kao ġto je u Sisku izbacila ime ņure Brodarca. 

dr, MeĽimorec i ja uskoro predstavljamo knjigu General Praljak IV. (u Hrvatskom slovu 

21. 3. 2019., a predstavit ĺe je uz nas autore general i saborski zastupnik dr. sc. Miroslav 

TuĽman, i naġi sjajni kolumnisti i publicisti Mato Kovaļeviĺ i Marko Ljubiĺ). Pri tome 

treba posebno naglasiti podnaslov ove knjige, koji je itekako u skladu sa svime do sada 

reļenim: S prijezirom odbacujemo vaġe podaniġtvo.   
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DR. SC. ZDRAVKA BOĢIKOV: 
 

PREDSTAVLJANJE KNJIGE ĂMOJIH 100 KNJIGAñ 

AKADEMIKA JOSIPA PEĻARIĹA 
 

Stotinu knjiga - mili Boģe! Veliki je to broj i veliki jubilej akademika Josipa Peļariĺa. 

Skroman i sebedaran kakav on veĺ jest, posvetio ju je svom prijatelju Stanku Ġariĺu za 

njegov 60. roĽendan. U svojem ovitku ova knjiga uvezuje i njihovo prijateljstvo poniklo 

na hrvatskom domoljublju. Na taj naļin ona pak uvezuje i ġire hrvatsko domoljublje, a 

osobito bi trebala biti poveznica svima nama kojima je ljubav prema domovini Hrvatskoj 

stil i okosnica rada i djelovanja. U tom smislu njezina posveta se odnosi na sve istinske 

hrvatske domoljube. 

Tekstovi unutar knjige razvrstani su u nekoliko cjelina, iako se moģe reĺi da su svi oni 

izreļeni Ău jednom dahuñ. 

  

Prva cjelina: ĂSto knjigañ 

Ovdje je autorov ĂVeliki razgovor Mladena Pavkoviĺa s akademikom Josipom Peļariĺemñ 

(travanj 2020.) u kojem je on izrekao stavove o temi kojom se bavio u svojim ranijim 

knjigama-publikacijama, jasenovaļkom mitu kao udarnoj karici u pokoravanju Hrvatskoga 

naroda ļemu i danas svjedoļimo. Naravno, autor zastupa povijesnu istinu utemeljenu na 

struļnom istraģivanju, a kao Ăoruģjeñ za rasprġivanje tog mita. U tom razgovoru voĽenom 

tijekom vremena obiljeģenog korona-virusom, najavio je i ovu knjigu koja je pred nama. 

Knjiga koju predstavljamo posebno je aktualna ovih dana kada slavimo pobjedu u 

oslobodilaļkoj operaciji Oluja o kojoj je u Americi snimljen i dokumentarni film.  

Film ĂOperation Stormñ, reģirao je Nikola Knez, scenaristi su Dorothy McClellan i 

Miroslav MeĽimorec, nagraĽen je i doģivio je veliki uspjeh u Americi. Kod nas u Hrvatskoj 

film je naģalost preġuĺen, a za njegovu hrvatsku verziju nedostaju sredstva. 

Suviġno je i napominjati kako bi itekako bilo prigodno prikazati taj film ovih dana uz 

obiljeģavanje 25 godina Oluje. Tako je veĺini hrvatskoga naroda uskraĺeno bilo kakvo 

saznanje o tom filmu, jer o njemu vlada muk.  

Peļariĺ razotkriva i proziva odgovorne, ali i napominje da je to logiļna posljedica 

velikosrpsko-hrvatske koalicije koja kormilari Hrvatskom. Seciranjem hrvatske vlasti on 

iskazuje svoj protest, ali zadrģava nadu u neku buduĺu, istinski hrvatsku vlast. 

Ovo poglavlje bi moglo nositi i naslov ĂStotinjak knjigañ. Naime, knjiga koja je pred nama 

bila bi 103. na danom popisu dosadaġnjih naslova. Popis obuhvaĺa 40-ak struļnih 

(matematiļkih) knjiga, ostalo je publicistika kojom se autor bavi od 1998. godine. 

Akademik Peļariĺ jednako je predan obadvjema komponentama svojega impozantnoga 

opusa. Sam sebe smatra matematiļarem, znanstvenikom, publicistom Domovinskog rata, 

é izniklom u ĂHrvatu iz Boke kotorskeñ.  

Mogli bismo reĺi da je on kolosalan u sve tri svoje komponente. 

  

Druga cjelina: ĂStupovi moje Hrvatskeñ 
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Akademik Peļariĺ istiļe ļetiri stupa svoje Hrvatske. Rekli bismo, simboliļno je to: kao 

ļetiri stupa kuĺe-doma, ļetiri kantuna Domovine (i usput dodali da tri kantuna Peļariĺevog 

privatnog doma, po starim dobrim hrvatskim obiļajima, drģi njegova supruga Ankica). 

Kao stupove svoje Hrvatske, Peļariĺ navodi: 

1) Utemeljitelja samostalne Hrvatske Franju TuĽmana, 

2) Generala Slobodana Praljka i Darija Kordiĺa, 

3) Domoljubnog pjevaļa i branitelja Marka Perkoviĺa Thompsona, 

4) Biskupa Vladu Koġiĺa. 

Svaki od ova ļetiri stupa Peļariĺ drģi nemjerljivo vaģnim i zasluģnim ġto imamo Hrvatsku, 

ali i istiļe da je upravo to razlog ġto su najnapadaniji od onih koji nisu ģeljeli Hrvatsku, 

bilo da su to svjetski ili domaĺi moĺnici. Sramotno ponaġanje takvih autor i ovdje 

razotkriva, posebno istiļuĺi djelovanje suda u Haagu.  

U povodu proglaġenja krivim pok. predsjednika Franje TuĽmana (15.04.2011. godine) kao 

znakoviti primjer navodi se komentar Klausa-Petera Willscha u Frankfurter Allgemeine 

Zeitungu od 19.05.2011. godine pod naslovom Ă Mrtvaļka sinoda u Haaguñ. U tom 

komentaru K-P. Willsch tu ļinjenicu usporeĽuje sa bizarnim dogaĽajem iz crkvene 

povijesti. Naime, tada (897. godine) je aktualni papa (Stjepan VI.) upriliļio sudski proces 

protiv svoga pok. prethodnika (Formozusa) kako bi ojaļao vlastiti legitimiteté  

Jedina razlika: Haaġki sud ipak nije iz groba izvukao i postavio na optuģeniļku klupu pok. 

predsjednika F. TuĽmana, ali presuda je ista! 

Politiļare pak u R. Hrvatskoj Peļariĺ podsjeĺa na rijeļi naġega velikoga kardinala, pok. 

Franje Kuhariĺa: 

ĂRazgovarajte s velikima s polaziġta principa, nikada na koljenima. Principi su oruģje. I 

zato kad Hrvatska ļistih ruku i ļiste savjesti nastupi pred svijetom, ona je jaka i pred 

jakima.ñ (29.09.1997. godine) 

Akademik Peļariĺ i danas istiļe ovo upozorenje kao svoje vlastito.  

Isto tako istiļe naġe biskupe kao prave predstavnike Ănaroda nadeñ kako je o nama 

Hrvatima govorio sv. Otac papa Ivan Pavao II. 

S druge strane, autor razotkriva lice faġistiļkih srpskih agresora na Hrvatsku. Oni laģno 

veliļaju (od uvijek, pa i dan-danas) svoj narod u ļemu prednjaļe njihovi duhovni voĽe. 

Svojatanjem tuĽega, velikosrpstvo je usporedivo sa treĺim Reichom! Kroz povijest su 

stvorili mitove kao opravdanje i pokretaļ svojatanja tuĽega, pretvarajuĺi i svoje poraze u 

Ăsrpsku mitologijuñ (Kosovski mit, etc.). Usavrġili su metodologiju poricanja svoje 

odgovornosti za poļinjena zlodjela upravo skrivanjem u svoja mitska tumaļenja dogaĽaja. 

Kroz stav i razmiġljanje B. Bogdanoviĺa, Peļariĺ navodi i razuman izuzetak, gajeĺi nadu 

da ĺe ovakvi istupi uroditi plodom (unatoļ joġ ģivom velikosrpstvu na ļelu sa SPC): 

ĂMoja braĺa Srbi nisu svesni razmera tragedije u koju su uvukli i druge i sebe. Otpoļeli 

su dekompoziciju srpske nacije i njeno moralno ubistvo. Srbi su rat izgubili, to je gotovo, 

ali su izgubili i duġu, izgubili su ļast, izgubili su sve, jer posle izgubljene duġe i ļasti ne 

ostaje niġta viġe. Sve je potroġeno. I to je rezultat srpskog nacionalizma, te neverovatne 

ludaļke istrajnosti u stvaranju velike Srbije,ñ  

Peļariĺ takoĽer istiļe da se koalicijska stranka vladajuĺih u Hrvatskoj, SDSS naslanja na 

SSS i velikosrpstvo njihovog glasila ĂSrbobranañ.  
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U tome on vidi slijepo sluganstvo vlasti u Hrvatskoj i svu pogubnost takve koalicije za 

Hrvatsku. Kao primjere sluganstva navodi suĽenje pjesmi ĂBojna Ļavoglaveñ (M. 

Perkoviĺ Thompson), osude spaljivanja Krnje u Imotskom, é dok se istodobno tzv. 

ĂFrljiĺevġtinañ s vrijeĽanjem svega hrvatskoga tim istim Ăarġinomñ svrstava u umjetniļke 

slobode!  

Komentarom knjige Josipa Joviĺa ĂĢivot po protokolimañ (2002) kao prilogu anatomije 

hrvatske (samo)destrukcije, Peļariĺ ukazuje na vanjske utjecaje koji nas guraju u ļetvrtu 

Jugoslaviju pod razliļitim nazivima (Regija, Zapadni Balkan,é), a po modelu 6 - 1 + 1. Iz 

bivġe YU-tvorevine iskljuļuje se Slovenija, a dodaje Albanija. 

Nimalo sluļajno, na tom tragu kriminaliziraju se sva ļetiri stupa ĂPeļariĺeve Hrvatskeñ. 

To provodi vladajuĺa srpsko-hrvatska koalicija u Hrvatskoj, koliko god deklarativno tvrdili 

suprotno.  

Moĺnim centrima izvan Hrvatske kojima je to cilj, trebaju ti Ăizdresirani bullterijeriñ 

dovedeni na vlast u Hrvatskoj, koji ĺe to bespogovorno provoditi grizuĺi sve ġto je 

samosvjesno, nacionalno, individualno, é 

Zato, unatoļ svemu ï ostanimo narod nade!  

Na svoj imendan ove godine, akademik Josip Peļariĺ preko portala dragovoljac.com 

darovao je svima svoju knjigu ĂVratiti Hrvatsku naroduñ. Dodala bih da je svojim 

cjelokupnim opusom od 100-injak (ġto struļnih, ġto publicistiļkih) knjiga Peļariĺ darovao 

sebe svom narodu i kao matematiļara, i kao znanstvenika, i kao publicista Domovinskoga 

rata. Darovao je sebe kao iznimnog ļovjeka, zaigranog poput djeļaka u obrani od nepravdi 

pomoĺu (raz)otkrivanja istine. 

Prijateljstvo akademika Peļariĺa i g. Stanka Ġariĺa karakterizira i povezuje i svojevrstan 

dualizam obadvojice: 

1. Peļariĺ je matematiļar i spisatelj, 

2. Ġariĺ je graĽevinar i ļlan najboljih hrvatskih tamburaġa. 

Knjiga pred nama posveĺena tom prijateljstvu ostaje tome trajna uspomena.  

Poģelimo naġem dragom akademiku Peļariĺu da nam poģivi u dobrom zdravlju onoliko 

godina koliko je knjiga napisao! 

ĢUPA TISNO 

06. kolovoza 2020.  

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22669-dr-sc-zdravka-bozikov-predstavljanje-

knjige-mojih-100-knjiga-akademika-josipa-pecarica 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22669-dr-sc-zdravka-bozikov-predstavljanje-knjige-mojih-100-knjiga-akademika-josipa-pecarica
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22669-dr-sc-zdravka-bozikov-predstavljanje-knjige-mojih-100-knjiga-akademika-josipa-pecarica
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STIJEPO MIJOVIĹ KOĻAN, ZAGREB, 2020. 
 

AKADEMIK PEĻARIĹ: NIĠTA NE MOĢE NA BOLJE BEZ 

VLASTI KOJA VOLI HRVATSKI NAROD I DRĢAVU 
 

Portal HKV -a, 15. oģujka 2015. 

 

Razgovor s akademikom Josipom Peļariĺem povodom izlaska knjige 

"Propade im crvena Hrvatska"  

Poġtovani gosp. Peļariĺu, 25. oģujka u dvorani Udruge specijalne policije bit ĺe 

predstavljena Vaġa nova publicistiļka knjiga "Propade im crvena Hrvatska". O ļemu 

moģemo ļitati u Vaġem novom djelu? 

Naslov moģe zavarati one koji znaju da sam ja Hrvat iz Boke kotorske. Tako mi je dragi 

prijatelj hrvatski knjiģevnik Stijepo Mijoviĺ Koļan napisao: KAD SE VEĹ BAVIĠ 

Crvenom Hrvatskom, proļitaj moj poetsko-ogledniļki tekst (pjesmu) Svjedoci su... o 

zajedniļkom jeziku nekada u Crvenoj Hrvatskoj (Duklji, Zeti, Crnoj Gori) koji je jednak u 

Dubrovaļkom Primorju i Konavlima i u danaġnjoj Crnoj Gori kao i u nekim selima u 

Albaniji, u ostacima starinskih rijeļi (tzv. arhaizama). U CG ih je Nikļeviĺ ozakonio u 

njihovu jeziku. Ali, ti fonemi su dokaz o jedinstvu narodnoga govora nekadaġnje Crvene 

Hrvatske, od Neretve do Bojane. Osim toga, jeziļno "crmno" (Crmnica) je isto ġto i 

"crveno", isto ġto i "crljenica" (crvena boja brda gdje ima boksita (?!). Lako je moguĺe da 

se "crmno" prometnulo u "crno", a izgubilo znaļenje "crveno" pa JE GORA POSTALA 

CRNA, NE VIĠE CRMNA (CRVENA!)?! Tebi poezija ZNAM DA NE LEĢI BAĠ, ALI 

PROĻITAJ KAO ĻINJENICU, TO TI LEĢI! Ġaljem cio ciklus, a ti proļitaj samo ono 

"Svjedoci..."! (Koļanove pjesme dao je portal Glas Brotnja). 

Njegovo reagiranje podsjetilo me je na jednog drugog dragog prijatelja, pokojnog 

hrvatskog redatelja Krsta Papiĺa, koji je takoĽer bio s podruļja Crvene Hrvatsko koju 

spominje Koļan. U onim vremenima kada se stvarala Hrvatska znao je reĺi da je Crveni 

Hrvat, a ljudi su mislili da kaģe da je komunist. Da, moja knjiga govori o takvoj Hrvatskoj 

na koju su mislili ti o kojima mi je priļao Krsto. Knjiga zapravo predstavlja svojevrsni 

nastavak na dvije moje knjige: 'Ako voliġ Hrvatsku svoju' i Hajka na Thompsona. 

 

Kome je to "propala crvena Hrvatska" i na ļemu temeljite takav zakljuļak? 

Poznato je kako je Ivo Josipoviĺ svojevremeno najavio Crvenu Hrvatsku. Zato u prvom 

poglavlju s istim naslovom dajem niz tekstova u posljednjim mjesecima pred predsjedniļke 

izbore u Hrvatskoj, koji su zavrġili sramotno za Ivu Josipoviĺa. Iako je tijekom svog 

petogodiġnjeg mandata praktiļno sve u Hrvatskoj u vlastima i glavnim medijima zacrvenio 

i okrenuo ponovnom sluganstvu Beogradu i Londonu, nije uspio u svojoj nakani. 

Prvi je predsjednik, u ļiju su slavu glavni mediji pisali ode, uvjeravali narod u 

osamdesetpostotnu popularnost i sl., koji nije uspio obnoviti svoj mandat. Sjetimo se, 

uvjeravali su narod, a uvjerili svoje gazde, kako ĺe Josipoviĺ pobijediti u prvom krugu. U 

http://glasbrotnja.net/kultura/boka-izbliza-i-svisoka
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ovom poglavlju treba posebno pogledati tekstove o Hrvatskomu nacionalnom etiļkom 

sudiġtu, koje se sustavno preġuĺivalo u tim medijima, kao i tekstove o braniteljskim 

udrugama koje su meĽu najzasluģnijima za propast Crvene Hrvatske: Stoģer za obranu 

hrvatskog Vukovara i branitelje u Savskoj 66. To ponajbolje pokazuje i ovi organizirani 

antiprosvjedi protiv sto-postotnih invalida iz Domovinskog rata tzv. "ġtakoraġa". Ne 

zaboravimo da je hajka na Thompsona i stoga ġto je on branitelj! 

Kako u kontekstu onoga o ļemu ste prethodno govorili gledate na izbor Kolinde 

Grabar Kitaroviĺ za predsjednicu drģave. Koliko je njen izbor zasluģan za pad 

"crvene Hrvatske"?  

Kolinda Grabar Kitaroviĺ ni u jednom momentu nije navela nikoga da posumnja u njenu 

ljubav prema hrvatskom narodu i hrvatskoj drģavi. A u Hrvatskoj je veĺ postalo jasno 

veĺini naroda, vjerojatno velikom i njenom zaslugom, da smo na vlasti imali one koji ne 

vole ni hrvatski narod ni hrvatsku drģavu. To je postalo toliko oļito da je i Biskupska 

konferencija preporuļila da se bira kandidat koji voli hrvatski narod i hrvatsku drģavu. Ta 

preporuka bi bila besmislena u bilo kojoj drģavi u svijetu jer tamo sigurno ne mogu biti 

predsjedniļki kandidati ili uopĺe na vlasti oni koji ne vole ni narod ni drģavu svog naroda. 

Na ģalost nije. 

Hrvatski predsjednik akademik Franjo TuĽman je stvarao hrvatsku drģavu pozivajuĺi se na 

pomirbu. Tu posebno mjesto ima sam Ivo Josipoviĺ. Naime, njegov otac je bio 

svojevremeno predsjednik partijske komisije koja je poslije Hrvatskog proljeĺa odluļivala 

tko ĺe iĺi u zatvor, tko ĺe biti najuren s posla i sl. Desetak tisuĺa Hrvata proġlo je tako kroz 

njegove ruke. Znamo da je u zatvor otiġao i TuĽman. MeĽutim, TuĽman 1993. godine 

osniva Komisiju za ģrtve rata i u nju meĽu ugledne struļnjake ukljuļuje i jednog magistra 

asistenta na Pravnom fakultetu Iva Josipoviĺa i tako mu daje moguĺnost brzog 

napredovanja. 

Josipoviĺ je od tada bio stalno u sliļnim komisijama, a o njegovom ponaġanju najviġe nam 

govori to da ga je Hrvatsko nacionalno etiļko sudiġte osudilo za etiļku veleizdaju. 

MeĽutim, u kontekstu TuĽmanove pomirbe treba posebno naglasiti da je Josipoviĺ dobio 

prve izbore pozivajuĺi se na Novu pravednost. A uzor za tu "novu pravednost" bio mu je 

otac Ante. Da, desetak tisuĺa Hrvata u zatvoru, ili bez posla i sl. 

 

Ne mislite li da ĺe za konaļan pad "crvene Hrvatske" ipak biti potreban poraz 

sadaġnje vlasti na parlamentarnim izborima? 

Da, u naslovu moje knjige stoji "propade im". Sigurno im je veĺ sada oļito da niġta nema 

od Josipoviĺeva obeĺanja. Ali sigurno joġ nije gotovo. Svojevremeno smo prof. Tomac i ja 

uputili otvoreno pismo ļelnim ljudima hrvatske oporbe pozivajuĺi ih na jedinstvo, 

naglaġavajuĺi upravo da je to vaģno zato da nikada viġe nemamo u Hrvatskoj na vlasti one 

koji ne vole ni hrvatski narod ni hrvatsku drģavu. Sve govori naslov moje prethodne knjige 

'Ako voliġ Hrvatsku svoju', koja je ï nadam se ï zajedno s knjigama prof. dr. sc. Zdravka 

Tomca, Crveni predsjednik, Tihomira Dujmoviĺa, Hrvatska u raljama djece komunizma i 

Vjekoslava Krsnika, Ivo Josipoviĺ ï kronologija izdaje, pomogla da ljudi spoznaju bit 

Josipoviĺeve Crvene Hrvatske. 

Zapravo, moja knjiga nudi drukļiju Hrvatsku ï Hrvatsku ljudi koji vole i svoj narod i svoju 

drģavu. Doc. dr. sc. Marko Tokiĺ je za takvu 'moju' Hrvatsku rekao kako poļiva na ļetirima 

stupovima: dr. Franji TuĽmanu, Dariju Kordiĺu, Marku Perkoviĺu Thompsonu i biskupu 

Vladi Koġiĺu. Zapravo, ļini mi se da je odgovorio o ļetiri skupine hrvatskih ljudi koji su 
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najzasluģniji za opstojnost Hrvatske, a dao im je imena onih najnapadanijih meĽu njima od 

strane sluganskih politiļara i medija u RH i drugdje. 

Franjo TuĽman je sigurno najomraģeniji i od takvih najnapadaniji i predstavlja sve one koji 

su najzasluģniji za stvaranje Hrvatske. Tu su sigurno i ratni ministar Gojko Ġuġak, 

branitelji... Dario Kordiĺ predstavlja sve one koji su stradali zbog svoje ljubavi rema 

hrvatskom narodu i hrvatskoj drģavi. Thompson je sigurno najnapadaniji meĽu Hrvatima 

kojima je Bog dao neki talent i koji ga koriste za dobrobit svoga naroda. Nadam se da u 

tom stupu pripadam i ja sam. A biskup Koġiĺ predstavlja Crkvu u Hrvata. Crkva je stalna 

meta 'hrvatskih' ljeviļara, a posebno biskup Koġiĺ. 

 

Kako gledate na politiļke potencijale oporbe? 

Vjerojatno Vam je poznato da ja ne volim komentirati politiļke teme. Ali nisam slijep ne 

vidjeti da je HDZ pobijedio na veĺ pet-ġest uzastopnih izbora. To zapravo predstavlja i 

odgovor na prethodno pitanje o konaļnom padu Crvene Hrvatske. Mada je vjerojatno 

poznato kako ja veĺ naslovima svojih knjiga ukazujem na ono ġto oļekujem da ĺe se 

dogoditi. Tako se nedavno i veliki hrvatski kolumnist i publicist Josip Joviĺ sjetio naslova 

moje knjige "Trijumf tuĽmanizma" iz 2003., dakle iz vremena kada je detuĽmanizacija 

Hrvatske bila na svom vrhuncu. 

OslobaĽajuĺe presude generalima, uspjeh referenduma o braku, poraz Ive Josipoviĺa 

kao i neki drugi dogaĽaji posljednjih godina ipak ulijevaju nadu u promjene na bolje 

u Hrvatskoj. Vaġ komentar? 

OslobaĽajuĺe presude generalima su bile straġan udarac Josipoviĺu i cijeloj kukuriku 

koaliciji jer oni svoj uspon mogu zahvaliti podrġci britansko-srpskoj politici. I svo vrijeme 

su i djelovali promiļuĺi velikosrpsku politiku formuliranu u Memoranumu SANU 2. Sam 

Dejan Joviĺ je nedavno potvrdio koliki je ġok to bio za Josipoviĺa. U ovoj, a i drugim 

mojim knjigama, posebno naglaġavam na onu Meronovu reļenicu kako je NERAZUMNO 

osuĽivati one koji su oslobaĽali okupirana podruļja svoje drģave. A to Josipoviĺu, 

profesoru na Pravnom fakultetu, nije bilo jasno. Mo'ġ mislit! 

Meni je kao znanstveniku straġno vidjeti kako su neki "znanstvenici" na taj naļin spremni 

izdati svoju znanost. S druge strane treba posebno istaknuti kako su upravo nepolitiļari 

posebno zasluģni ġto je doġlo do propasti ideje Crvene Hrvatske. Moram tu posebno 

spomenuti i HAZU jer je moja akademija ļesto na meti kritika. Ali, prvi neuspjeh ideja o 

Crvenoj Hrvatskoj doģivjela je u HAZU. 

Naime, kada je vlast pokuġala u HAZU instalirati "svoga" povjesniļara prof. dr. sc. Iva 

Goldsteina, izrazitog predstavnika jugo-komunistiļke paradigme u hrvatskoj povijesti, 

'propao' je ne dobivġi ni jednu treĺinu glasova. A kada spominjemo referendum o braku 

treba se podsjetiti koliko je zasluģna za to Karolina Vidoviĺ Kriġto koja je na HTV-a 

razobliļila one koji zastupaju rodnu teoriju. Ova naġa vukovarka, majka ļetvoro djece, 

nedavno je dobila otkaz na HTV-u. Dok mi lako zaboravljamo najzasluģnije meĽu nama, 

oļito oni znaju ļekati da bi im se osvetili, zar ne? 

 

Ļini mi se da je trenutno najveĺi problem Hrvatske iseljavanje mladih i kvalitetnih 

ljudi u najvitalnijoj dobi iz Hrvatske kao i vrlo loġa demografska slika o kojoj se u 

hrvatskim medijima vrlo malo govori. Politiļari kao da ne vide da je demografija 

strateġko pitanje hrvatske buduĺnosti jer ï kao ġto je pred koji tjedan u svoj kolumni 

zapisao Damir Peġorda ï "ļemu sve ako nas ne bude?". Kako gledate na taj problem? 
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Cijela politika onih koji u Hrvatskoj provode britansko-srpske interese uvijek je dovodila i 

do egzodusa hrvatskog puļanstva. Ġto manje ima onih koji mogu voljeti hrvatski narod i 

hrvatsku drģavu to bolje za njih! Ponavljam, bez vlasti u rukama onih koji vole hrvatski 

narod i hrvatsku drģavu, niġta ne moģe iĺi na bolje. 

http://www.hkv.hr/razgovori/19872-akademik-j-pecaric-nista-ne-moze-na-bolje-bez-na-

vlast-ne-dodu-oni-koji-vole-hrvatski-narod.html#disqus_thread 
  

http://www.hkv.hr/razgovori/19872-akademik-j-pecaric-nista-ne-moze-na-bolje-bez-na-vlast-ne-dodu-oni-koji-vole-hrvatski-narod.html#disqus_thread
http://www.hkv.hr/razgovori/19872-akademik-j-pecaric-nista-ne-moze-na-bolje-bez-na-vlast-ne-dodu-oni-koji-vole-hrvatski-narod.html#disqus_thread
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JOSIP JOVIĹ, PORTAL DRAGOVOLJAC.COM, 2020. 
 

ZLOĻINI NISU ISTI ILI  KAKO OD IVA NAPRAVITI JOVU  
  

Sluġam Ratomira Ļaļiĺa kako na HTV4 objaġnjava kako nisu isti zloļini komunista i 

ustaġa. Iako on misli suprotno, jasno je da velikosarpsku logiku treba samo Ăokrenutiñ i 

dobijeġ istinu. 

Jer doista nije isto ubijati djecu, ģene, starce i druge nevine poslije rata u ģelji da nekom 

narodu sprijeļiġ ostvarenje prava na svoju drģavu i ubijanje onih koji ti to pokuġavaju 

onemoguĺiti.  

Zato sam i upozorio na dio propovijedi biskupa Koġiĺa kako ne treba usporeĽivati zloļine 

mega-zloļinca JBTita s zloļinima Paveliĺa. 

Pri tome treba stalno imati u vidu kako je laģ najviġe pomogla Srbima u povijesti, pa kada 

sluġamo one koji provode velikosrpski Memorandum 2 u RH kao i Srbi moraju koristiti 

neistine. To im je umnogome olakġano jer su godinama vladali i u tom velikom razdoblju 

laģ je postala istina, a istina je bila zabranjena i sakcionirana! 

Zato kada danas govore o ploļi u Jasenovcu treba imati na umu da istina o Jasenovcu koju 

i danaġnje vlasti pokuġavaju nametnuti je samo Ăistinañ. 

Kad govorimo o Jasenovcu, i ne samo o njemu, treba stalno imati u vidu ono ġto nam 

poruļuje Igor Vukiĺ (i ne samo on): 

  

óNE TREBA UKLANJATI PLOĻU HOS-a, Jasenovac nije mjesto u kojem su ļinjeni 

masovni zloļiniô 

òMislio sam da ĺe Vladino Vijeĺe za suoļavanje s posljedicama totalitarnih reģima dati 

prijedloge kako se treba postaviti prema toj povijesti, odnosno koji tip istraģivanja treba 

pokrenuti. No i to Vijeĺe ġuti. Ļudno je i vrlo ġtetno kada Milorad Pupovac i drugi 

predstavnici Hrvatske vlade ġute na skupovima na kojima predstavnici Vlade iz Srbije 

govore javno laģi o Jasenovcu, odnosno kada i dalje istiļu broj od ļak 700.000 navodnih 

ģrtava. Takvim laģima naġi bi se morali suprotstaviti. Zato treba ustrajati na istraģivanjima 

te na istini, jer bi izricanje istine uvelike pridonijelo smirivanu stanja u druġtvuò, zakljuļuje 

istraģivaļki novinar kojega protivnici ne mogu nazivati óustaġomô, jer Vukiĺ ne krije da je 

po ocu pripadnik srpske etniļke skupine, dok mu majka ima hrvatske i ļeġke korijene. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/ne-treba-uklanjati-plocu-hos-a-jasenovac-nije-

mjesto-u-kojem-su-cinjeni-masovni-zlocini-1057257/  

Zapravo, naġ poznati povjesniļar prof. dr. sc. Ivo Rendiĺ ï Mioļeviĺ je veĺ u naslovu svog 

teksta (11. 04. 2017.) ukazao zaġto je Vukiĺ pogrijeġio u svojim nadama o radu tog vijeĺa: 

Vijeĺe za suoļavanje s proġloġĺu prilika za rehabilitaciju komunizma. 

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/46449-vijece-za-suocavanje-s-

prosloscu-prilika-za-rehabilitaciju-komunizma  

Sliļno kaģe i povjesniļarka Blanka Matkoviĺ: 

http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/6746-blanka-matkovic-

proglasenjem-jasenovca-mjestom-posebnog-pijeteta-hdz-i-partneri-zele-zabraniti-

istrazivanje-komunistickih-zlocina  

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/ne-treba-uklanjati-plocu-hos-a-jasenovac-nije-mjesto-u-kojem-su-cinjeni-masovni-zlocini-1057257/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/ne-treba-uklanjati-plocu-hos-a-jasenovac-nije-mjesto-u-kojem-su-cinjeni-masovni-zlocini-1057257/
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/46449-vijece-za-suocavanje-s-prosloscu-prilika-za-rehabilitaciju-komunizma
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/46449-vijece-za-suocavanje-s-prosloscu-prilika-za-rehabilitaciju-komunizma
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/46449-vijece-za-suocavanje-s-prosloscu-prilika-za-rehabilitaciju-komunizma
http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/6746-blanka-matkovic-proglasenjem-jasenovca-mjestom-posebnog-pijeteta-hdz-i-partneri-zele-zabraniti-istrazivanje-komunistickih-zlocina
http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/6746-blanka-matkovic-proglasenjem-jasenovca-mjestom-posebnog-pijeteta-hdz-i-partneri-zele-zabraniti-istrazivanje-komunistickih-zlocina
http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/6746-blanka-matkovic-proglasenjem-jasenovca-mjestom-posebnog-pijeteta-hdz-i-partneri-zele-zabraniti-istrazivanje-komunistickih-zlocina
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Dujmoviĺ, objaġnjava u svom tekstu kako je Plenkoviĺ osmislio tu rehabilitaciju 

komunizma, ali mu je Pupovac zabio noģ u leĽa: 

  

Zadnji, zacijelo kljuļni zaplet, plod je upravo fatalne Plenkoviĺeve procjene. Dakle, 

(premda je diranje u legalne insignije jedne udruge mimo pameti), Andrej Plenkoviĺ je 

odavno najavio da se sprema novo zakonsko rjeġenje za HOS-ove oznake, rjeġenje koje bi 

omoguĺilo legalnu zabranu sadaġnjih insignija... 

Pritom, u Hrvatskoj, po toj logici srpskog nacionalizma i ġovinizma zapravo nema, osim 

ako nije izazvan hrvatskim nacionalizmom. Dobro, u ratu je bilo ļetnika, to je jasno, ali 

njih sada po toj logici zapravo viġe nema, ali zato ima ustaġa i protiv njih se valja boriti 

svim sredstvima. To je himna komunistiļke partije Hrvatske ravno pola stoljeĺa, to je 

Josipoviĺev ģivotni svjetonazor, ali nije daleko od toga ni Andrej Plenkoviĺ. 

http://direktno.hr/kolumne/kako-je-pupovac-plenkovicu-zabio-noz-u-leda-96571/  

Sliļno komentira i Damir Peġorda: 

Antifaġistiļka ekspozitura u aktualnoj hrvatskoj vladi i neimenovani visoki povjerenik za 

Hrvatsku, Milorad Pupovac, ultimativno traģe od Plenkoviĺa da hitno makne zakonito 

postavljenu ploļu poginulim HOS-ovcima u Jasenovcu. 

http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/47760-damir-pesorda-

antifasisti-u-ofenzivi 

  

Kako izgleda scenarij Ranka Ostojiĺa iz Splita ipak se neĺe ponoviti u Jasenovcu. Ļini se 

da su HOS-ovci ucjenjeni donoġenjem zakona o braniteljima prihvatili premjeġtanje ploļe 

u Novsku, ġto opet sluģi velikosrpskim interesima oļuvanja laģi o logoru u Jasenovcu koje 

su uvijek bile i sada su u protuhrvatskoj funkciji. 

Ili kako konstatira Josip Joviĺ: 

U vrijeme kad se nezaustavljivo otkrivaju strahote poslijeratnih zloļina poļinjenih pod 

vodstvom, po naredbama i pod nadzorom jugoslavenskih, revolucionarnih vlasti, 

antifaġizam se pretvara u ideologiju kojom se ti zloļini nastoje obraniti, opravdati, 

posvetiti. Jer, sve je to, toboģe, uļinjeno u viġem interesu. Istovremeno to je ideologija koja 

sluģi oļuvanju dvostrukog monopola, monopola na istinu i monopola na druġtvene pozicije. 

Otud i strah od revizionizma. 

http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/27462-j-jovic-godine-koje-se-nastoje-vratiti.html 

  

Koliko je besmisleno to ġto radi vlast komentira i Zvonimir Hodak: 

Ministar pravosuĽa danas jasno i glasno kaģe kako se ploļa ne moģe maknuti dok se ne 

promjeni zakon. Znaļi postavljena je zakonito. 

Dva suda tvrde da vrijeĽa osjeĺaje graĽana. Dobro ste zakljuļili da neġto ġto je zakonito po 

ocjeni nekih sudova vrijeĽa osjeĺaje graĽana. Valjda svih. Znaļi i onih koji su se od 1991.g. 

borili pod tim znakom. Eto, tko nam sve sjedi u Ustavnom sudu. Dobro da nisu na dnevni 

red stavili ļinjenicu da ime njihovog suda poļinje sa velikim U ï Ustavni sud. To ne treba 

nikoga previġe ļuditi ako se joġ sjeĺamo po kojim su kriterijima izabirani raniji/sadaġnji 

suci Ustavnog suda! Tako, recimo, sutkinja tog i takvog suda postala je bez problema osoba 

poznata po uskliku òSmrt faġizmu-sloboda naroduò. To je tipiļan komunistiļki pozdrav 

pod kojim se masovno strijeljalo i zakapalo u Hude jame. I to ģive ljude. A ġto je sa 

rezolucijom Vijeĺa Europe o osudi totalitarnih reģima drugovi suci? Pravosudna 

hipokrizija. Dokle? Ako im je neġto bilo nejasno mogli su zamoliti svog kolegu Miroslava 

Ġumanoviĺa da im objasni. Zahvaljujuĺi Ustavnom sudu i u manjoj mjeri Visokom 

http://direktno.hr/kolumne/kako-je-pupovac-plenkovicu-zabio-noz-u-leda-96571/
http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/47760-damir-pesorda-antifasisti-u-ofenzivi
http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/47760-damir-pesorda-antifasisti-u-ofenzivi
http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/27462-j-jovic-godine-koje-se-nastoje-vratiti.html
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prekrġajnom sudu HOS i njegov grb ZDS podsjeĺaju na Homerovog junaka kiklopa 

Polifema. Kiklop je ostao trajno ozloglaġen, a da nikada nije dokazano da je uļinio neko 

zlo. Samo je branio svoj posjed. Svoju zemlju. U staroj Grļkoj tragediji bila mu je 

predodreĽena tragiļna sudbina. Kako se povijest u pravilu ponavlja, ne smijemo dozvoliti 

da oni protiv kojih smo dobili Domovinski rat sad od nas stvaraju nove Kiklope. Osobito 

kad uzmemo u obzir notornu ļinjenicu da smo bili i dugo ĺemo bit jaļi od njih.  

http://kamenjar.com/hodak-vidje-hrvatska-puno-cuda-al-ne-nade-strika-za-toliko-juda/ 

To potvrĽuje i besmislenost komentara 'visokog izvora' iz Ureda Predsjednice, a koji 

prenosi HINA: 

Pozdrav "Za dom spremni', kaģe izvor, ustaġe su "kompromitirale"  

http://direktno.hr/direkt/pozdrav-dom-spremni-kompromitirali-su-ustase-ima-jos-

pozdrava-96573/  

Valjda misle da su se ustaġe pojavile poslije Domovinskog rata pa su kompromitirale 

pozdrav HOS-ovaca. Ili tvrde, sliļno Srbima, kako su branitelji bili ustaġe. 

Ako tako misle u Uredu Predsjednice morali bi prihvatiti da su doista Ustaġe svi oni koji 

se bore za hrvatsku drģavu. Kad to veĺ tvrde svi koji provode velikosrpski Memorandum 

SANU 2, zaġto to ne bi i prihvatili? 

Na taj naļin bi valjda bilo jednostavnije i prouļavanje partizanskih zloļina iz Drugog 

svjetskog rata. 

Koļevski Rog, Tezno, Huda jama, Macelj, Zagreb, Bjelovar, Graļani, Jazovka, Daksa... 

ġto je to? ï pita se prof. Nikola H. Debeliĺ, dr.h.c. u tekstu (Hrvatski tjednik, 31. 08. 2017.) 

VLAST KOJA PREĠUĹUJE ZLOĻIN I SAMA JE ZLOĻINAĻKA. 

Izdvojit ĺu samo sljedeĺe: 

 

Hrvatski su branitelji demonizirani po istom kalupu kao i ustaġe, samo malo prikrivenije 

Teġko je shvatljiva ļinjenica da nijedna vlast nakon 1945. nije na mjerodavan naļin, 

nedvosmisleno i tvorno, pravosudno, etiļki i moralno osudila i kaznila vinovnike 

genocidnih ratnih i poratnih partizanskih zloļina, to nije uļinila ni vlast demokratske RH, 

a to ne radi ni ova danaġnja. Za taj pakao nitko nije osuĽen, osramoĺen i javno izloģen na 

stup srama, nije etiketiran i demoniziran dan za danom, godinu za godinom. Tako se na sve 

naļine proganjaju borci za hrvatsku drģavu ï NDH, borci za hrvatsku kulturu i hrvatski 

opstanak, a protiv jugomonarhistiļkog faġizma i boljġeviļkog komunizma. Vrlo su sliļno i 

danas demonizirani, samo malo prikrivenije, hrvatski branitelji i bojovnici protiv 

velikosrpske agresije (najnovije hapġenje hosovaca u Kninu i progon Thompsona)?!  

Da, u pravu je Skejo kada za ovo ġto danas pokuġavaju u RH postiĺi provodeĺi velikosrpski 

Memorandum SANU 2 kaģe kako ģele od Iva naprave Jovu. 

 

 

 

  

http://kamenjar.com/hodak-vidje-hrvatska-puno-cuda-al-ne-nade-strika-za-toliko-juda/
http://direktno.hr/direkt/pozdrav-dom-spremni-kompromitirali-su-ustase-ima-jos-pozdrava-96573/
http://direktno.hr/direkt/pozdrav-dom-spremni-kompromitirali-su-ustase-ima-jos-pozdrava-96573/
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DR. SC. MATO ARTUKOVIĹ, ZAGREB, 2020. 
 

UVODNI TEKST : PISMO DR. SC. MATU ARTUKOVIĹU 

 
Dragi Mato, 

Hvala Ti na e-mailu o mojoj knjizi o Marijaļiĺu koja je danas i najavljena na portalu_ 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/23779-knjiga-o-ivici -marijacicu  

Zapravo sliļan e-mail si mi poslao i u svezi s knjigom o Josipu Joviĺu. To mi pokazuje da 

je dobro ġto sam ih napisao. 

Zapravo to je samo nastavak priļe o Peļariĺevoj Hrvatskoj. 

Kao ġto znaġ profesor knjiģevnosti na Sveuļiliġtu u Mostaru dr. sc. Marko Tokiĺ je joġ 05. 

12. 2014. u Mostaru govoreĺi o mojim knjigama istaknuo kako ļetiri stupa moje Hrvatske 

ļine: Franjo TuĽman, Dario Kordiĺ, Marko Perkoviĺ-Thompson i biskup Vlado Koġiĺ.  

Ļesto sam citirao Tokiĺevo miġljenje i dodao bih kako su te ļetiri osobe one koje su 

neprijatelji hrvatske drģave i hrvatskog naroda najviġe napadali, a predstavljaju 

najzasluģnije dijelove hrvatskog naroda u stvaranju hrvatske drģave. 

Kao ġto se vidi iz najave moje knjige to se itekako odnosi i na Joviĺa i Marijaļiĺa. Zapravo 

bih i njih i mnoge druge svrstao uz Thompsona. Naime moj komentar je za taj stup bio: 

Thompson je sigurno najnapadaniji meĽu Hrvatima kojima je Bog dao neki talent i koji ga 

koriste za dobrobit svoga naroda. 

Tvoj komentar o odnosu naġih ljudi prema takvim pojedincima objaġnjava i zaġto sam 

odluļio iĺi sa serijom knjiga o tim znamenitim Hrvatima. Kako su mnogi od njih bili i moji 

prijatelji pisao sam puno i o njima, citirao i prenosio cijele njihove tekstove, pa nije teġko 

napisati knjige i o njima, a ne samo u ļetiri stupa moje Hrvatske. 

U situaciji kada domoljubi imaju problema zato ġto su domoljubi ļini mi se da i malo hvala 

kakvo je ovo moje njima drago. 

Na primjer najnovija kolumna velikog hrvatskog kolumniste Zvonimira Hodaka zavrġava 

najavom takve moje knjige o njemu: 

P.S. Iznenadio me ovih dana akademik Josip Peĺariĺ poslavġi mi fragmente svoje nove 

knjige. Tema su moje kolumne u knjigama "Lijevom naġom" i "I dalje Lijevom naġom". 

Piġem ih evo veĺ deset godina. Moje paunovo perje se malo diglo pa i vama, dragi ļitatelji, 

javljam... 

https://direktno.hr/kolumne/sto-bi-tek-trump-sve-postigao-da-je-intelektualno-

kapacitiran-kao-mesic-ili -biden-213397/  

U tisku je i knjiga o Mladenu Pavkoviĺu, a bit ĺe i o nekim drugim kolumnistima. Oni 

danas imaju teġku ulogu jer ģivimo u svijetu u kome se ostvaruje stara ģelja o svjetskoj nad-

vladi. U vrijeme kada se o tome promiġljalo mediji nisu bili tako moĺni kao danas pa su 

dozvoljavali postojanje niskonakladnih tiskovina koji se protive stvaranju nad-drģave. 

Straġno je ģivjeti u svijetu gdje je ogromnoj veĺini tzv. intelektualaca normalno da u 

podijeljenom svijetu ogromna veĺina medija je u rukama ovih koji ģele apsolutnu vlast. To 

ġto ovi teģe, ne sugerira im da tu neġto nije u redu. Njima je normalno ono o ļemu govori 

Hodak u svojoj kolumni: 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/23779-knjiga-o-ivici-marijacicu
https://direktno.hr/kolumne/sto-bi-tek-trump-sve-postigao-da-je-intelektualno-kapacitiran-kao-mesic-ili-biden-213397/
https://direktno.hr/kolumne/sto-bi-tek-trump-sve-postigao-da-je-intelektualno-kapacitiran-kao-mesic-ili-biden-213397/
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 Donald se u Bijeloj kuĺi obratio javnosti i poļeo iznositi svoje stavove. Tri vodeĺe 

ameriļke TV kuĺe, NBC, ABC i CBS, koje zajedno imaju 22 milijuna gledatelja, 

jednostavno su u maniri druga Staljina ili Mao Ce Tunga prekinule prijenos uz 

obrazloģenje kako Predsjednik iznosi dezinformacije. "Slatko", omaklo se Staljinu kroz 

oblake dok je to gledao. 

Da, spominjem nad-drģavu mada se to danas naziva globalizam, a juļer komunizam. 

Izvrsni kolumnist Borislav Ristiĺ piġe o neprirodnom savezuò starih komunista i zapadnih 

liberala i kaģe: ... mnogi su ljudi u poskomunistiļkim zemljama doģivjeli razoļaranje 

ideologijom globalizma, jer su vidjeli kako umjesto koristi za vlastitu zemlju, ona korist 

daje samo njihovim koruptivnim elitama. 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/23747-vraca-li -se-globalizam-s-bidenom-na-

velika-vrata  

A zapravo radi se o dva naļina izvedbe istoga, pa Hodak s pravom govori o maniri druga 

Staljina ili Mao Ce Tunga.  

To se i jedino moģe provesti ako se osigura jednoumlje u medijima, zar ne?  

Ġto se mene tiļe dobro je da joġ uvijek postoje portali na kojima se ovakve knjige mogu 

objaviti. Nekome se mogu svidjeti i tiskati ih. Tako mi iz udruge ĂBijeli putñ javljaju da ĺe 

tiskati moju knjigu o prof. Langu koja je dana takoĽer na portalu dragovoljac.com.  

Na kraju doista su me obradovale Tvoje rijeļi povodom moje knjige ĂRevizionisti u 

HAZUñ ne samo ġto je Predsjednik TuĽman prvi stup moje Hrvatske, veĺ ġto se radi o 

rijeļima jednog tako sjajnog povjesniļara kao ġto si Ti: 

Od srca ļestitam na knjizi "Revizionisti u HAZU". Iz Tvoje knjige, koju smo promovirali i 

u Brodu, Srpski mit o Jasenovcu, nauļio sam puno toga o logoru u Jasenovcu. Ona me je 

prva potaknula da razmiġljam o laģima na kojima poļiva sluģbena komunistika 

interpretacija o tom logoru, o zloļinaļkoj misiji toga mita, o sramoti cjelokupne hrvatske 

historiografije i povjesniļara kad je taj mit u pitanju. 

Pozz 

Josip 

PS. Kad veĺ spominjemo treĺi stup moje Hrvatske spomenut ĺu da bili smo potpisnici i 

pisma HRVATSKOJ JAVNOSTI O ZABRANI KONCERATA MARKA PERKOVIĹA 

THOMPSONA joġ 2008., pa OTVORENO PISMO USTAVNOM SUDU RH i PISMO 

PREDSJEDNICI RH I PREDSJEDNIKU HDZ-A (2015.) 

Branili smo i Josipa Ġimuniĺa: OTVORENO PISMO USTAVNOM SUDU RH (2015.), a 

iste godine potpisali i OTVORENO PISMO POTPORE I DOMOVINSKE 

ZAHVALNOSTI BOĢIDARU ALIĹU . 

A joġ 2011. godine smo bili potpisnici APELA HRVATSKOJ JAVNOSTI: 

SUPROTSTAVIMO SE MEDIJSKIM MANIPULACIJAMA! A potpisali smo i 

NOVO OTVORENO PISMO HRVATSKOJ TELEVIZIJI, (2009.) 

OTVORENO PISMO PROGRAMSKOM VIJEĹU HRT-A, (2009.) 

NEOPOZIVA OSTAVKA GORANA RADMANA, OSTALIH UREDNIKA HTV-A I 

DUKE (2013,) 

*  

NAPOMENA: Knjige Srpski mit o Jasenovcu 1. i 2. predstavili smo u Slavonskom Brodu 

dr. Artukoviĺ i ja, a zajedno s mojim koautorom akademikom Dubravkom Jelļiĺem knjige: 

D. Jelļiĺ i J. Peļariĺ, TuĽmanove tri sekunde, Zagreb, 2004.  

D. Jelļiĺ i J. Peļariĺ, Knjiģevnik Mile Budak sada i ovdje, Zagreb, 2005.  

U ovoj knjizi ima i niz drugih otvorenih pisama koje je potpisao dr, sc. Mato Artukoviĺ. 

Spomenimo joġ neka: 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/23747-vraca-li-se-globalizam-s-bidenom-na-velika-vrata
http://dragovoljac.com/index.php/razno/23747-vraca-li-se-globalizam-s-bidenom-na-velika-vrata
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HRVATSKOJ JAVNOSTI O INICIJATIVI ZA REFERENDUM O GRANIĻNOM 

SPORU SA SLOVENIJOM 

PROSVJEDNO PISMO 

PISMO VIJEĹU SIGURNOSTI UJEDINJENIH NARODA 
PROSVJED ZBOG NAPADA NA PRAVNI SUVERENITET REPUBLIKE HRVATSKE 
REFERENDUM POSLIJE PRESUDE HRVATSKIM GENERALIMA! ZAHTJEV 

VLASTIMA REPUBLIKE HRVATSKE 

NE U EU PRIJE SLOBODE HRVATSKIM GENERALIMA! POZIV HRVATSKIM 

GRAņANIMA 

OTVORENO PISMO (Tomca i Peļariĺa) 

 

Naslov:  Re: KNJIGA O IVICI MARIJAĻIĹU 

Datum:  Mon, 9 Nov 2020 22:26:33 +0100 

Ġalje:  Mato Artukoviĺ <artukovic.mato@gmail.com> 

Prima:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 

Dragi Josipe, 

hvala Ti na knjizi o Ivici Marijaļiĺu. Takav borac zasluģuje posebnu paģnju. Da je viġe 

sreĺe, pameti i poġtenja, ne bi bio usamljen u borbi koju vodi. Sada vidiġ zaġto je Starļeviĺ 

napisao: "Kad bi mi rekli, vidiġ ovu ļaġu vode, ispij tu ļaġu i hrvatski narod bit ĺe slobodan, 

ja ne bih ispio ni tu ļaġu." Ili: "Kad bi mi rekli samo pogledaj hrvatski narod i bit ĺe 

slobodan, ja ga ne bih ni toga pogledao udostojao." Moģda nije toļan citat, ali je lako naĺi. 

Misao je sigurno toļna. 

Mir i svako dobro. 

Mato 

Brod, 9.11.20. 

 

pon, 9. stu 2020. u 21:09 Josip Pecaric <pecaric@element.hr> napisao je: 

Naslov:  KNJIGA O IVICI MARIJAĻIĹU 

Datum:  Mon, 9 Nov 2020 21:06:47 +0100 

Ġalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

KNJIGA O IVICI MARIJAĻIĹU 

Teġko je hrvatskim novinama u RH. Rijetke su ali su kost u grlu onima koji ne vole RH. 

Prvo takav napad bio je na ĂHrvatsko slovoñ joġ u vrijeme HRVATSKOG predsjednika 

akademika Franje TuĽmana. Glavni urednik moj dragi prijatelj veliki hrvatski knjiģevnik 

Dubravko Horvatiĺ je podnio ostavku kada je ļuo da to od njega traģi Predsjednik TuĽman. 

Horvatiĺ mi je kasnije ispriļao kako ga je Predsjednik, kada se kasnije sreo s njim, upitao 

zaġto je dao ostavku u Slovu. Kako li to podsjeĺa na ono Ĺosiĺevo: Srbima je laģ najviġe 

pomogla u povijesti. Oļito i njihovim slugama, zar ne? 

Poslije toga na red je doġla ĂSlobodna Dalmacijañ i njen glavni urednik Josip Joviĺ (i niz 

kolumnista). Ļistka u toj doista slobodnoj Slobodnoj Dalmaciji napravljena je na zahtjev 

tadaġnjeg detuĽmanizatora Hrvatske tj. tadaġnjeg Predsjednik RH Stipa Mesiĺa.  

Danas viġe nije u glavnoj ulozi napadaļa na HRVATSKE novine Predsjednik RH. To je, 

kao ġto znamo, Predsjednik Vlade RH Andrej Plenkoviĺ. Meta napada Predsjednika Vlade 

je HRVATSKI TJEDNIK. 

Josipu Joviĺu, uredniku one Slobodne Dalmacije, sam posvetio knjigu koju je nedavno 

objavio Portal narod.hr. 

Logiļno je da sliļnu knjigu zasluģuje i Ivica Marijaļiĺ, glavni urednik Hrvatskog tjednika.  

mailto:pecaric@element.hr
mailto:pecaric@element.hr
http://narod.hr/
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Evo i te knjige (IVICA MARIJAĻIĹ) takoĽer na portalu dragovoljac.com:  

 
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/marijacic.pdf  

 

Josip Peļariĺ 

  

http://dragovoljac.com/
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/marijacic.pdf
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RUSKI ZNANSTVENIK U RH, PORTAL 

DRAGOVOLJAC.COM, 2021. 
 

Naslov:  LISTE HRVATSKIH I RUSKIH ZNANSTVENIKA 4.,,(ODGOVOR STIJEPU 

MIJOVIĹU KOĻANU) 

Datum:  Tue, 16 Feb 2021 22:26:54 +0100 

Ġalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima:  ani....., ministar <ministar@mzos.hr> 

LISTE HRVATSKIH I RUSKIH ZNANSTVENIKA 4.  

(ODGOVOR STIJEPU MIJOVIĹU KOĻANU) 

 
Dragi Stijepo, 

Hvala i na Tvom komentaru: 

Dragi Joġko, 

Nemojte kukati, ni Ti ni ņuro! 

Tvoji ļasopisi koji izlaze u Zagrebu ļine Hrvatsku, prvi puta u njezinoj povijesti, jednim od 

najuglednijih srediġta svjetske matematiļke znanosti. 

U uglednom znanstvenom ļasopisu objavljeni rad gospode Nevena Elezoviĺa i Nikole 

Baniĺa ļine ļast hrvatskoj znanosti i istini. Hrvatskoj i hrvatskomu narodu ļine ļast. 

I svima koji nose i pokazuju hrvatske putovnice.  

Ruski znanstvenici uvijek su prednjaļili u svijetu znanosti, tako je i danas kada su za svojeg 

prihvatili i akademika Josipa Peļariĺa. To je ļast i njima i Tebi! Predhodnik Ti je 

Marko Martinoviĺ iz Perasta, dakle Tvoj Bokelj, jedan od utemeljitelja u svijetu 

znamenite Ruske mornarice. 

Sjetite se Vjenceslava Ļiģeka, takoĽer Bokelja (po majci Konavljanina!), junaka bez straha 

i mane! Njemu je bila ļast i tako je doģivljavao, kao ļast, kada je ļitav tadaġnji drģavni 

sustav nastojao uġutkati ga i preġutjeti ga.  

Jednoga lijepoga dana, a moģda joġ i prije, Vi ĺete biti ġto i sada jeste, ļasni i zasluģni 

ljudi, a oniéneka promisle ġto radeé. 

Svi, sve ġto rade, sebi rade! Svojim Vas postupcima samo joġ viġe uzdiģu. 

ĂPaġļad grize ali po tlih gmiģe/sam sur oro pod nebo se diģeñ! 

Budite i dalje ponosni! 

Svi, sve ġto radimo, sebi radimo! 

Pozdrav 

Stijepo 

Moram priznati da nisam oļekivao da ĺeġ iz mojih pisama steĺi takav dojam jer sam 

naglaġavao da sve to doģivljavam kao pohvalu od vlasti. Ako sam se i ļudio to je da mi 

pridaju nezasluģeno veliki znaļaj. To ġto Ti kaģeġ u svom komentaru veĺ sam ļuo od 

velikog hrvatskog biskupa dr. Vlade Koġiĺa. Njegov govor na otvaranju MeĽunarodne 

konferencije povodom moga 70. roĽendana, On kaģe za Thompsona i mene:  
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Zato ĺe njihov trag biti nadahnuĺe buduĺim naraġtajima i za dvadeset i trideset godina o 

njima ĺe se pisati knjige, snimati filmovi i oni ĺe biti primjer srļanosti u borbi sa zlom koje 

uniġtava istinu i naġu domovinu. 

Zato ja nikako ne mogu kukati zbog toga, zar ne?  

Istina meni je neobiļan utjecaj na medije i portale, koji bi trebali biti hrvatski, jer upravo 

ņuro Vidmaroviĺ, koji se kako i sam kaģe kako ne slaģe se sa mnom u mnogim stvarima 

politiļkog karaktera, u Predgovoru knjige ĂJE LI POLITIĻARIMA KRIVA 

MATEMATIKA?ñ kaģe: 

Akademik Peļariĺ ima hrabrosti nositi na svojim leĽima teret ove slobode. Ġto viġe, on se 

bori i za slobodu drugih. Ti drugi su svjesni kako akademika ġtiti njegova svjetska slava i 

ļlanstvo u HAZU, jer bi drugi, nakon izreļenih misli davno potonuli ili bili gurnuti u ponor. 

Ako on prizna poraz, slijedi ġutnja mnogih, zapravo strah. A strah ukida slobodu.  

A to je knjiga u kojoj je i poglavlje RUSKI ZNANSTVENIK. 

Sigurno nije lijepo priļati o uspjesima u svom radu. To izaziva ruģne strasti jer, kako mi 

reļe jedan kolega akademik, neki su jalni, a drugima smeta moje domoljubno djelovanje. 

Ali kad nema medija koji upozoravaju i na takve stvari mora netko pisati i o stvarima koje 

ne raduju takve vlasti.  

ņuro mi ne dozvoljava priznati poraz! 

 

Josip Peļariĺ 
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DR. SC. JOSIP STJEPANDIĹ, PORTAL 

DRAGOVOLJAC.COM, 2021. 
 

UVOD 
 

S dr. sc. Josipom Stjepandiĺem poļeo sam suraĽivati od momenta kada je veliki hrvatski 

biskup dr. Vlado Koġiĺ na njegov poticaj napisao knjigu "Biskup na prvoj crti". Stjepandiĺ 

i ja smo joj bili recenzenti i predstavili smo je u Sisku. 

Od tada smo puno puta suraĽivali a posebno bih ukazao na suradnju o i oko Peticije ZDS 

kojom smo branili legendarnu pjesmu Marka Perkoviĺa Thompsona "Bojna Ļavoglave". 

Kakav je tempo njegovog rada pokazuje i to da je 20. 3. 2021. napisao: 

ĂRukopis za moju knjigu o digitalnom blizancu poslao sam Springer-u. 

Knjiga u Bleiburgu joġ malo pa izlazi iz tiska, knjiga o Jasenovcu prevedena na njemaļki i 

engleski, a prva knjiga od Esther Gitman nalazi se kod prevoditelja." 

 Uz to treba dodati da je bio vaģan u nastanku i sada u borbi da se dozna za metodu dr. sc. 

Nikole Baniĺa i prof. dr. sc. Nevena Elezoviĺa koja je objavljena u uglednom Q1 svjetskom 

znanstvenom ļasopisom kojom su DOKAZALI da popis ģrtava logora Jasenovac, koji 

odrģava Javna ustanova Spomen park (JUSP) Jasenovac, sadrģi toliki broj laģnih podataka 

da je kao cjelina apsolutno nemoguĺ i ne postoji nikakva vjerojatnost da je on istinit. 

O tom radu smo pisali i dr. sc. Stjepandiĺ, prof. Maruġiĺ i ja i taj tekst dajemo u Prilogu 

zbog znaļaja koje to istraģivanje ima za RH, a ġto vlast koja ne vodi raļuna o hrvatskim 

nacionalnim interesima krije od javnosti. 

Prvi dio knjige je posveĺen naġoj zajedniļkoj knjizi. Kako dr. Stjepandiĺ ima puno pisama 

i tekstova koje treba objaviti planirali smo i drugu zajedniļku knjigu, ali zbog njegovog 

velikog rada i na znanstvenom i domoljubnom polju ta knjiga tek treba biti napisana. Drugi 

dio knjige sadrģi tekstove iz drugih mojih knjiga u kojima se on spominje ili ih je sam 

napisao. 

Ovaj uvodni dio zavrġit ĺu s osnovnim podatcima iz biografije dr. Stjepandiĺa: 

 

Osobni podatci 

Oģenjen, otac trojice odraslih sinova. 

RoĽen 2.4.1961. u Modriļi (BiH), tamo odrastao te pohaĽao osnovnu ġkolu i gimnaziju do 

1978. 

1978. - 1983. studij strojarstva u Zagrebu. 

1983. - 1985. doktorski studij u Grazu (Austrija), gdje stjeļe doktorat tehniļkih znanosti 

(Dr. techn.) kao do tada najmlaĽi kandidat u 175-godiġnjoj povijesti Tehniļkog sveuļiliġta 

te dobija posebnu nagradu, prvu u dotadaġnjem tijeku ġkolovanja. 

1985.-86. sluģi vojni rok u Ljubljani. 

1986. se vraĺa u Austriju, a 1988. prelazi u Njemaļku. 

1994 - 1996 profesor na Visokoj tehniļkoj ġkoli u Dortmundu. 

Od 1996. je zaposlen u firmi PROSTEP u Darmstadt-u, gdje je jedan od direktora i mali 

dioniļar. 
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Ļlanstva 

Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti u dijaspori i domovini (HAZUDD): predsjednik, 

International Society of Transdisciplinary Engineering (insoctransde.org): dopredsjednik u 

2. mandatu, 

Druġtvo njemaļkih inģenjera (VDI), 

Zaklada Bonifacije Ivan Pavletiĺ Biskupije Sisak. 

Hrvatsko nacionalno etiļko sudiġte, 

Druġtvo za istraģivanje trostrukog logora Jasenovac, 

 

Znanstvena djelatnost 

Autor 12 knjiga, od kojih 3 spadaju meĽu 15% najuspjeġnijih kod Springer Nature. 

Autor oko 150 znanstvenih i oko 400 struļnih radova i studija 

Glavni urednik u ļasopisima:  

¶ Advances in Transdisciplinary Engineering,  

¶ International Journal of Agile Systems and Management 

Zamjenik glavnog urednika u ļasopisima:  

¶ Journal of Industrial Information Integration (najbolji u svijetu u kategorijama 

Information Systems izmeĽu 119 ļasopisa te Industrial and Manufacturing 

Engineering izmeĽu 340 ļasopisa).  

¶ Journal of Industrial Integration and Management,  

¶ Journal of Management Analytics 

Ļlan uredniġtva u ļasopisima:  

¶ Advanced Engineering Informatics,  

¶ Journal of Computational Design and Engineering 

¶ Product Management & Development 

 

Urednik posebnih izdanja u ļasopisima: 

¶ World Patent Information 

¶ International Journal of Computer Integrated Manufacturing 

Profesor savjetnik na doktorskim studijima na Université de Technologie de Belfort 

Montbeliard te Papinskom katoliļkom sveuļiliġtu u Curitiba (Brazil) 

 

Nagrade 

4 nagrade za tehniļku inovaciju od strane Kuĺe njemaļkog gospodarstva i pridruģenih 

udruga godine 2000. 

Akademik Josip Peļariĺ 
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LJETA U TISNOM / DON LAZAR ĻIBARIĹ, ZAGREB, 2021. 
 

UVOD 
 

Jedan tiġnjanin (ima oko 40 godina) mi je jednom rekao: "Od kako znam za sebe, a priļali 

su mi i moji roditelji, u Tisnome se uvijek pisalo protiv popa." 

Zato je i logiļno bilo da su moja ljeta u Tisnom u znaku druģenja s tiġnjanskim ģupnikom 

don Lazarom Ļibariĺem. To druģenje je dovelo do toga da je veĺ postala tradicija 

promoviranje mojih novih knjiga i u Tisnom. I tamoġnji naļelnik je zasluģan za to jer je 

jedne godine odbio ustupiti ģupniku dvoranu tamoġnjeg kina. Ļak je i glavni dnevnik HTV 
javio kako je to uļinio jer je trebala biti predstavljena knjiga o Thompsonu, da bi u dopisu 

ģupniku obrazloģio to radovima u kinu. Ista zabrana je uslijedila i slijedeĺe godine, ali sada 

je u obrazloģenju naļelnik dao tumaļenje Ustava RH, ġto su iskoristili i u lokalnim 

novinama narugavġi se naļelniku ï ustavnom struļnjaku nesvrġenom studentu pravnog 

fakulteta. Evo jednog poziva (plakate po Tisnom znaju i skidati): 

¿UPA TISNO 

Pozivamo Vas na predstavljanje novih knjiga 

akademika JOSIPA PEĻARIĹA o 'stupovima Peļariĺeve Hrvatske': 

DARIO KORDIĹ i 

ĻETVRTI STUP MOJE HRVATSKE ï 

BISKUP DR. VLADO KOĠIĹ 

U predstavljanju ĺe sudjelovati: 

domaĺin DON LAZAR ĻIBARIĹ 

ROKO ANTIĹ, donaļelnik Opĺine Kistanje iz reda pripadnika hrvatskog naroda 

Dr. sc. JOSIP STJEPANDIĹ, predsjednik HAZUDD-a 

i autor 

TISNO, UTORAK,  

6. KOLOVOZA 2019. U 20 SATI. 

DVORIĠTE ĢUPNE KUĹE 

  

Nisam sluļajno stavio baġ taj poziv. 

Zaġto? 

Nisam zbog hrvatskoj javnosti dobro poznatog hrvatskog znanstvenika i urednika mnogih 

meĽunarodnih ļasopisa dr. sc. Josipa Stjepandiĺa koji je ļest predstavljaļ u Tisnom i ne 

jednom je don Lazar ta predstavljanja organizirao kada bi on dolazio iz Njemaļke. 

Pa zaġto onda? 

Don Lazar je Janjevac, a to je i predstavljaļ knjiga Roko Antiĺ sjajni mladi hrvatski 

politiļar i komentator o kome sam i pisao u mojim knjigama pa u Prilozima ovom Uvodu 

dajem i taj tekst. 

Tekstove s tih predstavljanja don Lazar tiska u ģupnom listu KARAVAJ tako da ih moģe 

ļitati mnogo viġe Tiġnjana nego ġto ih moģe stati u dvoriġtu ģupne kuĺe. U Prilozima ovog 

Uvoda dajemo iz broja za Veliku Gospu 2018. tekst o proslavi Gospe od Karavaja. 

O samim predstavljanjima u Tisnom najbolje govori ļinjenica da je don Lazar organizirao 

i predstavljanja u Omiġu i Kaġtel Suĺurcu. 
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Knjiga je sastavljena od tekstova iz mojih knjiga u kojima se spominje i don Lazar ili su 

dani i govori s tih predstavljanja u Tisnom, Treba napomenuti kako je don Lazar 

organizirao u Tisnom i predstavljanja i knjiga drugih autora. Spomenut ĺu samo prof. dr. 

sc. Zdravka Tomca o kome takoĽer postoji jedna moja knjiga sliļna ovoj o don Lazaru. 

Don Lazar mi je nedavno poslao i slijedeĺi e-mail: 

 

Naslov:  Osvrt 

Datum:  Tue, 16 Feb 2021 11:55:29 +0100 

Ġalje:  Lazar Ļibariĺ <lazar.cibaric1@gmail.com> 

Prima:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 
Poġtovani akademiļe Josipe! 

Potaknuti ovim objavljenim listama znanstvenika odluļih napisati Tebi nekoliko rijeļi 

ponosa, a i izraziti nezadovoljstvo zbog nepravdi koje Ti se dogaĽaju. 

Poznato mi je da je kod Tebe (nadam se da se mogu obraĺati na Ti - ne ġaljem ovaj mail u 

javnost) doktoriralo 40 profesora u Hrvatskoj, a joġ oko tridesetak u svijetu. Poznato je i 

da imaġ oko 200 suradnika iz cijelog svijeta. 

TakoĽer mi je poznato i to da ste kralj u svom podruļju nejednakosti u matematici, poznat 

i priznat u cijelome svijetu. To se moģe vidjeti na mnogim listama s popisom znanstvenika 

opĺenito a posebno u matematici. I ove novije liste popisa znanstvenika i njihova rada to 

potvrĽuju. 

To je veliki uspjeh u znanosti i trebao bi biti na ponos svima, kao ġto i jest mnogima. 

Poznat mi je tvoj domoljubni rad, na ģalost, i nepravde koje ti je to donjelo, a ne bi smjelo 

biti tako... 

Drago mi je da smo se upoznali i da dobro suraĽujemo veĺ viġe godina. 

Velik broj ljudi prati i cijeni tvoj rad i doprinos Hrvatskoj drģavi. 

Neka dragi Bog nagradi i blagoslovi tebe, tvoju obitelj i tvoj rad. 

Pozdrav cijeloj tvojoj obitelji! 

A mi se vidimo, ako ne prije, onda na ljeto u Tisnome kao i do sada. 

Don Lazar Ļibariĺ 

 

Da, don Lazar nije ovo poslao u javnost pa sam to samo spomenuo u mojoj knjizi Ruski 

znanstvenik u RH, dragovoljac.com: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ruskiznanstvenik.pdf 

Ali u ovoj knjizi ipak ga moram dati, zar ne? 

 

Akademik Josip Peļariĺ 

 

 

  

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ruskiznanstvenik.pdf
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DOPISIVANJE S LILI BENĻIK, DRAGOVOLJAC.COM, 2021. 

LIJEVOM NAĠOM 

 

I ZATO DANAS IMAMO ALANFORDOVSKI SPEKTAKL 

IZMEņU PREMIJERA I PREDSJEDNIKA DRĢAVE 

ZVONIMIR HODAK  

22.11.2021. 

 

Ima jedan zgodan post koji govori kako su pet Ģidova navodno mijenjali svijet i to tako da 

je prvo Mojsije  rekao: "Sve je u zakonu!", potom je Isus rekao: "Sve je u ljubavi!". Puno 

kasnije je Marks rekao: "Sve je u novcu!", a potom je Freud ustvrdio kako je "Sve u 

seksu!", na kraju je Einstein zakljuļio: "Sve je relativno!". 

 

 
Foto: Direktno.hr 

U potvrdu te relativnosti svega, kad su navodno Alberta Einsteina jednom zapitali: "Kako 

to da ģene tako ļesto boli glava u krevetu?", on je odgovorio: "Sve je relativno, u jednom 

ih krevetu boli, a u drugom ne boli". 

Sjetih se velikog fiziļara u ove tmurne i depresivne vukovarske dane kad je Ivan Penava 

rekao: "Velika je sramota da generalġtab JNA nije odgovarao pred pravosuĽem ove drģave 

i to je neġto ġto govori kakvi smo mi ljudi, kakav pijetet imamo prema ljudima koji su 

izgubili ģivote u ovom gradué". Dakle, stvarno je sve relativno. 

https://direktno.hr/autori/zvonimir-hodak/
https://direktno.hr/upload/publish/236892/hodak1_60d883dabccab.jpg
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Ja oļekujem poziv suda, zasluģeni poziv, jer sam ovih dana zabunom u putnu torbu stavio 

penkalu s jednim zahrĽalim metkom kalibra 2,5 mm iz 1991. godine. Zbog toga ĺu biti 

kaģnjen, a trbuġasti generali, admirali i ļlanovi generalġtaba JNA koji su u roku od 87 dana 

sravnili jedan barokni grad sa zemljom, pobili tisuĺe ljudi, a tisuĺe i tisuĺe drugih odveli u 

svoje faġistiļke logore, neĺe imati u svojim izvodima iz kaznene evidencije ni sudsku 

opomenu. 

I stoga se s pravom Penava i stotine tisuĺa drugih pitaju kakav smo mi to narod? Zadnju 

komunistiļku armiju u Europi najurimo iz zemlje, a onda poltronski propuġtamo maturu. 

Veĺ sam pisao da je operacija "Oluja" bila zavrġena u maturalnom roku od ļetiri dana. 

Maturalni ispit je trebao biti optuģnice i presude agresorima i zloļincima. Kao ġto su to 

uļinili saveznici na Nurnberġkom procesu 1946. godine. 

'Laganje i nema za cilj da narod povjeruje u laģi veĺ je cilj da ni u ġto ne vjeruje' 

Na ģalost, mi u naġem ļetverogodiġnjem ratu nismo imali saveznika. Umjesto 

pobjedonosnog naroda, ġto mi to danas imamo? Hannah Arendt, njemaļka filozofkinja, 

jednom je napisala: "To stalno laganje i nema za cilj da narod povjeruje u laģi veĺ je cilj da 

ni u ġto ne vjeruje. Takvom narodu nije oduzet kapacitet za akciju veĺ kapacitet da misli i 

sudi. S takvim narodom moģete raditi ġto hoĺete". S takvim narodom danas imate 

alanfordovski spektakl izmeĽu Premijera i Predsjednika drģave. 

Sve to govori da se drģavom upravlja izvana. I zato je sve viġe ljudi koji na dan 18. studenog 

"eksplodiraju" kao, recimo, Nikġa Marinoviĺ koji na Fejsu kaģe: "Koga nije bilo briga 

onda, nije ga briga ni danas. Proklet bija svako k'o na tisuĺama ljudi koji su ģivjeli k'o psi 

u smrtnom strahué. na mrtvima i nasilno prekinutim djetinjstvima ģeli kupiti politiļke 

bodoveé". 

Puno je onih na koje je Nikġa aludirao. Po meni prije svega na one koji su bili "na drugoj 

strani", a danas na vidljiv naļin "vladaju" Lijepom naġom. Ġto je najgore, oni su 

"pobjedniļki glasni". Tipiļan primjer je zastupnica u saboru Mirela  Ahmetoviĺ. Njenoj 

suptilnoj i senzibilnoj duġi zasmetao je izbor pjesama kojima se slavilo na Poljudu: 

"Ļestitam hrvatskoj nogometnoj reprezentaciji plasman na Svjetsko prvenstvo. Ipak, 

slavlje s pjesmom 'Moja Hercegovina'?. Joġ gore, prije toga je revao Thompson. 

Neukusno". 

Mirela, oni rokĺu od 5. kolovoza 1995. i ne prestaju 

Za Mirelu je Thompson "revao"! Jako ukusno i damski reļeno! Ona zna da revu magarci. 

Njenih oko 30.000 tisuĺa. A kako se, Mirela, oglaġavaju splitska orijuna i njihovi medijski 

juriġnici? Ļuli ste za roktanje. Ako Thompson reve, onda mogu i ja, jedan stari i olinjali 

ognjiġtar, reĺi da oni rokĺu od 5. kolovoza 1995. godine. i ne prestaju. Poļeli su joġ i prije, 

kad su tenkovi JNA bili zaustavljani u Hercegovini, na putu prema Dalmaciji. Prvi put kod 

Ġirokog Brijega gdje su ih "doļekali do zuba naoruģani" fratri Ive Josipoviĺa. 

Drugi put izmeĽu Mostara i Ļitluka u akciji "Lipanjska zora" kad su Mirelini planirali 

odsijecanje doline Neretve. Treĺi put kod Ġuice, nakon pada Kupresa. Jugo-Mirela nije ni 

ļula da su se i Hrvatska i Dalmacija branile u Hercegovini. Je li uopĺe ļula koliko je 

Hercegovaca branilo Vukovar? Pitajte mog branjenika Milu  Dedakoviĺa-Jastreba. Joġ je 

ģiv. 
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I tako je naġa lijeva Mirela odluļila stati na stranu Deģuloviĺa, Tomiĺa, Paviļiĺa i splitske 

orijune te poduļiti Torcidu da je ova zemlja zaļeta i nastala na tekovinama ZAVNOH-a i 

AVNOJ-a. Neka viġe ne revu Thompsona kad mogu svoju navijaļku radost iskazati s 

Bajagom, Lepom Brenom i Beogradskom filharmonijom pod ravnanjem Branimira  

Pofuka. 

Svaka ļast hrvatskom pravosuĽu s nasuġno posebnim potrebama 

Sve napisano vrijedi i za malo dalmatinsko mjesto Ġkabrnju smjeġteno u srediġtu Ravnih 

Kotara. I za zloļine u Ġkabrnji nema ni presuda ni kazni. I tamo su valjda "Marsijanci" 18. 

studenog 1991. godine pobili 48 mjeġtana i 15 branitelja. Kao da su ubijeni tamo negdje 

predaleko, recimo, na Novoj Gvineji. Ni imena, ni prezimena zloļinaca i njihovih 

orijunaġkih ortaka. Spominje se Ratko Mladiĺ, ali samo kao prozirni alibi za preģivjele 

ubojice. Svaka ļast hrvatskom pravosuĽu s nasuġno posebnim potrebama. 

Trideset godina ġutnje, mukaé Zagreb je u meĽuvremenu postao novi glavni grad stare 

Jugoslavije dok ubojice, silovatelji i ratni zloļinci slobodno ġetaju Vukovarom i istoļnom 

Slavonijom. Neki u ļudnim koalicijama vladaju Lepom njihovomé Ljeviļarski jugo-

nostalgiļarski mediji iz dana u dan peru mozak naivnima: "Okrenimo se buduĺnosti!"(?), 

"Ne treba zaboraviti, ali treba oprostiti!", "Mi ne smijemo nikoga mrziti!". Bez pravde, to 

su samo floskule. Pitajte prosjeļnog Irca voli li Britance? Zapravo, bolje da ga ne pitate. 

Pitajte Armence jesu li oprostili turski genocid? Opet, bolje da ne pitateé 

Ģivimo u raritetnim vremenima. Doģivjeli smo ļak i to da danas suci i tuģitelji upoznavaju 

zatvorske ĺelije zbog svojih nepodopġtina. Ali nitko, baġ nitko, nije osjetio pravne 

posljedice za uporno i neshvatljivo neprocesuiranje ratnih zloļina i ratnih zloļinaca u 

Domovinskom ratu u Lijepoj naġoj. Po tome smo zaista jedinstvena drģava u svijetu. 

Zanimljivo kako se delegacija ljeviļarskog Moģemo 'ukazala' u Vukovaru... 

U Njemaļkoj dovlaļe na sud ļuvare i ļuvarice nacistiļkih zatvora stare i preko sto godina. 

Psihijatri ih moraju u sudnici uvjeravati kako nisu u Disneylandu i da im se za neġto sudi. 

Kod nas se zbog nekakve svjetlije sadaġnjosti i buduĺnosti ne privode pravdi ni ratni 

zloļinci koji su joġ u najboljim godinama. Uostalom, zaġto se svemu tome ļuditi? Kod nas, 

voljom "naroda" vladaju ljeviļari poput onih iz Moģemo koji prebojavaju murale 

posveĺene generalu Praljku, Vukovaru i Zvoni Bobanu. Zanimljivo je kako se delegacija 

ljeviļarskog Moģemo "ukazala" u Vukovaru. Vijence su, s kiselim osmjehom, bacili u 

Dunav baġ onako kako to godinama rade Pupovac, Stanimiroviĺ i bratjaé I to je 

Hrvatska. 

Kaģu kako je HDZ ipak zapoļeo s transformacijom. Iz "zna se" u "nisam znao". 

Dobro, moģda sam malo preoġtar prema naġim progresivnim ljeviļarima. Njima samo fali 

iskustvo. Bit ĺe i njima i nama lakġe kad shvate da se po novome viġe ne kaģe "iskusniji" 

nego "viġe puta naj**ao"é. 

Put prema istini napokon je pokazala i Crkva u Hrvata. Zagrebaļki pomoĺni biskup Ivan 

Ġaġko odrģao je u Vukovaru propovijed koja se ļekala joġ od pokojnog kardinala Franje 

Kuhariĺa. Bila je to propovijed "in medias res", kako bi rekli Latini, ili doslovno 

prevedeno "u sredinu stvari". 

Lijeva politiļka magla 
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Uz sisaļkog biskupa Vladu Koġiĺa, napokon je netko naġim ateistima iz svih politiļkih 

struktura bacio istinu u lice. Istinu koju svi znamo, ali je u nedjeljnim propovijedima rijetko 

ļujemo. Istinu koju dobro znaju "ģene u crnom" kad se okupe u centru Beograda, a neki 

naġi biskupi su je zaboravili. Toboģnja "politiļka korektnost" iliti lijeva "politiļka magla" 

ļesto one koji djeluju na javnoj sceni prijeļi da iskaģu cijelu i potpunu istinu. Po onoj "ne 

bi se ġteli zameriti!". 

MeĽutim, biskup Ġaġko, bez dlake na jeziku, otvoreno kaģe: "Dovoljno je vidjeti koje su 

znakovlje nosili ljudi koji su Vukovar razarali, a koje je bilo na odorama branitelja 

Vukovara". Toļka! "Sapienti sat", opet bi rekli Latini, iliti "pametnome dovoljno!". 

Dovoljno i nekim naġim "politiļki korektnim" biskupima i brojnim ljeviļarima poput npr. 

Borisa Deģuloviĺe i HND-a. Ġaġkova pljuska nije poslana vjernicima nego vladajuĺim 

strukturama. 

Potom je biskup Ġaġko nastavio: "Herodi i Pilati, nepravde i raļunice, oļito neļinjenje 

mjerodavnih institucijaé Kako je moguĺe da bude prihvatljivo znakovlje pod kojim je 

mrcvaren Vukovar?". I na kraju propovijedi je mons. Ivan Ġaġko jasno i glasno dao do 

znanja kako je HOS i njegovo znakovlje ono ġto je hrvatski narod stvorio u nametnutom 

osloboditeljskom ratu, a zloļinaļka petokraka je simbol koji viġe ne moģemo tolerirati u 

naġem narodué 

Bilo bi vrijeme da HBK javno izreļe stav o vukovarskim zloļinima 

E'sad! Ġaġko je otvorio festival istine. One istine na koje je ukazivao i Vlado Koġiĺ. Bilo 

bi vrijeme da HBK napokon javno izreļe jasan stav o vukovarskim zloļinima. Ako su u 

sluļaju Jasenovac imali jednu dioptriju, onu koja osuĽuje zloļine, zaġto tu istu dioptriju 

nemaju javno i prema ģrtvama Vukovara, Ġkabrnje i drugih stratiġta u Domovinskom ratu? 

Tada Hrvati, pa i razni Hrvateki, ne bi trebali ļekati desecima godina da netko od vodstva 

Katoliļke Crkve u Hrvata s propovjedaonice, pred najviġim politiļkim vrhom, jasno izreļe 

istinu o zloļinu i ne-doļekanoj kazni; o stigmatiziranju pozdrava i amblema pod kojim su 

branitelji ģrtvovali svoje ģivote za naġu danaġnju slobodu; o preġutnom toleriranju 

komunistiļkih amblema i javnih izjava raznih jugo-nostalgiļara. 

Punih sedam godina hrvatska vlast ģmiri na uvrede Pupovļevih novosti o Oluji, 

Domovinskom ratu, Thomsonu, HOS-ué To je apsolutni svjetski rekord u ģmirenju. 

Ļestitam! 

O intelektualnim proleterima  

Ļitam moj omiljeni Veļernjak, bez obzira tko je vlasnik. Pa ako jednog dana, a moģda i 

prije, promjene ime u "Veļernje novosti" ļitat ĺu ga i dalje. Zbog Gerovca, Pofuka i sliļnih 

drugih novinara. Boris Beck u kolumni "Retorika i druġtvo" blago zamjera i Premijeru i 

protivnicima cijepljenja jer oni "teġko grijeġe" kad ne vjeruju istraģivaļkim novinarima. 

Rekli bi u Lici "to mi je prvi glas". 

Sjetih se sjajnih istraģivaļkih novinara kako se penju preko Thompsonove terase, k'o 

Tarzan i Ļita, i objavljuju dokumente Opĺinskog suda u Splitu da su Thompsonovi papiri 

"fake". Sud je to kasnije pa demantirao i tvrdio da su papiri istraģivaļkih novinara 

izmiġljotina. No to ne znaļi da naġ Boris nije u pravu. Lijepo je napisao genijalni Lav 

Trocki  da su novinari "intelektualni proleteri". Evo dokaza. 
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Kod komġija je izaġla knjiga "Pad hrvatskog Staljingrada". U knjizi se citira udarni naslov 

Veļernjih novosti od "21. novembra" 1991. godine koji glasi: "Pokolj pre predaje". Donosi 

svjedoļenje fotoreportera Reutersa Gorana Mikiĺa o masakru ļetrdeset i jednog djeteta u 

vrtiĺu u Borovom selu. Tu su po "istraģivaļkom" novinaru ļlanovi hrvatske nacionalne 

garde "sekli grkljane deci izmeĽu pet i sedam godina i bacali ih u podrum". Uģas, krsti se 

Goran sa sva svoja tri prsta. 

Htio je Reutersov fotiĺ to snimiti, ali srpski vojnik je repetirao puġku i zabranio snimanje. 

I bez snimke, laģ je Srbe ogorļila. Ustaġe opet kolju djecu. Kragujevac, Kozara, Pupovac i 

njegovih 12 'iljada prekrġtene djece negdje devedesetihé Kasnije se, naravno, utvrdilo da 

se radi o tipiļnoj srpskoj prijesnoj laģi. Istraģivaļkojé 

Koga imamo viġe u Hrvatskoj, laģova ili izdajica? 

Knjiga "Pad hrvatskog Staljingrada" poznata je hrvatskoj medijskoj druģbi. Jeste li moģda 

proļitali o "herojskoj" podvali Gorana Mikiĺa od ikojeg naġeg kandidata za Pulitzerovu 

nagradu poput Roberta Bjruġija, Borisa Vlaġiĺa, Branimira Pofuka, Gorana Gerovca, 

Ante Tomiĺa, Jurice Paviļiĺa, Vedrane Rudan koja ga vjerojatno i osobno pozna (jer 

oboģava Beograd i sve Gorane u njemu). Sad mi se samo od sebe postavlja pitanje: zaġto 

je Dobrica Ĺosiĺ pisao o ideologiji srpskih laģi kad hrvatske izdajice nose tu "tajnu" 

duboko u sebi. Oni se "ne bi ġteli zameriti" svojim prekodrinskim idolima. Kad bi se moglo 

nekom statistiļkom metodom utvrditi koga imamo viġe u Hrvatskoj - laģova ili izdajica? 

Bojim se da bi odgovor bio samo ï DA! 

Evo i jedna stara Matoġeva: 

"U ġarmantnoj pozi 

moderni poganac 

najmio ga stranac 

da nam metne lanac, 

taj klateģ, ġto o pravdi blebeĺe, 

on za korist tuĽu, laģe kleveĺeé" 

Baġ me zanima je li vlast shvatila ozbiljno masovne proteste u Zagrebu, Rijeci, Splitu, 

Nizozemskoj, Austriji, Australijié U Kini, za divno ļudo, nema protesta. To je kineska 

mudrost i strpljenjeé Sjedi kraj rijeke, strpljivo, i doļekat ĺeġ kako tijelo tvog neprijatelja 

plovi niz rijeku. A mi polako plovimo, plovimoé. 

U parku ispred mog prozora, mladiĺ sjedi na klupi i sam se cijepi. Svaka ļast. On nema 

zaġto protestiratié. 

https://direktno.hr/kolumne/i-zato-danas-imamo-alanfordovski-spektakl-izmedu-

premijera-i-predsjednika-drzave-250980/ 
 

  

https://direktno.hr/kolumne/i-zato-danas-imamo-alanfordovski-spektakl-izmedu-premijera-i-predsjednika-drzave-250980/
https://direktno.hr/kolumne/i-zato-danas-imamo-alanfordovski-spektakl-izmedu-premijera-i-predsjednika-drzave-250980/
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MARIO FILIPI, DRAGOVOLJAC.COM  

 

BITI HRVAT U CRNOJ GORI  

Crna Gora iz pogleda crnogorskih Hrvata 
 

Nije uspio pokuġaj da se hrvatska zajednica izbornim podmetanjima demoralizira, a 

kamoli uļini indiferentnom prema vrijednostima koje smo kroz povijest stvorili i baġtinili 

Danaġnja Crna Gora sliļi ,,teatru apsurda, gdje je okosnica radnje paradoksñ; posluģit ĺemo 

se rijeļima pokojnoga don Branka Sbutege pri pokuġaja egzaktnog opisa trenutne situacije 

u kojoj se nalazi Crna Gora. Ġto je ono ġto je apsurdno i paradoksalno u sadaġnjoj Crnoj 

Gori? Poļetkom treĺega desetljeĺa treĺega milenija nove ere i dalje smo primorani 

svjedoļiti retrogradnim idejama i ruġilaļkim retorikama za koje smo mislili da su konaļno 

ostale u proġlom vremenu. 

Apsurdno je da danas umjesto graĽanske, multikulturne, multikonfesionalne i multietniļke 

Crne Gore, ujedinjene u ideji stvaranja moderne, proeuropske i prozapadne crnogorske 

drģave, temeljene na tekovinama najbolje europske prakse jaļanja i poġtivanja graĽanskih, 

ljudskih i manjinskih prava, prepoznajemo dvije civilizacijski dijametralno suprotne i 

odvojene Crne Gore ï prvu, kojoj pripadamo i mi, Hrvati, prije svega Boke i Primorja, gdje 

smo autohtono stanovniġtvo, sa svojom pripadnoġĺu srednje- i juģnoeuropskim 

civilizacijskim vrednotama i mediteranskim naļinom ģivota i poimanja bitnih 

civilizacijskih, kulturnih i religijskih vrijednosti, ali kojoj pripada i crnogorsko 

stanovniġtvo stare, katunske Crne Gore, koji su pruģali otpor otomanskoj dominaciji, 

srpskom hegemonizmu i proruskoj interesnoj sferi; i drugu i posve drukļiju Crnu Goru 

kojom dominira proruska, antinatoovska i antiintegracijska perspektiva. Koliko apsurdno 

toliko i paradoksalno jest da je danaġnja Crna Gora, umjesto da je (p)ostala antemurale 

christianitatis postala dominion interesa koji su sve samo ne proeuropski i retrogradnih 

ideja koje vraĺaju ,,osloboĽenuñ Crnu Goru u okove iz kojih se uspjeġno oslobaĽala od 

svojega osamostaljenja, za koje smo aklamacijom glasali. 

Hrvati Crne Gore stoje uz prozapadnu, viġenacionalnu i multikulturalnu Crnu Goru 

 

Sukob dvije Crne Gore 

Sve civilizacijske vrijednosti na kojima se gradila samostalna Crna Gora nakon 

proġlogodiġnjih izbora i u razdoblju jednogodiġnje vladavine ,,apostolske vladeñ dovedene 

su u pitanje. Retrogradne ideje retroaktivno su sve proeuropski misleĺe u Crnoj Gori, a tu 

ubrajamo i Hrvate, vratile na poļetak. Pod retrogradnim idejama mislimo na negiranje 

genocida u Srebrenici od strane bivġega ministra pravde, ljudskih i manjinskih prava, 

otvorenog veliļanja lika i djela Draģe Mihailoviĺa od strane predsjednika Opĺine Nikġiĺ, i 

na tvrdnju ministrice kulture, prosvjete, sporta i mladih da je ona ,,ģena ļetnikñ, 

neosuĽivanje i nereagiranje od strane lokalnih ļelnika tivatske opĺine, a i nekih drugih 

opĺina, na otvoreno i neskriveno propagiranje velikosrpskih ideja i faġistiļko-ġovinistiļkih 

poruka upuĺenih pripadnicima manjina. 
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O govoru mrģnje, koji je prevladao medijskim prostorom Crne Gore, s patoloġkom 

mrģnjom, manipulacijom ļinjenicama, gnusnim objedama i uvredama te otvorenim 

prijetnjama smrĺu suviġno je govoriti koliko je retrogradan i kakve sve implikacije moģe 

imati ukoliko (pravna) drģava ne naĽe mehanizme da se izbori s tim problemom i kazni 

poļinitelje na ne samo zakonski primjeren nego i na druġtveno prihvatljiv naļin. 

Resocijalizaciji poļinitelja kaznenih djela mora prethoditi rehabilitacija, u ļemu su 

mentalitetske odlike one druge i drukļije Crne Gore vrlo ograniļavajuĺi faktor. U svjetlu 

navedenoga, teġko da Hrvati Crne Gore mogu kao ozbiljnu i logiļki valjanu prihvatiti 

proeuropsku retoriku nove vlasti, kao i njihove tvrdnje da ģele i manjinske narode u Crnoj 

Gori u vlasti, dokle god se osjeĺamo ugroģenim od strane te druge, njihove Crne Gore. 

Bipolarnost je prevelika u ovom sluļaju, nepremostiva i nefunkcionalna. 

Poguban utjecaj Srpske pravoslavne crkve 

Apsurd je i paradoks naļin na koji je proteklog ljeta oformljena vlast u Crnoj Gori. Naime, 

dominantan faktor koji je doveo drugu i drukļiju Crnu Goru na vlast, a za premijera osobu 

za koju smatramo da ne pripada istom civilizacijskom krugu kao prva, naġa Crna Gora, nije 

bila slobodnomisleĺa Crna Gora, veĺ je to bila Srpska pravoslavna crkva (SPC), a 

dominantna politiļka ideja bila je ne samo svrgnuti s vlasti Demokratsku partiju socijalista 

i njezine koalicijske partnere, ponajviġe manjinske nacionalne stranke, veĺ dezavuirati 

eurointegracijski put Crne Gore i uspostaviti u Crnoj Gori dominion njima opreļnih 

interesnih sfera. Da apsurd bude veĺi, politiļke stranke koje su sudjelovale na izborima u 

Crnoj Gori i osvojile veĺinu nisu same odluļivale o tome tko ĺe formirati vlast, veĺ se, kao 

dominantan ļimbenik, iskristalizirala opcija koja je bila izbor SPC-a u Crnoj Gori. Kroz 

poznate litije, koje nitko od pripadnika drugih naroda nije doģivljavao kao svoje, i koje su 

zapravo bile politiļki manifest, a ne vjersko okupljanje, SPC u Crnoj Gori utjeļe presudno 

na politiļku opredijeljenost njezinih sljedbenika i njihovu nepodijeljenu potporu srpskoj i 
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anticrnogorskoj opciji. Uz litije, drugi jasan dokaz utjecanja SPC-a na politiļke tokove u 

Crnoj Gori jest nedavno ustoliļenje novoga mitropolita SPC-a u Crnoj Gori Joanikija. 

Umjesto udaljavanja od dosega one prve, prave Crne Gore, ishod svih pritisaka zapravo 

je bio potpuno suprotan ï dogodio se memorijski procvat u razvoju svijesti i potrebe za 

oļuvanjem hrvatskoga identiteta 

Za mjesto ustoliļenja mitropolita crnogorsko-primorskog paradoksalno je izabrano upravo 

Cetinje, koje je kroz stoljeĺa i do danas ostalo brana drģavnoga, pravnog i politiļkog 

identiteta Crne Gore i branik vjerskog identiteta Crne Gore. Izabrali su Cetinje, na kojemu 

je zanemariv broj vjernika SPC-a u Crnoj Gori, u odnosu na Podgoricu, recimo, koja je 

glavni grad Crne Gore i grad u kojemu se nalazi Saborni i najveĺi hram u Crnoj Gori, koji 

je sagradila SPC uz pomoĺ crnogorske drģave, i u ļijoj je kripti sahranjen prethodni 

mitropolit SPC-a u Crnoj Gori Amfilohije Radoviĺ. Ustoliļenje u Podgorici bilo bi takoĽer 

po svim kanonima, a ġto je posebno vaģno, uz nazoļnost vjernika SPC-a, uz daleko manje 

mjere osiguranja i uz vrlo malu vjerojatnost za bilo kakav incident. Ali u sluļaju takva 

posve legitimna ustoliļenja u Podgorici ne bi bila poslana poruka SPC-a i njezinih 

eksponenata onoj naġoj Crnoj Gori. Poruka je imala doslovnu, fiziļku dimenziju, u obliku 

akcije dolaska episkopa, odnosno buduĺega mitropolita SPC-a Joanikija te patrijarha 

Porfirija helikopterom Vojske Crne Gore na Cetinje, u srce Crne Gore i ļlanice NATO-a. 

O tome svjedoļi ulazak crkvenih dostojanstvenika u Cetinjski manastir prekrivenih 

zaġtitnim pokrivaļima i u pratnji specijalne policije s dugim cijevima. Njihov taktiļki 

desant, jer kako drukļije nazvati dolazak vjerskih poglavara vojnim helikopterom i bez 

ijednoga krġĺanskog obiljeģja i bez kriģa, poruka je svima onima koji su je htjeli razumjeti 

ï sposobni smo zauzeti srce Crne Gore i demonstriramo ovom prigodom ģelju za 

superiornoġĺu nad Crnom Gorom, ļlanicom NATO-a! Srce te Crne Gore jest srce one prve, 

i naġe Crne Gore. Moglo je sve biti drukļije, kako je pokazalo i ustoliļenje episkopa 

nikġiĺko-budimljanskoga Metodija, bez incidenata i u nazoļnosti oko deset tisuĺa vjernika 

u Beranama, gdje je najveĺi broj graĽana pripadnika SPC-a. Ustoliļenje je odrģano i u 

prisutnosti premijera Crne Gore i velikog broja ministara i lokalnih duģnosnika koji su 

bliski SPC-u, ali koji su krġili sve epidemioloġke mjere koje su sami donijeli. 

Saļuvano hrvatsko pamĺenje 

ĂHrvatsko srce za Crnu Goruñ bio je izborni slogan jedine hrvatske politiļke stranke u 

Crnoj Gori, Hrvatske graĽanske inicijative, koji je naiġao na nepodijeljene simpatije i 

naklonost. Takva Crna Gora je ona gdje ĺe i Hrvati uvijek biti sastavni dio, aklamacijom, 

kao 2006, bez obzira na izborni rezultat nacionalne politiļke stranke. Nije uspio pokuġaj 

da se hrvatska zajednica izbornim malverzacijama i podmetanjima demoralizira ili 

demotivira, a kamoli uļini indiferentnom prema jedinstvenim vrijednostima koje smo 

tijekom povijesti stvorili i baġtinili. Umjesto udaljavanja od dosega one prve Crne Gore, 

ishod svih pritisaka zapravo je bio potpuno suprotan ï dogodio se memorijski procvat u 

razvoju svijesti i potrebe za oļuvanjem hrvatskoga identiteta, zahvaljujuĺi i tome ġto je 

hrvatska autohtona zajednica u Crnoj Gori, poglavito u Boki, u zadnjem desetljeĺu vratila 

neprocjenjive povijesne, kulturne i identitetske artefakte koji ĺe ostati upamĺeni i saļuvani 

kao trajno dobro hrvatskoga naroda, ali i crnogorske drģave. Ovdje prije svega mislimo na 

epohalnu ediciju: Kotorski misal, Kotorski lekcionar i pontifikal, Barski oficij i Parļiĺev 

misal, ļiji nastanak seģe od daleke 1166. godine do poļetka 20. stoljeĺa, koje su se nalazile 

u Nacionalnoj biblioteci u Berlinu, Nacionalnoj biblioteci u Sankt Peterburgu, odnosno 

Parizu, ġto potvrĽuje pripadnost hrvatskoga naroda u Crnoj Gori krġĺansko-europskom 

civilizacijskom krugu. 
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U naġim nastojanjima imali smo uvijek svesrdnu potporu Ogranka Matice hrvatske u Boki 

kotorskoj, financijsku potporu kroz drģavne institucije za manjine one prve, multietniļke 

Crne Gore, a imamo i svesrdnu pomoĺ Srediġnjega drģavnoga ureda za Hrvate izvan 

Republike Hrvatske, Ministarstva kulture i ostalih institucija kulture, kao i izvanrednu 

suradnju s vrhom vlasti u RH, napose s Ministarstvom vanjskih i europskih poslova, na 

ļelu s ministrom Gordanom Grliĺem Radmanom, koji nam pruģaju otvorenu podrġku za 

naļin na koji predstavljamo hrvatsku zajednicu u Crnoj Gori. Na tom tragu, pravo na 

podrġku ostalim manjinskim narodima u Crnoj Gori od strane njihove matiļne drģave 

nikome ne osporavamo, ali to ne smije biti na ġtetu ostalih etniļkih i vjerskih zajednica, 

suprotno interesima Crne Gore na njezinu proeuropskom putu kao ni na raļun 

dobrosusjedskih odnosa matiļne drģave odnosne manjine i Crne Gore. 

Primjer koji ĺemo navesti priliļno je eklatantan po pitanju i dobre i loġe prakse. Naime, 

Skupġtina Opĺine Kotor 18. kolovoza, toļno na datum zatvaranja zloglasnoga logora 

Morinj u istoimenome mjestu u kotorskoj opĺini, preimenovala je zatvoreni bazen u 

Ġkaljarima. Prije je nosio ime Nikġe Buĺina, kojega su ubili ļetnici 1944, a sada je nazvan 

po Zoranu Dģimiju Gopļeviĺu, poznatom sportaġu i zapovjedniku straģe u morinjskom 

logoru u kojemu je muļeno viġe od tri stotine zarobljenika iz Dubrovaļko-neretvanske 

ģupanije, kao i pojedini Hrvati iz Boke kotorske koji su odbili pucati na svoju braĺu u 

Konavlima. Apsurdno je i ģalosno da je prijedlog preimenovanja dao upravo izmanipulirani 

Kotoranin koji se izjaġnjava kao Hrvat. Reakciju na prijedlog za preimenovanje bazena u 

Kotoru kao prvo je priopĺilo Hrvatsko nacionalno vijeĺe Crne Gore, a zatim su reagirale i 

Hrvatska graĽanska inicijativa, hrvatske i druge nevladine udruge, neovisni intelektualci iz 

Crne Gore, aktualne vlasti iz Konavala, Dubrovnika i Dubrovaļko-neretvanske ģupanije i 

dr. Reakcija ove druge, sadaġnje sluģbene Crne Gore na brojne osude preimenovanja 

izostala je, ali nije ona Ministarstva vanjskih i europskih poslova RH, ġto je za malobrojnu 

hrvatsku zajednicu ,,vjetar u leĽañ i znak da njezini napori nisu ostali neprepoznati, veĺ 

naprotiv, na ġto smo javno zahvalili s ĂHvala, Hrvatskañ. 

SPC u Crnoj Gori provodi politiku ģrtvovanja dijela naroda kako bi se ostvarile 

velikodrģavne ideje gdje cilj opravdava sredstvo, a i sredstvo i cilj daleko su od evanĽelja 

iza kojega se skrivaju. Cilj je ona druga, drukļija, sve samo ne proeuropska Crna Gora, 

anticrnogorska Crna Gora. Javno izraģavanje ovakvih ideja, naģalost prihvaĺenih od 

velikog dijela sljedbenika takve retorike, prisutne u diskursu nove vlasti, te konstantno 

isticanje sintagme ,,srpski svetñ, dovela je do situacije u kojoj su Hrvati u Crnoj Gori 

nepoģeljan izbor. 

Autor: Zvonimir Dekoviĺ 

https://biramdobro.com/biti-hrvat-u-crnoj-gori  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/38215-z-dekovic-biti-

hrvat-u-crnoj-gori.html  

Subject:  EKSKLUZIVNO: Prve ģestoke reakcije na Dekoviĺevo promiġljanje na temu 

Hrvata u Crnoj Gori 

Date:  Sat, 16 Oct 2021 08:49:59 +0200 

From:  Odsjev  

 

P o ġ t o v a n i, 

netom od nedavnog objelodanjivanja ġiroj javnosti teksta gosp. Zvonimira Dekoviĺa, 

predsjednika Hrvatskog nacionalnog vijeĺa Crne Gore, neoļekivano su uslijedile prve 

ģestoke reakcije, koje svakako vrijedi pomnim okom proļitati. 

https://biramdobro.com/biti-hrvat-u-crnoj-gori
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/38215-z-dekovic-biti-hrvat-u-crnoj-gori.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/38215-z-dekovic-biti-hrvat-u-crnoj-gori.html
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Otvaramo javnu polemiku na razmatranje gospodina Dekoviĺa, i molimo sve zainteresirane 

aktere, da svojim konstruktivnim priopĺenjima, komentarima il' pak opservacijama 

doprinesu kulturi dijaloga u danaġnjem svijetu medija. 

Pri tome, naglaġavamo da ĺemo objaviti i stavove s kojima se kao Uredniġtvo u potpunosti 

ne slaģemo, no, uvaģavajuĺi 'neotuĽivo' pravo na slobodu miġljenja, ne samo deklarativno 

i figurativno... 

Treba naglasiti bitno od nebitnog, iskristalizirati idejnu i istinsku suġtinu od nerijetko 

dekorativnih provizornih i proizvoljnih sfumata (predoļavanja il' pak slikanja mekim 

zamagljenim tonovima i rasplinutim obrisima naġe poljuljane stvarnosti).  

Naime, naġa naizgled 'bizarna' svakodnevnica - upravo potrebuje ljude koji govore (kako 

bi rekli Bokelji Hrvati) 'zbore' Istinu, jer bez Istine nema BUDUĹNOSTI! 

LINK:  https://biramdobro.com/ekskluzivno-prve-zestoke-reakcije-na-dekovicevo-

promisljanje-na-temu-hrvata-u-crnoj-gori/ 

Hvala Vam unaprijed na suradnju, otvorenosti i dijalogu, 

 

KOMENTAR 

U svezi s tekstom g. Dekoviĺa mogu samo dodati dio mog govora s ljetoġnje promocije 

mojih knjiga u Tisnom koja govori upravo o poloģaju Hrvata u Crnoj Gori: 

Predstavljanje je, zapravo, poslije Dana pobjede pa je svojevrsni doprinos proslavi 

veliļanstvene ĂOlujeñ. Izuzetno sam ponosan ġto je ovogodiġnja proslava te velike 

hrvatske pobjede bila u znaku hrvatske pobjednice na Olimpijskim igrama Mateje Jeliĺ ali 

i jednog mog Hrvata iz Boke kotorske. Radi se o predsjedniku Hrvatske graĽanske 

inicijative u Crnoj Gori Adrianu Vuksanoviĺu. On je odgovorio predsjedniku crnogorske 

skupġtine Aleksi Beļiĺu koji je u ļetvrtak objavio da se "viġe nikad ne ponovi Oluja": 

- Imamo potrebu Vas osloboditi svake vrste bojazni. Budite mirni. Sigurno se viġe nikad 

neĺe ponoviti vojno-redarstvena, osloboditeljska akcija Oluja, jer viġe neĺe nikome pasti 

na pamet da osvaja hrvatske teritorije, da ļetiri godine vrġi progon stanovniġtva, da 

bezduġno bombardira gradove diljem Republike Hrvatske, kao i njezin glavni grad. 

Tako govori moj Bokelj za razliku od Predsjednika Vlade koji se u govoru u Kninu ne usudi 

ni reĺi tko je pokrenuo faġistiļku agresiju na njegovu ï ako smijem tako reĺi - drģavu. 

Govor je bio pun isprika prema hrvatskim Srbima, iako su oni kao pobunjenici veĺim 

dijelom sudjelovali u planiranoj agresiji protiv hrvatske drģave.  

S druge strane Vuksanoviĺev duhovit odgovor me podsjeĺa na moj prijedlog koji sam dva 

puta slao Hrvatskom saboru. Naime predlagao sam da se 5. kolovoza obiljeģava i kao Dan 

ģalosti zbog pravljenja zeļeva od Srba, po onoj poznatoj Miloġeviĺevoj tvrdnji da su 

njegovi Ăhrabriñ vojnici bjeģali kao zeļevi.  

I dok sam se ja rugao Ăhrabrimñ srpskim ratnicima, ļini se da je Plenkoviĺ istinski 

pogoĽen tim hrvatskim genocidom pravljena zeļeva od Srba. Zato im se valjda i ispriļava. 

S takvim Predsjednikom Vlade ġto drugo oļekivati nego ono ġto se dogodilo: Uslijedile su 

prijetnje:  

Sve Hrvate iz tadaġnje Jugoslavije trebalo je pobiti i protjerati, glasila je poruka upuĺena 

Adrianu Vuksanoviĺu. 

Ali i ona posebno znakovita: 

óNe gine ti raģanjó. 

Prijetnje je osudio ministar Gordan Grliĺ Radman: 

ï Premda su malobrojni, kulturna baġtina je od golemog znaļenja za naġu nacionalnu 

baġtinu. Stoga oļekujemo da se ovakvi ispadi prema hrvatskim politiļkim predstavnicima 

sankcioniraju kao govor mrģnje, poglavito u kontekstu crnogorskog puta prema EU. 

https://biramdobro.com/ekskluzivno-prve-zestoke-reakcije-na-dekovicevo-promisljanje-na-temu-hrvata-u-crnoj-gori/
https://biramdobro.com/ekskluzivno-prve-zestoke-reakcije-na-dekovicevo-promisljanje-na-temu-hrvata-u-crnoj-gori/
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Dok su Mateji prijetili smrĺu, mom Bokelju su pokazali koliko ih je pogodila njegova 

poruga pa su mu zaprijetili svojim omiljenim naļinom pogubljenja ï raģnjom. 

https://m.vecernji.hr/vijesti/adrian-vuksanovic-crna-gora-sad-vidi-s-cime-se-hrvatska-

suocavala-90-ih-1513706 - m.vecernji.hr 

https://www.jutarnji.hr/vijesti/svijet/hrvatskom-predstavniku-u-crnoj-gori-pisali-ne-gine-

ti-razanj-grlic-radman-osudio-prijetnje-15093223 

Zato ne ļudi ġto i Zvonimir Hodak u svom danaġnjem komentaru kaģe kako poruka 

Adrijanu Vuksanoviĺu djeluje kao da je zaostala iz davnih vremena tamo negdje 27. srpnja 

1941. iz "herojskog" Srba. Tada su Hrvate pozdravljali s "Ne gine ti raģanj". Usput 

napominjem, Crna Gora prvi put nakon ġesnaest godina nije poslala vojnog izaslanika na 

proslavu Oluje.  

https://direktno.hr/kolumne/podsjetimo-sto-je-milorad-pupovac-govorio-javno-1995-i-

zapitajmo-se-sto-danas-prica-izvan-hrvatske-240828/  

MeĽutim, moram vas upozoriti da smo 27. 7. ove godine nas dva akademika Ivan Aralica 

i ja, sisaļki biskup Vlado Koġiĺ i general HV Ivan Tolj poslali otvoreno pismo 

Predsjednicima Drģave, Sabora i Vlade traģeĺi da se zabrani veliļanje srpskih zloļina u 

RH. Spomenuli smo i ubojstva dva katoliļka sveĺenika.  

MeĽutim s obzirom na prijetnje Adrijanu Vuksanoviĺu i Hodakov komentar spomenimo 

kako je stradao Juraj Gospodnetiĺ. Kao ģupnik Bosanskog Grahova zvjerski od ļetnika 

muļen. Uhvatili su ga, vodili su ga po Grahovu kao medvjeda, jezivo su ga izmasakrirali, 

na kraju ubili te nabili na raģanj i ispekli 27. srpnja 1941. godine. Grob mu se ne zna. O 

tome je pisao i vrhbosanski nadbiskup koadjutor Tomo Vukġiĺ. 

Sjetimo se svojevremenih napada i na Dekoviĺa i Vuksanoviĺa jer sam bio njihov gost u 

Tivtu prigodom mog izbora za izvanjskog ļlana DANU. Tada su imali problema jer su 

doveli ļovjeka koji brani ĂBojnu Ļavoglaveñ, Thompsona i ZDS. 

A u juļeraġnjem tekstu  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28178-kad-ne-vole-hrvatsku-ne-vole-ni-

zds  

pisao sam o tekstu Marija Filipija u kome je dana tisuĺu godina stara himna slavne hrvatske 

mornarice u kojoj imamo ZA DOM SPREMNI UMRIJETI. Filipi koristi tekst 

HRVATSKA MORNARICA iz knjige ĂPo slidu Sunca ï ļerjeni bojovnici ze Horezmañ 

(ĂPutom Sunca, crveni bojovnici iz Horezmañ) koja je tiskana u Zadru 2019. godine u 

izdanju ogranka Matice hrvatske u Zadru. Autori su Rado Ģic Mikulin i Leonard Elerġek.  

O tome je pisano u poglavlju HRVATSKA MORNARICA. Ono ġto je meni posebno drago 

jeste ļinjenica da na poļetku teksta daju i sliku  

Bokeljske mornarice iz Tivta iz 1905. godine. 

Mario Filipi mi je poslao i preslik tih stranica iz knjige pa vam ġaljem i tu stranicu sa tom 

slikom. 

https://m.vecernji.hr/vijesti/adrian-vuksanovic-crna-gora-sad-vidi-s-cime-se-hrvatska-suocavala-90-ih-1513706 -%20m.vecernji.hr
https://m.vecernji.hr/vijesti/adrian-vuksanovic-crna-gora-sad-vidi-s-cime-se-hrvatska-suocavala-90-ih-1513706 -%20m.vecernji.hr
https://www.jutarnji.hr/vijesti/svijet/hrvatskom-predstavniku-u-crnoj-gori-pisali-ne-gine-ti-razanj-grlic-radman-osudio-prijetnje-15093223
https://www.jutarnji.hr/vijesti/svijet/hrvatskom-predstavniku-u-crnoj-gori-pisali-ne-gine-ti-razanj-grlic-radman-osudio-prijetnje-15093223
https://direktno.hr/kolumne/podsjetimo-sto-je-milorad-pupovac-govorio-javno-1995-i-zapitajmo-se-sto-danas-prica-izvan-hrvatske-240828/
https://direktno.hr/kolumne/podsjetimo-sto-je-milorad-pupovac-govorio-javno-1995-i-zapitajmo-se-sto-danas-prica-izvan-hrvatske-240828/
https://hr.wikipedia.org/wiki/Bosansko_Grahovo
https://hr.wikipedia.org/wiki/%C4%8Cetnici
https://hr.wikipedia.org/wiki/Pokolj_u_Bosanskom_Grahovu_27._srpnja_1941.
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28178-kad-ne-vole-hrvatsku-ne-vole-ni-zds
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/28178-kad-ne-vole-hrvatsku-ne-vole-ni-zds


                              BISKUP VLADO KOĠIĹ I THOMPSON                  269 

 

 

 

 
  



270                               BISKUP VLADO KOĠIĹ I THOMPSON 

 

 

 

 
  



                              BISKUP VLADO KOĠIĹ I THOMPSON                  271 

 

 

 

 

 

 

DAMIR BOROVĻAK U MOJIM ZAPISIMA, ZAGREB, 2022. 
 

PREDSTAVLJENA KNJIGA ĂNIĠTA SE JOĠ PROMIJENILO 

NIJEñ 

 
U petak naveļer u ispunjenom Domu specijalne policije u Zagrebu okupili se opasno 

ignorirani znanstvenici, kolumnisti, izvjestitelji i domoljubi spremni na zaboravljene 

vrijednosti ï braniti dom svoj. Predstavljanje knjige dvaju znanstvenika akademika Josipa 

Peļariĺa i doktora strojarskih znanosti Josipa Stjepandiĺa iz Njemaļke, pod naslovom Niġta 

se joġ promijenilo nije, okupilo je sve one koji ģeljno oļekuju da se konaļno neġto 

promjeni. 

 

U prvom redu naġli su se okupljeni oni koji nisu crvenom Ľavlu prodali duġu, a nekako su 

uspjeli preģivjeti crne dane opake mesiĺeve detuĽmanizacije. U prvom su redu sjedili Dario 

Kordiĺ, prodan Haagu na 17 godina, Venera Kordiĺ, prisiljena na 17 godina suza i oļaja 

bez prava ģalbe, arhiepiskop Aleksandar, pastir nepriznatih i obespravljenih 16 tisuĺa 

hrvatskih pravoslavaca u vrtlogu hrvatskog nezakonja, velikan pobjedniļke hrvatske 

diplomacije prof. dr. Zvonimir Ġeparoviĺ, bez dostojnog mjesta i priznanja za 25. obljetnicu 

meĽunarodnog priznanja Republike Hrvatske, sisaļki biskup Vlado Koġiĺ, iz ģupanije 

prepune jama ģrtava laģnih antifaġista te Marko Perkoviĺ Thompson, proglaġen ustaġom jer 

je bio spreman braniti dom svoj od ļetniļke provale i razaranja. Sadrģaj knjige antife ne ĺe 

ni pogledati, ali ĺe sigurno tuliti i zavijati zbog prvog reda uglednih gostiju na 

predstavljanju. 
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Povod viġe za antife jer su predstavljanje vodili ugledni predstavljaļi. Zapoļeo je Igor 

Vukiĺ, novinar istraģivaļ te prokazivaļ antifa muljatora i kako sve viġe izvire istina o 

trostrukom logoru Jasenovac. Vukiĺ upozorava na izmiġljena imena i podatke, na 

umnoģavanja brojaka ģrtava u tom ļudnom spomen-podruļju, u koje ni krvavi marġal JBT 

nikada nije htio navratiti. Vukiĺ je pozdravio nazoļne, kako priliļi domaĺinu, prije svega 

sve antife ako su se neustraġivo uġuljali u Dom specijalne policije te posebno novinare 

ĂJutarnjeg listañ koji su se ovih dana proslavili s glupostima u preradbi izjava akademika 

Josipa Peļariĺa. Previdjeli su da od Peļariĺa zaziru i prekaljeni proġloreģimski HAZU-ovci, 

s razlogom jer je Josip roĽen na krivom mjestu. Kako Peļariĺ uopĺe moģe biti hrvatski 

akademik, ujedno s daleko najveĺim brojem objavljenih znanstvenih radova, kad uopĺe 

nije roĽen u avnojskoj SR Hrvatskoj? To je pitanje kulminiralo u izvjeġĺu HAZU-a u 

Hrvatskom saboru, a vjerojatno o korespondenciji koja je kasnije uslijedila, JL-ovci nisu 

bili kvalitetno informirani. 
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Nenad Piskaļ, kolumnist Portala Hrvatskog kulturnog vijeĺa, posebno je pozdravio sve 

specijalce u crnim majicama iz drugog dijela dvorane, potom iz prvog reda pastira Hrvatske 

pravoslavne crkve i sve njegove izvanzakonske vjernike, emeritusa hrvatske diplomacije 

Zvonimira Ġeparoviĺa te biskupa Vladu Koġiĺa uvijek spremnog na prvoj crti za istinu i 

sve ostale katoliļke vjernike. Razloģio je zato dugogodiġnji druġtvenopolitiļki razvoj 

jugosfere na programu judeka i yudeka. Kod njih kulminira strah od ustaġtva ļim vide 

osobu u crnoj majici ili ļuju glas da je netko spreman braniti dom svoj. 
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Kolumnist i politiļki analitiļar Marko Ljubiĺ govorio je o potrebi sudjelovanja i 

angaģiranog pisanja te zauzimanja za istinu svih onih kojima je stalo do Hrvatske. Potrebno 

je stalno i uporno utjecati da se antife razobliļe i ukaģe njihova golotinja laģi i podvala. 

Marko Ljubiĺ to iz tjedna u tjedan osobno i vrlo uspjeġno ļini. Njegove su raġļlambe 

antologijske. 

 

 

Na kraju su se obratili autori knjige. Akademik Peļariĺ je objaġnjavao svoje posljednje 

matematiļke i povijesne nejednakosti novinarki ĂJutarnjeg listañ te logiku njihovih 
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novinarskih specijalaca kao i njihov pad iz oba predmeta na ispitu zrelosti. Stjepandiĺ je 

protumaļio svoju bitku i taktiku s njemaļkim medijima. Iz tih njihovih opiranja medijskim 

nasrtajima na Hrvatsku, podvala i laģi, nastala je knjiga Niġta se joġ promijenilo nije. 

Knjigu je najbolje proļitati kako bi ļitatelj shvatio zaġto se doista joġ niġta promijenilo nije. 
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bƻ ǇƻǎǾŜ ƧŜ Ƨŀǎƴƻ ƪŀƪƻ ǎŜ ŀƴǘƛŦŀ ƳŜŘƛƧƛ ǾŜőŜǊŀǎ ƴƛǎǳ ǳǎǳŘƛƭƛ Řƻŏƛ ǳ 5ƻƳ ǎǇŜŎƛƧŀƭƴŜ ǇƻƭƛŎƛƧŜΦ 
{ǘǊŀƘ ƻŘ ǇƻȊŘǊŀǾŀ α½ŀ ŘƻƳ ǎǇǊŜƳƴƛά ƛƳŀ ƛǎǘƛ ŜŦŜƪǘ ƪŀƻ ƛ ǇǊƛƧŜ нр ƎƻŘƛƴŀΦ ¢ƧŜǊŀ ǳ ƻőŀƧ ǎǾŜ 
ƻƴŜ ƪƻƧƛ Ȋŀ ƻōǊŀƴǳ IǊǾŀǘǎƪŜ ƴƛǎǳ ǎǇǊŜƳƴƛΣ Ȋŀ ǊŀȊƭƛƪǳ ƻŘ ǎǾƛƘ ƻƴƛƘ ōǊŀƴƛǘŜƭƧŀ őƛƧŀ ǎǳ ƛƳŜƴŀ 
ƛǎǇƛǎŀƴŀ ǳ ǾƧŜőƴƛ ǎǇƻƳŜƴ ƛ ƪƻƧƛ ǎǳ Ȋŀ ǎǾƻƧ ŘƻƳ ƛ Ȋŀ ǎǾŀƪƛ ƘǊǾŀǘǎƪƛ ŘƻƳ ōƛƭƛ ǎǇǊŜƳƴƛ ǎǾƻƧ ȌƛǾƻǘ 
ǇƻƭƻȌƛǘƛΦ bƧƛƘƻǾǳ őŀǎǘ ǳ ƴƧƛƘƻǾǳ ŘƻƳǳ {ǇŜŎƛƧŀƭƴŜ ǇƻƭƛŎƛƧŜ ǾŜőŜǊŀǎ ǎǳ ōǊŀƴƛƭŀ ƛ ƻōǊŀƴƛƭŀ 
dvojica opasnih znanstvenika. 
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Tekst i slike: Damir Borovļak 
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'BOJNA ĻAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA, ZAGREB, 

2022. 
 

DR STJEPANDIĹ: MARTENS JE PREKRĠIO DOGOVOR I 

OBJAVIO PRLJAVI, NEĻASNI I NEZAKONITI PAMFLET 

PROTIV M. P. THOMPSONA, A ONDA KUKAVIĻKI MENE 

OPTUĢIO ZA TO 

 
07 Kolovoz 2020  

 

Dr. Josip STJEPANDIĹ, predsjednik Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti u dijaspori 

i domovini (HAZUDD) uz ļije posredovanje je novinar njemaļkoga FAZ-a napravio 

intervju s glazbenikom Markom Perkoviĺem Thompsonom 

N) OVO JE ISTINA: 

Martens je prekrġio dogovor i objavio prljavi, neļasni i nezakoniti pamflet protiv M. P. 

Thompsona, a onda kukaviļki mene optuģio za to 

......Pod 0) U Martensa kao da je u posljednji trenutak uġao neki skojevski vrag i preokrenuo 

tijek njegovih misli za 180 stupnjeva. Na moje zaprepaġtenje, odgovorio mi je da su za sve 

krivi Ămojiñ Hrvati. Takvih nema, oļigledno misli na pripadnike Skojevske internacionale 

ili Titojugenda, s kojima je u kontaktu, koji su Hrvati samo onda kad treba zauzeti neko 

radno mjesto u hrvatskoj kvoti, a inaļe su militantni Jugoslaveni ili velikosrbi 

......Pod 1) Martens je nakon intervjua u Ļavoglavama oduġevljeno rekao: ĂNadam se da ĺe 

nakon ovoga intervjua vaġa percepcija u Njemaļkoj biti mnogo bolja!ñ To je ponovio 

nakon mjesec dana u jednome zagrebaļkom druġtvu. Sa zadovoljstvom je prihvatio i 

Thompsonov poziv da sa suprugom bude gost njegova koncerta. Naglo je promijenio stav 

i sugerirao da mu koncerte u Njemaļkoj treba zabraniti 

......pod 2) Martens se nije drģao dogovora: prvo je objavio autorski tekst s prepriļanim 

intervjuom bez najjaļih Thompsonovih izjava kako bi izveo zakljuļak da Thompson u 

Njemaļkoj zapravo nije poģeljan. Tako je ispalo da sam izruļio Thompsona na noģ 

neprijatelju, ali u konaļnici nije tako i ne ĺe biti 

......Pod 3) Intervju je od 26. veljaļe, kad ga je Marko dobio nakon dugoga ļekanja i 

autorizirao, do 11. srpnja ļekao je da se Martens pokrene. Izlaģenje je bilo predviĽeno za 

prvi tjedan oģujka, ali se on nije pomicao. Sluļaj s Manuelom Neuerom oļigledno je ubrzao 

neke stvari 

......pod 4) Martens se sluģi ne samo neļasnim nego i nezakonitim radnjama. Za svoje 

ļlanke u FAZ-u kao i ļlanak u Jutarnjem listu koristio se mojim intelektualnim vlasniġtvom 

ï prijevodom intervjua i fotografije ï za ġto nije imao dopuġtenje. Ponaġa se kao da mu je 

punac bio oficir u vojsci propale drģave. Tako ĺe uskoro ï i FAZ i Jutarnji list, dobiti poġtu 

od mojih odvjetnika 

......pod 5) Dana 27. 8. 2019. molio me da provjerim ima li kakav sluģbeni trag o "Ordenu 

Krune kralja Zvonimira" (3. Klasse), koji je dobio njegov djed kao oficir Wehrmachta. 

Martensov punac mu je bio oficir jugoslavenske vojske...... 
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Tekst: 

Ima rijetkih dana, moģda jednom u pet godina, kada netko s kim imam posla kao 

racionalnom osobom nenadano poļne pokazivati neko posve drugo lice, poļne se ponaġati 

posve iracionalno, protiv temeljnih pravila pristojnosti, tjera neku svoju pravdu, hoĺe 

zaratiti s mnogima, ne da se dozvati niti razmisliti o ġteti koju ļini sebi i drugima. 

Onaj tko se naĽe usred takvoga incidenta te ne moģe pobjeĺi, ima dvije moguĺnosti: ili 

sjesti pa se isplakati, ili se izgredniku nasmijati u lice. 

Kako ģivot teļe, a ja sam duboko u 60. rundi, veĺ sam se dobro uvjeģbao u ovoj drugoj 

inaļici. 

U trenutku dok ovo piġem (subota), proġao je toļno jedan tjedan otkako se ne samo 

prema meni nego i prema jednoj meni vrlo dragoj osobi Michael Martens, dopisnik 

najuglednijih njemaļkih novina Frankfurt Allgemeine Zeitung (FAZ), ponaġa kao da je 

skojevski vrag uġao u njega. 

Da je o Marku Perkoviĺu Thompsonu objavio klevetniļki pamflet u kraĺoj (tiskano 

izdanje, nedjelja, 19.7.) i duljoj inaļici (mreģno izdanje, ponedjeljak, 20.7.), samo je jedna 

strana medalje, toliko ruģna, da bi se morao skriti u miġju rupu. Nakon silnih prosvjeda, 

koji su doprli i do njega, a u kojima sam imao poneki sitniji udjel, gospodin Martens potom 

je nasrnuo na mene. 

Tako da mu se moram javno nasmijati u lice. Grohotom! 

Te ga javno upitati: ĂDragi gospodine Martens, ġto je to uġlo u Vas da Vas je tako 

razgoropadilo?ñ 

Michael Martens moju je reakciju na svoj sramotni ļlanak mogao predvidjeti. Takvoga 

me upoznao prije toļno dvije godine te postupno poļeo cijeniti. Veĺ u prvome okrġaju po 

mailu nauļio je da mi ne moģe parirati jer se prepiremo o njegovu tekstu, a ja sam autor, 

urednik, recenzent mnogo zahtjevnijih tekstova nego ġto je on ikad ļitao. Ģao mi je da je 

tu lekciju nekako zaboravio ili potisnuo tako da ĺe je morati ponoviti. 

Ja, pak, njegovu ģestoku reakciju na naġ prosvjed zbog klevetniļkoga ļlanka nisam 

mogao predvidjeti, a i da jesam, ona je potpuno neutemeljena te ġteti svima, a ponajviġe 

Martensu samome. 

MeĽ) Kako je krenula moja komunikacija s Martensom 

Prije dvije godine Hrvati ġirom svijeta slavili su svoje svjetske nogometne 

viceprvake. Iako sam tog ponedjeljka bio na poslu, moje srce bilo je medu mnoġtvom u 

Zagrebu te sam slavio. Ondje je bio i gospodin Martens te je poput mnogih kolega sutradan 

objavio ruģnu priļu koju im je netko gadno podmetnuo: Zaġto Vatreni slave s Ăbardom 

mrģnjeñ? Povrh toga, referendumske inicijative za promjenu izbornoga zakona nazvao je ï 

rasistiļkima. 

 Na uglavnom negativne komentare u njemaļkim novinama, koje su dijelom bili pisali i 

novinari srpskoga podrijetla, reagiralo je mnogo Hrvata, pa i ja. 

FAZ je previġe ugledan da bi se utopio u nekakvu masu prosjeka. Upravo u jednoj 

takvoj situaciji, kad smrad hajke nezaustavljivo izbija iz zraka, oļekivao sam da 

profesionalni novinar priupita i drugu stranu. Po temeljnim pravilima struke. 

To sam Martensu u poduljem mailu podastro, na ġto mi je on odgovorio bezobraznim 

protupitanjem poznajem li pjesmu ĂJasenovac i Gradiġka Starañ te poļeo citirati. Nisam ju 

poznavao, niti htio nauļiti, upravo ġto mi je do uġiju doġao jedan odvratni stih. 

Na to sam mu uzvratio niģuĺi mnoge njegove propuste. Ali nije mi bila nakana tada, a niti 

u drugim sluļajevima, izvrijeĽati ili ga ļak poniziti. 
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Nakon tog ribanja, jednostavno sam mu ponudio suradnju: posredovanje kod intervjua 

s Thompsonom te korisne informacije za njegov dopisniļki rad, koje on iz svojih 

dotadaġnjih izvora nije mogao dobiti. 

Da budem iskren i posve precizan: fenomen Thompson zaintrigirao me prije viġe 

godina. S protokom vremena doġao sam do ļvrstoga zakljuļka: Thompsonu se nema ġto 

bitno staviti na teret. Ako bi on pak imao kakvih moralnih propusta, onda oni leģe tako 

daleko u proġlosti, da su za sadaġnju ocjenu njegove osobe te moguĺega negativnog utjecaja 

na mlade potpuno nevaģni. Moju motivaciju za razgovor, a i za moje posredovanje, 

Martensu sam otvoreno iznio, Thompsonu sam poģelio moguĺnost da iznese svoje stavove 

kako bi njemaļka javnost mogla stvoriti svoj sud, a ne na temelju podmetanja ili ļak hajke. 

Gospodin Martens moju je pruģenu ruku prihvatio. Pristao je napraviti intervju s 

Thompsonom u Ļavoglavama, ali se od poļetka ogradio da ĺe za to vremena imati tek u 

2019. godini, kad se iz Atene preseli u Beļ te dovrġi i objavi svoju novu knjigu o Ivi 

Andriĺu. Kao dopisnik, on pokriva osam zemalja te sam odmah doznao da mu Hrvatska 

nije prioritet. 

Po tome, moglo je samo biti bolje. 

Naġa je suradnja ubrzo zapoļela. Veĺ u jednome od prvih mailova Martens me zamolio za 

neke informacije o Andriĺu, ġto je od mene promptno dobio. 

U naļelu, ili sam ja Martensu slao poveznice na vaģne objave ili je on mene pitao za neke 

informacije. Tako sam imao ļast viġe puta pruģiti pitanja za intervjue s drģavnicima ili 

ministrima (Vuļiĺ, Plenkoviĺ, itd.), dati svoju kratku ocjenu trenutaļne politiļke situacije, 

preporuļiti ili ne neko konkretno djelo koje mu je bilo ponuĽeno poput miġljenja o Slavku 

Goldsteinu i njegovoj knjizi 1941 ï godina koja se ponavlja, za ļiji je njemaļki prijevod 

trebao recenziju. Mislim da ĺe i manje pronicljiv ļitatelj sam zakljuļiti ġto sam mu 

preporuļio. Recenziju u FAZ-u nisam pronaġao. 

Najmanje ļetiri puta bio sam zamoljen postaviti i obrazloģiti svoju prognozu izbora. Svaki 

puta sam promaġio, manje ili viġe. 

Isto tako, Martens me upozorio na knjigu Alexandera Korba ĂU sjeni svjetskog rata: 

masovni teror ustaġa protiv Srba, Zidova i Roma u Hrvatskoj 1941.-ā45., jer vaģi za 

standardno djelo u njemaļkome Ministarstvu vanjskih poslova, koju sam smjesta nabavio 

te poļeo ļitati i pomalo recenzirati. 

U meĽuvremenu mi se javljao, npr. iz Skopja 5.10.18., te se pohvalio da su se njegovi 

hrvatski prijatelji ļudili kako je uspio doĺi do Thompsona. 

MeĽ) Bio je na skupu puļana, kada i Angela Merkel, na kojemu se pjevala Lijepa li si 

Ļesto sam hvalio njegove ļlanke, pogotovo o Srbiji, Kosovu i Makedoniji, a nekoliko 

puta kritizirao, poput panegirika Slavenki Drakuliĺ, punoga objeda prema hrvatskim 

domoljubima. 

U povodu smrti Johanna Georga ReiÇm¿llera, bivġega izdavaļa FAZ-a, koji je 

Hrvatskoj pruģio veliku potporu u njezinu najteģem razdoblju, imali smo intenzivnu 

komunikaciju. G. Martens mogao je zakljuļiti da je Hrvatski tjednik bio medu rijetkim 

tiskovinama, koje su tome velikome ļovjeku odale posljednju poļast. 

U to doba doġao je od strane Efraima Zuroffa poziv za zabranu knjige o Jasenovcu 

autora Josipa Peļariĺa i Stjepana Razuma "Razotkrivena jasenovaļka laģ", o ļemu sam g. 

Martensa odmah informirao. Jasenovac ĺe postati ļesta tema naġe komunikacije. Na ģalost, 

iako ĺe marljivo skupljati informacije o njemu, Martens se do sada nije mogao odluļiti da 

o toj temi napiġe i jednu rijeļ. 

Na dan komemoracije za J.G. ReiÇm¿llera, Martensu se u ļlanku potkrala sitna 

pogrjeġka, koju je nakon moje obavijesti smjesta dao ispraviti u mreģnome izdanju. Takve 
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su se stvari ponavljale viġe puta. U ġali sam mu viġe puta napisao da sam ja njegova 

Ăkontrola kvaliteteñ, kojom se on vrlo rado koristio, ali samo nakon objave ļlanka. 

Na samu Veliku subotu bivam poļaġĺen primanjem u klub pokusnih ļitatelja 

Martensove biografije Ive Andriĺa. Tekst od 35 kartica ļitam u jednome dahu i veĺ na 

Uskrs naveļer ļestitam g. Martensu tvrdnjom da ako je ostatak takav da ĺe to biti knjiga 

koju ĺe se ļesto citirati, pogotovo poglavlje 9. Samo nekoliko pogrjeġaka. Izraģavam 

olakġanje da je izostala poruga za hrvatske janjiļare poput Andriĺa. Raspravljamo o 

planovima za izdavanje knjige u Srbiji i Hrvatskoj. 

U nedjelju, 28. travnja, Martens postaje zvijezda nakon ġto je objavio ļlanak pod 

naslovom ĂSrbija ne spada u EUñ. Mnogi se prijatelji javljaju te pitaju tko je Martens. On 

uzvraĺa s nekoliko misli o stilskim pitanjima. 

Martens dolazi u Zagreb te, izmeĽu ostaloga i na moj nagovor, posjeĺuje J. Peļariĺa. 

Na predizbornom skupu europskih puļana pjeva se Thompsonova ĂLijepa li siñ. Martens 

mi priopĺuje da je bio protiv, ali to nije spomenuo u ļlanku. 

U mailu od 18.5. pita me kakav je to smijeġni portal index.hr te od mene dobija opġiran 

odgovor. 

Dana 27. svibnja dobija od meine informaciju da je Upravni sud Republike Slovenije 

poniġtio zabranu koncerta Marka Perkoviĺa Thompsona u Mariboru. 

Usput mu poruļujem: 

Vas ĺe se puno citirati u Bosni i Hercegovini, Kosovu i Hrvatskoj, to je posve razvidno. 

Dana 10. srpnja obavjeġĺujem ga da je Plenkoviĺ torpedirao Thompsonov koncert na 

Krbavskome polju, jedva nakon ġto su proġli izbori za EP. 

U subotu 6. srpnja 2019. najavljujem posjet Beļu. Martens uzvraĺa da ĺe za 

Thompsona rezervirati jednu cijelu stranicu. Od toga trenutka taj pojam Ăjedna stranicañ ili 

Ăformat Angela Merkelñ provlaļi se tijekom cijele prepiske. 

Naġ prvi susret dogaĽa se u Beļu u blizini njegova stana, u subotu 20.7., na 

proputovanju. Donosim mu nekoliko knjiga. Ģivahan razgovor u kojemu sam mu iznio 

mnogo pojedinosti o Titovoj Jugoslaviji. S posebnim zanimanjem prati moje dogodovġtine 

iz jugovojske u koju sam morao pristupiti kao mladi doktor znanosti. Pripovijedam mu da 

sam imao veliku sreĺu da je bilo toliko mnogo Albanaca vojnika, tako da KOS-u oļigledno 

nisam bio zanimljiv, iako sam na temelju usporenih pisama mogao zakljuļiti da me 

temeljito prate. Od svega je najviġe zapamtio tu prispodobu kako sam zahvaljujuĺi progonu 

Albanaca ostao nedirnut. 

Dolazim na temu obavjeġtajnih sluģba te ga upozoravam kako u ruke dobijam 

svakojaki materijal, u ļiju vjerodostojnost primatelj ne moģe biti siguran. Naglaġavam kako 

se on sam mora pobrinuti za verifikaciju svake informacije koju dobije od mene. Kao dobre 

primjere navodim sluļajeve Darija Kordiĺa te Marka Perkoviĺa Thompsona koje su ukopali 

Hrvati, tj obavjeġtajne sluģbe. 

MeĽ) Put u Ļavoglave 

To je bilo prvi put da smo uopĺe konkretno razgovarali o Thompsonu. Kratko iznosim 

svoja iskustva i naglaġavam da, ako hoĺe provjeravati jesu li tzv. inkriminirajuĺe snimke 

za Thompsona autentiļne, mora zaposliti forenziļare. 

Izvjeġĺujem ga koliko je truda i posrednika bilo potrebno da se Marko Perkoviĺ Thompson 

uopĺe nagovori na intervju. 

Dogovaramo da termin za intervju bude nakon ljetne stanke. 

Dok sam bio na putu, poslao mi je uvrjedljiv mail koji je Martens dobio od g. Karla 

Kutniaka te sam izmeĽu redaka razumio da on misli kako je Kutniak u dosluhu sa mnom. 
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Nije, jer ga uopĺe ne poznajem. Naprotiv, u svakoj prigodi prije i kasnije molio sam naġe 

hrvatske prijatelje da budu umjereni u kritikama. 

Dana 22. 7. dobijam njegov sluģbeni upit Marku Perkoviĺu Thompsonu za intervju u 

Ļavoglavama. Kratko pismo prevodim istoga dana te ġaljem natrag. 

Onda me 25. 7. pitao mogu li mu ġto reĺi o ĂSrpkinji koja je u 2. svjetskom ratu spasila 

10.000 djeceñ. Uzvratio sam mu ļlankom Igora Vukiĺa o filmu Dane Budisavljeviĺ. Poslije 

ĺu doznati da je poticaj da se bavi tom temom dobio od jedne od Ăvjeġtice iz Rijañ, koju 

poodmakla starost u Ġvedskoj ne odvraĺa od podlosti i podmetanja. S poodmaklim 

godinama vjeġtica postaje stara vjeġtica! 

Naravno, pitao me za pomoĺ pri objavljivanju njegove knjige u Hrvatskoj pa sam ga 

posredstvom naġe vicekonzulice uputio na Ministarstvo kulture, gospoĽi Dubravki ņuriĺ-

Nemec. 

Dana 21. 8. izlazi knjiga Im Brand der Welten. Poļinjem ļitati, a dan kasnije HT prvi put 

spominje knjigu, kao prvi medij u Hrvatskoj. 

Dana 27. 8. 2019. dobivam zamolbu da provjerim ima li kakav sluģbeni trag o "Ordenu 

Krune kralja Zvonimira" (3. Klasse), koji je dobio njegov djed kao oficir Wehrmachta. 

Dana 29. 8. poļinjemo planiranje putovanja u Ļavoglave, a 13. 9. dolazi pozivnica od 

Thompsona: ĂDobio sam informaciju, a i poziv da bi rado kroz jedan intervju razgovarali 

sa mnom vezano za razne druġtveno-glazbene dogaĽaje koji okruģuju mene i moju publiku 

u hrvatskom javnom prostoru. Rado ĺu i sa zadovoljstvom razgovarati za Vaġe novine i 

slobodno s gospodinom Stjepandiĺem dogovorite detalje. 

Meni 5. 10. odgovara i stojim Vam na raspolaganju. 

Radujem se naġem susretu. 

Marko Perkoviĺñ 

Bila su dogovorena jednostavna, ali stroga pravila: sva su pitanja bila dopuġtena, a 

Thompson je traģio autorizaciju kompletnoga intervjua prije objavljivanja. 

Ja sam sa svoje strane traģio od obiju strana da ne sudjelujem u oblikovanju sadrģaja 

intervjua, nego samo kao posrednik i prevoditelj. 

Razgovor je bio voĽen u Ļavoglavama, u subotu 5. 10. ā19. u vrtu kuĺe M. Perkoviĺa. 

Usput smo posjetili novu crkvu te se fotografirali ispred kipa bl. Stepinca. Planirano je bilo 

da ostanemo najviġe tri sata, a ostali smo skoro 12 sati, od 10.30 do 22 sata. Gospodin 

Martens je dva puta ustajao te se opraġtao da bi se ipak bio predomislio. U meĽuvremenu 

su bili pristigli tamburaġi s kojima je Thompson snimio jednu pjesmu, ali su oni napustili 

druġtvo sredinom popodneva. Popodne smo u druġtvu prġutara Ante Reljanoviĺa skoknuli 

do Otavica te posjetili mauzolej i rodnu kuĺu Ivana Meġtroviĺa. Vrlo ugodan dan tijekom 

kojega je Martens viġe puta iznio svoje zadovoljstvo dojmovima. 

O najvaģnijoj toļki, samome razgovoru, Martens mi je pripovijedao da je provjerio 

cijelu pismohranu FAZ-a, a da je dva pitanja zatraģio od hrvatskih novinara, koji su 

navodno htjeli doĺi s njim na intervju. Nisu to Hrvati, nego Jugoslaveni ili velikosrbi. 

Razgovor je protekao priliļno mirno i harmoniļno, iako je Martens imao viġe 

provokativnih pitanja. Na najmanje tri mjesta ja bih da sam bio na mjestu Marka Perkoviĺa 

Thompsona kazao da mogu odgovoriti, ali da mu odgovor ne ĺe mnogo pomoĺi jer za takve 

teme treba povjesniļara. 

S druge strane, raļunao sam da ĺe nakon takvoga reġetanja i sam Martens uvidjeti da 

u optuģbama protiv Thompsona nema nikakvoga temelja. To je i Martens nakon intervjua, 

dok smo joġ bili utroje, iznio: ĂNadam se da ĺe nakon ovog intervjua Vaġa percepcija u 

Njemaļkoj biti mnogo bolja.ñ Tu ĺe izjavu ponoviti mjesec dana kasnije na jednoj veļeri 

u Zagrebu u druġtvu dvojice prijatelja. 
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Martens je imao pristup svuda, Thompson ga je uveo u svoju dnevnu sobu, ondje je 

bilo desetak prijatelja. Lijepo muġko druġtvo u koje se Martens mnogo bolje uklapao od 

mene jer je on s njima pio, dok ja nisam okusio niti kapi alkohola. 

MeĽ) Deset mjeseci ļekanja na objavu 

Pri odlasku Thompson je Martensa pozvao da posjeti jedan koncert sa suprugom, na ġto je 

ovaj pristao. Dok sam ga vozio u svojemu automobilu natrag u Split, razgovarali smo. 

Martens je bio vidljivo impresioniran onime ġto je doģivio u Ļavoglavama, tako da je u 

mome automobilu zaboravio neke osobne stvari. 

Nakon intervjua, naġa se komunikacija okretala ponajprije oko njegove knjige te 

Nobelove nagrade za Petera Handkea, ġto je Martens odluļno kritizirao. Tako se 21.10. 

hvali brojem recenzija te tvrdi da se nitko nije javio od skojevske internacionale. Uzvraĺam 

da je takvima 450 stranica pretvrd zalogaj. 

Opet traģi moj logiļki savjet za film na kojemu stoji ĂIstina o Srebreniciñ, a zapravo 

je o Ģepi. Na temelju nekoliko opaģanja dolazim do zakljuļka da je to gruba manipulacija, 

u kojoj se Ratko Mladiĺ pokazuje kao pomirljiv zapovjednik. Slutim da mu je netko to htio 

podmetnuti. 

Dok ja ļekam da konaļno dobijem intervju, prolaze tjedni za mene intenzivnoga rada. 

Razveselilo me da je predsjednica RH Kolinda Grabar Kitaroviĺ Odliļjem kneza Branimira 

posthumno odlikovala Johanna Georga Reißmüllera. Tu i tamo pitam za intervju, a on se 

izgovara obvezama. Nudim mu ļak i prijevod ako dobijem vrpcu. Konaļno 29. 11. piġe: 

ĂJedva da mogu doļekati taj dan kad ĺu na Twitteru objaviti sliku s Thompsonom te najaviti 

intervju.ñ 

Onda na scenu stupa Hrvatski tjednik, 30.11., poziv na boģiĺni domjenak HT-a u Zagrebu, 

hotel Dubrovnik, a 2. prosinca Hrvatski tjednik kao prvi politiļki medij objavljuje moju 

recenziju knjige Im Brand der Welten iz mojega pera. Prije toga jednu je recenziju objavio 

samo akademik Nemec u Vijencu. 

Dana 10. 12. pita me imam li informacija o skandaloznome postupanju hrvatske policije 

prema nigerijskim sportaġima. Nakon kratke provjere dajem informaciju da su to migranti 

koji su se prikazali sportaġima (bez reketa doġli na turnir) da bi dobili vizu. 

Dana 14. 12. konaļno mi dolazi intervju u obliku teksta. Moj prijevod s njemaļkoga 

na hrvatski gotov je za ļetiri dana jer mi Martens nije stavio na raspolaganje hrvatski 

transkript. Marko nije zadovoljan jer je Martens dosta toga krivo razumio te traģi vremena 

za autorizaciju, koju dovrġava 24. veljaļe, a ja za dva dana zavrġavam prijevod novoga 

dokumenta. 

Tako je intervju od 26. veljaļe do 11. srpnja ļekao da se Martens pokrene. Izlaģenje 

je bilo predviĽeno za prvi tjedan oģujka, ali se on nije pomicao, a onda je izbila kriza s 

COVID-19, koja do danas traje. 

Usprkos tome, u meĽuvremenu je moja prosudba bila zatraģena ï kako za izbore u HDZ-u 

tako i za parlamentarne izbore. 

Afera s Manuelom Neuerom oļigledno je ubrzala neke stvari. 

Gospodin Martens pristao je da Marko krati tekst na 30.000 znakova (print izdanje), 

odnosno 40.000 znakova (web izdanje), ġto smo dva-tri dana i uspjeli. Svaki je korak 

precizno dokumentiran u mailovima ï onako kako se to radi u inģenjerskom poslu. 

Zainteresiranoj javnosti slobodno priopĺavam da manuskript imam u ukupno 32 inaļice 

plus jedan dokument s referencama za web izdanje. Iz naġe prepiske slijedi nedvosmisleno 

da smo pripremali po jednu inaļicu za print izdanje velikoga formata ĂAngela Merkelñ te 

jednu dulju za mreģno izdanje. 

MeĽ) Ne ĺe Martens zabraniti M. P. Thompsona u Njemaļkoj 
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Kao ġto je Hrvatski tjednik objavio u proġlome broju, gospodin Martens se na ģalost 

nije drģao dogovora, pa je umjesto intervjua u print izdanju objavio svoj podulji autorski 

tekst u kojemu je pomalo prepriļao dijelove intervjua s ponekim citatom, ali bez najjaļih 

izjava. Tako je na koncu doġao do zakljuļka da Thompson u Njemaļkoj zapravo nije 

poģeljan, ġto cijeli slijed dogaĽaja postavlja naglavce. Tako funkcionira cenzura u FAZ. 

Kao da je neka nevidljiva ruka u posljednji trenutak tijek njegovih misli okrenula za 180 

stupnjeva. 

U ponedjeljak je u mreģnome izdanju istina izaġao intervju, ali ispred njega Ăuvodñ od 

otprilike 30 stranica, koji je zapravo prepriļani intervju. Koji ĺe ļitatelj uopĺe ļitati 

intervju, kad je uvod toliko dug? 

Zaprepaġten ovim neļuvenim postupkom te mnogim pogrjeġkama, kojima zapravo 

vrvi cijeli ļlanak, pokuġao sam najprije kontaktirati s Martensom, koji mi je poslao poruku 

da su za sve krivi Ămojiñ Hrvati. Ja takve ne poznajem, jer je u posredovanju sudjelovao 

samo kolega Paviĺ iz Hrvatskoga svjetskog kongresa. Martens je oļigledno mislio na 

pripadnike Skojevske internacionale ili Titojugenda, koji su Hrvati samo onda kad treba 

zauzeti neko radno mjesto u hrvatskoj kvoti, a inaļe su militantni Jugoslaveni ili velikosrbi. 

Potom sam se obratio gospodinu Kohleru, suizdavaļu FAZ, koji mi je, istina, odmah 

odgovorio, ali zamolio da priļekam te da se uzdrģim od kritike. To sam dva dana (utorak i 

srijeda) uļinio, meĽutim u ļetvrtak je izaġao intervju s Martensom u Veļernjem listu, u 

kojem je on Thompsonu dao za pravo da je prevaren, a za prijevaru je optuģio ï mene. 

Vrlo nerazuman potez jer je naġa komunikacija, osim posljednjega tjedna, iġla gotovo 

iskljuļivo mailom, pa tako ima mnogo, mnogo dokaza da je Martens do posljednjega dana 

govorio o intervjuu upravo onako kako je bilo dogovoreno. 

Na ģalost, svome neļasnome postupanju postavio je krunu autorskome ļlankom u 

Jutarnjem listu, koji je formalno posvetio Thompsonu, a zapravo bljuje svoj otrov na mene. 

Kao ġto na poļetku napisah: neki je vrag uġao u Martensa, ponaġa se krajnje 

neprofesionalno, te sramoti sebe i svoju uglednu kuĺu. 

Kao i na poļetku naġe komunikacije, mogu potvrditi da su njegove tvrdnje 

nekonzistentne i proturjeļne. Ako me drģi tako neļasnim ļovjekom, kako me prikazuje, 

zaġto je u razdoblju od dvije godine do posljednjeg dana traģio i dobivao moje usluge za 

koje bi inaļe trebao ili pozamaġne honorare ili jako mnogo vremena? Mene svojim 

uvrjedama svakako ne ĺe posebno impresionirati niti uġutkati. Time najbolje pokazuje 

kakav je ļovjek. Da stvar bude grotesknija, kao znak moga zlog karaktera dokumentira u 

Jutarnjem listu time ġto piġem za Hrvatski tjednik. MeĽutim, ja sam u Hrvatskome tjedniku 

objavio vrlo afirmativnu recenziju njegove knjige (a ġto ĺu kad je toliko dobra?), dok je 

Jutarnji list, za koji se sada hvata, kao i njegov sijamski blizanac Veļernji, tu knjigu 

jednostavno ignorirao! 

Pritom se Martens sluģi ne samo neļasnim, nego i nezakonitim radnjama. On se, 

naime, za svoje ļlanke u FAZ-u kao i ļlanak u Jutarnjem listu koristio mojim 

intelektualnim vlasniġtvom: prijevodom intervjua i fotografijama, za ġto nije imao 

dopuġtenje. Ponaġa se gospodin Martens kao da mu je punac bio oficir u vojsci propale 

drģave. Tako ĺe uskoro, kako FAZ tako i Jutarnji list, dobiti poġtu od mojih odvjetnika. 

Proteklih dana dobio sam raznorazne reakcije: mnoge od njih bile su negativne u 

smislu da sam Thompsona izruļio na noģ neprijateljima. Situacija istina nije onako 

povoljna, kakvu sam ja htio imati nakon objave intervjua, ali nije ni tako loġa, kao da niġta 

nismo poduzeli. U mreģnom izdanju trajno ostaje podulji tekst od 60 stranica, s autorskim 

prilogom g. Martensa te intervjuom u punoj duljini. Ako bi Thompson doġao u situaciju da 
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neki sluģbenik odluļuje o neļemu, ovaj ĺe biti duģan pogledati sve raspoloģive dokumente. 

Ovaj podulji intervju daje odgovor na sva sporna pitanja. 

Ġto se mene tiļe, mogu reĺi da sam posljednjih godina Marka zavolio kao mlaĽega 

brata te sam ga branio i zastupao gdje je on to ļuo i nije ļuo. Tako kanim postupati i u 

buduĺnosti. Meni je ļast i ponos raditi za Hrvatsku, a Thompson je uz akademika Peļariĺa 

te biskupa Koġiĺa, najbolji primjer prahrvata, svojevrsnoga etalona za mjerenje hrvatske 

izvrsnosti. Onaj tko tako podlo napada njega, manje misli na njega osobno, nego na 

ponosnog hrvatskog branitelja. Zbog toga je vrijedan svakoga zauzimanja. Probleme koji 

pri tom nastaju, ja promatram ļisto inģenjerski: problem je tu da ga se rijeġi. Ili kako je 

kazao bl. Stepinac: Bog ne trpi one koji miruju, a predodreĽeni su za borbu. 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22580-dr-stjepandic-martens-je-prekrsio-

dogovor-i-objavio-prljavi-necasni-i-nezakoniti-pamflet-protiv-m-p-thompsona-a-onda-

kukavicki-mene-optuzio-za-to 
 
 

 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22580-dr-stjepandic-martens-je-prekrsio-dogovor-i-objavio-prljavi-necasni-i-nezakoniti-pamflet-protiv-m-p-thompsona-a-onda-kukavicki-mene-optuzio-za-to
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22580-dr-stjepandic-martens-je-prekrsio-dogovor-i-objavio-prljavi-necasni-i-nezakoniti-pamflet-protiv-m-p-thompsona-a-onda-kukavicki-mene-optuzio-za-to
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22580-dr-stjepandic-martens-je-prekrsio-dogovor-i-objavio-prljavi-necasni-i-nezakoniti-pamflet-protiv-m-p-thompsona-a-onda-kukavicki-mene-optuzio-za-to
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BISKUP KOĠIĹ U ĻAVOGLAVAMA: óPO SVOJOJ HRABROJ 

OBRANI KOJU JE OPJEVAO THOMPSON POSTALE SU 

SIMBOL DOMOVINSKOG RATAô 
 - 

10. kolovoza 2020. u 10:45 

 

 
Foto: IKA 

 

Mons. Vlado Koġiĺ slavio je u nedjelju 9. kolovoza misu u Ļavoglavama u zajedniġtvu s 

fra Ivanom Lukaļom, ģupnikom ģupe sv. Ilije u Kljacima kojoj ovo mjesto pripada. 

  

U homiliji biskup je istaknuo da su Ļavoglave po svojoj hrabroj obrani koju je opjevao 

Marko Perkoviĺ Thompson postale simbol Domovinskog rata i odluļnosti branitelja da 

osvajaļima ne dopuste da ikad uĽu u ovo mjesto, piġe IKA.  

ñLjubiti svoj narod uļio nas je i blaģeni Alojzije Stepinac, a u danaġnjem ļitanju i sv. Pavao 

govori da voli svoj narod toliko da bi za njegovo obraĺenje i sam bio spreman biti odbaļen. 

EvanĽeoski odlomak o Isusovom hodu po moru i spaġavanju Petra koji je tonuo zbog toga 

ġto je posumnjao i nas potiļe da s pouzdanjem hodimo za Kristom i ne bojimo se nikakvih 

valova ni ģivotnih poteġkoĺa jer, dok ljubimo i ļinimo dobro, s nama je Gospodin koji ĺe 

nas spasitiò, zakljuļio je sisaļki biskup Vlado Koġiĺ. 

Nakon mise na zajedniļkom ruļku pridruģili su im se ġibenski biskup Tomislav Rogiĺ i 

ġibenski biskup u miru Ante Ivas. 

 

https://narod.hr/kultura/foto-biskup-kosic-u-cavoglavama-po-svojoj-hrabroj-obrani-koju-

je-opjevao-thompson-postale-su-simbol-domovinskog-rata 

 

https://gol.dnevnik.hr/clanak/rubrika/nogomet/manuel-neuer-spustio-njemackim-medijima-koji-su-ga-ponovno-napali-zbog-pjevanja-thompsonove-pjesme---616061.html
https://narod.hr/kultura/foto-biskup-kosic-u-cavoglavama-po-svojoj-hrabroj-obrani-koju-je-opjevao-thompson-postale-su-simbol-domovinskog-rata
https://narod.hr/kultura/foto-biskup-kosic-u-cavoglavama-po-svojoj-hrabroj-obrani-koju-je-opjevao-thompson-postale-su-simbol-domovinskog-rata
https://narod.hr/wp-content/uploads/2020/08/biskup-ko%C5%A1i%C4%87-%C4%8Davoglave-1.jpeg
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ZA DOM SPREMNI I SLAVA UKRAJINI, 

DRAGOVOLJAC.COM, 2022. 

 

O PREDSTAVLJANJU KNJIGE 'BOJNA ĻAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA  

(INICIJALNI KRUG TUņMAN 100) 
 

Na vijestima CMC-a su dan nakon predstavljana dali reportaģu o tome. Ona se moģe naĺi 

na Youtube.u ali i na Thompsonovim stranicama: 

 

Marko Perkoviĺ Thompson 

U prostorijama HVIDRE grada Zagreba predstavljena je nova knjiga akademika Josipa 

Peļariĺa 'Bojna Ļavoglave / Thompsonofobija'. Poznatom matematiļaru ovo je ļetvrta 

knjiga o najtiraģnijem hrvatskom glazbeniku i dragovoljcu Domovinskog rata, Marku 

Perkoviĺu Thompsonu  

(2008.: "Thompson u oļima hrvatskih intelektualaca",  

2012.: "Hajka na Thompsona",  

2017.: "Thompson: pjesmom za Hrvatsku"). 

 

 
https://www.youtube.com/watch?v=vFUErrdmqNo 

 

Uz autora knjige na predstavljanju su sudjelovali predsjednik HAZUDD-a dr. sc. Josip 

Stjepandiĺ, dr. sc. Josip Jurļeviĺ te odvjetnik Davorin Karaļiĺ. 

Kako je pjesma prepjevana na nekoliko stranih jezika, autor u knjizi navodi da je 

Thompsonov ratni hit ĂBojna Ļavoglaveñ postao svojevrsna himna naroda izloģenih 

https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson?__cft__%5b0%5d=AZWd8OHyal7bn8M_NXpzZpxfDc8UGkdyRDSg_G1W0vjkAh0BMftZzoZ2UoFnb_VsJfc5Lb-TUkJKYWDskJ-V7IjGM7BVTFgDtSlgKtyW66N7RATB9g7Y6qAUyxLNDEIZzv8bqvIQUeIssQo7KPW64R4mnp5fTAPjHsxTtniKKtmRwg&__tn__=-UC%2CP-R
https://www.youtube.com/watch?v=vFUErrdmqNo

